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08001827

Anticipatory Search Warrant

State of Michigan
SS
County of Wayne

To the Sheriff or any peace officer of said county:

Affiant, Sergeant Daniel Buglo, badge S-444, having subscribed and sworn fo an
affidavit for a search warrant, and 1 having under oath examined affiant, am
satisfied that probable cause exists:

THEREFORE IN THE NAME OF THE PEOPLE OF THE STATE OF MICHIGAN,
I command that you search the following described place, 5141 Rosa Parks
Blvd. This location is on the southwest corner of Rosa Parks Blvd. and Bryant
and descrihed as a two story, red and gray brick, two story commercial building,
commonly know as “Contemporary Art Institute of Detroit.” The eastern portion
of the building is red brick, and the western half is painted gray brick. This
location is in the City of Detroit and the County of Wayne. The door utilized as
the main point of entry into and out of the location is located on the north side of
the building at the western most corner. There are black silhouettes of people
painted on the north side of the building on the gray portion of the building It is
the only door on the north side of the building.. The front of the building (facing
Rosa Parks blvd.) has two doors, both secured by black metal security accordion
type gates. There is a dark gray awning spanning the length of the front of the
building with the words “Contemporary Art Institute of Detroit” stenciled onto it.
There is an approx. 6'5" red wood fence encasing the yard south of the building.

Further, to seize, secure, tabulate and make return according to the law the
following property and things: All suspected controlled substances, all monies,
contraband, books, and paraphemalia used in connection with illegal narcotic
trafficking and gambling; alcoholic beverages of any type and the money and
profits from same; any photographic, video and audio equipment, computers,
hard drives, any data storage devices to store data, commonly used in

association with the operation of a “Blirkl Pig."—Ali-firearms-used-in—connection
with the above described activities, all ownership occupancy, possession or
control of the premises.

Affiant swears to the following facts in support of the issuance of this warrant:

Affiant M @/M}_ﬂ‘ -
7
Assistant Prosesuting Att me: ﬁajh de/Magistrate 36" Dist. Ct.
Qlotom, 7|
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08001827

STATE OF MICHIGAN AFFIDAVIT
83
County of Wayne

The affiant is a sworn member of the Detroit Police Department, and has been so
employed for nineteen years. Affiant is assigned to Vice Enforcement.

Affiant has participated in Narcotic and Vice related raids and along with
members of Vice Enforcement, is currently conducting an investigation after
receiving a complaint of unlicensed, after hours aicohol sales, and narcotic
activity occurring at 5141 Rosa Parks Blvd, commonly known as “Contemporary
Art Institute of Detroit.” '

Vice Enforcement has received complaints of unlicensed after hour alcohol
consumption, and illegal narcotic activity occurring at 5141 Rosa Parks Blvd. with

heavy activity on the last Friday night of each month and carrying over into the

early morning hours of Saturday.

Affiant conducted a review/investigation of said location from March 29, 2008 to
May 23, 2008, which revealed the following.

On Saturday, March 29, 2008, at 1.40AM, Vice enforcement conducted a
surveillance operation, (moved and fixed) at 5141 Rosa Parks Blvd. in order to
investigate a complaint of illegal “Blind Pig” activity that occurs the last Friday of
each month. At location, Vice Enforcement officers observed several white males
and females entering the location through the side (north) door, Affiant observed
one w/m exit a vehicle and conceal what appeared to be a fifth of liquor in his left
front pants pocket and proceed to the entrance of the location. Affiant observed
a-wif outside of the entrance drinking from a beer bottle. Affiant and partner both
smelied a strong odor of marijuana coming from an attached outside patio area
where several persons were gathered. Affiant observed approx. 50-60 vehicles
parked in front of, on the side of, and in the parking lot north of the location.
During our surveillance, affiant and observed approx. 15-20 white males and
females enter the location. Music was heard coming from inside the location.

On_Saturday, April 26, 2008, at 1:00AM Vice Enforcement conducted an

undercover operation at 5141 Rosa Parks Blvd, Lt Vicki Yost and Sergeant
Daniel Buglo, entered the location in order to investigate a complaint of illegal
“Blind Pig” activity that occurs the {ast Friday of each month.

{
w 7@ 7

Assistant Prosecuting Attorney(™; 2, JudgelMagistrate 36" Dist. Ct.
) — &
5| aless /
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08001827

STATE OF MICHIGAN AFFIDAVIT
SS
County of Wayne

Both officers paid $5.00 cover charge to a w/m 30-35, heavy set, bald, chin
goatee, and paid $3.00 each for a one month membership and were asked to fill
out a membership card.

A w/m/20-25, sitting on a chair at a table near the entrance, entered our
membership information into a lap top computer. We were then allowed to enter
the location. Both officers approached the bar and observed beer on tap
(Budweiser Select) and boxed wine for sale. Both officers purchased a cup of
beer for $3.00 each from a w/f/20-25, shoulder length blonde hair, tattoo on left
wrist of Chinese letters. Affiant and partner then mingled with the crowd of
approx. 100 people. A live band was playing and a DJ booth was active. Affiant
and partner entered the outside fenced in yard, south of the building. Affiant
observed several people with cans of beer, liquor bottles, and soda container. All
were allowed to be brought in by patrons. Affiant and partner observed several

~ people smoking what appeared to be marijuana (by sight and smeil.) Affiant and
partner sat at a picnic table and observed a w/m/19-22, named “Dan” take out a
baggie of suspected marijuana and roll three marijuana cigarettes. The
cigarettes were lit and passed around the group sitting/standing around the picnic
table. At approx. 0220 hours, affiant purchased another beer from the bar.
Affiant and partner exited the location at approx. 0230 hours and observed
approx. 10 people standing in line outside of the door, waiting to get in. Vehicles
were pulling into the location’s parking lot as affiant and partner drove off.

On May 24, 2008 at 2:05AM, Vice Enforcement conducted a surveillance
operation (moved and fixed) at 5141 Rosa Parks Bivd. in order to investigate of
illegal “Blind Pig" activity that occurs the last Friday of each month. At the
location, affiant observed several white males and females entering the location
through the side (north) door. Affiant observed approx. 60 vehicles parked on
the north side of the location in the street and in the parking lfot. Affiant could
here voices coming from the fenced-in yard on the south side of the location.
Affiant could smell a strong odor of marijuana coming from the fenced-in yard.
Two canopies were also set up in the yard. Affiant could hear music coming from

inside the location and observed at least three w/ms carrying cans of beer into
the location. A w/m/30s, bald, chin goates beard, appeared to be the door man
(as he was on previous occasions.) Affiant watched the location for approx. 15

minutes.

Q: «. . y&%\g\, ; =L/ N ff"':’f-(_"j"
Affiant__ %LU&/‘B e
Assistant Prosecuting Atiorney JudgeIMagistrate 36" Dist. Ct.
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STATE OF MICHIGAN AFFIDAVIT
SS
County of Wayne

On May 28, 2008, affiant spoke with Ms. Tamara Williams of the Business
License Department of Consumers Affairs who stated that the business located
at 5141 Rosa Parks Bivd. has not been issued a City of Detroit Business
License.

On May 29, 2008, affiant spoke with Police Officer Kenneth Hayes of the Detroit
Police Department's Liguor License Unit and inquired into the status of 5141
Rosa Parks Blvd. Affiant was advised that this location has no license on file
with the Liquor License Unit. Affiant confirmed this information with Ms. Jean
Fickes of the Michigan Liguor Control Commission who stated that the Michigan
Liguor Control Commission has not issued a license to 5141 Rosa Parks Bivd.

Wherefore, the affiant has probable cause to believe that the unlicensed facility
located at 5141 Rosa Parks Bivd. is operating as an illegal operation, selling
alcoholic beverages without a license, allowing the open use of narcotics,
specifically but not limited to marijuana, and creates a public nuisance
threatening the peace and good order of the neighborhood. This illegal activity
has occurred and continues to occur unabated. The affiant also believes that an
assortment of contraband will be found inside of the location, based upon
affiant’s police experience, training, observations made inside of the location, and
previous experience in Vice related raids/activity conducted in the City of Detroit

- Therefore, the affiant is requesting the granting of this search warrant to aid in

the padlocking and abatement of the nuisance activity and the forfeiture of any of

the equipment that is used to facilitate the illegal operation. Further based on

training and experience, your Affiant knows that this illegal, unlicensed, after-
hours business operates at least one (1) to (2) days per month, that being the
last Friday of each month and occasionally an additional Friday, and based on
previous surveillance - and intelligence, this operation operates on Friday
nights/Saturday mornings.

<

P st
= Rssistant ProsTcuting Attorney

- t %A 4 ' P ;/,/

08601827

Affiant_anticipates the above-referenced activity will be occurring during the early
morning hours of May 31, 2008. Affiant will enter the location to do further
investigation. Should Affiant observe the same type of activity as referenced
above — loud music, marijuana use, illegal sales of alcohol—Affiant believe
probable cause will exist to execute a search warrant.

— Aty
Ju-é‘grge?i\fiagistrate 36" Dist. Ct.

" Affiant

slaalor QLD
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08601827

Should Affiant not observe this activity, this warrant will not be executed

STATE OF MICHIGAN AFFIDAVIT
S8
County of Wayne

W\%

Assistant Prosecuting Attorne

QoA /

s e
o
A

,/"fr‘
/gf/ﬁdgell\llagistrate 36" Dist. Ct.
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STATE OF MICHIGAN

SS RETURN TO SEARCH WARRANT

COUNTY OF WAYNE

| hereby certify and return, that by virtue of the within SEARCH WARRANT to me directed, |
have searched for the goods and chattels therein named, at the place therein described*

(*Strike either (1) or (2), whichever is inapplicable).

(1) And that | have such goods and chattels before the Court, described as follows:

Evid Tag #
E28083604
E28083704
E£28083804
E28083904
E28084004
E28084104
E28084204
E28084304
E£28084404
E28084504
E28084604

5141 ROSA PARKS WARRANT#08001827

$168.00 U.S Currency from premises

- $60.00 U.S Currency from Brandon Waliey

$663.00 U.S Currency from Joseph Timlin

(1) Prostar laptop computer with black leather bag
(1) Technics Turm-table model SL1200

(1) Vestax Mixer Ospro {premises)

(1) Technics Tum-table modei SL1200 (premises)
(3) 5 liter containers of Franzia Wine (premises)
(1) 30 pack case of Miller beer in cans (premises)
$367.00 U.S Currency from (premises)

(1) Keg of Beer metal container (premise)

(2) And that | have been unabie to find such goods and chattels.

P&EWQSM #1619 D.P.D

Municipal Police Officer /
- Sheriff Deputy Sheriff

DATE AT: 2:20AM
THIS 315t DAY OF May

AD._

ADDRESS 5141 ROAS PARKS
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IN THE DISTRICT CQURT OF THE UNITED STATES

FOR THE EASTERN DISTRICT -OF MICHIGAN

SOUTHERN DIVISION

IAN MOBLEY, et al,

Plaintiffs,

vs.

CITY OF DETROIT, et al, : M .A K. MAJZOUB

Defendants,&

PAGES 1 TO 153

Taken s Oor, 660 Woodward Avenue,

at 10:3% a.m.,
December 20, 2011,

Dale E. Rose, CSR-0087.
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Vieckl Yost
12/20/2011
2 {Pages 2 to 5)
Page 2 Page 4
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4 MS. KATHRYN BRUNER JAMES (P71374) 4
5  Goodman & Hurwitz, P.C, §  EXAMINATION BY MR, GOODMAN:..........ccoooon.. 6
6  Cooperating Attorneys, American Civil 6  BEXAMINATION BY MS. GIAQUINTC............... 151
7 Liberties Union Fund of Michi gan 7 RE-EXAMINATION BY MR, GOODMAN:.......co..... 152
8 1394 East Jefferson Avenue 8
9 Detroit, Michigan 48207 3 INDEX TO EXHIBITS
10 (313)567-6170 10 :
11  bgoodman@goeodmanhurwitz,.com 11 Exhibit Page
12 kfames@goodmanhurwitz.com 12 (Exhibits attached to transcript)
13 Appearing on behalf of the Plaintiffs 13 NOTE: Exhibits listed in order presented.
14 14
15  MR. DANIEL S. KOROBKIN (P 72842) 15  DEPOSITION EXHIBIT 1
16  American Civil Liberties Union Fund of Michigan (16 activity log, 3-28-08 ...........veo.ev.s 34
17 2966 Woodward Avenue 17 DEPOSITION EXHIBIT 2
18  Detroit, Michigan 48201 18 PCR dated 3-29-08 .......ccccommmurnene. 36
19 (313) 578-6824 1%  DEPOSITION EXHIBIT 3
20  dkorobkin@aclumich,org 20 PCR dated 4-26-08 ..vunirerrriennn, 45
21 Also appearing on behalf of the Plaintiffs. 21 DEPOSITION EXHIBIT 4 ,
22 22 DPD CRISNET report dated 5-31-08 ........ 56 .
23 22 DEPOSITION EXHIBIT 5
24 24 DPD activity log, 5-30-08 ......oooo.... 83 !
25 25 #
Fage 3. Page 5 ‘
1 APPEARANCES (CONTINUED) 1 INDEX TO EXHIBITS (CONTINUED) ;
2 2 ’ i
3 MS. LEE'AH D.B. GIAQUINTO (P60168) 3 DEPOSITION EXHIBIT 6 ?
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5 660 Woodward Avenue, Suite 1650 5  DEPOSITION EXHIBIT 7 !
6  Detroit, Michigan 48226 6 inter-office memo, 3-11-10 ............. 135
7 (313)237-3035 7 DEPOSITION EXHIBIT 8
8  basel@detroitmi.gov 8 CRISNET report, 6-2-08 ............... 137 ﬁ
9 Appearing on behalf of Defendants Yost 9 : i
10 and Buglo only 10 :
11 1.1
12 MR JERRY ASHFORD (P47402) 12 i
13 City of Detroit - Law Department 13 !
14 660 Woodward Avenue, Suite 1650 L4 _ |
15  Detroit, Michigan 48226 15
16 (313)237-3089 6 :
17  ashfj@detroitmi.gov 0.7 !
18 Appearing on behalf of the Defendants .8
19 e |
20 20 ?
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23 23
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Vicki Yost
12/20/2011
3 {(Pages & to 9)
Page 6 Page 8
1 Detroit, Michigan 1 Q. Okay. Insp. Yost, what documents have you
2 Tuesday, December 20, 2011 2 reviewed in preparation for today's deposition?
3 About 10:39 a.m. 3 A, Recently the CRISNET or handwritten PCR - not
4 INSP. VICKI L. YOST, 4 handwiitten, but the typed PCR relating to a
S  having first been duly sworn, was examined and 5 March observation and then an April observation
&  testified on her cath as follows: 5 in 2008,
7 EXAMINATION 7 Q. These were CRISNETS or PCRs?
8 BY MR. GOODMAN: 8 A, They were PCRs.
9 Q. Forthe record, your name is Inspector Vicki 9 Q. And what's the difference between a PCR and a
10 Yost, am I correct? 10 CRISNET? .
11 A, Yes. 11 A. They're both a written record for the police
12 Q. Insp. Yost, have you ever been deposed before? 12 department. One is electronic, one is not,
13 A, Yes. 13 Q. Both are official forms, is that right?
14 Q. Howmany times would you say? 14 A, Yes.
15 A, Oh, good God, a handful. 15 Q. Andit's my understanding on occasion -- the PCR
16 Q. Halfadozen perhaps? 16 is the form that is non-electronic, am I right,
17 A, Perhaps. 17 and the CRISNET is electronic, is that correct?
18 Q. My name is Bill Goodman, I represent the 1.8 A, Correct.
19 Plaintiffs in this action and I'm going to be 19 Q. Sothatif you want to contain information and
20 asking you some questions and as yon know rom 20 not spread it throughout the department you will
21 your other experiences having been deposed before 21 generate 4 PCR and if that's unimportant, it
22 I'll expect you to answer those questions. 22 doesn't matter, you'll generate a CRISNET?
23 If there's anything you can't hear or 23 Is that a fair characterization?
24 * you don't inderstand or that requires repetition 24 A, Thal's not always the truth, no. There can be
25 or clarification, please let me know and I'll 25 more than one reason, You asserted one reason
Page 7 Page 9
1 attempt to repeat or clarify the guestion, 1 you ight want to do PCR in lieu of a CRISNET,
2 Do you understand that? ' 2 but there could be others as well,
3 A Yes 3 Q. Giveme afew examples of those?
4 Q. Andas you are doing, it's important that you 4 A Something that's confidential, something that's
5 answer verbally. Some people shake their heads, 5 preliminary in nature, something that may be
6 some people will say "uh-huh" or "whayh” and that 6 sensitive to an Internal Affairs investigation,
; 7 makes for an unclear record, and I may have to 7 Narcotics investigation, a Vice investigation,
8 remind you from time to time. 1 do, I 8 So there's other avenues where you
f 9 apologize in advance, all right? 9 might opt to prepare a handwritten or -- F'm
! 10 A, Yes. 10 sorry, not a handwritten, but a typed PCR instead
_ 11 Q. Andyouhave two attorneys here today, Ifyour L1 of a CRISNET.
| 12 attorney objects to any of my questions, pleass 12 Q. Typed non-electronic?
j 13 withhold your answer until the objection is 13 A, Correct.
' 14 stated on the record, 1.4 Q. For purposes.of this-depesition-let'sjugt--and
: 15 At that time most likely you will be: 15 to attain a certain amount of brevity here if we
‘ 16 expected and allowed by your attorney to answer 115 talk about the PCR we're talking about the
: 17 the question, do you understand? 17 non-glectronic form.
, 18 A, Yes 1.3 If we talk about the CRISNET, we're
.‘ 19 Q. Finally, I'will attempt not to intermpt your ] talking about the electronic form, is that a fair
20 answezs. I do, [ apologize and I will attempt 20 way to proceed in your judgment?
21 to rectify or clarify that and T would ask that 21 A. That's fine.
22 you wait until I cormplete my question beforeyou 22 Q. In this case I think you indicated there were two
23 start answering. 23 PCRs that were generated, one in March and I
24 That you understand as well, right? 24 believe that would have been March 29th, and one
25 A, Yes. 25 in April and I believe that would be have April

ENAISSA
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1 Vicki vost
12/20/2011
4 (Pages 10 to 13)
Page 10 Page 12
1 26, is that correct? 1 words, did you go to college?
2 A I'mnotsure of the specific dates. 2 A, Thavean undergraduate degree and a master's
3 Q. But-- 3 degree,
4 A. Onewas in March and one in April. 4 Q. And your undergraduate degree is from?
5 Q. Andwhy were those PCRs as opposed to CRISNETs, | 5 A, University of Maryland.
6 if you can recall? 6 Q. Whatis that degree? What was your major in
7 A, You'd have i ask Sgt. Bugio, he prepared them, 7 that?
8 -+ Q. Andanyway you reviewed both of those PCRsbefore | & A, Some version of government and politics. I'm not
9 today's deposition, am 1 right about that? 9 sure what's officially on the degree.
10 A, Briefly, 10 Q. When did you receive your undergraduate degree?
11 Q. Andanything else? 11 A 19941 believe.
12 A, Nothing specific, no. 12 Q. Andyouhave a master's degree also?
13 Q Any activity logs? 13 AL Ves.
14 A, No. 24 Q. From?
15 Q. Also there was the Internal Affairs investigation 15 A, Eastern Michigan.
16 into this matter, am 1 right about that? 16 Q. Inwhat?
17 A, Not that I'm aware of, 17 A, Liberal studies with an emphasis in police staff
18 Q. Citizen's complaing - I epologize, it was my 18 and command.
19 terminology. There was a citizen's complaint 19 Q. When did you receive that master's degree?
20 investigation. I think it was conducted by 20 A, I'mnet sare, sometime in ~
21 Internal Affairs, 21 Q. Within the last five years?
22 Do you know anything about it? 22 A, Probably not, no. It was within the last ten.
23 A, Not to my knowledge. 23 Q. Didyou write a thesis or a dissertation to get
24 Q. Did you give a statement? 24 that degrec?
25 A, Not that I recall, 25 A, I'mnot sure,
Page 11 Page 13
1 Q. Okay, we'll get back toit, 111 give you time 1 Q. Sowhen you came to the Detroit Police Department
2 to take a Jook at it and then we can talk ahout 2 which would have been June 12, 1995 what fraining
3 it, ' 3 did you receive at that time?
4 MR. GOODMAN: All right, and for the 4 A, Assigned to the Detroit Metropolitan Police
5 record there is some ouistanding discovery in 5 Academy and went through training thers,
6 this case which we anti cipaté there will be & Q. How long was your training at the academy? How
7 further production of documents. 7 long a course of training as #t?
8 If any document is produced that & A, To the best of my recotlection approximately
9 requires further interrogation or questioning of 9 five months,
10 this witness, T would ask that the deposition be 10 Q. Andwhat was your first assignment as a Defroit
11 continued for that point in time, 11 police officer?
12 BY MR. GOODMAN: 12 A Twasassigned to the 12th Precinct, _
13 Q. Insp. Yost, what is your date of birth? 13 Q. Youwere promoted at some point froan police
14 MS. GIAQUINTO:_Objection, law: 14 officer forsergeant; s thatFHght?
15 enforcement priviiege. Do not znswer. 15 A Yes,
16 BY MR GOODMAN: 16 Q. When was that?
17 Q. You're employed by the Detroit Police Department, 117 A J anuary of ‘99,
18 am I correct? 18 Q. Atapolice officer did you have oceasion to work
19 A, City of Detroit Police Department, yes. 12 with the Vice Enforcement Unit of the Detroit
20 Q. How long have you been so employed? 20 Police Department?
21 A, Since June 12, 1995, 21 A Tdon't specifically recall having worked with
22 Q. Did you have any law enforcement background 22 them, no,
23 before that time? 23 Q. When you became a sergeant what was your
24 A, No. 24 assignment, first assignment?
25 Q. What's your educational bagkground? In other 25 A, Tactical Mobile.

=8 hansonreporting.com

313-567-8100
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Vicki Yost
12/20/2011
6 (Pages 18 to 21)
Page 18 Page 20
1 there -- was there an electronic file somewhere 1 kinds of data were noted or commented on?
2 where this data was maintained, if you can 2 A, Whatkind of data? |
3 recall? 3 Q. The ones that we've been asking about arrests, i
4 A, Iknow that we gathered data from like cover 4 citations or vehicles? 1
5 sheets put on activity logs or something like 5  A. Not that [ can recall, !
6 that. 6 . Now, in addition to being appraised yourself, H
7 Q. Were there things known as tally sheets that you 7 your own performance being appraised, you i
8 can recall? 8 appraised the performance of the officers and '
9 A. Idon'trecall the specific jargon, 9 supervisors who worked under your command, is i
10 Q. Inyour performance appraisals were the numbers |10 that correct? !
11 of either arrests, citations issued or vehicles 11 A No |
12 that were towed, were those repotted n your 12 Q. Whodid? }
13 performance evaluations? 13 A The officers were appraised by their sergeant and :
14 A, Notto myknowledge. 14 1 appraised the sergeants.
15 Q. When you say not to your knowledge, are you 15 Q. Soyouappraised the sergeants, is that correct? |
16 saying that you read the performance appraisals 16 A Yes _ ;
17 and they did not report these kinds of statistics 17 Q. And during your years as the commanding officer :
18 or that you have ne knowledgs that they were? 18 of Vice Enforcement how many sergeants -~ such
19 A Idon'tbelieve any of my performance eppraisels |19 sergeants were there? i
20 have quoted statistics. 20 A, Sgt. Buglo and Sgt. Turner. E
21 Q. Isthere a general category of productivity in 21 Q. How many such evaluations of Buglo and Turner did :
22 terms of the numbers of arrests, citations issued © |22 you do? :
23 or vehicles that were towed that's noted? 23 A, Idon't specifically recall. :
24 In other words, this unit has been very 24 Q. Inthose evaluations did you take in{o account i
i 25 effective at making many arrests? 25 the productivity of those two sergsants or the |
! Page 19 Page 21
1 A. Notasyou spemﬁcally laid out in the 1 officers under their command or under their i
; 2 supervisor's appraisalg, no. 2 supervision in terms of numbers of arrests, _
| 3 Q. How about in a more general sense, not perhaps 3 numbers of citations or numbers of vehicles :
: 4 using my words because I don't have those 4 towed? f
5 appraisals in frent of me, but in a general idea 5 A, Without reviewing the specific appraisals I can't ;
i & of concept where it was reported or noted, if you 6 tell you. '
i 7 can recall? 7 Q. Just one moment. Do you think you reviewed the
| 8 A, You're going o bave to repeat that. g8 performance of Sgt. Buglo more than one fime?
! 9 Q. I'msorry. I'msure I dohave to repeat that, 9 A, I'would believe so, yes.
10 What I'm saying s, vou indicated that 10 Q. Letmeask this, mspector, Is that something -- f
E i those data were not noted or commented on as I 1L withdraw that. i
12 specifically phrased it carlier, and I'm asking 12 As the commanding officer at Vice
{ 13 you was there any general view or evaluation of 13 Enforcetnent were you conscious of the numbers.of
14 your performance or the performance of your unit ~ [14 arrests, the numbers of citations and the numbers
| 15 that took into account the fact that there were 15 of vehicles which were being confiscated and
E 16 many arrests made, there were many citations 16 towed from month to month?
i 17 issued or there were many vehicles.that were 1.7 Was that something you were awate of?
18 towed? 18 MR. ASHFORD: Objection as to form.
1‘ 19 A Ithink you'd have to ask the person whoprepared 19 BY MR. GOODMAN;
20 the performance appraisal. 20 Q. Idon't - you may answer that question,
21 Q. Andyou don't know who that was, right? 1. MR, GOODMAN: Let's go off the record.
22 A, Off the top of my head, ne. 22 (Au off-the-record discussion was
| 23 Q. Those performange appraisals are written? 23 “held.)
; 24 A, Yes. 24  BY MR. GOODMAN:
25 Q. Canyourecall one way or the other whether those 25 Q. Back on the record. Do you remember the
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Page 22 Page 24
1 question? 1 A Yes,itis.
2 A No. 2 Q. Doyouever receive complaints from that
3 MR. GOODMAN: Would you read it back, | 3 particular entity?
4 please. 4 A, Yes
5 (Record repeated as requested). 5 Q. Soyoureceive them from the Michigan Liguor
6  A. Yes, I'was aware of the productivity of my unit, 6 Control Commission which is a state agency?
7 yes, 7 A, No,the MLCC sends it to Liquor License who
8 Q. Andyou would agree that those data, that is 8 forwards it to us generally speaking,
9 arrests, citations, and vehicles confiscated and 9 Q. Sothey operate through the same channel, is that
10 towed are a part of productivity, would you not? 10 correct?
11 A, T's apart, yes. 11 A, I'mnot sure what you mean.
12 Q. What else goes into produetivity in your 12 Q. Withdraw that question, that's okay.
13 judgment? 13 Were you aware, let's say, in May of
14 A, Wehave citizen complaints that can be answered |14 2008 that when a vehicle was towed and
15 in other forms or fashions that don't resultin a 15 confiscated that the person whose vehicle was
16 tangible outcome like a ticket or an arrest or 16 being towed would have to retrieve it and in
17 something like that, but it resolves the 17 doing so would have to pay some money in order to
18 community concern that's been raised, so that 1.8 get the vehicle back?
19 would be an outcome also that, like T said, isn't 19 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation.
20 necessarily tangible, but also would be 20 You can answer.
21 considered. . 21 BY MR. GOODMAN:
22 Q. Do you keep track of the number of such 22 Q. Goahead.
23 complaints that are resolved without those kinds 23 A. There's anuisance abatement seizure process
24 of formal actions by your depariment or by your 24 was aware of, yes.
25 unit? 25 Q. Which involved the payment of money by the
Page 23 Page 2B
1 A TIbelieve we did. 1 automobile owner to whoever has towed the
2 Q. ‘And how are they characterized, those kind of 2 vehicle, is that correct?
3 complaints? 3 A 'That was between the owner and Wayne County.
4 A, It would depend how the complaint was received, 4 Q. Butyou were aware that money was paid?
5 Q. Givemean example? Supposcz complaintcomesin | 5 A Yes.
6 over the telephone? 6 Q. Wereyou aware of the fact that some of that
7 A, It could generate in several different forms. It 7 money caime back to the City of Detroit?
8 could have been generated through the MLCC, they 8 A, Yes.
9 could have routed something to Liquor License 9 Q. Thatis one of the reasons why the numbers of
10 that routed to us and there may be a resolution i0 vehicles towed was a factor in determining the
11 that doesn't involve enforcement action, but the 11 productivity of your unit?
12 complaint was resolved, 12 A, No.
13 A complaint could have been received 13 Q. Do youhave any idea what percentage of the fines
14 via anonymous phone call. Those complaints would 14 and casls that were paid by the vehicle owner
15 be received and then resolved depending upon what 15 were returned fo the City of Detroit?
16 the outcome was. 16 MR. ASHFORD: Objeciion as to form.
17 Q. Resclved by way of investigation? 17 MS. GTAQUINTO: If you know.
18 A, Correct. 18 A, Inrcgards to a percentage, no. I'm aware that
19 Q. Andthe MLCC, so we have a clear record, stands 19 there is some returned fo the City.
20 for what? 20  BY MR. GOODMAN:
21 A. Michigan Liquor Control Commission. 21 Q. Were you aware of the amount of money that was
22 Q. There's also a licensing unit within the Detroit 22 produced annually as a result of that?
23 Police Department, is there not? 23 A Ibelieve it would have been contained in an
24 A, Liguor License, 24 annual report, yes.
25 Q. It'scalled Liquor Licenss? 25 Q. The annuval report of?
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1 A, ViceEnforcement or Liquor License, one or the 1 A No,Ididnot.
2 other. 2 Q. When you assumed the responsibilities and became
3 Q. Well, during the year 2008, for example, do you 3 the commanding officer at Vice Enforcement what
4 remember how much money was generated as aresult | 4 did you understand the mission of Vice
5 of these actions? 5 Enforcement to be?
6 A, No,Idonot & Can you please describe it?
7 Q. Now, in addition to the vehicles being towed 7 A, Themission was to address the prostitution,
8 you're aware that when a citizen receives a 8 gambling and liquor-related violations within the
9 citation or when someone receives a citation 2s a 9 city.
10 result of the actions of your unit sometimes 10 Q. Prostitution, gambling and liquor related, is
11 monies are paid as a result of fines that are 11 that right?
12 imposed, are you not? 12 A Yes
13 MR. ASHFORD: Objection to the form, 13 Q. And by liquor related, you mean what?
14 foundation. 14 A, Violations at licensed liguor establishments,
15 MS. GIAQUINT(: You can answer. 15 instances of violence at licensed liquor
16 A, Canyou repest that? 16 establishments would also be considered a
17  BY MR. GOODMAN: 17 violation.
18 Q. When someone s given a ticket they ofter have to 18 Your non-licenced locations.
19 Ppay some meney in order to ~- as a fine in order 12 Q. Anything clse that you can think of right now?
20 toresolve that, isn't that nght? 20 A, Like minor sales, sales to people under 21,
21 MR. ASHFORD: Objectian to the form. 21 Again, that goes back to a liquor violation.
22 A, They may via the court proceeding have to pay a 22 Q. Well, that's a lot, right, I understand there
23 fine, yes. ' 23 may be some other - a few other things that you
24  BY MR. GOODMAN: 24 can't think of, but those are the principal
25 Q. Do you know how much money was generated asa (25 activities of your unit at that time, is that a
Page 27 Page 29
1 result of the fines that were paid for the 1 fair statement, with regard to Equor violations?
2 citations that were issued by your unit when you 2 A. Idon't think that was the totality of it, but
3 wete in Vice Enforcement? 3 that's the first thing that comes to mind.
4 A No,1donot. 4 Q. Asyouknow, this particular case involves a raid
5 Q. Was that number reported anywhere? 5 that oceurred on May 31, 2008, is that correct?
&  A. To the best of my recollection I don't believe & A, Correct.
7 that number is captured. 7 Q. Youremember the raid?
8 Q.  When you became the commanding officer of Vice | 8 A. Somewhat, yes.
9 Enforcement did you receive any specific training 9 Q. You were present?
! 10 in order {0 assume those responsibilities? 10 A, Yes.
! 11 A, Not that I recall. L1 Q. We're going to go into some of that in a while,
i 12 Q. DPid you tallk with your predecessor? Were you 12 but what percentage of the activities of the Vice
13 briefed by your predecessor hew she had run this 13 Enforcement Unit involved raids on liquor
14 particular unit? 14 establishments_or Hquor-related. raids back in
E 15 A, Yes. L5 the spring of 20087
; 16 Q. How long was that briefing if you can recall? 16 MR. ASHFORD: Objection to form.
E 17 A, Idon'trecall i MS. GIAQUINTO: You can answer.
: 18 Q. Did she write a repert, an exit memo or anything 18 A Tdhave toreview the repotts to tell you what
19 like that when she left that unit? 19 percentage was involved.
20 A, Tdon'trecall. 20  BY MR. GOODMAN:
| 21 Q. Did you when you left the upit? 21 Q. Areyouable to give me a general range, that is
1 22 A, There's no one currently in my position. 22 30 to 40 percent or something like that for that
: 23 Q. lunderstand, but sometimes you can leave a 23 period of time or do you still have to review it
24 position, do an exit memo even though you don't 24 in order —
25 know who's going to replace you? 25 A, Iwouldn't want to speculate.
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1 Q. Would you say that 2 substantial amount of the 1 location after hours.
2 resources and time of the Vice Enforcement Unit 2 So subsequent to that an undercover
3 went into those kinds of eperations? 3 operation was performed where myself and Sgt.
4 A, No, I'would not. 4 Buglo entered the location in April,
5 Q. A small amount? 5 Q. SoMarch was that a part of the undercover
& A. Again, I would not like to speculate. 6 operation, the observations that you made?
7 MS. GTIAQUINTO: She says she doesn't 7 A You're still undercover because you're not
8 want to speculate on that, 8 sitting there in a police car in full uniform,
9 MR, GOODMAN: She's already answered, 9 but in terms of actvaily engaging, it's more of
10 MS. GIAQUINTO: Well, I'm just 10 an observational undercover.
11 enforcing her answer, 11 Q. Observational undercover and then the April
12 MR. GOODMAN: You're enforcing the 12 version of the undercover operation was what
13 answer. 13 might be called proactive, went into the
14 MR. ASHFORD: Tjoin the objection, 14 establishment itself, is that right?
15 asked and answered. 15 A, Idon't know about proactive, but we went into
l1s BY MR. GOODMAN: 15 the establishment to determine if there were
17 Q. Canyou describe the process of how a decision |17 violations of the law occurring inside.
18 was made as to whether a raid would be conducted 18 Q. And you did that, is that correct? You made that
19 on an establishment or not, a liquor-related 15 determination, is that right?
20 raid? ) 20 A, We went in and we made the determination that
21 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation. |21 there were illegal activities inside, yes.
22 You can answer, ‘ 22 Q. Were there any further undercover operations
23 A Basically through the investigation process we 23 after the April operation?
24 wonld determine if probable cause exists, If it 24 A, Notthat I recall, no.
25 did, we would get an anticipatory search warrant {25 Q. Before the raid on May 31, 2008 did you have any
Page 31 Page 33
1 or a search warrant from the judge based on 1 -- did you participate in an undercover operation
2 observations of the UC officers, and after the 2 immediately before?
3— - —-requirements of the said search warrant were met, 3 A, T'mnot sure I understand.
4 the raid would be executed. 4 MR. ASHFORD: Can you read the --
5 BY MR. GOODMAN: 5 MR. GOODMAN: Tl rephrase it.
6 Q. And the investigative process consisted of what? § BY MR. GOODMAN:
i’ 7 A, Itwould vary. Imean - 7 Q. Weren't you yourself dressed in plainclothes on
[ 8 Q. Well, give me some examples as to what kind of 8 that particular night?
i 9 things - 9 MS. GTIAQUINTO: Which night?
10 A, Someexamples could be observations, undercover 10  BY MR. GOODMAN:
} 11 work, could be even using a third party 11 Q. May3Il, 20087
% iz confidential informant, if varies. 12 A, NowIunderstand the question, Yes, I was.
! 13 Q. When you say undercover work can you describe the {13 Q. So you engaged in an undercover operation before
14 undercover operation which could lead to a raid? 14 the.raid itself occurred.on.that very night, is
i 15 A Can we talk about a specific raid &s opposed to 15 that a fair statement?
i 16 just in general? 16 A, Yes.
17 Q. Sure, let's talk about the raid that happens on 17 Q. Sothere's atotal of three undercover
18 Rosa Parks on May 31, 2008 where you were 18 operations, is that right, that ocourred prior to
: 19 present, 19 the raid?
. 20 What was the investigatory process that 20 A, Yes,
| 21 Jed to that particular raid? 21 Q. Didyou have a procedure or policy at that time
: 22 A. Thelocation was cbserved from the cutside in 22 that required three undercover operations hefore
! 23 March and a subject was observed going in with 23 a raid could be called in?
24 alcohol which js a -- and then the marijuana was 24 A, There was two chservations, that was a
, 25 smelled as well as lots of people entering the 25 requirement, yes.
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1 Q. Therewas & requirement of two observations, is 1 you see that?
2 that right? 2 A Yes
3 A Yes 3 Q. Sodid that shift on that particular oceasion go
4 Q. Soin this case the two observations would be one 4 over onto March 29 as well?
5 in April and the last one in May? 5 A, According to the activity log it did.
6 A. OneinMarch and then the one in April wouldhave | 6 Q. Is there anything in this particular activity log !
7 been the two observations that would have been 7 that notes your observations that you refarred to j.
8 the basis and the foundation for the search 8 earlier of activity at 5141 Rosa Parks Boulevard? ]
9 warrant. 9 A. No,but I don'trecall the specific date either. !
10 Q. That created.the basis for the search warrant, 10 1 said it was in March. i
11 but before the raid itself was it necessary for 11 DEPOSITION EXHIBIT 2 i
12 you and Sgt. Buglo to go into the premises in 1.2 PCR dated 3-29-08 1
13 order to make additional undercever operations or 13 WAS MARKED BY THE REPORTER ;
14 did you just do that as part of good law 14 FOR IDENTIFICATION, !
15 enforcement? 15 Q. Canyou identify Exhibit 2, please?
16 A, Wedid it to ensure that illegal activity was 16 A, It'sa PCR prepared by Sgt. Buglo.
17 going on. 17 Q. Anddid you ask Sgt. Buglo to prepare this PCR? ;
18 Q. And, again, was there a requirement that you do 18 A, Idon'trecall.
19 that before a raid is called in, that you make 19 . Have you seen this PCR before?
20 that kind of verification? 20 A, Yes, Lhave :
21 A. Thesearch warrant was anticipatory and did 21 Q. When did you last see it? i
22 require certain observations. 22 A, Ireviewed it briefly prior to this depositicn. '
23 Q. Before the rald being initiated, is that right? 23 Q. And does this refresh your recollection as to .
24 A Yes 2.4 what occnrred on that particular early morning or i
25 DEPOSITION EXHIBIT 1 25 late evening? i
Page 35 Page 37 |
1 activity log, 3-28-08 1T A Yes ]|
2 WAS MARKED BY THE REPORTER 2 Q. Isthere anything that's recorded in this PCR :
3 FOR IDENTIFICATION, 3 that you do not recall as having happened on that :
4 Q. lInspector, can you ideniify this exhibit? 4 particular night?
5 A Tt appears to be an activity log. 5 A, Dmsorry, I don't understand.
! & Q. Whose activity log is it? & Q. Inother words, does Sgt. Buglo report anythmg
E 7 A, Ttappears to be for the Vice crew or certain 7 in this PCR that you do not remember as you sit
: 8 members of the Vice crew. 8 here having happened? i
9 Q. Including yourself? 9 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation.. )
: 10 A. Yes 10 You can answer. ;
. 11 Q. Sowas this your activity log for that particular 11 A, Anything in here that I don't apree with? i
12 date? 12 BY MR. GOODMAN: ;
E 13 A Ididnotsignit. 13 Q. Anything that you -- yeah, anything that he says 1
r 14 Q. Did you have another activity log for that date? 14 that you don't remember, that's ali? i
E 15 A, Idon't know. 15 A, No,Ilremember this activity, J
‘ 16 Q. Who did sign that particular activity log? 16 Q. Isthere anything that you remember that's not i
: 17 A, Itappears Officer McClendon, Officer Johnson and 17 reported in there?
j 18 Sgt. Buglo. 18 A No,
L 13 Q. What date would this be? 19 Q. Now, you indicated that you saw somebody bring
! 20 A, March 28, 08, 20 liguor into the establishment, is that correct?
| 21 Q. What shift was it? 21 A, Correct. '
22 A Afternoons, 22 Q. What is it that you specifically recall having
23 Q. Sothat shift started at what time, 37 23 seen at that particular -
24 A 245PM. 24 {An off-the-record discussion was
25 Q. Andlsecitsays 3 AM as the time checkedin, do 25 held.)
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1 Q. Doyouremember the question? 1 same side of the street as the building?
2 A No 2 A, I'msorry, what?
3 Q. My question is, can you give me a specific 3 Q. Wasyour vehicle across the street from this
4 description based on your memory at that time of 4 building or were you on the same side, if you can
5 what you saw this woman doing and carrying in, 5 recall?
3 what activities are engaged in? € A, Ibelieve we were across the street.
7 A, ldon'tbelicve I was a woman, I believe it was a 7 Q. Youpulled up across the street and stopped the
8 male who exited & vehicle whe was putting what 8 car, is that correct?
9 appeared to be a liquor bottle and concealing it 9 A I'msure we stopped the car, but -
10 into his pants, : 10 Q. Who was driving?
11 Q. And what conclusions did you draw from that 11 A. Ibelieve Sgi. Buglo was, but --
12 particular action on his part? : 12 Q. Turn the ignition off?
13 A It was just information, there was no conclusions 13 A Idon'trecall,
14 based on that one fact alone, 14 Q. How long were you there?
15 Q. Did that suggest there was iTlegal activity going 15 A Idon'trecall
15 on in the establishment that he was entering? 16 Q. Andyou were both in plainclothes, is that
17 A Itgaveriseto further investigation. 17 correct?
18 Q. Diditsuggest o you that possibly the people 18 A Tothebest of my recollection, yes,
19 inside the establishment were not permitting open 19 Q. Do you remember how you were dressed?
20 alcohol to be brought in and out of the 20 A, No,
21 establishment? 21 Q. Didyou have a cap on?
22 A, Thaton fts face did not suggest anything, As 22 A, Tdon't know.
23 said, it led to further Investigation or by 23 Q. Soyou smelled marijuana, you saw somebody bring
24 itself did not. — 24 what looked — appeared to be a bottle that might
25 Q. Do you remember how cold or how warm it was that {25 contain alcohol into the establishment after
Page 39 Page 41
1 particular night? 1 having concealed it,
2 A No,Tdonot 2 Anything else of note that you can
3 Q Doyou remember whether your windows wereup or | 3 recall at this time?
4 down? ’ 4 A, Just the amount of cars and amount of people
5 A limagine they were down because we could hear. 5 entering the location.
& Q. Whatcould you hear? €  Q How many cars and how many people?
7 A, Music, people cutside. 7 A, Idon't know, there was at least 10 to 20 that
8 Q. Talking? 8 entered while we were there, There were numerous
% A, That's fair, o 9 cars. I'wouldn't dispute Sgt. Buglo's assertion.
10 Q. Could you hear any of the conversations? 190 I don't know if he put the number in here, but
11 A, Notspecifically that T recall, no. 11 there was a lot of cars.
12 Q. Was there any yeiling going on? iz 50 to 60 is what Sgt. Buglo's PCR says,
13 A, Tdon't recall. 13 I wouldn't dispute that.
14 Q. Screaming? 14 Q. Why did-you-happen-te-stop-by-this-place in-the
15 A, Notthat Irecall, ) 15 first place?
16 Q. Didyou smell anything? 16 A, Wehad a complaint,
17 A. Marijuana, the smell of what appeared to be 17 Q. Canyou say who the complaint was from?
18 marijuana, yes. 18 A, Idon'trecall
12 Q. Now, RosaParks Boulevard runs — 18 Q. Didyou log the complaint ot note it anywhere?
20 A North/south, 20 A Tdonrecall.
21 Q. North and south, and your vehicle was parked 21 Q. Who did the complaint come from?
22 where in relation to this particular locafion, if 22 A, Idon'trecall
23 vou can recall? 23 Q. Aneighbor or another law enforcement officer or
24 A Tbelieve we were on Rosa Parks, 24 da you know?
25 25 A Tdon'trecall.

Q. Were you across the street or were you on the
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Page 42 . Page 44
1 Q. How do you know that you were responding to a 1 A Sgt Turner was involved in that, yes,
2 complaint? What's the basis for your -- for that 2 Q. Whoelsein your unit was involved, if you can
3 statement? 3 recall?
4 A, General recoliection of how we came to look at 4 A, Tknow there were other people associated with
5 that location. 5 it. I believe Officer Johnson, Officer Gray,
& Q. Wasit one complaint or more than one complaint? | 6 Officer Williams, Officer Passmore, ] believe
7 A Idon't know, _ 7 Officer Smith as well.
8 Q. Sgt. Buglo alsc reports seeing a white female 8 Q. Was Officer Williams one of the officers working
9 outside the entrance drinking from a beer bottle. S under your command?
10 Do you recal? observing that as well? 10 A, Atthe time of the Internal Affairs report?
11 AT donot specifically recall that. 11 Q. Yes.
12 Q. Isthere a reason why the activity that's 12 A, Tbelieve so, yes.
i3 recorded tn the PCR which is Exhibit 2 is not 13 Q. What's his first name?
14 noted on Exhibit 1 which was the activity log? 14 A, Her first name is Paytra.
15 A, Notthat I'm aware of, but again, I dida't sign 15 . Q. And after you filed that information with
16 the activity log, 16 Infernal Affairs what was the result, do you
17 Q. The activity log was checked by Sgt. Turner? 17 lenow?
18 A, Thatappears to be his signature. .8 A, The officers were suspended as well as the
19 Q. And Sgt. Turner was -- what was the chain of 19 sergeant.
20 command within that particular unit? Was he 20 Q. Forhowlong?
21 . directly under you? 21 A, I'mnotsure, Tdon'tthink the sergeant ever ‘
22 A, Bothhimand Sgt. Buglo were directly under me, [22 returned to.duty - no, actually he did, ;
23 yes. 23 disregard that, he did. I'm not sure how long ;
24 Q. It's myunderstanding that at some time — at 24 they were suspended. :
25 some point in time Sgt. Turner was suspended from |25 Q. Now, going back to your investigation of 5141
. Page 43 Page 45
1 the Detroit Police Department. 1 Rosa Parks after you made these initial i
2 Do you recall that? 2 observations that were recorded in the :
3 A Yes. 3 preliminary complaint report you decided that '
4 Q. Were you the commander of the — commandin g 4 additional investigation was warranted, is that '
5 officer of that unit when he was suspended? 5 correct? i
6 A, Yes. 6 A Yes. '
7 Q. Washis suspension as a result of any actior that 7 Q. And as aresuft of that what actions were taken?
8 you took, disciplinary action that you took? 8 A, Wehad a subsequent UC operation in April,
3 A. It was aresult of information that I reported. 9 Q. "UC" stands for undercover?
10 Q. That you reported? 10 A, Undercover. :
11 A, Yes. 11 , (A recess was taken) ’ :
12 MS. GIAQUINTO: Objection, relevance. 12 DEPOSITION EXHIBIT 3
13 Can Ihave a continuing cbjection to this line of 13 PCR dated 4-26-08 :
14 questioning? 1.4 WAS-MARKED-BY-TFHE-REPORTER— =1
15 MR. GOODMAN: You may. 15 FOR IDENTIFICATION, |
16 MS. GIAQUINTO: Thank you. 16 Q. Have you had to chance to review Exhibit 37
17  BY MR. GOODMAN: i7 A, Tdon't believe it was sitting here when 1 _
18 Q. Can you tell us what the information was that vou [18 departed.
19 reported, mspector? 19 Q. Take a moment here and take a look. |
20 A, Inotified Internal Affairs that I had received 20 A, Okay.
21 information regarding the falsification of arrest 21 Q. Socanyouidentify this exhibit, please? :
22 locations, I believe it was on both - arrest 22 A. Itappears to be a PCR, preliminary complaint !
23 locations. 22 record, prepared by Sgt. Daniel Buglo,
24 Q. And Sgt. Turner was involved in that, is that - R4 Q. Andit reports an undercover activity in which !
25 right? 25 you and he engaged on April 26, 2008, is that :
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Page 46 Page 48

1 correct? 1 the road, it's intended to fit in,

2 A, Yes. 2 Q. And you were in an undercover vehicle, is that

3 Q. Does it refresh your recollection as to the 3 correct, on this evening?

4 events of that particular evening? 4 A, Yes,

5 A Yes. 5 Q. And doyourecall what time you arrived at this

6 Q. Andis what is reporied in here -- are the events & location?

7 and actions that are reported in here accurate in 7 A, According to Sgt. Buglo's PCR it says 1 o'clock.

8 your judgment at this time? 8 Q. And this was 5141 Rosa Parks, correct?

9 A Yes g A Yes.
10 Q. Isthere anything in here that happened that you 10 Q. The same location that you had observed a month
11 do not -- that's reported in here that you do not 11 earlier that you've just described here at your
12 recall? 12 deposition, is that right?
13 A, No. 13 A, Yes
14 Q. Isthereanything that you ¢an recall that's not 14 Q. And do you know what this institution or this
15 reported in here? 15 Jocation was known as or called?
16 A, Other than the beer wasn't very good and I poured [16  A. CAID.
17 it out. 17 Q. And do you know what CAID stands for?
18 Q. We'l save that for the restaurant review in the 18 A, Itbelieve it's Contemporary Arts Institute of
19 Metro Times. : Coe Detroit.
20 A Well, you asked the question. 20 Q. And you went there, according to Sgt. Buglo's
21 Q. TIdid, and that's a very good answer. I think 21 report, to investigate a complaint of illegal
22 actually « 22 blind pig activity that occurs on the last Friday
23 MR, GOODMAN: Off the record a moment, 23 of each month, is that correct? '
24 {An off-the-record discussion was 24 A, That's what it says, yes.
25 held). - 25 Q. Doyourecall that?

Page 47 Page 4%

1 Q. Do yourecall how you were dressed this 1 A Yes

2 particular evening? 2 Q. Wasthat the same complaint that you deseribed

3 A No 3 eatlier when you were discussing your

4 Q. Butyou were undercover, is that right? 4 observations that occurred in March?

5 A, Yes 5 MS. GIAQUINTO: Objection,

6 (. Unmarked vehicle, correct? 6 mischaracterization of her testimony. Tdon't

7 A, Undercover vehicle being different than an 7 believe she could recall what the injtial

8 unmarked vehicle. 8 complaint was, but if you can answer --

g2 Q. Tell me what the difference is? ¢ A, That's correct. Ididn't recafl what the
10 A, Well, generally the depattment has three 10 specific complaint was. [ know thers were
11 different classes of vehicles -- well, actually 01 complaints directed at that location.
12 more than that, but we'll start with they have 1.2 BY MR, GOODMAN: )
13 the marked which is with the lights and siren, 13 Q. What I'm asking here is, does the PCR in this
14 the_ones you'll see, the white.ohes with. the 14 —instanee, Sgi-Bugle's BCR-when-itrefers-to-a
15 police emblem on the side. 15 complaint refer to a complaint other than the one
16 You have a semi-marked which is your 16 that you've already discussed in connection with
17 black — normally your Impalas or your Crown Vies [1.7 your March observation of CAID?
18 that have lights inside, lights on the front, 13 MS. GIAQUINTO: I don't understand.
19 whatnot. 15 A, Istill don't understand,
20 You also have an urimarked car that may 20 BY MR. GOODMAN:
21 be like a general assignment vehicle that doesn't 21 Q. Inother words, you said in March you went out
22 have any obvious police logos or anything, and 22 there to observe this location based upona
23 then you had an undercover which has a suppressed 23 complaint that you received.
24 plate which has -~ there's no "X" plate on and 24 Do you recall that testimony?
25 it's suppressed, it's similar to any other car on 25 A, Yes.
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14 (Pages 50 to 53)
Page 50 Paga 52
1 Q. My gquestion is, did you get any additional 1 bald, chin goatee?
2 complaints between March and April that caused 2 A. That appears accurate,
3 you to go in there in April? 3 Q. 30t035. When you say it appears accurate, it
4 A, Tdon'trecall. 4 appears accurate and in accordance with your
5 Q. So this may be the same complaint as before ora 5 memory of this gentleman?
6 new complaint, is that correct? 6 A, It's consistent with my vague recollection, yes.
7 A, We could have had more than one complaint, yes. 7 Q. Then you paid for 2 membership in CAID, am I
8 Q. Youdon't know? 8 right about that?
9 A, Not without reviewing documents, no.. 9 A, Yes.
10 Q. What documents would you review in order to 10 Q. Andthat membership was for one month, correct?
11 determine that? 11 A, Yes.
12 A, T'dhavetotryto see if we had a complaint 12 Q. Wasthere any description of what the privileges
13 book, 13 of membership entitled?
14 Q. Youhavea complaint book? 14 A, NotthatIrecall. '
15 A, Yes 15 Q. Youthen bought some beer, am [ right about that?
16 Q. Forthis particular unit, Vice Enforcement? 16 A, Yes,
17 A, Yes 17 Q. Do youremember the bartender who is described
18 Q. Would the records from 2008 still be availableor [18 here by Sgt. Buglo?
19 accessible? 19 A, Notas detailed as this described here, no.
20 A, Idon'tknow. 20 Q. What do you recall about her at the (ime?
21 Q. 'Who maintains the records for the complaint - 21 A, The white female, 20-25, shoulder length blond
22 who raintains the complaint bocks and those 22 hair. I don't remember the tattoo.
23 records from the Vice Enforcement, if you know? 23 Q. Do you remember the live band?
24 A, Idon't know, 24 A, Yes.
25 Q. Now, it talks about illegal "blind pig" activity. 25 Q. As far as the music activity everything that's
Page 51 Page 53
1 Do you see that reference in the PCR? 1 described in here is what you observed as well, a
; 2 A Yes. 2 live band was playing and a deejay booth was
‘ 3 Q. What in your judgment is meant when there's - by | 3 active, is that correct?
f 4 the phrase "blind pig activity"? 4 A. Thave trouble basing my statement on what he
! 5 A, Tilegal sale or consumpition of aleohol without a 5 wrote down. Yes, I observed a degjay booth and
' 6 license. 5 ves, I observed the live band.
! T Q. Without alicense only? 7 Q. Wasthere music going from both sources at the -
1 8 A, Onecould beunderage is also a commen 8 same time?
| 9 denominator of a blind pig. 9 A Yes
‘ 10 Q. Andsalesafter 2 AMin the momning, isthatalso 10 Q. Were people dancing if you can rccall’?
11 a blind pig? 11 A, Ibelieve so.
| 12 A, That's also a blind pig as well. 12 Q. How many?
! 13 Q. Soany of those three possible forms of illegal 12 A, A handful.
: 14 activity with regard to the sales of liquor _ 14 Q. Werethey dancing to the deejay or to the live
| 15 constitute blind pig activity in your 15 band?
; 16 understanding, is that correct? 16 A, Idon'trecall.
; 17 A, Under 21 wouldn't by itself, but the other two, 17 Q. Youthen entered - both of you entered it says
18 whether they don't have a liquor license or 18 an outside fenced area, is that correct?
| 19 whether they're selling after hours would. 19 A, Yes.
20 Q. Now, the PCR goes on to describe the person to 20 Q. Andis that outside fenced area like a yard of
21 whom you paid a §5 cover charge, do you seethat? 121 some sort?
22 A, Yes 22 A, Yes .
23 Q. Do you remember that gentleman yourself? 23 Q. Was it accessible from the street if you could
24 A, Vaguely, 24 tell?
25 Q. Do youremember him by this description, thatis 25 A, It appeared to be secured from the strect.
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Vicki Yost
12/20/2011
15 (Pages 54 Lo 57)
Page 54 Page be
Q. Sothe only way to get to it was through the CAID 1 you saw at the CAID leading up to and immediately
facility itself, is that right? 2 prior to the police coming in by way of a raid?
A, Twouldn't say it's the enly way. It's the most 3 A. Well, when we got there there was a lot of cars
practical way without jumping the fence or 4 and people, there was seme people inside.
climbing said fence, yes. 5 Waited, paid to enter, went to the bar that was
Q. The only way to do so without jumping a fence? 6 closest to the front door and purchased a drink,
A. That it was a pretty tal] fence. 7 talked for a little bit,
Q. ButI'mright about that, the only way you can 8 After we purchased a drink talked for a
get in without jumping the fence or -- 9 little bit, looked around, not much though and

A, From what T cbserved, yes.

Q. You observed people drinking, is that correct?

A, Yes.

Q. And you observed several people smoking what
appeared to be marijuana, this is according to
Sgt. Buglo, by sight and smeil, is that also

_correct?

A. Yes.

Q. You observed someone named Dan roll three
marijuana cigarettes which were passed around to
people who were in the area, am I right about
that?

A, Idon't remember his name. 1 did observe a white
male roll several marfjuana cigareties, ves, and
pass them avound the pienic table, yes.

Q. Didthey pass any fo you or Sgt. Buglo?

10 fairly shortly thereafter the raid was called.

11 Q. What time was the raid called, if you can recall?
12 A, Twant to say about 2:30. If1 couid look at the
13 -

14 Q. I'll show you in just a minute, yeah, Sometime
15 between 2 and 2:30, would that be a fair

18 statement?

17 A, Ibelievel said it was approximately 2:30.

18 Q. And-- well, here,

19 DEPOSITION EXHIBIT 4

20 DPD CRISNET report dated 5-31-08
21 WAS MARKED BY THE REPORTER
22 FOR IDENTIFICATION.

23 Q. Can you identify what's been marked as Exhibit 47
24 A, It's a CRISNET report entered by Sgt. Buglo.
25 Q. Iyou turn to Page 7 of that report vou'll see a

Q-1 U WM R

s
N H O

13
14

Page 55

A. No, it was time fo get up and take a stroll at
that point.
(An off-the-record discussion was
held),
Q. You also observed after hours sales according to
this report, is that also right?
A. Yes.
Q. And then you lefi?
A. Yes.
Q. How soon after you left was this PCR written, if
you know?
A. You'd have to ask Sgt. Buglo.
). Did he show you the PCR after he wrote it?

A. Tdon'trecall if I - I reviewed itat some_ _  _ _

15
1ls
17
13
19
20
21
22
23
24
25

point, but I don't recall specifically when that
was.

Q. And you reviewed it before coming in here to
testify today at your deposition, am I right?

A. Yes

Q. Y1l going to show you a document in & minute in
connection with what you've already described as
your undercover activities immediately leading up
to the raid, but can you — out of - based on
your mermory of that incident, 'm tow talking
about May 31st — tell me what vou did and what

QURT REFONTERS & VIDED

Page 57
1 description of what oceurred.
2 A Okay. o
3 Q. And according to that descriptive paragraph or
4 narrative on Page 7 you were charged $5 cover
5 charge, a $3 membership fee, observed people
6 drinking, purchased beer, saw after hours
7 purchases of aleohol and then called for the
8 raid, is that correct?
9 A, Yes
10 Q. Allright, so in all three observations the
N1 actions which you saw were sales of alcohol in
12 this establishment, is that right?

13 A. Thal's not the only thing.

[-4—Q,— Not-the-only-one-but-that-was-one of them;-am-I
15 right about that?

16 A, What was your --

17 Q. Oneofthe illegal activities that you sasw were

8 sales of alcohol in the CATD establishment,

no right?

2.0 MS. .GIAQUINTO: I'm going to object to
21 the form of the question; go ahead.

22 A, Yes, without a license and after hours.
23 BY MR. GOODMAN:

24 Q. How did you know there was no license?
25 A, Ichecked.
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Vicki Yost
12/20/2011
l& (Pages 58 to 61)
Page 58 Page &0
1 Q. Who did you check with? 1 A Thereare rules and laws against BYOB, bring your
2 A MLCC. 2 own beer or alcohol, yes.
3 Q. Andwhen did you check? 3 Q. Other than those actions did you see any {llegal
4 A, Rightbefore the raid and prior to the UC 4 activities by anyone in the CAID at any time or
5 activity, 5 outside the CAID?
& Q. Youmean prior to March, to the March cbservation 6 A, Other than the failure to have a liquor license,
7 of the CAID? 7 the sale after 2 AM and the prevalent use of
8 A After the March observation we would have checked | 8 marijuana?
] to see if there was a license, ves. 9 Q. Yes?
10 Q. Soyouchecked with them twice? 10 A, And the bringing of alcohol into the location?
11 A. Ibelieveso. 11 Q. Right
12 Q. Andyou detenmined there was no license, is that 12 A, Tthink that covers it.
13 right? 13 Q. Didyou see any weapons?
14 A Yes 14 A No.
15 Q. Therefore any sales of alcohol on the premises in 15 Q. Did you see any violence?
16 your judgment as a law enforcement officer at the 16 A No
17 time were iliegal, am 1 right? 17 Q. Was there any form of briefing of the officers
18 A, Yes. 18 who would be involved in the raid before the raid
12 Q. Youalso observed sales after 2 AM in the 19 took place?
20 morming, is that right? 20 A Yes,
21 A, Yes. ' 21 Q. Where was that?
22 Q. That was another form of illegal activity that 22 A Tdon't recall,
23 you observed, is that correct? 23 MR. ASHFORD: I'm going to object to
24 A Ifyou were ¢ fiocensed liquor establishment you 24 that to the extent it calls for confidential law
25 can't sell after 2 AM, ves, so it's an unlicensed 25 enforcement information.
Page 59 Page 61
1 liquor establishment so the time jsn't - yes, i To the extent it does not, the witness
2 after 2 AM in a licensed liquor establishment you 2 can answer, My objection is on behalf of the
3 cannot sell, 3 City of Detroit. ‘
4 This is not a licensed liquor 4 MS. GIAQUINTO: You can answer.
5 establishment. 5  BY MR. GOODMAN:
6 Q. Soitmakes no difference as to what time it was? & Q. Do youunderstand the objection?
7 A, They can't sell, 7 A, Yesh Idon'trecall where we held the briefing,
8 Q. Youalso observed marijuana being used and 8 Q. Wasit--how long was the briefing? How long
9 ingested, is that correct? 9 did it take?
10 A, Onthe April, yes and on March we could emeil it. 110 A, Idan't recall.
11 Q. Didyou observe any marfjuana in May? 11 Q. How long before the aciual raid did the brisfing
12 A, Tthink there was a smell, but T don't believe I 12 occur? .
13 observed any, no. 13 A. Idon't specifically recall,
14 Q. When you say you think there was a.smell, are you {14 Q. Who-was present at-the-briefing?—
15 -- do you recall that specifically or are you 15 A Itwould have been the entry team, the support
16 Just guessing? 16 teams, niyself and other members of Vice '
17 A, T'm oot guessing, I recall it. 17 Enforcement, '
18 Q. Andyourecall at one point having seen somebody {18 Q. Approximately how many law officers were present?
19 bring a container of alcohol into the 19 A, Idon'trecall the specific number,
20 establishment and that would have been March, am 20 Q. Can you giveme a range? Was it a couple of
21 I right about that? 21 dozen or more or less?
22 A. InMarch I observed someone take what I believe |22 A, 1 don't want to speculate.
23 to be alcohol into the establishment, yes. 23 Q. IfTwere to say that it appeared to me, having
24 Q. And that would have been illegal zctivity also, 24 viewed some videotape of this raid, that I
25 right? 25 counted over two dozen law officers, would that
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12/20/2011
17 (Pages 62 to 65)
Page 62 Page 64
1 in any way surprise you? 1 Q. That's where you smelled the marijuana, is that
2 . MR. ASHFORD: Objection to the form. 2 right?
3 MS. GIAQUINTO: You can answer. 3 A Yes
4 A, LikeIsaid, there were members of Vice 4 Q. Now, going back to the briefing, what happened
5 Enforcement, the supporting team and entry team. 5 during the briefing? Describe the briefing for
6 The total number, without reviewing sometling 6 me.
7 that's not in front of me here I can't give you 7 MS. GIAQUINTO: You can describe it.
8 the total number. 8 A, Essentially officers are given information about
9 BY MR GOODMAN: 9 where the location -- where the entry points are,
10 Q. AndIwasn't asking you to, but I'm saying -- 10 what the location looks like. They're given a
11 well, withdraw the question. 11 look at the undercover officers so they have an
12 Let me put it this way. If1 were to 12 idea who we are.
13 say that there were more than two dozen law 13 The entry team -- the raid entry is
14 enforcement officers there, would you be able to 14 determined by the entry team, not by the briefing
15 disagree with me before you looked at these 15 that I would have conducted. A hospital would be
16 records? 16 selected, an evacuation unit should we need it
17 A, T'wouldn't want to speculate without looking at 17 would have been identified, and assignments would
18 the records, 118 have been prepared,
19 Q. Soany disagreement with that number would be |19 BY MR, GOODMAN:
20 specitlation on your part, is that right? 20 Q. Now, you said something about the enfry team,
21 A, Yes. 21 they determines their own entry?
22 Q. When you said that you had smelled marijuana 22 A Yes.
23 there on May 31 I want to -~ back up for just a 23 Q. What do you mean by that?
24 moment, withdraw that question. 24 A, Meaning I'm not the commanding officer of either
25 When you went i there as an undercover 25 SRT or Narcotics, which would be the typical
Page 63 ) Page 65
1 ~ part of the undercoveroperation-en-May 31 1 entry teams, and they would determine the entry,
2 before the raid you went into the premises of the 2 Q. When I say "the eniry”, they determine where they
3 CAID itself, is that correct? 3 enter? : )
4 A 5141 Rosa Parks, yes. 4 A, They determine everything about the entry,
5 Q. Youwent inte the building? 5 Q. Whether the weapons would be drawn when they
6 A, Yes, 6 enter?
7 Q. Wasthere music? 7 A, They determine everything about the entry.
8 A, Ibelieve so. 8 Q. Doyoutalkto the commander of the SRT or the
9 Q. Wasthere a decj ay? 9 Narcotics Unit, whoever is doing the entry?
10 A, Idon't know. 10 A The briefing was there, but they make their
11 Q. Wastherea band? 1 assignments based on their personnel and their
12 A, Idon'trecall. 12 familiarity with their personmel.
13 Q. Wasthere dancing? 13 Q. Did you advise the officers who were present at
14 A, Notthat] observed. 14 the briefing that you-had-not-observed-any
15 Q. And did you go from the inside of that location 15 weapons and you had not observed any violence
16 outside into the patio that we talked about 16 while you were there on two prior oceasions?
17 carlier? 17 A, That's part of a normal briefing.
18  A. Notprior to the execution of the search warrant, [18 Q. How long were you present at 5141 Rosa Parks
19 no, 19 before you called in the raid?
20 Q. When you smelled the marijuana did you smellit |20 MS. GIAQUINTC: Objection, foundation.
21 inside the establishment or after the execution 21 We don't now that she called the raid, maybe
22 of the warrant somewhere else? 22 Buglo did.
23 A Inside. 23 A. Probably between 5 and 15 minutes.
24 Q. Do you know where inside you were smelling ii? 24  BY MR. GOODMAN:
25 A, Twasat the bar by the front door. 25 Q. You called in the raid, didn't you?

CURT REPORTERS & VIDED

hansonreporting.com

313-5687-8100



2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-4 Filed 04/17/12 Pg 18 of 39 PgID 1848

. Vieki Yost
12/20/2011
18 (Pages 66 to 69)
Page ¢6 Page 68

1 A Idontrecall. 1 rephrase the question,

2 Q. Socither you or Buglo, you don't know whichof | 2 BY MR. GOODMAN:

3 you? 3 Q. Atthetime the raid was called in the decision

4 A, Correct, would have been one of us. 4 to call in the raid was your decision as the

5 Q. Whatdid it consist of, calling in the paid? 5 commanding officer of the unit, was it not?

6 MR. ASHFORD: I'm going to object to 6 A, Inthis instance it would have been my decision,

7 that, confidential law enforcement information 7 yes.

8 and instruct -- on behelf of the City of Detroit 8  Q Andat that time that that decision was made you

] instruct the City employee not to respond, ] were well aware, were you not, that everybody who
10  BY MR, GOODMAN: 10 was in the establishment would receive a citation
11 Q. Letmeask youthis. Do you make a telephone 11 for loitering or for engaging in an illegal
1z call and say, "Come on in"? 12 occupation, is that right?
13 MR. ASHFORD: Same objection. Instryct  [13 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation.
14 the witness not to answer that. 14 You can answer if you can.
15 BY MR, GOODMAN: 15 A, Twasaware,
16 Q. When you called in the raid or when Sgt. Buglo 16 BY MR GOODMAN:
17 called in the raid did he advise the - withdraw 17 Q. - And that would be regardless of whether they were ;
18 that questicn. 18 drinking, is that right?
19 When you call in the raid do you call 12 A, Notnecessarily, i
20 the entry tearn, is that the way in which the raid 20 Q. Youmean there might be a situation when someone :
21 is fnitiated, nspector? 21 would not be given a citation if they were not
22 A, I'waswaiting to see if there was an observation. |22 drinking? ‘
23 Q. Tlnow. I'was trying to cut short the process. 23 A, I'm sure there were possibilities. 'm not sure
24 A Tt would vary from - it could vary from case to 24 what happened here in terms of -- my experience f
25 case, but in this scenario I don't recall wito was 25 and my observations were that the people present

Page 67 Page 69 :

1 called. 1 were engaged in that activity, '

2 Q. Did you advise them that you did net observe 2 Q. It was your observation that everybody who was in :

3 weapons and you did not cbserve any violence 3 the CAID was drinking, is that right? |

4 inside? 4 A Noteverybody. The people that I observed were, |

5 A, That would have been covered at the briefing, 5 Q. Werethere people you did not observe?

6 Q. Butthe information that would have been new is 6 A, Isaidl didn't go outside.

7 what was going on when you were there as an 7 Q. Everybody who was in the CAID at the time that

8 undercover immediately prior? 8 you were inside the location in the building

3 A, That's assuming new information was provided. 9 itself, was drinking, is that your —
10 Q. That's my question. 10 A. The people that I observed had red cups or other !
11 A Wasnew irformation provided? 11 types of bottles or cans or whatever that would f
12 Q. Right 12 be consistent with the consumption of alcohol,
13, A. Idon'irecall, 13 the people that I observed, :
14 Q. If you had observed weapons, if you had.chserved —|1.4 —Q—How-many-— 5
15 violence, that would have been something thatyou |15 A, ButI don't know if I saw the bartender drinking. J
16 would have communicated when calling intheraid, |16 Q. How many people did you observe? 7
17 is that right? 17 A. The people in the front room and then the -- [ ;
18  A. Ifthe opportunity presented itself, yes, that 18 den't know what it's called. There's a rather
19 would be information that would be shared. 19 large ~ I don't even know how to describe if -- :
20 Q. Now, at the time you called in the raid you were 20 probably 30 to.45. :
21 well aware, were you not, that everybody — 21 Q. Thirty to 45 people - i
22 M3. GIAQUINTO: Objection to the 22 A, Roughly. l
23 mmischaracterization of her testimony. She said 23 Q. -- youobserved drinking, is that right?
24 she didn't remember -- 24 A Yeah.
25 25 Q.

MR. GOODMAN: Tl withdraw it, let me

Do you know how many people received citations
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Page 70 Page 72
1 that night? 1 as large as the one on this part1 cular night?
2 A, Offthe top of my head, no, 2 A, T'msorry?
3 Q. IfIwereto tell you there were over 100, would 3 Q. What range of times were involved in processing a
4 you have any reason to disagree with that? 4 group as large as the group that was involved at
5 A, No. 5 the CAID on May 31, 20087
6 Q. Soofthe more than 50 people who you did not 6 A, Howlong did it take to process?
7 observe was there -- can you as the commanding 7 Q. In general, yeah. What's the average or what's
8 offtcer of the Vice Enforcement Unit at this time 8 the longest, what's the shortest, that type of
] indicaie to me why those people were given s thing?
10 citations? 10 A, Idon't wantto speculate,
11 A. Forloitering in a place of illegal occupation. 11 Q. Youknew it could take hours, didn't you?
12 Q. Soit madeno difference one way or the other 12 A Todowhat?
13 whether they were actually drinking, is that 13 Q. Toprocess a group this large?
14 correct? 14 A, Itmay.
15 A Correct. 15 Q. Sothere would be people who would be detained
16 Q. Sothe fact that someone was or was not drinking |16 for that length of time, is that tight?
17 had nothing to do with the reason they were given  [17 A, They were pending processing.
18 a citation on that night, is that right? 18 Q. I'msorry?
19 A, Correct. 19 A There could be.
20 Q. Andyousay - T think you testified earlier not 20 MR. ASHFORD: Can you keep your voice
21 everybody has to be given a citation, {s that 21 up?
22 right? 22 MR. GOODMAN: I'm sorry.
23 A, There are instances in enforcement actions that 23 BY MR GOODMAN:
24 sometimes citations are not issued, 24 Q. Taking a look at Exhibit 4, in addition to the
25 Q. Whatkind of instances, can you give me an 25 narrative that we've just discussed what other
Page 71 Page 73
1 example? 1 infermation is contained in this document?
2 A Itcould be a minor that we returned to z parent, 2 A. Ther's alist of individuals who - fooks like
3 it could be - there's several options. 3 they were either cited or investigated.
4 Q. Anything else? 4 Q. Anything else?
5 A, That's one. 5 A, There's a brief paragraph above that that says
6 Q. Anything else? 6 Vice Enforcement Narcotics Code 3025 and 2913 and
7 A, Not off the top of my head. 7 Tactical Mobile assisted in the execution. It
8 Q. Soin addition to knowing that everybody who was | 8 has the warrant number contained.
9 in the establishment at that time unless they met g Q. Soall that's contajned -~ I mean -- and that's
10 some unusuel circumstance or situation would be 10 it, is that right?
11 given a citation, you knew that the people who 11 ° A. No,there’s anote on the back that we didn't
1z were given citations would be detained for a long 12 discuss regarding a purse that was left at the
13 period of time, is that correct? 13 location.
14 A. Theywouldbeprocessed— —— — 1.4 Q—Anythingclse? -
15 Q. Howlong would the processing take? 15 A, That wasreleased to Jacob Timlin after I alked
16 A, Depends on the establishment. 1s to the owner of said purse or who I believe to he
17 Q. Inyour experience how many raids such as this 17 the owner.
18 had you engaged in before May 31, 20089 18 Q. Anything else? The purse, the people who were -
19 A, Idon'tspecifically recall. 1% A. Well, yeah, the daytime addresses, who entered
20 Q. Dozens? 20 it, disposition, you have a case number, report
21 A, No. 21 number, report date, offense details,
22 - Q. Lessthan a dezen? 22 Q. How about the individuals who were in the entry
23 A, Tdon't specifically recall. 23 team?
24 Q. Howmanyreids -- all right. What was the 24 A, Code3025 and 2013,
25 variation fn time that it took to process a group 25 Q. Does that give you the names of the officers?
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20 (Pages 74 to 77)
Page 74 Page 76
1 A, No, gives you the code for them. L Q. Yes
2 Q. Thecode meaning what? 2 A, Idon'tknow.
3 A, That's the unit they go by. 3 Q. Wereany of them between the age of 18 and 217
4 Q. Soifyou checked through that code number, you 4 A, Thelieve so.
5 will get the names of the officers who were 5 Q. Were many of the people between the ages of 18
6 involved in the entry? 6 and 21 either observed by you or any other law
7 A, Narcotics should be able ic look at that and tell 7 enforcement officer consuming aleohol?
8 you who's involved in the entry. 8 A, Idon'tknow,
% Q. Where does it say which unit was involved in the 3 Q. If so, would it be reported in this pariicular
10 entry? 10 document? By "this document" I'm referring to
11 A, Narcotics code 3025 and 2913. , 11 Exhibit 4.
12 Q. Iscethecode numbers for the Narcotics Unit, 12 A, What's the question?
13 but why do I know that Narcotics did the entry or 13 Q. If someonc -- if there was a minor actually
14 why do you know thai Narcotics did the entry and N4 drinking or in possession of aleohol would it be
15 not Tactical Mobile? 15 reported in this Exhibit 4, in this CRISNET?
16 A Tactical Mobile does not do entries. 16 MR. ASHFORD: Object to form,
17 Q. And were there Narcotics officers there other 17 A, You'd have -- Sgt. Buglo prepared the report,
18 than the entry team or was the entry team -- were 18 you'd have to ask him.,
19 the only Narcotics officers who were present 19 BY MR. GOODMAN:
20 those involved in the entry? 20 Q. Well, as his commanding officer and law
21 A, Tomy knowledge it would be the officers involved 21 enforcement officer yourself, if someone was -
22 in the entry, 22 if'a minor was in possession shouldn't it be
23 Q. No other Narcotics involved? 23 reported in some official police report or
24 A, Notthat I'm aware of. 24 document?
25 Q. Does it indicate where these various individuals 25 A, Xt depends on the circumstances.
Page 75 Page 77
1 -~ how many are listed here? 1 Q. Whatdoyoumean by that? How does it depend on
2 A. Assuming they're numbered correctly, 134, 2 the circumstances?
3 Q. Ofthe 134 persons who was detained near the bar, 3 A, Well, normally upon entry for a raid execution
4 who was detained in another room, who was 4 everything hits the floor, s0 as opposed to
5 detained near the music and who was detained out 5 you're saying officers coming in and identifying
6 in the courtyard? 6 that you had seen a minor still holding & beer
7 A. The engagers would have been detained towards the 7 bottle is highly unlikely.
8 front, the doorman, the bartender, the other 8 Now, if the undercover efficers had the
9 doorman and the houseman. Where the other pecple ] oppartunity to return and, say, identify that
10 were investigated and/or detained 1 do not know. 10 subject as a minor and then cite them
11 Q. Isthatkind of detail of any importance to you 11 accordingly, then they would do so.
12 as a law enforcement officer in terms of 12 Q. Let's talk about -~ and was that done in this
13 documenting these kinds of incidenis? 13 particular instance?
14 MR. ASHEORIY: Lobjecttotheform. 14 A, [ didn't-go back in-and-identify-anyone as-being
15 MS. GIAQUINTO: You can answer, L5 under 21 that I observed consuming.
16 A, Where specifically they were located i the 16 Q. Didyou go back in and identify anyone as having
17 building? 17 consumed alcohol at all?
18 BY MR. GOODMAN: 18 A, Tthink I went and identified the engagers.
19 Q. Yeah. 19 Q. Andthat wasit?
20 A, It would be nice to have. 2C A, Yeah,
21 Q. Can yon indicate why it wasn't documented? 21 Q. Let's talk about the processing for just a
22 A, No ' 22 moment, How was the processing set up in this
23 Q. Wereany of the people who were detained and 23 particalar raid? .
24 given citations that day ninors? 124 A, 1don't recall how the specific processing was
25 A, Asinunder 187 25 set up.
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Page 78 Page 8C
1 Q. Were there several long tables in some part of 1 happened in those raids routinely, is that 1ight?
2 the establishment at which officers sat and 2 A. That was based on my familiarity with the City
3 people shuttled past thein? 3 Code.
4 A Tdon'trecall. 4 Q. Andhow are you familiarized with the City Code?
5 Q. Were people interviewed at all? By "people", T 5 A, Idon*understand.
6 meanl were any of the customers interviewed? & Q. Who showed it to you, who informed you this is
7 A, You'dhave to ask the officers that did the 7 the law that we're enforcing here?
8 processing,. 8 A, Idon't specifically recall.
9 Q. Were you present while the processing was being | 9 Q. Was it your predecessor, Debra Fair?
10 done? 10 A DI'msurel had seen that version of the City Code
11 A, Parts ofit, yes. 11 prior to my time at Vice Enforcement.
12 Q. Didyou observe it happening? 12 Q. Priorto your time in Vice Enforcement?
13 A, Tobserved conversations, but T wasn't in-depth 13 A, I'msure. '
14 paying attention to what the officers were having (14 Q. Why is it that you would have seen it prior to
15 said conversations about, so if there was an 15 your time in Vice Enforcement?
16 interview or something of that nature, the 16 A One-
17 characterization I can't confirm or deny, 17 Q. Did you have occasion to enforce that particular
18 Q. When you say "observe conversations”, you 18 provision of the law?
| 19 observed conversations between Detroit police 19 A Notthat I would specifically recall.
20 officers and patrons of the CAITD, is that what 20 Q. Bui it was your understanding that the law itself
X 21 you're saying? 21 authorized Detroit police officers to arrest
: 22 A Yes, 22 anyone who was present at a location -- an
‘ 23 Q. Youhaveno idea what they were talking about? - 23 unlicensed location where alcohol was being sold
: 24 A, Inmost -- I wasn't paying particular attention 24 and where alcohol was being sold after 2 AM
25 to their conversations. 25 regardless of whether those people knew that the
: Page 79 Page 81
1 Q. Didyouhear anyone ask, "Why am I being givena | 1 alcohol was being sold without a license at that
f 2 citation"? ' 2 location, is that right?
j 3 A, Not that I specifically recail, 3 A No,itisn't. You said arrest.
i 4 Q. Did you hear anyone say, "I had no idea one way 4 Q. I'msorry, you're right. Let's go back then to
' "5 or another whether this was a licensed 5 citations. Is if your understanding then that
i- 6 establishiment"? & people would be given a citation for leitering at
! 7 A. Not that I specifically recall. 7 a location where alcohol was being sold without a
’ . 8 Q. Didyou hear anybody say one way or another, "I 8 license or being sold after hours, regardless of
5 had no idea there was drinking going on here"? 9 whether they had knowledge of whether the place
10 A Not that I specifically recall. 10 was licensed or not?
11 Q. Wouldit have made any difference whatsoever had  [11 Was that your understanding at the
12 that information been communicated to any of the 12 time?
: 13 officers who were engaged in the processing in 13 A, Idon't think that's accurate either.
‘ 14 terms of whether or not the person would receive 14 Q. How is that inaccurate?
15 a citation? 15 A, Well, one, I mean after hours sales of alcohol 2
| 16 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation, 1.6 " AM is a commonly known thing. That's why bars
17 Y'ou can answer. 17 close, ete, ete, so that would be fair notice to
1 18 A Twouldn't want to speculate. You'd have to ask 18 the after hours sales.
i 19 the officers issuing the tickets. 19 As far as the blind pig activity, we
‘f 20 BY MR. GOODMAN: 20 did not — for them not having any license, we
21 Q. The circumstance that you described earlier, that 21 did not execute until after such time that people
22 is that regardless of whether anvbody was 22 should have been familiar with that information
23 drinking and they would be given a citation for 23 that alcohol was being sold after hours.
24 loitering in & site of an illegal occupation, 24 Q. So that's the reason that you exeented after 2
.25 that was based upon your familiarity with what 05 AM, is that right?
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Page B2 Page B84

1 A, That was in part a reason, yes. 1 recollection or that that's just a rough

2 Q. Because then you said pecple should have fair 2 estimate?

3 notice that sales were being -- purchases were 3 A, I'msaying people have different perspectives,

4 being made and alcoho! was being sold after 2 AM, | 4 Q. Do you disagree with 2:207

5 is that right? 5 MR. ASHFORD: I'm going to object to

6 A. Inpart. 6 that, asks and answered. She's answered that

7 Q. What else? 7 several times,

8 A, There would be tactical and other considerations 8 BY MR. GOODMAN:

9 which probably wouldn't be privy to discuss, but g Q. Go ahead.
10 there would be other considerations as to the 10 A, 2:20 for them could be the time they received the
i1 time of the execution. 11 notification. They would still have to leave
12 Q. Howisit that people would be on fair notice 12 whatever Jocation they were at and then come to
13 that alcohol was being - withdraw that question. .3 the scene to make entry.
14 What time was it that the raid was 4 2:30 could also be right because of my
15 called in according to Exhibit 47 15 recollection of when they came in the door and
16 A, Il sayit again, [ believe the raid was 16 executed would be that, so T don't know which one
17 executed arcund 2:30 AM. 17 they wers reflecting on this activity log. 1did
18 Q. Ifvideotape of the raid showed the raid being 1.8 not prepare said activity log so, like I said,
19 executed at zbout 2:13 would you have any reason 18 perspectives can be different.
20 to disagree with that? 20 My recollection was it was
21 A, Myrecollection is it was executed approximately 21 approximately 2:30 AM.
22 2:30. 22 Q. Isthere any other documentation that you can
23 Q. Doyouhave any documentation of that 23 think of or would there be any other
24 recollection? 24 documentation other than the activity log that
25 A, Not that's sitting before me, no, 25 would tell us at what time this warrant was

Page 83 Page 85

1 Q. Isthere some anywhere? 1 executed?

2 A, There could be. 2 A. I'msurethere could be other documentation,

3 Q. Where? 3 What it would be af this point, T don't know what

4 A, There would be an activity log attached to this, 4 it would be. Like I said, that could be the time

5 there would be other documents. 5 of notification as opposed to the time of entry,

6 Q. Let's take a look at that. 6 it could be the time of entry. I don't know what

7 DEPOSITION EXHIBIT 5 7 they were recording here.

8 DPD activity log, 5-30-08. 8 "Execution of search warrant” could be

9 WAS MARKED BY THIE REPORTER 9 from the notice to go.
10 FOR IDENTIFICATION. 1C Q. What's does the plirase "execution of search
11 Q. Canyou identify what's been marked as Exhibit 57 [11 warrant” mean to you? '
12 A. li's a Detroit Police Department activity log 12  A. It means you're going to execute the search
13 dated 5-30-08 for Vice Enforcement. 13 warrant,
14 Q. Does it show what time the raid was excouted = 14 Q,_ Okay._Now,-did you.at any-time go. out-into-the
15 the warrant was executed? 15 patio area that we've described and discussed
16 A 2:20 AM. 16 here earlier?
17 Q. Anyreason to disagree with that estimate or with ~ [L7 A, On which date?
18 that account? 18 Q. The3lstof May.
19 A, My recollection is what my recoliection is. The 12 A, Ibelieve Iwent out there after the search
20 document isn't going to make me change the 20 warrant was executed, yes.
21 position that, like [ said, [ recall it being 21 . How many people were out in the patio area?
22 around 2:30. [ said approximately 2:30. 22  A. There were a number. I don't know how many,
23 H'it says 2:20, that might be when 23 didn't do a headcount;
24 they looked &t their watch and saw as the time. 24 Q. Iialfadozen, dozens? Can you give me a rough
25 Q. Areyousaying they're wrong based upon your 25 estimate or range?
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Page 86 Page 88

1 A, Between 10 and 25. 1 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation.

2 Q. Was there any alcohol being served in the patio 2 MR. ASHFORD: Object to the form.

3 as far as you know, sold? 3 A Ican'tsay.

4 A Twentoutthers after the execution of the 4 BY MR. GOODMAN:

5 search warrant. There was no alcohol being sold 5 Q. You couldn't see what was going on on the patio

6 after we had executed the search warrant. 6 as you were standing near the bar, is that right?

7 Q. Wasthere any alcohol being sold in the patio 7 A, Oncel was inside the locaticn, no.

8 area -- withdraw that question. 8 (. Sothepeople who were in the patio, if there

9 Do you have any reason to believe there 9 were people In the patio, could not see what was
10 was any alcohol being sold in the patio area 10 going on at the bar, is that right?
11 before you went cut there? 11 A, Atiheinside bar, no, they could not.
12 A, Idon'understand. 12 Q. There was no reason for those people to be on
13 Q. Do you have - did anyone tell you, did yon have |13 notice that sales were going on after 2 AM in the
14 any other reason to believe thai someone was 14 morning as far as you know at this time, was
15 selling alcohol outside in the patio before 2:20 15 there?
16 or 2:30 AM on the morning of May 31st? 16 A, Idontknow.
17 A, Tdon't know if they were selling alcohol in the 17 Q. Sothereason those people were given citations
1s patio prior, 18 -- let me withdraw that question.
12 Q. That's not my question. My questionis, didyou 18 The people who were in the patio were
20 have any reason to believe that there was any 20 given citations, is that correct?
21 alcohol being sold out there? ' 21 A. Actually I'mnot going to assume. I believe they
22 MR. ASHFORD:; Objection to form. 22 were,

.23 MS. GIAQUINTO: You can answer, 232 Q. And whether -- and they were given citations for
24  BY MR. GOODMAN: 04 being at a location where alcohol was being sold
25 Q. Go ahead, inspector. 25 that was unlicensed, is that right? :

Page 87 Page B89
1 A Tdon'trecall . 1 A Yes
2 Q. Atthis time you can't recall any reason that you 2 Q. Andyou said you waited until after 2 AM to call
3 would have had to believe people were selling 3 for the raid because the people who could observe
4 alcohol out there, is that right? 4 alcohol being sold after 2 AM were on fair notice
5  A. One, [ don't understand the question. You're 5 that that was happening, is that right?
6 asking me to -- I don't understand the question 6 A, Thatwasaconsideration. That was not 2[l the
7 to begin with, so -- ‘ 7 consideration.
8 Q. There were people out in the patio when you were | 8 Q. But that consideration may not have applied to
9 sitting at the bar observing sales of alcohal, is 9 people who were on the patio who could not see
10 that right? 10 what was going on in or arcund the bar, isn't
11 A, I'wasn't sitting af the bar, but - . TRl that right?
12 Q. Near the bar? 12 A, Correct,
13 A ['wasstanding near the bar. 1.3 Q. Sothe only basis that the people on the patio
14 Q. Standing near the bar. Were there people in the 4. were given citations was becanse they were at or
15 patio as you were standing near the bar? 15 near a focation which was unlicensed which was
16 A, 1didn't cbserve the patio. From that location 16 selling alcohol? :
17 you cannot observe ouiside, so you're asking me 17 A. They were loitering in a place of illegal
18 to speculate as to what was occurring cutside, [ 18 occupation.
19 did not observe it. 1% Q. Andloitering consisted of being at or near an
20 Q. There may or may not have been pecple on the 20 unlicensed place where aleohol was being
21 patio at that time, is that righi? 21 provided, is that right?
22 A, There may or may not. %2 A, Yes.
23 Q. That'sright. And there may or maynothavebeen 23 Q. Regardlessof whether they knew that the alcohol
24 alcohol being sold out there, is that right? 24 was being provided or not, is that right?
25 MR. ASHFORD: Objection. 25 MR, ASHFORD: Ohbject, call for a legal

JAT: ha
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Page 90 Page 92
1 conclusion. Go ahead, 1 warrant and advised him how to get a 24-hour
2 MS. GIAQUINTO: You can answer. - 2 liquor license and be in compliance with the law
3 A Regardless whether they were. They were issued 3 and advised him that he did not have — he was
4 the ticket regardless, yes. 4 aware that he did not have a liquor license and I
5 BY MR. GOODMAN: 5 advised him how he could go through the process
6 Q. And that practice of issuing tickets or citations & to ensure that he was complying with the law and
7 for proximity or being in a location, in or 7 his patrons weren't subject to ticketing or he
8 around a location where alcohol was being 8 wasn't exposed to any nuisance abatement activity
9 provided without a license, was something that 9 at his location, .
10 had been happening and the way in which thislaw = 10 Q. Do you have any documentation of those contacts
11 was enforced by the Vice Enforcement Unit before 11 with Aaron Timlin?
12 you got there, s that right? 12 A, T'd have fo Jook.
13 A, Tcan't speak to what happened before I got 13 Q. Well, as you sit here today -
14 there. 14 A AsIsit here today, no.
15 Q. Didyou ever speak to Debra Fair about— 15 Q. Let me finish my question, please. As you sit
16  A. You'd have to ask her her interprotation. 16 here today you do believe you have such
17 Q. That's not my question. My question is did you 17 documentation somewhere?
18 ever speak with her? 18 A, Tcould
19 A Yes. 19 Q. That would be in what form?
20 Q. Did she tell you about how these raids were 20 A, Itcouldbein a variety of forms.
21 conducted? 21 Q. What did you tell Mr. Timiin about how he could
22 A, Yes. 22 get a license?
23 Q. What did she tefl you? 23 A. The process in which to obtain a 24-hour permit,
24 A, Idon't specifically recall. 24 how a non-profit would work, what he needed to
25 Q. Didshe tell you that they were conducted in the 25 do, who he needed to contact, gave him the number
Page 921 Page 93
1 same way that the raid at 5141 Rosa Parks wes 1 of who to contact at Liquor License,
2 conducted on May 31st? 2 So if they wanted to hold fund-raisers
3 A Idon'trecall the specific exchange, I do know 3 -- his assertion was that they wanted to hold
4 we had a general conversation, 4 fund-raisers, they were raising money and my
5 Q. Was it your understanding -- when you became the 5 comment was that you're allowed to get 12 in a
6 commanding officer of this unit did you change & year. You only have these events supposedty once
7 the manner or way in which these raids were 7 a month and that the 24-hour permit process would
8 conducted? 8 allow him to do fund-raisers in a legal form and
? A, Insome cases, yes. 9 he kind of joked that that was kind of besides
10 Q. How? 10 the point.
11 A Weactually Started (o try to reach out to 11 Q. How wasthat a joke?
12 places. In lieu of executing search warrants we 12 A, He seemed to appreciate the nrnlawfulness of the
13 tried to reach out to locations and advise them 13 activity and he declined my offer of assistance.
14 of other ways to obtain a 24-hour permit_or 14— Q. How-many-times-did-you-have- conversations-with
15 something of that nature, 15 hirn about this?
1& Q. How many such instances of reaching out can you |16  A. He showed up the night we executed the search
17 recall? ' 1.7 wartant and I had a long conversation outside
18 A, More - probably more than 10. 18 again about how to do it again, even after we
12 Q. Now that would involve locations which did havea [139 executed the search warrant, about how it could
20 license to sell alcohol, is that right? 20 be proper, how to lawfully proceed if he wanted
21 A No, that would not. 21 to continne to host these types of events.
22 Q. Giveme an example, if you would, of one of those |22 Q. How many times did you talk to him before that
23 instances of reaching out? 23 night?
24 A, Anexample is [ talked to Aaron Timlin who runs 24 A, Tkoow! atJeast talked to him once, Probably
25 the CATD prior to the execution of this search 25 only that once,
- NATSS AR & hansonreporting.com
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1 Q. When? 1 Q. Doyou recall any of it at all?
2 A, Tdon't specifically recall, 2 A, Not without reviewing it, no.
3 Q. Wasit after you made your initial observation of 3 Q. Waere there any changes with regards -- in policy
4 the CAID in Match? 4 since when you became the commanding officer of
5 A It was after I knew there was iliega] activity 5 the unit with regard to who would be issued
6 occurring at that location, yes, 6 citations or tickets when a raid such as this was
7 Q. -Sothat would have been after March of 2008, am [ 7 conducted?
8 tight? 8 A, Werethere any changes —
9 A Yes. And prior to May 31 of 2008, 9 Q. Inpolicy?
10 Q. Wasita telephone conversation or a face-to-face 10 A, Inpolicy about who would get a ticket? Not to
11 conversation? What was it? 11 my knowledge.
12 A, Ibelieve the first one was -- actually both of 12 Q. The practice of reaching out as you've described
13 them was face to face. 13 it and trying to talk to the proprietors of these
14 Q. Youwentover to the CAID and talked to him or 14 kind of operations was a policy change, is that
15 did he come to. your office and spesk with you? 15 right?
16 A. Hedidn' come o my office. He did not come tc 16 A, Idon'tknow ifit's written policy, but it is an
17 my office. 17 informal practice that was a change in direction
18 Q. You went to the CAID? 18 to the best of my knowledge, yes.
19 A Idon'trecall where we had the meeting. 19 Q. And whomade the decision to change it that way?
20 Q. Was anyone else present? 20 A Tdid
21 A, Ydon'trecall, 21 Q. Didyou clear it with anybody, with anybody above
22 Q. Soyow've described ways in which you changed the |22 you in the chain of command?
23 practices of the Vice Enforcement Unit by 23 A, TI'msurelwould have, but I don't specifically
24 reaching out to Aaron Timlin and others and 24 recall,
25 trying to help them to get 24-hour licenses to 25 Q. Did you advise the other officers who worked in
Page 95 Page 97
il sell alcohol, is that right? 1 your unit of this change?
2 A. Ifitwas appropriate. Thai was the 2 A, They should have been awaré,
3 recommendation, if it was the appropriate 3 Q. How should they have been aware?
4 recommendation. Otherwise we would discuss the 4 A, Wehad meetings. Another example, we had a
5 illegal activity and impending enforcement. 5 meeting with various motorcycle clubs similar
6 Q. Inother words, you warn them that you were going & where they were having blind pig activity, we had
7 o - : 7 mesetings with them and whatnot,
8 A Itold them how to coine into compliance with the 8 So these meetings wers secretive in
g law and then if they did not, that there would be 9 nature.
10 enforcement activity, 10 Q. Were not secretive?
11 Q. That was achange in policy also? 11 A, Werenot, :
12 A, To the best of my knowledge, yes. 12 Q. And those meetings occurred at your office, at
13 Q. Anyother changes that you can recall? 13 motoreycle clubs?
14 A, Pertaining to what specificaliy? 14___A. Neutral location S -
15 Q. Pertaining to the way in which raids were 15 Q. Andyou had others from your unit with you when
16 conducted? ’ 15 these meetings took place or was it just you?
17 A, TIbelieve the SOPs were rewritten, the standard 17 A, I'mpretty sure I didn't go alone, but I can't
18 operafing procedures were rewritien, 18 say who went with me.
19 Q. After when? 19 Q. So,Insp. Yost, is it your -- [ want to go back
26 A TIdon'trecall 2 0 to the discussion you had with Aaron Timlin. How
21 Q. Was it before the raid on the CAID? 21 long did that discussion go on if you can recall?
22 A, They were rewritten when I was there, At which 22 A, Tothe best of my recollection it was maybe 10
23 point, I do not know. 23 . minutes or so, that's a ballpark and a general
24 Q. What in the SOPs was rewritten? 24 vague recollection.
25 A, Ican't specifically recail, 25 (3. Youtold him that there were special provisions
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Page 98 Page 100
1 for non-profits that allowed them to get a 1 you as to how it is to be decided that a certain
2 24-hour liquor license 12 times a year, something 2 officer will sign a certain person's citation, is
3 like that, is that right? 3 that right?
4 A, Yes 4 A Excuseme? !
5 Q. Isityour testimony here that had he gotten such 5 Q. Inother words, let's take Sgt. Turner as an }
6 ~ alicense this raid never would have happened on 6 example. How does - what guidelines does Sgt. |
7 May 31, 20087 7 Turner use te determine who's going to sign a
8 A. Hadhe gotten a proper liguor license and not 8 citation or a ticket for any particular patron?
9 sold after hours this raid would not have % A, You'dhave to ask him.
10 oceurred. 10 Q. You don't give him any general approach as to how
11 Q. Oneof those 24-hour licenses? 11 you do that? ‘
12 A Cotrect. _ 12 A. Illreiterate, you'd have to ask him. Idonet
13 MR. GOODMAN: Twould liketotekea 13 micro-manage my sergeants,
14 brief break if we could. I'm keeping in mind 14 Q. Lebs take just an example, Defendant 81 at the
15 your concerns about your time. is top of Page 5 -- oh, no, that's Timlin, I don't
le {A recess was taken and Mr. Ashford 16 want to use him.
17 not present for rest of deposition). 17 Let's take Defendant 59 at the top of
18 BY MR, GOODMAN: 18 " Page 1, Neil Matouka, He was charged with
19 Q. Taking alook — [ want you to go back to Exhibit [12 loitering in a place of illegal occupation by a
20 4. Let's take one of the - withdraw that 20 police officer J. Cobb-Sanders,
21 question. 21 You know that officer?
22 Did you vourself sign any of the 22 A, Vaguely.
23 citations that were issued that night to any of 23 Q. Did that officer work for Vice Enforcement at
24 the people? 24 that fime or under your corumand at that time?
25 A, TIhelieve so. 25 A, Idon't think she was assigned to Vice
Page 99 Page 101
1 Q. Canyou find any of those references in here? 1 Enforcement, no.
2 A land3. : 2 Q. What would have been the basis for Officer
3 - Q. These would be the engagers? 3 Cobb-Sanders deciding that Mr. Neil Matouka had
4 A Yes 4 violated the law if you can testify as the
5 Q. Anyofthe -- how about any of the patrons, did 5 commanding officer of this --
6 you sign any for any of the patrons? 6 A, You'd have to ask Officer Cobb-Sanders. I can't
7 A, Tdon't believe so, but let me look. It does not 7 speak to what her rationale was,
8 appear so. 8 Q. Would it be based upon the fact that Matouka was
9 Q. Now, going to the processing of the patrons after 9 present at the time?
10 the raid was executed, after the warrant was 10 A You'd have to ask her, she issued the ticket,
11 executed and the raid occurred how was it decided |11 Q. So you have no idea as to why these people were
12 which officers would sign the citations for iz or were not given citations?
13 individual patrons? i3 A, You asked me about a specific individual and what
14 A, That would have heen determined hy probably the_ |14 an officer’s specific understanding was --
15 supervisor inside. 15 Q. Yeah
16 Q. Who was the supervisor.inside? 16 A, - when they issued the ticket. You'd have to
17  A. Ibelieve it would be Sgt. Turner. o7 ask the officer what her specific understanding
18 Q. Soyouhad nothing to do with this process? 18 is.
19 A, Idon't know that I had nothing to do with that 19 Q. Would therc have been any special circumstances
20 process, but I don't micro-manage my supervisors 20 based upon which Mr. Matouka might have not been
21 fo the extent that if they have a process that 21 issued a citation at that time along the lines of
22 works, then they have people who are familiar 22 the kind of special circumstances that you
23 with certain assignments and those people would - |23 outlined earlier when people were not given
24  beassigned based on their determination. 24 citations?
25 Q. Sothe guidelines though are guidelines set by 25 A, Idon't understand.
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Page 102 Page 1C4
1 Q. Youtestified earlier that there are times when 1 A, Ifinformation comes to my attention that
2 people are not given citations for loitering in a 2 consideration or exercise of that discretion is
3 place of illegal occupation such as if they're a 3 warranted.
4 minor. Do you remember that? 4 Q. How is that information brought to your
5 A, There may be exceptions, yes. 15 attention?
6 Q. How are those exceptions taken into account by 6 A, Itwould depend on the circumstances. Like I
7 the arresting officers in a raid such as this? 7 said, in this case I don't recall anything that
8 A You'd have to ask the officers who issued the 8 came to my attention that drew my review or
9 tickets. They were not the arresting officers, 9 consideration.
10 but they were the officers who issued the 10 Q. Isthere some point at which a decision is made
11 tickets. 11 that everybody who is on the premisesata
| 12 - Q. Right, the officers who issued the tickets. So 12 particular time after a warrant has been executed
13 as the commanding officer, you have no 13 and the raid has occurred is to receive a
14 decision-making authority with regard to whether 14 citation?
15 these people are or are not given citations? 15 A, Thepeople who are loitering in a place of
: 16 A, Youdidn't ask me that. 16 illegal oceupation would be cited.
t 17 Q. That's what I'm asking now. 17 ' Q. Isthere an order given? You're the commanding
: 18 A As the commanding officer I would have discretion 18 officer. Is there an order given by you saying
E 19 that I could certainly provide an exception for 19 to either your sergeants or the officers who were
20 if T thought it was valid. 20 working under them, "Evervbody who is here is to
! 21 I don't recall providing any said 21 be given a citation"?
22 special circumstances here. 22 A, Idon't know that there's an order. That was a
| 23 Q. How is that description brought into play in a 23 practice.
! 24 raid such as this one? How is your discretion 24 Q. And that practice -- at some point after the raid
' 25 called upon? 25 had occurred did someone say to you, "Should we
: Page 103 Page 105
1 A Mine? 1 set up the processing of these parhcular
2 Q. Yesh. Yousay you have the discretion as the 2 ‘people"?
i 3 commanding officer. 3 A. Tdon'trecall.
i 4 A, All the officers - 4 Q. Didyou order people, "All right, you can now
i 5 MS. GTAQUINTO: Object to foundation 5 start processing people™? Did you issue that
% 6 here. Did she use that discretion in this 6 “kind of command?
| 7 - particular raid? 7 A, I'was one of the UC officers. The supervisor in
: 8 BY MR GOODMAN: 8 charge of entry would have determined when it was
I 9 Q. That's where we're -- go ahead. 9 safe and after that the supervisor which weuld
‘ 10 A, No,Thad already said I had not used that 10 be, like I said according to the documents Sgt.
i 11 . discretion in this raid. 11 "Turner, would have determined what assignments
12 Q. Butif your -~ you say as the commanding officer 12 were to be made and how it was to be processed.
13 you would have discretion if it were called upon, 13 Q. Did you talk to Sgt. Turner at all about what was
_ 14 s that right? 1.4 going to happen during that time?
| 15 A, Sowould the officers, yes. 15 A, Idon't specifically recall.
1 16 Q. Youand the officers? 16 (. Back in 2008 when araid such as this was
17 A, Yes 17 conducted was there a point at which someone
i 18 Q. Sounder what circumstances are you asked to make {18 would come to you and say, "Are we going to treat
19 a decision when the officer is issuing a citation 19 this in accordance with our nsual practice and
20 . as either not make - withdraw that question, 2 0 issue a citation to everybody who's on the
: 21 Under what circumstances will your 21 premises or are we going to treat it any
' 22 discretion be brought into play in terms of 22 differently"?
: 23 whether special eltcumstances should be taking 23 Was that kind of discussion held or was
: 24 into accounts in the issuance of a citation such 24 it held back at that time?
? 25 as this? 25 A, This is three and a half years ago. T don't
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Page 106 Page 108
1 recall any discussions that were happening in 1 is can an officer enter a blind pig in a UC
2 2008, 2 capacity without telling his supervisor, the
3 DEPOSITION EXHIBIT 6 3 answer would be that they should not.
4 part of standard operation procedures 4 Q. And that was the practice or policy of your unit
5 WAS MARKED BY THE REPORTER 5 back on May 31, 2008, right?
6 FOR IDENTIFICATION. 5§ A. Yes.
7 Q. Canyou identify what's been marked as Exhibit 67 | 7 Q. Let me just say for the recerd T'll represent to
8 A, Looks to be part of the standard operating 8 you that this policy has been produced to us as
9 procedures for Vice Enforcement, but that's what g the policy that was in place at that time.
10 it appears to be. 10 Now, if that's wrong, you're here to
11 Q. Anddo you know who wrote this policy? 11 tell me that. T just need to know it from you,
12 A, LikeI said, the SOPs were revised, At what 12 So just as background, this is what we've been
13 point, this doesn't indicate so not sure, 13 given, this is what we know.,
14 Q. Was this the written policy that was in place at 14 A, Okay.
15 the time of the raid on CAID on May 31, 20087 15 Q. Andif I'm wrong or somebody gave this tous and
16 A, Without looking at something further, no, I can't 16 they're wrong, you let us know, that's all I'm
17 tell. 27 asking.
18 Q. Does this fairly -- on the front of this exhibit 18 A, I'monly stating that when I don't kniow a
19 it says there's a caption called, "Target 19 timeline or when something was published, 'm
20 information," do you see that? 20 merely acknowledging that because I swore to tell
21 A Yes. 21 the truth. .
22 Q. It says here, 22 Q. Ofcourse. Now, this under "Target information"
23 "Under no circumstances shall any 23 uses the phrase "enter an illegal establishment
24 officer enter an illegal establishment 24 for purpose of discovery.”
25 for purpose of discovery without prior 25 What does that mean? What is the
Page 107 Page 102
o1 notification to and receiving approval 1 purpose of discovery? Does that just mean an
2 from his irmmediate supervisor." 2 undercover operation?
-3 Was that the policy at the time of the 3 A. That's my interpretation of it, yes.
4 CATD raid? 4 Q. Andthen it says under no - withdraw that,
5 A, Again, throe and a half years ago I don't recall. | 5 Here it says -- withdraw that.
& Q. Was that the practice at the time of the CAID 6 Then it says, "Under no circumstances
7 raid? 7 shall a target be raided without prior
8 A. Same answer. 8 notification and receiving approval from the OIC
9 Q. Soisitpossible that officers conld enter.an 9 or their desipnee.”
10 illegal establishment for purposes of discovery |10 Now, OIC, I take it, means officer in
11 without approval from a supervisor? 11 charge, right?
-12 A, Tomy - so your assertion is can officersenter 22 A, Yes,
i3 an illegal establishment without telling a 13 Q. And in this particular instance with reference to
14 supervisor? 14 the CAID raid.on May 31, 2008 who was the OTC?
15 Q. I'mjusttrying to figure this out. You're 15 A, lwas, of Vice Enforcement.
16 saying you don't know if this was the practicein  [16 Q. Sothis particular provision which says that 2
17 your unit on May 31, 2008, So I'm saying if it 17 target cannot be raided unless the OIC approves
18 wasn't the practice of your unit, then is it 18 the raid would be a reference to you, right?
19 possible that officers could enter these 19 A, Italso says — for accuracy it says "or their
.20 establishments without prior approval back at  , 20 designes".
21 that time for discovery purposes? 21 Q. Butin this instance —
22 A: Well, one, this isn't a complete document so 22 A, Inthe instance of the CAID raid the OIC was me.
23 you're asking me to lock at something in 23 Q. You were the one then who authorized the raid?
24 isolation. Idon't know when this was revised 24 A. Yes.
25 - and/for -- well, just revised and if the question 25 Q. And when you authorized that raid what you
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Page 110 Page 112
1 authorized was the decision to issue a citation 1 said.
2 to everybody who was there on the premises as a 2 BY MR. GOODMAN: :
3 patron, is that right? 3 Q. Assoon as the raid starts people who were in the !
4 A Yes 4 establishment are ordered to get to the ground?
5 Q. Now, there is the next part of this document {s 5 A, What [ said is the location was under the control
6 called "Planning the raid" and it says, 6 of the raid team until the situation was declared
7 "The OIC shall be updated on the 7 safe.
8 planned raid. The raid commander shall 8 How they do that entry is the
9 have operational control over the raid 9 determination of the raid team.
10 and designate assignments 10 Q. Sowhether or not they get down on the ground or
11 of personnel.” 11 not during the raid or during the entry, you're
12 Do you see that language? -z not going to testify about that or you don't
13 A, Yes 13 know, is that right?
14 Q. Who was the raid commander? 14 A, Ididn'tsayldidn't know. Iknow whatl did, I
15 A, It would have been one of the Narcotics crews.  [1& know what I observed.
1 16 Q. Do youremember who they were? 16 Q. What did you do? i
L 17 A No. 17 A, Igotdown. g
; 18 Q. Butit would not have been you, is that right? 18 Q. You were fold to get down, right? r
&: 19 A, AsTsaid before, the enitry team has control over 12 A, They came in, said, "Police - search warrant” and
i 20 that entry, in that case the raid commander. 20 I got down. That's what most of the people i
i 21 Q. Then turning the document over, it says 21 arountd me had done.. I don't specifically recall ;
i 22 "The raid commander and the deputy raid 22 them saying "get down", but I do know that that's
23 commander when conducting a raid shall 23 what [ did as well as the sergeant as well as
: 24 assign personnel tasks according to as 24 other peopls in the area I could see.
25 follows:" 25 Q. And by getting down, what do you mean?
; Page 111 Page 113
i 1 And then there's & number of tasks that 1 A, Idon'tremember if I went seated or went lying
' 2 are designated here. That again is a reference 2 down.
! 3 to the Narcotics Unit? 3 Q. At some point you got up and Sgt. Buglo got up,
i 4 A, Inthis instance it would be a reference to the 4 right? :
: 5 entry team which was the Narcoties Unit. 5 A. Right
: 6 Q. Do yourecall - if I've asked this, I apologize ' & Q. Howlong were you down on the ground? :
: 7 and I'll withdraw the question. 7 A, Again, I doo't know if I was seated or if I was
; 8 Do you recall who the raid commander 8 lying down, A little bit, I don't know, maybe
i 9 was from Narcotics on that date, the CAID raid? 9 three to five minutes as a gnesstimate.
! 10 A, Youhad asked that and I said T didn't recall. 10 Q. Under what circumstances did you get up?
11 Tt would have been one of the Narcotics, 11 A, We were pulled out.
12 Q. How would we go about finding that out? 12 Q. Youwere pulled out because the officers on the
' 13 A, It should be documented by Narcotics. 13 entry tearn knew that you were the undercovers, is
f 14 Q. In what form, if you know, activity log? 1.4 that right? .
15 A, Tt could bean activity log. Idon't know if 15 A, Yes. Idon't know who pulled us out, but yes, we
16 they prepared a CRISNET report. 16 were removed from it because we were the
17 Q. Now, we talked before about how leng it would |17 undercover officers.
18 take to go through processing of certain 18 Q. When you got up and were removed from the area
19 individuals and I think you also testified that 12 other people were still lying down, is that
20 the first thing that happens is that everybody 20 right?
21 eets down on the ground, is that right? 21 A, Again -
22 MS. GIAQUINTO: Objection, 22 Q. Orseated?
23 mischaracterization of testimony. We hadn't 23 A. Yes, I believe they were,
24 gotten that far, 24 Q. Were they frec to walk around?
25 MR. GOODMAN: Ithouglt that's what she” {25  A. Tdon't believe so, no.




2 10-cv-10675-VAR- MKM Doc # 84-4 Filed 04/17/12 Pg 30 of 39 Pg ID 1860
Vicki Yost

12/20/2011

30 (Pages 114 to 117)

Page 114 Page 116

1 Q. Didyou see people who had to kneel at some 1 generalization of something conducted by people

2 point? Did you see anybody who was kneeling? 2 -~ other people than me.

3 A, Notthat I can recall, no. 3 Q. Asthe commanding officer at that time of this

4 Q. Did you see anybody who was lying on the floor? | 4 unit your experience was that if you tell people

5 A, Yesh 5 to lie down, they are to stay down until you tell

6 Q. Didyou see other people who were sitting? 6 them they can move, wouldn't that be correct?

7 A, Tdon'trecall. 7 A, Idon'tthink that changes anything, ‘

8 Q. You're aware of the fact, of course, that people 8 Q. Asapolice officer, isn't that correct, as a law 3

9 who are lying on the floor are not going to be 9 enforcement officer?
10 allowed to stand up or even sit up until an 10 A You're asking me to interpret someone's ‘
11 officer tells them, "Tt's okay, it's okay for you 11 expectations. ‘
12 to stand up or sit up,” isn't that right? 12 MS. GIAQUINTO: No, on your experience, j
13 MS, GIAQUINTO: Objection, foundation, |13 in your experience what would you do? What is !
14 You can answer if you can. 14 your expectation in your experience? ’
15 A, Areyou asking me a hypothetical or are you 15 A My expectation is that they would comply with the 1
16 asking me what I observed? 16 verbal command given, :
17 BY MR. GOODMAN: 17 BY MR. GOODMAN: i
18 Q. Let's start with what you observed., Did you 18 Q. Soifthey're told to lie down, they're going to
19 observe that? 19 stay down uniil they're told to move if you're ;
20 A, When I left the people were still either seated 20 the officer in charge right there and commanding
21 or lying down. 27, them, tight?, .
22 Q. Wasanybody asking, "Can I get up, can Ileave"? |22 A, That's not necessarily the case, no, You're i
23  A. Net that I recall. 23 making this very cut and simple like you say ;
24 Q. Wasanybody asking, "Can I move"? 24 "don't move" and they freeze. That does not :
25 A, Notthat I specifically recall. 25 happen that way. !

Page 115 Page 117 .

1 Q. Butasamatter of course and practice of your 1 Q Ifa person | intends to comp]y with what they're |

2 department you understand that no one is going to 2 being told -- ;

3 be allowed to cither sit up or stand up until an 3 A They may put their -- go ahead, sorry.

4 officer tells them they can, isn't that right? 4 Q. Go shead, say whatevet you want.

5 A, Tdon't think that's a fair characterization. 5 A, Ifthey - just because they intend to comply

6 Q. Inwhat way is that unfair? 5 doesn't mean they're not going to - they may

7 A, Well, you're asking, for one, me io speculate on 7 raise their hand, they may ask questions, they

8 -what happened when I wasn"t there and as a matter 8 could turn, they could try to get up.

9 of course there is no matter of course in law 2 Compliance has very different levels.
10 enforcement. Things happen very quickly and 10 Q. Butyour expectation is that they're going to
11 unfold in manners that you wouldn't expect and 11 stay where they arc located until --
12 people aren't necessarily comphiant, 12 A It would be my hope that they would comply and
13 So for me to guess at what answer 13 that they would stay until the arca was deemed
14 you're going for here, I can't. ' 14 safe.
15 . If someone is compliant and does what they're 15 Q. Andifthey don't stay where they're told, you're
16 told they are expected by police officers who 16 going to charge them with some kind of violation,
17 conduct a raid such as this to stay where they 17 are you hot? '
18 are until they're told that they can move, are 18 A, Notthat I'm aware of,
19 they not? 19 Q. Obstructing your aperation as a police officer,
20 A, Thats a broad generalization. You're askingme  [20 could be doing a number of things, right? ﬁ
21 to speak to -- T can tell you what my presence 21 Somebody moves and you say "don't move" and they
22 would be in an entry. 1 can tell you what my 22 keep moving, don't you expect them to stop and if ;
23 expectation would be, what I would commumnicate 23 they don't you're going to charge them with :
24 during that time. : 24 something?
25 But asking me for a broad 25 A, Not necessarily, no.
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1 Q. Soyouthink that people who are in this kind of 1 isn't that right?
2 situation are free to move around, is that right? 2 A Yes
3 A, Ididn't say that. 3 Q. Which means they have to stay in a building if
4 Q. You don't think they're free to move around, you 4 they're in a building, right?
5 think they are not-free to move around? 5 A, They have o stay, yes.
& A, You'd have to ask them what they thought. & Q. Andsometimes it can take an hour or two hours or
7 Q. No,T'm asking you as & police officer at that 7 meore before they're processed if it's a large
8 time - 8 people of group, isn't that right?
9 MS. GIAQUINTO: Listen to the question. 9 A Ttcould
10 BY MR GOODMAN; 10 (. Now, on the back of this exhibit that we've been
11 Q. -if you're telling people, "This is a raid, 11 talking about there's something called "Raid
12 everybody get down, you're going to be processed, |12 Procedures”.
13 don't move" you expect them — let me put it this 13 Have you ever seen this before?
14 way. 14 A Yes
15 It is your judgment that they are not 15 Q. This document or something like it?
16 free to move around wherever they want, isn't 16 A, Yes
17 that right? 17 Q. What does it mean when the raid procedures are
| 18 A, Maybeldon't understand the question. 18 listed? What does that advise you as law
. 19 Q. I'lltry and rephrase it. If you don't 19 enforcement officers was to what is to happen and
: 20 understand, you can tell me you don't understand, |20 what is expected?
: 21 I can iry to rephrase it, okay. 21 A What was the question?
22 And here's the rephrasing of it, If 22 Q. Arethese instructions to you as the OIC about
' 23 you're in charge of a raid and you tell people to 23 how to go about handling the raid?
24 get down and stay where they are, it is your 24 A Yes
: 25 understanding as a law enforcement officer that 25 Q. So the first thing it says is you get a search
: Page 119 Page 121
1 they're not fres to move around and go wherever 1 warrant, right?
E 2 they want or leave the building, isn't thaf 2 A, Yes
i 3 right? 3 Q. Then you engage in surveillance according o
4 A, It's my understanding they would comply with the | 4 this, right?
! 5 directive, yes. o 5 A. Correct,
] & Q. Andthey're not free to move around? & Q. And then there'sa briefing?
? 7 A, Correct. 7 A, Yes,
[ 8 Q. And they're not free to go wherever they want? 8 Q. And while we're on the briefing, how many
; 9 A, Correct, ) briefings do you recall for this partioular raid,
! 10 Q. And sometimes that processing where theyrenot 10 the one on May 31st?
11 free to move around or go wherever they wantcar 11 A, One that I can recall.
12 take an hour or two hours or more, isn't that 12 Q. And at that briefing who was - were all the
i 13 right? : 13 officers involved in the raid present, that is
i 14 A, Tdon'tagree with that characterization. 14 the entry team, everybody else or wasitjusta
15 Q. Why, in what way do you disagree? 15 briefing for Vice Enforcement?
16 A, Well, I guess maybe I don't understand it. If 16 A, I wouldn't have called the Vice Enforeement
17 you're asking me whether they were told they 17 pre-meeting a briefing. The briefing was held
18 can't move for an hour or two, would that be the g with the raid entry team with Vice Enforcement,
19 usual citcumstances, no that would not be the L9 with Tactical Mobile and Narcotics which is the
! 20 usual circumstance. 20 raid entry tcam.
i 21 Were they not free to leave for that 21 Q. There would be a separate meeting which you T
22 time, that may be, but as far as not heing able D2 think just characterized as a Vice Enforcement
: 23 to move — 23 pre-meeting, am I right about that?
24 Q. Let's start with not free to leave, They're not 24 A, We would have discussed the goals for the day,
25 free to leave until after they're processed, 25 yes. '
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Page 122 Page 124
1 Q. Ontheday of the raid which would have been May 1 Q. Soyou disagree with that use of the word
2 30 or 317 2 "prisoner", correct? i
3 A Yes 3 A, Well, I think the problem here is we're talking
4 Q. Was there or were there any notes tzken, minutes, 4 about two different things. Prisoner processing
5 any documentation of that meeting? 5 may apply and some of the raids we do end up
6 A, Nottomyknowledge. 6 arresting folks and prisoner processing does
7 Q. Who was there? 7 apply.
8 A, Would have beer the Vice crew, 8 In some cases, it's just more of a
8 Q. Which consisted of the people we've already 9 detaining processing.
10 mentioned? 10, Q. Do you agrec -- well, let me put it this way.
11 A, Yes. 11 Was this policy with regards to
12 Q. Sogoing back now to raid procedures, we've 12 "nrisoner processing” in place at the time of the i
13 gotten through the briefing. Then there are the 13 CAID raid which would have been May 31, 2008? i
14 raid entry and the assigriments for the raid 14 A, Idon'trecall .
15 entry, is that right? 15 Q. Wasn't it the case that the disposition with i
16 A Yes, 15 regards to each patron/loiterer as of May 31, :
17 Q. Then the next section is called "Prisoner 17 2008 was at the discretion of the raid commander ;
18 Processing”, is that right? 18 which would have been you? !
19 A Yes 19 A. Ithink that would be fair. i
20 Q. And that refers to information being obtained on 20 Q. Now, who was — which unit was responsible for :
21 the patrons and loiterers or patrons who are 21 the processing of the patrons/loiterers? !
22 described in parentheses as loiterers, correct? 22 A, You would have to ask Sgt. Turner or someone who i
23 A TI'msotry, what? 23 made that assignment. |
2% Q. Tt says, "Information on all patrons {loiterers} 24 Q. Butitwas handled by Sgt. Turner who was from i
25 shall he recorded before 2 disposition is made of 25 Vice Enforcement, isn't that right? .
page 123 Page 125 '
L these individuals,” 1 A, He would have been designated, yes.
2 A, Yes, that's what it says, 2° Q. And the officers who were taking the information
3 Q. "This disposition will be at the discretion of 3 that's referenced in this section of the policy
4 the raid commander,"” is that right? 4 woutld have been Vice Enforcement officers or -
5 A, Yep. . 5 A, Perhaps, perhaps not. :
& Q. And the raid comnander was the person from 6 Q. Whaf other units might they have come from?
7 Narcotics? 7 A The units already stated, Narcotics or Tactical
8  A. They would have been the entry team commander, | 8 Mobile,
9 yes. 9 Q. All of those units are available to assist in
10 Q. The entry team cormmander has the discretion to 10 taking information during the processing?
11 decide the disposition of the individuals from 11 A, Depending on how the sergeant had it set up.
12 whom the information is taken? 12 Again, that was the sergeant's determination.
13 A, No, that would have been mine. 13 Depending on how he would have set it up, could
14 Q. So thatreference to raid commmander is to you, is 1.4 have been.
o 15 that right? 15 Q. Sowhere it says, "All crew members will be
16 A, That's the way I would interpret it, ves. 15 assigned secondary assignments after the raid is
17 Q. And at this point the patrons who were loiterers 17 considered safe," the crew members here are
18 are prisoners, is that right? 1.8 members of what crew?
19 A, No. 1.9 A, This is a Vice Enforcement SOP, so it would be
20 Q. Ithought this section of the policy here is 20 referring to the Vice crew.
21 called prisoner processing. Is that a misnomer, 21 Q. Itsays, Number 1, prisoners processing
22 they're not prisoners? 22 (searched, name check, stc), evidence processing
23 . A. They're not - they're detained, they're not 23 (counting confiscated monies, liquor, ete)”.
24 prisoners in the sense of they're going to be 24 Is every person, every patron who is
25 escorted to the precinet and processed there. 25 given a citation for loitering to be searched?
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1 A. Notnecessarily. 1 safe if they on their face or it's apparent they
2 Q. Howis the decision made whether a person is 2 present some threat or possibility of a threat,
3 going to be searched or not? 3 is that right?
4 A, By the individual officer, 4 A, They can be searched for officer safety, yes.
5 Q. Which individual officer? 5 Q. Any other reasons that you can think of? _
6 A, Whoever is making the determination if they were | 6 A, They would all evolve around officer safety for :
7 searched, 7 the most part. i
8 Q. Well, there are individual officers assigned to 8 Q. Now, after the raid is considered safe they also i
9 each of the citations. There were also 9 can be searched, right? ' i
10 individual officers who were involved in the 10 A. They can be. 3
11 processing of the patrons/lciterers, 11 Q. Andwho makes the decision as to whether they are
12 Which one makes the decision as to 12 to be searched after the raid is considered safe? f
13 whether the person is geing to be searched or 13 A. It would probably be the sergeant in charge of
14 not? 1a the processing. ?
15 A, Youconfused me again. 15 Q. That would be Sgt. Turner in this particular |
16 Q. I'msaying you say that the officer is the person 16 instance? ;
17 who makes the decision about whether someonsis |17 A, 1helieve it was Sgt. Turner. i
18 going to be searched. 18 Q. Soareyou saying that people -- that there is no ?
19 My only question is which officer makes 15 practice or policy and was no practice or policy
20 that decision? 20 in the department at that time to search .
21 A, It would be the determination as the raid was 21 everybody on the premises, but the decisions were
22 conducted as to how -- if people were to be 22 made on a person-by-person basis?
23 searched and how were they to be searched. 23 A. Ithink there was a practice of searching the :
24 Q. That's the decision that's made. Who's it made 24 individuals. I'm not going to say that there i
25 by? 25 wouldn't have been exceptions to that. i
Page 127 Page 129
1 A, How that process would take place? 1 Q. And the practice was to search everybody unless l
2 Q. Yeah ' 2 there was sorne reason for an exception, is that i
| 3 A It would be the entry team who would be 3 right? ;
| 4 responsible for dsclaring this place safe. 4 A, A cursory search, yes. )
:L‘ 5 Q. Once it's declared safe -- after if's declared 5 Q. Andwhat does a cursory search consist of? 1
11 6 safe people are searched, right? 6 A, You would be looking for officer safety. We're |
f 7 A, Idon't know in what order that happened. 7 still dealing with a few officers with large !
; 8 Q. Well, I'm just reading your policy here. Tt says 8 crowds, so you would be looking for something ;
f 9 prisoner processing, Number 1 or just above 9 like weapons and whatnot, |
10 Number 1, 10 Q. Would it be a frisk, would it be a pat-down, ‘
11 "All crew members will be assigned 11 would it be -- what kind of search?
12 secondary assignments after the raid is 12 A. It should be something similar to a frisk, ‘g
13 considered safe. 13 Q. Woere people expected to turn their pockets inside :
14 MNumber 1. Prisoners processing 14 out at that time as a part of this kind of i
15 (searched, name check, etc} evidence 15 scarch?
16 processing {counting confiscated 16 A, Asamatter of policy?
17 monies, liquor, etc)". 17 Q. Yeah, or just regular practice?
| 18 So at least as I read this -- and if 18 A, Nottomyknowledge.
135 I'm wrong, please tell me - the people are 19 Q. Now, going back to the citations that were
; 20 searched after it's considered safe, Is that 20 issued, these were misdemeanors at the time, is !
: 21 right or wrong? 21 that right? Loitering was considered a E
22 A, They may be searched also prior to being 22 misdemeanor, if you know? ;
23 considered safe. 23 A, Yes. j
: 24 Q. Patrons and loiterers can be searched beforea 24 Q. In order to charge someone with a misdemeanor
: 25 determination is made that it's safe, the raid is 25 there has to be probable cause, you know that, is
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1 that right? 1 I don't even know if it was reviewed by them or

2 A Yes, 2 someone else without looking at it.

3 Q. Therehasto be probable cause to make such a 3 Q. Other than the warrant itself and the affidavit,

4 charge, is that right? 4 there's no other documentation that you can think

5 A, Yes. 5 of?

6 Q. Who made the decisicn of probable cause with 6 A, Not that I can think of.

7 regard to each of these individuals who was 7 Q. Now, the exhibits you have in front of you which

8 issued a citation of loitering on that date? 8 is, I think, 6, has the nuisance abatement

9 A, Astoeachofthem? 9 statute which you mentioned, it contains the
16 Q. Yeah 10 language of the nuisance abatement statute, is
11 A. Probably me. 11 that right?
12 Q. Inthis particular raid 2 number of vehicles were 12 A. Yes. :
13 confiscated, is that right? 13 Q. And you are familiar with that statute, is that !
14 A, Ibelieve so. 14 right? -
15 Q. Wereyoutold at the time that the raid was going 15 A, Yes.
16 on that the vehicles were being confiscated? 16 Q. And you were familiar with it on May 31, 2008, is
17 A, Whileit was going on? 17 that correct?
18 Q. After? 18 A, Yes.
19 A, Subsequentto theraid T was aware that vehicles 119 Q. What is it in that statute, what language in that
20 were being confiscated, yes. 20 statute, that you believe authorizes you to
21 Q. How were you made aware of that? . 21 confiscate people's vehicles?
22 A. Tt was a determination made to seize the 22 A, You'd have toread it in its totality, but
23 vehicles. 23 there's certainly a reference here to
24 Q. Who made that defermination? 24 "buildings, vehicles, boats, aircraft” and
25 A, Idid 25 there's a reference to "manufacturing,

Page 131 Page 133

1 Q. What was that determination based on? 1 storing, possessing, transporting,

2 A, Based on the nuisance abatement statufe and 2 sale, keeping for sale, giving away,

3 conversation with the Wayne County Prosecutor's 3 bartering, furnishing or otherwise

4 Office. 4 disposing of narcotic and/or hypnotie

5 Q. Who did you talk to at the Wayne County 5 drug as defined by law or any" -1

6 Prosecuior's Office? 6 don't know how to say that word

7 A, Tdon'trecall. 7 "vinous, malt, brewed, fermented,

8 Q. Was it an assistant prosecutor? 8 spiritnous or intoxicating liquor or

2 A, Could have been. 9 any mixed liquors or beverages, any
10 Q. Could have been anyone elge? 10 part of which is intoxicating in hereby
11 A Ttcould - it was someone in Forfelture, 11 declared a nuisance, and the furniture,
12 Q. So- L2 fixtures and contents of any such
13 A. There's a deputy chief over Forfeiture that I've 13 building, vehicle, boat, aircraft or
14 had contact with, there's also APAs, so whichone 14 place and =1l such intoxicating liquer . .
15 I spoke to about this particular raid I don't 15 therein are also declared a nuisance ‘
16 recall. 15 and afl such narcotic and/or hypnotic
17 Q. Soyoumight have spoken to a deputy chieforyou 17 drugs and nuisances shall be enjoyed
13 might have spoken to an APA, 1s that correct? 1.8 and abated as hereinafter provided..."
19 A, Corect. 19 Q. Okay.
20 Q. Who was the deputy chief at that time? 20 A, "..in the court rules."
21 A, Brian Moody [ believe, 21 Q. Where does it say anything about confiscation or
22 Q. Would there be any documentation of the 22 towing?
23 conversations that you had with Deputy Chief 23  A. That would probably apply to the part that's on
24 Moody or an APA? 24 the forfeiture paperwork provided by the Wayne
25 A, Other than the review of the search warrant, but 25 County Prosecutor’s Office.
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1 Q. Butthe statute is the scurce that allows you to 1 I beliove. Go ahead and read through it. Let me
2 confiscate the vehicle, is that right? 2 know when you're done. :
3 A, Idon't know that this is the only source in the 3 A Okay, I've had a cursory look.
4 “statute or law. There is another excerpt. I 4 Q. Didyou see that Mr, Mobley indicated that he had
5 don't know if it's the same one or a different 5 parked his vehicle a half a mile away from the
6 one on the forfeiture paperwork and based on my g location?
7 conversations with the Wayne County Prosecutor's 7 A, Canyou direct me to it?
8 Qffice that the forfeiture of the vehicles, 8 Q. Yeah, sure, under I, at the bottom of the first
9 because they were used to further the endsavor, 9 paragraph, "The complainant stated the art
10 that they were to be seized. . 1.0 gallety was raided and the vehicle was parked a
11 Q. Anything that was used te further the endeavor 11 half a mile away™.
12 was to be seized, is that correct? 12 A, Okay.
13 A, Thewvehicles, the vehicles were specified. We 13 Q. Doyouremember ever being told that before
14 could also seize, for instance, degjay equipment, 14 today?
15 Q. And what vehicles were seized on that date, if 15 A, Ifit was mentioned as part of the citizen
16 you knoew? Where were they located? 1.6 complaint, I don't recall.
17 A, There were quite a few vehicles. There wassome [17 Q. Do yourecall at the time anybody saying, "Hey,
' 18 in the parking lot, there were some on the 18 there's a guy here who says his car is half a
. 19 streets, there was some on the side street, could 19 mile away, should we go get it"?
20 have been located in or about that area. 20 A No,Idonot recall.
21 Q. Aboutthat area meaning mthm what range of 21 Q. Youdon'trecall that being brought fo your
: 22 distance? 22 attention?
23 A, Well, if you have cars strung out 100 vards, then 23 A, No.
' 24 “youmay have them strung out a quarter mile down 24 Q. If you had been told someone had a vehicle that
25 theroad. It would be based on where the people 25 was half a mile away, would yon have authorized
: Page 135 Page 137
: 1 were exiting from those vehi cles how far people 1 its confiscation and tow?
; ‘2 had to park away. 2 A, It would depend on the circumstances. If cars
i 3 Q. Wasthere an instance in which you were advised 3 were lined up burmper to burmper half a mile down
' 4 that there was a vehicle that was as far as half 4 the street and they were all going to that
| 5 a mile away, that somebody had driven 2 halfa 5 location, then that would be appropriate, but if
6 mile away and then managed to get over to the 6 for say — well, so half a mile could be
: 7 CAID location from there and that vehicle needed 7 appropriate.
i 8 to be confiscated as well? 8 Q. Well, were cars parked bumper to bumper for a
! 9  A. Not that I recall. 9 half amile from 5141 Rosa Parks down the road,
‘; 10 DEPOSITION EXHIBIT 7 10 if you can recall?
; 11 inter-office memo, 3-11-10 11 A, Idon'trecall
12 WAS MARKED BY THE REPORTER 1.2 Q. They may have been, but you don't recall?
i 13 FOR IDENTIFICATION. 12 A, There were quite a few cars.
3 14 (. Pvehanded you what's been marked as Exhibit7 14 Q. Howmany? Ihave something that will help you
15 and I'm going to ask you first of all if you can 15 with this.
16 tdentify thig, have you seen it before, and then ne A. Okay.
17 take a moment to read it? 17 DEPOSITION EXHIBIT 8
18 A, Idon'trecall seeing it before. It appeats to ak:] CRISNET report, 6-2-08
19 be an inter-office memorandum regarding a 19 WAS MARKED BY THE REPORTER
20 citizen's complaint which I am the involved 20 FOR IDENTIFICATION.
21 officer, allegation for procedure and the 21 Q. Canyou identify Exhibit 87
22 findings were exonerated. 22 A, Tt's a Detroit Police Department CRISNET report
23 Q. Right, and you never heard about this before? 23 regarding impounded vehicles. '
24 A Tmsureldid. It'sacitizen's complaint. 24 Q. Andit starts at Vehicle 40 T believe, is that
25 Q. This involves a vehicle belonging to 2 Ms. Mobley 25 right?
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1 A Yes 1 Q. I'masking you if you can answer hypothetically.
2 Q. And goes through to Vehicle Number 83 which means | 2 If you can't answer that question, say you can't
3 thers were 43 vehicles that were impounded that 3 angwer it.
4 night, is that right? 4 A, Well, 'mhaving trouble with a hypothetical
5 A Yes 5 intertwined with a raid that has occurred.
6 Q. Did you ask every patrow/lciterer who was 6 Q. My hypothetical is assuming for the moment
7 processed at the CAID location as to whether or 7 Mr. Mobley parked his car in a friend'’s driveway 5
8 not they drove there in a vehicle? 8 a half a mile away and then walked over to the
g A, Ididn'task, no. 5 CAID from there and then was issued a citation. {
10 Q. Didyour orew ask that questien? 10 Would his vehicle have been, in your l
11 A, You'd have to ask them, . 11 judgment, one that was used to further the ]
12 Q. Were they instructed to ask that question? 12 nuisance or was a part of the nuisance or the
13 A They were instructed to identify the vehicles 13 illegal activity? !
14 that were driven to that location. 14 A, With only concerning that limited information vou !
15 Q. Andinso deing -- withdraw that question. 15 Jjust gave me, probably not.
15 Onee the vehicles were confiscated and 16 Q. How do you define what is used in furtherance of
17 towed were there still & lot of vehicles either 17 a nuisance or an illegal activity as you :
18 in the parking lot or parked along the sireets in 18 referenced it before? :
19 the vicinity of the CAID? 15 A, It'sbased on whether that vehicle was involved
20 A, Idon'tbelieve so, no. 20 in bringing someone to that location that !
21 Q. Spifthere were 43 vehicles that were 21 resulted in an activity occurring. :
22 confiscated and towed, does that sound to you 22 Q. So something that conveyed them to the location |
23 like vehicles that would have been backed up for 23 of the nuisance? |
24 about a half & mile from the CAID location, 5141 24 A, Yeah, they brouglit the deejay equipment, they |
25 Rosa Parks? 25 brought the individuals, they brought the :
Page 139 Page 141 :
1 A, Icertainly think it's possible. Depends on how 1 patronage. Yes, they're used as a vehicle to get '
2 ' they were parked. 2 them to that location.,
3 Q. Ifsomeone, in this case let's say Mr. Mobley, 3 Q. Inspector, did you see that a part of this
4 parked his car in his friend's driveway a half a 4 Exhibit 7 which is the citizen's complaint
5 mile away and walked from the friend's house over 5 included an interview with you?
6 to the CAID and then was cited for loitering at 6 A, ltsaidit did, yes.
7 the CAID, in your judgment as the commanding 7 Q. Do yourecall being interviewed?
] officer at that time ~- 8 A, Houestly, no,
9 MS. GIAQUINTO: Objection, foundation ¢ Q. Do you know if the interview was recorded or not?
10 and form, 10 A, Tbelieve it was, but just becanse I think I just
11 MR. GOODMAN: Let me finish the 11 read that it was.
12 question. 12 Q. Isthesynopsis of the interview with you as set
13 BY MR. GOODMAN: 13 forth in this exhibit, Exhibit 7, to the best of
o 14 Q. Inyourjudgment as commanding officer at that 14 your knowledge accurate and correct?
15 time would it have been appropriate and proper 15 A, Which synopsis -- what part of this report are
16 and within the guidelines of the nuisance 16 you referring to?
17 abatement statute as you understood them to have 17 Q. I'mnow talking about Page 2 of the citizen's
18 confiscated and towed that person's vehicle? 18 complaint where it says "Lt. Yost stated...".
19 MS. GIAQUINTO: Objection, form and 19 Turn the page - here,
20 foundation, 20 A, Okay.
21 A. My problem with that question is you're askingme (21 . Is that an accurate recitation of what you said
22 to speculate as o facts I don't know fo be te 22 at the time to the investigator?
23 and what T would have done in a given raid that 23 A, Idonotrecall the interview, much less what was
24 was already conducted based on hypothetical 24 specifically stated therein.
25 information. 25 Q. Was the information stated therein, at least
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1 putported in this document, accurate and correct 1 "Lt. Yost stated that as a result of
2 as far as you can tell today? 2. the sale of alcohol not being allowed
3 A Tdon'trecell theinterview. 3 after 2 AM and location being an
4 (. Well, are the things they report you as having 4 unlicensed establishment she notified
5 said accurate as reported in this document? 5 the raid crew to execute the search
6 A, You want me to say that something is accurate 6 warrant. The raid crew was shortly
7 when I don't remember having the interview? I 7 notified after 2:15 AM and they entered
8 can't do that. 8 at approximately 2:20 AM."
9 Q. Okay. Do you have any reason ta believe that 9 Is that accurate?
10 anything that is reporied in this statement {s 10 A, AsIpreviously stated, Idon't recall who i
11 inaccurate? 11 made the notification for the raid to go ahead, i
12 A Idon'trecall the interview, 12 and my recollection was it was approximately
13 Q. Soyoucan't say one way or the other, is that 13 2:30. ‘ . .
14 right? 14 Q. When did you give this statement {o the citizen's
15 A, Tdon'trecall the interview. 15 complaint investigator for the OCI? ‘
16 Q. Iunderstand you don" recall the interview, but 16 A. Unless it says in here, I do not know. ;
17 there is a report of the interview that's set 17 Q. Atthe top of the exhibit it says March 11, 2010,
18 forth on this page. e is that correct? j
19 I'm saying does anything that is on 19 A, It says what?
20 this page as far as you can tell attributed to 20 Q. Tum to the front page.
21 statements that you have made inaccurate? 21 A, That's the date that the memorandum was
22 A, The reports making reference to statements Imade 22 generated, not necessarily the interview was
23 for an interview I don't recall, and you want me 23 conducted.
24 to - your question is -~ I don't recall what the 24 Q. Right, correct, that's right, and so my question :
25 interview was. 25 is the statement - this is the date that the :
Page 143 Page 145
1 Q. Itsayshere that "she..." that's vou, 1 memorandum was prepared and the memorandum was
2 " stated that vehicles were seized under her 2 prepared afier presumably the investigator spoke ?
a direct order." 3 with you, is that right?
4 Is that an accurate statement? & A, Right
5 A, Idon't know ifI said that fo them or not. 5 Q. Sothaton or before March L1, 2010 your
& Q. I'mnot now asking whether you said these things. 3 recollection of events from May of 2008 would
7 I'm asking whether what's said is true, that 7 have been fresher and better than they are today,
8 vehicles that were seized were seized under your 8 is that tight?
9 direct order? $  A. They would have been fresher, yes.
10 A, Yes, 10 Q. Going back to the — what we spoke about about
11 Q. Sothe statements that are - I'm not asking 11 the vehicles that were used in furtherance of
12 whether you said these things, I'm asking you 12 concerning illegal activity, if someone had taken
13 whether they are accurate or not, whether they 13 a taxi cab, let's say, to the CAID in your
14 are true or not? 14 judgment would the taxi cab have been subject to
15 A, The statements plural? 15 confiscating or towing?
16 Q. Yes, that are atiributed to you on this page. 16 A, No
17 A, There's a lot that's attributed to me on this 17 Q. Whyis that?
18 page. 18 A Thedriver wasn't there, they're dropping off a
19 Q. That's right. _ 19 passenger,
20 A, And were we charged a cover, ves. DidIobserve [20 Q. Well, let's say the passenger had said, "Pick me
21 people with alcohol, yes, 21 up at the CAID at 2:30" in the morning and the
22 MS, GIAQUINTO: Let him ask guestions, 22 taxi comes back, would you seize that taxi cab?
23 if he's asking a question, 23 A, No.
24  BY MR. GOODMAN: 24 Q. And the reason is what?
25 Q. Allright, here's one, 25  A. Thereason is that they weren't inside, the
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Page 146 Page 148
1 driver of the vehicle wasn't a participant. 1 at that time? He was commander of what?
2 Q. Okay. And driver of the vehicle or the owner of 2 A, Idon'tknow what time frame you're referring to.
3 the taxi cab had no knowledge one way or the 3 Q. Well, when you started at Vice Enforcement, the
4 other about illegal activity going on inside the 4 period you were at Vice Enforcement.
5 CAID, isn't that right? 5 A, Idon't know if he was there when I came on or
& A, Idon't know what the driver of the hypothetical 6 when Ileft. He was there at some point when I
7 taxi cab would know or not kmow., 7 was at Vice Enforcement.
8 Q. That's why you wouldn't have their vehicle towed, g8 Q. Atthat point what was his job?
9 right, inspector? 2 A, Hewasacommander over Narcotics.
10 A, Excuse me? 10 Q. Howabout Kevin Robinson?
11 Q. Isn'tthat right? 11 A, Hewasa licutenant at Narcotics.
12 A, No,Idon't know what you're asking me is right, 12 Q. And thereason or the function that they had with
13 MR. GOODMAN: Would you read the i3 reference to your activities at Vice Enforcement
14 question back, please? 14 was supervisory in any way, either Robinson or
15 (Record repeated as requested). 15 Bray?
16 A, Istill don't understand. 16 A, I'mnotsure about Lt. Robinson. Essentially
17 BY MR. GOODMAN: 17 whoever the commander at Narcotics would have
; 18 Q. What I'm saying is, the taxi cab drops a person 18 been my direct report, unless there was some
: 19 off and then comes back to pick them up and you 19 other direction that they designated someone lse
| 20 have no idea of whether the taxi cab driver or 20 for me to report to.
E 21 owner knows whether illegal activity is going on 21 Q. Justone final brief area of questioning. When
: 22 inside the CAID and that's why their vehicle 22 these citations were issued on May 31, 2008 as
; 23 would not be towed or confiscated? 03 we've agreed that the charge of loitering in a
24 A, And that's part of it and in connection with the 24 place of illegal ocoupation is and was a i
25 fact they weren't loitering inside where the n5 misdemeanot at the time, is that right?
| T H
i Page 147 Page 149
: 1 activity was oceurring, 1 A Yes.
! 2 Q. Butthey did convey the person who was loitering? 2 Q. Theissuance of a citation means that the person
3 A. Theycould have. 3 to whom it is handed and given has to appear in
4 Q. Andif theydid, the reasen that the vehicle is 4 court at some point on that charge, isn't that
5 not confiscated is because of their lack of 5 right?
!- 6 knowledge of any illegal activity going on? 6 A, Ithink normally that would be the course, but
; 7 A The fact - well, their lack of involvement. 7 there's exceptions to that.
8 Q. Letme takea break. & Q. What are the exceptions?
. 9 (A recess was taken).. . g  A. I've had attorneys appear in heu of their
I 10 Q. Youmentioned before 1'1ght at the begmnmg when 10 clients,
| 11 you became the commanding officer of Vice 11 Q. That's interesting, but T mean let's say that
“ 12 Enforcement your - the people immediately above 12 somehow a judge allows the attorney te appear in
13 vou in the chain of coimmand were, 1 think you 13 lieu of their client.
14 said, Lt, Bray was it or Commander Bray? 1.4 Somehow it requires somebody to go to
{ 15 A, Idon't know who was immediately in my chain of ns court, is that right? o T
‘ 16 command when I went to Viee Enforcement. 16 A. Unless a warrant is issued for their arest
‘ 17 Q. Thepeople who engaged -- who did vour 17 because they failed to appear, but at some point
18 performance appraisals would have been Bray and I 18 somebody should go to court in conjunction with
| 19 think -- s it, yes.
! 20 A, Itcould have been Bray, it was Commander - he 20 Q. Ifsomebody doesn't go to court, a warrant is
f 21 Wwas Iny supervisor at one point. o going to be issued and they're going to be -
E 22 Q. OrKevin Robinson you mentioned? 22 arrested, right? .
23 A, Could it -- could have been othet individuals as 23 A. Tdeally a warrant would be issued and they're i
24 well, 24 arrested -~ sometimes yes, sometimes ne.
25 Q. Who was -- what was Conrnander Bray'sjob orrole 25 Q. A warrant is going to be issued as a result of
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1 which they could be arrested? 1 A, Itstates that see attached activity log,
2 A, A warrant would be issued, right. 2 Lt. Yost and Sgt. Buglo detached from PO
3 Q. Bythe way, is it your understanding that the 3 McClendon and Johnson at 9:30. ;o
4 ordinance that you were operating under at that 4 Q. What does "detached" mean?
5 time, that is loitering in a place of illegal 5  A. It means we weren't operating with them and we
6 occupation, has been changed since that date? 6 went off to do something different,
7 A, Yes,itis. | 7 Q. Soisthat why your surveillance activity is not
8 Q. How were you informed of that change? 8 referenced on this particular activity log?
9 A. Idon't specifically recall, 9 A, Yes, it indicates another activity log exists.
10 . Q. Were you consulted at all with regards to the 10 Q. Andisit your information that there's -~ is it
1t change in language that was made on the 11 your information and belief there's another
12 ordinance? 12 activity log?
13 A. Thad discussed it with city attorneys, but I 13 A, Based on this, yes.
14 don't know that it was a consultation. 14 MS. GIAQUINTO: Thank you, no further
15 Q. Whatis your understanding of the change that's [L5 questions.
16 been effected in the ordinance since that time? 3 RE-EXAMINATION
17 A, That there has {o be an intent to engage in the 17  BY MR GOODMAN:
18 activity to be illegal occupation. 18 Q. Isthere any reason whatsoever why that activity
19 Q. And did you change your practices once the 19 log should be unavailable that you can think of?
20 ordinance was amended or changed? 20 A, Not that I'm aware.
21 . A. I'mnot at Vice Enforcement. 01 MR. GOODMAN: That's all.
22 Q. Do you know if Vice Enforcement changed their 22 {The deposition was concluded at 2:48 p.m.,
23 activities afterwards, after this change in the 23 gignature of the witness was not requesied by
24 ordinance? 24 counsel for the respective parties hereto}
25 A, Iknow they're aware of the change, but there's 25
Page 151 Page 153
1 net anybody currently assigned to Vice 1 CERTIFICATE OF NOTARY
. 2 °  Enforcement that I know of, 2
: 3 Q. Nolaw enforcement officer at all is assigned to 3 STATE OF MICHIGAN )
; 4 Vice Enforcement? 4 } 8§
f 5 A. NotthatI'm awate of. 5 COUNTY OF WAYNE )
; 6 Q. Atthe time that the ordmance was changed were 6 I, DALE E. ROSE, Certified Sherthand
7 there any law enforcement officers assigned to 7 Reporter, a Notary Public in and for the above
; 8 that unit? 8 county and state, do hereby certify that the
‘ 9 A. Idon'tknow. Idon't know specifically. 9 above deposition was taken before me af the time
j 10 MR. GOODMAN: Nice to meet you. 10 and place hereinbefore set forth; that the
i 11 MS. GIAQUINTO: Thave one question. 11 witness was by me first duly sworn to testify to
: 12 MR, GOODMAN: O, I'm sorry, I'msorry, |12 the truth, and nothing but the truth, that the
i 13 EXAMINATION 12 foregoing questions asked and answers made by the
14 BY MS. GIAQUINTO: 14 witness were duly recorded by me stenographically
: T 15 Q. Iwantyon tolook at Exhibit T that we've marked |15 and reduced to computer transcription; that this
: 16 as Exhibit 1. It is the Detroit Police 16 18 a true, full and correct transcript of my
; 17 Department activity log dated March 28 of 2008, 17 stenographic notes so taken; and that I am not
18 And there was some questioning as to 18 related to, nor of counsel to either pa
19 why your surveillence activities on that date was 19 interested in the event of this cause
5 20 not referenced on this particular activity log. 20 :
21 T want vou to.look at the miscellaneous 21 Aﬁ‘é‘% C/Z,/L F
22 information. Does that give you any -- does that |22 DALEE. ROSE CSR-0087
: 23 refresh your recollection as to why your 23 Notary Public,
: 24 surveillance activity is not on this activity 24 Wayne County, Michigan
25 log? 25 My Comimission expires; 7-15-12
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1 IN THE UNITED STATES DISTRICT COURT
_ FOR THE EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
2 SOUTHERN DIVISION

3 IAN MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY, PAUL KAISER,
ANGIE WONG, JAMES WASHINGTON, NATHANIEL

4 PRICE, JEROME PRICE, STEPHANIE HOLLANDER,
JASON LEVERETTE-SAUNDERS, WANDA LEVERETTE,

5 DARLENE HELLENBERG, THOMAS MAHLER, and
LAURA MAHLER,

6
Plaintiffs,
7 Hon. Victo
' Magistr
8 -va- No. 1

1) CITY OF DETROIT, a municipal
corporation, Lieutenant VICKI YOZ

10 a Detroit police cfficer, in
 individual capacity, Sergeant I

11 BUGLO, a Detrecit police o
individual capacity, Se

individual capacity,
13 a Detroilt peolice
- - individual capa
14 a Detroit pelic
' capacity, Of
15 cfficer,

CHARLES TURNER,-
'in his individual

WN, a Detroit police
gridividual capacity, Officer
s police officer, in his/her
acity, Cfficer TYRONE GRAY, a
officer, in his individual
fficer SHERON JOENSON, a Detroit
cer, in her individual capacity,

. SINGLETON, a Detrolt police officer,
/her individual capacity, and UNNAMED

T POLICE OFFICERS, in their individual

capacities,
20 :
Defendants.

21 . /
22 '

DEPOSITION QOF SERGEANT DANIEL BUGLO
23

WEDNESDAY, SEPTEMBER 21, 2011

24 i
25
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Page 2 Page 4

1 1 Detroit, Michigan
2 Deposition of SERGEANT DANIEL BUGLO, 2 R
3 faken in the above-entitled cause before Denise Moorfoot, Wednesday, September 21, 2011
4 (CSR-2275), Court Reporter and Notary Public for the County 3 10:10 am.
5  of Oakland, State of Michigan, at 660 Woodward, Suite 1650, 4 ---
6  Detroit, Michigan, on Wednesday, September 21, 2011, commencing 5 DANIEL BUGLO
7 atorabout the hour of 10:10 a.m. . .
8 APPEARANCES: 6 was thereupon called as a witoess herein and, after
9 MR, DANIEL 8. KOROBKIN 7 having been first duly sworn o tell the trath, was

American Civil Liberties Union Fund of Michigan ; : .

ol fi 1 ;
10 2966 Woodward Avenue 8 examined and testified as follows

Detroit, Michigan 48201 el mro
11 -and- 10 MR. GOODMAN: The record will reflect that this

MR. WILLIAM H, GOODMAN : i ;

’ o taken
19 MS, KATHIEYN BRUNER JAMES 11 is the cliepomtlon of Sergeant Daniel Bugl ken pursuant

Goodman & Hurwitz, P.C. 12 o Notice under the Federal Rules of Civil Procedure, for
13 1394 E, Jefferson Avenue 13 any and all purposes therein provided.

Detroit, Michigan 48207 14 EXAMINATION
14 Appearing on behalf of the Plaintiffs.

15 MR JERRY ASHFORD 15 BY MR GOODMAN:

Cily of Defroit Law Department 16  Q Sergeant, have you ever been deposed before?
16 660 Woodward Avenue 17 A Yes, sit,

1650 First National Building ’ ,

17 Detrolt, Michigen 48226 18 Q How many times would you say?

Appearing on behalf of the Defendants, 19 A Approximately two to three. T don't remember exactly.
ig ’ 20 Q Okay. Well, for the record, we have met off the record,
20 21 but formally and officially on the record, my name is Bill
21 22 Goodman. I'm one of the lawyers who represents the
zi 23 plaintiffs in this case, and I'm going to be asking you
54 24 some questions; and given the fact that you have had your
25 25 deposition taken before, I take it you know the ground

Page 3 Page b5
1 _ 1 rules generally, but I want to go over them with you just
§ WITNES.;I ABLE OF CONTE § A{ GSE 2 briefly here if you don't mind, Is that all right?
4 SERGEANT DANIEL BL{LO 3 A That's fine,
2 Examination by Mr. Goodman 4 4 Q Firstofall, Il be asking questions. You'll be
DEPOSITION EXHIBITS 5 expected to answer questions, You're represented here
7 .
3 tod Mr. Ashford, and if Mr. Ashford mak
Exhibit 1 - Preliminary Complaint Record 3-29-08 28 o ,ay by ! orc, am ,1 e ASIIOTE makes an
8 7 objection, ] want you to withhold your answer until the
Exhibit 2 - Preliminary Complaint Record 4-26-08 38 8 objection is stated on the record, Do you understand
9
Exhibit 3 - DPD Activity Log 3-28-08 52 ? that?
10 N ‘ 10 A Yes
" Exhibit 4 « DPD Crime Report No, 0805310096.1 .56 11 Q Probably, after his objection is completed, you will be
Exhibit 5 - Anticipatory Search Warrant 08001827 64 12 allowed to answer the questiont or complete your answer,
12 : . ofi
Fxibit 6 - Ordinance - Sec, 38-5-1 81 13 and if at that point you need to be refreshed as to what
13 Disorderly Conduct 14 the question was, the court reporter here, Ms. Moerfoot,
14 Exhibit 7 - Re-Notice of Taking Deposition 84 15 ‘epeat it ead § I fi T
Duces Teeum of Sgt. Dunic) Buglo (l:an 1epef| 1., cl:an read it back for yc.!u, or I can repeat
15 16 it or ¢larily it il you have any guestion about ary
Exhibit 8 - DPD Follow-Up Report 08053100962 101 17 question. Do you understand that as well?
16
Exhibit 9 - DPD Follow-Up Report 08053100953 106 18 A Yes
17 19 Q And as you're doing, it's very important that you answer
Bxhibit 10 - Nuisance Abalement Statute & 127 20 . bally so tf d
18 Raid Exceution/I3lind Pig questions verbally so that we can get an accurate an
19 Exhibit 11 - October Spoon Room Raid Documents 143 21 complete record here. Sometimes people will nod and say
20  Exhibit 12 - November Spoon Room Raid Documents 143 . .
21 Exhibit 13 - Cony House Raid Docurments 148 22 mm-hmm and uh-uh, and those kinds of answers make for an
22 23 unclear record, and 1 may have to remind you from time o
gi 24 time, IfTdo, Tapologize in advance. Tm simply trying
25 25 toclarify the record. Do you understand?
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1 A Sure 1 right, sir?
2 Q Once again, if there is anything you don't remember, 2 A No, When I first got promoted in February of 04, I was
3 please say so. I there's anything you can't hear, please 3 sent to the Tenth Precinct, and then approximately in
4 indicate that as well, and if there's anything that 4 March of '06 I was transferred to viee enforcement,
5 requires repetition or clarification in any way, you'l 5 Q Soyou'rein vice enforcement from -- did you say March of
3 let me know, right? 6 067
7 A Yes,sir 7 A March of '06 to sometime in '09, August of '09 I believe,
8 @ Fortherecord, your full name is, sit? 8 Q Sothat complete time that you were -- The whols time you
9 A Daniel William Buglo, 2 were at vice enforcement you were a supervisor, Am T
10 Q And your date of birth? 10 right about that?
11 MR, ASHFORD: T'm going to object to that as 11 A Yes.
12 being not reasanably calculated to lead to admissible 12 Q Now, before becoming a Detroit police officer, what was
13 evidence, the law enforcement privilege, and instruct the 13 the training routine that you went through? What taining
14 withess not to answer, He can tell you his age. 14 did you receive?
15  BY MR. GOODMAN: 15 A Youmean in the academy?
16 Q Allright. Ithink that's, just for the record, an 16 Q Yes
17 improper invocation of the law onforcement privilege, but | 17 A Basic academy training, defensive taclics, report writing,
18 over and above chjection, how old are you? 18 legatl training, things of that nature, It's been a long
19 A Forty-six, 19 time.
20 Q You're a Detroit police officer; is that right? 20 Q How long was the eourse at the Detroit Police Academy?
21 A Yes,sir 21 A [Istarted on April 10th, and we graduated sometime in
22 Q Infact, you're a supervisor; you're a sergeant. Am I 22 early Angust of '89. Tt's about four months,
23 " right about that? 23 Q Four months, yeah. Okay.
24 A Yes 24 Before you became a sergeant in 1 think you said
25 Q How long have you been a law enforcement officer for thd 25 February of '04, had you applied for promotions before
Page 7 Page 9
1 City of Deiroit? i 1 that time?
2 A Approximately twenty-two and a half years, 2 A Ibelieve] did take one promotional test before thal,
3 Q Before that were you in law enforcement in any other 3 possibly two, but at least one for sure.
4 capacity? 4 Q And when was that?
5 A No. 5 A The first one?
6 Q Allright. Andhow long have you been a scrgeant, & Q Yes.
7 Sergeant Buglo? 7 A ldon'trecail. Possibly '97, 9% mavbe. Idon't recall
8 A I got promoted in '04, 50 six years, seven, going on seven g for sure the date. The second ene would have probably
9 years. 9 been three to five years after that if I took two. I
10 Q Okay. What's your current assignment with the DPD? 10 don't remember if T took two or three,
11 A T'masergeant at the tactical mobile unit, 11 Q Thank you, Serpeant.
12 @ How long have you been with TMU? 12 When you were assigned to vice enforcement, did
13 A InOctober it will be a year. I was there us an officer 13 you have an understanding at the iime that you were
14 before that for approximately fourteen years, 14 assigned to vice enforcement as to what your job at vice
15 Q What was your assignment before this present assignment 15 enforcement would be?
i6 with TMU? | 16 A 1didhavesome knowledge of what their duties were. I
17 A Twas ascrgeant in the special operations unit at the 17 knew they did liquor license enforcement, prostitution,
18 Sixth Precinct. 18 blind pigs, illegal gambling, unlicensed businesses,
12 Q@ How long did you do that? ig things of that sort.
20 A Approximately 2 year, 20 Q Andhow did you arrive at that understanding? Was that
21 Q And before that? 21 Just general chitchat within the department, or did yon '
22 A [ wasasergeant at vice enforcement. 22 receive a briefing before you went there?
23 Q Andhow long did you work in vice enforcement? 23 A Tthink it was just from my expericnce on the department,
24 A About three years, 24 how many years I had on and knowing what - You've scen
25  Q That whole time as a sergeant, as a supervisor; is that 25 what vice did and having some contact with some of the
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1 people that had worked there in the past, [ had a general 1 make would be to liquor license or vice, and they'd give

2 idea of what they did. 2 up all their secrets, and we would go in and investigate

3 Q Were you ever briefed as to what the mission of vice 3 their complaint and handle whatever enforcement we came

4 enforcement was either before you went to vice enforcement 4 across.

5 or after you were assigned to it? 5 @ Thisis just speaking as a citizen of the City of Detroi,

6 A Timagine my first week there, there was another sergeant & but my understanding is there are a lot of these strip

7 that had been assigned to vice, Sergeant Turner, who had 7 chubs up and down Bight Mile Road. Am 11ight about that?

g extensive vice experience, He was there as an officer for 8 A Idon't know if there's a lot.

9 many years, and then he got promoted I think before T did, 9  Q Thete are a number of them?
10 and he got sent back to vice as a sergeant, so working 10 A There's six or seven, sure,
11 hand in hand with him I was brought up to spesd. 11 Q And those, would you get complaints from adjoining law
12 Q@ So basically on-the-job training through Setgeant Turner, 12 enforcement officers or adjoining commmunities outside of
13 is that correct? 13 Detroit with regard to those places in particular or
14 A Andthe other officers at vice, yes, 14 others as well?
15 Q Butyou have singled him out, so I take it he was a major 15 A Idon'tremember ever getting a complaint from an outside
16 source of your information? 16 jurisdiction about a strip club. We had a noise cotnplaint
17 A Wewerein the same office. We were both sergeants, so 17 from a lady who lived across Eight Mile, I believe in
18 most of the guidance came from him. 18 Warren, from a bar that was playing their music too loud
19 @ Andhaving spoken with Sergeant Turner and whatever other{ 1.9 at the end of the night, and I guess they kind of spilled
20 officers you spoke with, was your knowledge as to the 20 out to the parking lot at closing time, and the bar was
21 mission of the vice enforcement unit of the Detroit Police 21 called Bight Mile Run. And I don't remember the exact
22 ‘Department erlarged? 22 location, but it was on Fight Mile. The complaint came
23 A It's preity much a complaint-driven unit. It's the 23 from a Warren citizen.
24 enforcement arm of the liquor license unit. Complaints 24 @ Now, when you ~ Excuse me. I'm soiry. 1interrupted, T
25 would come in on a daily basis to liquor Heense regarding 25 apologize.

Page 11 Page 13

1 some of the topless clubs, prostitution going on in there, 1 When you arrived at vice enforcement, did you

2 illegal activities going on at various bars, if there was 2 - receive any written materials, anything like that that

3 a heavy area of prostitution. Maybe-a precinct commander 3 either described your operation or gave you assistance in

4 would call and ask us to do seme type of operation, but it 4 carrying out your duties as a vice enforcement Detroit

5 was mostly complaint driven, and on a daily basis we would| 5 police officer?

3 get complaint locations, and if' it involved an undercover & A There's several T want to say code names of officers,.of

7 operation, we would do that. If it involved putting one 7 streets, of deseriptions of black male, white male, black

8 of our gitls out to do a prostitution operation, we would 8 female, white female. There's a numeric system, 1

9 do that. So the majority of it was complaint driven, 9 believe I got kind of a cheat sheet of ordinances that are
10 Q By "oneof our girls," | take it you mean -- 10 vice specific, you know, things of that nature,
11 A Detroit police officers; 11 @ ILstme ask you first of all about the designation of
12 Q -~ female Detroit police officer, correct? 12 people describing them by both race and gender, Is this
12 A Yes, correct. 13 something that was specific or peculiar to the vice
14  Q And going back to the complaini-driven aspect of your 14 enforcement unit, or was this common throughout the
is operation, when you say complaint driven, do you mean 15 department in terms of report writing? Let's start with
16 driven by complaints from neighbors, citizens, people who 16 that.
17 live and work in the community? 17 A Thaveneverused itin a report. T believe it generated
18 A Yes. Some of them were from there. i8 from narcotics. I don't know how many vears ago. Like an
13 Q And others were from other law enforcement officers? 19 04 I believe 1s a black male and 04 plus I belizve is 2
20 A Others were from law enforcement officers, Others came | 20 black female if I'm remembering correctly, but those are
21 from -- There sesmed to be a consistent amount of 21 never used in a report. Tbelieve it generated before we
22 complaints about the strip bars. A lot of those I think 22 had secute tadio chamnels, and those were the codes that
23 were generated fiom employees that were at the strip bars 23 were given over the channel; so if anyone would be
24 that wonld get fired for whatever reason. It seemed like 24 ligtening, I guess it would help fo throw them off,
25 they would be disgruntled, and the first call they would 25  Q Youunderstand we're here in connection with an incident
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1 that occurred en May 31st, 2009, at a club-or -- 1 training along those lines?

2 MS. JAMES: 2008. 2 A Yes

3 BY MR GOODMAN: 3 Q Andmy question is: Can yon recall receiving any such

4 Q 2008, excuse me. May 31st, 2008, at the institution known 4 {raining?

5 as the CAID. Do you remember that incident? 5 A Atthe academy level, I did.

& A Yes. 6 Q Butafter academy, can you recall that?

7 Q And welll go through some of the reports, the CRISNET 7 A Wehave instituted a forty-hour block of training that's

8 repotts and PCRs for that incident, but I noticed that 8 been in effect maybe for the last four years that every

9 people were described as WF or WM, these kinds of 9 officer has to go through once a year, and it's covered in
10 designations in the reports themselves, Is that something 10 there, also,
11 that's peculiar to vice enforcement, or was thata 11  Q Had you had this training before the 2008 incident at the-
12 designation that was department-wide in terins of report 1z CAID?
13 writing at that time? 13 A Tdon't know if the forty-hour block was instituted at
14 A Peculim? it's not peculiar. k's common throughout the- 14 that time ot not. It was probably right around that time
15 departiment. 15 that it got started.
16 Q Throughout the Detroit Police Department? 16 Q Sowhether you had been through that process before that
17 A Yes. 17 raid or not, you can't recall at this time?
18 Q Okay. Is it something that you're supposed to do when 18 A TIcan'trecall Correct.
13 describing a persen whoe you either have seen or 19 (Q Okay. In connection with that training that you recefved,
20 encountered as a police officer, deseribe thetn both by 20 is one of the areas that is covered the question of when
21 race and gender in that way? 21 an officer has probable canse fo make an arrast and when
22 A Yes, sir. It's a universal -- not universal -- but 22 the officer does not have probable cause to make the
23 universal to our department. It's an accepted practice 23 arrest? Is that an area that you recall receiving this
24 and accepted description. ) 24 forty-hour block training in?
25 Q Thankyou Did you receive any specialized training on 25 A Yes.

Page 15 Page 17

1 issues bearing on constitutional law whien you became a 1 Q But, again, whether you had that training prior to May

2 supervisor in vice enforcement? 2 31st, 2008 or not, you don't know; is that right, sir?

3 A No 3 A Correct,

4 Q You did receive such training when you were at the 4 Q When you started in the vice enforcement unit in 2006, how

5 academy, however; is that right, sir? 5 many officets were assigned to that unit that you can

6 A I'wouldimagine so, Iremembor the legal class went fora & recall? :

7 week or two, so I'm sure it was covered. Specific 7 A Ibelieve it was myself, Sergeant Turner, and only two

8 recollection of it I don't have. 8 other officers that had vice as their permanent

g Q And did you have any discussions, for example, with 9 agsignment. They had a narcotics crew that would rotate
10 Sergeant Turner about constitutional law issues, people's 10 in every twenty-eight days to help with the enforcement,
11 rights, that kind of thing that vou can recall? 11 Q Sothe narcotics crew would rotate in for a term of about
12 A Idon't recall ever having that type of conversation, no. 12 twenty-eight days; is that what you're saying?
13 @ Oranyone else within vice enforcoment? 13 A Yes,sir,
14 A Asfaras violating people's rights, I'm sure, if we were 14 Q Andhow large would that narcotics group be? How many
15 doing an operation or were doing somcthing, we don't make| 15 membets would you get from that?
16 it a practice to violate anybody's rights, so I think it's 16 A Jtwould be another sergeant and maybe seven {o fen
17 something a police officer is always aware of and fries to 17 officers.
18 avoid it 18 @ Wasthere a commander of your unit in 2006 when you
19  Q Right, Thank you very much for that. That's helpful. 19 slarted at vice enforcement?
20 But in terms of knowing what (hose rights are befors you 20 A There was.a commanding officer, Lieutenant Debra Fair at
21 can decide whether you might be violating them or not, you| 21 that time.
22 have to have some kind of instruction or learning in that 22 Q How do you spell that?
23 regard; is that right, sir? 23 A D-E-B-R-Aand then F-A-I-R.
24 A That would be correct. 24 Q Isshestill with the DPD?
25 Q Andinorder to have that, you would have required some 25 A Yes. She's a commander now with the DPD. She's since
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1 been promoted. 1 is that correct?
2 Q Andin 2009 who was the commmanding officer of that vnit & 2 A Ontheregular officers' monthly sheets, there's a column,
3 the time of the CAID raid? 3 I believe, for vehicles investigated. I'm not positive if
4 A Lieutenant Vicki Yost, Y-O-S-T. 4 there's one for vehicles impounded.
5 Q IsLientenant Yost still with vice enforcement as far as 5 Q Isthere a different tally sheet for vice enforcement than
6 you know? 6 there is for other units within the department?
7 A No. Sheis the acting inspector of the Eighth Precinet. 7 A Wedid keep a daily tally sheet, There was a daily packst
8  Q When you were assigned to vice enforcement, were you 8 that we put together, and on the cover sheet it listed the
9 regularly evaluated? Was your job performance regularly 2 enforcement that we did for that shift. And then there
10 evaluated? 10 was -- I think there was a weekly stat report that was
11 A Yes, There's a service rating that goes once a year where 11 done, also, that kept a running year-to-date total of our
12 weare evaluated. 12 activities,
13 @ Whodid your evatuation? 13  Q That would include numbers of people arrested; is that
14 A That would have been Lieutenant Fair and then subsequently 14 correct, sir?
15 Lieutenant Yost, 15 A People arrested, seizures, tickets written, yes, all that,
16 Q What were the mefrics, if you follow me, for determining 16 those things. There were several categories on there,
17 whether you were doing a good job or not? 17  Q Were those tally sheets looked at in evaluating officers
18 A There's several categories on the sheet that we're rated 18 at the - Withdraw that question.
139 on, resourceflness, punctuality, knowledge. Tdon'l 19 Was the tally sheet something that was used by
20 remeimber all of them. If 1 had the form in front of me, 20 the comumanding officet in caleulating the evalvation for
21 it would probably help. The top score is a ninety, and 21 given officers, including yowrself, in vice enforcement?
22 like 1 said, thete's probably ten different categories 22 A Idon'tknow if Lieutenant Fair specifically looked at
23 inaybe, 23 that when doing it. She would have to answer that. I
24  Q And is it fair to say that you consistently scored 24 couldn't answer what her process was or what she used.
25 relatively high in this evaluation process? 25 @  Whatabout Licutenant Yost?
Page 19 Page 21
1 A Ithink my first two were probably in the mid eighties, 1 A Lieutenant Yost probably did, knowing her persenality, [
2 but after maybe a year and z half, two years, T 2 can't say for sure, but just knowing her hetter than 1
3 congistently had a ninety since then and currently. 3 know Lientenant Fair, she may have. She would be more
4  Q Were the number of arrests that you made in connection 4 likely to.
5 with your operations and duties ever taken into account in 5 Q Andwhai do you mean by that? What aspect of her
3 evaluating vou? 5 personality are you referring to in that regard?
7 A There's a quality of work category, I believe, on there, 7 A Shewas more hands on, more aggressive, She came out with
8. but there is no quantity or, you lmow, there's no numbers, 8 the crew every now and then and actually worked with the
9 ho quota or anything like that, 9 vice crew,
10 . Q Isthereany record or document or computer system that | 190 (Discussion off the record.)
11 kéeps track of the number of arrests you make over a given 11 MR. ASHFORD: Can we go off the record for a
12 period of ime, lel's say every year, if you know? 1z moment?
13 A Tthink we're trying to set-one up now with our MAS 13 MR. GOODMAN: Surely.
14 system, but T don't know if tliat's completely online, and 14 (Recess taken from 10;35 a.m. to 10:40 agn.)
15 I don't know if the supervisots are actually making 15  BY MR. GOODMAN:
16 entries of every arrost an officer makes, so 1 imagine you 16  Q Wele sort of sidling up to what happened on May 31st,
17 would have 10 'go back. Officers fill out a monthly sheet, 17 2008, but 1 want to ask you somne general questions aboul
18 Ii's a tally shest of what they have dene for the month, 18 your procedures and policies within vice enforcement
19 and those are supposed to be kept in their personnel file; 132 before we get there,
20 50 I guess that would be the mest accurate way o 20 First of all, within vice enforcement, there's
21 calculate the arrest totals. 21 an operation known as a raid; is that correct?
22 Q And the monthly tally sheots do keep frack of the number] 22 A That’s correct.
23 of arrests that are made; ig that correct? 23 Q Ts there a definition for a raid that you know of?
24 A Yes. 24 A It's usnally a forced entry of a Jocation with a search
25  Q And thoy keep track of the number of cars that are seized; 25 warrant in hand, an execution of a search warrant,
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1 Q That's how you would define it? 1 A Yes
2 A Yes,sin 2 Q Isitalsoto verify that a certain person is engaged in
3 Q And within the vice enforcement operation, that would be a 3 illegal activities or criminal behavior, if you know?
4 location where there was certain kinds of activities going 4 A Areyou asking if the search warrant could be specific for
5 on, either after-hours dtinking or illegal sales of 5 that for a specific person?
6 alcohol or drug use or gambling or something like that; is & @ No. Whether the undercover surveillance operation leading
7 that right, sir? 7 up to a search warrant and & raid is one which is engaged
8 A Yes 8 in, you know, in an attempt to identify certain people whe
2 Q Arethere, leading up to the raids themselves, operations 9 are engaged in criminal activity, if you know.
10 that are known as review surveillance operations? 10 A Tdon'tknow. Ihaven't run across that,
11 A Yes. Ifwe were locking at a place that we were going to 11 Q Youengaged in such undercover surveillance operations -
12 execute & search warrant on, the general rule is to have 12 excuse me. You engaged in such review sutveillance
13 three observations of illegal activity going in. If 13 operations with regard to the CAID operation, Am I right
14 possible, we would send an undercover officer into the 14 about that?
15 location as well. And we -- Go ahead, 15 A Yes.
16 Q And whatis the purpose of having, as you said, three of 16 Q Andthe CAID is located where if you can recall?
17 these undercover operations before the raid? 17 A It on 12th, Ibelieve north of Warren. Idon't remember
18 A That was a standard that was set before 1 got there. | 18 the exact side street. It could be Bryant. I'm not
19 could speculate that it was to inake sure that yon wete on 19 positive. Iknow it's on 12th Street,
20 solid ground of illegal activity actually going on and you 20 Q IfTtold you it was 5141 Rosa Parks Boulevard, would that
21 didn't do an illegal search, an illegal raid or something 21 sound right to you?
22 that wasn't above board. 22 A Yes.
23 Q Letmeaskitthis way: Usually, when you conducted your| 23  Q  And the cross strect at Rosa Parks would be what?
24 raids, it was once you had a warrant and once your unit 24 A lthinkit's Bryant, but I'm not positive.
25 had a warrant in kand; is that right? 25 Q  And were you involved in all three surveillance review
Page 23 Page 25
1 A Theexecution of the raid would be with a scarch warrant 1 undercover operations leading up to the CAID raid?
2 in hand, yes, sir. 2 A Yes, ) : .
3 Q Andinorder to get a warrant, it's your understanding, 3 (Discussion off the record.)
4 I'm sure, that a police officer must fill out an affidavit ¢ BY MR. GOODMAN:
5 as to certain kinds of aetivities that he has observed or 5 Q Before we mark certain documents as exhibits, have you
6 knowledge that he has presented 10 a judge or magistrate 6 reviewed anything before your testimony here today,
7 in order to get the warrant signed; is that right? 7 Sergeani?
8 A Ys. 8 A Idid review two PCRs that T did and the search warrant
9 QDo you know one way or another whether the requirement of 9 that 1 was the affiant on.
10 a warrant before a raid is conducted is a constitutional 10 Q Anything else?
11 requiremnent or simply a requiremnent by statute or by 11 A And1did - There might be three. There may be three
1z custom? Do you have any idea one way or another about 12 PCRs.
13 that? 13 Q Three PCRs?
14 A Tbelieve there are exigent circumstances whera you could 14 A Yes, there are three PCRs. One of theni -~ [ did all thres
15 g0 in without a warrant in hand. 15 of the PCRs, and I reviewed them today.
16 Q Right. And I bslicve you're right as well, but my 16 MR. ASHFORD: And the activity log,
17 question is; Is the necessity of a warrant, if at all 17 THE WITNESS: And the activity log is also in
18 possible, one which is imposed by the Conslitution or some 18 here.
19 other source of law, if you know? 19 MR. ASHFORD: Search warrant,
20 A Idon't know. 20 THE WITNESS: And the search warrant.
21 Q Sothatinyour judgiment as a law enforcement officer, the 21  BY MR. GOODMAN:
o2z reason to engage in these undercever surveillance 22 Q Now,in erder to just inform me as to what you have
23 operations is to verify that there is illegal activity or 23 reviewed, you had to be reminded my Mr. Ashford of the
24 an illegal occupation going on at a particular location, 24 mumber of documents you fooked at; is that correct?
25 Am I correct about that? 25 A Correct,
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L Q Ttakeit from that that that means that you looked at 1 Q Thankyou, Sergeant. Il give you your documents back.
2 these documents just this moming before walking inte this 2 Did you have any handwritien notes, by the way,
3 deposition. Am I right about that? 3 that you made during any of the operations that are
4 A Yes, 4 described in these PCRs and CRISNETs?
5 @ You have not looked at them since the time that you wrote 5 A Tusually keep a pad of paper with me at all times. I
6 them, or am I right about that? 6 don't recall on the first observation when we saw people
7 A Imay have reviewed them when I got served with the 7 walking in and 1 had a description of people that were
8 lawsuit and read the lawsuit, Imay have reviewed them, 8 walking in and what they were walking in with. I imagine
9 I don't recall if I did or not, 9 I did write that down somewhere and then went back to the
10 Q Canltake alockat the documents you have reviewed, 10 office and typed it into the report, but I can't say for
1L please, sir? Thank you. i1 sure, but that's usually my practice that I would jot that
12 MS. JAMES: What's the third PCR? I thought you 12 down somewhere so | was accurate when transposing it into
13 said there was a third. 13 the actual police docutnent.
14 THE WITNESS: I think the third one is the list 14  Q And where are those handwritten notes at this time?
15 of people that were written an ordinance violation. 15 A Garbage maybe, Maybe in a box somewhere, Idon't know.
16  BY MR. GOODMAN: 16 (WHEREUPON, Deposition Bxhibit 1
17 Q So is this the third PCR? 17 was marked for identification,)
18 A Yes. 18 BY MR. GOODMAN:
19 Q Waell, sowhen you talk about a third PCR, what you're 139 Q Ihave had a document marked as Exhibit 1, Off the
20 really talking about is a document that we have also - 20 record,
21 may also be identified as a CRISNET document. Am Iright 21 (Discussion off the record.)
22 about that? 22 MR, GOODMAN; T'm going to hand you what has
23 A That's correct. The reason the CRISNET is different than 23 been marked as Buglo Exhibit 1, Sergeant. Jerry, do vou
24 the first two PCRs, the CRISNET system can be accessed 24 watit your own copy?
25 pretty much by anybody in the department. So whon wedid 25 MR, ASHFORD: Thave it
Page 27 Page 29
1 our obhservations, we did them on the older PCR form so 1 BY MR, GOODMAN:
2’ they weren't able to be accessed by any other meinbers of 2 'Q Iwantto'ask you some guestions about this, sir, Can you
3 fhe department, 3 identify this, first of atl?
4 @ What would be the down side of having them accessible by 4 A Thats a Preliminary Complaint Record that I completed on
5 any other member of the department? 5 -~ it looks like Saturday, March 29th, at about 1:40 a.m.
6 A Unfortunately, some of our members frequent these places 6 would be when the activity was. I would have done the PCR
7 or know people that frequent these places and are friends, 7 shortly thereafter.
8 and they may try to warn them that something ts coming, to 8 Q Okay And this is a prelimingry complaint report which is
9 stay away, 2 kept within your unit; am I right about that?
10 Q Soit'sasecurity measore? 10 A Yes,sir,
11 A Yes,sit. There's also a CRISNET on the impounded 11 Q Andit's areporton, quote, blind pig activity, end
12 vehicles that I reviewed. Idid not enter that into the 12 quote; is that correct, sit?
13 system. 13 A Yes,sir
14  Q  Well, we're going to go through all ilie CRISNETSs. The 14 -Q And what do you mean by blind pig activity?
15 CRISNETSs are numbered, and then at the end have a decimal 15 A Ithink the general definition is a place that served
16 point and a point one, point two, and point three after 16 alcohol after hours that is unlicensed. Sometimes there's
17 ‘them; is that right? 17 prostitution activity, gambling activity, things of that
18 A Correct, 18 nature.
12  Q Butall threo CRISNETSs — and wele going io gef into all 19 Q Andaficr hours would be after two a.m,; is that right,
20 of thém, including the vehiole impoundment - have the 20 sir?
21 same principal number. Am [ right about that? 21 A Yes.
22 A Correct. It's a case number, and the <ot one, dot two, 22 Q Sothis indicates that you and Lieutenant Yost were
23 dot three after it just signifies that they are all pait 23 working in an undercover capacity; is that correct, sir?
24 of the same case, and there’s several different reports 24 A Yes
25 attached. 25  Q And that simply means nonuniformed; am 1 right?
hansonreporting.com
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Page 30 Page 32
1 A Nonuniform, in an urmarked car, an undercover cat. 1 A Tt would have been - We would have statted the shift on
2 Q Andhow were you dressed at this time? 2 Friday, and it would have went over into Saturday. We
3 A Plainclothes. In plainclothes, civilian attire, 3 usually worked seven at night until three in the morning,
4  Q Wasitabusiness suit? Was it blue jeans? 4 so it bled into the next day,
5 A 1lbelieve blue jeans and probably a T-ghirt. 5 Q Do you remember that it was a Friday, or de you know that
6 Q Yeah. And Lieutenant Yost, how was she dressed? 6 these particular events at this location always happened
7 A The same way. 7 on Friday nights?
8 Q Socasual undercover clothes, is that +ight? 8 A Qurshift would have been that Friday, and our information
9 A Yes,sit 9 was that the activity went on the last Friday of the
10 Q And youindicate that there had been a complaint of blind| 1.0 month. .
11 pig activity at the above address; is that right, sir? 11 Q And these were known as, quote, Funk Night, unquote; is
12 A Yes,sir 12 that tight?
13 @ The above address being the 5141 Rosa Parks, correct? 13 A Yes,sir
14 A Yes. 14  Q Asadvertised, what did you understand was to happen at
15 Q And to whom was that complaint made, if you know? 15 Funk Niglit?
16 A Idon't know who it was made to, but I got my information 16 A The information I had, that there was drinking going on,
i7 from Lieutenant Yost. 17 that they were charging a cover charge at the door to get
18 Q Do youknow who made the complaint? 18 "in, 'They had sceurity, and it went past two a.m, was the
12 A No,Idonot, 19 general information that I had.
20 QDo you know whether she knew? 20  Q The event went past two am.?
21 A Tdon't know if she knew, 21 A Yes,sir, .
22 @ Doyou know if there's any documentation of the fact thatf 22 Q  And the drinking went past two a.m.?
23 a complaint was made about this particular location? 23 A Yes
24 A Tcannot say specifically for sure if she had a fliet or 24 @ You had that information as well?
25 if she had notes, but T believe she did have something 25 A Yes.
Page 31 Page 33
1 written about it with the information of what went on the 1 Q Anyotherillegal activity that you were informed of
2 last Friday of the month at the location. 2 before you went there?
3 Q Right. And we'll get to that in just a moment, but what 3 A That's all I can remember,
4 I'm indicating is not some general disteibution, publicity 4 Q@ Soonceyou and Lieutenant Yost got inside, can you
5 as to what was going on at that location but an indication 5 deseribe the location both from the outside and then what
6 that someone had complained about illegal activity at that 6 it locked like once you got inside, if you can?
-7 location. 7 A Well, the 29th we didn't go inside. We stayed outside.
8 A Idon'trecall She wasreally good sbout filling me in 8 But the date that we actvally went inside was on April
9 on things, and I don't recall if she gave me the 9 26th,
10 specifics. She probably did, but I don't remember what 10 We went inside the door that was located on the
11 they were or, in fact, if she did; but that would be her 11 north side of the building. I believe they had two
12 practice fo fill me in on it, and I just don't remember, 12 security people there. We were patted down, end then we
13 Q Andwhether or not the identity of the complainant is 13 went into the actual building, and there was a table set
14 presorved somewhers, documented scmewhere, can you say? 14 up.
15 A Depending cn where it came from, if it was likea eity 15  Q You were patted down?
16 " couneil, an ombudsman complaint, a comiplaint that came 1a A Yes,sir
17 through Tiquor license, those were kept on file. We got 17  Q Isitaregulation of the Detroit Police Department that
18 fliers in of illegal activity locations, you know, bats 18 officers are to carry & weapon at all times with them?
19 that may be having a special event or something like that. 13 A Onduty, yes. Off duty, thoy recently changed it and made
20 Those fliers, T don't know if she set up a folder for 20 it optional to carry your weapon off duty, but on duty,
21 those or not. Se not knowing the source of the corplaint 21 " yes, but there are exceptions for these type purposes,
22 or how it came through, I'm not sure if it would be on 22 Q Officers who are working undercover are allowed to worlc
23 file anywhere. 23 without a weapon on them; is that what you're saying?
24  Q Now, going to this particular date, which was March 29¢h, 24 A Yes. Noweapon, no badge, no police ID. 1had -- 1
25 2008, do you know what day of the week this was? 25 believe we both had alternate identification provided from
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Page 34 Page 36
1 the State of Michigan with different names. 1 were trying to conceal your identify and presence; am 1
2 @ Let's go back to the first event now where you said you 2 right?
3 didn't go inside at all. 3 A Yes
4 A Okay. 4 Youalso observed a white female drinking from a beer
5 @ March 29, what did you do at that time? 5 bottle; is that correct?
6 A Weparked on the east side of 12th Street, which is Rosa & A Yes,
7 Parks, directly across the sireet from the building and 7  Q Andis that illegal for her to have been drinking from a
8 watched people go in, get out of their cars, pull up in 8 beer bottle?
9 their cars, get out, and go into the building, 9 A Atthatlocation?
10  Q Andhow many people did you observe? 10 Q Yes, .
11 A Going info the building? 11 A Drinking in public like that, ves.
12 Q Yeah. 12 Q DButyou did not arrest her, either; is that right?
13 A Weprobably stayed for a half an hour or so and probably}] 13 A Didnot.
14 fifteen to twenty, possibly more people pull up and go in. 14 Q For the same reason, in order to conceal your presence and
15  Q That's your recollection? 15 yout identity; ain I right?
16 A Yes,sir, 16 A Correct.
17 Q Your PCR reports only two observations of people going| 17 Q Yousmelled a strong odor of marijuana coming from a patio
18 into the building; is that correct? 18 area where several persons were gathered; is that correct?
129 A No. 19 A Yes
20 Q Sormry. 20  Q Again, you atternpted no law enforcement action in terms of
21 A It says writer observed several white males and females 21 arrests at that time; is that right?
22 entering the location through the side door, 22 A Yes
23 Q Okay. And you believe that was fifteen or twenty people; 23 Q  For the reasons.that we have.already mentioned, in an
24 is that right? 24 attempt to conceal your identity and presence; am 1 right?
25 A Yes, sin 25 A Yes.
Page 35 Page 37
1 Q You observed ons white male enter his vehicle? 1  Q Youobserved fifty to sixty vehicles parked in front of;,
2 A Exit ' 2 on the side of, and in' the parking lot north of the
3 Q Exit, excuse g, exit his vehicle and conceal what 3 location; is that correct, sir?
4 appeared to be a fifth of liquor in his lefi front pant 4 A Yes.
5 pocket; is that correct? 5 Q Why is that pertinent that you observed those vehicles?
& A Yes,sir 6 A The proximity to the location, it kind of indicates how
7 Q  And did that disclose to you illegal activity going on? 7 many people could be in the location. There's nothing --
8 A Yes 8 there's no other open businesses or anything eise going on
9 Q Inwhatway? 9 around there.
10 A Idon'tbelieve, in the City of Defroit, bringing your own 10 Q Did the presence of the vehicles in and of themselves
11 liguor to an establishment, that it's not permitted, 11 suggest any illegality, eriminality here?
12 Q Soyou think there's a law against bringing liquor into 12 A 1don't know who owned the lot. They were parked on a
12 any establishment in the City of Detroit? 13 vacant lot. They could have been parked there illegally,
14 A No, not any establichment, but whete they're paying a 14 but without deing research.of who owned the lot and
15 cover charge at the front doot and bringing in liguor 15 whether or not they had permission to be on that lot,
16 after hours is not abeve board cr legal, _ 16 couldn't tell you,
17 Q Atany rate, it was obvious to you that this particular 17 Q8o they could have been parked there perfectly legally?
18 individual wags attempting to conceal the presence of this 18 A Could have been, sir.
19 alcohol from people who were operating the location there] 19  Q  Did you take down any license plate murbers?
20 on Rosa Parks Boulevard; is that right, sir? 20 A No.
21 A Tiappeared so. 21  Q Whynot?
22}  And did you cither arrest or attempt to arrest that 22 A Didn't think to. Thadn% done that in the past. This
23 particular individual? - 23 was our Tirst observation. We weren't doing any
24 A No. 24 enforcement, so I didn't see a reason to take down any
25 Q@ And that's, because this was an undercover operation, yoi 26 license plates.
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1 Q Youalsoin this report describe what you observed in 1 A Ibelieve he was a white male, heavyset, had some facial
2 considerable detail. Do you agree with that? 2 hair. He was bald,
3 A Yes 3 Q Okay. Can you describe that facial hait?
4 Q Forexample, you mention that the man who exited his 4 A Itwasa goatee fashion.
5 vehicle and attempted to conceal what appeared to be a 5 @ Chin goatee, right?
6 fifth of liguor had the liquor not enly in a pocket but in 6 A Yes. I'mrefreshing myself with my report here.
7 his left front pocket which gives some detail for what you 7  Q Andhis age?
8 observed at that time; is that right? & A About thirty to thirty-five,
2 A Yes, 9 Q And the way you know that is because you recorded it at
10  Q And the reason that you provided that kind of detail was 10 the time in your PCR; am I right?
1L in order to record your recollection as best you could in 11 A Yes,
12 order to have an accurate and preserved recollection as to 12 Q You wouldn't remember that without having the PCR here to
13 what happened at that time and moment; am 1 right? 13 refiesh your recollection, though, would you?
14 A Yes, 14 MR. ASHFORD: Remember what?
15  Q Andthat's what you're taught in terms of training with 15  BY MR. GOODMAN:
16 regard to repott writing, and that's what's expected of 16 Q The details of this man's physical deseription,
17 you as a police officer and police supervisor with regard 17 A lbelieve Iremember the heavyset and the baldness, maybe
18 to report writing; am I right, sir? 18 net so mych the chin, you know, the facial hait, but, T
19 A Yes. 19 mean, | can almost picture him now vaguely. So a general
20 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 2 20 —noet as in depth as this was after it happened,
21 was marked for identification.} 21 Q  What I'm asking, I guess, another way of asking, the
22 BY MR. GOODMAN: 22 reason and the importance of writing down détails as to
23 Q Ihave now handed you what has been marked Buglo Exhibit 23 what occurred is so that you can have a good recoliection
24 No. 2, Can you identify this, sir? 24 later for testifying in hearings such as this or in other
25 A Yes. Ii'sa Preliminary Complaint Record that I completed 25 hearings as to what happened; is that right, sit?
Page 39 Page 41
1 on April 26th, 2008, approximately 2:30 in the morning, 1 A Yes,
2 Q And this describes your second undercover surveillance 2 Q And that's imporfant from a law enforcement perspective.
3 review of this location on Rosa Parks Boulevard; am I 3 Do you agree with that?
4 right? . 4 A Yes
5 A Yes 5 @Q Now, your report indicates that you paid a five-dollar
6 Q And the name of the location was known as the Contemporaiy 6 cover charge; am I right?
7 Art Institute of Detroit or the CAID, right? 7 A Yes.
8 A Yes. 8 @ And this was to the same gentleman who frisked you?
9 Q SoifTrefer to CAID as capital C, capital A, capital I, 9 A Yes
10 capital D, you know what I'm talking about, right? 10  Q Didthis gentleman frisk Lievtenant Yost, by the way?
1L A Yes, 11 A Idontrecall
12 Q This was approximately a month since your last visit to 12 Q Then it says you paid three dollars each for a ong-month
13 the CAID, that is, April the 26th; am I right? 13 membership; is that right, sic?
14 A Yes 14 A Yes.
15 Q Aod you were again dressed, and Lieutenant Yost was 15  Q Soboth you and Lieutenant Yost paid three dollars and
16 dressed similarly to the way which you had been dressed in 16 became members of the CATD; am I right?
17 March; am I right, sit? 17 A TIdon'tknow if we became members of the CAID or members
i8 A Yes. ‘ 18 of whatever this was to get in the last Friday of the
19 Q This time you went into the CAID, and 1 think you have 19 month, but it was -- everybody that came in, I believe, it
20 already started to describe what happened. You said you 20 was three dollars for the monthly membersbip, and there
21 were patted down; am I right? 21 was another fee for 1 think a yearly membership, Tdon't
22 A Yes. 22 recall what that was,
23 Who patted you down? 23 Q But you became a member of something?
24 A A pentleman who was standing outside the door, 24 - A Yes, sin
25  ( Can you describe him? 25  Q Oneeyou had your membership, were you given something to
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i indicate that you're a member, a card ot anything like 1 either Lieutenant Yost or myself called liquor license
2 that? 2 atter the first observation that we did of the place. 1
3 A Idon'trecall specifically. I want to say we did, but I 3 don't recall which one of us called or which member called
4 donft recall specifically, I know we had to show a 4 liquor licensing to find out if the address had a liquor
5 picture I, and I don't know if we got anythibg in retumn 5 license attached to it.
& for the three doliars. 1 don't remember specifically, 6 - Q And when you say liquor licensing, do you mean the
7 Q Andyou have already indicated that the ID you showed waL- 7 Michigan Liquor Control Commission or do you mean the City
8 a false ID provided 1o you as a law enforcement officer by 8 of Detroit?
9 the State of Michigan; is that right, sir? 2 A City of Detroit.
10 A Yes 10 Q) .A separate department or the police department?
11 Q@ Soithad afalse name and a false address on it; am T 11 A It's a unit within the police department, liquor licensing
12 right? 12 unit.
13 A Correct, 13 Q Thank you. Andhow much was the cup of beer selling for?
14 Q AndIassume that Lientenant Yost had the same thing; is 14 A Three dollars for one.
15 that right, sir? 15  Q And who was serving the alcohol or the wine?
16 A Sshedid. 16 A A white female was behind the bar with blonde hair,
17 @ Didthey at the CAID photocopy your false ID? 17  Q Which was shoulder length?
18 A Idon'tbelieve so. Tbelieve there was some computer — 18 A Yes. Icouldread the description from the report if you
19 he had a laptop, and something was entered into a 13 would like,
20 computer, I don't reoall him making a copy. 20 Q No. Butdo you recall as her being white?
21 Q Then your report indicates that you approached the barand] 21 A Yes.
22 observed beer on tap and wine, boxed wine for sale; is 22 Q Is your recollection refreshed by looking at this police
23 that right? 23 teport?
24 A Yes 24 A Yes,itis.
25 Q And how did you know it was for sale? 25 Q And she also had a tattoo on her left wrist; is that
Page 43 Page 45
1 A There were people in front of us that were gelting cups of [ 1 right?
2 beer and cups of wine, and there was a meney exchange 2 A Yes,
3 between them and the bartender. 3 Q Again, a detail which you can recall now by refreshing
4 Q BSoyouobserved commercial transactions going on involving 4 your recollection through the police report; am I right?
5 the payment of money for alcoholic beverages; is that 5 A Right
[ right, sir? 6 Q  And the same is ttue as to what the tattoo was of, which
7 A Yes. 7 was of Chinese letfers; am I right about that?
8 Q And over what period of time did you observe that activity 8 A Yes,
9 going on? 9 Q What did you do then after standing at the bar for ien or
10 A Fromthe time we walked in to the time we stood in line, 1 10 fifteen minutes?
11 imagine it would have been ten te fifieen minutes 11 A Walked around the location, the property, the outside, the
12 approximately. 12 inside.
13 Q And what time did you walk in? 13 Q Was there live music?
14 A My report says-one amn., which probably would have been 14 A Yes.
15 right. Tdon't know why it wouldnt. 15 QDo you remember the name of the band?
16 Q Now, atthat point, had you observed anything illegal 16 A Jdonot.
17 happening? 17 @ Did you ever know the name of the band?
18 A Atoncam. when we first went in? 18 A Youknow what? T'm deeply into alternative music and
12 Q Yes 19 loeal music, and if1 heard their name, possibly I coukd
20 A Besides the sale of the aleohcl, L believe that was the 20 remember, but I don't at the time.
21 only illegal activity we saw or I saw, 21 Q There was a fenced outside vard that's described in your
22 @ What was unlawful about the sale of the alcohol? 22 PCR. Do you see that?
23 A They don't have a liquor license. 23 A Yes.
24 @ How did you know that? 24 Q  Southof the building, right?
25 A Ibelieve - I'm only speculating here, but [ believe 25 A Yes.
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1 Q Was that the sams patio that was described in your first 1 while you were there on April 26th or 25th?
2 PCR from March 29¢h? 2 A No. Wedid obtain the name of a person who was usually at
3 A Yes 3 the fimetion, 1believe it was a younger black male who
4 Q And what happened? Did you go out into that patio or that 4 carried a backpack. 1don' recall what his name was, but
5 yard? 5 we were told that he would sell marijuana and I belicve
& A Yes, wedid [ mushrooms if approached, but I didn't observe him there at
7 @ Can you describe that series of events, please? 7 the tiine,
8 A There was a couple of picnic tables sef up out there. 8 Q Do youknow who told you that?
g There was people mingling around. It was a nice night, 2 A lbelieve it was Dan, the guy that was rolling the
10 several people sitting at the pienic tables. Myself and 10 marijgana, If not him, it was somebody at the picnic
11 Lieutenant Yost talked to several people. We eventually 11 table.
12 sat down at one of the tables, and a gentleman pulled out 12 .Q Butyounever verified that one way or the other; is that
13 a bapgie of what locked like marijuana and rolled some 13 right?
14 marijuana cigareties, passed them around to the people at 14 A No. Ineversaw the black male matching that description,
15 the table, 15 and he wasn't there ag far as the pairons 1 talked to. He
1e  Q Did he offer them te you and to Lieutenant Yost as well? 16 wasn't there at the time that we were there.
17 A Yes. 17  Q Did you see any or experience any akcohol being sold after
18 @ Did you partake of marifuana? 18 two am.?
19 A No,1did not, 12 A TIwanttosay that we purchased another beer after two, or
20 Q Didshe? Did Licutenant Yost? 20 our first purchase was after two, but I'm not positive,
21 A No, she did not. 71 Well, my report here says 1 purchased another beer at
22 Q Isthat forbidden as a part of an undercover operation, 22 about 2:20, so at 2:20 I did purchase another beer fiom
23 not to use intoxicants in any way? 23 the bar,
24 A Well, akohol coukl be considered an intoxicant, 1 guess. 24 Q And based upon that purchase, were you able to conclude
25 1 did drink the beet, but I did not partake of the 25 that there was illegal or criminal activity going on at
Page 47 Page 49
1 marijuana. That is illegal for police to do that, drugs. 1 the bar?
2 Q And how many beers did you drink? "2 A Serving alcohol after two is illegal.
3 A ldrankall of mine, and T believe I drank part of hers. 3 Q Soyoupurchased a beer at 2:20. Did Lieutenant Yost also
4  Q "Hers" being Licutenant Yost? 4 purchase another beer at 2:20?
5 A Lieutenaut Yost, yes, She didn'i like the tasie of it at 5 A No,shedid not.
6 ail. Tdidn't mind it. 6 Q Did you consume that beer?
7 Q Youobserved several people with cans of beer, liquor 7 A Ibelieve I took a couple sips out of it, and T don't
8 bottles, and soda containers; is that right, sir? 8 believe I finished it.
2 A Yes 9  Q And then ten mimies later you observed approximately --
10  Q Asfaras you were concerned, was there anything unlawfu] 10 Withdtaw that question.
11 ghont the cans of beer, liquor bottles, or soda 11 You left the CATD about ten minutes after you
12 containers? 12 purchased the beer which would have been at 2:30; am I
13 A Well, Ididn't see a licensg, a liquor license posted, and 13 right?
14 the research showed they didn't have one, sa being in 14 A Yes,
15 there with their alechol -- 15 Q And you observed ten peaple standing in line,
16 Q Imsorry. Goahead. You can finigh. 16 approximately ten people standing in line outside the door
17" A -inan uonlicensed facility would have been illegal, 17 waiting to get in; is that right?
18 Q Do youknow whether the cans of beer, liquor botiles, or 18 A Yes,
19 soda was purchased af the CAID? 19 Q And, again, you note that veldcles were pulling into the
20 A Idonotknow if it was purchased there. Tdidn't see any 20 location's parking lot as you drove off? is that right?
21 Tiquor or anything canned or bottled for sale, 21 A Yes.
22 Q Do yonknow whether the merijuana was purchased atthe | 22 Q@  How many vehicles did you observe in the packing lot that
23 CAID? 23 night, if you can recall? :
24 A Jdomnot 24 A Idontrecall
25 (3 Did you see any fransactions in which marijuana was sold | 25 MR, ASHFORD: Off the record a moment.
hansonreporting.com
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Page 50 Page 52
1 (Discussion off the record,} 1 A No,Ididnot know if the same people would be fiequenting
2  BY MR. GOODMAN: 2 that night as a month prior.
3 Now, again, that night you observed a series of illegal 3 Q And even besides knowing it, you had no indication or
4 actions in and around the CAID when you were out there, 4 evidence that there would be any of the same people there,
5 and by "that night" I'm referring to April 26th, 2008, and 5 did you?
6 April 25th; is that right, sir? & A Didnot
7 A April — Yes, Tbelieve it all ocomrred on the 26th, It 7 MR. GOODMAN: Would you mark this as Exhibit No.
8 was after midnight. 8 3.
2 Q Itwasafter midnight, Se everything, your arrival there 2 {WHEREUPON, Deposition Exhibit 3
10 and the whole situation that is cbserved and recorded in 10 was marked for identification.)
11 Buglo Exhibit No. 2 occurred on April 26th, 2008, correct? 11  BY MR. GOODMAN:
12 A Yes 12 Q Sergeant Buglo, I have handed you what has been marked
13 Q And Ithink you have agreed there were a number of iliegal | 13 Buglo Deposition Exhibit 3. Can you identify that, sir?
14 actions that happenéd; is that right? 14 A Ttlooks like a Detroit Police Department Activity Log
15 A Yes. 15 from March 28th, 2008.
16  Q And youmade no arests; is that right? 16 Q Isthis yowr activity log?
17 A Corect. We didnot. 17 A This is mine and my crew's activity log,
18 Q And other than the name, quote, Dan, unquote, you madeng 18  Q This would be for March 28th, 2008; is that correct?
19 identification of anybody who was engaged in illegal 19 A Yes
20 activity. Am I right about that? 20 Q And what shift would that be?
21 A Byname, that's correct, . 21 A Titlooks like we started at three. It would be three to
22 Q Didyou observe, when you went into this location, the 22 eleven. No. Three to three we got off duty, so we must
23 CAID, on April 26th, the same people that you had observed | 23 have been on overtime.
24 there when you had been there a month - approximately a 24  Q Sothis shift extended into March the 29th; is that
25 month carlier on March 267? 25 correct?
Page 51 Page 53
1 A The only one that looked the same would have been the 1 A Correct.
2 doorman, the person working the door. We didn't go inside 2 Q And, therefore, this activity log should record -- Well,
3 the first time so -~ 3 withdraw that.
4 Q I'msorty. 4 What is an activity log, and what is it supposed
5 A So,no, the only one I would have recognized would have 5 to report?
g been the doorman. I didn'i sec a bartender ot any other & A It's supposed to record the activities and the enforceinent
7 people from outside, 7 “actions that were taken during the tonr of duty listed.
8 Q Butyou did sce people on March 29th outside the building; 8 Q And your name and your signature are both attached to this
9 you saw individuals who were going into the building, 9 activity log; is that right?
10 coming out of the building, Am I right about that? 10 A That's correct.
11 A Yes 11 Q Now,do sergeants routinely have activity logs in the
12 Q Youmentioned fifteen to twenty approximately, at least; 12 Detroit Police Department that document their activity
13 is that right, sir? 13 over any particnlar shift?
14 A Yes i4 A Yes
15 Q And were you able to observe, while you were in the CAIG 15 Q  Every particular shift that they work?
16 on April 26th, any of the same individuals that you 16 A Patrol sergeants do have an individual activity log.
17 observed on March 29th, if you know? 17 Entities like narcotics and vice, they do what's called a
18 A No,!donot know. is crew activity log where the whole crew is on-one log.
19 Q Secis it fair to say that upon your return a third time to 19  Q Sothat's what we're looking at here in Buglo Exhibit 3;
20 the CAID, you had no indication whatsoever that any of the| 20 is that right, sir?
21 same individuals who had been in there on March the 29th 21 A Yes
22 and on April the 26th would be in there if you were to 22 Q Andis therca crew activity log, in your experience, for
23 return a month later; am I right? 23 every shift that you work as a - or worked as a
24 A DidIknow if the same people would be there? 24 supervisor within the vice enforcement unit?
25 Q Yes 25 A The majority of the time there is, If you're like-on the
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1 street, there would be. If you're, say, assigned out to 1 Q Because, in each instance, these events oecurred only en
2 work the Tiger game or a different defail, something like 2 the last Friday of every month as you understood; is that
3 that, you may not have an activity log, You would just be 3 correct, sir?
4 catried as assighed out, You wouldn't have to do an 4 A Yes.
5 activity log, 5 (Discussion off the record.)
6 Q Andthis log is supposed {o record anything of any 6 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 4
7 significance that you do as a law enforcement officer 7 was marked for identification.)
8 during that period of time; am I right? 8 BY MR, GOODMAN:
2 A Yes 8 @ Okay. I'vehanded you what has been marked as Buglo
10 Q Now, Inote here that there appears o be, anyway ~ and 10 Bxhibit No. 4. Can you identify that, sir?
11 you can tell me whether I'm right or wrong about it. 11 A It'sa Deiroit Police Department Crime Report,
12 There's no indication of the undercover review 12 Q And this is what we have referred to earlier in this
13 surveillance that you did at the CAID on March 29th; am I 13 deposition as a CRISNET; is that right?
14 right? 14 A Yes,sir
15 A No, there does not appear to be, It is not, in fact, 15 Q Andthereis a point one at the end of the report mmmber;
16 listed on there, 16 is that right?
17 Q Canyou explain that? 17 A Correct.
18 A Weworked a Tiger ball game that day, and Lieutenant Yos; 18  Q Which indicates that there may be more than ore segment cr
19 and I would have broken away from the crew while they 19 section to this crime report; is that right, sir?
20 caught the paperwork up towards the end of the night, so 20 A Yes.
21 we would have went out and did this obseryation. It 21 Q Isthe third surveillance review that you did reflected or
22 should have been - technically, it should have been 22 indicated anywhere in this report?
23 listed on the activity log. The officer that did the 23 A No,it'snot. Maybe it is,
24 activity log was probably Officer Johnson, and it was laft 24 Q IfIcan refresh your recollection, Il ask you to tutn
25 off. Why it was Ieft off, 1 couldn't tell you, but on the 25 to page 7, the last page. S
Page 55 Page 57
1 cover sheet that was donc at the end of the night, it may 1 A Yes, Ijust turned to page 7 and saw that it is.
2 be listed on there, but I'm not positive, but it should 2 @ Soitis recorded and reflected there; is that comrect?
3 not have been left off, 3 A Yes.
4  Q [Ithink you have indicated earlier that as a general ¢ Q Andthat indicates what happened by way of your undercover
5 proposition you attempted thres undercover surveillance 5 surveillance aspect of this operation. Describe it,
6 review sessions before you undertake a reid itself; is 6 please,
7 that right, sit? 7 A Describe what happened?
8 A Notnecessarily undercover so far as an officer entering 8 Q Yes
9 in, but three observations of the location. S A Licutcnant Yost and I entered the location to malke sure
10 Q Was that done in the case of the CAID? 10 that there was still illegal acttvity going on. If there
11 A Yes. 11 was not illegal activity going on, then the search warrant
12 Q What were the three dates? 12 would not have been executed. 'We paid our five-doltar
13 A Thefirst date was Lisutenant Yost and 1 siliing cuiside 13 cover charge. Wo paid a three-dollar membership fee
14 in the undercover vehicles, The second one would have 14 apain. We observed a bunch of people inside the loeation,
15 been -- 15 and we purchased — I purchased a cup of beer for four
16  Q Which would have been March 29th? 16 dollars, and we roamed about the — walked around the
17 A Correct. 17 location,
18 Q Thesecond ong? 18 Q Okay. And youwere dressed in an undercover capacity; am
1% A Thesecond one would have been the April 26th where wé 19 Iright?
20 actually entered it. The third one weuld have been the 20 A Yes
21 night of the excoution of the search warrant. 21 Q Andcan you deseribe that again?
22 Which was May 31st; is that right? 22 A Twould have been in blue jeans and some type of either
23 . A Ibelieveso. 23 long-sleeve or short-sleeve shirt depending on the
24 (Q May 30th and May 31st, is that right, sir? 24 weather, Timagine I was in short sleeves.
25 A VYes. 25 (Q  Andthe lientenant?
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Page 58 Page 60
1 A Thesame way. 1 A Served and consumed.
2 Q Now, did you chserve any illegal activity going on while 2  Q Andconsumed and paid for; is that right, sit?
3 you were in the CAID location? 3 A Yes
4 MR, ASHFORD: Objection, asked and answered. 4 Q Andis that an illegal act as far as you know?
5 Well, maybe not. Go-ahead. I'm sorry. Withdraw that 5 A To offer alcohol for sale in an unlicensed establishment?
6 objection, & Yes.
7 BY MR. GOODMAN: 7  Q And that, again, would be an illegal act on the part of
8  Q Over objection anyway, would you please answer? 8 the operator of the CAID; is that correct, sir?
$ A Idid purchase a cup of beer from the same person that was 9 A Yes.
190 there a month prior, 10 Q And of the bartender, the blonde woman with the
11 Q Who was that petson? 11 shoulder-length hair, right?
12 A The white female with the shoulder-length hair. 12 A Yes
13 Q Shoulder-length blonde hair? 13 Q Whatabout the person purchasing the beer or the alcohol?
14 A And the Chinese writing on hier ~ I believe it was her 14 A Ifit's after two a.m.,, it would be.
15 left wrist. 15 Q Butbefore two a.m., would there be anything on its face
16 Q Tatioo? 16 untawful about buying aleohol in an establishment simply
17 A Yes, sir, And the oder of marijuana was pretly prevalent, 17 because that establishment does not have a license to sell
18 also. 18 such alcohol as far as you kuow? '
19 Q Isthat recorded anywhere in this document you have before 19 A Yes.
20 you which is Buglo Exhibit 4?7 20 Q And what would that -- How would that be illegal?
21 A Is what recorded? ) 21 A Selling alcohol by an unlicensed establishment?
22 Q Your observation that marijuana was being ingested. 22 Q TI'mtalking about the purchase, not the sale.
23 A Justtheodor. Ismelled it. Idid not -- It is not 23 A Oh, the purchase?
24 written in this pertion of the report, 24 Q Yeah,
25 Q  Youjust recall it but dido't write it down at the time; 25 A Well, it's an unlicensed liquor license establishment, so
Page E9 Page 61
1 is that right, sir? 1 the alcohol shouldn't be for sale at all. Whether the
2 A Yes,sir 2 patron knows it's illegal or not I guess would be on the
3 Q Goahead 3 patron.
4 A And the purchase of the alcohol, the cover charge, 4  Q You're saying that on its face it would be, as a law
5 Q What was iliegal about the cover charge? 5 enforcement officer and one who for a period of three
6 A Ibelicve charging members to get into a location and 6 years engaged in vice enforcement, it would be a basis for
7 serving alcohol for sale is illegal in the City of 7 arresting someone if you saw them purchase alcohol in a
8 Detroit. 8 location where there was no liquor license regardless of
g Q Soitwould be illegal for the operator of the CAID to e whether there was any evidence as to whether that customer
10 have charged the cover charge; is that correct? 10 knew the facility was licensed or not; is that correct,
11 A [Ifthepurpose is to come in to drink, I believe so, I'm 11 sir?
12 not positive. 12 MR. ASHFORD: Objection to the form.
13 Q You don't know what the law would be that makes that 13 BY MR. GOODMAN:
14 illegal? 14 @ Goahead
15 A TI'd have to do research to get you the specific answer. 15 A Tknowit's iliegal. Whether or not the patron knows it's
16 Q Asyousit here, you don't know; is that right, sir? 16 illegal or should know it's illegal, I can't answer that
17 A Correct. 17 fot them, but I could stifl issue them a valid ordinance
18 Q Do you know onc way or another whether thereis sucha; 18 violation.
19 law? 19 (¢ Based on what?
20 A Not firmly. 20 A Being ina place of illegal occupation,
21 Q Okay. Soyoucan't answer that question sinceyou don't | 21 @ That would be the loitering. A nmumber of people were
22 have firm knowledgc; is that right, sit? 22 issued citations that night; is that right?
23 A Correct. 23 A Yes.
24  Q And I think you said you saw alcohol being served; is that 24  Q And they were all for loitering; is that right?
25 correct, sir? 25 A The majority of them were, I think that there was a
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Page 62 Page 64

1 eouple for engaging in a place of illegal oocupation, but 1 A It'sthe Central District.

2 the majority were for loitering, 2 Q For amoment, I want to go -- We'll come back fo this, but

3 Q Allright. We'll get to that in a moment. 3 I want to mark another exhibit.

4 And are you saying that the illegal activity 4 {(WHEREUPON, Deposition Exhibit 5

5 would be loitering in a place that is unlicensed to sell 5 was marked for identification,)

6 alcohol where there are aleohel sales going on regardless 6 BY MR. GOODMAN:

7 of whether there's any evidence that person knew or did 7 Q Do you have a copy of the search warrant?

8 not know that the establishment was licensed? Is that 8 A Yes, Idohaveit.

9 your statement? 9 @ Ihavehanded you a document which I have described as
10 MR. ASHFORD: Objection, asked and answered, 10 Buglo Deposition Exhibit No. 5. Can you identify that,
1t MR. GOODMAN: I don't think so. 11 sir?

12 BY MR. GOODMAN: 12 A It's an Anticipatory Search Warrant No. 08001827,
13 Q Overobjection, please, 13 @ Atthebottom of the warrant itself is the signature of an
14 A Yes. 14 affiant. Do you see that?
15 @ Golngio the top of what has been -- the first page of 15 A Yes,
16 what has been marked Buglo Exhibit 4, the first paragraph 16 Q And who is that?
17 states, quote, "On the above date and time, vice 17 A It's my signature.
18 enforcement, natcotics code 3025 and 2913 and tactical 18  And there's some notation below the line where your
19 mobile, district executed a search wartant number 08001827 19 signature appeats, and T can't read that. Can you?
20 on 5141 Rosa Parks Boulevard with the foliowing 20 A The name, 1 think it's DeYoung for the assisiant
21 enforcement actions:” And then there's a whole series of 21 prosecuting attorney.
22 enforcement actions that are described. First of all, 22 Q Yeah,
23 what is code 3025, sit? 23 A TIbelieveit's DeYoung.
24 A That's a narcotics crew code. That would be the sergeant 24 Q) You'reright.
25 and whatever officers are assigned under him, that would 25 A Andtherc's a P number.
Page &3 Page 65

1 be their radio code. 1 Q Andthere's a P number after that, right?

2 Q Anyway, that wonid be -- what you have meant by that is 2 A Yes,

3 that there were a group of officers from the narcotics 3 Q P number 63073 it appears, right?

4 enforcement unit that joined you in this action; is that — 4 A Sevenora four.

5 right, sir? 5 Q And g judge's signature from the 36th District Court; is

& A Yes. According (o this, it looks like there were two full 6 that right, sir?

7 narcotic crews, 2913 and 3025, 7 A Yes, Thatwas a magistrate.

8 Q Andtwo full narcotics crews would mean how many officers 8 Q  Magistrate. Do you know whose sighature that is?

9 and supervisors? 9 A It was Lockhart.

10 A Two sergeants most likely and probably betweon five and 10 Q Now, attached to the warrant itself is an affidavit; is

11 maybe eight officers per crew, so ten fo fiffleen officers, 1l that correct?

12 maybe one or two more. 12 A Yes

13 Q And when you state here "district executed a search 13 Q And that is your affidavit; is that right?

14 warrant," what do you mean by.that? 14 A Yes

15 A Tthink thats an crror. 1 don't know how the word 15 Q With your signature at the bottom of each page of the
16 "district” got in there. It should just be tactical 16 affidavit, correct?

17 mobile, District could mean district officers, but I 17 A Correct,

18 dont recall any officers from the district being there, 18  Q Aswell as it appears the signature of the same assistant
19 We don't use district officers when we're excenting a 19 progecuior and the same magistrate, right?

20 search warrant in a particular district, It's for 20 A Yes ’

21 securify reasons. We don't want people tipped off. So 21  Q In the third paragraph of your affidavit it states that

22 that word, why that word is in there, I'm not sure. 1 22 vies enforcement has received eomplaints of after hour
23 believe it's an error. 23 alcohol consumption and illegal narcotic activity

24  Q What address, what district is 5141 Rosa Parks Boulevard 24 occurring at the Jocation on Rosa Parks Boulevard, Do you
25 located in? 25 see that?
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1 A Yes 1 Q Tnfact, what happened on that date, May 24th?
2 Q Isit your testimony here today that there was more than 2 A Was that ihe raid date? I'm not positive what happened cn
3 ane eomplaint of that activity? 3 May 24th.
4 A Ibelieve there was a complaint that Lieutenant Yost had, 4 Q [Ibelieve the raid date would have been the 31st. You can
5 1 want 1o say from liquor license, but I'm not positive. 5 verify by looking at the CRISNET report,
6 I know there was another complaint, a noise complaint 6 A 1see what you're saying. May 24th, that's probably a
7 generated from someocne in the neighborhood, so there was ki typographical error.
8 at least I believe two. ‘ 8 Q Whathappened? When you say it's a typographical error,
9 Q Allright, Afterthat it indicates that you conducted, 2 what is an etror, the date?
10 quote, review investigation of the location, correct, sir? 10 A The date was probably an error. This looks like what I
11 A Yes. 11 typed into one of the PCRs,
12 Q And the affidavit goes on to desctibe your actions on 12 Q Well, what date —
13 March 29th, April 26th -- and April 26th of what is also 13 A 'When Lieutenant Yost and I entered the location.
14 recorded in your PCRs which are Buglo Exhibits 1 and 2;is| 14 Q On what date did these things happen?
15 that right, sir? 15 A ltlooks like this was the first observation we did,
16 A Could you repeat that? 16 Licutenant Yost and I, which would have been on probably
17 Q Yeah, sure. T'm sorry. You describe what happened at the| 17 March ~- was it March 24th?
18 CAID on March 29th and then again on April 26th whenyon 18  Q  March 29th, [ believe.
19 and Lieutenant Yost appeared there as undercover officers; 19 A Probably the March 29th.
20 is that correct, sir? ' 20 Q Inthe affidavit, the paragraph of the affidavit we were
21 A Yes. 21 just looking at, it states that, quote, "T'wo canopies were
22  Q And what you describe in your affidavit is pretty much 22 also set up in the yard,” unquote. Do you see that?
23 what you described in your PCRs that we have already 23 A Where is the two canopies?
24 discussed; {s that correct, sir? z4  Q I'm looking at your affidavit, the last paragraph of the
25 A Yes, correct. 25 third page of your affidavit.
Page 67 Page 69
1 Q Andthe PCRs ars, for the record, what have been marked 1 A Okay. 1see the canopies part.
2 Buglo Exhibits 1 and 2, 2  Q Okay. That wasn't described in cither of your earlier
3 Is there anything in your affidavit which 3 PCRs, was it?
4 describes what ocourred on March 29th and April 26th that 4 A No
5 is not in your PCRs? And you may take a few moments hers 5 Q  And then at the bottom of that paragtaph, the last
& 1o read them if you wish. Would you like te do that? & sentence of that paragraph, it states, "A white male/30s,
7 A Sure, 7 bald, chin goatee beard, appeared to be the door man (as
8 Q Goahead. Well ge off the record until the witness is 8 he was on previous occasions.) Affiant watched (he
9 ready. 9 location for approximately 15 minutes,”
10 (Discussion off the record.) 10 Now, Sergeant, it appears that what you're
11 BY MR. GOODMAN: 11 talking about here is another sutveillance that ocourred
12 Q Do youwant the question read back? 12 sometime, because yon have described the man with the chin
13 A Ibelieve you asked were the reports and affidavits i3 goatee in earlier PCRs; is that right?
14 substantially the same? 14 A Yes
15  Q Yes. 15 @ So this is not describing - This last patagraph of page 3
16 A Yes,theyare. 16 of your affidavit, which is Buglo Exhibit 5, does not
17  Q Now, the last paragraph of the affidavit -- Pardon me. 17 deseribe anything that occurred on March 29th because you
18 Strike that. : 18 didn't sec that man on March 29th; am 1 right?
19 At the bottom of the third page of this exhibit, 19 A Yeah. Iwas looking at my calendar to go back o see what
20 which is Buglo Exhibit 5, it indicates that a surveillance 20 day of the week that was, and it was a Saturday, and this
21 was conducted at the CAID location cn May Z4th, 2008, at 21 most likely was a separate observation.
22 2:05 am. Do you see that? 22 Q Thisis a scparate observation that you believe you made
23 A Yes. 23 at --
24 Q Isthat correct, that date? 24 A May24that2:05 am.
25 A No, it would not be correct. 25 Q --May24th; is that right?
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1 A Yes 1 Q Youkeep your scheduls, a diary on your telephone?
2 Q And it was your observation; is that right? 2 A No. Iwentto the calendar function and just scrolled
3 A Iwould have been there, and I don't know who I would have 3 back three years to 2008.
4 been with. I would have to go back and see the activity 4 Q Soif May the 24th was a Saturday, 1 think it's fair to
5 log and confirm who I would have been with then, 5 say that May the 23rd was and would have been a Priday, is
6 MR. GOODMAN: T would request that we be 6 that right?
7 provided with a copy of that activity log for that date so 7 A Yes. Foryour purposes with the activity log, you would
8 that we can question this witness in connection with those 8 probably want the May 23rd activity log, because we would
9 particular events, 9 have started at seven p.m. on the 231d, and the events
10 BYMR. GOODMAN: 10 would have been recorded after midnight.
11 @ Didyonfill out a PCR for that particular — 11 @ ButMaythe 23rd was not the last Friday of May of 2008,
12 A It's my practice to, and I would have. Like I said, I 12 It was the second from last Friday of that month and year,
13 would have to research or the files would have to be 13 right?
14 pulled from that date to see if, in fact, there is one, 14 A Yes.
15 but that's the common practice. 15 @ Why were you out there-on that particular date since you
16 MR. GOODMAN: I would request the PCR fromthat | 16 had focused on these Funk Nights which I think you had
17 particular date and observation. 17 previously testified occurred en the last Friday of every
18 BY MR. GOODMAN: 18 month in your understanding?
12 QDo you see that your affidavit is signed May 29th, 20087 19 A Like Isaid a fow minutes before, something may have come
20 A That's the date that the prosecutor put under his 20 into the office. Tdon't want fo speculate, but there was
21 signature, yes. 21 some reason that we went there on that night. Idon't
22  Q When do you think you filled out and signed the affidavit? 22 remember exactly why it was we went there on that Friday.
23 A Sameday. It would have been the same day, 23 Maybe it was to see if there was any activity going on on
24  Q Sothat would have been five days after May the 24th; am I 24 any other Fridays, but there was some reason that we went
25 right? 25 on May 24ih,
Page 71 Page 73
1 A Yes 1 Q Andyou can't say at this time what that reason was?
2 Q ‘Andtwo days before May 31st when you executed the raid 2 A Tdon'trecall what it was, sir,
3 am I right, sir? 3 Q Onthe fourth page of your affidavit, if you would turn to
4 A Yes, 4 Buglo Exhibit 5, you indicate that earlier that day, on
5 Q Orexecuted the warrant, 5 May the 29th, in fact, vou had spoken with someone at the
6 So at the time that you filled cul this 6 business license department of the city and somebody with
7 affidavit, is it fair to suy that you had a fresh 7 the liguor licensing of the police department; is that
8 contemporanecus recollection of the events that cccurred 8 correct, sir?
9 on May the 24th? g A Correct,
10 A Yes 10 Q Was May the 29th, 2008, the first time that you learned
11 Q Do you have an independent recollection of those events 1L that there was no business license that had been issued to
1z now as you sit here? 12 the CAID?
13 A Kindof Idon'twantto speculate. 1would have (o 12 A TIbelieve either myself or Lieutenant Yost made a call
14 research it,-why we went back there on May 24th. Forsomg 14 earlier during our - shortly after our first observation
15 reason, something is clicking in my head that we had 15 for freshness of the search warrant. Between that time
16 further information that there was a special event going 16 and the execution of the search warrant another call would
17 on that day. I'm not a hundred percent positive about 17 be made to ensure that they didn't get a license between
18 that, but I weuld have to lock at the CRISNET or the PCR, 18 our first call and as close to up to the execution of the
19 if I filled one out, to refresh my memery more and the 19 search warrant as possible,
20 activity log from that day to see exactly what our 20 Q And would the same thing be true with regard to the call
21 activities were for that particular shift. 21 (hat was made to the police department's liquor license
22 @ And May the 24th, 2008, 1 think you testified was a 22 unit?
23 Saturday; am T right? 23 A Yes.
24 A Yes. Ilooked up on my phone, and it did say it was a 24  Q This was the second call, in other words, that was made;
25 Saturday. 25 is that what you're saying? '
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: 1 A Yes 1 believe was collecting money and selling the memberships
2 Q Now,onthe same page, you indicate that you had probable 2 and taking the cover charge,
3 cause to believe that the CAID was operating an illegal 3 Q The doorman was Joseph Timlin; is that right?
4 operation by way of selling any alcoholic beverages at 4 A Hereit has, yes, Mr. Timlin is the doorman, and also
: 5 5141 Rosa Parks Boulevard; is that right? 5 Christopher Shoemaker as a doorman,
: 5 A Yes € @ Which one of those gents was the one with the chin goatee
‘; 7 Q And by allowing the open use of natcotics, specifically 7 A [Ibelieve that was Mr, Shoemaker.
} ] but not limited to marijuana; is that right? 8  Q The bartender, Jennifer Anne Schraeder, would have been
; % A Yes 9 the womnan with shoulder-length blonde hair?
10 Q Didyou observe any other narcotics being used or ingested [ 10 A Yes. .
f 11 at that location at that time? 11  Q The same woman that you had observed ealiet?
j 12 A Anyother - 12 A Yes.
13 @ - narcotics other than inarijuana. 13 Q Woere those people essentially issued citations, or wete
| 14 A No,Ididnot, ) 14 they arrested and taken into custody?
lt 15  Q And you also indicate that you have probabie cause to 15 A 1don't believe we made any arrests that night, so
‘ 16 believe that this operation created a public nuisance 16 everyone would have gotten a citation and released.
17 threatening the peace and good order of the neighborheod; 17 Q Starting with defendant mumber 5, Kayla Arlette-Whitney
i 13 is that correct, sit? 18 Burton, were all of the other people who were cited or
19 A Yes 19 handed citations that night people who were oustomers or
: 20  Q Andyouindicate that an assortment of contraband would by 20 patrons of the CAID?
i 21 found in the building itself if you were to engage in a 21 A Tt would appear so. I'm trying to go through this as
22 search, correct? 22 quick as possible,
23 A Yes, that's what [ believed. 23  Q Goaghead. Take yourtime. 1don't want to rush you,
; 24 Q And you go on to ask the magistrate then for a warrant to 24 Take your time and read through it.
; 25 be executed in the early morning hours of May 31st, 2008, 25 A Yes
Page 75 Page 77
f 1 That was the essence of relief in your affidavit; am I 1 Q Okay. Sothat means that there were 130 patrons or
; 2 right, sir? 2 customers or people who were inside the CAID who were
; 3 A Yes 3 issued citations that night; am I right about that?
’ 4 ° Q Now, wantto go back to Exhibit No. 4 which is the 4 A Yes
5 CRISNET that in part describes what happened during the: 5 Q Andwas everybody who was located inside the CAID location
i 6 raid; is that right? 6 cited or given a citation -
; 7 A Which one? 7 A Idon'tknow,
:: 8  Q Exhibit No. 4, this one, sir: 8 Q- and charged with a misdomeanor that night?
9 A Tsitthedot one? Okay. 9 A Idon'tknow,
10  Q Yeah, that one. The repert narrative we have already 10 @ Do youhave any recollection of anyone who was released
11 read, and it that you set forth and you say that the 11 without a citation?
3 1z following enforcement actions occurred, and you then 12 A ldonot.
} 13 deseribe a serics of what appear to be 134 citations or 12 Q Wasa decision made by cither you or Lientenant Yost that
i 14 arrests. Am I right about that? 14 everybody inside the location would receive a citation
i 15 A Yes 15 that night?
l 16 Q Thefirst four people described arc described as engagets, 16 A That's standard procedure.
‘ 17 What do you mean by that? 17  Q When you say that's standard procedure, you mean that
18 A They would have been comparable to an employee, somebody 18 that's what happens every time such a raid is conducted;
19 partaking in tunning or functioning of the establishment, 19 is that right?
; 20 Q BSothese people were engaging in an illcgal activity; is 20 A That's correct. There are exceptions. People who are on
21 that what yon mean by an engager? 21 a sidewalk who maybe wanted to go in but didn't make it
22 A Yes. 22 in, they're not going to bo cited, and I'm sure there are
23 Q Inthis case, the illegal activity would have been what? 23 other exceptions that would come up on a case-by-case
24 A Theticket, the person I wrote, I wrote the bartender for 24 basis.
25 selling aleohol. Lieutenant Yost wrote the doorman who 1 25 Q Was there a live band that night?
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1 A Idon'tremember. Iremember there was music, and I 1 Q And the citation was for loitering in a place of illegal
2 definitely know there was a DJ. 1don't have if there was 2 occupation; is that correct, sir?
3 live music. 3 A Yes
4 @ Wasthe DJ given a citation? 4 Q And what was the legal authority upon which this citation
5 A Idon'tknow. Ifhewas there, he should have been. 5 was issued? What law, in other words, authorized you to
6 Normally, he would have been issued one, but 1 can't say 6 issue this citation as you understood it?
7 specifically if he was. 7 A They were in a place that was providing enterfainment,
8 Q Now, this, what you have described as what happens 8 selling alcohol after the legal hour. It was an
9 normally, which is that everyone is given a citation, was 9 unlicensed business or liquor licensed establishment.
10 that the policy of the Detroit Police Department at the 10 Q That was the factual basis for why you issued these people
11 time of this particular incident which would have been May| 11 the citations that were issued; am I right about that?
12 31st, 20087 12 A Yes.
13 MR, ASHFORD: Objection, no foundation, 13 Q What was the fegal foundation for that, as you understood
14  BY MR. GOODMAN: 14 it? Was it a city ordinance, a state law, or anything
15 Q Qver objection, you may answer, 15 else that you were aware of?
16 MR. ASHFORD: Go ahead. You can answer. 16 A Acity ordinance,
17 THE WITNESS: 1don't know of any policy that's 17  Q Wereyou familiar with that ordinance at the time of this
18 written, These tickets are discretionary. You can write 18 particular raid which had been May the 31st, 20087
19 the citation or not write the citation, There is not a 19 A Familiar to the extent that I have written it several
20 shall statement that says evervone that enters shall be 20 fimes before this actual raid, yes.
21 written or arrested, or there's not that type of wording 21 Q ‘Written what?
22 in the policy, 22 A Loitering in a place of illegal occupation.
22  BY MR. GOODMAN: 23 Q You have written those citations in the past; is that
24 Q Right. So there's nothing in writing that says it's the 24 right?
25 policy of the Detroit Police Departiment to arrest 25 A Yes,sir,
Page 79 Page 81
1 everybody or, excuse e, to cite everybody in such a 1 Q Hadyouread the ordinance before you wrote them?
2 location, That's your testimony; is that right? 2 A No,lhavenot.
3 A Yes 3 Q@ Aliright. Other than your attorney, has anyone within
4  Q Inother words, the general practice of the Detroit Police 4 the Detroit Police Department advised you that the
g Department at that time in 2008 was that when such a raid 5 ordinance, the loitering ordinance of the City of Detreit
6 was conducted, everyone in the location would receive & g has been changed, altered, or amended since the date of
7 citation such as the one that was received herg; is that 7 this particular raid?
8 right? 8 A lbelieve Lieutenant Yost informed me that it was under
2 A Yo 9 review. There was a problem with the wording, or there
10 MR. ASHFORD: Objection, calls for speculation. 10 was some flaw in it, 1 don't recall exactly what the flaw
11 MR. GOODMAN: Over chjection, I think we have| 11 was, For some reason, the word "knowingly" comes t6 mind,
12 the answer already. 12 and 1 believe it was going to be changed or has been
13 BY MR. GOODMAN: 13 changed since then. I'm not pesitive if it has.
14 Q Inaddition to this being the general praciice of the 14 MR. GOODMAN: Off the record for a tnotnent.
15 department at this time, this was the custem and usage of 15 {Discussion ofl the record.)
1ls the Detroit Police Department at that time; is that 16 {(WHEREUPON, Deposition Exhibit 6
17 correct, sir? 17 was marked for identification.}
18 A Yes. 18  BY MR.GOODMAN:
19 MR. ASHFORD: I'm going te add another 19 Q Letthe record show that I have handed you what has been
20 abjection, same objection. Calls far speculation, 20 marked Buglo Deposition Exhibit 6 which 1 will represent
21 BY MR. GOODMAN: 21 is the provision of the City of Detroit ordinance that was
22 Q@ Everybody received the same citation other than the four | 22 in effiect on May the 31st, 2008. I'm going to ask you,
23 engagers who are listed at the top of vour reper; is that 23 first of all -- and Tknow you have said you don' ever
24 cotrect, sit? 24 recall seeing it. Now that you look at this, docs this
25 A Yes, 25 refresh your recollection, or do you recall ever having
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Page 82 Page B84
1 read this? 1 Q Andthat, as far as you know, is the reason that -
2 A This s the first time I have read it. I have seen the 2 referring now to Exhibit No. 4 which is CRISNET point cne
3 wording that is similar to this before, 3 -- defendants 5 through 134 were given citations on that
4 Q Have you seen the amended ordinance to which Lieufenant 4 particular eatly morning; is that correct, sir?
5 Yost referred when she spoke with you about changing the 5 MR. ASHFORD: Objection as to form, foundation,
6 law? 6 Go ahead,
7 A Thave not, and if it's been amended, this is the first 7 BY MR. GOODMAN:;
8 time hearing of it. Iknow they were working on rewording 8  Q Go ahead, sir.
9 it. Whether or not it's been completed, 1 don't know, or 9 A Yes
10 amended, I'm not sure. 1 don't know. 10 Q AndIapologize. Iknow you testified about this already,
11 Q TI'mskipping around a lot here, and [ apologize for that, 11 but you left vice enforcement in two thousand ~
12 I want you to assume that the words -- Withdraw that. 12 A 2009,
13 Do you see the last line of the exhibit that T 13 MR. GOODMAN: T want to take care of a couple of
14 just handed vou? 14 details here. Could I have the notice of depoesition? Qff
15 A Yes, 15 the record.
16 Q Loiterina place of illegal occupation? 16 (Discussion off the record.)
17 A Yes 17 {WHEREUPON, Deposition Exhibit 7
18 Q Doyouseethat? Twantyou to assume that afier the word | 18 was marked for identification.)
12 "occupation," the following pluase was added as a result 12  BY MR. GOODMAN:
20 of an amendment to the Detroit ordinance. Quote, "with 20 Q TI'm handing you now what has been marked Deposition
21 the intent to engage in such illegal occupation,” unquote, 21 Exhibit 7 which is the Notice of Deposition of this
22 “shall be guilty of a misdemeanor." Do you see that? 1 22 deposition. Have you seen this before today, sir?
23 mean, did you follow me as I -- 23 A The cover page looks familiar. The listing of the
24 A Yes 24 officers on page 3, I have never seen that listed like
25  Q Did you understand on May the 31st, 2008, that in orderto| 25 that, but I do recall seeing the cover sheet or page 1.
Page 83 Page 85
1 issue someone a citation in a location such as the CAID 1 Q Andyouwereasked, pursuant to Federal Rules of Civil
2 and such as the ones that you issued on May the 31st, 2 Procedurc 34, to bring a mmmber of documents and '
3 2008, it was necessary for you to have evidence that a 3 documentation with you today. Have you brought any of the
4 person must have hiad the intent to engage in an illegal 4 things that were asked or all of them?
5 occupation at the time that you issued that citation? 5 A Whereis this listed, sir?
6 A WMo, I did not have that understanding, 6 Q If's starting on page 2.
7 Q Infact, it was your understanding that they need not have 7 A Okay.
8 such an intent in order for you to issue a citation; isn't 8 Q Paragraphs 1 through the end, which is paragraph {2,
9 that right? 9 A Idid not personally bring any of these. Tbelisve our
10 A Yes . 10 law department handles that aspect of the records, gets
11 Q Sointerms of the old crdinance, what did you understand 11 the records from whatever entity’s file that they may be
12 the violation that was known as loitering in a place of 12 in. Ibelicve they collect those records. Idenot do it
13 illegal occupation to consist of? What did you think jt 13 personally.
14 meant as a-law enforcement officer? 14 MR, GOODMAN: Okay. I will request that to the
15 A Beingin a place where illegal activity such as what was 15 extont that any of the documents that are requested
16 going on at the CAID was taking place. 16 therein that have not yet been produced and are
17  Q Simple presence there at that location, correct? 17 subsequently produced, we may need to continue questicning
18 A Correct 18 with regard to the contents of any documents which we
13 Q Andone violated the ordinance simply by being present 19 subsequently receive.
20 there; is that correct, sit? 20  BY MR. GOODMAN; )
21 A Correct., 21 Q Just one or two questions before we break, Sorgcant. Was
22 Q And, therefore, as far as you were concerned, what 22 there an understanding that you had, before you undertook
23 constituted probable cause at that time was presence at 23 this particular raid of the CAID on May 31st, 2008, that
24 the location; is that correct? 24 il you observed illegal activity going on inside the
25 A Yes. 25 Ipcation of the CAID, everyone who was present in the
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1 location would be eited for loitering in a place of 1 A Notthat night. She's been known to wear one, so it
2 illegal occupation? 2 wouldn't be unusual if she did, but I don't recall if she
3 A Unless there was some type of exigent circumstances, yes. 3 had one on that night or not. -
4  Q And by exigent circuinstances, can you give me an example 4  Q She occasionally wears baseball caps. You don't recall if
5 of any such situations where you had cbsetved such exigent 5 she had one on that evening, however; is that right?
6 circutnstances? You already mentioned a person who had not & A Yes.
7 yel been able to get in, 7 Q Now, onee, after this siteration where you observed what
8 A Weconducted a raid in the past where I believe there was 8 you observed as described earlier in your testimony, how
9 achild. It was at a residence, and there was a child 9 was the decision made that a raid would take place?
10 living in the home there. The child didn't get a 10 A After we enfered the location, observed the activities
11 citation. That's he first thing that pops intc my mind, 11 that were going on, we stayed for some time, and then a
12 and I'm sure there are others. If's not a blanket thing. 12 phong call was made, I believe by her, to the staging area
13 There are exceptions that can be made, 13 where the entry team was, that indeed there was illegal
14 Q@ So other than that, it was your understanding, as a 14 activity going on and to go ahead and execute the search
15 supervisor in connection with this particular raid, thet 15 warrant.
16 all of the people who were given citations would be given 16 Q There was already a raid team that had been organized and
17 citations for the reasons that we have already discussed 17 was waiting to-come into the place; is that right?
18 here on the record; is that right, sir? 18 A Yes
19 A Yes 13 Q Where was that raid team located?
20 MR. ASHFORD: Objecticn to form and foundation. 20 A Ibelieve they were staged at the tactical mobile base at
21  BY MR. GOODMAN; 21 5671 Trumbull.
22 Q When wecome back, 1 want to ask you some questionsabout 22 Q  About, what, five minutes away?
23 the transition between your undercover activity on the 23 A Approximately five minutes away.
24 night of May 31st, 2008, and the raid itself, but with 24  (Q Yousay "she made a telephone call." "She" would have
25 that being said, I think it's time for the break that we 25 been Lieutenant Yost, correct?
Page 87 Page 89
1 discussed, 1 A Correct.
2 MR. ASHFORD: Reconvene at 1:007 2 Q Andsheused a cell phone [ assume; is that tight, sir?
3 MR, GOODMAN: 1:.00 is just fine, 3 A Yes
4 {Recess taken from 12:30 pan. to 1:20 p.m.) 4  Q From inside the location?
5 BY MR. GOODMAN: 5 A Yes
& Q Back on the record. 6 Q And then did you stay inside the location wntil the team
7 Sergeant Buglo, when we broke for lunch, T 7 atrived, or did you go ontside?
8 warted to ask you a fow questions about the transition 8 A Westayed inside.
2 between your undercover activity on May 31st, 2008, and 9 Q Oncetheteam arrived, did they come inside the CAID
10 the actual raid, You described that you and Lieutenant 10 ~ location, ingide?
11 Yost were in casual clothes, und in no way could anyone 11 A Yes.
12 tell, unless they knew you, that you were police officers; 12 (Q Andhow did they enter, if you can recall?
13 is that right? 12 A Throuph the north door.
14 A Yes,sir. 14  Q Didthey knock before they entered?
15  Q Andyousaid your dress was casual; hers was similar. Did 15 A Idontknow if - 1 don't know.
i6 you have a hat on that evening if you can recall? 16 Q Isthere an announcement made that there was a police
17 A Idon'trecall 17 entry into the place? ‘
18 Q Didshe? 18 A Yes, there was, .
19 A ldon'trecall, either, ITusually don't wear a hat, so 1 1% @ Who made that annhouncement?
20 don't know why I would have at the point of entry, If1 20 A Ttwould have been someone on the raid team. 1don't know
21 came back in after giving up my cover and had a police hat 21 the specific individual,
22 o, police ball cap, that's entirely possible, But when 22 Q Whatwag said?
23 we first went in, I did not have a hat on. 23 A "Asearch warrant, pulice" was repeated over two, three,
24 ) Tmmoreinterested for the moment now in Lientenant Yost,| 24 four times,
25 Do you recall a baseball cap she had on? 25  Q And what were the people who were inside the establishiment
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1 instructed or ordered to do? 1 A Oncethe raid team had everything secured and they wers
2 A To get down on the ground or lay down on the grownd. 2 comfortable with the setting, They knew that Lisutenant
3 Q Was this an order or an instruction? 3 Yost and I were in there. They're familiar with what we
4 A From my perspective, il's a police order, How they took 4 look like and who we are, so there was -~
5 it, T don't know, but it's an order. 5 @ So the police officers who participated in the raid khew
6 Q Did everybody get down on the ground? 6 who you were and what you looked Hke; is that right?
7 A The people within my field of vision did. Some tock 7T A Yes
8 longer than others. I mean, there's a certain amount of 8 (Q Who was the commanding officer, the leader of the raid?
9 confusion that goes on, 9 A Idon'tknow. There was iwo sergeants involved. I'm not
10 Q Did anyone express any opinions about the fact that the 10 sure which one would have taken the lead.
11 place was being raided or that people were being ordered 11  Q Hadtherebeen a raid briefing?
12 to get down on the ground? 12 A Yes, there was.
13 A With the amount of people there, I have heard stray 12 Q Where was that?
14 comments just of & general nature of, "What's going on?" 14 A That was at the tactical mobile base.
15 You know, paraphrasing things like that. 15 Q Did you participate in it?
16 Q How many police officers entered the lacation upon the 16 A Ibelievel was briefly introduced for anyone who might
17 announcement that they were coming in, and once they 17 not know me, and then I went on and did some other
18 started to enter, how many came in? 18 activity,
18 A When they first reached the door, I probably saw seventd 19 Q Was there -~ I'm sorry.
20 ten before I got down on the ground as well. My field of 20 A Theactmal layout of the building and pictures of the
21 vision was then skewed, and after a certain amount of 21 building and the description of the interior was done by
22 minutes, I sat up and had my hands on my knees and 22 -~ that briefing was -~ I don't know wheo did that
23 watched. 23 briefing, but it was not me,
24  Q Why was it that you got down on the ground? 24 (Q Was Lieutenant Yost there, and did she participate in the
25 A Tobein compliance and to fit in with what the rest of 25 briefing if you know?
Page 91 Page 93
1 the people were doing and to follow the commands of the 1 A Idon'tknow. She was there af the base. Idon't khow if
2 potice. Ididn't want to look out of place. 2 she participated in the briefing, ’
3 Q Why didn't you -- Imgan, you were a police officer, Why, 3 Q Do you know if a written brief plan had been prepared?
4 didn't you want to at that point just simply identify 4 A Wealways have in the past. Idon't know why there
5 yourself as a police officer and participate in the raid? 5 wouldn't be this time, so there should have been.
6 A Well, the narcotics people are raid trained, and they do 5 MR. ASHFORD: Do you know if there is one?
7 raids two, sometimes three a day. Myselfl or anyone else 7 THE WITNESS: Knowing the crew that participated
8 popping up in nty opinion could cause confiusion to the raid 8 in it, T don't know for sure, but there always has been
9 feam, maybe cause things to not go as smoothly as they 9 one in the past, and we have been very thorough with it.
10 would like. 10 1 did not see it, so I don't know if one was done or not.
11 At that point in time, when they breach the 11 MR. GOODMAN: I would, Mr. Ashford, object to
12 door, they have certain procedures and certain things that 12 questioning out of order, but I understand.
13 they do for their safety, for everyone else’s safety, and 13 MR. ASHFORD: Just helping you clarify.
14 I didn't want to. put-any.confusion or throw them off in 14 MR. GOODMAN: Iunderstand. Appreciateit. -
15 any way. 15  BY MR. GOODMAN:
16 @ Did Lieutenant Yost do as you did? 16 Q Soyou don't know if the warrant was read at the briefing
17 A Yes, shedid, 17 meeting? ’
18 Q Atsomepoint didyou identify yourself as police officers ] 18 A Tdonot.
12 to anyone? 19 Q Orifamap or photographs were shown to the raid tcam?
20 A Wedid getup and go out to the vehicle to get badge 20 A TIdonot
21 necklace, 1 believe our firearms, police identification, 21 Q Inthe end, you said you and Lieuienant Yost stood up,
22 but there was no standing up and announcing, "Hey, I'm 22 went outside, and put on different garb; am I right?
23 Sergeant Buglo. I'm a policeman, to0," There wasn't any 23 A Notdifferent clothing. Iwould have had a necklace that
24 formal announcements or anything like that. 24 had my badge on it. Iretrieved my fitearm and my police
25  ( Youjust stood up and left the premises? 25 - I have a separate wallet I carry my police I} and badge
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1 in, 1 @ Well, let's take a look at Exhibit No. 4 here for justa
2 Q Allright. And you then retrieved your identification, 2 second., Just randomly, I'm going to pick somebody on
3 got your other paraphernalia and put on & vest did you 3 this. Let's say defendant number 20, Jennifer Lynn Agar,
4 say? 4 white female, 24, date of birth 3-13-84, with an address
5 A No, 5 in Farmington Hills, Michigan, was charged with loitering
6 Q What? What kind of gatb did you put on? 6 in a place of illegal occupation by you, by Sergeant
7 A Just a neckiace with iy badge on it, a badge holder on it, 7 Daniel Buglo; is that right, sir?
8 my firearn, and my police wallet with my ID 1n it. 8 A Correct,
9 Q Whatdid you do after you did that? 9  Q How did you know that Jennifer Lynn Agar had beenina
10 A There was a laptop computer in the car that we used to 10 place of illegal occupation when you wrote that ticket?
11 help process the people's information, For instance, this 11 A She was in the place at the time of the raid, and she was
12 CRISNET that I did, I typed all that in 8 Word decument 12 in the place when people were processed, so she came up to
13 and then copied and pasted it into the CRISNET. As the 13 the table when she was cailed up.
14 tickets were being written, they were given to me, and I 14  Q Basically, did you see her in there before the raid
15 typed the information onto the report. 15 started?
16 Q Andby CRISNET, you're referring to Exhibit No. 4;is thay 16 A Tcan't specifically recall what she looks like now, no.
17 correct? 17 Q Soyou can't say one way or another if you saw her in the
18 A Ifif's the point one, then that's correct, yes. 18 location; is that right?
1e Q Soallofthese names and the charges that people are 19 A Notat this time, correct.
20 charged with and other identifying information, addresses, 20  Q And, really, the only way you know that she was in the
21 dates of birth, that kind of thing were typed in by you 21 location was that she worked her way through an assembly
22 once, as you say, a ticket was written; is that correct? 22 line process essentially and ended up at a desk where the
23 A Yes 23 citation was written and handed to her; is that right?
24 @ Tickets were brought out to you by whom? 24 MR, ASHFORD; Objection as fo form and
25 A There's a whole processing area that's set up. There was 25 Foundation.
Page 95 Page &7
1 I believe a couple of tables with officers sitting behind 1 BY MR. GOODMAN:
2 the tables and with the patrons in frent. They would come 2 Q Overohjection, you may answer, sir.
3 up one at a time with their identification, or if they 3 A That's correct.
4 didn't have identification, they would give their name. 4 Q Let's goto number 21, Jessica Lynn Martin, white female,
5 The tickets were written, and they were eventually brough 5 22, born in 1985, residence in Warten, Michigan, also
6 over fo me, Iput them in the compuier, 6 charged with loitering in a place of illegal occupation by
7 Q The tickets were brought over to you, or the people were 7 Police Officer J. Passmore. Now, who is Officer J,
8 brought over to you? 8 Passmore?
9 A Thefickets, 9 A Anpolice officer that was assigned to vice enforcement at
10 Q Didyou seethe citation being given to any of the 10 the time of the raid,
11 particular people who were -- 11 @ Hadhe been in the cstablishment before the raid started?
12 A Miyself and another officer were set up right behind the 12 A Atanytime?
13 main processing fable, so I saw — They were forward, kind 13 Q  On this particular -
14 of where the person taking the entry fee or.the cover 14 A On the night of the raid was he in the establishment?
15 charge was, and we were a few feet behind them, soIsaw| 15 Q Yeah,
16 them as they went fo the iable and then subsequently cut i A Not before the raid crew entered.
17 the door. 17 Q Asfarasyoucantell, as the person who wrote this
18 (Q Different officers were writing different citations; is 18 CRISNET, how did OfTicer Passmore know thal Jessica Lynn
19 that right? 19 Martin had been inside the establishment at the time that
20 A Yes, 20 illegal activity was going on there?
21 And the officers wore members of the raid team; is that 21 A Icannot speak for Officer Passmore's observation. 1
22 correct? 22 don't know what he would convey to me.
23 A Members of the raid team and members of vice. Tdon't 23 Q Based on your description, however, at most, what Officer
24 know if tactical mobile officers had their names written 24 Passmore would have seen was Jessica Martin lying on the
25 on any of the tickets or not. 25 floor at the time that he wrote this citation; isn't that
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Page 98 Page 100
1 right? 1 Q Sosomewhere between four and seven or something like
2 MR, ASHFORD: Objection, calls for speculation. 2 that?
3 BY MR. GOODMAN: 3 A Thatsounds right,
4 Q S8ir? 4 @ Doyouremember who any of those officers were?
5 A Thats entirely possible. 5 A Officer Sheron Johnson would have been one of them for
€  Q How would Officer Passmore have known, if you know, thata 6 sure. 1'd have to see who else was at the raid location
7 citation should be written to Jessica Lynn Mattin? 7 at the time. I'helieve Officer Singleton was from
8 MR, ASHFORD: Objection, calls for speculation. 8 narcotics, and I'm not sure who else.
9  BY MR. GOODMAN: % @ Let's go back to number 21 on that Exhibit 4, Miss Martin,
10 Q Apain, over objection, you may answer, 10 Is the fact that Officer Passmore's name is on her
11 A How would he have known? 11 citation, does that signify that he was at the table that
12 Q Yeah 1z you have described and filling out the information for
13 A Speculating, just by her presence in the building I would 13 her? Is that what that would mean?
14 imagine. 14 A Notnecessarily.
15 Q Andthat would have been a legitimate basis, as far as you 15 Q Why would his name have been on her citation if he wasn't
16 were concerned as a supervisor, for him to write a 16 sitting at the table taking information from her?
17 citation. Simply because she was present in the building, 17 A He was one of the officers during the execution of the
18 she was then subject Lo criminal liability under this 18 raid that would have observed the mass amount of people in
19 Ioitering ordinance; is that correct, sit? 19 there.
20 A Barring any exigent circumstances or any other explanation 20 Q So does that mean that he observed her in there?
21 that she could have given, ves. 21 A Tteould
22 Q@ Do you know if she was given any oppertunity to provide an 22  Q But not necessarily?
23 exigent circumstance or explanation? 23 A It could mean, not necessarily,
24 A 1dor'tknow if she was given the opportunity, There was, 24 @ Explain to e the logic behind placing his name on —
25 during the processing, when thoy were at the table, there 25 Passmore's name on Martin's citation. For the moment,
Page 99 Page 101
1 was nothing forbidding anybody from speaking or kaving 4 1 assuming he did not take the information from her at the
2 conversation, 2 table where people were being processed and he did not see
3  Q Now, I'wantto getinto the issue of vehicles in a minute, 3 her in the location itself, why could his name have
4 but were people asked, as they were being processed, 4 theorctically been assigned (o her citation?
5 whether they had a vehicle, if you know? 5 MR, ASHFORD: Objection, no foundation. You can
6 A Yes & answer.
7 Q Who asked? 7 THE WITNESS: The logic behind it is everyone
8 A The officers at the processing table, and 1 believe we had 8 that patticipates or was in the building and observed the
] officers set aside to process the vehicle end of the 9 activities going on or observed the people in there at the
10 nuisance abatement and the forfeiting of the vehicles, so 10 time of the raid, their name gets put on a ticket,
11 it would have been one of those two officers. 11 BY MR. GOODMAN:
12 Q Where were the processing tables set up? 12 Q@ Isit becanse every ticket or citation has 1o have the
13 A When you go inte the entrance, they were set up kind of 13 name of an officer on it?
14 east to_west.against the north wall, and [ believe.we 14 A Yes, cvery onc does,
15 moved them so the tables would be north to south, kind of ! 15 Q@  And why wouldn't someone just -- Withdraw that question,
16 like a blockade so they could go, and they'd have to go 1s Why woulkdn't it have made sense simply to place
17 around to get out the door. 17 your hame as the officer on each of the citations?
18 Q Were the tables inside or outsids? 18 A It would have.
19 A Inside 19  Q That could have happened?
20 Q How many officers were sitting behind the tables filling 20 A Ttcould bave happened that way.
21 out forms or taking information? 21 (Discussion off the record.)
22 A Tdon't know the exact number, It would have been four, 22 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 8
23 four or more, ’ 23 was marked for identification.}
24 Q) Fouror more? Would it have been as many as ten? 24  BY MR, GOODMAN:
25 - A No. Uhuh, 25 (3 Ihave handed you now what has been marked Buglo
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1 Deposition Exhibit No, § and ask you if you car identify 1 report of what was removed from the location and placed on
2 that, sir? 2 evidence.
3 A This is an additional CRISNET report attached to the 3 Q And what do you understand had been removed from that
4 original case member. 4 location?
5 Q And you are the reporfing officer on this; is that 5 A Do you want me to read all the things listed in the
6 correct? 6 report?
7 A That's not correct, 7 Q No. Generically can you tell me? 1 think there's money.
8 Q Nsnot? 8 A Money, a computet, a laptop computer. I believe there was
9 A No 9 a turntable. 1t looks like wine, a container of wine, keg
10 Q Letme seethat. Maybs I'm missing something. The reporf 10 of beer.
13 was entered by you; is that right? 11 @ Sowas everyone's money taken who was in the facility that
12 A No. 12 night?
13 Q What's your name doing there on the right-hand side of thef 13 A I don't believe so.
14 first page of this document? 14 @ Whose money was taken?
15 A Oh,the repot - Well, the report "Entered By" would be 15 A As faras | can remember, the door money would have been
16 the reporting officer which would be Raymond Smith. 16 taken, the money that was collected at the door, atty money
17 "Reporting Officer” is like an additional officer involved 17 that was taken by the bartender for the alcohol.
18 in the case, 18 Q 8o the money that was in the hands of the so-called
19 Q Thaf's you? 19 engagers?
20 A Yes. The "Entered By" where it says Raymond Smith -- 20 A And the cover charges would have been confiscated.
21  Q |lseethat. 21 Q Am Iright, though, that would have been money that would
22 A --he's the one that entered it into the actual CRISNET 22 have been in the possession, before the Detroit Police
23 sysiem. 23 Department seized it, would have been in the possession of
24  Q Butyou are the reporting officer on this Exhibit 8; is 24 the engagers?
25 that correct? 25 A Yes.
Page 103 Page 105
1 A Correct. 1 Q ‘Whatabout the computer? Do you know anyihing about that
"2 Q 1tlists you as the reporting officer? 2 or where that was seized or why?
3 A Corred, it does, 3 A Tbelieve that was seized from the person who was making
4 Q@ Andyou were the reporting officer on Exhibit 4 which was 4 the data entry, if you will, at the front door of the
5 point one of this CRISNET; is that correct, sir? 5 patrons that came in.
6 A Correct. The way the CRISNET system works, the person who & @ And what was the purpose of seizing the computer?
7 does the first actual casc draft, which is the main number 7 A Ibelicve it was seized as evidence of - I don't know
8 here, all subsequent dot reports would have my name as the 8 what the nature was, and I don't know who ordered the
9 reporting officer. Even if, say, you added an addendum to 9 computer to be taken, but because names were being entered
10 it, if you did a report, you would show up as the enfering, 10 in at the point of paying the cover charge, it was taken
11 officer, and I would show up as the reporting officer 11 as evidence.
12 because I did the initial -- I guess got the balt rclling 12 Q Okay. TV, radio, sterev, VCR, under that category is a
13 thing it would be, but it doesn't make me the actual 13 turntable. Wiy was the furntable taken?
14 _person who did the information into the subsequent 14 A Because there was an active DY playing, and [ believe that
15 reports. 15 goes to show evidence of the illegal party and illegal
16 @ Iundersiand. 16 activitics that were going on as far as the entertainment
17 A Okay. 17 goes,
18 Butyou were then the reporting officer on the point cne 18 Q What was illegal about the entertaimment?
19 which is Exhibit 4; is that right? 19 A Charging a cover charge after hours and selling aleohol
20 A Yes,sir 20 and having dancing and music after that point in time of
21 Q Andwcere you the entering officer also on that one? 21 the day, I believe there's a ¢ity ordinance against that.
22 A Onthepoint one, { believe I was. Yes, I was. 22 Q@ City ordinance against having music after what (ime of
23 Q Can you identify iow Exhibit 87 Tell me what it is, whai 23 day?
24 it's repotting, and what it tells us. 24 A Ibelieve it's two am. Ibelieve by 2:15 those
25 A s a property confiscation CRISNET report, Ifs a 25 activities are supposed to be shut down.
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1 @ And thealcoholic beverages were seized because they werg 1 or any mixed liquors or beverages, any part of which is

2 evidence of illegal activity, also? 2 intoxicating is hereby declared a nuisance?

3 A Ofthe sale of alcohol, that I purchased a beer from 3 A Hasanyone told me?

4 behind the bar where the keg was set up. 4  Q Are you familiar with that general concept as outlined in

5 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 9 5 the statute?

6 was marked for identification.} 6 MR. ASHFORID: Objection as to form. You can

7  BY MR. GOODMAN: 7 answer,

8 Q I'mgoing to hand you what has been marked Exhibit ¢ and 8 THE WITNESS: No, I have not read it.

9 ask if you can identify this? g  BY MR. GOODMAN:
10 A If's a Detroit Police CRISNET repott, a point three to the 10 Q Orthat any person who owns, leases, conducts, or
11 main-case number, It's like a third portion of the 11 maintains a vehicle used for the purposes or by any of the
1z report, 12 persons carried on, is guilty of a nuisance?
13 Q And this one was entored again by Raymond Smith, was it? 13 A No, [ have not heard that language before.
14 A Correct, 14 Q Who made the decision that the vehicles were to be seized
15 Q Butyou, again, are indicated as the reporting officer 15 in this particular raid?
16 because you were the initial reporting officer; is that 16 A Tdon'tknow that anyone came out and said, "We're seizing
17 correct? 17 vehicles." It's been done that way long before 1 gof to
18 A Correct. 18 vice, 1t was done that way when I got to vice. That's
19  Q Whatis reflected on this particular pottion of the 19 just how it was done.. There was no statement made that
20 CRISNET? 20 we're not seizing vehicles this time. It's just part of
21 A Itappears to be a list of vehicles that were impounded 21 the raid procedure as far as I understood.
22 from the location. 22 Q Isit your testimony that any time a raid is conducted and
23 Q How many vehicles were impounded, if you know? 23 people are handed citations for loitering in a place of
24 A Idontknow, Just by recollection, I believe that night 24 illegal occupation, their vehicles will be confiscated and
25 theve was approximately forty altogether, Idon't 25 scized by the Detroit Police Department?

Page 107 Page 109

1 remember the exact number. 1 A No, It's my testimony that the raids that I have been on

2  Q Could ithave been a few more than forty? 2’ in my time at vice, that has been the case.

3 A Could have. 3. Q How many such raids have you participated in?

4 Q@ Andin these raids - and by "these raids,” I mean raids 4 A Seven to ten approximately. Idon't know the exact

5 that are conducted by the viee enforcement unit -- were 5 number,

3 vehicles routinely confiscated? & Q Inthose seven to ten, in cach of them, vehicles were

7 A Yes 7 confiscated; is that a fair statement?

8 Q Andcan you explain under what - Withdraw that question 8 A Yes

9 Can you indicate what the legal authority was 9  Q Vehicles of anyone who was cited for loitering?
10 for the confiscation and seizure of pecple's vehicles. 10 A Yes. There were vehicles taken in each instance.
11 A Ibelieve the county has a puisance abatement law, if you 11 Q S0 has anyone ever told you that you should not seize any
12 will, that says they can be forfeited under their nuisance 12. of the vehicles or all of the vehicles in these
13 abatement act. 13 situations?
14 Q Might that be.a state statute, Michigan statute? -| 14 A_No
15 A [don't know. 15  Q Tnfact, you have been instructed that you should seize
16 Q Michigan nuisance abatement statute? 16 any and all of these vehicles; is that correct?
17 A Idon'tknow, 17" A That's correct,
18 Q Have you ever read that statute, the contents of it? 18 Q Bywhom?
1% A TIhavenot 19 A Whoever the commanding officer was at the time, Nobody
20  Q One moment, please. 20 came out and specifically said, "This is what we do."
21 Has anyone ever told you that the pertinent 21 It's part of the vice procedure, as I understood it, when
22 language states that any vehicle used for the purpose of 22 I pot assigned to vice.
23 fiurnishiiyg or otherwise disposiag of any narcotic and/or 23 Q You understood this was part of vice enforcement
24 hypnotic drug as defined by law or of any of the vinous, 24 procedure; is that right?
25 malt, brewed, fermented, spiritous or intoxicating liquors 25 A Correct,
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1 Q And that therefors you understood that this was routine 1 A Okay. No,there's none listed,
2 practice and policy of the vice enforcement unit of the 2 Q Ifmarijuana would have been found, would it have been
3 Detroit Police Department; is that right, sir? 3 seized and itemized in the CRISNET?
4 A Yes, "4 A It would have been seized and processed and itemized
5 Q Now, in making a decision to seize a vehicle, was any 5 somewhere in a CRISNET.
6 attempt made to determine what the purpose of the vehicle 6 @ Sois it fair to infer from the fact that there is no
7 was; in other words, whether the purpose was that the 7 reference whatsoever to marijuana that none was found?
8 petson would be using the vehicle for purposes of 8 A Asfaras]know, yes. 1did not search any people and
3 loitering in a place of illegal occupation? 9 found marijuans on anyone mysetf.
10 A No. 10  Speaking of searching, people's pockets were ssarched?
11 @ And it wasn't donein this particular instance with the 11 A People's pockets, I believe when the narcotics crew
12 CAID raid; is that correct, sir? 1z initially came in, they did a pat-down, a fiisk of
13 A Establishing a putpose of what the vehicle's use would be?| 13 people’s outer garments for weapons. 1 did not see
14 Q That's right. 14 poople’s packets being searched,
15 A Other than transporting the person to the location? 15 @ Isitroutine to go into people's pockets and see what's
16 Q Yes 18 in there in-such a raid situation?
17 A No 17 A Hands are made to be clearly seen, If an officer sees a
18 Q What was the procedurs whereby vehicles were confiscated 18 person reaching into their pocket or making some type of
19 and then seized? How did it work? 19 gesture quickly like that, for their safety, an officer
20 A To verify that thoy were seized? 20 may go in and crunch a poclet or ask, "What are you doing
2 Q@ No. Let's say I'm at a place that's raided, and I am 21 there? Don't move around,” things of that nature,
22 given a citation, and my car is parked in the parking lot. 22 Q People's pockets were not routinely searched, however; is
23 How is possession of my car taken from me by the City of 23 that what you're saying?
24 Detroit Police Department? 24 A No. Correct.
25 A Theofficers would ask the individual if you droveorhow | 25 @ Were people routinely frisked?
Page 111 Page 113
1 you got there, and the answer would be given. Where your 1 A Yes
2 vehicle - a determination of where your vehicle was would 2 Q Yor weapons?
3 try to be established, and then the keys would be - the 3 A Yes,
4 officer would get the keys from the individual, 4  Q Was there a procedure whereby male officers would search
5 Q Andwhat would the officer do with the koys? 5 male defendants, and female officers would search the
6 A Go to where the car is, do an inventory of the vehicle. 3 wotnen?
7 Impound cards would be filled out, and then the car would 7 A Yes, thal’s our policy.
- 8 be towed io a designaied tow company, 8 Q Allright, So going back to the vehicles for a moment,
92 @ Soeach of these cars was searched; is that what you're 9 ance the officer has done an imventory of the vehicle, has
10 saying, or should have been searched? 10 the keys to the vehicle, what then happens to the car?
11 A Inventoried or searched, There's an opportunity given to 11 A Ourpolicy is to inventory. Before it's impounded, they
12 the individuals to get any personal belongings out. 12 do an inventory of the contents of the vehigle, Two
13 @ Butpeople whose cars are confiscated, are they told that 13 impound cards are filled out. There's a forfeiture sheet
la we'te.going to-search your vehicle to see what's in there? - 14 which I believe is filled out. Copies of the paperwork
15 A Idon't know. 15 are given to the individual that the vehicie was seized
l1e Q By the way, in the evidence log which was Buglo Exhibit 8, 16 from, and the car gets towed to a designated spot, a tow
17 the evidence or the articles of property that werc seized, 17 yard or another designated spot.
18 including money, do you know whether any marijuana was 18 Q The car gets towed even though the departient has the keys
19 found that night at the CAID? 19 and can —
20 A Idonotknow, 20 A The keys to the vehicle go with the car, Other keys,
21  Q None was seized; is that cerrect? z1 personal keys like that stay with the individual.
22 A Twould have to look through the CRISNET. I don't recall 22 @ Butnoone drives the vehicle; is that right?
23 seeing any seized. ' 23 A No
24  Q Noncis logged or registered as [ar as you know: is that a 24 Q No one drives the vehicle to ihe towing yard or
25 fair enough -- Go ahead. Take your time and take a look. 25 impoundment?
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1 A No. 1 has ever said that,
2 Q Who did the towing for you on this particular raid? 2 MR. ASHFORD: Off the record.
3 A Tdon'tknow. The reportsays AC Towingand B & T Towing} 3 (Discussion off the record.)
4 B & G Towing and Gene's Towing according to the CRISNET 4  BY MR GOODMAN:
S Q B & T Towing stands for Boulevard & Trumbull Towing, if & Q Now, wetalked a little bit about your PCRs and the level
[ you know? 3 of detail that was set out in the PCRs about what you saw,
7 A Yes, itdoes. 7 what you observed, who did what, identification of people
8 QDo you know what is required if a person wanis to get 8 as best you could. Was any such description filled out by
9 their car back after it's been towed? 9 you in the CRISNET of this particular incident, what you
10 A Iknow they have to go through the county, Qur paperwork 10 saw any particular individuals doing in the course of your
11 goes to a county prosecutor, and I know there's a fee 11 activity other than the undercover surveillance which you
12 involved that has to be paid, but as far as a waiting 1z did before the raid started?
13 period, how long they have to wait, I believe there was & 13 A Asdetailed as the first two?
14 two-day processing waiting peried for the county to get 14  Q Yes
15 the paperwork done. I'm not very familiar with that end. 15 A No.
16 Q When you say a fee has to be paid, you mean the person 16  Q Werethere any details whatsoever in the CRISNET report
17 whose vehicle has been seized has to pay a fee in order to 17 other than the names, addresses, dates of birth, and
18 get the vehicle back; is that right? 18 charge as to the people who were cited in that raid?
19 A Yes. 19 A No.
20 QDo youknow how much it is? 20 Q Whynot? Why didn't you put more details in in terms of
21 A Atonetime [ believe it was $500. 1 don't know if that's 21 what you observed and what you saw happening at the time?
2z changed or if it's the same, 22 A Well, there was over a hundred people in there, and
23 Q Do you know who gets that money? 23 there's myself and Licutenant Yost. The engagets we try
24 A Ibelieve the county gets a portion, and I belisve the 24 to be thorough with. The other mass of people, it's just
25 city gets a portion, I'm not positive on what the split 25 not possible from my brain's output to try to, you know,
Page 115 Page 117
1 is. 1 memorize descriptions and approximate ages and things like
2 Q Bulyou were aware that the city pets a portior{ of that 2 that of over a hundred people, them being in the location.
3 fee, is that correct, the towing fee and sefzure fee? 3 Q Youwere not the arresting officer on every one of these
4 A The towing 'mnot positive about. Ithink that's under 4 citations; isn't that right?
5 contract with the city, but I believe of that forfeiture 5 A Nobody was arrested.
6 money there is a split between the city and the county, 6  Q Well, the writer of -- the issuer let's call this,
7 Q Andhow were you made aware of the fact that the city gets 7 A Yes, I was tho issuing officer.
8 part of the money from the seizure fee? 8 @ You did some of the issuing of citations; is that right?
9 A There was the weekly stat report that wedo, There wasa 9 A Yes
10 breakdown of amount per vehicle, and there's a weekly 10 Q Butnotall of them? -
i1 total of revenne generated that went into that report, and 11 A Correct,
1z that's where, when I first started doing the stat report, 12 @ Approximately how many did you do?
13 that I saw that, 13 A Three or four.
14.. Q Wereyou ever-commended for the number of-vehicles that | 24-  Q  Is there-any reason why you couldn't have-written-down a -
15 were seized in any particular raid because of the fact 15 description of the three or four people who you issued
16 that the city would benefit financially as a result of 16 citations to?
17 thal? ’ 17 MR, ASHFORD: Objection to foundation.
18 A Commended? 18  BY MR, GOODMAN:
19 Q Ycs. 13 Q Overobjection.
20 A No. ‘ 20 A Justihe logistical reason. 1 would have had to have gone
21 Q Did anyone ever verbally tell you, "Good job. The city is 21 back through the crowd and tried to pick out this person
22 going to be able to make some money off of this particular 22 from that person. Getting the main engagers s a priority
23 raid"? 23 over the loiterers, if that makes sense.
z4 A Weweretold good job.a lot, but T don't recall anybody 24 ) Eventhe main engagers, however, weren't described; is
25 saying, "Good job. You made the city some money." Nobody 25 that right?
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1 A Thebartender isn't as in depth as the last time; no, they 1 four more.
2 weren't, 2 @ Did you observe any physical force being used to either
3 Q Notatall 3 got people to stand up or sit down or comply in any way
4 A They were described as engagers and what their functioy 4 with these orders?
5 was as far as bartender, doorman, things like that were, 5 A When they first made entry, myself and Lieutenant Yost
6 Detailed clothing or facial hair, things like that, no. 6 were more toward the front where there were less people.
7 Q Solef's go back to Exhibit 4, if we may, and defendant 7 The majority of the people were either in the back dance
8 mmber 20, Ms. Jennifer Lynn Agar, If]asked you to 8 area, in the back outside gated area, or in the little
9 describe her at this point, you wouldn't be able to; am 1 9 hallway. So the people that I saw, the handfial that I
10 right about that? 10 saw, the narcotics crew, as they went through, people got
11 A That's correct. 11 down on the floor on their own, and I did not see any
12  Q Blonde, brunette, tall, short, vou have no idea, right? 12 assistance being given to them to get to the floor. The
13 A Right 13 people I saw complied verbally with the verbal commands,
14 Q Heavy, thin, none of that? 14 Q Soyou chserved no physical force whatsoever; is that
15 A No. 15 correct?
16 Q Now,Miss Agar was charged with a crime, ordinance 16 A Correct.
17 violation of loitering, correct? 17  Did you see anyone being kicked by a police officer?
18 A Correct. 18 A No
19 Q If she had gone to court and you had been asked fo 19 Q Have you ever heard reports of anyone being kicked by a
20 identify her, would you have been able to? 20 police officer?
21 A Depending on how quickly the case went to court after 21 A Inmycareer?
22 issuing the citation, possibly, 22 Q MNo. Inthe course of this particular raid.
23  Q Possibly not, though? 23 A Ttlink afterwards [ overheard somebody say that he was a
24 A Pogsibly not, 24 law student or a lawyer, and he was forced to the ground,
25 Q And you had no assurance that you would be able to 25 or he tried to get up and express hniself, and he
Page 119 Page 121
1 identify her because you didn't have a written description 1 complained that he was foiced to the ground, but 1 did not
2 of her anywhere; isn't that right? ‘ 2 observe it firsthand, ’ '
3 A Correct. 3 Q Do youknow whether that gentleman said that he had been
4 (@ That's the reason why, when you do write detailed PCRs, 4 kicked?
5 CRISNETS, and other police reports, you do describe people 5 A Youknow, he said foreed to the ground, 1 don't know. I
6 as best you can, isn't it? 6 don't recall if he said kicked or not,
7 MR, ASHFORD: Objection, no foundation. 7 Q Might have?
8  BY MR. GOODMAN: 8 A Possibly. Idon't recail.
9 Q Goahead 8 QDo you recall him showing you any article of his apparel
10 A Correof, 10 that showed any footprints on his shitt let's say?
11 Q@ Inthe course of the raid, from what you chserved, were 11 A No.
1z any firsatms drawn by any of the officers engaged in the 12 Q Did you investigate his claim that he had been forced or
13 raid when they entered the building? 13 pushed to the ground?
14 A Thenarcotics.crew routinely onters, makes entry with 14 _A _No.-Like I said, there's a lof of things that-you-hear
15 weapons drawn. There's a shotgun petson that has an 15 going in passing, and I believe I heatd that when T was
16 exposed shotgun, and the other members of the raid team dd 16 gelting up to walk cutside to get my badge and then come
17 have their side arms drawn, 17 back in, and after that, it wasn't brought up again to my
18  Q Andside arms would T assume be semi-automatics; is that | 18 atiention, and 1 did net investigate it further.
19 right? 19 Q Towhom did that gentleman make that statement?
20 A Yes . 20 A Idon'tbelieve he singled out anybody. 1 believe he was
21 Q And low many members of the rarcotics team were there?| 21 just tafking, '
22 A Like I said before, there was two sergeants and two crews 22 Q Canyou deseribe him physically?
23 made up of probably five to seven people, so foutteen to 23 A He was a male, and he was kind of around a cerner from
24 fifteen officers, and then they were followed by other 24 where [ was. From where I heard his voice from, he was
25 vice enforcement officers which would bave been thtee or 25 around the corner, and I believe I saw himn briefly later,
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1 and I beliove he wag ordered back down to the ground 1 there that night, I'm not sure.
2 because it was in that process while people were still 2 Q What else from the raid van do you bring into the site of
3 frying to get secured, and then after that I didn't hear 3 a raid like this?
4 anything else of it. 4 A All the needed paperwork, the forfeiture paperwotk,
5 Q Did you hear any other complaints from any other persong 5 impound cards, extra tickets, There's a big raid box we
6 that they had physically been mishandled, of any physical & call it. It's a plastic tab filled with those type of
7 force whatsoever? 7 things. It's mostly paperwork.
g8 A 1didn't hear of any physical force, 1heard some 8 @ How many tickets do you routinely bring along with you on
9 complaints of people got dirty, because I think it was 9 a raid such as this?
10 raining at one peint or it had rained, and people outside, 10 A Depending on our smrveillance that we do prior, 1 mean, we
11 the narcotics crew made them lay on the ground, also, and | 11 usually have a couple of hundred i the tub on hand.
12 there was soine complaints of being made to lay on wet 12 Now, with regard to locating the vehicles ~ Withdraw that
13 ground or dirty ground, things of that nature. 13 question.
14  Q How long were people detained? 14 With regard to the vehicles that get impounded,
15 A From the point of entry to the last person walking out was| 15 seized and impounded, where are those velicles located?
16 three hours, four hours. ' not positive of the exact 16 A Once they're impounded?
1% time, 17 Q Before they're impounded.
18 Q Was the period of time during which they were detained 18 A Oh, there's some -- Well, the building is on a corner, so
19 there documented in any form? In other words, was thered 19 there's some on either side of either street, and there
20 time from the beginning of the raid, was that set out in 20 was & vacant lot north of the location that was filled
21 any documentation and then for the end of the raid as 21 with vehicles,
22 well? 22 Q Arethere any guidelines in terms of which vehicles are to
23 A Tdon't think so. Ithink there would be the point from 23 be seized? In other words, someone says, "Well, I drove
24 when Lieutenant Yost called to get the raid crew rolling 24 to the State Fairgrounds in my car, and then I took a bus
25 to our off-duty time, we're usually off duty within an 25 Downtown from the State Fairgrounds to get o this
Page 123 Page 125
1 hour of after the last person walks cut, so you could kind 1 Iocation." Would the car in which they drove to the State
2 of ballpark it from there how long all the processing 2 Fairgrounds which is parked on Woodward Avenue and Eight
3 took. But from point A to point B, an exact record, I 3 Mile or something like that, would that be scized?
4 don't know, 4 A Twouldnot seize it.
5 Q Youindicated that a table to process people had been set 5 Q Who makes the decision?
6 up inside the establishment, the CAID, is that correct, & A Probably the --1 guess the convenience or the logistics
7 sir? 7 of it would be a factor. I can't - processing a scens
8 A Yes 8 like this, I can't spare an officer from there 1o go to
9 Q Where did that table come from? Was it the property of 9 Eight Mile and Woodward to get the vehicle if the vehicle
10 the establishment itself, or was it brought with you by 10 is in fact there, Whether you wonld believe the person or
11 your raid teain? 11 not would be a factor.
12 A Itwasinthe location. Whose property it was, I don't 12 Q Suppose someone says, "Well, I drove about a half mile
13 know, but it was in the location. 13 over o my boyiriend's house, and he drove me the rest of
14 Q Yoo didu't bring that kind of thing . with you; is that 14 the way over here," would you go over a half mile-away-and
15 right? 15 pick the car up and seize and impound it? '
16 A Twedid, wedidntuseit. We ofientimes do bring 16 A Theboyfriend drops hor off, she stays, he goes back?
17 tables and chairs, but if there's any in the facilily that 17  Q Letssay.
18 will suit us, then we'll use it. 18 A Iwouldnot.
1% Q You bring tables and chairs with you for purposes of 19 Q Whatifthe boyfriend stayed?
20 processing large numbers of people who have been detained?l 20 A He was in the location during the time of the raid?
21 A  Wehavein the past. 21  Q Right ’
22 Q Do youknow if the tables and chairs were present withyou| 22 A His vehicle would most Hkely be impounded.
23 on this evening, and you just didn' need to use them? 23 What about the girlfriend's vehicle that's a half mile
24 A Tdon't know if they wete present. We bring along a raid 24 away at his house? :
25 van, and sometimes it's stored in thers, Whether it was 25 A No.
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1 Q Whynot? 1 Q BSergeant Buglo, yvou have now read the Raid Execution/Blind
2 A Tguess, because those two are in that place at the time 2 Pig pottion of Exhibit 10; is that correct, sir?
3 of the raid, and his vehicie was there, he transported 3 A That's correct.
4 them there, her vehicle isn't attached. 4 Q Doesthe information that's contained in that exhibit
5§ Q Soisitamatter of practicality, what is practical in 5 conform with your understanding of what the policy is to
6 terms of seizing someone's vehicle? 6 be in connection with a blind pig raid?
7 A Practicality and discretionary. 7 A Yes
8 Q Well, what factors play upon one's discretion, deciding 8 Q Starting at the bottom of the front page of this exhibit,
9 whether or not to seize a vehicle or not? 9 it says, "The OIC shall be updated on the planned raid,"
10 A Justthe things you mentioned there, the location of the 10 Who is the OIC in this particular instance, if you know?
11 State Fairgrounds, whether or not it's actually there. A 11 A Lieutenant Yost,
12 gitlfriend driving fo her boyftiend's house, and thenthey | 12 Q  And then it says, "The raid commander shall have
13 both get in his car and go there, that would be a 13 operational-control over the raid and designate
14 discretionary thing. 14 assignments of personnel.” Who was the raid commander of
15 Q Onee the raid started, as I understand your testimony, 15 this particular operation, if you know?
16 everybody who was in the location was detained, ticketed] 16 MR. ASHFORD: Objection, asked and answered,
17 and if they had a vehicle, the vehicle was towed, Is that 17 MR. GOODMAN: Yeah, but I would like an answer
18 your testimory, sir? 18 with reference to this exhibit.
19 A That's my understanding, 19 MR. ASHFORD: Go ahead.
20  Q Inyour judgment, as a law enforcement officer, did the 20 THE WITNESS: It would have been one of the
21 search warrant by itself authorize you to do those things 21 sergeants from narcotics.
22 on that particular evening? 22 BY MR. GOODMAN:
23 A Do which things, sir? 23 Q And who are the sergeants from harcotics, if you kniow?
24 Q To detain and ticket people and tow their cars, 24 A Tdontknmow.
25 A Did the search warrant give me — Could you repeat the | 25 QDo you know whether assignments were designated to
Page 127 Pags 129
1 question? ’ 1 personnel in this particular raid?
2 Q Did the search warrant give you the authority to detain 2 A The narcotics crews have a predesignated shotgun person,
3 the people who you detained that night? 3 and they do have assignments. 1 have briefed with
4 A Yes 4 narcotics on several raids before, and they do all have
5 Q Andtotickel them as well? 5 specific job assignments, Iknow this wouldn't be any
6 A Yes 6 different, Iwasn't there for them handing out their
7 @ And then to tow their vehicles as well; is that correct, 7 assignments, but that's policy.
8 sir? 8  Q Atthe bottom, turning to the back of this exhibit, toward
9 A That's my understanding. 9 the middle there's a statement, quote, "Under no
10 {Discussion off the record,) 10 circumstances shall a raid be conducted without the
11 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 10 1t presence of the unifonmed officers and fully marked unit,"
12 was marked for identification.) 12 unguote. Do you sce that?
13 BY MR GOODMAN: 13 A Yes, .
14  Q TI'mhanding you what has been_marked Bugle Exhibit No, 100 14 . And were there uniformed officers present at this. raid? -
15 Can you identify this, sir? 15 A Yos
16 A It's the Nuisance Abatement Statute. 16 Q Andafully marked unit?
17 Q AndaRaid Ezecution/Blind Pig policy, is that correct, 17 A Probablyseveral, 1know more than one. Those would be
18 sir? 18 the officers from tactical mobile, They're fully
12 A Conmect 19 uniformed and fully marked scout cars. They would have
20 @ Have you seen this before? 20 been the outer perimeter securing,
21 A No. 21  Q Now,under "Raid Procedures,” do you see that portion of
22  I'wantyou just to take a minute and taks a look at the 22 the exhibit?
23 Raid Execution/Biind Pig Policy. I may have one or two 23 A Yes. .
24 questions about that. 24 Q There's a list of actions that are to happer, and they
25 A Okay. 25 read as follows as I see them: Assignments, entry,
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1 identification of all engager, and sefzure of petsons and 1 Q Anditsays, in point 3, a photo of all the engagers and

2 evidence, Is that right? Do you see that? 2 Ioiterers are to be taken. Is that right, sit?

3 A Yes, Iseethat, 32 A Yes

4 Q Is that your understanding of the different components 4  Q Werephotos taken in this case?

5 after the raid entry? 5 A No.

& A Yes & Q@ Andwhy not?

7 Q And they are to oceur in this chronological order, first 7 A Idon't believe the vice unit was issued a camera by the

8 assignments, then entry, then identification of all 8 department,

] engager, then seizure of persons and evidence; is that 9 Q Now, has it been your experience that when people arg
10 right? 10 cited for loitering, there are hearings in the 36th
11 A Yeah. The identification of all engagers, I mean, that 11 District Court or some court?

12 was done by Lieutenant Yost and myself, so they wete 12 A Yes.

13 identified actually before entry, if that matters, that 13 Q Inorderto determine guilt?

14 specific order there, I mean, if that went out of order, 14 A Yes.

15 then that went out of order. It's not hard and fast, 1 15 (Q Haveyou appeared at such hearings?

16 mean, the engagers were identified by us befote the actual 16 A Yes.

17 entry was made, if that makes sense. 17 Q Haveyou testified?

18 Q Then it says, under "Prisoner Processing: Information on 18 A 1don't recall ever testifying, Most of the defendanis

12 all of the patrons (loiterers) shall be recorded before a 19 take some type of plea agreement.

20 disposition is made on these individuals." Do you see 20  Q Didyou appear on the particular charges that were issued

21 that? z1 on this night, May 31si? .

22 A Yes, 22 A No. Idon't recall appearing for any of the citations for

23 Q Do you understand what is meant by the word "disposition] 23 this date.

24 there? 1 24 Q Do youknow why?

25 A Whether they can go or stay. 25 A [ believe there was an injunction possibly. I don't know
Page 131 Pages 133

1 Q Whetherthey're to be charged with violation of the 1 what the legal hangup was, but I believe there was a legal

2 loiteting ordinance or not? 2 hangup with them, and T don't know if they are still in

3 A Possibly, yes, 3 limbo, but they were in limbo for a while or possibly not,

4 () Then itsays, "This disposition will be at the discretion 4 but T haven't testified on any of them.

5 of the raid commander.” Do you see that? 5 Q Didyou talk to a prosccutor about what was going on and

& A Yes. & whethor there would be a prosecution?

7 Q@ Youdon'tknow who the raid commander was in this 7 A No

8 particular instance. It was one of the sergeants from 8 Q Did you ever talk to Lieutenant Y ost about that?

9 narcotics; is that correct? % A 1believe Licutenant Yost informed me there was a lawsnit
10 A That’s typically how it works, yes, 10 going on, and they were being held wp, but as far as the
11 Q Do you know whether a raid commander made the decision as 11 specifics of it, I don't recall any.

12 to each particular individual as to whether or not they 12 Q Did she ever tell you that the cases had been dismissed or
13 would be tickeied or not? 13 were going to be dismissed?
14 A Idonot . o oL 14 A She said that they were on.that track,.that there was a
15 Q . Did you see anyone conferring with a raid commander on 15 legal fight to get them dismissed, Whether or not they
16 each individual citation in determining whether or not 16 were eventually, T don't know,
17 there would be any basis for not - 17  Q Did she ever indicate to you that she had agreed that all
18 A No. 18 of the charges should be dismissed?
19 Q --issuing a citation? 12 A No.
20 A No. 20  Q Did she ever ask your opinion about whether the charges
21 Q Then at the bottom of this exhibit there is a procedure 21 should be dismissed?

22 for secondary assignments of police personnel and how they 22 A No.
23 ate to proceed in terms of handling evidence, prisoners, . 23 MR. GOODMAN: Can we take a bricf break here?
24 vehicles, and so on; is that righi? 24 {Discussion off the record.)
25 A Yes 25  BY MR. GOODMAN:
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1 Q Sergeant, ] think you indicated that the people who were 1 @ Werepeople told that they could sit or that they had to

2 issued citations on this particular evening, which would 2 remain lying down, if yon know?

3 have been May 31st, 2008, at the CAID, there was a 3 A Tdon'tknow.

4 processing context in which people -- information was 4 Q Did yon ses any people kneeling?

5 taken, people were handed a citation afier they had been 5 A Idon't know if they were kneeling or sitting. They were

6 forced to lie on the floor, sit on the floor, and then & in a raised position, not laying, Some people wers higher

7 were they released after they were processed, sir? 7 up than others.

B A Yes. 8 Q TI'msorry.

9  Q And]Ithink you said that it might have taken three to 9 A Some people were higher up than others, so they were
10 four hours before the last person was released; is that 10 either kneeling or sitting. :
11 correct, sit? 11  Q Did you hear anybody saying that they were uncomfortable
12z A That was an approximation, yes. 1z in the position they were in other than the people who
13  Q How soon was it before the first person was released in 13 were complaining about getting dirty?
14 that group after the police entered the premises? 14 A Idon' recall anyone saying that they were uncomfortable.
15 A Between thirty minutes and an hour I wounld estimate, 15 Q How many people complained about getting dirty?
16 Q@ Okay How is it decided who would go first and then whe 16 A Tdon't know an exact number.
17 would go later? 17  Q More than one?
18 MR. ASHFORD: Objection to the form, gatbled. 18 A From the voices that I heard from where my position was, I
19 Counsel, if you're going 10 keep me here all day, I'm 19 would say, yes, it was more than one. Iheard more than
20 going to have fun, 20 ong voice,
21 MR, KOROBKIN: That's the food-in-the-mouth 21  Q How long did you personally stay at the location?
22 objection. 22 A Until I was either the last one to leave or Lieutenant
23 MR, ASHFORD: That's the focd-in-mouth 23 Yost was the last one to Jeave, I was one of the last two
24 objection, Go ahead. You can answer, 24 or three people to leave. '
25 THE WITNESS: There's no formal decision process) 25 Q@ Waere any of the people that were issued citations still

Page 135 Page 137

1 of who goes first and who goes last. Ibelieve it was 1 there when you left?

2 determined just from who was closest to the processing 2 A Yes

3. {able from front o back. 3 Q  And who was processing those people when you left?

4  BY MR. GOODMAN: 4 A Tbeliove thore was a man pamed Timlin there that we

5 Q Well, somebody had to be calling the people up and saying, 5 turned the building over to. I believe it was his

& you go now, you go next, you go next. Who was doing that 6 building.

7 - A Officers at the processing tzble. 7 Q This was Mr, Aaron Timfin?

8 Q@ Woere there any supervisors at the processing table? 8 A Idon't remember his first name,

2 A Idontknow. 9 Q He was the only person who was left when you left?
16 Q Youindicated that for 2 while you lay on the {loor, and 10 A There may have been -- I don't know. There were other
11 then you sat up with your legs crossed in front of you; is 11 people milling about. I don't know if they knew him or
12 that correct? Do you remember that? 12 what they were doing, but they were free to go. They
13 A Yes Ibelievelhad my legs — just my koees up. They 13 weren't under our control anymore,
14~ werent crossed, but Idid sit up, yes. o 14 Q Speaking of free fo go, before people were discharged at _
15 @ With your knees folded in front of you; is that right, 15 the processing table or after the processing table, they
16 sir? 16 were not free to go, were they?
17 ° A Tt was a sitting position, 17 A They were being detained until we processed -- finished
18 Q Did anybody tell you you could rise from the lying 18 processing.
19 position to a sitting position? 12 Q8o the answer to my question would be (hat they were not
20 A No 20 free to go, correct?
21  Q When you sat up and looked around, did you see other 21 A Correct.
22 people lying down? 22 Q I wanttoask alittle bit about the attire or dress of
23 A Yes. 23 the peaple who came in as a part of the raid. Can you
24 @ Did you see other people sitting up? 24 describe that, please?
25 A Yes. 25 A Theraid teams were what we call masked up. They have
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1 face masks on. 1 A No
2 Q Byface masks, what do you mean? 2 Q Foranyreason?
3 A Their faces are covered; their nose and eyes are exposed. 3 A No.
4 Qs this something that's also known as a balaclava? Have 4 Q During the times that you engaged in surveillance, had yeu
5 you heard that? 5 observed ary weapons being handled or held or in the
6 A Yes, Ihave heard that. That is comparable to the gear 6 possession of anyone?
7 they wear, and the rest are a uniform that's black jike 7 A No. .
8 mine. And they'e in black shirt and black pants much 8 Q@ Your first surveillance opportunity or event on March the
9 like I'm wearing, but I don't believe they have name tags 9 29th lasted for how long?
10 or their badges or patches. I think they have a narcotics 10 A Maybe a half hour, approximately a balf an hour,
11 patch on. . 11 Q Whatabout the second one where you actually entered the
12 Q Thenarcotics patch being what? Can you describe that, 12 premises and had a couple glasses of beer?
13 please? 13 A Ithink that was approximately an hour and a half.
14 A It'stheir vnit insignia patch. It says Detroit Police 14 Q And what about the third, which is when you entered before
15 Narcotics. Ibelieve it's gray and white, 15 the raid ccourred and were on the preniises for some period
16 Q Asfaras personal identification of the officers, if 1 16 of time; how long did that last?
17 were to encounter you on the street, I would know your 17 A TIbelieve it was a little less than an hour,
18 name immediately because you have a name tag on your shirtf 18  Q Tn any of the complaints that you or your unit had
19 there, right? 19 received in connection with this location, had anybody
20 A Correct, 20 said that weapons were being brandished or held or used or
21  Q Whatabout the officers that came in on the raid the night 21 were present?
22 of May 31st, 20087 22 A Notthat I recall
23 A [Idon'tknow if they have name tags embossed on their 23 Q Youmentioned a raid kit before or something like that
24 shirt. There is a police patch on either the left or 24 which you said was kind of a bin in which different
25 right side, and there's a big police patch on the rear of 25 documents and equipment were held. Do you recall thai?
Page 139 Page 141
1 the shirt, also. 1 A Yes,
2 Q Sothatwould identify them as being members of the 2 Q Werethere interrogation sheets in this raid bin?
3 Detroit Police Departiment; is that correct? 3 A Idon't know for sure.
4 A Yes 4  Q Have you ever seen such a thing as an interrogation sheat?
5 Q Would it identify them by name? 5 A Yes.
6 A No. 6 Q Andis that something that the vice enforcement unit used
7 Q Did they have anything on them that weuld allow a persen 7 routinely? )
8 who was scated on the floor or who was being detained io 8 A Notroutinely. Three of the officers that were assigned
9 identify them by name other than asking the person's name? 9 to vice were transferred there from narcotics, and
10 . A No. 10 narcotics routinely used those sheets; and during some of
11 Q Didthey have any kind of shields or formal - any kind of | 11 our vice operations, we would confisgate narcotics, and
12 protection like such as a shield? Do you know what Imean| 12 those officers would fill out an imierrogation sheet
13 by shield? Riot gear. 13 during the prisoner processing.
14 A No. 14 Q Andtheinterrogation sheet would record what was.said -
15 {Q Wasanyone carrying a flashlight? 15 between the officer and the suspect?
16 A Yes. 16 A Iflfilled out an interrogation sheet, it was years ago,
17 Q How many of the officers had flashlights? 17 so I don't really recall what the procedure is. 1know it
18 A Idon'tknow. 18 is required with narcotic arrests, so [ can't speal on
12 Q Werethe flashlights on? 19 that with any good authority.
20 A Tdon'trecall. Tn our front room, it was kit up pretty 20 Q Areyou saying that it was rarely used during vice
21 well, but every officer routinely carries a flashlight, 21 enforcement opcrations?
22 Q Now, you had engaged in undercover surveillance of this 22 A No. Isaid it was routinely used when we got drugs off a
23 location on threo separate occasions; is that right? 23 prostitute or off of any investigation, that was part of
24 A Yes 24 the narcotic case packet. An interrogation sheet is a
25  Q Had you ever been there before that, by the way? 25 required piece in that process.

HANSONRE

QURT REPORTERS & VIDEQ

el hansenreporting.com

313-567-8100



2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-5 Filed 04/17/12 Pg 38 of 40 Pg ID 1907
Daniel Buglo

9/21/2011
37 (Pages 142 to 145)
Page 142 Page 144
1 Q Ifthere were no drugs that were confiscated or found, 1 I was not the undercover officer like I was at the CAID.
2 would an interrogation sheet be used? 2 Q And when you say for the listing of the ordinances, that
3 A Idon'tknow. Idon't know that that interrogation sheet 3 would be the raid that occurred in November; am I right?
4 is the sole function of a narcotics arrest, It imay be 4 A Yes
5 used for a homicide arrest or questioning suspects, 1 5 Q Allright. Which, for the record, let me just sec, would
6 can't speak on it all that intelligently. Tt deesn't come 6 be Exhibit 12, and then the October —
7 across in my day-to-day operation, 7 A -isil,
8  Q Is there a form number for the interrogation sheet? 8 Q BExhibit 11 is October 8. Which of these two raids is the
9 A Each department, I believe, has a form number, so there 9 raid in which you crossed-threaded with the gang squad?
10 should be a form number on it, 10 A Tdon'tremember, .
11 Q Is it something known as DPD form number 4197 11 Q Letme ask you, how is it you managed to conduct a raid in
12 A Idontknow, 12 October and then go back and conduct a similar raid a
12 Q TImentioned previcusly raids that had taken place at a 13 month later without, you know, any precautions being taken
14 location known as the Spoon Room. Do you remeimber that| 14 by the Spoon Room?
15 location? 15 A The location was being rented out by a lady to different
16 A Yes 1ls entities to have parties, and she had a manager — I don't
17 QDo you remember anything about those raids at all? 17 recall his name right now -- who was renting it out to
18 A [believe we raided that location twice. 18 different people to have different functions there. After
1% @ Yes. Okay. Ibelieve you're right. And what de you 19 we taided it the first time, we routinely drive by places
20 remember about the locations? 20 that we raid a week or so later to see if they pop back
21 A The first or second? 21 up, and this place did pop back up.
22 Q First. 22 Q So the second group didn't even know about the first raid
23 A Thefirst, we had a search warrant, and we executed it, 23 perhaps?
24 and if I remember correctly, when we got the raid team 24 A Perhaps. Idon't know.
25 rolling, a gang squad unit pulled up in fiont and got 25  Q Andin the first raid, how many people were issued
Page 143 Page 145
1 locked out, and we had to do a forced entry. ‘I don't 1 citations?
2 ‘remember if that wes the first or second one, but one of "2 A TIdhave to count. Tf you give me a minute, Il count
3 those times there was a conflict with us and a gang squad, 3 them up,
4 a couple of gang squad cars, 4 (@ Here 1think I have a rough estimate here,
5 Q Where was the Spoon Reom located, if you recall? 5 A Okay.
& A Tt's on Schaefer just north of Lyndon. 6 Q Isit fair to say that approximately seventy-five people
7 MR. GOODMAN: Would you mark that as 11, 7 were charged in that raid?
8 guess? 8 A That would be fair.
9 {WHEREUPON, Deposition Exhibits 11 & 12 9  Q And, again, was this a situation where everybody who was
10 were marked for identification. ) 10 at the location was charged?
11 BY MR. GOODMAN: 11 A 1don't know.
12 Q Okay. I'mgoing to hand you what has been marked Buglo] 12 You have no recollection. Were you present?
13 Deposition Exhibits 11 and 12, and I think these are 13 A Iwaspresent. Idon't know if every single person that
14 _descriptions ot CRISNETs for both of the raids that you _ 14 -was in there.got a ticket or not or-if there was-an - —
15 mentioned, Ifyou would, just take a few minutes. Go 15 instance where somebody was not issued one,
16 through them so that you can sort cut in your own mind 16  Q And what was the illegal occupation that was going on at
17 which is which, and then teil us about it. 17 the Spoon Roon?
18 A Okay, 18 A There was a full bar. They were charging cover to get in,
12 Q Oneofthe Spoon Room raids eccurred in October of '07, 19 They had a full bar set up, They had entertainment, a
20 and the next one oceurred the following month in Novembesd 20 dise jockey, doormait.
21 of *07; is that correct? 21 Q No license?
22 A Yes. 22 A Nolicense, that's correct, no business license, no liquor
23 Q And were you the reporting officer on each of those 23 license.
24 incidents? 24 @ Were there sales after two a.m.?
25 A Forthe listing of the ordinances that were issued, yes. 25 A Idon'tknow, 1believe our - I don't know.
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1 Q Atany rate, almost everybody who was at the location was 1 (WHEREUPON, Deposition Exhibit 13
2 arrested at that time; is that right? 2 was marked for identification.)
3 A They were detained and issued cifations and released. 3 BY MR. GOODMAN:
4 Q Excuseme. That's right. Issued citations, And those 4 Q Tell me when you're done, if you would,
5 citations were issued based solely upon the fact that they 5 A Youcan go.ahead, sir.
g were present at the location at the time; is that correct? 6 Q Approximately how many people were issued citations in
7 A Twasn't the undercover officer during that, so if there 7 comection with this raid? And if T were to say -- would
8 were citations or arrests due to their observations, 1 B an approximation of approximately 104 people sound correct
9 don't know, ] to you?
10 Q Well, looking at Exhibit 11, everyone there, other than 10 A Yes.
11 the people who were what you might call engagers, were 11 Q And were you present at this raid?
12 charged with loitering, violation of the loitering 12 A Yes, [was.
13 ordinances; is that correct? 13 Q And what was the illegal occupation that was going on at
14 A Cormect, 14 that time?
15 Q And are you aware, as the person who entered this report, 15 A It was an unlicensed establishment charging a cover charge
16 of any citcumstances with regard to any of these 16 for me to go in. They were selling alcohol. There was
17 individuals, other than their presence at the Spoon Room, 17 drug use on the premises.
18 that would have subjected them to ctiminal Liability 18  Q Youissued a number of citations in this particular
19 pursuant to the loitering ordinance? 19 instance; is that correct?
20 A No. 20 A Yes
21 @ Is the same thing true for Bxhibit 12 which would be the 21 Q Again, porsuant to the same ordinance, loitering in a
22 November Spoon Room taid? 22 place of illegal occupation; is that correct?
23 A Yes 23 A Correct.
24 Q Andhow many people, approximately, were arrested at thaf 24  Q  And the illegal occupation would have been the illegal
25 time? 25 sale of alcohol and some drug use; is that correct, sir?
Page 147 Page 149
1 A Zer, 1 A Correct. Thelisve we took a couple of firearms out of
2 Q BExcuseme Were issued citations, low many people? 2 the place, also. '
3 A I'dhave to count. 3 Q Ibelieve youdid. And you made a number of -- you issued
4 Q IfIweretosay approximately -- 4 a number of citations yourself during this particular
5 MR, ASHFORD: If vou know. 5 operation; is that correct?
6 BY MR, GOODMAN: : § A Yes _
7 Q IfTwere to say approximately ninety-five, would that 7 Q Andthe people to whom you issued your citations were
8 appear to be correct? 8 issued citations based solely upon their presence at this
9 A Looking at the pages of how many pages it teok to record 9 location at the time of tha raid; is that correct?
10 the nanes, that could be correct. 10 A Correct. '
11 Q Woere you also present at a raid at a location known as thg 11 Q  And as faras you know, that would be true of the others
12 Cozy House? 12 as well? At least you know of no other reason why any
13 A Yes. 13 others wete issued citations; is that a fair statement?
14 Q_ Andwhere is the Cozy House, if you_know? 14 A_ Yes. i _ oL
15 A It'sonSix Mile. I'mnotsure, Six Mile and Liverncis 15 Q Jostone moment, Idon'tbelieve I have any more
1s area, I believe, 16 questions, but I need to consult with my fellow counsel,
17 (Discussion off the record.) 17 Give us a half a minute.
18  BY MR, GOODMAN: is (Discussion off the record.)
19 Q@ Do you remember when the Cozy House raid was? 19 MR. GOODMAN: Thave no further questions, but T
20 A No,Idon't, 20 would like to make one brief statement here for the record
21 Q We're going to look for the records now, but my notes 21 which is that we have been advised, in the course of this
2z indicate that it was April 5th, 2008. Does that sound 22 deposition, of the following materials of which we have
23 more or less correct 1o you? 23 not -- with which we have not been provided despite the
24 A Could be, 24 fact they have been requested in discovery. One, trzining
25 Q Allright. 25 material from the annual forty-hour block training; two,
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1 Sergeant Buglo's annual evaluations from his date of hirg
2 to the present. Only two were produced, and there are
3 more. Three, the monthly tally sheets; four, a cover
4 sheet that is done at the end of every shift; five, the
5 weekly statistical reports; six, the raid plan for the
6 raid at the CAID on May 31st, 2008.
7 MR, ASHFORD: I have no questions.
8 (Deposition concluded at 3:20 p.m.)
9 “e-
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
Page 151
1
2 STATE OF MICHIGAN)
3 COUNTY oF OAKLAND)
¢ 1, Denise Moorfoot, a Notary Pubiic in md for
: the above county and state, do hereby certify that the
¢ wilness, whose attached deposition was taken befors me in
7 the entitled cause on the date and the tme and place
° hereinbefore sel forth, was by e first duly sworn to
i testiffy to the truth, the whole fruth and nothing but the
e truth; that the teslimony contained in said deposition was
H by me reduced to writing in the presence of seid witness
v by menns of stenography; that satd testimony was
- thereafter reduced to written form by mechanical means;
o and thek the depasition is, 1o the best of my knowledge
* and belief, a true and correst ranseripl of my
e stenographic notes so taken,
17 1 further certify that I am not of counsel to B
e cither party nor im%in the his cat £
R Oy Y T
Denise Moorfoot v
21 Notary Public, Oakland County
. Aeting In the County of Wayne
22 My commission expites: 10-30-11
o
25
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Motor City
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Funk Night™ @ the Contemporary Art Iy
{shake itl}

NOW FEATURING OUTDOOR BARBEQL

The Real

Detroit story

The last Friday of every month
Doors at midnight, $5 (members only)

deep funk celebration.
with DJ R-O-Z spinning FUNK, SOUL and rare 45's all |

For more info please contact the Contemporary Art Inst
at 313.899-CAID or via e-mail at info@thecaid.org. Fun
the Contemporary Art Institute of Detroit located on 514
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pollce PRELIMINARY COMPLAINT RECORD

REPORT ON ASSIGNED TO NAME AND BADGE INCIDENT NO COMPLAINT NO

BLIND PIG ACTIVITY

PLACE OF OCCURRENCE OCCURRED  DATE DAY TIME GENSUS

EJon sTREET 5141 ROSA PARKS ONOR BTW 03/29/08 SAT 1:40AM NIGHT

NAME & TYPE OF BUSINESS AND SCA

TYPE OF BLDG (APT. HOTEL, PRIV RES. ETC) REPORTED

Business/Art Center TO POLICE

PERSON REPORTING OFFENSE TITLE ADDRESS PHONE AGE RIS

Daniel Buglo Sgt. Vice . 596-2324

COMPLAINANT'S NAME L ADDRESS PHONE AGE R/S

WAS COMP WORKING? IF YES — OCCUPATION, BUSINESS NAME & ADDRESS WAS COMP INJURED?
Cyes [no

METHOD OF ENTRY METHOD OF ESCAPE DESCRIBE WEAPON

[Junk [ JUNK , [ Junk

NO OF PERPETRATORS  DESCRIBE: MALE  FEMALE ADULT  JUVENILE RACE: BLACK WHITE OTHER  TOTAL VALUE:
[ Junk Tunk

NAME
VICTIM PERP RELATIONSHIP UNITS NOTIFIED TIME:
DATE;
WERE THE FOLLOWING SOLVABILITY FACTORS PRESENT IN THIS INCIDENT?
ARRESTS DESCRIPTIONS WITNESSES LICENSE NUMBERS EVIDENCE
[Cves Hno Xves CIno [CIves Pno [ves Bno CIYEs Bno

WRITER AND LT. VICKI YOST, BADGE L-112, WORKING IN AN UNDERCOVER CAPACITY, INVESTIGATED A
COMPLT. OF ILLEGAL/BLIND PIG ACTIVITY AT THE ABOVE ADDRESS. AT LOCATION, WRITER OBSERVED
SEVERAL WHITE MALES AND FEMALES ENTERING THE LOCATION THROUGH THE SIDE (NORTH) DOOR.
WRITER OBSERVED ONE W/M EXIT HIS VEHICLE AND CONCEAL WHAT APPEARED TO BE A FIFTH OF
LIQUOR IN HIS LEFT FRONT PANT POCKET AND PROCEED TO THE ENTRANCE OF THE LOCATION .
WRITER OBSERVED A W/F OUTSIDE OF THE ENTRANGE DRINKING FROM A BEER BOTTLE. WRITER AND
PARTNER BOTH SMELLED A STRONG ODOR OF MARIJUANA COMING FROM AN ATTACHED OUTSIDE
PATIO AREA WHERE SEVERAL PERSONS WERE GATHERED. WRITER OBSERVED APPROX. 50-60
VEHICLES PARKED IN FRONT OF, ON THE SIDE OF, AND IN THE PARKING LOT NORTH OF THE LOCATION.
DURING OUR SURVEILLANCE, WRITER AND PARTNER OBSERVED APPROX. 15-20 WHITE MALES AND
FEMALES ENTER THE LOCATION. MUSIC WAS HEARD COMING FROM INSIDE THE LOCATION AS WELL.

REPORTING QFREICER QTHER OFFICERS INVOLVED BADGE COMMAND FUR
e, N l o Lt. Vicki Yost L-112 VICE

SIGNATURE ; \.\ (I

BADGE COMMAND 0 ASBSGN FUR

S-444 VICE 3403

SUPERVISOR CHECKING REPORT (PRINT) RANK ' SIGNATURE COMPUTER ENTRY BY

T T T OuIT COPIES T0 DE MABE ON EAGH PRELIMINARY COMPLAINT REGORD PLUS EXTRAS AS NEEDED) DETROIT POLICE DEPARTMENT
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delroll

police PRELIMINARY COMPLAINT RECORD

REPORT ON ASSIGNED TO NAME AND BADGE INGIDENT NO COMPLAINT NG

BLIND PIG ACTIVITY

PLACE OF OCCURRENCE QCCURRED  DATE DAY TIME CENSUS

BJonN sTREET 5141 ROSA PARKS ONORBTW 04/26/08 SAT 0100

NAME & TYPE OF BUSINESS AND , SCA

Contemporary Art Institute 04/26/08 SAT 0230

TYPE OF BLDG (APT, HOTEL, PRIV RES. ETC) REPORTED :

Business TO POLICE

PERSON REPORTING OFFENSE TITLE ADDRESS ' PHONE AGE RIS

Daniel Buglo Sgt Vice Enforcement

COMPLAINANT'S NAME ADDRESS PHONE AGE RIS

WAS COMP WORKING? IF YES — OCCUPATION, BUSINESS NAME & ADDRESS WAS COMP INJURED?
: Clves [ INo

METHOD OF ENTRY METHOD OF ESCAPE DESCRIBE WEAPON

[CJunk [Junk CJunk

NO OF PERPETRATORS  DESCRIBE: MALE  FEMALE ADULT  JUVENILE RACE: BLACK WHITE OTHER  TOTALVALUE:
CJunk - unk )

NAME
VICTIM PERP RELATIONSHIP UNITS NOTIFIED TIME:
' DATE:
WERE THE FOLLOWING SOLVABILITY FACTORS PRESENT IN THIS INCIDENT?
ARRESTS DESCRIPTIONS WITNESSES - LICENSE NUMBERS EVIDENCE
Clves PdNo DJyes CIno XvEs Cno [Clves Xno Clves Xno

WRITER, SGT. DANIEL BUGLO, S-444, AND LT. VICKI YOST, L-112, BOTH ASSIGNED TO VICE
ENFORCEMENT, ENTERED THE ABOVE LOCATION IN AN UNDERCOVER CAPACITY IN ORDER TO
INVESTIGATE A COMPLAINT OF ILLEGAL "BLIND PIG" ACTIVITY THAT OCCURS THE LAST FRIDAY OF EACH
MONTH. BOTH OFFICERS PAID $5.00 COVER CHARGE TO A W/M/30-35, HEAVY SET, BALD, CHIN GOATEE,
AND $3.00 EACH FOR A ONE MONTH MEMBERSHIP AND WERE THEN ALLOWED TO ENTER THE
LOCATION. BOTH. OFFICERS APPROACHED THE BAR AND OBSERVED BEER ON TAP (BUDWEISER
SELECT) AND BOXED WINE FOR SALE. BOTH OFFICERS PURCHASED A CUP OF BEER FOR $3.00 EACH
FROM A W/F/20-25, SHOULDER LENGTH BLONDE HAIR, TATOO ON LEFT WRIST OF CHINESE LETTERS,
AND MINGLED WITH THE CROWD OF APPROX. 100 PEOPLE. A LIVE BAND WAS PLAYING AND A DJ BOOTH
WAS ACTIVE. BOTH OFFICERS ENTERED THE OUTSIDE FENCED IN YARD, SOUTH OF THE BUILDING.
WRITER OBSERVED SEVERAL PEOPLE WITH CANS OF BEER, LIQUOR BOTTLES, AND SODA CONTAINERS.
ALL WERE ALLOWED TO BE BROUGHT IN BY PATRONS. BOTH OFFICERS OBSERVED SEVERAL PEOPLE
SMOKING WHAT APPEARED TO BE MARIUANA (BY SIGHT AND SMELL.) BOTH OFFICERS SAT AT A
PICNIC TABLE AND OBSERVED A W/M/18-22 NAMED DAN TAKE OUT A BAGGIE OF SUSPECTED
MARIJUANA AND ROLL 3 MARIJUANA CIGARETTES. THE CIGARETTES WERE LIT AND PASSED AROUND
THE GROUP SITTING/STANDING AROUND THE PICNIC TABLE. AT APPROX. 0220 HOURS, WRITER
PURCHASED ANOTHER BEER FROM THE OPEN BAR. WRITER AND PARTNER EXITED THE LOCATION AT
APPROX. 0230 HOURS AND OBSERVED APPROX. 10 PEOPLE STANDING IN LINE OUTSIDE OF THE DOOR,
WAITING TO GET IN. VEHICLES WERE PULLING INTO LOCATION'S PARKING LOT AS WRITER DROVE OFF.

REPORTING GFFICER OTHER OFFICERS INVOLYED BADGE COMMAND FUR
Daniel Buglo 3-444, Vice Vicki Yost L-112 VICE

SIGNATURE:

BADGE COMMAND ASSGN FUR

| COMPUTER ENTRY BY

SUPERVYISOR CHECKING REPORT (PRINT) RANK ' SIGNATURE

T

T e T T Ve T P T e A S IS
DD, 108 G of D—783-RE {Rev. 9-81) {FOUR GOFIE

R A N ‘.7 R A T e R T T I P e M N L NG T T R
8 TO BE MADE ON EACH PRELIMINARY COMPLAINT RECORD PLUS EXTRAS AS NEEDED) DETROIT POLICE DEPARTMENT
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RELIANCE COURT REPORTING
(313] 964-2611

1 2
1 UNITED STATES DISIRICT COURT 1 APPEARANCES : (Continued)
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
2 SOUTHERN DIVISION ] DANIEL §, KORDBKIN (P72643)
American Civil Liberties
i 3 1AN MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY, 3 Union Fund of Michigan
¥ PAUL KAISER, ANGIE WONG, 2966 Woodward Avenve
4 4 JAMES WASHINGTON, NATHANTEL 1 Detroit, Michigan 48201
N PRICE, JEROME PRICE, {313} 5B7-GB24
5 STEPHANTE HOLLANDER, JASON 5
LEVERETTE - SAUNDERS, WANDA Appearing on hehalf of Plaintiffs
5 LEVERE[TE, DARLENE HELLENBERG, 3
THOMAS MAHLER, and LAURA MAHLER, JERRY L. ASHFORD (B47402F
7 7 City of Detroit Law Department
Plaintiffs, 660 Woodward Avenue
8 ] Suite 1650
~VE- No. 16-10675% Petroit, Michigan 98228
9 9 (312) 237-3089
CITY OF DETRCIT, VICKI YOST,
10 and DANIEL BUGLA, 10 Appearing on behalf of Defendante
11 befendants. 11
12
12 12
13 The deposition of JASON 13
14 LEVERETTE-SAUNDERS, taken befora Reporter Laverne M. 14
15 Reinhardt, CSR-2305, Hotary Public in and for the County 15
16 of Wayne, State of Michigan, at 1394 E. Jefferson 16
17 Avenupe, Dekroit, Michigan, on Wedneeday, October 20, 17
18 20106, commencing at or about the hour of 1:22 p.m. 18
13 APPEARANCES : ‘19
20 KATHRYN BRUNER JAMES (P71374) 20
CGocdman & Hurwikz, P.C.
21 1394 E. JeEferson Avenue a
Detroit, Michigan 48207
22 {313) 567-6170 22
23 Appearing en behalf of Plaintifis 23
24 24
L 25
RELIANCE COURT REPORTING AELIANCE COURT REPORTING
(313} 964-3611 (313) 964-3611
4
3 1 Detrolt, Michigan
’ 1 2 Wednesday, October 20, 2010
2 1w n & ¥ 3 1:22 p.m .
3 4 o
4 FAGE: 5 MR, ASHFORD! Let the record reflect
5
i 6 that this Is the depositlon of Jason
6 Crpss Examipation by Mr. Ashford 5 .
7 Leverette-Saunders, Ils it S-a~u-n-d-e-t-% afr
7 Crosa Examination by Me. Janmes 96
8 Sanders?
]
9 9 THE WITNESS: S-a-u,
10 10 MR. ASHFORD: Okay. Jasoen
11 ik Leverette-Saunders, taken pursuant to the Federal
12 12 Rules of Civil Procedure, to be used fer any and
13 13 all purposes under those rules and wlth Netlece to
14 E_x W 1 B 1 T S 14 all partles. Good afternoon.
s 15 THE WITNESS: Good afternoon.
£ 'a Bxhibit L 15
16 petendant's Fxhibit 10 16 MR. ASHFORD: My name is Jerry
I
17 Ashford and I represent the City of Detrolt and the
18
18 Detroit Pollce officers In this lawsult that you
19
19 flled.
20
n 20. Have you ever been a party te a
22 21 lawsuit before?
a3 22 THE WITNESS: No,
24 23 MR. ASHFORD: Have vou aver
25 24 testified In court before?
25 THE WITNESS: No,

RELIANGE CQURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING ~ 313-964-3611
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5 6
1 MR. ASHFORD: Have you ever seen 1 Q. So, please state your full name for the record,
2 someone testify on the news or on television? 2 A, lJason Anthony Leverette-Saunders,
3 THE WITNESS: Yes, 3 Q. And where do you live?
- MR, ASHFORD: Okay. &nd when you've | 4 A. 16232 Normandy, Detroit, Michigan.
i seen them testify you've seen a court reporter 5 Q. How long have you lived there?
6 taking down every work they say, right? 6 A. Four years.
7 THE WITNESS; Yes. 7 Q. Who do you live there with?
8 MR. ASHFORD: Okay. That's what's 8 A. I live with my mother.
9 going on here today. She's taking down everything g8 Q. What's your mother's name?
10 we say, she's recording the proceedings, so 10 A. Wanda Leverette,
11 therefore I need verbal answers to all my 11 Q. How old are you?
12 questlions. Try not to give me head shaking or 12 A, Twenty-seven.
13 nodding, or uh-Huh or uh-uh, because we have to 13 Q. What's your date of birth?
14 make a verbal record, okay? 14 A. June 11, 1983,
15 THE WITNESS: Okay. 15 Q. What's your Social Security number?
16 MR. ASHFORD: Also, if I ask you any 16 A, XXX-XX-2087.
17 question that you don't understand, please let me 17 MS. JAMES: Just for the record I
18 know and I'll rephrase it until hepefully you do. 18 want to reiterate the court rule that requires
19 THE WITNESS: Thank you. 19 redacting this type of information, not disclesing
20 JASON LEVERETTE-SAUNDERS, 20 it to the public if any of the transcripts should
21 having first been duly sworn, to testify to the 21 be filed with the court, attached to a motion or a
22 truth, the whole truth and nothing but the truth, 22 brief,
23 was examined and testified on his oath as follows: 23 THE WITNESS: Is that normal to ask
24 CROSS-EXAMINATION 24 for Social Security number?
25 BY MR. ASHFORD: 25 MR. ASHFORD: Very normal. Off the
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 {313) 964-3611
7 8
record for a moment. 1 A, Six months.
: {Discussion neld off the 2 Q. So you grew up in the city of Detroit?
3 record.) 3 A Yes.
4 BY MR. ASHFORD: 4 Q. Did you attend high school?
5 Q. Do you have a Michigan operator's license with you 5 A. Yes.
6 today? 6 Q. Where?
7 “A. Ihave a state ID. 7 A, Davis Aerospace,
8 Q. Okay, may I see it, please? Do you normally have a 8 Q. Davis Aerospace?
9 Michigan operator's license? 9 A. Benjamin Davis Aerospace Vocational High School.
10 A. 'Ilostitacouple years ago. Well, actually I 10 Q. Did you graduate?
11 fost it last year and had seme unpald tickets, 11 A. Yes.
12 MR. ASHFORD: Let the record reflect 12 Q. When?
13 that Mr., Leverette-Saunders has handed me a 13 A. 2001,
14 Michigan identification card. No. L163373067437, 14 Q. Do you have any education beyond the high school
15 which expires on June 11, 2014, in the name of 15 diploma?
16 Jason Anthony Leverette-Saunders, 16232 Normandy |16 A. Four-and-a-half years college. One-and-a-half at
17 Street, Detroit, Michigan 48221-3314, with a 17 Western, three years at Tuskegee.
18 date of birth of June 11, 1983, with a height of 18 Q. Did you get a degree from Tuskegee?
19 six feet, 200 pounds, no restrictions. Well, it's 19 A. No.
20 not a license so it has no restrictions. Thank you 20 Q. So you do not have a college degree?
21 very much. 21 A No.
22 BY MR, ASHFORD: 22 Q. How many credits short are you?
23 Q. Where were you born? 23 A. A vyear and some change.
24 A. CcChicago. 24 Q. What did you study?
25 Q. How old were you when you came to Detrolt? 25 A. Aerospace engineering.

RELIANCE COURT REPORTING

RELIANCE GCOURT REPORTING
(313) 964-3611

_ (313) 964-3611

RELIANGE COURT REPORTING - 313-964-3611
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RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

9 10
1 Q. Asan adult have you ever been arrested? 1 BY MR. ASHFORD:
2 A. One misdemeanor last summer, 2 Q. When you paid off the ticket did you admit
3 Q. Forwhat? 3 responsibility?
© &, It was petty theft or something llke that. 4 MS. JAMES: Objection, relevance.
J.  What police agency? 5 THE WITNESS: As In?
6 A. Ferndale. 6 BY MR. ASHFORD;
7 Q. What did they allege you did? 7 Q. wWell, you told me you received a ticket.
8 A. Swipe a beer. 8 A. Yes. You mean what was my plea?
9 Q. From what store? 9 Q. Yes, did you plea?
10 MS. JAMES:. Objection, relevance. 10 A. We pled guilty and it was a hundred and something.
11 THE WITNESS: 7-11. 11 Q. Was that the Ferndale District Court?
12 BY MR. ASHFORD: 12 A, Yes,
13 Q. What happened wlith the criminal charge? 13 Q. Any other arrests?
14 A, I pald off the ticket. 14 A. No.
15 Q. Did you appear in court on the charge? 15 MS. JAMES: Objectlon, relevance,
16 A. No. 16 Just slow down a little bit so the record is not
17 Q. You received a ticket? 17 muddled up too much.
18 A. Yes. 18 BY MR, ASHFORD:
19 Q. Did you hire an attorney? 19 Q. Have you ever been treated for any type of
20 MS. JAMES: Objection, relevance. 20 substance abuse?
21 THE WITNESS: No. 21 MS. JAMES: Objection, relevance.
22 BY MR, ASHFORD: 22 THE WITNESS: No,
23 Q. Any other arrests in your adult life? 23 BY MR. ASHFORD:;
24 A. No. 24 Q. During your adult life have you ever been freated
25 MS. JAMES: Objection, relevance. 25 for any psychological or psychiatric problem?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REFORTING
{313) 964-3611 (313) 964-3611
11 12
MS. JAMES: Objection, relevance. 1 Institute of Detroit?
THE WITNESS: No. 2 A, Some friends of mine took me down there one
3 BY MR, ASHFORD: 3 evening, had a great time, enjoyed the art they had
4 Q. Do you know what I mean by that? 4 up on the walls, got along with the staff.
5 A. Yes. 5 Q. Was this a party or was this during the daytime
6 Q. Okay. Depression, paranoia, schlzophrenia, 6 hours between 12 and six?
7 anything like that? 7 A. It was during the daytime hours and then we hung
8 A. No. 8 around and talked with them.
9 Q. Are you currently a member of Contemporary Art g Q. Who did you talk with?
10 Institute of Detrolt? 10 A. I honestly don't remember their names.
11  A. Ibelieve so. 11 Q. Do you know Joseph Timlin?
12 Q. Why do you say you helieve so? 12 A. Possibly by face.
13 A. You sign up for a yearly basis and I'm not sure if 13 Q. How about Jennifer Shraeder?
14 mine is still current or not. 14 A, Maybe by face.
15 Q. Okay. So that answers my next question. You have 15 Q. Or Brandon Wally?
16 been a member of the Contemporary Art Institute of 16 A, Idon't know,
17 Detroit? 17 Q. Or Christopher Shoemaker?
18 A. Yes. 18 A. Idon't know. I'm really bad with names.
19 Q. For what time perlod? Strike that, 19 Q. Do you know any of the people who work at the
20 When did you first become a 20 C.ALD.?
21 member? What year approximately did you first 21 A. By face.
22 became a member of the Contemporary Art Institute 22 Q. Not by name?
23 of Detroit? 23 A, I'm terrible with names.
24 A. Late 2007. 24 Q. So that would be a no, correct?
25 Q. Why did you become a member of the Contemporary Art | 25 A. Yes,

RELIANCE GOURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPCRTING - 313-964-3611




2:10-cv-10675-VAR-MKM sA$0 ce¥Ei@Argsalfieg - ?/12 Pg 5 of 13 Pg 1D 1921

13

14

1 Q. Before May 31st of 2008 had you attended any 1 Q. Atthese parties did you ever see the sale or
2 parties at the C.A.I.D.7 2 service of alcohol after 2 a.m.?
3 A Yes. 3 A. No.
2. How many? 4 Q. Did you ever see anyone selling alcohol?
' \. Six or seven, 5 A. Yes, by the cup. You pald for a cup if you were of
6 Q. During these parties had you ever witnessed any 6 age.
7 underage drinking? ¥ Q. Did you ever buy any alcohol?
8 MS, JAMES: Objection, foundation. 8 A. On occasion.
9 THE WITNESS: No, 8 Q. Tell me how you would purchase alcohol at one of
10 BY MR. ASHFORD: 10 these parties. What would normally happen?
11 Q. Had you ever witnessed the use of any illegal 11 A. If you had a stamp that proved you were of age then
12 narcotics? v 12 it was pretty much the same rule that applies to a
13 MS. JAMES: Objection, foundation. 13 kegger. You paid for the cup, it's a donation to
14 THE WITNESS: No. 14 the house and that was pretty much it.
15 BY MR. ASHFORD: 15 Q. You said the same as you would for a kegger?
16 Q. Had you ever seen marijuana being used? 16 A. Yes.
17 MS. JAMES: Objection, foundation. 17 Q. Okay. So the person who you were actually
18 THE WITNESS: No. 18 purchasing the alcohol from did not ask you for
19 BY MR, ASHFORD: 19 identification, you would normally have a stamp?
20 Q. You had never seen cocaine being used? 20 A. He'd ask to see the back of your hand,
21 MS. JAMES: Objectlon, foundation. 21 Q. Was it a stamp or a bracelet?
22 THE WITNESS: No. 22 A. 1 have seen people wear bracelets but it was
23 BY MR, ASHFORD: 23 normally a stamp,
24 Q. Did you ever see anyone taking pills? 24 Q. Had you ever visited the C.A.1I.D.'s website?
25 A. No. 25 A. Yes.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611 (313) 964-3611
15 16
< Q. Why? 1 subpoena prior to it being served and therefore
. A, To see for upcoming events. 2 didn't have an opportunity to obtain these
3 Q. How many times had you visited prior to this party? 3 documents prior to today, Defense counsel did
4 A. The C.A.LD. or the website? 4 allow us to copy these documents before the
5 Q. The C.A.LD. website. 5 deposition began, however, for the violation of
6 A. Tusually check it twice a month. 6 Rule 45 we object to the exhibits but without
7 Q. Soyou had seen it, you were very familiar with it? 7 waiving that objection and over that objection
8 A. Yes. _ 8 we'll allow the witnesses to view them and be asked
9 (). Tell me what's on the website. 9 guestions about them at this time.
10 A. Well, at that time it was white with a green band 10 BY MR. ASHFORD:
1 down one side, you had a list of events and then 11 Q. Mr. Leverette-Saunders, Defendant's Exhibit No. 10,
12 you had, in the white area you had pictures, 12 is that a fair representation of what the C.A.I.D.
13 captions, the usual. Some videc on occasion. 13 home page locked like?
14 MR. ASHFORD: Can you mark that? 14 A. About 80 percent.
15 (Defendant's Exhibit 10 was 15 Q. Why do you say 80 percent?
16 marked for identification.} 16 A. On my web browser this section here is colored,
17 BY MR. ASHFORD: 17 Q. Okay, but assuming that this is a black and white
18 Q. Mr. Leverette-Saunders, I'm going to show you 18 reproduction of it, is it fair and accurate?
19 what's been marked as Defendant's Exhibit No. 10, 19 A. Yes.
20 MS. JAMES: Before you ask your 20 Q. And so to find out what was going on would you just
21 question I want to place on the record that 21 click on events and programs?
22 plaintiffs -- as I understand it, these documents 22 A. Events, programs, or exhibitions.
23 were produced to defense counsel as a result of a 23 Q. What does blog with us mean?
24 subpoena to the Wayne County Prosecutor's Office. 24 A, Share your opinions on cne of the exhibits, it's a
25 The plaintiffs did not receive a copy of this 25 blog.

RELIANCE COURT REPORTING
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18

1 Q. Did you ever do that? 1 Q. Was it yours?
2 A, No, I'm strictly against blogging. 2 A. My mother's.
3 Q. Why? 3 Q. Wanda Leverette?
.7 A, You don't want to hear that. 4 A. Yes.
: Q. Okay. I'm going to trust you on that, Do you ever 5 Q. Was the vehicle insured?
6 read them? 6 A Yes.
7 A. Occaslonally, 7 Q. By what Insurance company?
8 Q. Prior to May -- strike that. 8 A. I'munsure.
9 As a result of the May 31, 2008 9 Q. Were you driving it with your mother's permission?
10 incident, did you communicate about the incident on |10 A, Yes.
1 the Internet? 11 Q. Did she know you were going to the C.A.L.D, that
12 A. No. 12 night specifically?
13 Q. Do you have a Facebook page? 13 A, Yes.
14 A. Recently I acquired one, 14 Q. And how did she know that?
15 Q. I'm sorry, recently what? 15 A. It had been part of my monthly routine for months.
16 A. Recently I acquired one, 16 Q. Did you specifically tell her I'm gaing to the
17 Q. Have you ever discussed that incident on your 17 C.A.LD. tonight or was it just part of your
18 Facebook? 18 routine?
19 A. No. : 19 A. She knew where I was going, she did not know the
20 Q. How did you get to the C.A.1.D. or the Contemporary |20 location.
21 Art Institute of Detroit located at 5141 Reosa Parks 21 Q. So she understood that you were going to the
22 on May 31, 20087 22 C.A.LLD. but not necessarily that it was on Rosa
23 A, Idrove. 23 Parks in Detroit?
24 Q. What kind of vehicle did you drive? 24 A. Yes.
25 A. 2005 Pacifica. 25 Q. What time did you leave for the C.A.1.D.?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611
19 20
7 A, Inthe neighborhood of 12:15, 12:30. 1 A. Yes.
: 3. Were there any other occupants in the car? 2 Q. And you did enter through that door on May 31, 2008
3 A. No, just me. 3 for the party?
4 Q. Where were you coming from? 4 A. Yes.
5 A. FHome. 5 (. And so there was available parking spaces in front
6 Q. When you arrived at the C.A.I.D. where did you 6 of the building at around 12:457?
7 park? 7 A, That was early.
8 A. On the street in front of the building. 8 Q. Thatwas early?
9 Q. I'm going to show you what's been marked as 9 A 1was early.
10 Defendant's Exhibit No. 4. Is that the front of 10 Q. Yes?
11 the building? 11 A, Or everyone else was late.
12 A. No. : 12 Q. Ckay. What time did these parties really start
13 Q. What side of the building is that? 13 getting going?
14 A. That's the Rosa Parks side. 14 A, Asin what time did they start or --
15 Q. Is this what you see from the front of the 15 Q. Not what time they started. You said that you were
16 building? 16 kind -- you kind of termed it as being early.
17 A. Yes. 17 A, Yes,
18 MS. JAMES: Just for the record I 18 Q. Was 12:45 generally considered to he early for the
19 believe you said "this." 19 party?
20 BY MR. ASHFORD: 20 A, No, 12:45 was generally late but no one had really
21 Q. I'm sorry, Defendant's Exhibit No. 3, that's the 21 gotten there yet.
22 front of the building, corract? 22 Q. So you parked your vehicle and then what did you
23 A. Yes. 23 do?
24 (). And that's the door where you would enter into the 24 A. Rolled a cigarette, stood outside and hung cut with
25 Contemporary Art Institute of Detroit? 25 the guys a little bit, went inside and paid.

RELIANCE GOURT REPORTING
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1 Q. Okay. Was it marijuana or tobacco? 1 Q. When you saw him did he ask you for ID?
2 A. Tobacco. 2 A. Yes.
3 Q. Okay. Priorto going, to entering through the door 3 Q. Did be ask you to pay a fee?
S of the C.A.L.D. had you had anything -- strike 4 A. Yes.
{ that. 5 Q. How much did you pay?
6 Prior to entering the front 6 A. Flve,
7 door of the C.A.L.D. had you had any Intoxicating 7 Q. And why did you pay $57
8 liquor that evening? 8 A. Donation.
9 A, No. 9 Q. You said it was a donation but it wasn't voluntary,
10 Q. Had you used any illegal narcotics? 10 you had to pay it to get in, correct?
11 A. No. 11 A. $5 was recommended, so if you didn't have flve, you
12 MS. JAMES: Slow down, please. 12 had three, it was donation to the house,
13 BY MR. ASHFORD: 13 Q. You're telling me that you didn't have to have $5
14 Q. Okay, you talked to some of the guys you said? 14 to get in?
15 A. Yes, 15 A. No, but it was preferred.,
16 Q. Then what happened? 16 Q. The doorman told you that on May 31st of 20087
17 A. Iwentin, paid the doorman, got my stamp. 17 A, It was information I had acquired from going
18 Q. Do you know who the doorman was? 18 previous times,
19 A. No. Big guy. 19 Q. You paid $57
20 Q. Had you seen him before? 20 A. Yes.
21 A. Yes, 21 Q. The doorman checked your ID on May 31, 20087
22 Q. Where? 22 A. Yes.
23 A. Atthe CA.LD. 23 Q. And how old were you at the time?
24 Q. At other parties? 24 A, Twenty-four, I would have been 25 two or three
25 A. Cther parties, a few exhibits, 25 weeks later,
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611
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* Q. Soyou were of age to drink? 1 A. Yes.
i A. Yes. 2 Q. How do you know he knew that?
3 Q. And did he stamp your hand or give you a bracelet? 3 A. Itwasinmyhand, I had a bag.
4 A. He stamped my hand. , 4 Q. Soitwasin plain sight?
5 Q. If you weren't going to drink would they stamp your 5 A. Yes.
6 hand anyway to say you were over 217 6 Q. Wasitinside the bag or outside the bag?
7 A. Yes 7 A, Inside the bag.
8 Q. Or give you a bracelet? 8 Q. So how do you know that the doorman had knowledge
9 A. Yes. 9 of what was inside of your bag?
10 Q. So what did you do after he stamped your hand and 10 A. He didn't know how much I had in the bag but it was
11 you paid your fee? 1 BYOB so if you were of age you could bring your
12 A. Went in with my beer and a little bit of whiskey. 12 own.
13 Q. Now was there a line to get in when you arrived? 13 Q. How do you know you could bring your own?
14 A, Yes, 14 A. I learned that either the two or three time I went.
15 Q. How long was the line, approximately? 15 (). So based on your prior experiences, you knew that
16 A. Maybe five people. 16 you could bring in your own alcohol?
17 Q. When you arrived at the C.A.1.D. and went inside, 17 A. Yes.
18 paid your fee, you testified that you had whiskey 18 Q. So can you describe the inside of the C.A.1.D, for
19 with you? 19 me?
20 A. Yes. 20 A. Go through the front door, turn to the walkway,
21 Q. And you had beer? 21 along the wall to your left there's usually
22 A. Yes. 22 pictures from the latest event or exhibition;
23 Q. Did you bring that inside with you? 23 there's an open area for discussion, sometimes
24 A, Yes. 24 there's a table with tall chairs; there's a back
25 Q. So did the doorman know that you had that with you? |25 cabinet of sorts, that's usually where kind of the
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1 office area is. You have a staircase that leads 1 Q. Do you know who was working behind the beverage and
2 upstairs to the major exhibit rcom. In the back is 2 food counter?
3 the event. 3 A, Not by name.
R Q2. Is that where the dancing took place? 4 Q. Do you know him by -- was he familiar to you?
; 4. That's where the dancing takes place, that's where 5 A. Yes.
6 they have shows, that's where the shows and the 6 Q. Wwas he selling the food?
7 seating area is and then you have the courtyard out 7 A, Food, yes, beverage if you were of age.
8 back. 8 Q. What kind of food was he selling?
9 Q. Ifyou were standing in the front doorway of the 9 A. Really the food wasn't really sold, it was just
10 C.A.1.D, would I be able to see what was going on 10 kind of a bowl of stuff.
11 inside of the dance room? 11 Q. What was It?
12 A. Not really. 12 A, Idon't remember, I didn't pay it much mind.
13 Q. Okay, would it be walled off? 13 Q. What kind of alcohol was available, alcoholic
14 A, It's a doorway so you can see people walking in and 14 beverages were available?
15 out. It's usually kind of dark, though, so you 15 MS. JAMES: Object to foundation.
16 can't really see anybody until you get into the 16 BY MR, ASHFCRD:
17 room. 17 Q. Strike that.
18 Q. When you entered the C.A.L.D. on May 31, 2008, what 18 What kind of alcoholic
19 were the lighting conditions? 19 beverages were available?
20 A. Normal. 20 MS. JAMES: Object to foundation,
21 Q. Okay, what's normal? . 21 THE WITNESS: PBR and box wine.
22 A. The front area was fully lit, the back area the 22 BY MR. ASHFORD:
23 lights were dim as usual and they had a DJ going. 23 Q. What's PBR?
24 Q. Did you see a beverage and food counter? 24 A, Pabst Blue Ribbon.
25 A. Yes. 25 Q. And what else?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE CQURT REPORTING
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-~ A. Boxed wine. 1 A. No.
. What's that? 2 Q. Were you looking for one?
3 A. Seriously? 3 A. No.
4 Q. Yeah, seriously. 4 Q. Do you know if the C.AI1.D. at the time had a valid
5 A. Ithink the brand is Frenza. 5 liquor license?
6 Q. Isthatared or white wine or can it be both? 6 A. Idon'tknow.
7 A. Itcomes in all three. 7 Q. Did you see a dance permit, city of Detroit --
8 Q. You said ail three? 8 strike that.
9 A. Red, white, and rouge. 9 ' Did you see a city of Detrolt
10 Q. Did you purchase any alcoho!? 10 dance hall permit?
11 A. Not that night, no. 11 MS. JAMES: Objection, foundation.
12 Q. Did you see anyone else purchasing any alcohol? 12 THE WITNESS: I don't even know what
13 A. 1didn't pay much attention. 13 one of those looks like.
14 Q. Did you see other people with cups of beer or wine 14 BY MR, ASHFORD:
15 while you were in the C.A.L.D. on May 31, 20087 15 Q. Did you look for cne?
16 A. Yes. 16 A. No.
17 Q. You were in the C.A.L.D. about an hour before, hour 17 Q. Do you know if the C.A.I.D. had one?
18 to an hour-and-a-half before the police officers 18 MS. JAMES: Object to the form.
19 came in? 19 THE WITNESS: Idon't know.
20 A, Yes. 20 BY MR. ASHFORD:
21 Q. When you came into the C.A.I.D. on May 31st of 21 Q. Do you know if the C.A.I.D. had a city of Detroit
22 2008, did you see a state of Michigan liquor 22 business license on May 31st of 20087
23 license? 23 MS. JAMES: Object to the
24 A. 1 wasn't looking for one. 24 foundation.
25 Q. Did you see one? 25 THE WITNESS: I don't know.
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1 MR. ASHFORD: What foundation are 1 No. 4, Defendant's Exhibit No. 4. Do you see the

2 you saying is missing, counsel? 2 outside area of the C,A.1.D, that was fenced in?

3 MS. JAMES: Idon't know Iif he would 3 A, Yes,

recognize one or know that it exists. 4 Q. Isthat where you were that night?
3Y MR. ASHFORD: 5 A. For most of the evening, yes.

6 Q. Mr, Leverette-Saunders, what kind of food was in 6 ). Most of the evening?

7 the bowl? 7 A. Yeah.

8 A. Idon't know. 8 Q. Okay. What were you doing on the side of the

9 Q. You don't know if it's hot or cold food? g building?
10  A. Iassume cold. 10 A. Iwas in the backyard, drinking, scciallzing,
11 Q. Butyou don't know? 11 people watching, enjoying the evening.
12 A. Ididn't pay any attention, 12 Q. On the many occasions that you have been at the
13 Q. And you didn't see any health department permit or 13 C.A.I.D. have you ever observed like any sex acts
14 anything like that at the C.A.L.D., correct? 14 in this outdoor area?
15 MS. JAMES: Objection to the 15 MS. JAMES: Objection, relevance.
16 foundation. 16 THE WITNESS: No. No.
17 THE WITNESS: No. It was a bowl of 17 BY MR. ASHFORD:
18 like stuff. 18 Q. Where were you when the Detrolt Police officers
19 BY MR, ASHFORD: 19 came into the building?
20 Q. Okay, so once you entered the C.A.1.D. what did you 20 A. Inthe backyard sitting on an empty bar,
21 do? 21 Q. There was an empty bar outside?
22 A. Talked to a couple of the guys that worked there, 22 A. Yes,
23 made my way to the back where the dance section 23 MS. JAMES: Excuse me just one
24 was, went outside for a little hit. 24 second.
25 Q. Let me show you what's been marked as Exhibit 25 (Brief pause.)
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’ MS. JAMES: I'm sorry, continue. 1 A. We went back and forth for maybe a minute.
3Y MR. ASHFORD: 2 Q. At this point were you on the ground?

3 Q. Can you describe that for me? 3 A. No, I was still sitting on the bar.

4 A, 0ld fashioned wooden, horseshoe shaped, under a 4 Q. Okay.

5 tent, it was empty. 5 A. That's when one of them grabbed me off the bar and

6 (. Nobody was working the bar or anything like that? "~ L threw me on the ground. - : '

7 A. No, nothing in the bar, 7 Q. Do you know which officer did that?

8 Q. Nobody was working it, correct? 8 A. No.

9 A. No. 9 Q. You don't know name, badge number, anything?
10 Q. It was just kind of like seating? 10 A. They didn't have badges to be seen.
11 A. Yeah. 11 Q. Okay.
12 Q. So then what happened? 12 A. Full tactical gear.
13 A. What turned out to be the police came in through 13 Q. Any identification?
14 the alleyway and from the door in the building, 14 A. No.
15 telling everybody to get on the ground, face down, 15 Q). Did you ever ask -- did you ever see that officer
16 1 was sitting on the bar and in the same tone they 16 again?
17 were yelling at me to get on the ground, I was 17 A, 1 wouldn't have known.
18 velling back at them show me your badge and we went |18 Q. So then what happened?
19 back and forth a couple of minutes, 19 A, After I hit the ground I got back up, fell into a
20 Q. Who did you say that to? 20 wooden post that was holding up a section of the
21 A. The officers. 21 tent,
22 Q. Any particular officer? 22 Q. How did you fall into the wooden post?
23 A. Icouldn't see who they were, all I could see was 23  A. When I hit the ground I rolled and got up and in
24 the beam of flashlights, 24 the process I hit it.
25 {Q. Then what happened? 25 Q. Why did you get up?
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1 A. They had no reason to throw me on the ground and 1 | 1 A. No.
2 continued to demand a badge. 2 Q. Then what happened?
3 Q. Then what happened? 3 A. We were taken inside and essentially processed.
A That's when I was taken to the ground a second 4 Q. Were you Injured by the officer kicking you?
R time. 5 A. Notreally. I was sore, had some muscle soreness
6 Q. Same officer? ;) the next day.
7 A. No. 7 Q. Did you ever seek any medical attention?
8 Q. Excuse me? 8 A. No.
9 A. No clue. 9 Q. Where were you kicked?
10 Q. Do you know If it was a police officer that put you 10 A. Rib cage and shoulder blade.
11 back on the ground the second time? 11 Q. How long did you stay outside before -- strike
12 A. The only people out their were what turned out to 12 that.
13 be police officers. 13 After the officers came [n and
14 Q. But my question is do you know like from your 14 told you to get on the ground in the outdoor
15 senses, your sight or hearing, that it was a 15 terrace area, how long were you out there before
16 Datroit Pelice officer that put you on the ground 16 they brought you inside?
17 the second time? 17 A. It seemed almost immediate.
18 A. Yes. 18 Q. Durlng the time that you were outside with the
19 Q. How do you know that? 19 Detroit Police officers, aside fram what happened
20 A. It was from the same group that had pulled me off 20 to you, did you notice any other -- strike that.
21 the bar. 21 Besides what happened to you
22 Q. And then what happened? 22 outside on the terrace, in the terrace area,
23 A. After I hit the ground one of them got on my back, 23 describe any other police conduct that you saw or
24 was kicked a couple of times and handcuffed. 24 heard.
25 Q. Do you know which police officer kicked you? 25 A. Idon't really remember anything happening to
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anybody else. 1 Q. How long were you lined up?
2. What police conduct did you see inside the 2 A. 1couldn't even tell you.
3 C.ALD.? 3 Q. Were you standing?
4 After they got us inside, at that time or 4 A, At that point, yes.
5 throughout the evening? 5 Q. You said at that point, what happened after that?
6 Q. Tiltake at that time, We'll go Step By step.” At " ~6 —A.—After-that- we were separated; males in-one room,-
7 that time what police conduct did you notice when 7 fernales in the other, and they had us all waijt on
8 they brought you inside? 8 our knees with our hands -- their hands behind
9 A. They were lining everybedy up against the wall. 9 thelr heads.
10 Q. Then what happened? 10 Q. What rooms were the males in?
11 A. We were processed, everything was taken out of our |11 A. The dance area.
12 pockets, put in bags, patted down, searched. 12 Q. And the females were up front?
13 Q. what was taken from you? 13 A. Yes.
14 A. Keys, pretty much the contents of my pockets at the [14 Q. Then what happened?
15 time, 15 A, We waited until we got our names called.
16 Q. What was in your pockets? 16 Q. DId you notice any assaultive conduct inside the
17 A. Keys, Carmex, some gum, 17 building from the Detroit Police officers?
18 Q. Were you searched or did they search you? 18 MS. JAMES: Objection as to
19 MS. JAMES: Object as to form. I 19 foundation.
20 didn't understand. 20 THE WITNESS: A couple of people
21 BY MR, ASHFORD: 21 were handled a little roughly and they were tearing
22 Q. Did the Detroit Police officers search you? 22 the building apart. That's pretty much all I could
23 A. Yes. 23 see.
24 Q. So they pulled the contents out of your pockets? 24 BY MR. ASHFORD:
25 A, Yes. 25 Q. What do you mean tearing the building apart?
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1 A. Breaking doors, locked areas in an attempt to look 1 A, Yes
2 for something that wasn't there. 2 Q. Were all the males handcuffed?
3 Q. Okay. How do you know they were looking for 3 A. Justme,
s something? 4 Q. Justyou?
A. They tore open one of the doors. One of the doors 5 A. Uh-huh.
6 that led into the area with ali the wiring, the 6 Q. Why only you?
7 electronics, where the sound system was running 7 A. I was the only one who actually asked why they were
8 through, it was locked and they broke it off the 8 there,
9 handle, they broke it off its connecting points to 9 Q. When were you handcuffed?
10 get in and there wasn't anything back there, 10 A. When I was outside, after I was thrown on the
11 Q. Now when you say "they,” you mean a police officer 11 ground the second time.
12 or do you mean several? 12 Q. Do you know who handcuffed you?
13 A. Several, 13 A. No
14 Q. Okay. So then what happened after they called you 14 Q. Okay. How long were you handcuffed?
15 up’? 15 A. The entire evening.
16 A. Which time? 16 Q. What about when you were released, did they take
17 Q. How many times did they call you up? 17 you out of the handcuffs?
18 A. Twice. 18 A. Atthe end of the night.
19 Q. Okay, what happened the first time? 19 Q. So when you went up the first time what happened?
20 A. Someone helped me up, I went in the line. 20 A. One of the female officers asked me why I was
21 Q. Who helped you up? 21 handcuffed.
22 A, One of my fellow patrons. 22 Q. How did you respond?
23 Q, Why did you need help to get up? 23 A. Flippantly.
24 A. Handcuffed. 24 Q. What did you say?
25 Q. Were you handcuffed behind your back? 25 A. The best way I can probably remember is she asked
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me why I was handecuffed and I said I dared to 1 Q. Okay. How did they get your car keys?
guestion the omnipotent DPD. 2 A. Oncel was released they were asking people
3 Q. Then what happened? 3 individually for their keys to the vehicle.
4 A. They sent me to the back of the line. 4 Q. Where were you asked for your keys? Were you
5 Q. Okay. Soitwas a line to get up to the table or 5 inside the C.A.1.D. or outside the C.ALD.?
g~ ‘were you justbeing called? " T T : - 6-—Ac —Iwas standing-in front-of-that wall/— - --- - - — -
7 A. There was a line to get to the table after you had 7 Q. You were standing in front?
8 been called. I was sent to the back of the overall 8 A, Ofthe wall.
9 line and I was placed to be one of the last people 9 Q. The wall in Defendant's Exhibit No. 37
10 to be released. 10 A. Yes. An officer came over and asked me for the
11 Q. So then what happened after you came up the secend | 11 keys.
12 time? 12 Q. How did you respond?
13 A. After they handed me -- before they handed me my 13 A. First time I gave him the wrong set of keys.
14 bag they unhandcuffed me, handed me my bag with all | 14 Q. Why did you do that?
15 my personal effects and I went outside with some of 15 A. 1 didn't want him towing my mother's car,
16 the guys who worked there. Because we were all the 16 Q. So then what happened?
17 only people left and we were trying to figure 17 A. The key didn't work on the door so 1 had to glve
18 out - it was a lot of people still outside trying 18 him the actual key and then they loaded the car up
19 to figure out how they were getting home, 19 on a flathed.
20 Q. Okay. When they gave you back yeur perscnal 20 Q. Whois "they"?
21 effects inside the C.A.L.D. did they give you back 21 A. The officers and the tow driver,
22 your car keys? 22 Q. Okay. It was actually the tow driver that loaded
23 A. Yes, 23 it up on the flatbed, right?
24 Q. Okay. Did they keep your mother's car at all? 24 A. Yes, but the officer was the one who unlocked it.
25 A. Yes. 25 Q. And then what happened?

RELIANCE COURT REPORTING
{313) b64-3611

RELIANCE COURT REFORTING - 313-964-3611




2:10-cv-10675-VAR-MKM Behtl 2 FRATCE-SAENRERS QU791 2 Dg‘1 20f13 PglD 1928

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611

41 42
1 A. Me and a couple of people, a dozen or so people 1 Before you left the premises of
2 were trying to figure out-how we were getting home. 2 the C.A.L.D. you were issued a ticket like or
3 I started talking with staff and we were kind of 3 similar to the one we see in Defendant's Exhibit
o trying to wrap our heads around what happened. We 4 No. 2; is that correct, Mr. Leverette-Saunders?
: watched some video at the beginning and ended upat | 5 A. Similar, kind of.
6 the end of the night getting a ride home from one 6 Q. Imean the name and the information is obviously
7 of the guys who worked there, 7 not correct but you were Issued a ticket?
8 Q. Have you been back to the C.A.L.D. since that date? 8 A. The ticket I had had loitering in a place of
g A VYes, 9 lllegal occupation but it also stated that it was a
10 Q. Did you happen to attend Halloween Funk Night at 10 blind pig.
11 the C.A.LD. in 20087 Did you know you could dress 11 Q. Did you ever appear in court concerning that
12 as a police officer and get in for free? 12 ticket?
13 A. That's pretty good. No, I didn't attend that one. 13 A, Along with everyone else, yes.
14 Q. Okay. Did you see this advertisement before you 14 Q. That was at the 36th District Court, correct?
15 attended Funk Night on May 31, 2008? 15 A, Yes.
16 A. No. 16 Q. How many times did you appear?
17 Q. Okay. And I'm referring to the advertisement in 17 A. Ithink once. I know I went once for sure,
18 Defendant's Exhibit No. 8. And you stated, you 18 Q. Basically the judge told you what you were charged
19 testifled earlier that you do not belleve that you 19 with and advised you of your rights; is that
20 attended the Halloween Funk Night at the C.A.LD., 20 correct?
21 which is in Defendant's Exhibit No. 9; is that 21 A. En masse, yes.
22 correct? 22 Q. Okay. And asked you how you pled?
23 A. Yeah, I'm pretty sure. 23 A. Yeah.
24 Q. Okay, I'm just saying that for the record, just 24 Q. What happened with that criminal charge?
25 making sure, 25 A. Asfaras I know it was dropped.
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~ Q. Okay. Did you retain an attorney for that criminal 1 him separately as well,
charge? 2 Q. So how much money did you pay?
3 A. 1wasrepresented by the ACLU. 3 A. One hundred.
4 Q. Do you know what specific attorney at the ACLU? 4 Q. Ahundred dollars?
5 A. No. 5 -A. Uh-huh.
—6——Q. How did you find out the-case had-been-dismissed? - —{ -6 —Q:~ ‘How-much-money did she-pay?— — - —- - — -
7 A. 1was sent an e-mail. 7 A. When it was all said and done it was 900 to the
8 Q. Itwasinane-mall? 8 courts and a week's worth of tow yard fees so I
9 A. 1Ibelieve so. That's how I first heard. 9 would guess around 1300.
10 Q. From who? 10 Q. Were you the primary driver of that Pacifica or
11 A, Our lawyer. 11 your mother?
12 Q. When you left the premises of the C.A.L.D. on 12 A. We shared the vehicle.
13 May 31st of 2008 were you given a form similar to 13 Q. What condition was the vehicle in when you were
14 this one that we see in Defendant's Exhibit No. 1, 14 able to get it back?
15 which is entitled Nuisance Abatement Form, for your 15 A. As far as I know the same condition it was when it
16. mother's car? 16 was towed. It ran a little rough but that was it.
17 A. Yeah. Yes, ] was. 17 Q. I'm going to show you what's been marked as
18 Q. Did you have anything to do with trying to recover 18 Exhibits 5 through 7. It's a series of photegraphs
19 your mother's vehicle? 19 and I'm showing you these hecause I'm asking you to
20 A. Yes. 20 look at, like in the corner of Exhibit No. 6 what
21 Q. What action did you take? 21 the police officers are wearing.’
22 A. Icalled in a marker from my dad. I was supposed 22 Are the uniforms of the police
23 to receive some money for my birthday and I asked 23 officers a fair and accurate depiction of what the
24 him to send it earfy so I could help her pay for 24 police officers were wearing on May 31st of 2008
25 that and she ended up having to borrow money from 25 when you saw them?
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1 A. From the back, yes. I can't see if any of them 1 CROSS-EXAMINATION

2 have "police" in the front. 2 BY MS. JAMES: :

3 Q. How about Defendant's Exhibit No. 5, can you kind 3 Q. After you left the C,A.LD, bullding I believe you
e of see the front? Do you remember seeing anything 4 testified that an officer asked for your keys?
' like that? 5 A. Uh-huh.

6 A. OnceIwas inside, yes. & Q. Were you free to say no and not give him your keys?

7 MR. ASHFORD: Off the record for a 7 A. No, that's why I gave him the wrong key thea first

8 moment. 8 time,

9 (Discussion held off the 9 MS. JAMES: No other questions,
10 record.) 10 MR. ASHFORD: I have nothing
11 MR. ASHFORD: Back cn the record, 11 further. Thank you very much.

12 BY MR. ASHFORD: 12 THE WITNESS: Thank you.
13 Q. For the recovery of your mother's motor vehicle did 13 (Deposlition concluded at
14 you ever appear at Wayne County Circuit Court or 14 2:20 p.m.)
15 Recorder's Court? 15 e e e
16 A. I honestly don't know. 16
17 Q. Did you ever speak to anyone at the Wayne County 17
18 Prosecutor's Office regarding the recovery of your 18
19 mother's vehicle? 19
20 A. No, she did that. 20
21 Q. Sothe only role you really had was contributing to 21
22 getting it back? 22
23 A. Yes. 23
24 MR. ASHFORD: No further questions. 24
25 25
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. 6 that the deposition of JASON LEVERETTE-SAUNDERS, was
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9 truth, the whole truth and nothing but the truth, that
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UNITED STATES DISTRICT COURT
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN

1 APPEARRNCES ! {Continued)
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2 SOUTHERN DIVISION 2 DAMIEL 5. KORCBEIN {D72842)
. American Civil Liberties Union
- 3 1AN MOBLEY, KIMBERLY 3 Fund of Migchigan
! MOBRLEY, PAUL KAI1SER, 2966 Woodward Avenue
i 4 ANGIE WONG, JAMES 4 Detroikt, Michigan 48201
WASHINGTON, MATHANIEL (313) 578-6824
L] PRICE, JEROME PRICE, 5
STEPHANIE HOLLANDER, appearing on behalf of Plaintiffs
3 JASON LEVERETTE-SAUNDERS, 6
WANDA LEVERETTE, DARLENE
7 HELLENHERG, THOMAS MAHLER 1 JERRY L, ASHFQORD (P47402)
and LAURA MAHLER, City of Dstroik Law Lepartment
] 2 660 Woodward Avenue
plaintifty, Suite 1650
9 9 Detroit, Michigan 48226
-va- No. 10-1067% {313) 237-2089
10 10
CITY OF DETROIT, VICKI Appearing on behalf of Defendants
11 YOST, and DANIEL RUGLO, 11
12 pefendants. . 12
13 13
14 The deposition of DARLENE HELLENBERG, 14
15 taken before Reporter lLaVerne M. Reimhardt, CSR-2305, 15
16 Notary Public in and for the County of Wayng, State of 16
17 Mmichigan, at 13%4 B. Jefferson Avenue, Detroit, 17
18 Michigan., on Yednesday, October 20, 2010, coamencing at 18
19 or about the hour of 11:40 a.wm, 19
20 APPEARANCES: 20
21 KATHRYN BRUNER JAMES (P71374 21
Goodman & Hurwitz, P.C.
a2 1394 E. Jefferson hvenue 22
Detroit, Michigan 18207
23 (313) 567-6170 23
24 Appearing oo behalf of Plaintiffs 24
a5 25
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3 1 Detrolt, Michigan
' 1 2 Wednesday, October 20, 2010
2 18 B ¥ 3 11:40 a.m.
3 4 e e man-
PAGE;
4 & 5 MR. ASHFORD: Let the record reflect
5 .
6 thils is the depeosition of Darlene Hellenberg, taken
3 Croed Examinakion Dy Mr. Ashford 5 .
7 pursuant te the Federal Rules of Civil Procadura,
T Crosg Examinacion by Ma. James 53
’ 8 to be used for any and all purpeses allowed under
a
s 9 the rules with notlce te all parties,
10 10 Good morning, Ms, Hellenberg.
11 11 THE WITNESS: Good morning.
12 12 MR. ASHFORD: My name is Jerry
12 13 Ashford and I'm representing the Clty of Detroit
14 E__X_H 1. T 8 14 and the Dektrolt Pollce offlcers that you've brought
15 15 this lawsult against,
16  Defendant's Fxhibil 3 19 ;
I Jb Deemlame EEERTEC L T 16 L Have you ever given_ any
19  Defendant's Exhibil 4 20
17 testimony In a court procedure?
18 Detendant 's Exhibits 5 - 9 33 )
18 THE WITNESS: Yeah, I think I gave a
19
20 19 depositlen before., I was young so I den'treally
21 20 know what was really happening, you know what T
22 21 mean.
23 22 MR. ASHFORD: Approximately how old
24 23 were you?
25 24 THE WITNESS: I think 1 was probably
25 ten or so.
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5 6
1 MR. ASHFCRD: What kind of case was 1 please let me know that you don't understand it and
2 it? 2 I'll rephrase it until hopefully you do understand.
3 THE WITNESS: It was -- [ guess it 3 THE WITNESS: Okay.
.«‘ was an injury case, Idon't really know what it 4 DARLENE HELLENBERG,
g was called or anything, 5 having first been duly sworn, to testify to the
6 MR, ASHFORD: Okay. Well, just to 6 truth, the whole truth and nothing but the truth,
7 refresh -- strike that. 7 was examined and testified on her oath as follows:
8 Were you injured? 8 CROSS-EXAMINATION
9 THE WITNESS: No. 9 BY MR. ASHFORD:
10 MR. ASHFORD: Just to refresh your 10 Q. Can you give me your full name for the record?
11 recollection of your childhood memories, you're 11 A, It's Darlene Celeste Ellenberg.
12 sitting in what's called a deposition and it's 12 Q. What's your address?
13 really like you see on TV. You see a witness 13 A, Itis 11351 West Nine Mile, Apartment 6.
14 giving testimony, just like in that scene out of a 14 Q. What city?
15 television show we have a court reporter taking 15 A. Ferndale.
16 down everything we say so she's recording this 16 Q. Do you know Laura Mahler?
17 proceeding. So therefore I'm going to need verbal 17 A. Yes.
18 answers to my questions. 18 Q. How do you know her?
19 THE WITNESS: Okay. 19  A. She was my typewriting teacher in junior high.
20 MR. ASHFORD: Try not to give me 20 Q. Did you see her today?
21 head nodding or shaking or uh-huh, uh-uh, 21 A, Yes,
22 understand? 22 Q. Before today when was the last time you had seen
23 THE WITNESS: Yes. 23 her?
24 MR. ASHFORD: Also, if I ask you a 24 A, Probably years ago.
25 question and you do not understand my question, 25 Q. How long have you lived at the Nine Mile address in
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611 (313) 964-3611
7 8
T Ferndale? 1 on the back.
: A. A year-and-a-half. 2 MR. ASHFORD: Ferndale, Michigan
3 Q. Who do you live with? 3 48220-2814. Date of birth of 12-1-1982. No
4 A. Noone, 4 endorsements, no restrictions. And on the back of
5 Q. How old are you? 5 the operator's license is the address of 1151 West
6 A. Twenty-seven. 6 Nine Mile Road, No. 6, Ferndale, Michigan 48220 and
7 Q. What's your date of birth? 7 the change appears to have been made 9-18-2009,
8 A. December 1, 1982, 8 Thank you very much.
9 Q. Do you have a Michigan operator's license with you 9 MS, JAMES: I'd just like to place
10 today? 10 on the record that I believe under the local rules
11 A, Yes, 11 if any of these depositions are to be filed with
12 Q. May [ see it, please? 12 the court or attached to a motion or a brief that
13 A. It's in the other room. 13 specific identifying features such as an operator's
14 MR, ASHFORD: Counsel, can I see the 14 license, perhaps the address, and if she's to give
15 license? : 15 any other person information like Social Security
_16. . ... . .MS JAMES: Sure, let'stake a quick _ . |16  __ number it should be redacted and not made available |_
17 hreak so she can grab it. 17 to the public.
18 THE WITNESS: Ckay. 18 BY MR. ASHFORD:
19 {Recess taken.) 19. Q. Ma'am, what's your Social Security number?
20 MR, ASHFORD: Let the record reflect 20 A, Itis XXX-XX-4313.
21 that Ms. Hellenberg has handed me a Michigan 21 Q. Where were you born?
22 operator's license. No. H451135112997, in the name |22 A. Providence Hospital in Southfield.
23 of Darlene Celeste Helleniberg, expires 12-1-2011. 23 Q. In Southfield, Michigan?
24 Wwith an address of 203 College Street. 24 A, Yep.
25 THE WITNESS: The right address Is 25 MR. ASHFORD; Off the record.
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9 10
1 (Discussion held off the 1 A. Iam a adult services librarian.
2 record.) 2 Q. When you say adult services librarian, aduit
3 BY MR, ASHFORD: 3 services meaning that you serve adults mostly?
a Q. Did you attend high school? 4 A. Yes, I work at the reference desk in the adult
; A. Tdid. 5 section so I mainly answer all questions and I do
6 Q. Where? 6 programmirg as well,
7 A. Ferndale High School, 7 Q. Whatdoes "programming” mean? What kind of
8 Q. Did you graduate? 8 programming?
¢ A. Idid, 9 A. TIorganize and put together programs that the
10 Q. What year? 10 library hosts basically, seminars and things like
11 A. 2001, 11 that, other activities,
12 Q. Do you have any education beyond high school? 12 Q. And how long have you been in that position?
13 A. Yes, I have a bachelor's of sclence and I'm working 13 A. I've had that position since February of this year,
14 on my graduate degree in Library Science. 14 Q. Were you employed before that?
15 Q. Where do you have your bachelor's degree from? 15 A. Yes,
16 A. Central Michigan, 1% Q. Where?
17 Q. What area? 17 A. Ferndale library.
18 A. English, 18 Q. What were you doing there?
19 Q. Where are you working on your graduate work? 19 A, I was working in circulation.
20 A. At Wayne State. For Library Science. 20 Q. what was your position?
21 Q. Are you currently employed? 21 A, Circulation specialist.
22 A. Yes, 22 Q. How long were you In that position?
23 Q. Where? 23 A. 1 think three or four years.
24 A, At the Ferndale Public Library, 24 Q. Waere you employed before that?
25 Q. What position do you hold? 25 A. Only like seasonally when I was not in school.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPCORTING
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. Q. Ma'am, have you ever been arrested -- strike that. 1 A. Thatis correct.
B Have you ever heen arrested 2 Q. To actually gain entrance into the party you have
3 during your adult life? 3 to become a member, is that right?
4 A. No. 4 A. That's correct.
5 MS. JAMES: Objection, relevance. 5 Q. Sodid you sign up for membership just to get into
6 BY MR, ASHFORD; 6 the party?
7 Q. Have you ever been treated for substance abuse? 7 A. Idid not that night.
8 MS. JAMES: Objection, relevance. 8 Q. You had been to previous parties; is that correct?
9 You can go ahead. 9 A. Correct.
10 THE WITNESS: No. 10 Q. Did you sign up to be a member at one of those
11 BY MR. ASHFORD: 1 parties?
12 Q. Have you ever been treated by a mental health 12 A, Idon't remember if I ever did.
13 expert, a psychiatrist or psychologist? 13 Q. Have you ever received any type of correspondence
14 MS. JAMES: Objection, relevance,. 14 from the Contemporary Art Institute of Detroit by
15 THE WITNESS: No. 15 U.S. mail?
16....BY-MR.-ASHFORD:. .. . .. e o )A8. AL _No. e e
17 Q. Are you currently a member of the Contemporary Art 17 Q. Or by electronic mail?
18 Institute of Detroit, also known as C.A1.D.? 18 A. Yes.
19 A. No. 19 Q. Do you know if your name appears oh a membership
20 Q. Have you ever been a member of the Contemporary Art | 20 list?
21 Institute of Detroit? 21 A. 1 do not know.
22 A, Idon't know if I was a member, if I ever signed up 22 Q. Butyou were on an electronic mail circulation list
23 for a membership. 23 for the Contemporary Art Institute of Detroit?
24 Q. Well, you did attend the party on May 31, 2008, 24 A. Yes, but not hefore the situation on this date.
25 correct? 25 Q. So not before May 31ist of 20087
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13 14
1 A. Correct. 1 Contemporary Art Institute of Detroit?
2 Q. Prior to May 31st of 2008 had you ever visited the 2 A. Honestly I don't know if I would remember, I don't
3 Contemporary Art Institute of Detroit website? 3 remember. Really just that I was going or some
A, Probably. 4 comments |Ike that, status updates and things.
Q. Were there any listing of events from the 5 Q. Did you ever discuss the Incident of May 31st of
6 Contemporary Art Institute of Detroit on the 6 2008 on your Facebook page?
7 website when you visited? 7 A. Noton my page. I don't think so.
8 A. I wouldimagine that's why [ was looking at the 8 Q. Where would you have discussed it?
9 C.A.1.D. website, but I mean, I don't really 9 A. Ina message between a bunch of people that were
10 remember. 10 there.
11 Q. Isthere a chat room on the C.A.L.D. website? 11 Q. Okay, what kind of message?
12 A. I have no idea. 12 A. Like an e-mail.
13 Q. Did you see one? 13 Q. Do you have any copies of that electronic maii?
14 A. No. Ididn't look for one. 14  A. No.
15 Q. Have you ever discussed the Contemporary Art 15 Q. Is it still on your computer?
16 Institute of Detroit on the Internet, In a chat i6 A. Idon't know.
17 room or on Facebook or anywhere else? 17 Q. What kind of computer do you have?
18 A. Probably on Facebook. 18 A. I have a HP Pavilion.
19 Q. So you do have a Facebock page? 19 Q. Is that the same kind of computer you had at the
20 A. Yes, Ido, 20 time of the Incident on May 31, 20087
21 Q. Do you have a My Space page? 21 A, No.
22 A. 1didbutI haven't used itin a long time, I 22 Q. Isit the same computer where you sent the e-mails?
23 don't know If it's stilt there. I mean, I guess it 23 A. The onel have now?
24 probably Is. 24 Q. Yes.
25 Q. What did you write on your Facebook page about the |25 A. No.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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Q. What happened to that computer? 1 A. '99.
~ A, The one I used? 2 Q. Who purchased the vehicle?
3 Q. Yes, 3 A Tdid
4 A, It's just sitting around. Nothing, it doesn't 4 Q. How much did you pay for it?
5 work. Or barely works. 5 A. Ithink it was like $3,400, something like that.
6 (. Can you still access the e-mail? 6 Q. Do you have any vehicle purchase documents in your
7 A. Idon't know. 7 possassion currently?
8 Q. What kind of e-mail account did you have? 8 A. Currently, I don't think so.
9 A. Ihada G-mail account. g (. Do you have those documents at home?
10 Q. Okay. So you can access your G-mail account from 10 A. Yes.
1 any computer; is that correct? 11 Q. Can you produce those to your attorney?
12 A. Yeah. 12 A. Uh-huh. Yes.
13 Q. Do you know If the e-mails that you sent are still 13 Q. It was a '99, the 1999 Chevy Cavalier that was
14 in existence? 14 seized on May 31, 20087
15 A. Idon't know for sure. 15 A. Yes.
16. .Q. Ifso, can.you_produce.itto_your counsel? _ . 116 Q. _What color was it? = _
17 A, If they still exist. 17 A, It's white.
18 Q. Can you look for it and produce it If it exists? 18 Q. Was it insured?
19 A. Yes. 19 A. VYes.
20 Q. Ms. Hellenberg, on May 31st of 2008 did you own a 20 Q. Who was itinsured by?
21 motor vehicle? ' 21 A, AAA,
22 A. Yes, Idid. 22 (. And, on May 31, 2008, you drove the 1999 white
23 Q. What kind of motor vehicle did you own? 23 Chevy Cavalier to the C.A.L.D. to attend the party?
24 A, It wasa Chevy Cavalier. 24 A. Yes.
25 Q. What year? 25 Q. Also known as Funk Night?
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1 A Yes. 1 Q. Do you know her telephone number?
2 Q. What time did you arrive, ma'am? 2 A Ido.
3 A. 1 believe that it was sometime after 12:30, between 3 Q. Canyou give it to us, please?
A 12:30 and ¢ne. 4 A Itls 248-514-2632,
. Q. 12:30 a.m. till 1 o'clock a.m.? 5 Q. Where does Megan live?
6 A. Yeah, somewhere in there. 6 A. She lives in Kentucky.
7 Q. You arrived at the Contemporary Art Institute at 7 Q. Do you have her phone number?
8 5141 Rosa Parks in the city of Detroit; is that 8 A, Idon'tthink I remember it by heart.
) correct? 9 Q. Can you give that information to your counsel?
10 A. Yes. 10 A, Yes.
11 Q. Was there anyone else in your vehicle when you 11 MS. JAMES: Just for the record,
12 arrived? 12 Jerry, 1 believe that information is under Rule 26
13 A. Yes. 13 disclosure of witnesses, if not I can give it to
14 Q. Who else was in your vehicle? 14 you.
15 A. My two best friends. 15 BY MR. ASHFORD:
16 Q. What are their names? 16 Q. Can you tell me where in Kentucky she lives?
17  A. Jessica Crowley. 17  A. Lexington,
18 Q. How do you spell Crowley? 18 Q. When you arrived, ma'am, where did you park?
19 A. C-r-o-w-l-e-y. And Megan Llamas, L-I-a-m-a-s. 19 A. On the street.
20 Q. How old is Jesslca? 20 Q. How far from the entrance of the Contemporary Art
21 A. She's 28. 21 Institute of Detroit?
22 Q. And how old is Megan? 22 A. Ireally have noidea.
23  A. Twenty-seven, 23 Q. What street did you park on?
24 Q. Where does Jessica live? 24 A. The side street that the entrance is on. Idon't
25 A. In Ferndale. 25 know what it's called.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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* Q. Let me show you a photograph, is that the entrance | 1 A. It's the only entrance that I know of, I guess.
that you're talking about? 2 MR. ASHFORD: Mark that as four.
3 Yes. 3 (Defendant's Exhibit 4 was
4 MR. ASHFORD: Can you mark that as 4 marked for identification.}
5 Exhibit 37 5 THE WITNESS: It's the only entrance
6 {Defendant's Exhibit 3 was 6 that I know of.
7 marked for identification. ) 7 BY MR. ASHFORD:
8 MS. JAMES: Before you go on, Jerry, 8 Q. Isthe entrance in Defendant's Exhibit No. 3, Is
9 for the record, the plaintiffs -- as [ understand 9 that the entrance that you used to enter into
10 it, the documents that defense counsel is using 10 the -- strike that.
11 today were provided pursuant to a subpoena to the |11 In the photograph that is
12 Wayne County Prosecutor's Office. The plaintiffs 12 marked Defendant's Exhibit No. 3 there's a door,
13 didn't receive a copy of that subpoena prior to it 13 correct?
14 being served and therefore haven't had an 14 A. Yes.
15 opportunity to obtain the documents. However, 15 Q. Is that the doecr which you used to enter inte the
116 _ . _defense_counsel did et us copy the_documents that _[16 . _  Contemporary Art Institute of Detroit?
17 he has with us today so we now have copies, but for |17 A. Yes.
18 the violation of Rule 25 we're objecting to the 18 Q. I'm also going to show you what's been marked as
19 exhibits; however, without waiving that objection 19 Defendant's Exhibit No. 4. Have you ever seen that
20 and over that objection I think we should continue 20 photograph before?
21 the deposition today. I meant Rule 45, 21 A. The photograph, no.
22 BY MR. ASHFORD: ' 22 (. Have you ever seen that building before?
23 Q. Ma'am, I'm showing you Defendant's Exhibit No. 3. |23 A, I think so. That angle doesn't look familiar to
24 This is the side entrance to the Contemporary Art 24 me.
25 Institute of Detroit; is that correct? 25 {(J. Sotheimage in that exhibit is not familiar to
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1 you? 1 Q. Did you see them check anyone else's ID?

2 A. Ijustcan't really place it. I mean, it's the 2 A. NotthatI-- I don't remember.

3 building. 3 Q. Now, before you actually walked into the
~* Q. You don't know If you've ever seen it before? 4 Contemporary Art Institute of Detroit May 31, 2008,
: A. 1know I've seen the building before, I just don't 5 had you had any type of intoxicating liquor?

6 know what angle that's from. I don't remember an 6 MS. JAMES: Objection, relevance,

7 awning. 7 THE WITNESS: Before?

8 Q. You don't remember seelng an awning? 8 BY MR. ASHFORD:

2 A No 9 Q. Before,

10 Q. So ma'‘am, after you parked your vehicle what 10 A, Yes,

1M happened? 11 Q. And what had you had to drink?

12 A, We went inside. , 12 A. A beerortwo,

13 Q. Was this door open in Defendant's Exhibit No. 3, 13 Q. Okay. Where did you drink that beer?

14 was the door open when you went inside? 14 A, In Ferndale,

15 A. Idon't remember. What do you mean? 15 Q. Where speclfically in Ferndale?

16 Q. Was it open or was it closed? 16 MS. JAMES: Objection, relevance.

17 A. Idon't remember, 17 THE WITNESS: I don't know if that

18 Q. Did you have to knock to gain entrance? 18 really matters. I think it was either at my hotse

19  A. Idon't remember. 19 or at a local bar, '

20 Q. Was there anyone at the door when you walked in? 20 BY MR. ASHFORD:

21 A. Yeah. 21 Q. Do you know what bar it was?

22 Q. Okay, Who was at the door? 22 MS. JAMES: Objection, relevance.

23 A. Somebody checking IDs. 23 THE WITNESS: No, I den't remember,

24 Q. Did you show them your ID? 24 BY MR. ASHFCORD:

25 A. Yes. 25 Q. Who were you with when you were drinking the beer?

RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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“ A. lessica and Megan. 1 A. Mike Rozman. R-o-z-m-a-n.

. Q. Were they also drinking beer? 2 Q. So he put you on the list where you didn't have to
3 MS. JAMES: Objection, relevance. 3 pay? :
4 MR. ASHFORD: I'll glve you a 4 A, Yes,

5 continuing objection. 5 Q. That's nice of him.

6 MS. JAMES: Thanks. You canh go 6 A. Yes, it was.

7 ahead and answer If you know., 7 Q. So neither you nor your friends had to pay?

8 THE WITNESS: Yeah. I mean, like 8 A. Correct.

9 one of us, I don't remember which one was drinking, 8 Q. cCan you describe the inside of the Contemporary Art
10 I think it was Jessica because [t was her birthday 10 Institute of Detroit when you walk into that door
11 and then I believe Megan drove us there in my car 11 that's pictured in Defendant's Exhibit No. 37
12 and then I was going to drive home. So technically 12 A. Yes. There is sort of just white walls and a large
13 I didn't drive there. But we drove my car. 13 room, concrete and brick. There's some stairs in
14 BY MR. ASHFORD: 14 the back room, two bathrooms.

15 Q. So once you stepped Inside the Contemporary Art 15 Q. Two back rooms?

|-16--- . Institute-of-Detroit-on-May-31st.of 2008-they-- 16. A, . Abackroom. - .. .. . ... o o - . .

17 checked your ID and then what happened? 17 Q. Oh, twoe bathrooms?

18 A. I guess that we just kind of made our way through 18 A. Yes.

19 the back into the back room. 19 Q. And you said there's a back room?

20 Q. Did you have to pay a fee to get in? 20 A. Yeah, and then there's a back room. You can see

21 A, 1did not pay. 21 the doorway from the main room.

22 Q. Why not? 22 Q). Was the party occurring in the back room?

23 A. Because I was friends or am friends with the D] and 23 A. I mean, technically that's where the dancing is.

24 so he put us on a list. 24 Q. Okay. Soit's all over but the dancing is in the

25 Q. Who was the DJ? 25 back room? '
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1 A. Yes, 1 €. Do you know a telephene number for him?
2 Q. And that's where the D] was? 2 A. Idon't have it memorized.
3 A. Correct. 3 Q. And Rob Is a friend of yours?
-~ Q. You were there approximately an hour, 4 A. Yes.
! hour-and-a-half before the police arrived; is that 5 (. How long have you known him?
6 correct? 6 A. Since freshman year of high school. I don't know
7 A. Yeah. 7 how long it's been,
8 Q. While you were there did you purchase any alcoholic 8 Q. So he's an old classmate of yours?
9 beverages? 9 A. Yeah. :
10 A. No. 10 Q. Have you ever had any other type of relationship
11 Q. While you were there did you have any alcoholic 11 with him beslides friendship?
12 beverages to drink? 12 MS. JAMES: Objection, relevance.
13 A. Ihad one beer. 13 THE WITNESS: No.
14 Q. And how did you get the beer? 14 BY MR. ASHFORD:
15 A. My friend gave it to me, They brought it in. 15 Q. Ma'am, do you know Joseph Timlin?
16 Q. Which friend? 18 A. No,
17 A. His name is Rob McLeod. 17 Q. Do you know Jennifer Shraeder?
18 Q. Robin? - 18 A. No.
19 A. Rob. 19 Q. Do you know Christopher Shoemaker?
20 Q. Rob. How do you spell his last name? 20 A. No.
21 A, M-c-L-e-o-d. 21 Q. Do you know Brandon Wally?
22 Q. Where does he live? 22 A. No.
23 A, Ferndale. 23 Q. Okay, when you came into the -- strike that,
24 Q. Do you know his address? 24 When you walked into the door
25 A. 607 Farmdale. 25 that's pictured in Defendant's Exhibit No. 3, did
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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T you see anyplace where there was food or beverages | 1 seen any underage drinking?
L being sold or served? 2 A. Imean, Idon't know what people's ages are, nobody
3 A. Let's see, to the right of the entrance there is a 3 that I went with was underage.
4 counter where you could get beverages. 4 Q. Did you ever see any use of illegal narcotics?
5 (). Did you then have to walk past that counter to get 5 MS. JAMES: Object to foundation.
6 to the dance floor? ' 6 THE WITNESS: I guess I probably, I
7 A. No, it was off to the side. Like the back wall, 7 don't know if I ever saw it, I smelled marijuana.
8 Q. Ican'tpicture, the back wall of? 8 BY MR. ASHFORD:
9 A. Iguess like if you think of it as a square room, g8 (. Did you ever see any cocaine?
10 when you walk into the door you go this way, you go |10 A, No.
1" to the left to get to the dance room and the bar 11 Q. Did you ever see any marijuana?
12 area was back to the right. 12 A, No.
13 Q. Were you given a wrist band after you entered the 13 Q. Did you ever see anyone smoking cigarettes?
14 C.A.LD.? 14 A. Yes.
15 A. Yeah, I think I was. 15 Q. Did you ever see anyone serving alcoholic beverages
~16. —Q. At the_time.how. old.were you? . e e o . |8 L _afterZa.m.?_ . .. C el ol
17 A, Twenty-five, I guess, 26, I have no idea. I can't 17 A. Imean, I don't know. Like I never looked at my
18 remember how old I am. After you turn 21 you just |18 clock and said oh, it's after two, that's
19 don't think about it anymore, 19 happening. If that makes sense,
20 Q. How many times had you been to the C.A.I.D. prior 20 Q. How long have you been at the C.A.1.D.?
21 to this occasion? 21 A. What do you mean?
22 A, Idon't know how many times, 22 Q. Like into the morning hours, how long have you
23 Q. Okay. 23 been?
24 A. Multiple times. 24 A. Probably the latest I stayed was, I don't know,
25 Q. During the times that you were there had you ever 25 four, between four and five,
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1 Q. Have you ever seen anyone using or taking pills at 1 was drinking alcoholic beverages?
2 the C.A.L.D. on these prior occasions? 2 A Yes.
3 MS. JAMES: Object to foundation. 3 Q. Did you see anyone purchasing alcoholic beverages?

- BY MR. ASHFORD: 4 A, NotthatI could say for certain.

! Q. Ortablets? 5 Q. When you came through the front door did you see
6 A. No. . 6 anyone standing at the counter where beverages were
7 Q. Have you ever seen attendees at the C.A.I.D. who 7 being served?

8 were Intoxicated or high? 8 A. Idon't remember,
9 MS. JAMES: Object to foundation. 9 Q. Did you ever see a beer keg in the C.A.LD. on the

10 THE WITNESS: Drunk, sure. Idon't 10 night of May 31, 20087

1 know about if they were high or not. 11 A. Idon't remember if I saw it or not.

12 BY MR. ASHFORD: 12 Q. Were people drinking wine?

13 Q. Have you ever seen any weapons at the C.AL.D.? 13 A. Idon't remember seeing anybody.

14 A. No. 14 Q. So you went to the back room and then what did you

15 Q. Ma'am, when you were there on the night of May 31st | 15 do?

16 of 2008, did you see the use of illegal narcotics? 16 A. Idont know. Danced, said hi to the D], went

17 MS. JAMES: Object to foundation. 17 outside in the back.

18 MR. ASHFORD: What foundation? 18 Q. Ma'am, when you entered the C.A.LI.D. on May 31,

19 MS. JAMES: It assumes that she 19 2009, did you see a liquor license?

20 would know whether or not and recognize whether or (20 A. No.

21 not someone was using something that was illegal. 21 Q. Did you look for a liquor license?

22 BY MR, ASHFORD: 22 A. Ididnet.

23 Q. Based on your own personal perception, 23 (. Did you see a dance hall permit?

24 A. No. : 24 A. No.

25 Q. Did you see, aside from yourself, anyone else who 25 Q. Did you look for one?

RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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© A, No. 1 A. No,

Q. Did you see a Detroit business license? 2 Q. Youdidn't have to push through people to walk
3 A No 3 around?
4 Q. Did you look for ane? 4 A. No.
5 A. Idid not. 5 Q. Where were you when the Detroit Police officers
6 Q. This area that is outside, can you describe that 6 entered into the C.A.L.D,?
7 for me? 7 A, Iwasin the dance room,
8 A. Yeah, it's just sort of like a side yard, there's a 8 . How long were you out in the side yard of the
9 fence around it, grass. 9 C.AL.D. or the backyard?

10 Q. Do you know if it's the area that is shown In 10 A. Idon't know.

1" Defendant's Exhibit No. 47 11 Q. How long had you been in the back rcom before the

12 A. Yeah, I believe that it's behind the fence to the 12 police entered into the building?

13 side there, 13 A, Idon't know, I would say a few songs.

14 Q. So the back room people were dancing? 14 Q. Ckay. So then what happened?

15 A. Yeah. 15 A. Once they came in, what are you asking?

16 .- Q.. What.were.people.doing-in.almost.like this.side - - A6._Q.. When.you_were.in_the back room_the_police_officers ._ .

17 vard of the C.A.L.D.? 17 entered into the building, right?

18 A. Just standing around talking, hanging out. 18 A. Right.

19 Q. How many people were there? Just estimate. 19 Q. So describe it for me, what happened?

20 A. Ihave no idea. 20 A, They came rushing in and told everybody to lay con

21 Q. Was it really crowded? 21 the floor. And they kind of pushed past my friend

22 A. No, it wasn't very crowded. 22 and I and 1 think on the way out the door, the back

23 Q. You could walk around easily? 23 door, and we laid on the ground, and just waited

24 A. Yes. 24 for what was going to happen next, I guess.

25 Q. You weren't shoulder to shoulder? 25 Q. Did you know it was Detroit Police officers?

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REFORTING - 313-964-3611




2:10-cv-10675-VAR-MKMerRo@#oB4ahne delleds8d 11442 Pg 10 of 15 Pg ID 1939

33 34
1 A. No. 1 BY MR. ASHFORD:
2 Q. Did you know they were police officers? 2 Q. Ms. Hellenberg, I'm going to ask you, regarding
3 A. No, not at first. 3 Funk Night, did you ever see what's marked as
: Q. Okay. How long did it take you to realize they 4 Defendant’s Exhibit No. 8 prior to attending the
were police officers? 5 event?
6 A. Ireally don't know, 6 A. Ithink I've seen that ad before,
7 Q. When you realized they were police officers were 7 Q. That was the advertisement for the Funk Night that
8 vou still laying down on tha floor? 8 you attended on May 31, 2008?
9 A. Idon't know. Idon't remember, 9 A. Yes.
10 Q. How were the police officers dressed? 10 Q. And, Defendant's Exhibit No. 9, did you attend the
11  A. Some had bandanas on thelr faces, like covering 11 Funk Night, the Halloween Funk Night that was in
12 their nose and mouth. I remember some people, they |12 October of 20087
13 were dressed in black with hats, not like police 13 A. Honestly I don't remember if I went to that or not.
14 officers. At least the initial group that stormed 14 Q. Okay. You didn't even have to know the DJ to get
15 in, I think there were a few people that I saw 15 in free, and you don't recall it?
16 later that were wearing uniforms. 16  A. You know what, I don't remember if I went that
17 Q. Patrol uniforms, what you generally think of as 17 night or not. I don't think so. I don't remember.
18 patrol uniforms, right? 18 Q. Okay. Your counsel told me you remembered what bar
19 A. Yes. 19 you went to that evening?
20 Q. Where they have a badge on their chest, correct? 20 A. Yes,
21 A, Yeah, 21 Q. What bar was that?
22 MR. ASHFORD: Mark these three for 22  A. It was the Post in Ferndale.
23 me.. 23 Q. I'm also going to show you what's marked as
24 {Defendant's Exhibits 5 - 9 24 Defendant's Exhibits 4 through -- strike that.
25 marked for identification.) 25 I'm also going to show you
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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what's marked as Defendant's 5 through 7 and what 1 C.A.L.D. at the time that the Detroit Police
- I'm most interested in in these photographs is how 2 officers came in?
3 the police officers are dressed. Is this how they 3 A. WhereI was in the dance room it was -- there was
4 were dressed on the night of May 31, 2008? 4 like no lights on in there basically, I mean, it's
5 A. Imean, I guessso, [ don'treally remember 5 pretty dark.
6 specifically if that's what they locked like or 6 Q. Was there any kind of strobe light or anything?
7 not. 7 A. There was something, I mean, you could see people's
8 Q. Do you remember any of these scenes in these 8 faces in front of you but it was always really dark
9 exhibits from May 31st of 2008, the police standing 9 in there.
10 outside the side door of the C.A.L.D.? 10 Q. What police action did you observe once they
11 A. These specific scenes or just that in general? 11 entered into the C.A.1.D.?
12 Q. Justin general, 12 A, Well, they all sort of came charging in and my
13 A. No, Idon't remember. Idon't remember that. 13 friend got knocked over and they kind of rushed
14 Q. Did you see the word "police" in white letters, in 14 past us out into the outside and a couple stayed, I
15 white reflective letters across the back of police 15 think, I don't know how many, my head was down on
16- . . .-uniforms-when. they-came into-the-C.ALD.2- .. - — 16... the-ground-so-there-must-have been some inthe-room. |...
17 A, When they came in I don't remember. I only saw the 17 with us and they just told us what to do from then
18 fronts of them. 18 on.
19 Q. Did you see the word "police” In the front part of 19 Q. When your head was on the ground, what were you
20 the uniform that they were wearing? 20 facing?
21 A. Not anybody that I remember seeing. When it first 21 A. Iwas facing a wall when I first laid -- when we
22 happened I don't think I saw anything. 22 first laid down.
23 Q. Did you eventually see it? 23 Q. So you couldn't really see anything that was going
24 A. Idon't remember, 24 on around you?
25 Q. Can you describe the lighting for me inside the 25 A. No.
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1 Q. You could hear? 1 these two women officers that were doing that and
2 A, Yeah. 2 then we all went and sat on the floor.
3 Q. what did you hear? 3 Q. Were you ever handcuffed that night?
A, I don't remember. Yelling and commotion. 4 A. Iwas not.
: Q. And you did not see what happened out in that 5 Q. Ormorning?
6 outdoor area of the C.A.L.D.? 6 A. Iwas not.
7 A. No, we never -- I was never out there again that 7 Q. Were you ever searched?
8 night. 8 A. Yes, they, you know, patted us and took our stuff.
9 . You don't know how long you were face down? 9 Q. Do you know who searched you?
10 A. Idon't know. No. 10 A, Just a woman,
11 Q. What happened after that? 11 Q. <Can you describe her for me?
12 A. Let's see. Eventually they moved, they had us 12 A. Idon't remember anything about what she locks
13 stand up or sit up. I don't remember if we sat up, 13 like.
14 you know, like against the wall but eventually I do 14 Q. Do you know her name?
15 remember that they separated all the boys and the 15 A, No.
16 girls and they moved us, the girls into the front 16 Q. What materials did she take off of you?
17 part of the C.A.L.D. where you come in and they had 17 A I--
18 us all sit on the floor with cur hands like on our 18 Q. Strike that.
19 heads, sort of like a tornado drill in school, and 19 Did she take them off of you or
20 then they just started calling names, one at a 20 did you give them to her?
21 time. And before that they, I think as we walked 21 A. 1Ithink she took them off of me.
22 from the dance room into the main room they emptied |22 Q. Okay, what did she take off of you?
23 our pockets. 23 A. I had my car keys, driver's license, I don't know
24 Q. Who emptied your pockets? 24 if I had anything else. Maybe some money.
25 A. I guess one of the officers did. There was like 25 Q. Okay. And then they brought you into the front
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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room? 1 Q. I'm going to show you what's been marked as
A. Yes. 2 Defendant's Exhibit 1. Is this like the sheet you
3 Q. Okay, then what happened? 3 had to sign?
4 A, We all sat on the floor and after, I don't know, we 4 A. Yes.
L] sat there for a while, and then after a while they 5 {. Did you read it before you signed it?
6 started calling us up one at a time or a couple at 6 A. I mean, I might have locked, read it, tried to read
7 a time. We were just sitting there waiting for cur 7 it, but I mean, I was so scared nothing made sense.
8 names to get called. 8 Q. So what happened after you signed this form?
9 Q. From the point that you sat up did you observe any 9 A. They asked me if I had stuff in my car.
10 type of assaultive police conduct? 10 Q. And what was your-response? Do you need to take a
11 A. 1 didn't see anything like that, 11 break?
12 Q. Did you see any of the attendees assault the 12 A. Yes.
13 police? 13 {Recess taken.)
14 A. No. . 14 MR. ASHFORD: Can you read back the
15 Q. So they called you up, right? 15 last question.
-16- A Yese--- - - - - - - e - e =B - - - . (Reporter read-back-the last ..
17 Q. Then what happened? 17 question.)
18 A. Then they told me, they gave me the ticket and they 18 THE WITNESS: That I did have things
19 asked me if I drove and then they made me sign that |19 in my car and so they let me go out to my car with
20 sheet about my car and I asked them, I think I 20 an officer who was actually in uniform.
21 remember asking them, you know, what was going on |21 BY MR. ASHFORD:
22 and they said that my car was being towed. 22 Q. And he was in uniform meaning that he was in a
23 Q. What do you mean they made you sign it? 23 patrol uniform, what we could call & patrol
24 A. Well, they told me [ had to sign it. I didn't 24 uniform, with a badge on his chest, correct?
25 really think that [ had any other option. 25 A, Yes.
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1 Q. Okay. 1 A. Idon't know. It was on the bed.
2 A. He walked me to my car and then they let me get 2 Q. It was on a flatbed tow truck?
3 whatever things I could carry. And yeah, that's 3 A. Yes. Being driven away.
. .o what happened. 4 Q. Then what happened?
. Q. Okay. Then what happened? 5 A. Then my friend Jessica told me that she had called
6 A. Then I was free to go. 8 my boyfriend and he was coming to get us.
7 Q. Did you go back into the.C.A.L.D.? 7 Q. And what was your boyfriend's name?
8 A. Idon't remember. Idon'tthinkI did. 8 A. Justin Walker.
9 Q. Ckay. So you were outside? g Q. Okay. And where does Justin Walker live?
10 A. Yeah. 10 A, He lives in Detroit.
11 Q. So then what happened? 11 Q. Okay. Is he still your boyfriend?
12 A. Then I met my friend Jessica who had already been 12 A. No.
13 released on the corner of Rosa Parks. 13 Q. And did Justin come get you?
14 Q. What happened to your car? 14 A, Yes,
15 A. They took it. 15 Q. How long did It take Justin to come get you?
16 Q). Did you see them take it? 16 A. Idon't know. We waited for Megan, too, so I don't
17  A. Yes, 1 did. 17 know if he got there before Megan got out, I don't
18 Q. Okay. What towing company took it? 18 know the time-frame.
19 A, Idon't know. 19 Q. Okay. What happened after he arrived?
20 Q. When you say you saw them take it, who actually got |20 A. We left.
21 into your car and drove it away or started working 21 MS. JAMES: Hold on just a secend.
22 on it to tow It? 22 MR. ASHFORD: Off the record.
23 A, Idon't know. 23 (Discussion held off the
24 (. Was it a Detroit Police officer or did it seem to 24 record.)
25 be a towing company employee? 25 MS. JAMES: Sorry about that,
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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°  BY MR. ASHFORD: 1 Q. After May 31, 2008, or subsequent to that date, did
E Q. Ms. Hellenberg, prior to May 31st of 2008 were you 2 you ever go back to the C.A.I.D.?
3 familiar with the term "blind pig"? 3 A. [ wentonce during the daytime.
4 A, Yes. 4 Q. When was that?
5 . What did that term mean to you? 5 A. 1think it was like the day after.
6 A. Justa place that you had to use, you know, like a 6 Q. Okay, why did you do that?
7 password to get into and was during Prohibition and 7 A. My friend Jessica lost a sweater that night and she
8 a place you drink that you weren't supposed to, 8 just kind of really wanted it back so we went down
9 that was a secret place. 9 there to get it.
10 Q. Did anyone ever tell you it was an after hours 10 Q. Did you find It?
11 drinking estahlishment? 11 A. Yeah, actually.
12 A. Did anyone ever tell me that? 12 Q. And since that time have you been back?
13 Q. Yes. 13 A. No.
14 A. Idon't know. 14 Q. Why not?
15 Q. Was that your understanding of what it was? 15 A. I never want to go there again.
16.._A. _Ldon't_think.1.associated. after.hours necessarily. 16 Q. Whynot? _ _ . . L
17 with the term "blind pig." 17 A. Because of what happened.
18 Q. Did you know that, were you familiar with any laws 18 Q. Do you fault the C.A.1.D. for that in any way?
19 saying that you could not serve or sell alcohol 19 A. Yeah, I think that I do. I think it was probably
20 after 2 a.m. in the state of Michigan? 20 their responsibility to make sure that they were,
21 A. I mean, I guess I probably knew that but I don't 21 you know, a proper establishment.
22 know. I don't know how to answer that. 22 Q. Okay. Were you given a ticket or a criminal
23 Q. well, did you know you had to have a liquor license 23 citation as a result of being at the C.A.LD. on
24 to serve liquor? 24 May 31, 20087
25 A. Yeah. 25 A. Yes, I was given a loitering ticket.
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1 Q. Did you appear in court on that ticket? 1 trying to remember if we actually had to go back a
2 A, Yes. 2 second time. I don't think we had to go back,
3 Q. How many times? 3 Q. Where was this, at the 36th District Court?
. " A, I went to court twice. 4 A. Yeah.
i Q. What happened the first time? 5 Q. In Detrolt, correct?
6 A. 1Ithink we just had to show up and they gave us a 6 A. Yeah.
7 date to come back. 7 Q. So based on your memory, you only had to go one
8 (). Were you representad by an attorney that first 8 time?
9 date? 9 A. Yeah. Yeah.
10 A. Yeah. 10 Q. And then you were later informed that the ticket
11 Q. Who was that? 11 had been dismissed against you?
12 A. Gosh, I don't remember his name. 12 A. Yeah, yeah. Like they gave us the date that we
13 Q. Did he do a good job? 13 were supposed to have to go back but I don't aver
14 A. Yeah. 14 remember that we had to go back. '
15 Q. Your ticket was eventually dismissed, right? 15 Q. Have you had any problems with law enforcement
16 A. That's correct. 16 since then?
17 Q. During the first time you were there did they 17 A. No.
18 advise you of your rights, tell you what you were 18 Q. Now about your car. Were you able to get your car
19 charged with? 19 back?
20 A. You mean like a court? 20 A. Iwas.
21 Q. Yes. 21 Q. Okay. Did you receive paperwork from the Detroit
22 A. Yes, 22 Police Department while you were at the C.A.L.D. on
23 Q. The second time you went what happened? 23 May 31, 2008 on how to retrieve your car?
24 A. Gosh, we just -- I don't really remember. We just 24 A. Yeah, I think it said on the paper that they gave
25 went in and -- wait, maybe we didn't have to. I'm 25 us.
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4 Q. Like the paperwork that's similar or the same as 1 A. Yeah, I had to go to an Impound lot and give
. Defendant's Exhibit No, 1? 2 them --
3 A, Yeah : 3 Q. So you gave the $400 -- was it a check?
4 Q. Okay. And so did you call the Wayne County 4 A. It was a money order.
5 Prosecutor's Office to get your car? 5 Q. So you gave the $400 money order to the guys who
6 A. No, Iwaited and had the lawyer from the ACLU try 6 were in charge of the impound lot?
7 to fight to get my car back. 7 A. Yeah, I think so.
8 Q. Okay. Without paying the cost? 8 Q. Do you know what impound lot it was?
9 A. Correct. 9 A. It was on Fort Street, I believe. But I don't know
10 Q. Okay. What lawyer was that? 10 the cross street.
11 A. His name was, I think it's William Goldberg. 11 Q. In Southwest Detroit?
12 Q. Did you have to appear in court regarding your car? . |12 A. Yeah.
13 A. No, 13 Q. So why did you decide to settle the case with Wayne
14 Q. Okay. What happened as far as his fight to try to 14 County and do the community service?
15 get your car hack? _ 15 A, Idecided that I didn't have the money to pay for
116 _A. Eventually I could get my car back if I pald $400 186 _.my car to get it back, I felt strongly that what o
17 and I had to give a speech to some teenagers about 17 happened was unfalr and I was also in a position to
18 the situation and basically what [ had learned. 18 be able to walk to work and so it just made more
19 Q. Okay, this $400 payment, was it to the Wayne County |19 sense to me to, you know, fight than try to pay a
20 Prosecutor's Office? 20 bunch of money for my junk car.
21 A. [don't remember who I had to pay. 21 Q. You agreed to do the cornmunity service, right?
22 Q, Did you have to pay for towing and storage fees at 22 A, Idid.
23 all? 23 Q. Why did you agree to do that?
24 A. No, just had to pay $400. 24 A, Because it didn't seem like it was too complicated.
25 Q. Did you have to go someplace to pay it? 25 Q. What did you have to do?
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1 A, 1Ihadto make, give a talk to some teenagers in my 1 Q. Did you have any personal contact or telephone

2 area and tell them. 2 contact or correspondence with the Detroit Police

3 Q. InFerndale? 3 Department after you left the C. A.L.D.?

-* A. Yeah, it was in Ferndale. 4 A, Notuntil I went and pald for my car.

: Q. Who did you glve a talk to? 5 (). Did you see a Detroit Police officer at the impound

6 A. Italked to a few teenagers at Affirmation 6 lot?

7 Community Center in Ferndale, 7 A. Yeah,

8 Q. It'sjust a community center? 8 Q. Do you know who that officer was?

9 A. Yeah, it's a community center. It's for -- Iit's 9 A, No.

10 like the GLBT Community Center. Gay, Lesbian, 10 Q. Was the individual you saw at the impound lot in a
1" Bi-Sexual, Transgender, whatever, [ can never 11 Detroit Police uniform, as far as you could tell?
12 remember the order. 12 A. Yeah, I think so.
13 (. Ma'am, how long were you without your vehicle? 13 Q. How was he dressed?
14 A, I think it was about ten months. 14 A. tike an officer.
15 Q. Why so long? 15 Q. He had a bhadge?
16 A. That's how long it took. I don't know why it took 16 A. Yeah.
17 that long, 17 MR. ASHFORD: Off the record.
18 Q. Were you asking your attorney why Is it taking so 18 (Discussion held off the
19 long? 19 record.)
20 A. I mean, he was sort of keeping me updated, just, I 20 MR. ASHFORD: Back on the record,
21 don't know, 21 BY MR. ASHFORD:
22 Q. Did you ever have any personal or telephone contact |22 Q. Ma'am, what kind of condition was your car in when
23 or any correspondence with the Wayne County 23 it was returned to you?
24 Prosecutor's Office? 24 A, - It was covered in dust and I had a flat tire.
25 A. Idon'tthink so. 25 Q. Which tire was flat? '
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4 A, I'm pretty sure it was the front passenger’s side. 1 complaint regarding the seizure of your car?
¢ Q. How did you get it home? 2 A, Ican't remember what they did. I mean, whatever

3 A, My dad filled up my tire and I drove it home, OrI 3 the lawyers did to get my car back.

4 drove It. 4 Q. So, they appeared in the forfeiture hearing for you

5 MR. ASHFORD: Off the record for a 5 or the nuisance abatement action?

6 moment. 6 A. Yeah.

7 (Discussion held off the 7 Q. And you have your lawyers in this lawsuit?

8 record.) 8 A. Right. '

9 MR. ASHFORD: Back on the record. 9 Q. Did you ever go to the Detroft Police Department or
10 BY MR. ASHFORD: 10 any type of federal agency or any type of state of
11 Q. Ms. Hellenberg, have you filed any complaint 11 Michigan agency and make a complaint against the
12 regarding the police action in this case with any 12 Petroit Police Department?

13 public or governmental entity, not including this 13 A, Did I personally?

14 lawsuit? 14 Q. Yes,

15 A. Does that include my car? 15 A. No.

46 . Q. Sure. The selzure of yourcar. = = _ . 16 . Q. Were you Injured at all on May 31st of 2008,
17 A. 1don't know if I understand what you're saying. 17 physically injured?

18 Q. I'm saying did you file any kind of complaint with 18 A. No.

19 any type of governmental or public entity regarding 19 Q. Did you suffer any type of damages or irjuries that
20 the police action on May 31, 2008, at the C.A.I.D.? 20 you have not told us about here today?

21 A. Not other than the situation with my car and this 21 A, No.

22 situation. So nothing that wasn't, you know, 22 MR. ASHFORD: I have nothing
23 through the ACLU, you know, this proceeding and the | 23 further.

24 car thing, 24

25 Q. When you say the car thing, did you file a 25
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1 CROSS-EXAMINATION 1 out of your view, that you know of?
2 BY MS. JAMES: 2 Yes, I know that most of the or all of the guys
3 Q. When the police entered the C.A.I.D. on May 31, 3 eventually were moved away and outside and I know
o 2008, I believe you already described what they 4 that there was probably officers out there with
g were wearing but can you describe for me whether 5 them so I didn't see them after we were separated,
6 they brought anything in or had anything in their 6 MS. JAMES: Okay. Nothing further
7 hands? 7 for me.
8 A. Yes. The ones that, you know, first came in 8 MR, ASHFORD: I have no further
9 through the door, into the rcom where I was, they 9 questions. Thank you very much, ma'am,
10 had guns. 10 {Deposition concluded at
11 Q. Do you remember anything else? 11 1:15 p.m.)
12 A. No 12 e e
13 Q. Do you recall at the time what It is, if anything, 13
14 that you focused on visually when they entered? 14
15 A. 1remember, I really remember the bandanas and the |15
16 guns the most. 16
17 Q. Okay. I believe you also testified earlier that 17
18 you didn't personally observe the police assault 18
19 any attendees of the C.A.I.D. or vice-versa. 19
20 During the period of time 20
21 between when the police entered and when you were | 21
22 called up and received your ticket were you able to 22
23 observe, to the best of your knowledge, all of the 23
24 police and the attendees that were in the room or 24
25 were there ever police and/or attendees that were 25
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17 DATE . ' PLATOON DISTRICT AND CAR SPECIAL EVENT OR DETAIL NAME
| 530008 | 4. - VICE
Vehicle Code Mileage On Duty Fuel Level OnDuty | Mileage OF Duty | O Change Due | Gal of Gas Tatal Miles Driven ‘gfﬁgﬂgﬁ-sﬁe?
13710 464610 , 46463 Mileaga "
P.R.E. Kil_# Rifle /Shotgun Serial # Car Clean? Fjre Extinguisher? Hand Spotlight? Spare Inflated? Repairs Needed / Damage Noted (List &l
' . T, TICKET RECAP H
l . PR ‘ ER (\sﬁANK,é NA%@TM%L{RE ) bavge | (AN 1 OFF oS LM T e e |
36T B BUCTS i $1260 | 1100 | 700 134
4610 [ 1100 | " 700
4591 {1100 | 700

M\h 12 | 1200 | 800
Ty,

RECAP OF ACTIVITY

Palice Runs l ' Missing Reports Taken UF-601 JC-02
Felany Arrests ' Missing Persons Recovered : UF-002 Drops Submittad for Approval
Misdemeanor Arrests : Delainees Transferred UF-003 Parsons Interviewed
Juvenlles Detained Witnesses Convayed UF-004 Detainges Assigned
Ordinance Complaints Other Conveyances UF-005 Detainees Interrogatad
Traffic Stops _Traffic Crash Reports UF-008 _Warrants Subritted
Tolal Males tnvestigated Guns Confiscated UF.-007 Supervisor Runs ;
Tolal Fernales Investigated Conflscaled Vehicle (s) UF-008 Supervisor (S5C) Runs Responded to
| Other Citizen Contacts Weight of Narcotic Seizures DPD-665 Tirne Spent Desi/Cell Blogk Duty
Number of Frisks Confisceted Currancy DPD-668 MLCC Inspactions
Aulos Invesligated . Time Spent on Survsillance DPD-667 MLCC Wrile-ups
Autos Recaverad Canine Deploymant - DPB-668 Hours on Vice Enforcement 8
Autos Impounded 44 Canine Apprehension DPD-669 Entries Entered into MAS
All Recovered Property Vaiue Conlact Bfochurgs Distributed B - DPB-B70 Investigations Submitted
Case”Reports (CRISNET) Hours Spant in Trafning JC-01 l Other Forms or Rpts

Miscellaneaus 7
Information: THERE WERE A TOTAL OF 134 MISCELLANEOQUS TICKETS W}Y/IT%N DURING EXECUTION OF THE WARRANT
i

i Sl

s RE - ¥ DATE CHECKED Iy
[y

S

TIME CHECKED IN

[ SGT. DANIEL BUGLO

SUPERVISQR GHECKING THE LOG IN (PRINT RANKINAME)

S
SUPERVISOR REVIEWING THE LOG (PRINT RANKINAME) AGNATURE ] ’ DAYE CHECKED IN ) DATE CHECKED IN
LUNCH LOCATION; " | TIME LUNCH TAKEN: I VEHIGLE KEYS TURNED OVERTO
TIME ON PATROL TIME ON P.R TIME ON M.A, TIME ON T.8. TIME ON LF, TIME ON 5.1, TIME ON 8.R. TIVME ON 8.5.6, TIME ON S.1P.

i R AN RN

TYPE DISPOSITION

ACTIVITY

ARRIVEDR TO TOTAL

TO~w
Au—~a3 T

) ON DUTY ROLL CALL PER LT YOST PREPARING FOR RAID

' PREPARING FOR EXECUTION OF SEARCH WARRANT

( TMU BASE SECONDARY ROLL CALL

TMU BASE STANDING BY AWAITING INFORMATION FROM
UC OFFICERS INSIDE THE LOCATION.

5141 ROSA PARKS - EXECUTION OF SEARCH WARRANT

15 J MA
1200 60

=

S
'S_'.JE
>

=
>
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Saturday, MAY 31, 2008, CRISNET 080531 -=u-n
VICE ENFORCEMENT, (2) TWO NARCOTIC ENFORCEMENT
CREWS, AND TMU EXECUTED A SEARCH WARRANT AT
5141 ROSA PARKS, "THE CONTEMPORARY ART .
MUSEAUM" AT THE ABOVE DATE AND TIME WITH THE i
FOLLOWING PEOPLE RECEIVING THE FOLLOWING ;
CITATIONS:

Def. 1: Engager, doorman: Joseph Timlin, w/im/24, 12/14/83
of 1139 saint aubin, Hamtramck, ML, Iss ord U42346408 for
"Engage in illegal occupation™ by Lt. V. Yost.

Def. 2: Engager, bartender: Jennifer Anne Schraeder, w/f/26,
5/5/82 of 31666 Nixon, Beverly Hills, MI. Iss ord u42346308
for "Engage in illegal occupation” by Sgt. Daniel Buglo

FROM

ARRIVED

TO

TOTAL

TYPE
ACTIVITY

moO-Hwe

AR —4A™m

DISPOSITION

Def. 3: Engager, doorman: Christopher Kane Shoemaker,
w/m/29, 6/17/78 of 472 Kimbherly Apt. 101 Lake Orion, ML Iss
ord U42346208 for "Engage in illegal occupation' by Lt. Yost.

Def. 4: Engager, houseman: Brandon Louis Walley, w/im/32, |
10/16/75 of 27 E. Willis Apt. 18, Detroit, MI. Iss ord 42346108 -
for "Engage in illegal occupation” by Sgt. Daniel Buglo.

place of illegal occupation” by PO D. Holyfield.

Def. 7: Steven Brian Keycia, w/im/20, 7/28/88 of 51490 S.
Adelle, New Baltimord, Mi. Iss ord U42343008 for "Loiterin a
place of illegal occupation” by PO M. Carson.

Def. 8: Candice Elisabeth Brandelik, w/f/18, 12/13/89 of 15650
Aspen Drive, Macomb Twp., Ml. Iss ord U42342808 for
"Loiter in a place of illegal occupation” by PO K. Wheeler.

Def. 9: Mary Catherine Fraser, w/f/20, 6/14/88 of 23096
roanoke Ave. Oak Park, Ml. Iss ord U42342708 for "Loiter ina

C of D.64 -LO
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Def. 10: Natalie Eilise Viviano, w/ff21, 7/15/86 of 47421 North
Ave., Macomb Twp., Ml. Iss ord U42342308 for "Loiterin a
place of illegal occupation" by PO C. Coleman.

Def. 11: Chelsea Macledd Schultz, wif/19, 5/24/389 of 14153
Four Lakes Drive, Sterling Heights, Ml. Iss ord U42342208 for
“Loiter in a place of illegal occupation™ by PO D. Carter.

Def. 12: Jessica Marie Crowley, w/f/27, 5/31/82 of 960 Emwill

- St,, Ferndale, ML. Iss ord U42342108 for "Loiter in a place of

1llegal occupation" by Sgt. J. Pritchett.

| Def. 13: Susan Mary Moclzelewski, wlfl19 10/1/88 of 14321

Troy St. Taylor, Ml. Iss ord U42345708 for "Loiter in a place
of illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def. 14: Olivia Marie Pizzo, w/f/18, 11/8/89 of 810 Timberline
Dr. Rochester Hills, Ml. Iss ord U42345508 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO T. Gray.

Def. 15: Ashley Renee Lisi, w/f/18, 3/13/90 of 15345
Glenhurst, Southgate, MI. Iss ord U42345308 for "Loiter in a
place of illegal occupation" by PO J. Passmore.

Def. 16: Megan Danielle Smedley, w/f/ of 10600 Mt. Vernon
Apt 2, Taylor, Ml. Iss ord U42345208 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO. S. Johnson.

Def-17:-Brittany elizabeth-Dallas, b/f/19, 3/2/88 of 17704 '
Toepfer, Eastpointe, Ml. Iss ord U42343708 for "Loiter in a ;
place of illegal occupation™ by PO J, Passmore.

Def. 18: Darlene Celeste Hellenberg, wif/25, 12/1/82 of 203
College St. Ferndale, Ml Iss ord U42343508 for "Loiter ina
place of illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def. 19: Lindse Mrie Umlauf, wff/19, 9/18/80 of 831 Jewell St.
Ferndale, Ml. Iss ord U42343608 for "Loiter in a place of
- illegal occupation” by PO'S. Johnsoh. '

Def. 20: Jennifer Lynn Agar, wfi/24, 3/13/84 of 21034 Ontacha
St. Farmington Hills, Ml. Iss ord U42345108 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by Sgt. Daniel Buglo-

Def. 21: Jessica Lynn Martin, w/f/22, 6/17/85 of 13210
Bloomfield Ave. Warren, Ml. Iss ord U42345808 for "Loiter in
a place of illegal occupation” by PO J. Passmore.

Def. 22: Madeline Barick, wi/fi19, 3/29/89 of 37612 Adrian,
Sterling Hgts., MI. Iss ord U42341308 for "Loiter in a place of

illegal occupation” by PO K. Singleton.

CofD-64 -LO
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Def. 23: Jessical Nicole Decker, w/f/25, 6/10/82 of 1975
Belmont, Hamtramck, Ml. Iss ord U42341208 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO J. Kisselburg.

Def. 24: Ryan Paul Gates, w/im/21, 9/11/86 of 7033 N. Blair-
Ave. royal Oak, MI. Iss ord U42367508 for "Loiter in a place
of illegal occupation"” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 25: Joy Alicia wells, b/f/20, 12/01/87 of 29224 Lancaster
Dr. #208, Southfield, MI. Iss ord U42343108 for "Loiter in a
placeof illegal occupation™ by PO T. Gray.

| Def. 26: Erin Elizabeth Ellis, w/f(22, 2/10/86 of 4012 Bagley

Detroit, M. Iss ord U42341108 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO Peacal.

Def. 27: Meghan Hodges, w/f/19, 12/9/88 of 2706 Kipling Ave.
Berkley, Ml. Iss ord U42344808 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO G. Johnson.

Def. 28: Patricia Ann Sagy, w/f/23, 3/7/85 of 1109 S. geneva
Dr. Dewitt, Ml. Iss ord U42344508 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO G. Johnson.

Def. 29: Ashley Katherine Moore, b/f/21, 4/29/87 of 21640
Virginia Southfield, ML Iss ord U42342508 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO G. Johnson.

Def. 30: Amanda Lynn Milke, wff/18, 10/23/89 of 13316 Talbox
Ave. Huntington Woods, Ml._ Iss ord U42344608 for "Loiter in
a place of illegal occupation" by PO J. Kisselburg.

Def. 31: Chelsea H. Macher, w/f/18, 3/22/90 of 43499 Petrucci,
Clinton Twp., ML. Iss ord U42342408 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO J. Kisselburg.

Def. 32: Elise Strasz wif/19, 9/3/88 of 5101 Trumbull, Detroit,
Mi. Iss ord U42343208 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO S. Jackson.

Def. 33: Anna Stotland, w/f/19, 12/22/88 of 6713 Scotch Lake
Dr. W. Bloomfield, Mi. Iss ord U42344308 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO S. Jackson.

Def. 34: Lindsay Anne Stover, wff/27, 5/1/81 of 1415 Parker,
Detroit, MI. Iss ord U42344108 for "Loiter in a place of illegal
occupation" by PO C. Hopkins.

Def. 35: Jacque Sutton, w/m/21, 5{22/87 of 170 Moross St.
Mount Clemons, MI. Iss ord U42367708 for "Loiter in a place
of illegal occupation™ by Sgt. A. Potts.

C of D64 ~LO
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Def. 36: Samantha gold, w/f/18, 10/2/89 of 46701 Kobewater,
Macomb, Ml. Iss ord U42343308 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO. K. Singleton.

Def. 37. Stephanie Hollander, wff/20, 11/6/87 of 7269 Creeks
Beard Ct. W. Bloomfield, Ml. Iss ord U42344208 for "Loiter in
a place of illegal occupation™ by PO K. Singleton.

Def. 38: Gabrielle Rentz, w/f/18, 11/18/89 of 35165 Kesler Ct.
Clinton Twp, Ml. Iss ord U42344708 for "Loiter in a place of
illegal occupation™ by PO K. Singleton.

Def. 39: Corinnie Denomme, wif/19, 4/3/89 of 204 Robertson,
Mi. Clemons, MI. Iss ord U42343408 for "Loiter in a place of
illegal occupation" by PO D. Penn.

Def. 40: Anthony Josep.h Pratt, w/m/20, 12/12/87 of 2679
Bacon Ave. Berkley, MI. Iss ord U42368908 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO M. Laws.

Def. 41: Austin Jones, w/m/20, 7/5/87 of 6682 Swartout Rd.
Algonac; MI. Iss ord U42368808 for "Loiter in a place of
itiegal occupation” by PO M. Carson.

Def. 42: Ashley Rae Hogan, w/ff20, 8/24/87 of 18865 Cass

| Ave. Apt 102, Ciinton Twp., M. Iss ord U42368708 for "Loiter

in a place of illegal occupation" by Sgt. J. Pritchett.

| Def. 43: Carlos Antonio Padilla, w/im/19, 9/19/88 of 367
--McMillan Rd.-Grosse Pte.; Ml. Iss ord U42368508 for "Loiter

in a place of illegal occupation” by PO D. Holyfield.

Def. 44: Camile Jay P'omaville, wif{18, 1/19.80 of 17089 White
Plains Dr., Macomb, Ml. Iss ord U42368608 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO K. Wheeler.

Def. 45: Marian Louise Schmidt, w/f/19, 1/31/39 of 641
University Place, Grosse Pte., M. iIss ord 142368408 for

"Loiter in a place of illegal occupation™ by PO C. Coleman.

Def. 46: Audrianna Lizette Aivafado, b/f18, 7/10/89 of 17393
Fenton Detroit, Ml. Iss ord U42368308 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO M. Laws.

Def. 47: Brittany Kimberly Jestice, w/f/22, 4/18/86 of 505 Fort
Dearborn 3t. Dearborn, MI, Iss ord U42340408 for "Loiter in a
place of illegal oceupation” by PO T. Gray.

Def. 48: Leah Christian Garvonic, wiff20, 8/26/87 of 39757
Berkley, Clinton Twp., Ml. Iss ord U42344408 for "Loiterin a
place of illegal occupation™ by PO D. Penn.

Def. 49: Kimberly Georgins Khamo, w/ff20, 1/31/88 of 5255
Main St. Clawson, M. Iss ord U42340308 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO S. Johnson.

Def. 50: Tabitha Tabv. wiff21. 10/24/86. of 2245t SIPn-250
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Def. 50: Tahitha Taby, w/f/21, 10/24/86, of 2217 Salmon St.
illegal occupation™ by PO M. Newton.

Def. 51: Brian Edward, w/im/19, 1/8/89 of 17617 Margate Ave.
Lathrup Village, MI. Iss ord U42367108 for "Loiter in a place
of illegal occupation™ by PO J. Cobb-Sanders.

of iilegal occupation" by Sgt. C. Turner,
Def. 53: Sarah Catherine Mercury, wif/25, 7/26/82 of 2720
a place of illegal occupation” by PO T. Gray.

Def. 54: Lynn Marie Losh, w/f/20, 12/10/87 of 15754 Lenaore,
Redford, ML iss ord U42346008 for "Loiter in a place of
ilegal occpuation™ by PO S. Johnson.

Def. 5§5: Michelld Ruth Runde, w/f/21, 5/24/87 of 1551 W.
Davison Lake Rd. Oxford, Ml. Iss ord U42340208 for "Loiter
in a place of illegal occupation™ by PO C. Jenkins.

Def. 56: Nicole Pedley, w/f/20, 5/24/88 of 20914 Hayes, Taylor,
MI. Iss ord U42344908 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO D, Penn.

Def. 57: Joshua Wilson, w/m, 5/9/83 of 2242 15th St.
Wyandotte, ML Iss ord U410092508 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO B. Cole.

Def. 58: Robert Anthony Moglia, w/m, 10/30/77 of 1924 Axtell
Dr. Apt 4 Troy, ML. iss ord U41092408 for "Loiter in a place of
' illegal occupation” by Sgt. G. McWhorter.

Def. 59: Neil Matouka, w/m, 6/3/88 of 24040 Republic, Qak
Park, MI. Iss ord U41092308 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 60: Michael F;ete;r White, w/m, 6/16/83 of 9706 N. 17th,
Plainwell, MI. Iss ord U41092208 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO B. Cale.

Def. 61: Alexander Owen Elso, w/m/, 9/21/87 of 184 Beoland,
Mt, Clemens, MI. Iss ord U42363908 for "Loiter in a place of

illegal occupation™ by PO M. Brown.

Def. 62: James William Washington, b/m/, 11/2/80 of 13887
Mackay, Detroit, Ml. Iss ord U42363708 for "Loiter in a place
of illegal occupation” by PO M. Brown

2 of D84 -LO
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Manchester, NH. Iss ord U42367208 for "Loiter in a place of

Def. 52: Jenna Marie Rinke, b/f/18, 4/21/89 of 37875 Hobarth |
Rd. Chesterfield Twp. Iss ord U42345608 for "Loiter in a place |

Rosa Parks Blvd. Detroit, Ml. Iss ord U42345408 for "Loiter in |

}
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1 Def. 76: Nathaniel Price, w/m, 9/6/87 of 604 W. Lewiston Ave.

Def. 63: Jordan Gregory Calamia w/m, 8/18/88 of 40377
Mount Vernon Dr. Sterling Heights, Ml. Iss ord U42366008 for
"Loiter in a place of illegal occupation” by PO G. Johnson.

Def. 64: Camilo Acosta, w/im/18, 7/27/89, of 14884 Atwater Dr.
Sterling Hgts., Mi. Iss ord U42361608 for "Loiter in a place of
illegal occupation" by PO S. Johnson.

Def, 65: Robert Andrew St. wim/21, 15721 Camden Dr.
Macomb, MI. Iss ord U42361508 for "Loiter in a place of
illegal oceupation™ by Sgt. Daniel Buglo.

Def. 66: Buri Ahmed Khan, w/m, 5/13/84 of 1913 E. Lincoln
Ave, Royal Oak, M. Iss ord U42361008 for "Loiter in a place
of illegal occupation” by PO S. Johnson,

Def. 67: Caitlin Dwne Bruce-Campo, wif, 2/18/89, of 39500
Chart St. Harrison Twp., M\, Iss ord U42361408 for "Loiter in
a place of illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def, 68: Peter Richard Gibbs, w/m/21, 4/21/87 of 549
Troywood Dr. Troy, Ml. Iss ord U41093908 for "Loiter in a
place of illegal occupation" by PO D. Holyfield.

Def. 69: Brian James Rozman, w/m/35, 11/27/72 of 1837
Beechmont, Deego Harbor, Ml. Iss ord U42361308 for "Loiter
in a place of illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def. 70: Michael Wayne Malosevich, w/m, 6/18/86 of 436 W.

I Drayton;-Ferndale, MI: Iss ord U41092108 for "Loiterina

place of illegal occupation™ by PO B, Cole.

Def. 71: Matthew Steven Smyth, w/m/22, 12/12/85 of 15438
Leona Dr. Redford, Mi. Iss ord U42361208 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO J. Passmore.

Def. 72: Anthony Alan Caruso, wim/24, 4/24/84, 6f 825 SE
Bidwell, Portland, OR. Iss ord U42365908 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO K. Singleton.

Def. 73; James William Washington, bim, 11/2/80 of 13887
Mackay, Detroit, M}, Iss ord U42363708 for "Loiter in a place
of illegal occupation™ by Sgt. McWhorter.

Def. 74: Patrick Davis w/m, 2/11/86 of 5256 Jaime Ln.
Flushing, Ml. Iss ord U42363508 for "Loiter in a place of
ilfegal occupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 75: Nicholes John Ernst, w/m, 9/25/81 of 1765 Gardenia

Apt 215, Royal Oak, Ml. Iss ord U42363608 for "L01ter ina
place of illegal occupation” by PO M. Laws.

Ferndale, Ml. Iss ord U42363208 for "Loiter in a place of

illegal occupation"” by Sgt. A. Potts.
Onliine Standard DPD-ZSFJ
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Def. 77: Douglas Addison Hodges, w/m, 10/28/85 of 8166
Turntable, Grosse llie, Ml, Iss ord U42363108 for "Loiter in a
place of illegal occupation™ by PO M. Newton. '

Def. 78: Aaron Bondroff, w/m, 12/2/82, of 14361 Westpoint St. |
Taylor, MI. Iss ord U42363308 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 79: George Strickland, w/m/20, 11/02/87 of 8545
Glengarry Rd. Grosse llle, M. Iss ord U42365808 for "Loiter
in a place of illegal occupation” by PO D. Penn.

Def. 80: Joseph Pistono Jr. wim/22, 2/27/86 of 41874 Pond
View Dr. Sterling Heights, MI. Iss ord U42365708 for "L.oiter
in a place of illegal occupation” by PO J. Kisselburg.

Def. 81: Jacob Timlin, w/m; 9/18/72 of 27111 Park Ct. .
Madison Hgts., Ml. Iss ord U41094108 for "Loiter in a place of
illegal occupation™ by PO J. Cobb-Sanders. :

Def. 82: Adam Cornelius, w/m/25, 10/24/82, of 3720 winchell
Ave. Apt. P305, Kalamazoo, Ml. Iss ord U42365608 for "Loiter
in a place of illegal occupation™ by PO G. Johnson.

Def. 83: James Gross, wim, 2/23/87, of 47729 Falcon Dr.
Shelby Twp., MI. Iss ord U41092708 for "Loiter in a place of
illegal occpupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 84: Zachary Varela, wim/20, 4/21/88 of 19342
Brandywine Riverview, Ml. Iss ord U42365408 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO S. Jackson.

Def. 85. Stephen Paul Webster, w/m/25, 3/3/83 of 4409 .W.
Isabella, Shepheard, M. Iss ord U42365508 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO K. Singleton.

Def. 86: Jason Anthony Leverette-Saunders, w/m, 6/11/83 of
16232 Normandy St. Detroit, Mi. Iss ord U41092808 for
"Loiter in a place of illegal occupation" by PO T. Gray.

Def. 87: James William Czech, wim/25, 4/16/83 of 20304
Hollywood, Harper Woods, MI. Iss ord U42365108 for "Loiter
in a place of illegal occupation” by PO J. Kisselburg.

Def. 88: Daniel Brancheau, w/m/24, 1/30/84, of 9615 Blaxy St.
Taylor, Mi. Iss ord U42365308 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO K. Singleton.

Def. 89: Joshua Adams, w/m/27, 5/20/81 of 337 Ford Ave.
Wyandott, MI. Iss ord U42365208 for "Loiter in a place of
illegal occupation" by PO D, Penn,

C of D64 -LO
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Def. 80: Patrick Dewan, w/m/19, 8/4/88 of 8440 Yale, Oak
Park, ML Iss ord U42342008 for "Loiter in a place of |Ilega|
occupation” by PO G. Johnson.

Def. 91: Doka Juncaj, w/m, 6/25/90, of 16972 Compania,
Macomb Twp., Ml. Iss ord U42341908 for "Loiter in a place of
illegal occupation™ by PO K. Singleton,

Def. 92: Molly ann Blaklwski, w/f/17, 1/25/91 of 580 bolinger,
Rochester Hills, Ml. Iss ord U42341708 for "Loiter in a place
' of illegal occupation™ by PC D. Penn.

Def. 93: Ashley Josephine Carnaghi, w/ff23, 6/22/84 of 19374
Cumberland Way, Detroit, Ml. Iss ord U42341608 for "Loiter
in a place of illegal occupation” by PO J. Kisselbury.

Def. 94: Martha Wojtaszck, w/f/20, 8/23/87 of 1324 Keywest,
Troy, Ml. Iss ord U42341408 for "Loiter in a place of illegal
occupation” by PO 8. Jackson.

Def. 95: Thomas Mahler, wim, 9/2/87 of 741 w. Lewiston Ave.,
Ferndale, Ml. Iss ord U42364008 for "Loiter in a place of
illegal occupation” by PO B, Cole.

Def. 96: lan Mobley, w/m, 11/6/87 of 18157 Mulberry St.
Riverview, ML iss ord U42367608 for "Loiter in a place of
illegal occupation™ by Sgt. A. Potts.

Def. 97: Jason wysocki, wim, 8/24/87 of 21669 Overland Ct.

Macomb-Twp+, ML Iss ord-U42363808 for "Loiter ina place of
illegal occupation” by Sgt. G. McWhorter,

Def. 98: Stephen Michael Brown, bfm/22, 1!13!86 of 24240
Ithaca St. Qak Park, MI. Iss ord U42361108 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def, 99: Michael Thomas Rozman, w/m, 10/30/71 of 1837
Beechmont St. Keego Harbor, Ml. Iss ord U42343908 for
"Loiter in a place of illegal occupation™ by Sgt. Daniel Buglo.

Def. 100: Thomas Anthony Cole, w/m/20, 2/22/88 of 20917 vy
Circle, Macomb Twp., Ml Iss ord U42360808 for "Loiter in a
place of iliegal occcupation™ by Sgt. Turner.

Def. 101: Damien Ryan Mayo, b/m/24, 2/5/84 of 5644 Martell
Dr. Troy, Ml. Iss ord U42360908 for "Loiter in a place of
illegal occupation™ by PO 8. Johnson.

Def. 102: Bruce russell Nichols, Jr., wim/22, 10/30/85 of 30 N.
Edgewood Dr. Grosse Pointe, MI. Iss ord U42360308 for
"Loiter in a place of illegal occupation™ by PO 8. Johnson.

Def. 103: Scott Thomas Hughes, wim/23, 10/23/84 of 21450
HCl Jackson, Grosse Hle., Ml. Iss ord U42360208 for "Loiter
in a ptace of illegal occupation™ by Sgt. C. Turner.

(inling Standard DPD.25
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Def. 104: -Amada B. Sandrik, w/f/19, 12/25/88 of 12908 Grande
Paplar Cr., Piainfield, IL. Iss ord U42340508 for "Loiter in a
place of illegal occupation” by Sgt. C. Turner.

Def. 105: Joel Daniel Axner, w/im/{26, 3/16/82 of 1808 Meadow
Wood, Ypsilanti, Ml. Iss ord U42340608 for “Loiter in a place
of illegal occupation” by PO 8. Johnson.

Def. 106: Mark Julius Kiselivoas, w/m{24, 3/22/84 of 50 W.
Bernhard Ave. Hazel Park, Ml. Iss ord U42360108 for “Loiter
in a place of illegal occupation” by PO S. Johnson

Def. 107: Stefanie Marie Bockenstellt, w/f/20, 8/7/87 of 23225
Lakewood St. Clinton Twp., Ml. Iss ord U42340108 for “Loiter
in a place of illegal occupation” by Sgt. C. Turner,

Def. 108: Angela Sexton, w/f, 7/24/87 of 1348 Fielding,
Ferndale, Ml. Iss ord U42341508 for “Loiter in a place of
illegal occupation” by PO G. Johnson.

Ln, Clinton Twp., Ml. Iss ord U42341008 for “Loiter in a place
of illegal cccupation” by PO 8. Johnson.

Def. 110: Derrick Walker, w/m, 9/18/85 of 321 E. 11 Mile Rd.
205, Royal Oak, MI. Iss ord U42367408 for “lL.oiter in a place
of illegal occupation” by PO M. Law,

Def. 111: Michael Steven Diclaudio, w/m, 9/14/87 of 8610
Ferry Rd. Grosse llie, Ml. Iss ord U42367808 for “Loiter in a
place of illegal occupation” by PO M. Law.

Def. 112: Dalton Tosolt, w/m, 8/2/89 of 321 E. 11 Mile Rd.
Royal Oak, MI. Iss ord U42367908 for “Loiter in a place of
illegal occupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 113: Brett Adam Donlon, w/m, 10/18/88 of 1459 17th,
Wyandotte, MI. Iss ord U42368008 for “Loiter in a place of
illegal occupation” by PO M. Newton.

Def. 114: Michael Thomas, w/im, 4/21/86 of 22047 Dand,
Eastpointe, MI. Iss ord U42367308 for “Loiter in a place of
illegal occupation” by PO J. Cobb-Sanders.

Def. 115: Brittany Ann Vercak, w/f/18, 4/23/90, of 11358
Bryden, Taylor, Mi. Iss ord U42340908 for “Loiter in a place
of illegal occupation” by PO J. Passmore.

Def. 116: Ryan Keith Savoie, w/m, 10/28/83 of 3052 Sunrise
Dr. Crown Point, IN. Iss ord U42340808 for “Loiter in a place
of illegal occupation” by Sgt. C. Turner.

Def. 117: Angie Wong, w/f/22, 2/2/86, of 20307 Sunnyside St.
St. Clair Shores, MI. Iss ord U42345908 for “Loiter in a place

Def. 109: Jennifer Ann Moore, wif/19, 5/31/89 of 37201 Willow |

of illegal occupation” by Sgt. C. Turner. J
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Def. 118: Chad Michael Medina, w/m/23, 9/28/84, of 23524
Pinewood, Taylor, Ml. Iss ord U42340708 for “l.oiter in a
place of illegal occupation” by PO $. Johnson.

Def. 119: Michael Anthony Mazzole, w/m, 5/24/87 of 143 S.
Highland, M{. Clemens, Ml. Iss ord U42363408 for “Loiter in a

| place of illegal occupation” by PO M. Laws.

Def. 120: Erik Scott-Pearson Johnson, w/im/18 of 158
Maplefield Rd. Pleasant Ridge, M. Iss ord U41093408 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by PO K. Wheeler,

Def. 121: Michael Bennett Fellsman, w/im/20, 9/8/87 of 37635
Charter Oaks Blvd. Clinton Twp., Mi. Iss ord 1J42360608 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by Sgt. C. Turner.

Def. 122: Mark Jerome Kaiser, w/m, 1/18/61 of 31315 Carion
Dr., Warren, Ml. Iss ord U42360508 for “Lolter in a place of
illegal occupation” by PO S. Johnson.

Def. 123: Paul Matthew Kaiser, w/im/37, 6/22/70 of 676
Windsong Dr., Rochester Hills, Ml. Iss ord U42360408 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by PO 8. Johnson.

Def. 124: Christopher Robert Figliouli, w/m/20, 5/21/88 of
21067 Woodland, Macomb Twp., Ml. iss ord U42360708 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by PO J. Passmore.

Def. 125: Devon Dermott-Paul Mitchell, Jr., bimi24, 3/3/84 of

--1.5190 Bronco Dr. Clarkston, MI. -Iss-erd-U41093808-for-“‘Loiter

in a place of illegal occupation” by PO C. Coleman.

Def. 126: Robert John Robinette, w/m/25, 3/4/83 of 3/4/83 of
2535 Romence Rd. Portage, Ml. Iss ord U41093608 for “Loiter
in a place of illegal occupation” by Sgt. J. Pritchett.

Def. 127: Robert Emmett McLeod 1l, w/m/25, 1/14/83, of 607
Farmdale, Rd., Ferndale, Ml. Iss ord U41093708 for “L.oiter in

a place of illegal occupation” by Sgt. J. Prichett.

Def. 128: Jake Andrew Gross, w/m/21, 10/26/86 of 8863
Carriage Hill Dr., Shelby Twp., Ml. Iss ord U41093508 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by PO K. Wheeler.

Def. 129: Christopher Andy Krsteski, w/m/27, of 38688
Byriver St. Clinton Twp., Ml. Iss ord U42343808 for “Lmter in
a place of illegal occupation” by PO D. Carter.

Def. 130: Joel Alexander Bernier, wim/29, 2/13/79 of 39063
Early Drive, Sterling Hgts., M!. Iss ord U41093308 for “Loiter
in a place of iflegal occupation” by PO D. Holyfield.

Def. 131: Garrett Patrick Vernon, w/m/18, 6/28/69 of 12350
Lennry Ave. Shelby Twp., MI. Iss ord U41093208 for “Loiter

in a place of illegal occupation” by PO C. Coleman. (J
Online Standard DPD-25
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Def. 132: Katy Lee Smotherman, wiff21, 2/16/87 of 932 E, 11
Mile Rd., Royal Oak, Ml. Iss ord U41093108 for “Loiter in a
place of illegal occupation” by PO D. Carter.

Def. 133: Lacey Anne Pomaville, wff/18, 1/19/90 of 17089
White Plains Drive, Macomb Twp., ML. Iss ord U42369008 for
“Loiter in a place of illegal occupation” by Sgt. J. Pritchett.

Def. 134: Anthony Edward Pedalino, w/m, 1/29/85 of 932
Dewey, Ann Arbor, Ml. Iss ord U41092608 for “‘Loiter in a
place of illegal occupation” by PO M. Brown.

545A

BASE 22 PROCESSING PRISONERS, PROPERTY AND
PAPERWORK

700A

MA

OFF DUTY

2 of D-64 -LO
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Case No.

Report No
Report Date

[

1 §/31/2008

DETROIT POLICE DEPARTMENT

0805310096
. 0805310096.1

1

Subject:

Gase Rapon Stalus
County
Cily/Township

Ocewred On
(and Belwaen)
Location

G52

CensusiGeo Code

" Grid
Call Source

Vehicle Activity
Vehicle Traveling
Cross Strast

Means

Other Maans
Mative

Other Molives

Report Narrative

FPage 1of 7
EXECUTION OF SEARCH WARRANT-5141 ROSA PARKS BLVD-VICE ENFORCEMENT

I -IN PROCESS Data Enlered 513112008 7:42:44 AM Reporting Officer
82 - WAYNE Entered By 231996 - BUGLO, DANIEL 231996 - BUGLO, DANIEL
99 - DETROIT Date Verified
Verified By Assisled By
5/31/2008 2:20:00 AM Date Approved
Approved By
3141 ROSA PARKS BLVD, Connacting Casas Assist Agancy
Disposition CITATION
5180 Tactical Actions
C2-0102 Clearance Reason
OTHER Date of Glearanca

Reporiing Agency
Division
Malified

DETROIT POLICE DEPARTMENT
VICE SECTION

ON THE ABOVE DATE AND TIME, VICE ENFORCEMENT, NARCOTICS CODE 3025 AND 2913 AND TACTICAL MOBILE,

DISTRICT EXECUTED A SEARCH WARRANT NUMBER 08001827 ON 5141 ROSA PARKS BLVD WITH THE FOLLOWING
ENFORCEMENT ACTIONS: :

DEF. 1: ENGAGER, DDORMAN: JOBEPH TIMLIN, W/M/24, 12/14/83 OF 1139 SAINT AUBIN, HAMTRAMCK, Mi. 1S5 ORD
U42346408 FOR "ENGAGE IN ILLEGAL OCCUPATION" BY LT. V. YOST,

GEF. 2; ENGAGER, BARTENDER: JENNIFER ANNE SCHRAEDER, WIF/26, 5/5/82 OF 31666 NIXON, BEVERLY HILLS, M1, 1SS
ORD U42346308 FOR "ENGAGE IN ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. DANIEL BUGLO,

DEF. 3: ENGAGER, DODRMAN: CHRISTOPHER KANE SHOEMAKER, W/M/29, 6/17/78 OF 472 KIMBERLY APT. 101 LAKE
ORION, ML 1SS ORD U42346208 FOR "ENGAGE IN ILLEGAL OCCUPATION" BY LT, YOST.

DEF. 4: ENGAGER, HOUSEMAN: BRANDON LoUIS WALLEY, WIM/32, 10/16/75 OF 27 E. WILLIS APT. 18, DETROIT, MI. 185
ORD U42346108 FOR "ENGAGE IN ILLEGAL OCGUPATION" BY SGT. DANIEL BUGLO,

DEF. 5: KAYLA ARLETTE-WHITNEY BURTON, WIF/ 21, 4-15-87 OF 15805 W. 11 MILE APT 105, SOUTHFIELD, MI, 1SS ORD
U42368208 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL CCCUPATION" BY PO C. COLEMEN.

DEF, 6: MEGAN MARIE LLAMAS, W/F/24, 7/31/83 OF 203 COLLEGE, FERNDALE, MI. iSS ORD U42368108 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D, CARTER,

BEF. 7. STEVEN BRIAN KEYCIA, WIM/I20, 7/28/88 OF 51490 S, ADELLE, NEW BALTIMORD, M|, IS5 ORD U42343008 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. CARSON.

‘DEF.-8: CANDICEELISABETH BRANDELIK, W/F/18, 12/13/89 OF 156;50-ASII3EN DRIVE, MACOMBE TWP., MI. 1SS ORD
U42342808 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. WHEELER.

DEF, 9: MARY CATHERINE FRASER, W/F/20, 6/14/88 QF 23096 ROANOKE AVE, OAK PARK, ML IS8 ORD U42342708 FOR
"LOITER IN A PLLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D, HOLYFIELD,

DEF. 10: NATALIE ELISE VIVIANO, WiF/21, 7/15/86 OF 47421 NORTH AVE., MACOMB TWP., ML. 155 ORD 42342308 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G, COLEMAN.

DEF. 11; CHELSEA MACLEDD SCHULTZ, WIF/19, 5/24/89 OF 14153 FOUR LAKES DRIVE, STERLING HEIGHTS, ML, 1SS ORD
42342208 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. CARTER,

DEF. 12: JESSICA MARIE CROWLEY, WIF/27, 5/31/82 OF 950 EMWILL ST., FERNDALE, MI. IS5 ORD U42342108 FOR

"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION"

D

"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO S, JOHKNSON,

15_MICR rf var

BY SGT. J. PRITCHETT.

EF.13: SUSAN MARY MOCLZELEWSKI, WIF/19, 10/1/88 OF 14321 TROY ST. TAYLOR, MI. IS8 ORD U42345708 FOR

Printed For;
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DEF. 14: OLIVIA MARIE PIZZO, WIFH 8, 11/8/89 OF 810 TIMBERLINE DR. ROCHESTER HILLS, M. 155 ORD U42345508 FOR
"LOITER IN A PLLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO T, GRAY.

DEF. 15: ASHLEY RENEE LISI, W/F/18, 3/13/90 OF 15345 GLENHURST, SOUTHGATE, Ml. 1S5 ORD U42345308 FOR "LOITER
IN APLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PC J. PASSMORE.

DEF, 16: MEGAN DANIELLE SMEDLEY, W/F/ OF 10600 MT. VERNON APT 2, TAYLOR, M. 155 ORD U42345208 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL QCCUPATION" BY PO, 8. JOHNSON.

DEF. 17: BRITTANY ELIZABETH DALLAS, B/F/19, 3/2/89 OF 17704 TOEPFER, EASTPOINTE, Ml. 155 ORD U42343708 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. PASSMORE.

DEF. 18: DARLENE CELESTE HELLENBERG, W/F/25, 12/1/82 OF 203 COLLEGE ST. FERNDALE, ML, IS§ ORD U42343508
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO S. JOHNSON.

DEF. 19: LINDSE MRIE UMLAUF, W/F/19, 9/18/80 OF 831 JEWELL ST. FERNDALE, MI. 135 ORD U42343608 FOR "LOITER IN
A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8. JOHNSON. :

DEF. 20: JENNIFER LYNN AGAR, W/F/24, 3/13/84 OF 21034 ONTACHA ST. FARMINGTON HILLS, MI. 158 ORD U42345108
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. DANIEL BUGLO

DEF. 21: JESSICA LYNN MARTIN, WIF/22, 6/17/85 OF 13210 BLOOMFIELD AVE. WARREN, ML. 1SS ORD U42345808 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. PASSMORE.

DEF. 22: MADELINE BARICK, W/F/8, 3/29/89 OF 37612 ADRIAN, STERLING HGTS., M. 1S5 ORD U42341308 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. SINGLETON,

DEF. 23: JESSICAL NICOLE DECKER, W/F/25, 6/10/82 OF 1975 BELMONT, HAMTRAMCK, Mi. 135 ORD U42341208 FOR
".OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. KISSELLBURG.

DEF. 24: RYAN PAUL GATES, W/M/21, 9/11/86 OF 7033 N. BLAIR AVE. ROYAL QAK, MI. 155 ORD U42367508 FOR "LOITER
iN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS.

DEF. 25:-JOY ALICIA WELLS, B/F/20, 12/01/87 OF 29224 L ANCASTER DR. #208, SOUTHFIELD, MI. 188 ORD 042343108 FOR
"LOITER IN A PLACEOF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO T. GRAY. :

DEF. 26: ERIN ELIZABETH ELLIS, W/F/22, 2/10/86 OF 4012 BAGLEY DETROIT, Ml. 185 ORD U42341108 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO PEACAL.

DEF. 27: MEGHAN HODGES, W/F/18, 12/9/88 OF 2706 KIPLING AVE. BERKLEY, M1. 1S5 ORD U42344808 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G, JOHNSON. .

DEF. 28: PATRICIA ANN SAGY, W/F/23, 3/7/85 OF 1109 5. GENEVA DR, DEWITT, MI. 135 ORD U42344508 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G, JOHNSON.

DEF. 28: ASHLEY KATHERINE MOORE, BIF/21, 4/29/87 OF 21640 VIRGINIA SOUTHFIELD, ML |SS ORD U42342508 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" E!Y F'O G JOHNSON

DEF. 30: AMANDA LYNN MILKE, W/F/18, 10/23/89 OF 13316 TALBOX AVE. HUNTINGTON WOQODS, MI. 1SS ORD U42344608

‘FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J, KISSELBURG.

DEF. 31: CHELSEA H. MACHER, WIF/18, 3/22/90 OF 43438 PETRUCCH, CLINTON TWP., M, 1SS ORD U42342408 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. KISSELBURG.

DEF, 32: ELISE STRASZ W/F/19, 9/3/88 OF 5101 TRUMBULL.,, DETROIT, MI, ISS ORD U42343208 FOR "L.OITER IN A PLACE
GF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JACKSON.

DEF. 33: ANNA STOTLAND, W/F/18, 12/22/88 OF 6713 SCOTCH LAKE DR. W. BLOOMFIELD, M. ISS ORD LJ42344308 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8, JACKSON.

DEF. 34: LINDSAY ANNE STOVER, W/F(27, 5/1/81 OF 1415 PARKER, DETROIT, ML 135S ORD U42344108 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO C. HOPKINS,

DEF. 35: JACQUE SUTTON, W/NM/24, 5/22/87 OF 170 MOROSS ST. MOUNT CLEMONS, M[. 1S5 ORD U42367708 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. A. POTTS.

DEF. 36: SAMANTHA GOLD, W/F/18, 10/2/89 OF 48701 KOBEWATER, MACOMB, M. 1SS ORD U42343308 FOR "LOITER IN A

Printed: Mav 31, 2008 - 7:57 Al
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PLACE OF ILLEGAL QCCUPATION" BY PO. K. SINGLETON.
DEF. 37: STEPHANIE HOLLANDER, W/F/20, 11/6/87 OF 7269 CREEKS BEARD CT. W. BLOOMFIELD, Ml. 1SS ORD U42344208

" FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. SINGLETON.

DEF. 38: GABRIELLE RENTZ, W/F/18, 11/18/8% OF 35165 KESLER CT. CLINTON TWP, Ml 155 ORD U42344708 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. SINGLETON.

DEF. 39: CORINNIE DENOMME, W/F/19, 4/3/89 OF 204 ROBERTSON, MT. CLEMONS, ML 1S5 ORD-U42343408 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. PENN.

DEF. 40: ANTHONY JOSEPH PRATT, W/M/20, 12/12/87 OF 2679 BACON AVE. BERKLEY, MI. 1S5 ORD U42368908 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. LAWS,

DEF. 41: AUSTIN JONES, W/M/20, 7/5/87 OF 6682 SWARTOUT RD. ALGONAC, MI. 155 ORD U42368808 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. CARSON,

DEF. 42: ASHLEY RAE HOGAN, W/F/20, 8/24/87 OF 18865 CASS AVE. APT 102, CLINTON TWP,, Ml. 1S5 ORD 142368708
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. J. PRITCHETT.

DEF. 43: CARLOS ANTONIO PADILLA, W/M/19, 9/18/88 OF 367 MCMILLAN RD, GROSSE PTE., M. 155 ORD U42368508 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. HOLYFIELD.

DEF. 44: CAMILE JAY POMAVILLE, WIF/18, 1/19.80 OF 17089 WHITE PLAINS DR., MACOMB, MI. 155 ORD U42368608 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL CCCUPATION" BY PC K. WHEELER,

DEF. 45: MARIAN LOUISE SCHMIDT, WIF/19, 1/31/89 OF 641 UNIVERSITY PLACE, GROSSE PTE,, MI. IS5 ORD U42368408
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO C. CGOLEMAN.

DEF. 46: AUDRIANNA LIZETTE ALVARADO, B/F/18, 7/10/88 OF 17395 FENTON DETROIT, MI. 1S5 ORD U42368308 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATIGN" BY PO M. LAWS,

DEF. 47: BRITTANY KIMBERLY JESTICE, WiF/22, 4/18/86 OF 505 FORT DEARBORN ST. DEARBORN, Ml. IS8 ORD
142340408 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PQ T. GRAY.

DEF, 48: LEAH CHRISTIAN GARVONIC, WIFf20, 8/26/87 OF 39757 BERKLEY, C-LINTON TWP., Ml. IS5 ORD U42344408 FOR
"LOITER IN A PLACE OF [LLEGAL OCCUPATION" BY PO D. PENN.

DEF. 48: KIMBERLY GEQRGINS KHAMO, W/F/20, 1/31!/88 OF 5255 MAIN ST. CLAWSON, Ml. (S5 ORD U42340308 FOR
"LOITER IN A PLACE QF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JOHNSON.

DEF. 50: TABITHA TABY, W/F/21, 10.’24!86, OF 2217 SALMON ST, MANCHESTER, NH. 155 ORD U42367208 FOR "LOITER IN
A PLAGCE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. NEWTON.,

DEF. 51: BRIAN EDWARD, W/M/19, 1/8/8% OF 17617 MARGATE AVE. LATHRUP VILLAGE, M1. 155 ORD U42367108 FOR
“LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS.

DEF. 527 JENNA MARIE RINKE; BIF/18, 4/21/89°0OF 37875 HOBARTH RD: CHESTERFIELD TWP; 185" ORD-U42345608-FOR—-
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. C. TURNER. )

DEF. 53: SARAH CATHERINE MERCURY, W/F/25, 7/26/82 OF 2720 ROSA PARKS BLVD, DETROIT, Mi. 185 ORD U42345408

-FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL GCCUPATION" BY PO T, GRAY.

DEF. 54: LYNN MARIE LOSH, WiF/20, 12/10/87 OF 15754 LENORE, REDFORD, M. 185 ORD U42346008 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCPUATION" BY PO $, JOHNSON. )

DEF. 55: MICHELLD RUTH RUNDE, WiF/21, 5/24/87 OF 1551 W. DAVISON LAKE RD. OXFORD, Ml. 1SS ORD U42340208 FOR
"LOITER [N A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO C. JENKINS.

DEF. 56 NICOLE PEDLEY, W/F/20, 5/24/88 OF 20914 HAYES, TAYLOR, ML 1S5S ORD V42344908 FOR "LOITER IN A PLACE
OF 1LLEGAL OCCUPATION" BY PO D, PENN,

DEF. 57: JOSHUA WILSON, WIM, 5/0/83 OF 2242 15TH ST. WYANDOTTE, ML 185 ORD U410092508 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PC B. COLE.

DEF. 58: ROBERT ANTHONY MOGLIA, W/M, 10/30/77 OF 1924 AXTELL DR. APT 4 TROY, ML, IS5 ORD U41082408 FOR
“I.OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCURPATION" BY SGT. G. MCWHORTER.

Prinfad: Mav 31, 2000 - T'57 AM
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DEF. 59 NEIL MATOUKA, WIM, 6/3/88 OF 24040 REPUBLIC, OAK PARK, ML 1SS ORD U41092308 FOR "LOITER IN A PLACE
OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS.

DEE. 600 MICHAEL PETER WHITE, W/M, 6/16/83 OF 9708 N. 17TH, PLAINWELL, MI. 155 ORD U41092208 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO B. COLE. '

DEF. 61: ALEXANDER OWEN ELSO, W/M/, 9/21/87 OF 184 BEQLAND, MT. CLEMENS, M), 1SS ORD U42363908 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCGUPATICN” BY PO M. BROWN.

DEF. 62: JAMES WILLIAM WASHINGTON, BIM/, 11/2/80 OF 13887 MACKAY, DETROIT, ML. 1SS ORD U42363708 FOR
“LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. BROWN.

DEF. 63: JORDAN GREGORY CALAMIA W/M, 8/18/88 OF 40377 MOUNT VERNON DR. STERLING HEIGHTS, Ml, IS5 ORD
U42365008 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G. JOHNSON.

DEF. 64: CAMILO ACOSTA, W/M/18, 7/27/89, OF 14884 ATWATER DR. STERLING HGTS., MI. 1SS ORD U42361608 FOR
" OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION" BY PO 5. JOHNSON.

DEF. 65: ROBERT ANDREW ST. W/M/21, 15721 CAMDEN DR. MACOMB, MI. 1SS ORD U42361508 FOR "LOITER IN A PLACE
OF ILLEGAL DCCUPATION" BY SGT. DANIEL BUGLO.

DEF. 66; BURI AHMED KHAN, W/M, 5/13/84 OF 1913 E. LINGOLN AVE. ROYAL OAK, MI. 1S5 ORD U42361008 FOR "LOITER
IN A PLAGE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8. JOHNSON.

DEF. 67: CAITLIN DWNE BRUCE-CAMFO, W/F, 2!18/99, OF 39500 CHART ST. HARRISON TWP., Mi. 185 ORD U42361408
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OGGUPATION" BY PO 5. JOHNSON. :

DEF. 68: PETER RICHARD GIBBS, WiM/21, 4/21/87 OF 542 TROYWOOD DR, TROY, MI. 185 ORD U4109390& FOR "LOITER IN
A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. HOLYFIELD.

DEF, 69: BRIAN JAMES ROZMAN, WIM/35, 11/27/72 OF 1837 BEECHMONT, DEEGO HARBOR, M. 153 ORD U42361308 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO S. JOHNSON.

DEF. 70: MICHAEL WAYNE MALOSEVICH, WiM, 6/1 BIBB OF 436W DRAYTON, FERNDALE, M!, 1SS ORD U41092108 FOR
"LOITER !N A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO B. COLE.

DEE. 71: MATTHEW STEVEN-SMYTH, W/M/22, 12/12/85 OF 15438 LEONA DR. REDFORD, MI. 158 ORD U42361208 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO .J. PASSMORE.

DEF. 72: ANTHOMNY ALAN CARUSO, W/N/24, 4/24/84, OF 825 SE BIDWELL, PORTLAND, OR. 155 ORD U42365908 FOR
"LOITER IN A PLACE OF [LLEGAL OCCUPATION" BY PO K. SINGLETON.

DEFE. 73 JAMES WILLIAM WASHINGTON, B/M, 11/2/80 OF 13887 MACKAY, DETROIT, Mi. 1SS ORD U42363708 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT, MCWHORTER.

DEF. 74: PATRICK DAVIS W/M, 2/11/86 OF 5256 JAIME LN. FLUoHING MI. 158 ORD U423635t}8 FDR "LOITER IN A PLACE
OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO COBB-SANDERS, - - - - ; - -

DEF. 75: NICHOLES JOHN ERNST, W/M, 9/25/81 OF 1765 GARDENIA APT 215, ROYAL OAK, Ml 185 ORD LJ42363608 FOR
“LOITER !N A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. LAWE.

DEF. 76: NATHANIEL PRIGE, W/M, 9/6/87 OF 604 W. LEWISTON AVE. FERNDALE, MI. IS5 ORD U42363208 FOR “LOITER IN
A PLACE OF ILLEGAL CCCUPATION" BY SGT. A, POTTS,

DEF. 77: DOUGLAS ADDISON HODGES, W/M, 10/28/85 OF 8166 TURNTABLE, GROSSE ILLE, M. 185 ORD U42363108 FOR
"L OITER IN A PLACE OF LLEGAL OCCUPATION" BY PC M. NEWTON,

DEF. 78: AARON BONDROEF, W/M, 12/2/82, OF 14381 WESTPOINT ST. TAYLOR, MI. 1S5 ORD U42363308 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS,

DEF. 79: GEORGE STRICKLAND, WIM/20, 11/02/87 OF B545 GLENGARRY RD. GROSSE ILLE, ML 135 ORD 1142365808 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PC D. PENN.

DEF. 80 JOSEPH PISTONO JR, WIM/22, 2/27/86 OF 41874 POND VIEW DR. STERLING HEIGHTS, ML. i35 ORD 42365708
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J, KISSELBURG.

Printar; May 31 2008 - 7:57 AM
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DEF. 81: JACOB TIMLIN, W/M, 9/18/72 OF 27111 PARK CT. MADISON HGTS,, Mi. 1SS ORD U41004108 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PC J. COBB-SANDERS,

DEF. 82: ADAM CORNELIUS, W/M/25, 10/24/82, OF 3720 WINGHELL AVE. APT. P303, KALAMAZOO, Mi, 1S5 ORD U42365608
FOR "LOFTER IN A PLAGE OF ILLEGAL OGCUPATION" BY PO G. JOHNSON.

DEF. 83: JAMES GROSS, W/M, 2/23/87, OF 47729 FALCON DR. SHEL.BY TWP., M1, 1SS ORD U41082708 FOR "LOITER IN A
_PLACE OF ILLEGAL OCCPUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS.

DEF. 84: ZACHARY VARELA, WIM/20, 4/21/68 OF 19342 BRANDYWINE RIVERVIEW, MI. ISS ORD U42365408 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JAGKSON,

DEF, 85: STEPHEN PAUL WEBSTER, W/M/25, 3/3/33 OF 4409 W. ISABELLA, BHEPHEARD, ML 1S5 ORD U42365508 FOR
L OITER IN A PLAGE OF \LLEGAL QCGUPATION" BY PO K. SINGLETON.

DEE. 86: JASON ANTHONY LEVERETTE-SAUNDERS, W/M, 6/11/83 OF 186232 NORMANDY ST, DETROIT, MI. 1S5 ORD
U41002808 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION" BY PO T. GRAY.

DEE. 87: JAMES WILLIAM CZECH, W/M/25, 4/16/83 OF 20304 HOLLYWOOD, HARPER WOODS, MI. 1SS ORD U42365108 FOR
"l OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATICN" BY PO J, KISSELBURG.

DEF. 88: DANIEL BRANCHEAU, WIM/24, 1/30/84, OF 9615 BLAXY ST, TAYLOR, Mi. 1SS ORD U42365308 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. SINGLETGN.

DEE. 89: JOSHUA ADAMS, W/M/27, 5/20/81 OF 337 FORD AVE, WYANDOTT, ML 155 ORD U42365208 FOR "LOITER-IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. PENN.

DEF. 90: PATRICK DEWAN, W/M/19, 8/4/88 OF B440 YALE, OAK PARK, M. IS5 ORD 142342008 FOR "LOITER IN A PLACE
OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G. JOHNSON.

DEF. 91: DOKA JUNCAJ, WiM, 6/25/90, OF 16972 COMPANIA, MACOMB TWF., M1 1SS ORD U42341908 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL DCCUPATION" BY PO K. SINGLETON.

DEF. 92; MOLLY ANN BLAKLWSKI, WiF/17, 1/25/91 OF 580 BOLINGER, ROCHESTER HILLS, MI. 158 ORD U42341708 FOR
"LOITER IN A PLACE OF IL.LEGAL OCCUPATION" BY PO D. PENN.

DEF. 93: ASHLEY JOSEPHINE CARNAGHI, WIFI23, 6/22/84 OF 19374 CUMBERLAND WAY, DETROIT, MI. 153 ORD
U42341608 FOR "LOITER IN A PLAGE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. KISSELBURY.

DEF. 04: MARTHA WOJTASZCK, W/F/20, 8/23/87 OF 1324 KEYWEST, TROY, MI. 1S5 ORD U42341408 FOR "LOITERIN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO §. JACKSON, - .

DEF. 95: THOMAS MAHLER, WIM, %/2/87 OF 741 W. LEWISTON AVE., FERNDALE, Ml. 1SS ORD U42364008 FOR "LOITER IN
A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO B. COLE.

DEF. 96: 1AN MOBLEY, Wi, 11/6/87 OF 18157 MULBERRY ST, RIVERVIEW, M!. 1SS ORD U42367608 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT, A. POTTS.

DEE. 97: JASON WYSOCKI, WM, 8/24/87 OF 21669 OVERLAND CT. MACOMB TWP., Ml 155 ORD U42363808 };O-R “LO[TER
IN A PLACE OF LLEGAL OCCUPATION" BY SGT. G. MCWHORTER,

DEFE. 98: STEPHEN MICHAEL BROWN, B/M/22, 1/13/86 OF 24240 ITHACA ST. OAK PARK, MI. 1SS ORD U42361108 FOR
| OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PQ 5. JOHNSON.

DEF. 99: MICHAEL THOMAS ROZMAN, WIN, 10/30/71 OF 1837 BEECHMONT ST, KEEGO HARBOR, M. 155 ORD U42343908
FOR "LOITER IN A FLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. PANIEL BUGLO.

DEE. 100: THOMAS ANTHONY COLE, W/M/20, 2/22/88 OF 20217 IVY CIRCLE, MAGCOMB TWP., Mi. 1SS ORD U42360808 FOR
"L OITER IN A PLAGE OF ILLEGAL, OCCUPATION" BY SGT. TURNER.

DEF. 101: DAMIEN R.YAN MAYQ, BiMI24, 2/5/84 OF 5644 MARTELL DR. TROY, ML I35 ORD U42360908 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8. JOHNSQN.

DEF. 102: BRUCE RUSSELL NICHOLS, JR., WI/N/22, 10/30/85 OF 30 N. EDGEWOOD DR. GROSSE POINTE, ML, 155 ORD
L42360308 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JOHNSON,

DEF. 103: SCOTT THOMAS HUGHES, W/M/23, 10/23/84 CF 21450 HCI JACKSON, GROSSE ILLE., ML IS5 ORD U42360208

Printed: Mav 31, 2008 - 7:57 AM
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FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY 5GT. C. TURNER.

DEF. 104: AMADA B. SANDRIK, W/F/19, 12/25/88 OF 12008 GRANDE POPLAR CR., PLAINFIELD, IL. 1S5 ORD U42340508
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. C. TURNER.

DEF. 105: JOEL DANIEL AXNER, W/M/26, 3/16/82 OF 1806 MEADOW WOOD, YPSILANTI, ML 1SS ORD U42340608 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCGUPATION" BY PO 5. JOHNSON,

DEF. 106: MARK JULIUS KISELIVOAS, WIM/24, 3/22/84 OF 50 W. BERNHARD AVE. HAZEL PARK, Ml. 155 ORD U42360108
FOR "LOITER IN A FLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JOHNSON

DEF, 107: STEFANIE MARIE BOCKENSTELLT, W/FI20, 8/7/87 OF 23225 LAKEWOQD 5T. CLINTON TWP,, Ml, 188 ORD
U42340108 FOR "LOITER IN A PLACE OF iLLEGAL OCCUPATION" BY SGT. C. TURNER.

DEF. 108: ANGELA SEXTON, WIF, 7/24/87 OF 1348 FIELDING, FERNDALE, MI, 1S5 ORD U42341508 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO G. JOHNSON.

DEF. 109: JENNIFER ANN MOORE, W/F/18, 5.’3.1.'89 OF 37204 WILLOW LN, CLINTON TWP., MI. 1S5 ORD 142341008 FOR
"L OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8. JOHNSON.

DEF. 410: DERRICK WALKER, W/M, 9/18/85 OF 321 E. 11 MILERD. 205, ROYAL DAK, Mi. 1SS ORD U42367408 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION™" BY PO M. LAW.,

DEF. 111: MICHAEL STEVEN DICLAUDIO, W/M, 9/14/87 OF 8610 FERRY RD. GROSSE ILE, Ml. 158 ORD 1342367808 FOR
" OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. LAW.

DEF. 112: DALTON TOSOLT, W/M, 8/2/89 OF 321 E.11 MILE RD. ROYAL OAK, Mi. 1SS ORD U42367908 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. COBB-SANDERS.

DEF. 113: BRETT ADAM DONLON, W/M, 10/18/88 OF 1459 17TH, WYANDOTTE, M, IS8 ORD U42368008 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. NEWTON.

DEE. 114: MICHAEL THOMAS, WM, 4/21/86 OF 22047 DAND, EASTPOINTE, Ml. 1SS ORD U42367308 FOR "LOITER IN A
PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION” BY PQ.J. COBB-SANDERS. _  _ __ ... . ... ..

DEF. 115: BRITTANY ANN VERCAK, W/F/18, 4/23/90, OF 11358 BRYDEN, TAYLOR, Ml. 1SS ORD U42340908 FOR "LOITER IN ‘ i
A PLACE OF ILLEGAL DCCUPATION" BY PO J. PASSMORE.

DEF. 116: RYAN KEITH SAVOIE, W/M, 10/28/83 OF 3052 SUNRISE DR. CROWN POINT, IN. 1SS ORD U42340808 FOR
“L OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY 5GT. C. TURNER.

DEF. 117: ANGIE WONG, W/F/22, 2/2/86, OF 20307 SUNNYSIDE ST. ST. CLAIR SHORES, M!. 155 ORD U42345908 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY 5GT. C. TURNER.

DEF, 118: CHAD MICHAEL MEDINA, WIM/23, 9728/84, OF 23524 PINEWOOD, TAYLOR, MI. 1SS ORD U42340708 FOR "LOITER
IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 5. JOHNSON.

BEF. 179: MICHAEL ANTHONY MAZZOLE, WIM, 5/24/87 OF-1 43 S.-HIGHLAND, MT. CLEMENS, ML, 1S5 ORD.U42363408 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY FO M. LAWS,

DEE. 120: ERIK SCOTT-PEARSON JOHNSON, W/M/B OF 158 MAPLEFIELD RD. PLEASANT RIDGE, Mi. IS$ ORD U41093408
FOR “LOITER iN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION" BY PO K. WHEELER. :

DEF. 124: MICHAEL BENNETT FELLSMAN, W/M/20, 9/8/87 OF 37635 CHARTER DAKS BLVD. CLINTON TWP,, MI. 155 ORD
U42360608 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. C. TURNER.

DEF. 122: MARK JEROME KAISER, W/M, 1/18/61 OF 31315 CARION DR., WARREN, ML 155 ORD U42360508 FOR "LOITER IN
A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO 8. JOHNSON.

DEF. 123: PAUL MATTHEW KAISER, WIM/37, 6/22/70 QF 676 WINDSONG DR., ROCHESTER HILLS, ML 135 ORD U42360408
FOR "L.OITER IN A PLACE OF ILLEGAL OGCUPATION” BY PO S, JOHNSON.

DEF, 424: CHRISTORHER ROBERT FIGLIOUL!, W/MI20, 5/21/88 OF 21067 WOOQDLAND, MACOMB TWP., MI. 183 ORD
U42360708 FOR "LOITER IN A FLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO J. PASSMORE.

DEF. 125: DEVON DERMOTT-PAUL MITCHELL, JR., B/M/24, 3/3184 OF 5190 BRONCO DR. GLARKSTON, M1, I35 ORD
U44093808 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO C. COLEMAN.,

Printed: Mav 21, 2008 - :67 AM
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DEF. 126: ROBERT JOHN ROBINETTE, W/M/25, 3/4/83 OF 3/4/83 OF 2535 ROMENGE RD, PORTAGE, MI. 1SS ORD U41083608
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. J. PRITCHETT.

DEF. 127: ROBERT EMMETT MCLEOD If, W/M/25, 1/14/83, OF 607 FARMDALE, RD., FERNDALE, Mi. 1SS ORD U41093708
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. J. PRICHETT.

DEF. 128: JAKE ANDREW GROSS, W/M/21, 10/26/86 OF 8863 CARRIAGE HIL.L DR., SHELBY TWP., Ml. 1SS ORD V41093508
FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO K. WHEELER.

DEF. 129: CHRISTOPHER ANDY KRSTESKI, W/M/27, OF 38688 BYRIVER ST. CLINTON TWP,, MI. 1SS ORD U42343808 FOR
"LOITER lN A PLACE OF ILLEGAL OCGUPATION" BY PO.D. CARTER.

DEF. 130: JOEL ALEXANDER BERNIER, W/N/20, 2/13/79 OF 39063 EARLY DRIVE, STERLING HGTS., Ml. 185 ORD
U41053308 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCGUPATION" BY PO D. HOLYFIELD,

DEF. 131: GARRETT PATRICK VERNON, W/M/18, 6/28/69 OF 12350 LENNRY AVE, SHELBY TWP., Ml. ISS ORD U41093208
FOR "LOITER IN A PLACE OF HLEGAL OCCUFPATION" BY PO C. COLEMAN.

DEF. 132: KATY LEE SMOTHERMAN, W/F/21, 2/16/87 OF 932 E, 11 MILE RD., ROYAL OAK, MI. iS5 ORD U410583108 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO D. CARTER,

DEF. 133: LACEY ANNE POMAVILLE, W/F/18, 1/19/90 OF 17089 WHITE PLAINS DRIVE, MACOME TWP., M, 1S5 ORD
U42369008 FOR "LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY SGT. J, PRITCHETT. -

DEF. 134: ANTHONY EDWARD PEDALING, WiM, 1/29/85 OF 932 DEWEY, ANN ARBOR, Ml. 158 ORD U41092608 FOR
"LOITER IN A PLACE OF ILLEGAL OCCUPATION" BY PO M. BROWN,

LT. VICKI YOST, BADGE L-112 AND SERGEANT DANIEL BUGLO, BADGE 5-444, BOTH ASSIGNED TO VICE ENFORCEMENT,
ENTERED THE LOCATION IN AN UNDERCOVER CAPACITY TO GONFIRM ILLEGAL ACTIVITY. WRITER AND PARTNER
WERE CHARGED A $5.00 COVER CHARGE AND A $3.00 MEMBERSHIP FEE. WRITER OBSERVED SEVERAL PATRONS
WITH ALCOHOL. WRITER AND PARTNER PURGHASED BEER FROM THE BAR AT $4.00 A CUP. AT APPROX. 2:10AM,
PATRONS WERE STILL BEING ALLOWED INTO THE LOCATION AND THE BAR WAS STILL OPEN. LT. YOST NOTIFIED THE
RAID CREW AND SAME EXECUTED THE ANTICIF‘ATORY SEARCH WARRANT WRITER WAS THE AFFIANT ON THE

SEARCH WARRANT: - R [ — S

NOTE: A PINK PURSE BELONGING TO CAITLIN D. BRUCE- CAMPQ, WIF OF 39500 CHART ST., HARRISON TWP. PHONE
586-792-7416, CONTAINING NO VALUABLES, WAS RELEASED TO JACOB TIMLIN, PH. 586- 931 5042 PER HER {CAITLIN.}
LT. YOST SPOKE TO MS. BRUCE-CAMPO.

Offense Detail: 5393 - DISORDERLY CONDUCT (OTHER)

Oifense Descriplion 5393 - DISORDERLY CONDUCT {OTHER)

IBR Code  90C - DISORDERLY CONDUGT Locelion 05 - COMMERCIAL/OFFICE BUILDING
IBRGroup | Offense Completed? N No, Prem, Enlerad
Ciime Against S0 Hale/Blas (0 - NONE (NO BIAS) Entry Method
Olfense File Class 53001 « DISQRDERLY CONDUCT Domeslic Viclence N Type Security
- - PAGG - - = . . . . .- . Tools Used

Local Code
Using

Criminal Aclivily
Weapons

NetRMS MICR rif var Prnted: Mav 312008 - 7157 AM
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Page 1 Page 3 :
i El
UNITED STATES DISTRICT COURT 1 INDEX :
i EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN 2 3
! SOUTHERN DIVISION -
; . IAN MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY, 3 WITNESSES: PAGE el
PAUL KAISER, ANGIE WONG, JAMES 4  STEPHANIE HOLLANDER
WASHINGTON, NATHANIEL PRICE, C ;
! JEROME PRICE, STEPHANIE HOLLANDER, 3 Examination by Mr. Ashford 5
; JASON LEVERLETTE-SAUNDERS, WANDA 6 £ !
: LEVERETTE, PARLENE HELLENBERG, - £ ;
THOMAS MAHLER and LAURA MAHLER, - ;
: Plaintiffs, Civil Action 8 & 1
: -V5- No. 10-10675 .
5 CITY OF DETROIT, VICKI YOST, 9 EXHIBIT: DESCRIPTION MARKED - !
; and DANIEL BUGLO, 10 {None marked.) £ :
Defendant; 11 : ;
: e s,
i efendants ) 12 - !
i The Deposition of STEPHANIE RENEE HOLLANDER, taken 13 5 :
i before me, Darlene . May, C3R-6479, a Notary Public, within 14 :
i and for the County of Oakland, (Acting in Wayne), State of §
: Michigan, at 1394 E, Jefferson, Detreit, Michigen, on Monday 15
| November 22, 2010, 16
! ;
P APPEARANCES: 17 :
§ GOODMAN & HURWITZ, P.C. 18 : 3
i BY: KATHRYN BRUNER JAMES, ESQ. 19 E |
i 1394 W. Jefferson Avenue : i
Detroit, Michigan 482707 20 g
¢ (313) 567-6170 27
| Appearing on behalf of Plaintif, s
L 23
i ’
RELIANCE COURT REPORTING 24 : i
1 {313) 964-3611 25 i :
I i i
3 Pags 2 Page 4| i
' % APPEARANCES (Continuii): 1 Detroit, Michigan : .
CITY OF DETROIT - LAW DEPARTMENT P i !
BY: IERRY L. ASHFORD, ESQ. Z Monday, November 22, 2010 : i
3 660 Woodward Avenue 3 2:15pm. 5
1650 First National Building 4 I ] j
4 Detroit, Michigan 48226 - 5 STEPHANIE RENEE HOLLANDER .‘
3133 237-3089 } o
i 5 G 6 was thereupon called as a witness herein, and after g :
‘ Appearing on behalf of Defendant, 7 having been first duly sworn to tell the truth, the i '
. 6 B T feered : B
‘r AMERICAN CIVIL LIBERTIES UNION OF MICHIGAN 8 wh(?le truth and nothing but the truth, was examined and §
| 1 BY: DANIEL 8, KOROBKIN, ESQ. 9 testified as follows: :
; 2966 Woodward Avenue 10 - - - -
! 8 3‘1‘;‘)";31;%’;2‘%3“ 48201 11 MR. ASHFORD: Let the record reflect :
: G 1z that this is the deposition of Stephanie Hollander taken
! Appearing on behall'of ACLU of Michigan. 13 pursuant to the Federal Rules of Civil Procedure with
} 12 14 Notice to all parties. To be used for any and all 2
| 12 15 purposes allowed ynder the Rules of Civil Procedure. ':
i 13 16 Good afternoon, Ms, Hollander, :
! 1; 17 THE WITNESS: Good afterncon. £
16 18 MR. ASHRORD: My name is Jerry Ashford [
11 19 and I represent the City of Detroit and the police : :
%g 20 officers in this case. Have you ever given any type of | :
20 21 testimony in court? !
21 22 THE WITNESS: No.
, gg 23 MR. ASHFORD: But you've seen, like,
24 24 court proceedings on television. We have a court
25

S
1 o

reporter that is to my left and to your right and she's

1 (Pages 1 to 4)

RELIANE COURT REPORTING
(313) 964-3611 \
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1 taking down everything you say. SoIneed Toyougiveme 1 A, Fora job. ﬁ
2 verbal answers to my questions. Z Q. What's your current job? %
3 THE WITNESS: Okay, 3 A. [I'm an assistant athletic trainer. §
4 MR, ASHFORD: Okay. Try not to give me 4 Q. And who is your employer? § i
5 like head nodding or um-hmm or un-unh, Those kinds of 5 A, Loyola University, Maryland. - E
& things. Okay. & Q. And what are your job duties? % ‘
7 THE WITNESS: Okay. 7 A. Itake care of the athletes. I do their sports medicine |2
B MR. ASHFORD: IfTask you a question 8 care. 5 !
9 and you don't understand, please let me know that and 8 Q. Andyou just started working there in July? :
10 I'll try to rephrase the question so hopefully you do 10 A, August 1st was my start date. §
11 understand. 11 Q. Whathigh school did you attend? g
12 THE WITNESS: Okay. 12 A. Southfield Lathrup, :
13 13 Q. Whatyear did you graduate? g
14 EXAMINATION 14 A. 2005,
15 BY MR. ASHFORD: 15 Q. Anddidyou attend college? %
16 Q. Willyouplease state your full name for the record. le A, Yes i
17 A Stephanie Renee Hollander. 17 Q. Where? §
18 Q. Whatis your middle name? 18 A, Western Michigan, :
18 A, Renee. 18 Q. Anddo you have a bachelor's degree? :
20 Q. And how old are you? 20 A, Yes.
21 A 23. 21 Q. Inwhat?
22 Q. What's your date of birth? 22 A, Bachelor of science, 2009, in athlefic training, §
23 A. November 6th, 1987. 23 Q. Where did you work prior to Loycla? :
24 Q. And what is your Social Security number? 24 A, Iworked at the Southfield Sports Arena as a life guard.g
25 A, 367-04-9118. 25 Q. How long did you work there? §
Page 6 Page 8 §
1 Q. Do youhave a Mickigan operator's license? 1 A, Every smmmer for eight years, §
2 A, Yes 2 Q. Yougraduated in May of 20097 g
3 Q. Do youhave it with you today? 3 A, December. §
4 A, Um-hmm. Yes. 4 Q. December 20097 i
— 5 Q—May-Isee-it; please? 5— A Yes. g
6 MR. ASHFORD: Let the record reflect 6 Q. Didyouwork from December to May, December 2009 to Ma;
7 that Ms. Hollander has handed me & Michigan operator 7 20107 g@
8 license, H 4353 777 734 853 in the name of Stephanie Renee} 8  A. No. Istarted working the sports arena Fune or end of :
9 Hollander, 7269 Creeks Bend Court, West Bloomfield, g May. SoTjust— ?g?
10 Michigan 48322 hyphen 3528. Her operator's license 10 Q. Didyou work in the interim peried between graduating g
11 expires November 26thy, 2012. Date of birth of November 11 from college and your summer job? §
12 oth, 19897, 12 A No. Just babysat, preity much, §
13 MR. ASHFORD: OfF the record. 13 Q  Asdyou landed in your field? :
14 (Discussion off the record.) 14 A, Yes. 2
15 MR. ASHFORD: Back on the record. 15 Q. Congratulations. :
16 BY MR. ASHFORD (Continucd); 16 A, Thank you. %
17 Q. Do youstill live at the same address that's listed on 17 Q. Letme ask you one other question. You have 4 bachelor's g
18 your operator's license? 18 degree in athletic training? i
1% A, I'm temporarily living in Baltimore, 13 A Yes. %
20 Q. When are you moving to Baltimore? 20 Q. Do you have any other degrees?
21 A, Talready moved. [ moved July 31st of this year. 21 A. No.
22 Q. Whatis your address in Baltimore? 22 Q. Any other certifications? '
23 A. 5221 Downing road, That's in Baltimore, Maryland, It's | 23 A Aside from First Aid, CPR.
24 21212, 24 Q. Isthat from the Red Cross?
25 Q. And why did you move? 25 A, Yes :

I
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: Page 9 Page 11
: 1 Q. Don't be offended. I ask everybody these questions, but 1 A No
2 have you ever been arrested before? 2z MS, JAMES: Objection as to foundaticn,
- 3 MS. JAMES: Objection as to relevance, 3 Sorry to interrupt. 5
] 4 But go ahead. 4  BY MR. ASHFORD (Continued):
; 5 A. No. 5 Q. During the previous occasions that you were at the i
6 BY MR, ASHFORD (Continued): 6 Contemporary Art Institute of Detroit, were you given a %
7 Q. Sovyou've never been convicted of any type of crime? 7 wrist band?
: 8 A Ne & A, No
i 9 Q. Haveyou ever been treated for substance abuse? 9 Q. Doyouknow why?
! 10 MS. JAMES: Objection as to relevance. 10 A Iwasunder2l. g
i 11 A Ne. 11 Q. Ifyouwere under 21, you were nof given & wristband? :
! 12 BY MR. ASHFORD (Continued): 12 A, No.
I 13 Q. Have you ever been treated for any type of psychiatric 13 Q. Andifyouare 21 or older, you were given a wristband? %
! 14 condition? 14 A Yes. %
| 15 MS. JAMES: Objection as to relevance, 15 Q. How do you know? o
! 16 A, No. le A, Isaw people getting wristbands.
i 17  BY MR. ASHFORD (Continued): 17 Q. How did you kmow they were over 21, the people who were
! 18 Q. Have you ever been a member of the Contemporary Art 18 gelting wristbands?
i 19 Institute of Detroit? 13 A, They had their IDs looked at.
20 A, Yes. 20 Q. So when you were entering the Contemporary Art Institute
i 21 Q. Whendid you first become a member of the Contemporary, 21 of Detroit or the CAID, you saw people at the door who :
! 22 Art Institute of Detroit? 22 were volunteering or workers at the CAID, checking 'f'
E— 23 A, It was around March of 2008. 23 identification? E
! 24 Q. And what was the process to become a member? 24 A, Correct. ;;:
} 25 A, Fill out a form and pay a fee. 25 Q. Did they ever check your identification? -
1 s
1 Page 10 Page 12 ?
; 1 Q. How much did you pay? 1 A, Yes
l 2 A. Tbelieve I bought a week for five dollars. 2 Q. During the two previous occasions that you were at the §
i 3 Q. What kind of benefits did you get for becoming a 3 C'AID did you ever see a dance license posted or dance [
4 member? 4 permit posted by the City of Delroit? %
5—A-—Just-being-able-to-enter theirevents 5 METAMES:—Objeetioras-tefoundations i
L 6 Q. Where did you -~ did you purchase the membership at an 6 A No. §
f 7 event? 7 BY MR. ASHFORD (Continued):
! 8 A Yes 8 Q. Didyou ever see a State of Michigan liquor license :
‘, 9 Q. Whatevent did you purchase it at? 9 posted? :_
n 10 A, Funk night. 10 MS. JAMES: Objection as to foundation.
f 11 Q. Canyou tell me -- strike that. 11 A No,
| 12 Can you describe funk night for me? 12 BY MR, ASHFORD (Continued): 2
' 13 A, 'They just played funk music and a lot of dancing. It's 13 Q. Didyou look for a City of Detroit dance permit ora g
: 14 pretty much all that went on, 14 State of Michigan business permit? Business license, I'm|j
i 15 Q. You were af the Contemporary Art Institute of Detroit on 15 sorry? §
: 16 May 31st, 20087 16 A. No. :
17 A, Yes, 17 Q. Let me ask that question again. On the two previous 2
: 18 Q. Was that also a funk night? 18 occasions that you were at the Contemporary Art Institut:g
19 A, Yes 19 of Detroit, did you ever look for a City of Detroit dance [
20 Q. From March of 2008 until May 30th 0f 2008, how many funld 20 permit or State of Michigan liquor license? :
21 nights had you attended? 21 A, No. §
, 22 A, Two. 22 Q. The first time you were at the CAID, how long were you %
23 Q. During the two previous times that you had been at funk 23 there, approximately? §
: 24 night, had you observed any type of drug use inside the 24 A. Approximately, two to three hours.
25 25 Q =

Contemporary Art Institute of Detroit?

How about the second time?

I
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i Page 13 Page 15
i 1 A, TIwould say about the same. 1 Q. Before entering the Contemporary Art Institute of g
‘ 2 Q. Do you remember who you were with the first time? 2 Detroit, had you drank any alcoholic beverages? % ]
3 A, It's been a while. I don't remember. 3 MS. JAMES: Objection. Since this : ‘
4 Q. Do youremember who you were with the second time? 4 witness was under 21 at the time, I'm advising her to é ?
5 A, Yes. 5 assert her Fifth Amendment right with a limited exception
6 Q. Who were you with the second time? 6 of while she was at the CAID on May 31st, 2008, :
7 A. Iremember two of the people, but there may have been! 7 MR. ASHFORD: I won't tell anybody. E
8 more, One was Caroline Reinsch, The second one was g MS. JAMES: Well, that's generous of £ i
_ o James Abbott, 9 you. : |
j 10 Q. How do you spell Caroline last name? 10 But again, because you were under 21 at Z ;
} 11 A, R-e-i-n-5-c-h. I believe it's James Abbott the Third, 11 that time, I would advise you not to answer the question E
5 12 actually. 12 that's on the table. However, if and when Mr. Ashford ~ E :
13 Q. WasJames older than you? 13 asks you any questions about consuming alcohol while yof
14 A, No. They're both younger. 14 were inside the CAID on May 31st, 2008, then I would £ |
A 15 Q. Were they with you on May 31st of 20087 15 advise you to waive your Fifth Amendment right for that g '
i 16 A No. 16 limited time period. :
‘ 17 Q. Who was with you on May 31st of 20087 17 A Twon't answer that question. ; :
18 A. Tabitha Taby. 18 BY MR. ASHFORD (Continued): b ;
19 Q. Canyouspell that for me? 19 Q. Okay. So on the advice of your counsel, you don't want | :
j 20 A, Tabitha, T-a-b-i-t-h-a. Taby T-a-b-y is her last name, | 20 to answer that question, correct? E ;
| 21 Brian Edwards, 21 A. Correct. :
22 Q. Okay. 22 Q. Prior to entering the CAID on May 3 st of 2008, had you|l |
23 A, Ashley Moore. Yeah, that's it. 23 ever visited the website for the CAID? % |
24 Q. Were you guys all in the car together? 24 A, No. - |
: 25 A, Tdon'tremember if Ashley came with us or not, but 25 Q. Why not? g
Page 14 Page 16 §
i 1 Tabitha and Brian definitely were: 1 A, Justhadn't. §
I 2 Q. Who was the driver in the vehicle? 2 Q. How did you find out about the party? § :
: 3 A, Tabitha, 3 A My friend James. : 1
1 4 Q. Where were you seated in the vehicle? 4 Q. Since March of 2008, have you been on Facebook? § i
5 A Backseat. 5 A T'msorry? : j
' 6 Q. And where was Brian? 6 Q. Do you havea Facebook? % !
' 7 A, I believe, he was in the passenger. 7 A Yes 5
| 8 Q. OnMay 31st of 2008, what was the relationship with Brian 8 Q. Have you ever written anything on your Facebook about the '
‘ 9 Edwards? 9  CAID? :
1 10 A, Just friends. 10 A No.
| 11 Q. What was the relationship with Tabitha? 11 Q. Orthe event of May 31si, 20087 _
| 12 A. Friends, 12 A. No.
! 13 Q. How long had you known Tabitha? 13 Q. So what happened when you arrived at the CAID on May 3 1,
{ 14 A, Sinceeither 9th or 10th grade. 14 20087 -
; 15 Q. Andhow long had you known Brian? 15 A, Iwentto the door. Had our IDs checked. I got a stamp &
| 16 A, Since 10th grade, 16 on my hatd. The ones that were 21 got wristbands. :
17 Q. Do youknow what the relationship was between Tabithaand; 17 Q. So you had your hand stamped?
; 18 Brian? 18 A, Yeah. I'had my hand stamped. %
f 19 A, Friends, 19 Q  Which hand? §
) 20 Q. Where were you guys coming from? 20 A, Right %
21 A, Home. 21 Q. Andwhat kind of stamp was it? What did the stamp say? §
22 Q. Whose home? 22 A. Ttwas blutry when they put it on so I don't know what it §
; 23 A, EBachofour homes, separately. 23 said. It smudged. :
; 24 Q. So the three of you had not been cut before then? 24 Q. Then what happened? :
: 25 A. No. A. §

i

e
:

]
{

There was like a desk, table, right when you walk in and
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: Page 17 Page 1%
1 1 you have to either buy a membership or renew if or if 1 A, Eightand a half by eleven. g
' 2 you're already a member just pay. So I had only had 2 Q. BSo after you paid your fee, your hand was stamped, youf
7 3 temporary memberships before so I just ot another 3 filled out the membership renewal and you walked in. %
4 temporary membership. 4 Where did you go? ;
5 Q. Sodidyou fill out a form? 5 A, Istood in the area, the front area between the bathroom |
6 A Yes 6 and the bar. L
7 Q. Didyou have to pay? 7 Q. There was abar? P
8 A Yes 8 A Yes. g 1
9 Q. How much did you have to pay? 9 Q. Thisin, like, the front room? z
10 A, Five dollars. 10 A, Yes.
11 Q. Andthen what happened? 11 Q. And there's a back room where the DJ is? : ;
12 A, Just went inside and waited for my friends to get done 12 A, Yes. - ‘;
13 with that process. 13 Q. Isthere any other rooms? :
5 14 Q. Do youknow ifthe guests of the CAID hadto --oriftheg 14 A, There's an upstairs. And there's a bathroom. !
i5 members could bring in their own alcohol that night? 15 Q. Soonthe bottom floor, there's a bathroom? g 5
! 16 A, Tknow that they're not allowed to. 16 A, Right g '
: 17 Q. You're not allowed to? 17 Q. There's the back room where the DJ is and there was a |;
| 18 A, They look in your purse to see if there's bottles. 18 front where you enter? g i
| 19 Q. So when you entered the CAID, did they tell you you 18 A. Yes. E :
§ 20 cannot bring in your own liquor or alcoholie beverages? | 20 Q. Have you ever been in the bathroom? % .
21 A. They didn't tell me that. 21 A. Yes. : i
i 22 Q. DButyou said you know that. How do you know that? 22 Q. Haveyou seen any type of drug paraphernalia onthe [
i 23 Besides them looking in your purse? 23 bathroom floor? %
24 A, Tve seen previously people having bottles where they Z4 A, No. § !
[ 25 say, oh, no, you can't have that, 25 Q. At the bar, did you see any of the guests or members : i
| Page 18 Page 2o§
‘ 1 Q@ On the two prior oceasions that you were there? 1 being served alcohol? § i
| 2 A, Right. They looking in the purse and saying. 2 A Yes % :
3 Q. Didyou see them looking into purses on May 3 Ist of 3 Q. Didyousee an exchanpe of money for alcohol? g !
] 4 20087 4 A, No. [ wasn't paying close attention. % I
: 5 A, Yes. 5—Q— When-you-were-in-the- CAID-on-May 3 15t-0£ 2008, did-you
| & Q. Didyou see them turning away anyone? 6 see a State of Michigan liquor license posted? !
1 7 A No. 7 MS. JAMES: Objection as to foundation, : :
| 8 Q. When you came in? 8 A No. i
L 9 A No. 9  BY MR. ASHFORD (Continued):
; 10 Q. What time did you arrive? 10 Q. Didyou see a City of Detroit dance permit?
é 11 A, Around 1:00 am. 11 MS. JAMES: Objection as to foundation. -
g 12 Q. Andyouwere 20 years old at the time? 12 A, No. !
13 A Yes 13 BY MR. ASHFORD (Continued): |
? 14 Q. Canyoudescribe this membership application form that{ 14 Q. Did you see a City of Detroit business license? =
L 15 you filed out? How thick was it? What was on it? What] 15 MS. JAMES: Objection as to foundation. : '
E 16 kind of information did it ask? le A No. g ’
| 17 A, Ttasked for your address, name, birthday and then it 17  BY MR. ASHFORD (Centinyed): :
18 had -- you could check what kind of membership you 18 Q. Didyou look for a City of Detroit business license? ‘ 7
19 wanted, the length of it. And then it had an agreement, 19 A, No. !
! 20 which I didn't read but I'm not sure what it said and you Z0 Q. Did you look for a City of Detroit dance license? !
: 21 have to sign and date it, 21 A. No.
! 22 Q. Youdidn'read it? 22 Q. Didyou look for a State of Michigan liquor license? ‘
23 A. No. 23 A No. . §
; 24 (. Okay. So was it like just an eight by eleven sheet of 74 Q. How long did you stay in the area around the bar? E i
: 25 A 2

i oo
4o

paper or h’llf a shect‘?

Just fo: a fcw -~ maybe two tIu ce mmutcs Just waxtmg
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: Page 21 Page 23 §
1 for my friends to come in. 1 Jjust having fun. §
2 Q. Soyouwere the first person in? 2 Q. Okay. So were you still with Brian and Tabitha? :
3 A Yeah 3 A Yes :
4 Q. Where were they? 4 Q. Had Brian or Tabitha had anything to drink? E
5 A, Justat the door either having their IDs checked or 5 ~A. No §
6 filling out the forms. 6 Q. Any alcoholic beverages? i
7 Q. Soyouwere just slightly in front of them? 7 A, No. §
B A, Oh,yeah 8 Q. Didyou guys have anything to drink at all, water, pop or ?
: 9 Q. Didyou see any food being served at the bar? 9 anything? %
i 10 A No. 10 A No
. 11 Q. Orinthe bararea? 11 Q. Do youknow if Ashley had anything to drink while she wa§
12 A No. 12 there?
13 Q. Didyou see any food being served af allinthe CAIDon §| 12 A, Idon't remember or recall. %
! 14 May 31st of 20087 14 Q. Didshe join you at the CAID? i
| 15 A, No. 15 A, 1can't remember if she rode with us that night or if she %
i 16 Q. Didyou seeany of the guests or members walking around 16 met us there. 1
17 with alcoholic beverages? 17 Q. Butshe did come? -
18 A Yes. 18 A, Oh, yeah, she did. i
19 Q. Werethey beverages in cups, glasses, bottles? 13 Q. So by the time you were in the courtyard was she there %
20 A, Idon'tremember. 20 with you?
21 Q. So when your friends came into the CAID and you'reall { 21 A, Yes. ;
22 together, then what happened? 22 Q. $So at some point the Detroit police officers came into
23 A, We went to the dance floor. 23 the place?
24 Q. Andthat would've been in the back room? 24 A, Right
25 A. The back room. 25 Q. So canyou describe that for me what happened? -
Page 22 Page 24 ,
1 Q. Canyou describe the lighting inside the CAID for me? 1 A We were just singing songs and all of 2 sudden the door
2 A. The front room is decently bright, but the back room 2z from the inside just slams open. :

3 where the dance floor is, it's pretty dark, I'd say. 3 Q. From inside --
4 Thete's some lights but it's pretty dark, 4 A, Trom inside the CAID to the patio. It just slams open. [
53— Q. What kind-of lighting is-in-the back room-where-the DJ 5 And-peeple-are-yelling-and-tetlinp-us-te E
6 is? Is it like a sirobe light or spotlight? 6 get on the ground.
7 A ldon'tremember. T Q. How close were you to the door?
. 8 Q. Canyou see the person next to you? 8 A, Iwouldsay a good 15 yards.
i 9 A Yes 9 Q. Approximately, 15 yards?
10 Q. Could you see across the room? 10 A, It's hard to recall, though. It's been a while.
11 A Yes 11 Q. Were there a lot of people between you and the door? £
12 Q. Was it just reflections of people dancing? 12 A, No.
. 13 A, Youcould see pretty clearly, It was just dark, 13 Q. No?
i 14 Q. Could you see the DJ? 14 A, Notreally,
; 15 A Yes, 15 Q. Sowere you like -- of the people that were in the i
! 16 Q. Sohow longdid you stay in that room? 16 courtyard, were you one of the people that were closest [
: 17 A, About 15 minutes, I'd say. 17 to the door? i
18 Q. Okay. Then what happened? 18 A, There were people kind of on the sides but not really %
19 A, We went outside to the backyard patio area. 19 directly in front of me. There were a lot of peaple just ;%
; 20 Q. And is that where you were when the Detroit police 20 kind of next to me and behind me, though. I was facing
21 officers came into the CAIDY? 21 the doer. :
| 22 A, Yes. 22 Q. 8o then what happens?
23 Q. Whatdid you do once you pot to the patio area? 23 A, They were yelling and swearing at us, telling to us get [
24 A, Wesat down on what locls like was used for a bar at one| 24 on the ground. So it took us a while to register what :Zg
25 :

time. And then we just -- we're talking and singing and

0
.EU—“

was poing on. We were like, "What's happening?"
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: Page 25 Page 27 |

: & |

i 1 So then we eventually all had to get on 1 get slammed against the wall. Kind of forcefully, §

i Z the pround with our hands on our head, We had to lay 2 Q. Do youknow if the bouncer followed the instructions of

| 3 there for a while. 3 the Detroit pelice officers before that action occurred? [

: 4 Q. Approximately how long? 4 A, T'munotsure. :

; 5 A About [5 to 30 minutes. 5 Q. Do you know if the two males who you saw kicked in the:

: 6 Q. Thenwhat happened? 6 back, do you know if they followed the insiructions of §

f 7 A, Eventually they had the females stand up with their hands 7 the Detroit police officers before this action was taken? ?;

' 8 on their heads still. And then we lined up against the 8 A. They were following directions, They were just asking g

! 9 outside wall of the CAID, just the fenales. 9 questions. i

10 Q. So youwere brought inside the building? 10 Q. What kind of questions were they asking? §

w 11 A, We were still outside. 11 A, Well, the white male kind of started to get up a little §

‘ 12 Q. So youwere outside lined up along the wall? 12 bit, just lifting himself a little bit and said, "My -

' 13 A, Right 13 father is an altorney. T just wanted to ask yon w

!‘ 14 Q. Thenwhat happened? - 14 something," 4

15 A, They let us file in, inside. They took us straight to 15 Q. How about the black male, do you recall what he said? [

16 the dance floor and we had to lineup against that wall. 16 A. TIdon't remember what he said.

17 Q. Whete were the guys at this time? 17 Q. Any other violent acts that you saw inside the CAID? §

' 18 A, The ones outside were still on the ground. 18 A. Idon't remember. .

12 Q. And there were guys also lined up inside? 19 Q. Didyou see any physical resistance from those who were b

20 A Yes. 20 inside the CAID directed towards the Detroit police 5

| 21 Q. Where were they? 21 officers? ;-‘_

. 22  A. There was some guys inside. 22 A, No.

i 23 Q. Where were they? 23 Q. Soyou were lined up in this room. And then what :

i 24 A, There was some on the dance floor. Same as us, handson!{ 24 happened? % ;

. 25 our head, lined up. 25 A, Then we -- they let us walk into the front area where we § 1

; Page 26 Page 28 2

1 1 Q. Didyou see any violent acts from the Detroit police 1 had stood for -- we stood for maybe a minute or two and % ¢

2 officers while you were inside the CAID? 2 then we were able to sit down with our heads on our heads [}

3 3 A Yes 3 still. Then called up one by one and searched, patted .

4 Q. Whatdid you see? 4 down.

11 5 A, While we were outside still laying down, I saw a male get 5 Q. Then what happened? :

: 6 kicked in his back. Actually, I saw two males get kicked 6 A. Then our belongings were bagged. Then we were able to | !

E 7 in their back., 7 sit -- after our belongings were bagged, we were able to :

! 8 Q. Can you describe these males for me? B sit back down with our hands on our head, - ;

! 9 A, One was ablack male in his 20s, I'd say. The other one g Q. Then what happened? : :
10 was a white male in his 20s, 10 A One by one they took the bags and looked for the ID. So % '
11 Q. Do youknow the name of the black male? 11 they were able to call one by one using our IDs and we - i
12 A No. 12 wore issued the tickets, ‘
13 Q. Do youknow the name of the white male? 13 Q. Did you see any weapons in the CAID that night? E '
14 A, WNo. 14 A, Aside from the ones with the police? '
15 Q. Since May 31st of 2008, have you seen this black male? 15 Q. Yes. :
16 A, No, 16 A No. : 1‘
17 Q. Since May 31st of 2008, bave you seen this whitemale? { 17 Q. 8o as far as you know they didn't take ~- you didn't sce ;
18 A. No 18 any weapons inside the bags? :

E 1% Q. Soyou'venever had any type of contact at all with this 19 A No. § ‘

20 black male or white male? 20 Q. Didyou see any knives inside the bags? : I

1 21 A, No. 21 A, No. :

: 22 Q. Didyou observe any other type of violent acts by Detroit | 22 Q.  So when they called you up one by one with your [Ds, the §

i 23 police officers directed towards the guests or members or 23 what happened? g

: 24 staff of the CAID? 24 A, They gave us aticket, They wrote down the ticket and g I

25 .
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1 drove and I said no. And they asked me who I rode withy 1 parents was strained. I had to miss school fo go to
' ( 2 and I had to tell them Tabitha Taby. Then I was able to 2 comt. Also -- well, the money it cost to have to drive
| 3 leave. 3 back and forth from Kalamazoo to go to court, I was --1
‘[ 4 Q. Okay. Then tell me what happened. 4 had nightmares about it. Tt was embarrassing to tell
} 5 A, Iwalked outside and they made us get off the property, 5 people. I was afraid that I was going 1o be charged as a 5
€& which we were able to stand just off the property and 1 & criminal.
7 just waited for my friends to come out. 7 That's all that I can think of for right 5
8 Q. Then what happened? 8 now, !
S5 A, Eventually all of us were out. And people were-all 9 Q. You'vetold me about your fear, What other type of i
10 trying to call and get rides home, We had to get our 1c emotional distress, if any? |
11 belongings out of Tabitha's car, which was geing to be 11 A. Embarragsment, strained relationships. ;
: 12 towed. : 12 Q. Did you ever seek any type of counseling or psychiatric
13 Q. Where was her car parked? 13 help?
5 14  A. Inthe parking lot. 14 A, No.
15 Q. The CAID has a parking lot? 15 Q. What strained relationships did you have?
: 16 A. Yes. 16 A, My mem and dad.
; 17 Q. Where is that located in relation to the docr that you 17 Q. Why? ;
18 © went into? 18 A, My dad was mad at the fact that this even happened. ?
19 A, It's- I'mnot sure of the direction. But it's off of 19 Q. Hewas angry with you?
i 20 Rosa Parks, You turn on Rosa Parks directly into the 20 A, Yeah. Justto have someone to blame for - you know, 1 [
. 21 parking lot and you walk straight into the door, the side | 21 shouldn't have even gone out that night,
: 22 door, 22 Q. What's the name of your parents? %
: 23 Q. Sowereyou able to get your belongings out of her car?} 23 A, My dad is Dale Hollander and my mom is Toby Burger (ph). §
24 A, Yes, 24 Q. Are they currently married?
25 Q. Then what happened? 25 A, No. Divoreed. %
; Page 30 Page 32 %
5 1 A, My friend Ashley called her boyfriend at the time and he 1 Q. Where does your mother live? .
2 came and picked us up, 2 A, In West Bloomfield, §
f 3 Q. Notincluding the violent acts that we already discussed, 3 Q. The address on your operator's license, is that your §
| 4 did you see any other or any -- strike that, 4 mother's address? §
! 5 Besides the violent acts that we talked 5 A, That's my mother's address. i‘f
. G about, did you see any police misconduct inside the CAID? 6 Q. What's your dad's address? :
i 7 MS. JAMES: Objection as to foundation, 7 A, It's 4160 Yorba, Y-o-r-b-a, Linda Boulevard, §
' 8 A. No. 8 Q. Whatcity? g
| 9  BY MR. ASHFORD (Continued): 9 A Royal Oak. 5
! 10 Q. Sohow did you get home? 10 Q@ How did your dad find out about il? .
f 11 A, Ashley's boyfriend at the time -- his name is Olumide -- 11 A, Icame home and teld him. 2
12 came to pick us up, 12 Q. So when you were dropped off, did you go to West §
13 Q. Andyoudid not have -- you did not drive a car that day, | 13 Bloomficld or Royal Oak? :
| 14 right? 14 A, Royal Oak.
i 15 A, To CAID, no. 15 Q. Whydid you go to Royal Oak instead of West Bloomficld%E
16 MR, ASHEORD: Cff the record for a 1ls Were you living with your dad? 2
17 moment. 17 A, Isplit my time up between the two. So I was with my dad
: 18 (Momentarily off the record.) 18 at that point. :
: 19 MR. ASHFORD: Back on the record. 19 Q. Isthe relationship still strained with your dad?
f 20  BY MR. ASHFORD (Continued); 20 A No,
21 Q. Stephanie, what damages or injuries did you suffer 21 Q. To what extent was your relationship strained with your
22 personally as a result of the raid on the Contemporary 22 dad over this incident? :
: 23 Art Institute of Detroit on May 315t of 20087 23 A, Canyou rephrase that?
i 24 A Isuffered a lot of emotional distress. I feared for my 24 Q. Iguess [ want you to describe how your relationship was
i 25 life that night and my relationship with my -- both of my 25 strained with your dad and the duration of the strained §
8 (Pages 29 to 32)
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Stephanie Hollander November 22, 2010 l
i Page 33 Page 35 g
| 1 relationship. 1 A Ididntsee that
2 A, I'd say it was for about a year. Mostly it had to do 2 Q. I'm going to show you what's been marked as Defendant's ;
! 3 with me having o go back and forth from Kalamazoo to} 3 Exhibit Number 6. Do you see in Defendant's Exhibit
4 Detroit for court, 4 Number 6 how the Detroit police officers were dressed on :
| 5 Q. How many times did you do that? 5 that night? 9
| & A, It was either three or four, I believe. 6 A. Yes. i
7 Q. Youwentto court three or four times? 7 Q. OnExhibit Number 6, the gentleman to your left has i
| B A Yes 8 writing on his back. Would you agree with that? :_ |
| 9 Q. Didyouhave an attorney? 9 A, Yes. : .
| 10 A, Yes 10 Q. Thatsays Police; is that correct? - :
11 Q. Who was your attorney? 11 A, Yes. ;
: 12 A, Steve Scharg, 12 Q. Didyou see that on that night?
: 13 Q. How doyou spell the last name? 13 A, No f
: 14 A, Tthink it's S-c-h-a-r-g, 14 Q. And it would be fair when they came into the courtyard
i 15 Q. Soyou were not represented by the ACLUY 15 your head was down, correct? ;
! 16 A. No. 16 A. No. - j
E 17 Q. How did you find Mr. Scharg? 17 Q. Didn'tthey tell you to get on the ground? - .
‘# 18 A. He'safriend of the family, 18 A. Right. But when they came in, my head was up. . ;
{ 1% Q. What was the end result of the criminal charge? 13 Q. Have you been back to the CAID since May 3 1st of 2008?
f 20 A, They were dropped. 20 A. No. :
| 21 Q. They were dismissed? 21 Q. Whynot?
| 22 A. Dismissed. Sorry. 22 A, Thaven't wanted to even -- I just don't want to risk it. E ;
| 23 Q. Didyou have to pay any costs at all? 23 It's just this whole case has made me not want to go E
24 A. No. 24 back. z
25 Q. Didyou have a trial? 25 Q. Soyoudidn't go to Halloween Funk Night? -
: Page 34 Page 36 ':
; 1 A. Tthink it was dropped afier pretrial. 1 A No.
l 2 Q. Why was your father angry about you having to go backand 2 Q. I'm going to show you Defendant's Exhibit Number 5. In
| 3 forth to court? Was that because of the meney for 3 Defendant’s Exhibit Number 3, there seems to be & Defroit ;
; 4 driving? 4 police officer and he has the word police on what looks &
j 5 A, Class mostly, 5 to be the left side in the chest area. Do vou see that? = i
: 6 Q. Why did you say you feared for your life? 6 A Yes. 3 !
! 7 A, Well, there were guns being pointed at my head, 7 Q. Didyou see that on the night of May 31st, 20087 ; :
8 Q. Didyou know they were Delroit police officers? 8 A, No. Not the ones that came into the yard, n
i 9 A No. 9 Q. Okay. So were they dressed like the officers that we've
| 10 Q. Didyou hear them shouting Detroit pelice? 10 described in defendant's Exhibit Number 6 and 57 E
', 11 A, Not for at least the first 30 seconds to a minute. 11 A, They were dressed similar to number six but I didn't see [
? 12 Q. After that did you hear them say -- identify themselves 1z any white writing. 1 guess they're wearing some other :
5 13 as Detroit police officers? 13 things. But they were dressed similarly to that, plus g
} 14 A, After awhile they did. 14 ski masks and bandannas, without the writing, -
; 15 Q. And you said after awhile they did. 15 Q. Haveyou talked to Tabitha about this lawsuit at all? H !
16 A, Right. 16 A, Notmuch. Just kind of that it's going on. 3 ‘
17 Q. Whatdo you mean by after awhile? 17 Q. How about Brian? : j
18 A, Aftera minute or so. 18 A. Same thing. They don't know much about it. |
19 Q. How were the police officers dressed? 1% Q. Andhow about Ashley? i
: 20 A, They had all black on, They had ski masks, black 20 A, Same. § :
21 bandatnas. Somec of them had caps on or black beanies. 21 Q Do you know if Tabitha was able to get her car back? : ‘
22 Black, kind of like armor suits. 22 A Shedid I took her to get it back, actually. g 5
23 Q. Military style? 23 Q. Oh,youdid? é i
| 24 A, Sort of like military style but all black. 24 A, Yes. . }
i 25 Q. Didthey also have Detroit Police on their uniforms? 25 Q. Sotell me about that, What happened there? i

9 (Pages 33 to 36)

RELIANE COURT REPORTING

(313)

964-3611




2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-13 Filed 04/17/12 Pgl1llofl1l PglID 1976
Stephanie Hollander November 22, 2010
' Page 37 Page 39§
| e
| 1 A, Wehad to drive all around. She ended up having to pay] 1  STATE OF MICHIGAN)
: 2 like $1,200 to get it out. We had (o go - I believe 2 ) ss
; 3 it's the police station first and then we went to, I 3 COUNTY OF OAKLAND) :
3 4 think another — then we went to a court, but that might 4 - |
| 5 have been. 5 I, Darlene K. May, Notary Public within and for i ;
? 6 Q. Was that the Wayne County Prosecutor's Office? 6 the County.of Oakland, gActmg in Wayne), State of ?V'[ichigan, do %
j 7 A. Ibelieve so. And then we had to go to the tow - 7 hereby certify thE'lt the witness wl}ose attached deposition was : T
8 Q. Thetow yard? 8  taken before me in the f:tbove-t‘antltled matter was by me cliuly ‘g :
' 9  sworn at the aforementioned time and place; that the testimony £
9 A, Thetowyard, yeah. 1C  given by said witness was stenographically recorded in the 3
10 Q. Didshe ever tell you why she didn't fight paying the 11  presence of said witness and afierwards transcribed by computer |3
1% fee? 12 under my personal supervision, and that the said deposition is =
: 12 A, Shedid try to fight. I mean, she talked to them about 13 afull, true and correct transcript of the testimony given by :
; 13 it, but she had to -- she actually had been -- she went 14 the witness. J
14 to school -- and I think she still does going to school 15 I further certify that I am not connected by bload
15 ih New Hampshire. 16  ormarriage with any of the parties or their attorneys, and
! 16 But she had planned to go back to school 17 thatTam not an employee of either of them, nor financially
: 17 that day in the afternoon but she couldn't because she 18 inferested in the action. :
i 18 didn't have her car. She just wanted to get her car back 19 _ IN WITNESS WHEREOF, I have hereunto set my hand aé
! 15 s0 she can work the rest of the summer and go back to 20 the City of Novi, County of Qakland, State bf Michigan, this -
20 school She didn't want to have to deal with anything, 21 28th day ofNovemkﬁr;, 2010 g
) . YIng 22 pr L
21 Q. Do you know if she hired an attorney to get her car 23 }57..]3 ¥iene K May / :
‘ 22 back? Darlene K. May, Notary Public -
i 23 A. No, she didn't. 24 Oakland County, Michigan E
24 MR. ASHFORD: I have nothing further. My comumission expires: 01-13-14 : ‘
25 MS. JAMES: Take a super short break and 25 g !
Page 38 i
1 come back? : 2
2 MR. ASHFORD: Sute, i ;
3 {Recess taken.) : :
4 MS. JAMES: Back on the record. ;
5 I have no questions. : i
| 6 {Deposition concluded at 3:10 p.m.) . I
| 7 - o
8
| 9 s
l 10
11
12 !
13 E
14
16 ;_ :
17 |
16 L
19 j
20
21 £ i
22 H ]l
23 ‘
24 |
25 i

10 (Pages 37 to 39)
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UNITED STATES DISTRICT COURT
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
SOUTHERN DIVISION

TAN MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY,

PAUL KAIGER, ANGIE WONG, JAMES
WASHINGTON, WATHANIEL PRICE,
JERCME PRICE, STREPHANIR HOLLANDER,
JASON LEVERETTE-ZAUNDERS, WANDA

* LEVERETTE, DARLENE HELLENEERG,

THOMAS MAHLER, and LAURA MAHLER
Plaintiffe,

V

CITY OF DRETROIT, VICKI YOBT,

and DANIEL BUGLO,
Dafendant.

/
DEPQSITION OF YAN MOBLEY,
Taken by tha Defendant on the 25th day of
November, 2010, at the Law Cffites of Goodman & Hurwits,
P.C, 1394 Jefferson Avenuva, Detrcit, Michigan, 48207, at
1:00 p.m.
APPEARANCES :

For the Plaintiff: KATHRYN BRUNER JAMES, ESQ. (P71374)
Goodman & Hurwitz, E.C.

1394 E. Jefferson Avenua

Detroit, Michigan 48207

Tolephone: {313)567-6170

JERRY L, ASHFORD, E8Q. (PA7402)
City of Datreit Law Department
660 Woodward Avenua, Suite 1650
Datroit, Michigan 48226
Telephona: (313} 237-3089

Paor the Defendant:

REPORTED BY: Angel Barry, GSR 7821

Certifisd Stenographic Reporter

RELIANCE COURT REPORTING
{313)964-3511

Detroit, Michigan
Monday, November 29, 2010 ~ 1:00 p.m.

REPORTER: Do you swear or affirm {hat the
festmony you're about fo pive in fis matter will be
e whole truth?
MR MOBLEY: Yes,
MR ASHEORD:  Let{he record reftect that
s s the deposition of Lar: Mobley baken pussuset 46
i federat vales of civR proceduers o be used for
any aud all purposes allowed wndey the Federal Rules
and the notiee to all parfies.
DIRECT EXAMINATION
MR. ASHPORB:
O Good afternoon, Mr. Mabley, My nameis-Jorry Ashford
andl | vepresent the City of Detrait and the police
officers in this Jawuit, Have you ever given any
ype of teslinony fn conrt before?
Notin eourt,
Wasit oufsile of conrt?
A deposiion,
A deposition, Oleay, What ind of case was fhaf?
Child molestation.
Olaay, Were you awitness?
Yes.

Ea == —

RELIANCE COURT REPDRTING
{313) 864~+3611
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§
Were you aceised of child molestaiion?
No.

Okay. Have:you been - strike that,

- - Bave you sat fov a degosition in any other-
ease?
Ko,
Ohay, Well, that doposition s just like this
deposifion. We buve a court reporter that’s sitting
to uny elk and she's siting to your right, She's
taking down everything that wesay, so therefore, [
netd vetlal auswers & my questions, oan'ttake any
head noils or shiakes or uh-hah, wh-ah,
Oleay.
Okay, Jaf any time Lask you a guestion aad yon
don't understand my question, Jet me know and T

" rephrsse wrtil, hopefully, you do. Steteyorfal
name for fhe record,
Ln Gordlam Mobley,
How old are yor, In?
Treonfy-fhree.
What's your date of hirth?
November oth, 1987,
A what's your sacial seenrity number?
ITHB9TTS,
What's your current address?

RELTARCE COURT REPORTING
(313} 964-3611
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1808 East River Rond, Grosse lle, Michigan,
What ity i that?

Grosse Be, Michipan,

How do yow spell that?

G55, space, ¢, and thal's 48138,

Wha do you live with?

My mom, nuy dad and my brofher.

How long have yon lived nt the East River address?
They moved there abot theeo years ago,

Thireg years aga? Is that what you said, three years
ap?

)

What's your mani's name?

Kiuberly Mobley.

Aud what s your dad's name?

Gordon Mobley,

Hw any slblings do you have?

Two.

What are ficre ages?

Qe s tweuly-ne and ong is sevenlees,

What is your twenty-one year obd sibting's name?
Fimity Mobley,

And the ofher?

Jack Mobley.

Where did you live before the East River address?

RELIANCE COURT REPORTING
{31.3) 9843611

Isthat your major?

Yes,

And you have not reccived a depree yef?

N, -

Tiawe you ever attemded any educafienal insiiindion
posi-sceondary besides Michigan State University?
Univessiy of Michigan Dearborn and I took & class ot
Wayne Cowrly Comanurity College.

How many elusses did you take st U of M Dearborn?
Twelve eredits my very first seaester of niy freshizan
year,

You took did thyee exedits at Wayne Caunty?

Yes. Tiivink about 5 was thre or four eredits at
Wayne County Comraunify Chllege,

_ Areyon curenly enployed?

Yes,

Where?

Gublo's Pizza. Okensos, Michigan,

How long have you warked there?

About fhree months.

On May 315t of 2008 you were fwenty years old?
Yes,

So you were six monihs shork of your twendy-Tiest
Tirthday?

Yes,

RELTANCE CQURT REPORTING
{313)964-3611
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In Riverview,

Riverview, Michigan?

Yes,

Fow long did you live there?

About ten years, | think,

What was yaur address in Riverviow?

18157 Mulbexry.

What was the ip code?

48152 maybe. 1don't kow, They changed i
Where were you bom?

Were was Iborn?

Y5,

Wyandotte Hospital,

Tn Wyandotie, Mickigan?

Yes.

Did you attend high school?

Riverview Community High Sckiool,

1id you gradnate from Kiverview?

Yeu

What year?

2008,

Do you heve any further education beyond Kiverview?
Tim . current student af Michigan Stade University
What are yor stwiying?

Advertising,

RELIANCE COURT REFORTING
(313) 564-3611

Were you eaployed o the time?
Yes,
Where?

_Tworked formy ded—— = — - -

Gordoa Mobley?

Yes.

Doing whet?

Mo laws and do landscaping, 1also filed and served
papers for him.

‘What kind of yapers did you file and serve for him?
Legal documents.

I3 he an attorney?

Yes.

Wl practice area?

Downriver, His offics isin Riverview,

So bt Lave offfces in Rhverview, Michigan

Yes

What kind of law dues he praciice?

General practice,

Daes hie also biave n landseaping business?

No but lie awns industrin) parks asd Eeut the Jawn

and mafntaie the shrwbs and (hings around it

(n My 3tst of 2008 were yon afiending Michigai State
University?

Yes,

RELIANCE COURT REPORYIIRG
{313} 964-3611
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Buring yeur aduft 1fe hiave you ever been arvested?

MS. BRUNER-JAMES;  Objection s to relevauce,
Go ahead,

THE WITNESS:  No.

MR ASHFORD: Yl give you a standing
abjeetion o thess fves questions as usual.

MS. BRUNER-JAMES:  Thank yon,

BY MR, ASREORD:

Q

- — e

-

— D ~ -

=

A e AT B AD B AT B D Bk e B

Mr. Mobley, have you ever becn treated for substance
abuse?

No.

Have yon ever been treated for any type of psychiatric
itiness or peyehintele condifion?

Ne.

Hve you ever been a neeasber of the Contemporary Art
Ingtifute of Defroit?

I'm et sure, The ulght of the rald I paid five

doltars i they sail it was & mesabership fee, but £
diu't reatly pursize or ask them abious fhat since

(e,

You know, yon de eaough of fhese deposttions and you
start forgedting to ask questions. ¥ see your licouse
ont. S0 do yon have a Michigan Operators License?
Yes,

May Lsee it please?

RELIANCE CQURY REPORTING
{313)964-3611

il

\(

Prior to May 315t of 2008 biad you ever visited CAID's
website?

Na. ; -

Do you currently have a Facebook page?

Yes.

Have you eves: disomssed the tncldent on May 31, 2068
oa your Facehook page?

No.

On May st of 2008 yor did atiend au event ai the
CAKD, carrert?

Yes.

Who were you with that wight?

My friextds Milie, Zach and Brett,

Whats ikt name?

Diclaudi.

Spell fhat?

Meolasdie,

How do you know Mile?

From Michigan State and he lives in Grosse le,
What's Zach's Jast name?

Yarda,

And can you spefl s bast name?

V-rrtha,

And how &id yor koww Zach?

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611
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MB, ASHFORD: Lt the vevord veflect fhat lan
huas hanied e a Mickigan Operafors Licase
#M-140-52%-285-853, which expires on Navember 6ih of
2012 in fle name of Tan Gordon Mobley. 28808 Bast
River Road, Grosse e, Michipau 48138-1336, Date of
hirdh is 19561987, No resirictions; no endorsements.

BY MR, ASHFGRI:

Q

A
0

=
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"Titauk you very much. Back to your membership stafus:
S you paid five dollars on May 31t of 20087

“The night of the raid, yes,

i you fill put any paperwork when you entered info
e Contermporary Art Instiute of Detroid alsa known
as the CAID?

Tonay tiave filled ont my uame awd iy e-toail address
but Tm ot sure,

1o you speiically recall writing dowa your nanse and
your ¢-aneil address?

Nt specifieally, but ~

Yon can't say you didn't?

Yes, Lean't say Tdidu',

After the May 31t 2008 lucident alleped i the
eonplaiut did you reccive any type of corvespindence
Shrough any channe] whalsoever, or auy ianner
whatsaeyer, from the Contemporary Art Institufe of
Deroii?

RELIARCE CQURT REPORTING
{313} 964-3611

Tgrew up with him,

You ever ationd school with him?

High school and mriddle school,

Ard what's Bred('s st name? - o -
Donalin,

Can you spell fha for me plense?

Donatin,

And bow did you kacw him?

Mtchigan State and he's from Grosse e as well.

How cld is Mike?

Currently?

Curtenlly,

Twenly-threz or bwenly-four.

Hovr old is Zach?

Treeniy-two.

Aud bow old is Bretf?

Twenty-two. _

And at some point the four of you decided to go to the
CAID thaf night, correet?

Yes.

What was your niode of fransportation?

"To the CALD or from downriver?

To the CAID,

We walked.

VWhat was your miode of transportation from downrives?

RELIANCE CQURT REPORTING
{313) 964-3611
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1dvove,

And were there only the four of yon in the vehicle?
Yes.

Where were you cominp from?

My friend's cousin's house, We had just watched the
Ted Wings game,

What's your friend's same?

Jnsiln,

What's his Tast nane?

Medina,

How uld s he?

Trventy-two right now,

What's your relaionship with bim?

High sehol, middle school, Good friead,

Wihal's s consin's ame?

Thnow bim g5 Fay. 1don'ttow his il frst oane
or the fast name,

Okay. Do you know how ofd Jay is?

He's & couple years older than us so sbout
twrenty-four,

VWhiere was this home located?

Southgate, Michigan,

Do you koow the exact address?

No.

What time did you avrive st the Red Wings gune?

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 864~3611

What type of vehicle were you: deiving that night?
A Honda Elerent,
What color?

CBah

What year?

2004, mayhe. P'm not sare,

Who was the repistered owner of fe vehicle?

My maother, Kimberly Mabley,

Who was fie primary user of the vehicle?

At fhe time, my sister, Emily Mobley,

How often, did you use (hat vehicle?

e hve 1 esuple cars that we switch through, o 8
couple times a week usually,

Ag of May 31stof 2008 how many vekickes did your

Jamily bave?

I'0t mot e,

Okay, Haw many vehicles id you have yourseli,
personally?

e and y sister bad two between fhe thvo of us,
And Emily was not with yon that night, correct?
Correct,

Do yau ke if the Hond Eleent was insured?
Yes, it was insured,

Wha was the name of the inurer?

Tihink most of owr cars ave Stale Farm, but I'm ot

RELIANCE COURT REPCRIING
{313) 964-3611
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Strike that.
What time do you avrive af Jay's house for
thie Red Wings pame?
Mayhe avound nige, T2 nof sure,
Niug o'elock pam,?
Yes
And that wonk} have been the evening of May 30fh of
i
Yo
And you drove to Juy's howss?
Yes,
Did yom drive there alone?
No. ’
VWt was in the vehiels with you?
My friend, Zach,
Where were yon and Zach coming from?
Our howses,
Did you pickwp Zach at home?
Yes.
How long had yon and Zach been fogefher before you
atlended the event al Jay's house?
"The fen mioutes fiat 1 fook fo drive there,
Q  Soyonwereon yourway bo Jay's bouse aud you plcked
wp Zach o the way?
A Ya

o o =

A - - - -

=

RELIANCE COURT RERORTING
{313) 264-3611

positive on that.
Q  Duuring the time that you were af Jay's houso did you
o any of your fricads ave any sleokolic beveragesfo

MS, BRUNER-JAMES:  Ohjectlon asto relevance.
As you've already established, Tan was under

twenty-ome at the fime, 88 with respect to Tan's

consuntplion of alcohol aé the timse, he kzs a Fifth
Amendoient ripké ot to auswer hat restion.

S0, Lan, with respect to just yourself, T'm
advising you not to auswer auy questions about
consuniing sleabol except for when M, Ashford asks you
aioet what happened at the CALD thal wight, When be's
asking you guestions about whes you were at the CAID
e night ot the polive paided then I advise you
{0 waive the right, bt for tis question T advise

you fi assori your right,

BY MR. ASHFORD:

¢ M Mobley, do you wish o avail yoursell of your
tforusy's advice?

A Yes.

0 Awlplead the Fifth Amendment?

A Yes,

0 Theotherpart of my question ws were any of - was

anyene else at Jay's house drinking any alecholic

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611
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beverages?
THE WITNESS:  Can 1 answer that?
MS. BRUNER-AMES: Y3,
THE WITNESS:  Yes,
BY MR, ASHFORD:
Who wa drinking at Jay'shonse?
Zach,
Tach?
Yes,
What was he driiking?
Probably beer. 1 conlin't tel yon for suve,
Was it in 4 cup, glnss, or bofle?
X ¢ouldn't tell you for sare,
Was anyoue eloe driuking at Jay's howse?
Yes,
Who else?
Justin and Jay,
Yor: said Justin and Jay?
. (1
Was Mike drinking?
Milie wasn't there,
Okay. Was Bref there?
No.
Okay. You picked theon up after you left Jay's hause?
Yes.

B LD B D e D B AT P AT B AD B LD B AD KD R D

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611

5]

Yes.
Wiose iea wasit fo go o the CAID?
Mile's,
© WasMikeanembet? -~ ~ -
Yhink he biad been theve, T'm nof sure what his
mgmbershiy stafus was
But he told yom he kiad heen thers hefore?
Yes
And he suggested that yom po to the CATD that night?
Yes
Oty And you agreed?
Yes,
And then wiiat happencd?
We dvove to Iy friend's house where  parked my cav,
Whatfriend'showse?
Dustin, He's achually not my friend; he's ane of
Mike's Eriends that Yroet that vight,
What's Dusiin's Lasl name?
1wt kmow,
Where does Bustin live?
He lived in the aveaof the CALD. § couldn't tell you
his address,
Bo you koow whal street he lived on?
No. Teould find wut, 1t's the ondy time [ hsd ever
heen there.

B D e

B AT B D P D D D

D B

ol =]

RELIANCE COURT REPORTING
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What tiue did you leave Jay's house?

Tt was ahont twenfy minudes after the Red Wiags had
won. P ot really sure.

Do you Inow Zach's adiress?

Ne,

Do you ko s telephione number?

Cel phione,

Can you give me his epll phone sumber phease,
(T34)624-2392,

T savry. Twtay have already asked you this, but
what fime did you Jeave Jay's horse?

¥ ot sure of the exact fime. 1¢ was sbout twenty
ifnates affer the Wings won. Ethink it was arownd
midvipht, i
On Neay st of 2008 did you have a eell phone? i
Yo,

Who was your cefl phons provider?

Eeouldn'ttell you for suve. I thiakit was Verizon

ot the fime.

What was the number?

{T)674-5565,

S0 how id you meed wp with Mike and Bre that night?

Lpicked them up.

Dil you talk with them on: the phone hefore you picked

fhem up?

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

L

Okay. 8o you stopped by Dustin's house, How hong
were you pt Dustin's heuse?
Probably around fifte¢n to twenty minutcs,

~~What were you doing at Dusfin's house? — . - Lo --

My friends were ki of iatiing to them cateing up, ;
They grese up with thern, :
What friends gres p with Bustin?

Brett amd Mike,

1id Dustin live dowriver?

Yes, he'sfrom Grosse Re.

What time did you — approxiuiately what ling did you

arrive st Dustin's hiome?

T s suve, bt i T had to guess Lwould say areusd

1145,

. Oly, A4 s poin you deded fo legee Dust's

hewe?

Yes.

Oliay. Then what bagpened?

We taliced to fhe CAID,

Wy did you walk te the CAID?

Bocause I had heard that it wase't really a good idea
fo park your car fhere because people had goties stulf
roken iuto,

Vho told you that?

My friend, Mike, Tha was the reason we went to his

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 9643611
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(ciend's honse Instead of going direcfty fo CAID,

How far was Dustin's hawe from the CATD?

Around u mile giveor take, Ti was about a fifteen do
fventy mimle walk,

And who walked to the CAID with you?

Twas just us four,

Tt was you, Brefi, Mike -

And Zsch,

Titen what happezed?

“Tiven we watted in lime for A conple ruinutes and paid a
five dollar embership foe o get n,

Did ench one of you pay a five dellar foe?

Teom what [remember Mike may nof have had to becanse
e had been thiere, bud I fhink wo all did.

Olay, Auwhen yinn say you thiek "we all éid", you're
inchmiing Mike?

Yes.

Prioy o May 31st of 2608 Jiad you ever been fo fhe
CAIY

No.

Had you ever heard of Funk Night?

Yes,

What kad you beard sbout it?

1had leeard from nay friend, Mike, that they bind sume
B, and go hang out and they woukd put our work oz

RELIRNCE COURT REPORTING
{313) 964-2611

Duriug; the: tze tha you were in fhe CAID on May 3ist
of 2008 did you see any type of aleoholie beverages
nside the CAD?

- Yes, 1 san what [ thoeght was aleohalic beverages:

Okay. Was i w cup or was it in botlles?
Tthink T reseember it being in caps,
Okay. Did you sce & keg?
.
Did you see anyone seling alcohol?
No,
Or any exchangy of money for beverages in cups?
Mo,
Did you see auy sales of any food?
No.
D you see auy sales of amything whatsoever while you
were instde e CAIDY
Ho.
Did you observe a State of Michigan Squor license
posted inside the CAID?
No.
Did van loek?
[\
Di you observe 2 Ciy of Defroit danee permif fnside
fhe CATD?
M8, BRUNER-JAMES: ~ Objection a5 1o

RELIANCE COURT REPORTING
{313} 964-3611
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. infe the CAID?

n

display. K wasuly five bucks,

Anything else you heard abent fhe CAIY?

Thiat was it

Okay. Did you receive 4 weisthand when you walked

No. !
id mayone check your idenifieafion when you walked :
fnto the CAID? :
Yes. H
Who chechied your idetification? i
T don't know,

Who was standing a the door?

Tdou't oo, You waflcup fo 2 fable and the you'd
show them your LD, aod then if you're imenty-one you
pet awrit band, et Twasn', T don't knos who was

at the door.

You don't vesmber if t that tine you filled ot any
Paperwork?

No, L do ot recall,

What was fhie liphting Ble at the table?

Tt was welk lit

When you were standing at the table did you see myone
with aleohiofle beverages eifier in a cup orin &

hotle?

No.

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 564-361%

foundation. Go ahead,
THE WITNESS: No

BY MR. ASHFORD:

Q .
A
Q

Did yon look fer-anc? SRR

N,
Did you observe 2 City of Detrail business leense
insidethe CAID?

M3, BRONER-JAMES:  Objection as fo
frmeation,

THE WITNESS: Mo,

BY MR. ASHFORD:

- AT D B D

A D P D B A

Did you ek for one?

Ne,

Afeer yon paid your five dollars then what happened?
VWe proceeded to go in fo where fhe DJ was al

Where was the DY ocated inside the CAD?T
You veat dhrough the front doar, turr eft, and he's
there,

VWasitin 2 back room further hack in the building?
You walkin and fuen loft andwalk back » it bit
Aud you ettt hrough a door fufo aasther room?
Adoorway, Tdon't Jawww if there was a door, \
Was f dark in the room where the BJ was?
K was kindof dark,

But there was some fighting, correct?

RELIANCE COURT REPORTING
{2132)964-3611 1
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Al bit,
What kinctof lighing was there?
Dim Hpis,
Were there overhead Hghisor lamps?
Toaur' say for sure. 1 thick overhead,
Wit you were inside the CAYD) on May 31st of 2008 did
yo observe what you hieived to be any nareoties?
MS, DRUNER-JAMES:  Objection as o
Toumdation,
THE WITNESS:  Na,

BY MR. ASHFORD:

¢

Ll e R =

-

e N - —

P—

80 once you walked back into the reom where the DY was
then wliat happened?

We listened fo nmusic for 2 minnte and thes we checked
ot some of fhe art work they had on disglay.
Approsituafely what time did you arrive ot the CAID?
Fthiak if was around 1315, Tean't reeall,

L:15am?

Yes.

8o after you listewed fo the DY for a fer wiautes yon
walked outside?

First we went and ehecked some of the art work they
hadi om exhibit,

Where was the art work {ocafed?

Back past the DY andt o fhe left [ think,

RELIANCE COURT REPORTING
(3132)984~3611

You go past the DI?
Past the 1 and fo the right,
Tid you ohserve wrt work?

Y - e

'What kind of art work did yor chserve!

Some paiatings and somp-sculphures,

What type of scalptures did you ohserve?

Toon't really know ar fhat well

What was 1t a scuiptre of? A man, a woman, a

soldiey?

Teoulehn't tel yo it was 5o loug ago.

Okay, Bow nany sculpiures did you see aggrroximately?
Aconple.

How many paiuings did you observe?

 Alew

Less than five?

Yes, I'd say avound five.

T loag did you stuy 1n that avea?

Maybs abant ten o fifteen mivnies,

Then what did yon do?

We went outsi for & inude beeause i was kind of
crowiled,

What did yon do-cniside?

We just kind of ialked and Iistened to msic -«
What do yon mean - Fm sorry, Go heall,

RELIANCE COURT REPORTING
(313} 964~-3611
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Oliay, 1 you'se walling frongh the doorway into the
rot whers fhe D¥ s, a5 yo walk through the doorway
fuile DY fo your lel?

To fh right,

Te'sto the right?

Yes, [ hlek, .
VWhich way would yon urn or which vay would you ge-to
get to the arl work?

T you're coaiag throngh the doorway that the D] was?
Yes

You'd po straight to the left [ think,

Waald you go fivough the room into another room before
yau malee o left?

T ot v,

1 you were goin oulside ~ and ontside there's a

Datin aves, right?

Yos.

1 you were goin ontside fo the patio svea, when yon
went fhrongh the doorway which way would you tam or
‘which way would yon go?

Topet towhiere?

To get ta the patio srea,

You'd furn to e right,

Towands the DJ?

Yes.

RELIANCE COURT REPORTING
{313)964-3611

Wewere trying fo mest somte people,
What il yon inezn it was kind of crowded?
There was a ot of penple.

— - Coultyou walk el il - -+ - -

Yes. You could get arond but i was kind of stuffp
and fiere wasTike penple 4l aromnd,
Okay, Were peaple dancing arownd the DI?
By the IV, yes
Were they dancing iu the area where you were observing
he senlptures and the painiings?
Nut g0 ttueh,
Vehien yon went back o look st the sealptuves and
palutings who was with you?
1 dhiak it was s four of ws; me, Zach, Brett and
Mike.

" Dl alt four o you go on fo fhe pafio area fogether!
Yis,
80 then what happened?
Ve himg out there untll the cops came,
Oliay, Drseribo Bow that oconrred,
Fihan't know what you mean,
VWell, you said the cops came, ‘Tell me how and what
manmer they came Ju?
"They slammed upen fhe back door aud cane in, Someof
them had guns drawn,

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 9643611
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i you haew it was police officers?

Tveasn't really sume aé first boeausse they were
dressed in all bk and they had fheir faces covored,
It was ki of us¢ really confusing a the beglming,
How did you find out?

Tdou't Jorw. You could just kiod of ell by cheway
tiey conducted fhenaselves and they sail they were
police:so & didn' know what elsc bo fhink,

Did you see the word "palles" on the spparel {hat they
werg wegring?

Not at fiest,

Okay. At what poin did yow see it?

Trohably closer o the fime when they brought ns all
ingile,

How long were you anishde?

Arowrd twenty mieutcs 1 think,

S whee you were ontside sad they eame tivough {he
door, what didysu do?

Laidl om the gromul ke they tali eversbody to do.

So you followed their instruetions?

Yes.

“What were the weather conditions like that meraing}
Loowlde't el you, 1 dhink if was decently wara,
That's all 1 veally remember.

Wasif eaining?

RELTANCE COURT REPORTING
{313) 9643611

k|

didn't ave his face in the dird like we ! did,
Did the uffeer ask hi fo do fhat?
Yes, 1 believe he asted hims do lay dowa on the geound,

“Didbeverhally refuse to do tha? - - - -
Lot Jomor i e refiused fo do & bui e ~ T 1hink
e vesponded with a guestion of cither witat w3 going
un of Asked for & badso munther.

Did you ever olserve any other violent acfs fram
Detroit polise officers directed foward the pairwiis or
staff of the CAID?

Tssw someone gefting tackled,

At what poiot éid you ehserve (haf?

Prohably less (ian two minutes from when they came in
the back.

_ Conyou deseribic de porsoa fhat wastaclled?
1 thiakche was African-Ameriean, [coald't really -
e weas Gowards the back of the hack and [ was vight by
the door.

Can you descuibe the offioer {hat tackled bim?

Ne.

Canyou deseribe the officer that kieked the white
eatleruan that you fold me abow earlier?

Howas a pretfy bulky guy. He was Afriean-American
and-

Tight-skinned or dark-skinned?

RELIANCE COURT REFORTING
{313} 9643811
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Tcan't remennber,

Was the proumd wef?

Trveas a [l wet,

During the fie that you weze outside in the patio
area of the CAID did you see any type of violent acts
Ty Dedrelt police offivers agatust any of the patrons
of the CAID?

Yes,

What did you see?

Tsmwy oue man g bieked dowo,

Can you describe that man for me?

Conlie't feseribe what he looks like.

Was hie~ ean you gave me bs raes?

Te wag white,

Did you kear anyfhing he said to the Detroit pofize
uffiters?

Tremember blm asking for either the offtcer's name or
hadge aumber, Hewason his knes with his hands
behind his head, and fien fhe officer said, ot down

o fhe ground or Fin going to sheve my bout up your
sst, and proceeded to kick im down and stood on him
for a sécond,

Was fhis person refusing to obey that pofice officer's
urder fo get down?

The was on his knees wifh is kands.on Jis head bt he

RELIANCE COURT REPORTING
(213) 964-3611

b))

Dark.
Can you desesibe bis hair for me; short, lonp?
Lhnow g ad a beaed, F don's know if he hadf a bt

- = o, buf Lean't thinfcof b air realfy; -~ -~ - -=- < .

Any olker distingishing featimes of this officer?
Mo,

Did you ever Timd out that officer's name?

N,

D you know the name of the offecer that tackled the
Afvieai-American gentlentan you told ste about?
o,

Did you see amy other violent acds by Betrolt ollee
olficers inside the CAID v May 31st, 2008 that was
direcied toward pairons or siaff of the CAID?

Not that [ ean remember.

Did any Detroit police officers physically
abuse you?
No.
So after - strike tha,

You e fying un the ground for twenéy
‘mitntes approvimately sud fhen wht happened?
Thiy started fo herd up everybody o get them inside.
Okay. And then what happened?
Then they tooks the girls huto une room, aid fhien ol

RELIANCE GOURT REPORTIRG
{313) 964-3611
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| the guys were in one room and they biad ws kneel o the 1 Q  Vhotdid he eskthe cop?
2 caucrete Roor with cuk hands on on head, 1A 1don't ko, Tean't comtemsber whiat he asked him but
I Q  Wergthersmere ghrls than guys? k] o was talking bo the cop,
4 A Teouldn'ttell you. Nof noficeably. 4 Q  Ohay Canyon deseribe this poliee officer for we?
0 8o the groups were pretty much equal? i oA Mo, Leouldst't,
A Froo what Iconld tell 6 Q T bong were yeu ea yoar knees idéially?
T Q  Wherewere you taln inside the CAID? T A Twenfymimtes,
i A Riphi - the room fha's in there vight when you come § QO  Howlongwere yononyourkueesthe second time!
3 i flig back door. 9 A About ten,
B Q  Waschatthe room where the I was? 0 Q  Okay Thenwha happened?
LA Yes, A After they had all onr belonghugs they started ealling
I Q Olmy, And then what happened? 12 Deople by the plastic bags,
B A 'They Irad s kneel o the ground with our hands sbove 35 0 Okay, So during the fiee that vou were on your knees
] e fiead ard fhea T éfink i was after that, (st fley it} the first fime they gathered yonr personat belongiungs?
15 eollectedt all pur belongings and puk them fuko plastic 5 A Yes.
I bags. 6 qQ 1id someqne search you?
V] When you were kneeting were you ghven the option of I A Yes, We gave them our belongings and they patted us
It g o yeur laees? 18 duw fo maalie sure hat we didu't bave anyfhiup s,
n 4 What do you mean? B Q And fhey put those belongings in plastie bags?
» ¢ Eike were yon on your knees? N A Yo,
A A Yes. We had to be on our knees. 1ashed fo he able U Q Oy Audat sosne polut you were calied up!
n o sit and ileey said o 4t first, and then a Bille 2 A Ys
3 it bater they sl we could it but serebady that 1 B Q0 Audwhat happeued?
U wag sitting next fo asked the cop smmefhing aud they oA 'They asked me how 1 bad goffen ther and I iold them
] made s get back on our kmees a8 pumishnreat. A that Thad walked. They saw y hieys and where lived
RELIANE‘}lgl g?gl;z_glég{zl!‘rlﬂﬂ REL IAN(EE 1‘3:?‘9,;;3 —ggingING
B
i and they ashied how I had goiten to Betrolt and T told 1 A Not that ] can remember,
] them T drove to my friend's house, 10 Di she have a poiieé wniforin on ar did she bave —
I 0 Okiay, Then what happened? ¥ A Ithiokshehad a polico uniform on. Atleasta
4 & - Ohay, Then she ahed me whers my car was: [didu't -— - - - - - police jacket—. s o=
5 Yuaote that avea in the first place so 1 old her, T 5 Q Could you see & badpe that she was wearing?
6 don laow whiat street ury Triond Ttves o, 1 told er ¢ A Tean't remember spectfically, I'd probably say yes.
T tha my carwasn't here so T didn't know why it T Q@  Sowhatlappened after Mike siood up and voluntesred
] Taktered where my car was. 8 informafion concerning your car?
' q Thien what fappensd? 9 A T think i was anotker woman cop that handeffed me
WA Myfriend, Mike, slood p and said he know where sy 1 and wade e sit against the wall, He drove around
1 Qar was, I ith ber anc another offieer until they could flnd my
1 MR ASAEORID:  OF the record. 1 .
3 (CYE the record af, or about 1:57 10 1:58 15 Q  Conyondeseribe the officer that handestfed you?
1 pan} H A Albsdy, Caueasian, maybe abou §'5",
15 BYMR. ASHFORD: B Q How was she drossed?
" Q7 Cenyoudesrdbe fs officer ot was questioningyow. W A Tifinkehehad apelice - some fype of police
n Abont the whercabonts of your car? I uniform and somefhing over her face,
BB A ltwssaludy Leouldo't - she was kind of deiuny, BB Q  Whateolrwasherhair?
n Q Was she Africao-American, white? oA Tdon't hnow, Tthink it was wp in her hat or
D A Yes, shie was African-Amesiean, H someffing,
noQ Light-sicaned or dark-sknned? n 0Q Okay. What kind of hat did she have on?
N A Lightskivoed, & Tdon'thnow.
B Q Can yon destribe her hair for me; long, short? i) Wes it your standard pelice hat or was it ke - can
¥ A Ifsprobably medlum stash loug, U you deseribe it for me at all?
5 0 Did she tiave glasses on or-amywhers ike that? 5 A Tthinkit was mote e 2 liasehall eap, 1just
RELIANCE (OURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING

{313)964~3611 (313) 9643611
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remsenrher her faee was covered and [ooukdn't really
s¢6 her baiv,
Did she-say anything fo you?
Not really.
She, Mike, and snosher officer drove around lsoking
Tor yeur car?
Yes,
Can you deserfhe the offer offieer that was with the
Toauale officer and Mile?
Thie only way Hnow he was with them is because he was
the eme fhat dvove my ear hack o CAID from where it
was, but bio was an African-Amerieau, prefty big guy.
Probably younger than forty, Probably avound 6'2",
63",
How do you Jmot he drove your car back?
Because Mike tol me and then when they lef me ont of
he CATD b was i my car.
Bo aftey she handeuffed yor did she go talk fo Mike?
Yes, Mike walked up fo ber and then they walked onf
of i CAED to-go Jookfor my car.
Who gave Mile persuission fo wallcup to ber? Did she
ask him}
Yes, like e raised fis hand Tike, 1w whre it s,
Blie was like, and fobd b to come up,

MS, BRUNER-JAMES:  Just let the record

RELIANCE COURT REPORTING
{313} 96436811

Then wha bappened?

1 ik ey e me:ay ticket and thea sent me eut ip
ziy ar.

Teau't remsntber who it was that gave me the feket,

Tt wasn'f the Cancastam woman that had questioned yor
regarding your eat?

No, it wan't her,

Tt wasn't the oificar that haadenfled yor?

Wel, that was fhe Croeasian woman,

ACaicagian womgn handcottzd yor!

Yes.

Okay.

She's fie ane fhat handeuffed me,

Thiat's right, and the Afvican-Awerican wotian i3 e

g who nitially quesfoned you aheut anr ear.

Slie was the one going theowgh the haps at the time,
Did she write you o ticket?

She may have been the one that wrots me the ticket.
Youean't really remember who wroste you the ticket?
No, Bexause I was kind of i in conision of why £
was handoulfed and what was going on at the e,
But at s fime you weren's in handouffs when you
roceived fhe Heke!, right?

I had just been released fromm fhen, yes,

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 9643611
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refleet that the witness gestured hechoningly with his
hand,

BYMR. ASHFORD:
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~ theCA?

Who s she that beckangd him ta come wp?

The white lady officer,

Cleay. So be was skaading al the {able as you were
being handeutfed?

Yes,

Oleay, And then bo Joff with the officer that
handeuffed you fo g find your tar?

Yes,

Didt he volundeer to do that or did she direef him ta
do at?

He told frer e Jonow whee it was aud then she told him
to-came with hin,

Okay, And "she” being the Caucastan officer?

Yes.

Oliay, Then what happencd?

Twas handenfed, Fovos ashing he officers whit was
happening or why | was hindeuffed and ihe only
response [ would get is thal there's probably a good
reason aad so Tsaf there handouffed for about thirty
to-foxty mimvbes unél they came back aud said they
had gtten auy ear, snd then prohiably about five or ten
timetes affer that [ veas uohandenffed,

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 9643611

"Thex what happened after you received the feket?
Twatked ok and mef the offieer who liad driven my
un,

- Oay. Tonvwhathagponed? =~ =--- ==

Tie showed me some paperwork and fold me fhat urp car
was belug impounded and if nceded to grak anything I
could grab some stuff,

So then what happened?

Tdon't kmow i ke gave me paperwork bu e drove the
oar awap.

Oiay. Then what happezed?

Estood outside of CALD ol all my fricads were all
through and then [ ended up having to calf my Zather
at 5:30 in fhe merning fo cowse piek me np,

Ak the time you ealled your father was Brelt out of

Yes, wewere all enf of the CAID,

So by "we were all sut of the CAID", you're veferring
to Mikie, Breft and Zach?

Yes.

Dustin did not go-to the CAID with yoo?

No.

Soat5:30 yon ealled your ded?

Yes,

Why did you call your dad?

RELIANCE COURT REFORTING
{313) 9643611
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Zach hadtried hisgarens and he couldnt get ahold
of them, Ereslly didu't want to eall ay rarents bt
Tconldu't wlk home from Defroit.
Oliay, Then what happened?
My dad was really angry amd eaded 0 coming fo plek 1
u.
Okay. How do yon lnow he was angry?
Tecanse he was shoutiog at me and didn't even know
wheat 1was talking sbout when L old bins fro car was
impomnded and 1 was ke stranded In Defroit, My dad
docsn't get mad very casty but he dide’t 4%k to me
for like a couple days after that,
"Flien what happened?
Me and Zach drove home with my dad aud Brett and Mike
stayed af Dustin's.
So-you and Zach went with your dad?
Yo
Bid your dad drop Zach off af home?
Yeu
And at some point you had io - stike flaf,

At some poiuf yoar patestis were able fo
sepure the refurn of the vehicle?
Abouf five months Jater,
Did you lsave any pardicipation in the retarnof the
velicle?

RELIANCE CQURT REPORTING
{313) 964-3611

4

Did you see your father pay to get the car hack?

N,

Oliay. D ho present the police offleer with
paperworko geé the carback? - - -

He snay have. T can't remember,

S0 you were just kind of fapging aloag?

Yos,

Wiy did you go?

Because we needed someons else to drive the car back.
Okay. Did you appea at the 36th Disteict Court for
fhe ticket that wasissued fo you?

For the Joitering?

Yes,

Yes,

How many fimes did you appear?

Did you refuin an stterey?

Yes,

Who was your attorney?

T'mt ok sueve, Wy if Michael Steinberg and ACLU?
Was that your attorney?

Yes, ] thinkit was Michac] Stefnberg,

So you were represcnied by the ACLY?

Yes,

And eventually the charge was disnaissed against you?

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 564-3611
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Tdon't know, What dnes that mean?
Like did you goto conrf reganiing fhe vehiole?
Nof me personally.
Oluay.
Fwvent and picked it wp but -
You went to go plck it up?
Yes,
When did you go fo pick it up?
Tcoutdo'tfell yon ho exael date,
But if was five months after this incident
approximetely?
Yes, approsimately,
Whio went with you o piek if up?
Me snd iy dad,
Where: did you go o piek it up?
Téhink 1 vas somewhere on Jefferson, Tdon't kuow
the exacf ~
Wag it a fowing yard?
Yes, bt there was a police officer working the fout
desk so 1 don't bmorw,
You sure it wasn't a pooe preciuet?
Ttmay have been, I'm not sere. |lavw theve was a
police officerthere,
 Did you go o the Wayne Connty Proseentor's {ffics?
1dou't know,
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RELIANCE COURT REPORTING
{313} 964-3611

MR ASHFORD:  OfF the record.
{OfF the record af, ar about 2:09 to 2:09
- L ——
BY MR. ASHFORD;

Q  Ionydn your own words can you tell me how you were
dattaged or iufured by this fnefdent fhat sccorred?

A Tereally sirained my family because my parents didu't
veally understard what was geing on and they were
angry with me for — pretty much until we got the car
back, 1 was nay sfster's car so she was really angry
with me and it eansed a tot of fighting beeause we had
1o share the car tht L woutd wormally se.

Tt alio buet because 1 have to use the car fo
et avomsd fo serve people o file dovuments in
Defeoit and also fo maow bawns, Tewasjusistresshl ——
tverall, Alsy, when T was hadeffed the handcufs
were very tiohl and it was just really stresshl rot
knowing why Evwas handeuifed and not knowhng how long
o witaf was going o1,
Q@ Didiyouses anytype of medical professional or menfal

hieaith professional 23 a vesult of the incident

alleged in the-complaiat?

Ko,

Q  Doyouknow if your parents vetalned an atforney io

RELLANCE COURT REPORTING
{313)964-3611
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ged the car back?
Tftink ury Father was the sttorney, I ot sare
though,

MR ASHEORD;  Oksy, Off fhe record.

(Ot the recerd at, or about 2:11t0 2212

Jutn)

MR. ASHFORD: 1 don't bave nylhing further,
Thank you very mach,

MS. BRUNER-JAMES:  Let's justfak 2 quick
break and then 't let you know if T have sny

questions,

{0 the vecord af, or abowl 212 b0 2:14

pa)

MS, BRUNER-JAMES: ~ Okay, No questiins,
Thank yar,

(Matier concluded )

RELIAMCE COURT REPQRTING
{313)964-3611
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CERTIFICATE OF NOTARY
STATE OF MICHIGAN )
COUNTY OF WAYNE )

I, Angel Barry, CSR, and Notary Public in and for
the County of Wayne, certify that this transcript,
consinting of 46 pages, is a compleke, true, and correct
regord of tha testimony of Xan Mobley, held in this ocase ¢n
Novembar 23, 2010.

I alao cartify that prior to teking this
dapogition, Ian Mobley was duly sworn to tell the txuth,

Angel Lee Berry, CSR-7821

Notary Publia, Wayne County,
Michigan

My Commission Expives: April &, 2012

RELIANCE COURT REPORTING
(313)964-3611
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1 2
i UNITED STATES DISTRICT COURT 1 APPEARANCES :
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
2 SOUTHERN DIVISION 2 BATHRYN BRUNER JAMES (P71374)
s Goodman & Hurwitz, P.C.
i 3 IAN MOBLEY, KIMBERLY 3 1394 E. Jefferson Avenue
A MOBLEY, PAUL KAISER, Detroit, Michigan 48207
. ' 1 ANGIE WONG, JAMES 4 {313) 567-6170
i WASHINGTON, NATHANIEL
: 5 PRICE, JEROME PRICE, 5 and
STEPHANIE HOLLANDER,
3 JASON LEVERETTE-SAUNDERS, 6 DANIEL §. KDROBKIN {P72842)
WANDA LEYERETTE, DARLENE 2966 Woodward Avenue
7 HELLENBERG, THOMAS MANLER 7 Detroit, Michigan 48201
and LAURA MAHLER, (313) 578-6824
§ 8 8
: Plaintiffs, Appearing on behalf of Plaintiffs
; 9 9
! ~yE- - No, 10-10675
! 10 10 JERRY %, ASHFORD (F47402)
CITY OF DETROIT, VICKI YOST, City of Detreit Law Departmenkt
11 and DANIFL BUGLO, 11 660 Woodward Avenue
Suite 1650
12 Defendants. 12 Detroib, Michigan 48226
/ (313) 237-3089
13 13
Bppearing on behalf of Defendants
14 The deposition of JAMES WASHINGTON, Laken 14
15 before Reporter Laverpe M, Reinhardt, CSR-2305, Notary 15
16 Public in and for the County of Wayne, State of 16
17 Michigan, at 1394 E. Jefferson Avenue, Defroit, 17
14 Michigan, on Wednesday, October 27, 2010, commencing at 18
: 19 or about the hour of 1:07 p.m. 19
i 20 20
'
: 21 21
22 22
23 23
24 24
25 25
! RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPGRTING
' (313) 964-3611 {313) Ded- 3611
' I,
4
!
: 3 1 Detroit, Michigan :
1 2 Wednesday, October 27, 2010
: z I N D _E % 3 1:Q7 p.m.
i L]
3 4 _________
i 4
: 4 PAGE: !
‘ oo B MR. ASHFORD: Let the record reflact !
. 5 . N
i . 6 that this is the depositlon of James Washington,
: 3 Creosa Examination by Mr. Ashfcrd 5 .
; 7 taken pursuant to the Federal Rules of Clvll ;
7 Cross Examination by Ms, Jameg 3n |
' . 8 Procedure with Motice to all parties, to be used '
| I
‘ i
R 9 for any and all purposes allowed under the Federal i
o otsioem 10 Rules of Clvil Procedure, OFf the record for a i
|
i 1 Lk moment, :
i
| 12 12 {Discusslon held off the :
! 13 13 record.) i
' 1 B % W T B I T § 14 MR, ASHFORD: Good morning, Mr,
. ~ i
{' 18 or:ioem 15 Washington,
1 18 None. .
.‘ " 16 THE WITNESS: Good morning. j
’ 17 A |
: 17 MR, ASHFORD: My name is Jarry :
18
. 18 Ashford and I represent the city of Detroit and the ]
a0 19 palice officers in this lawsult that you filed. |
21 on:iiem 20 Have you ever given any type of testimony in a l
22 21 court proceeding? i
!
23 22 THE WITNESS: No, ;
K 24 23 MR, ASHFORD: Have vyou ever givan 1
a5 24 any type of testimony with a court repcrter present
otipy 25 Inslde or out?

RELIANCE COURT REPO RTING
1313) 984-3611

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING - 313-964-3611

12/09/2010 01:55:02 PM



E A

5 6
1 THE WITNESS: No. 1 CROSS-EXAMINATION
2 MR. ASHFORD: OQkay. Have you seen 2 BYMR. ASHFCRD:
3 people give testimony In a court of law on 3 Q. Please state your full name for the record.
¥ 4 televislon? 4 A. James William Washington.
otiem B THE WITNESS: Yeah. wizen 5 Q. And what's your address?
6 MR. ASHFORD: Okay. Well, we have a 6 A, 13887 Mackay, M-a-c-k-a-y,
7 court reparter that's sitting here and she's taking 7 Q. Isthatin the city of Detroit?
8 down everything that we say, okay. So I'm going to 8 A. Yes.
9 need verbal answers to my questions, okay? 9 Q. How Jong have you lived at that address?
E Lottiem 10 THE WITNESS: Ckay. ortzem 10 AL Fifteen years maybe.
1" MR. ASHFORD: I can tell you like to 11 Q. who do you live there with?
? 12 nod your head but what I'm going to go need are 12 A. My father.
‘ 13 verbal answers from you, ckay? 13 Q. wWhat's your father's name?
14 THE WITNESS: No problem. 14 A. Dannie, D-a-n-n-i-e, Washington.
E ot:zem 15 MR. ASHFORD: 1If I ask you any oze 15 Q. How old is your dad?
‘ 16 question you don't understand please let me know 16 A. Don't quote me but --
i‘ 17 and I'll rephrase my question until hopefully you 17 Q. Approximately.
! 18 do understand. Okay? 18 A. Fifty-six.
‘ 19 THE WITNESS: Okay. 19 Q. Okay. Okay. You know his birth day, don't you?
20 JAMES WASHINGTON, siieem 20 A, 2-4-54.
21 having first been duly sworn, to testify to the 21 Q. That's all that counts, Okay. What's his Social
22 truth, the wheole truth and ncthing but the truth, 22 Security number? I'm sorry, strike that.
23 was examined and testified on his cath as follows: 23 What's your Social Security
: 24 24 number?
25 oaem 25 A, XOO-XX-5785.
RELIANCE COURT REPCRTING RELIANCE COURT REPORTING
L (313) 964-3611 (313} 964-3611
e 7 8
1 Q. And what's your date of birth? 1 School?
f 2 A. 11-2-1980, 2 A. No
3 Q. Sovyou're 29 years old? 3 Q. Areyou currently employed?
i 4 A. Yes. I'll be 30 in a week. 4 A. No.
E wiasem B Q. Do you have a Michigan cperator's license with you oteem B Q. Do you have any specialized training in any
| 6 today? 6 oceupational field?
7 A. No, Idon't 7 A, Security.
é 8 Q. Do you have a Michigan Identification card? 8 G. Areyou certified in that field?
‘ 9 A, I have one butit's notin my pocket. I thinkit's 9 A. Not inthe state. _
| otapm 10 in the van. oween 10 Q. So you're not certified by any governmental agency?
11 Q. Anidentification card or an operator's license in 11 A. No.
12 the van? 12 Q. Any type of trade association or organization?
; 13 A, Identification card. 13 A. No.
I 14 Q. Okay. Where were you born? 14 Q. What kind of training do you have in security?
oazed 15 AL Detrolt. osen 15 AL Searches, mostly dealing with student security in
16 Q. Did you attend high school In Detroit? 16 the school setting.
17 A. Yes. 17 Q. Where did you receive your training?
! 18 Q. Did you graduate from high school in Detroit? 18 A. On the job training with a charter school I worked
i 19 A. Yes. 19 at.
: oien 20 Q. What high school did you graduate from? srse 20 Q. What charter school was that?
' 21 A, Northern High School. 21  A. W.E.B. Dubois Academy.
: 22 Q. Whatyear? 22 Q. Was that the last place you worked?
L 23 AL oo 23 A. Yes.
24 Q. Did you have any education beyond Northern High 24 Q. what was your end date of employment at the charter
f ontapm 25 School, any formal education beyond Northern High vistsem 25 school?
RELIANCE COURT REPCRTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611

12/09/2010 01:55:02 PM

RELIANCE COURT REPORTING ~ 313-964-3611
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. 9 10
1 A, Itwas this summer actually, June. 1 Q. How long did you work there?
! 2 Q. Howlong did you work there? 2 A, Teaching martial arts you mean?
3 A. Five years. 3 Q. Yes. :
S 4 Q. What was your job ttle there? 4 A. 1still doit.
" Joaewm 5 A. Security. orew 5 Q. So it's not a full-time position?
‘ 6 Q. You were a security officer? 6 A. No, notat all. I
7 A, Yes, 7 Q. Prior to your job at the charter scheol what was '
8 Q. What was your rate of pay there? g your previous full-time position?
9 A. $15an hour. 9 A. I believe it was for Decker Trucking, truck driving
viaeen 10 Qi Why did you leave? aiteem 10 company.
11 A. They laid me off due to budget issues. 11 Q. Where is that Jocated?
12 Q. Where did you work before the charter school? 12 A. Riverdale, New Jersey.
: 13 A, Before then I taught martial arts and did security 13 Q. Did you live in New Jersey?
: 14 at various clubs around here, 14 A. No.
© [ orew 15 Q. Which martial art? oeew 15 Q. You still lived in Detroit?
r 16 A. Martial arts from Africa, 16 A. Yes.
| 17 Q. That's interesting. Did you have your own school? 17 Q. But the headquarters was in New Jersey?
18 A. I'm part of a school but jt's not per se mine. 18 A. Yes, in Riverdale.
; 19 Q. So you were just an instructor at a school? 12 Q. How long did you work for Decker Trucking?
. Jowern 20 AL Yes., sterm 20 AL A year maybe,
21 Q. And you are a black belt? 21 Q. What did you do for Decker Trucking?
, 22 A. African martial arts doesn't have belts so it's not 22 A. Hauled freight.
] 23 the same ranking structure but I'm pretty good. 23 Q. Soyou were a truck driver?
24 Q. Comparable to a black belt in another martial art? 24 A. Yes. J
o 25 AL You could say that. waeew 25 Q. Why did you leave?
i RELIANCE COURT REFPORTING RELIANCE COURT REPORTING !
i ] (313) 9643611 (313) 964-3611
| — ” 12 :
1 A. Didn'tlike being gone from home that much. 1 maybe.
2 Q. Soyou quit? 2 BY MR. ASHFORD:
E 3 A. Yes. 3 Q. By what police agency? !
' 4 Q. How much were you making there when you -- on your 4 MS. JAMES: Objection, relevancy, E
; ortzem 5 last date of employment? vistePM D THE WITNESS: Detrolt. ,{
| 6 A. Thirty-four cents a mile. 6 BY MR. ASHFORD: i
7 Q. Mr. washington, during your adult life have you 7 Q. Were you convicted of that crime? :
8 ever been arrested for a crime? 8 MS, JAMES: Obijection, relevance. :
9 A. Yes. 9 THE WITNESS: I took a plea, yes.
osepm 10 MS. JAMES; Objection. oreorw 10 BY MR, ASHFORD:
11 BY MR. ASHFORD: 11 Q. You pled guilty? !
12 Q. Go ahead. 12 A. Yes.
13 MS. JAMES: Go ahead, 13 Q. Was that 36th District Court or Wayne County
14 THE WITNESS: Yes. 14 Circuit Court? ‘
viriorm 185 BY MR. ASHFORD: orzoem 15 MS. JAMES: Qbjection, relevance. '
16 Q. wWhy? 16 THE WITNESS: It was at Frank Murphy ’
17 - MS. JAMES: Objection, relevance. 17 Hall of Justice I believe.
18 Go ahead. 18 BY MR. ASHFORD:
19 THE WITNESS: Possession of brass 19 Q. Besides being in possession of brass knuckles have
orzioem 20 knuckles, otzopty 20 you ever heen arrested for any other criminal
21 BY MR. ASHFORD: 21 violatlon?
: 22 Q. When? 22 A. No. :
23 MS. JAMES: Objection, relevance. 23 MS. JAMES: Ohjection, relevance, !
' 24 THE WITNESS: I'm not exactly sure 24 BY MR, ASHFORD: '
oi:oem 25 but three years ago, three and a half years ago otzor 28 Q. During your adult life have you ever bheen treated

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING - 313-964-3611

12/09/2010 01:55:02 PM
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14

1 for substance abuse? 1 Q. Soonthe date alleged in your Complaint against
2 MS. JAMES: Cbjection, relevance, 2 the police officers you did enter the Contemporary '
3 THE WITNESS: No. 3 Art Institute of Detroit? j
/ 4  BY MR, ASHFORD: 4 A. Yes. :
et B Q. During your adult life have you ever been treated azew 5 Q. When you came in you pald a fee? i
6 for any psychiatric, psychological or mental health 6 A. Yes. !,
7 problem? 7 Q. How much? i
8 MS. JAMES; Objection, relevance., 8 A. I'm not exactly sure but I believe it was in the
9 THE WITNESS! No. 9 area of $2 maybe,’ ?
stzoew 10 BY MR. ASHFORD: orzzpy 10 Q. Did anyone indicate to you -- strike that.
: 11 Q. Are you now or have you ever been a member of the 11 Had you ever beep there before?
12 Contemporary Art Institute of Detroit? 12 A. WNo, I had never been there before, )
' 13 A. No. 13 Q. Did anyone indicate to you that by payment of your '
14 Q. Now my understanding is that when you go to one of 14 fee you were becoming a member of the Contemporary
orzipm 15 these parties that as part of your admission you o1zzem 15 Art Institute of Detroit?
) 16 become a member of the Conternporary Art Institute 16 A. No. :
17 of Detroit. Do you know anything about that? 17 Q. Did anyone indicate to you that this was a members
18 A. No, I wouldn't know anything about that. 18 only event? '
19 Q. You were at Contemporary Art Institute of Detroit 19 A. It was indicated that it was private. But not per
: otzipm 20 on May 31, 2008, correct? o1zzpu 20 se members only. .
' 21 A. Isthatthe date that the police came in? 21 Q. what did that mean to you that it was private?
' 22 Q. She can't really answer, 22 A. It's not open to the public. .
| 23 A. Well, I'm asking becéuse I don't want to say yes to 23 Q. Did you have to fill out any paperworl, your name, :
' 24 something I'm not sure of but yes, I believe if the 24 address or e-mail address or anything ilke that to '
otztpm 25 dates match. orzpM 25 become -- did you have to provide any of that to :
_ RELIANCE COQURT REPCRTING RELIANCE COURT REPORTING
foL (313} £64-3611 (313) 964-3611
N 15 16 |
1 the Contemporary Art Institute of Detroit on that 1 A. Atthe time I believe it was Metro PCS but I'm not I
2 night? 2 exactly sure.
3 A. I'm notexactly sure. Ithink we may have sighed 3 Q. On May 31st of 2008 did you own & car?
4 in coming in but nothing asking your name and 4 A. No.
orzsem 9 information. ozew 5 QL And -- strike that.
6 Q. If you had to sign in what did you have to sign in? 6 Did you drive to the i
7 A. Maybe just contact e-mail or phone number, 7 Contemporary Art Institute of Detroit on May 31, .
; 8 something like that. 8 2008? i
| 9 Q. Had you ever been to the Contemporary Art Institute 9 A. No, Ididn't E
: orzem 10 of Detroit website? otzrm 10 Q. You were a passenger in a vehicle? :
11 A. No. 11 A. Yes, correct. !
12 Q. Have you -- strike that. 12 Q. Who was driving the vehicle that you were a ,
13 Did you -- on May 31st of 2008 13 passenger in? :
14 did you know any of the employees or volunteers who 14 A. A friend that invited me to the event.
orzsem 15 worked at the Contemporary Art Institute of orzerw 15 Q. What's the name of your friend?
16 Detroit? 16 A. Joy Wells,
17 A. No. 17 Q. How old is Joy?
18 Q. Do you have a Facebook page? 18 A. I'm not exactly sure but I belief she was in the
19 A. Yes 19 area of 23.
ozem 200 Q. Have you discussed this Incident alleged In your azsen 200 Q. How did you know Joy?
21 incident on your Facebook page? 21 A. She was a friend.
) 22 A. No. 22 Q. was there anyone else in the car besides you and
L 23 Q. On May 31, 2008, did you have a cell phone? 23 Joy?
24 A. Yes. 24 A. No.
e 20 Q. Who's your carrier? vrzsen 25 Q. How long had you known Joy?

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING
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1 A. Approximately a year prior. 1 of Detroit?
2 Q. Do you know if Joy had ever been to a Contemporary 2 A. She parked on Resa Parks.
3 Art Institute of Detroit event? 3 Q. How far from the building?
4 A. Iwouldn't know for certain. 4 A. Guesstimate, 75 feet maybe, :
otz B Q. Did she ever tell you that? vazew 5 Q. Then what happened? |
6 A. No, we never discussed it. 6 A. Andthen we went in. .
7 Q. Where were you coming from? 7 Q. Was there a line? ;
8 A. Her house. 2 A. Not outside the building but right inside the door.
9 Q. Where did she live? 9 Q. Did you talk to anyone outside the buitding? _
sizse 10 A, Last time I spoke with her then it was in the area [ozen 10 A. No. !
1 of Schaefer and Lyndon. 11 Q. Was the area well lit going into the building?
12 Q. Who suggested that you go to the party? 12 A. Point of view?
13 A. She did. 13 Q. Was there lighting?
14 Q. Did she indicate to you how she knew about the 14 A. Small.
o1zerne 15 party? owzem 15 Q. So what happened after you entered the building?
16  A. No, she didn't, 16 A. Listened to some music for a while.
17 Q. So what happened after she suggested that you go to 17 Q. How were you dressed?
18 the party? 18 A. Nice jeans, nice shirt, nice shoes, pretty
19 A. We went, 19 expensive stuff,
ozsen 20 Q. What kind of vehicle was she driving? vizeem 20 Q1. What color was your shirt?
21 A. A Volvo. 21 A. White. White with stripes.
22 Q. Was it taken by the police that night? 22 Q. White with stripes?
23 A. Yes, it was, 23 A. Yes.
24 Q. Okay. Where did you park once you arrived at the 24 Q. what kind of shoes did you have on?
vizrem 25 Contemporary Art Institute of Detroit in the city oizzew 25 AL Ithink I had on my DKNY.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
, (313} 964-3611 (313) 964-3611
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1 Q. What kind of shoes are those? 1 A. Idon'trecall
2 A. Designer shoes, 2 Q. Once you entered the Conternporary Art Institute of
3 Q. Okay. I'm not really asking you what brand they 3 Detroit did you see anyone selling alcohol?
4 are, I'm really asking you like are they gym shoes, 4 A, No. %
ozseee 5 are they loafers, like what kind of shoes? osew 85 QL Or intoxicating liquor?
6 A. No, they were more casual type of shoes. I don't 6 A. NotthatIremember,
7 know exactly what you'd call them. 7 Q. Did you see anyone selling food?
8 Q. When you entered the Contemporary Art Institute of 8 A. No, I didn't see anyone selling food.
9 Detroit was there anyone standing at the door 9 Q. Did you see anyone selling anything?
orzorw 10 taking money? etaorw 10 AL No.
11 A. A couple of people. 11 Q. Did you see anyone in possession of any
12 Q. And they took your money? 12 intoxicating liquor or beer or anything like that?
13 A. Yes. 13 A. Yeah, I saw a couple people with heer.
14 Q. And you believe It was $2? 14 Q. Were they bottles of beer or cups?
ozerm 15 AL I'm not exactly sure but I believe it was. otaoem 15 AL Cups.
16 Q. Did they check your identification? 16 Q. What time did you enter the Contemporary Art
17 A. Yes. 17 Institute of Detroit?
18 Q. Okay. What kind of identification did you have? 18 A. Around 12:30,
19 A. I believe it was my state identification. 19 Q. Isitfair to say you were there approximately an
ozoem 20 Q. Did they give you anything indicating that you were oatpn 20 hour and 45 minutes to two hours before the Detrolt
21 over 217 ‘ 21 police officers came Into the building?
. 22 A. 1Ibelieve I got a wristband. I'm not 100 percent 22 A. That would be a decent titne-frame.
',‘ 23 sure but I think it was a wristband, it was 23 Q. During that time-frame did you see any use of drugs .
24 something of that nature. 24 inside the Contemporary Art Institute of Detroit? i
ozern 25 Q. Did Joy get anything? Did she get a wristband? vimen 25 AL No. '
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1 MS. JAMES: Qbjection as to 1 Q. Soyou came inside the building, you made a left,
2 foundation, 2 you and Joy, and you walked to the back room?
3 BY MR. ASHFORD: 3 A. Yes
4 Q. Duripg that Bime-frame, that belng an hour 45 4 Q. Okay. DId you stop anywhere on your way to this
6:;31.«4 5 minutes to two hours that you were inside the omem B room?
6 C.A.LD,, did you see anycne without a wristband on 6 A. No, we proceeded straight to the DJ area.
7 who was drinking any Intoxicating liquor? 7 Q. Okay. Was the D) playing music?
8 A. No 8 A. Yes, hewas.
9 Q. Did you see anyone selling any intoxicating liquor 9 Q. Were people dancing?
o1:a2em 10 during the entire time pericd that you were Inside viawem 10 AL A couple.
1" the C.A.LD.? 11 Q. Did you dance at all?
12 MS. JAMES: Objection as to form. 12 A, Alittle.
13 He's already answered that. 13 Q. How long were you in that room would you say,
14 THE WITNESS: No. 14 approximately?
oiz2rw 15 BY MR, ASHFORD: wimem 15 A, Fifteen, maybe 20 minutes.
16 Q. What did you do after you entered the Contemporary 16 Q. And then what did you do?
17 Art Institute of Detroit? 17 A. We exited the building to the courtyard.
18 A. We listened to music for a while, 18 Q. Then what happened?
19 Q. Did you just stand at the door and listen to music? 19 A. Satin the courtyard.
orzerm 20 A, No, we stood around the D) booth and dance floor visaew 20 Q. Okay. And is that where you were until the Detrolt
21 area. 21 police officers came into the bullding?
22 Q. My understanding is when you walk in and make a 22 A. Correct.
23 left there's @ back room with a DJ in it, is that 23 Q. Okay. 5o tell me about that, what happened when
24 true? 24 the Detrolt pollce officers came Into the building?
vaem 25 A, Seems to be correct, yes. wnaew 28 A, I don't know about when they came into the building
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
7 (313) 984-3611 (313) 964-3611
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1 because I was out in the courtyard but they exited 1 Q. Did any of the uniforms they were wearing have the
2 the building, we didn't know they were police, they 2 word "police" emblazoned across the chest or the
3 had black on, shotguns with lights attached to them 3 back?
4 s0 you really couldn’t see, 4 A. It was difficult to see because they had
maem B Q. Now you're saying that when they exited the orseM 5 flashlights attached to a shotgun which was
6 building, you mean into the courtyard? 6 promptly stuck right in front of your face so it
7 A. Yes. Made everybody [ay on the ground. 7 was difficult to see but I didn't see anything
8 Q. And this courtyard was a fenced in area? 8 initially that said police.
9 A. Correct. % Q. And did you hear the police officers shouting to
otz 10 Q. When the pollce officers came out into the wiseed 10 get to the ground?
11 courtyard did they announce that they were police 11 A. I heard them yelling to people to lay on the
12 officers? 12 ground, yes.
13 A. Not that I could hear. 13 Q. Okay. Did they tell you to lay on the ground?
14 Q. Was there a lot of shouting going on? 14 A. Yes.
otssem 15 A. It was a lot of shouting going on. waeem 18 Q. Okay. Did you lay on the ground?
16 Q. How were the police officers dressed? 16 A. Notinitially.
17 A. Black ski masks, black uniforms, black boots, black 17 Q. Why not?
18 gloves. You couldn't see anything but just their 18 A, Because I didn't know who they were.
19 eyes. ] 19 Q. Okay. They were armed with guns, right?
vizsem 20 Q. And so their entire faces were not obscured? oaeen 20 A, With shotguns, yes.
21 A. All but their eyes. 21 Q. So why didn't you foliow the directions of somebocly
) 22 Q. Okay. Were their foreheads obscured? 22 who was armed with a shotgun telling you to get
g 23 A. Yes, their foreheads were covered with the mask. 23 down on the ground?
24 Q. So you could not see any of their face? 24 A. Ididn't know I had to.
vizsem 25 AL Except their eyes. orarpm 256 Q. Okay, then what happened?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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1 A. Then people that didn't move fast enough they then 1 Q. Andthen what happened?
2 threw them in the ground. Throwing them in the mud 2 A, After several times of being searchad and face
3 actually, the ground was quite muddy. 3 pushed in the mud and things of that nature then
: 4 Q. Then what happened? 4 eventually we were brought Inte the building.
oo 5 A, Then certaln people that wouldn't move fast enough wmaeem 5 Q. Okay, did anyone kick you?
6 they got thrown in the mud, 6 A. Yes.
7 Q. Okay. What happened with you? 7 Q. Who kicked you?
8 A. I was --they told me to lay In the mud and I had 8 A. Itwas one of the Detroit Police. They would come
9 on good clothes so I didn't move fast enough so 9 past, put their knee in your back, search you, step
orarem 10 they threw me in the mud, otaorm 10 on you. I was kicked actually later but during the
11 Q. when you say they, who are they? 11 incident when we were outside I was searched
12 A. Some of the Detroit Police, I don't know who they 12 repeatedly, face pushed in the mud, knees placed in
13 were, 13 my back while they searched me multiple times by
14 Q. You couldn't identlfy any of the police cfficars 14 different officers.
varem 16 that threw you into the mud? wseew 15 Q. And eventually they brought you Inside the
16  A. No, they had on masks so I couldn't identify them. 16 bullding?
17 Q. vou couldn't see a badge or anything like that? 17 A. Yes.
18 A. No, they didn't have badges out. 18 Q. oOkay. Then what happened?
. 19 Q. Then what happened? 19 A. They placed us facing the wall on our hands ~- I
: oasem 20 AL Then I abserved them stomped and punched a few otaorm 20 mean on our knees with our hands behind our head,
| 21 pecple, handcuffed two people that I know of and 21 fingers interlocked and you had to cross your .
: 22 they pretty much proceeded to search everyone while 22 ankles and they made everybody line up In rows with i
I 23 they were on the ground in the mud. Push you In 23 your knees touching the person's feet in front of '
‘ 24 the mud, put a knee in your back and search you 24 you and they lined you up in rows like that facing !
: 018 A5 repeatedly. oorn 25 the wall, '
5 RELIANCE CCURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611
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1 Q. Okay, then what happened? 1 A. Notthat I saw but I saw him get hit in his back.
2 A. And then we stayed like that for a good amount of 2 Q. Didthey kick him? ‘
3 time, I'm not exactly sure how long, maybe in 3 A. VYes }
4 excess of an hour. 4 Q. Since this Incldent have you spoken to this person? I
vasem 8 Q. Then what happened? wapm B A, Not personally but I've been in the same room with 1
6 A. Ata certain point my knees began to hurt then I 6 him since then once.
7 uncrossed my legs and a police officer walked ever, 7 Q. Where? §
8 kicked me in the legs and told me to cross my legs 8 A. Here. ’
9 hack again, and that happened with various people 9 Q. Atyour attorney’s office?
os:i0em 10 at different times. swen 10 AL Yes. i
11 Q. Okay. Can you recognize any of these other 11 Q. Wwhat other person do you remember belng assaulted? :
12 individuals that were kickad or hit by the Detrolt 12 A. I'm notsure but I believe his name is Jason. When !
13 palice officers? ' 13 the police came in he didn't lie on the ground, he
14 A. Two that I remember for sure out in the courtyard 14 asked to see their badges repeatedly and then thay
otorn 15 that was, they caught a good deal of the kicking oatem 15 threw him to the ground and began kicking and
16 and things. 16 stomping him and then placed him in handcuffs.
17 Q. can you describe thése indlvlduals? 17 Q. Have you seen Jason since the Incldent of May 31, '
18 A. One was a white male, he said that he was an 18 2008? i
19 attorney. 19 A. At the same day that I have seen the other .
wdorw 20 Q. What happened to him? attzem 20 gentleman. g
21 A. They beat him up. 21 Q. At your attorney's office, correct? ;
, 22 Q. How did they beat him up? 22 A. Yes.
' 23 A. That threw him to the ground, stomped him, you 23 Q. Did you personally discuss your case or the
24 know, a few punches then they handcuffed. 24 incident of May 31, 2008 with Jason? ;
oo 25 Q. DId they hit him In the face? onazoms 25 MS. JAMES: Objection, I would '
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1 advise that any conversations that took place In 1 BY MR. ASHFORD:
2 this office are protected by attorney-client 2 Q. Have you ever spoke to this white male attorney
3 privilege, 3 outside the presence of your attorney? ' \
4 MR. ASHFORD: Well, I'm not asking 4 A. No. .
otazm 5 him for any communication between yourself and him, otsem 5 Q. Have you ever spoken to Jason outside the presence 1
6 I'm asking for communication between him and Jascn. 6 of your attorney? J'
: 7 MS. JAMES: But as co-plalntiffs In 7 A. No. '
8 this lawsuit, if there was communicatlen In the 8 MR. ASHFORD: And you're instructing :
: 9 context of a meeting with their attorneys I believe 9 him not to answer whether he spoke to this white
oiazem 10 that may be a privileged communication, oraapm 10 male attorney or Jason in the presence of |
11 MR. ASHFORD: So are you instructing 11 attorneys, correct? i
12 him not to answer? 12 MS. JAMES: Can we go off the record .
13 MS. JAMES: Yeah. 13 for a second? '
; 14  BY MR. ASHFORD: 14 MR. ASHFORD: Sure,
: otawm 18 Q.  And I have the same question for the attorney that oiaarm 158 (Discussion held off the i
; 16 you also saw here, did you have any -- did you 16 record.) i
i 17 discuss what happened to you perscnally concernlng 17 MS. JAMES: Back on the record, '
i 18 the Incldent alleged in your Complaint the last 18 I've advised Mr. Ashford and Mr, Washington that '
| 19 time you saw him? 19 Mr. Washington can answer yes or no whether or not
i oraem 20 MS. JAMES: I would have the same oruspa 20 he's personally spoke to the two people whe he has !
E 21 ebjectlon and the same instruction but ! think, 21 described, the white male attorney and Jason, just i
' 22 Jerry, that it would be fair to ask him if they had 22 a yes or no as to whether or not he has personally !
‘ 23 any personal communications that attorneys were not 23 spoken to them; however, [ do object and advise him j
‘ 24 present, if they spoke to one another. 24 not to answer as to the substance of those |
| ovtasem 25 . orspm 25 conversations because I believe that would invade !
; RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING ;
' K (313) 964-3611 (313) 964-3611 :
31 32
1 the attorney-client privilege. 1 Q. Okay. Then what happened?
2 BY MR, ASHFCRD: 2 A. Then we were individually called up and given a
3 Q. Mr. Washington, did you speak to Jasen on the last 3 ticket I believe it was. Our property was taken i
4 date you saw him? 4 and they pretty much gave us the ticket. ;
otasp B AL Yes. oarre B Q. Then what happened? '
6 Q. Did you personally speak with this white male 6 A. Then we were sent back to where we were until they .
7 attorney that you described to me on the last date 7 finished and decided to release us.
8 you saw him? 8 Q. Did you get your property back?
9 A. Yes. 9 A. Yes. :
omerm 10 QL Inside the Contemporary Art Institute of Detroit o 10 Q. What time did you get out?
1" did you -~ strike that. 11 A. Around 5 a.m., I'm not exactly sure of the time,
12 Inside the Contemperary Art 12 It was around five, :
13 Institute of Detrolt can you identify anyone who 13 Q. When you entered Into the Contemporary Art :
14 was kicked or punched or otherwise assaulted by 14 Institute of Detroit did you see a liquor license? '
oteem 15 Detroit police officers? oraeen 15 MS, JAMES: Objection as to
16 A, Notto my recollection. 16 foundation. I
17 Q. Okay, you stated that you were kicked when you were 17 THE WITNESS: I didn't look. :
18 inside the huilding, correct? 18 BY MR. ASHFORD: ’
19 A. Yes. 19 Q. Okay. Why not?
oiueem 20 Q.  Okay, and what happened as a result of you being oase 20 A, Because I didn't see it as a neighborhood club or
21 kicked? 21 bar or something of that nature so I wasn't -- I
22 A. Ididn't need medical attention but there was pain 22 didn’t take it it was my responsibility to look.
23 of course and pain from his boot hitting my leg and 23 Q. Did you know if on May 31, 2008, if the :
24 pain from kneeling on a hard wood floor for so 24 Contemporary Art Institute of Detroit had a state
ot 25 fong. oi4sPm 25 of Michigan liquor license? i
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE GOURT REPORTING
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1 A. Iwouldn't have any idea about that. 1 THE WITNESS: I didn't look,
2 Q. When you entered into the Contemporary Art 2 wouldn’t have known if they had one or not.
3 Institute of Detrolt on May 31st of 2008 -- off the 3 BY MR. ASHFORD:
4 record for a minute. 4 Q. Did you ever appear in court on that ticket that
c;ih.. w B (Discussion held off the otmorM D you received?
6 record.) 6 A. Yes.
7 MR. ASHFORD: Back on the record. 7 Q. Who represented you?
8 BY MR. ASHFORD: 8 A. The ACLV of Michigan.
9 Q. On May 31, 2008 when you entered into the 9 Q. How many times did you go to court?
otuop 10 Contermporary Art Institute of Detrolt did you see a oeors 10 A, I believe it was once.
1 dance permit issued by the city of Detroit? 11 Q. 36th District Court?
12 MS. JAMES: Objection as to 12 A, Yes.
13 foundation, 13 Q. What kind of proceeding did you appear at?
14 THE WITNESS: No, I didn't see one, 14 A. I think it was arraignment, I'm not exactly sure, i
o14orn 15 I didn't look. otsorm 16 I'm not an attorney but I think it was arraignment
16 BY MR. ASHFORD; 16 on the ticket. *
17 Q. Do you know if the Contemporary Art Institute of 17 Q. They told you what the charges were? :
18 Detroit had a city of Detroit dance permit? 18 A. Yes.
19 A, I wouldn't have had any idea, it was my first time 19 Q. And advised you of your rights?
orasem 20 there. orsoem 20 MS. JAMES: Objection as to !
21 Q. on May 31, 2008 when you entered Into the 21 foundation, |
22 Contemporary Art Institute of Detroit did you see a 22 BY MR. ASHFORD: i
23 clty of Detroit business license? 23 Q. You signed the Advice of Rights form?
24 MS. JAMES: Objection, lack of 24 A, 1Idid.
o150rm 25 foundation. vistm 25 Q. And the judge told you about any penalties that
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
. (313) 964-3611 (313) 964-3611 1
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1 could result from the charge, correct? 1 Q. So besides speaking with your attorneys you have 1
2 A. ThatIdon't exactly remember. Ijustwas advised 2 not had anything else, taken any other action :
3 as to what they were ‘uharging me with and to come 3 related to the incident that occurred on May 31,
4 back. 4 2008, correct?
ostem & QL But you never had to go back? viszem 5 A, Correct.
6 A. No. 6 Q. Youhaven't filed any complaints with the state of j‘
7 Q. Whynot? 7 Michigan or any type of governmental agency
8 A. Because the ticket was dismissed. 8 concerning the police action on May 31, 20087 J
9 Q. From your understanding, could the city of Detroit 9 A. No, Ihaven't i
msem 10 reinstate the charges against you if it wanted to? oiszem 10 Q. Did you file a citizen's complaint with the Detroit {
11 MS. JAMES: Objection as to 11 Police Department?
12 foundation. 12 MS. JAMES: Objection as to form,
13 THE WITNESS: I wouldn't know, 13 THE WITNESS: I didn't file anything
14 BY MR. ASHFORD: 14 with the Detroit Police Department. :
msiem 18 Q. So since that day besides speaking with your eisaew 15 BY MR. ASHFORD: :
16 attorneys here today you heven't had anything to do 16 Q. Why not? :
17 with the incident alleged in your Complalnt, is 17 A. Because the ACLU and our attorneys were on it. Can '
18 that true? 18 I take a break? :
19 A. What exactly do you mean? 19 {Recess taken.) '
nszem 200 Q. Well, have you had any -~ you didn't have a vehicle | orgers 20 MR. ASHFORD: Back on the record.
21 to recover, right? 21  BY MR. ASHFORD:
22 A, No, I didn't. 22 Q. Mr, Washington, did you suffer any physica! 5
E 23 Q. Did you ever go back to the Contemporary Art 23 injuries as a result of the police action in the
24 Institute of Detroit? 24 Contemporary Art Institute of Detrolt on May 31,
nszem 25 A, No, I haven't been back since, otserm 25 20087
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1 I didn’t need medical attention but there was 1 Q. Okay, so you still will have a night life outside
2 certainly pain, 2 of the city of Detroit? '
3 Okay, but did you seek any medical treatment? 3 A. Perbaps. There's always wondering If the same ;
4 No, I didn't seek medical attention from a 4 thing will happen perhaps in any other city. _E
;1.-M w B professienal. ozoipm B Q. So during the last -- this incident oceurred about '
6 Okay. As a result of the pclice action that 6 two years ago, right?
7 occurred In the Contemporary Art Institute of 7 A, Arpundit.
8 Detroit on May 31st of 2008, have you suffered any 8 Q. What has your night life been llke since then?
9 damages that we have not dlscussed here today? 9 A. Ihaven't had one, I rather stay home and read a
stzeem 10 You mean — what do you mean damages? Broad czorp 10 book or something. i
11 statement. 11 Q. Any other damages or injurles stemming from this
12 Well, it's Intended to be broad sc that you can 12 incident alleged in your Complaint that cccurred to '
13 tell me anything that you want as far as any 13 you that we have not discussed here today?
14 damages or injuries that you suffered or losses 14 A. No.
ozoorm 15 that you suffered from the police action that wzotem 15 MR. ASHFORD: I have nothing
16 occurred in the C.A.LD. on May 31, 2008. 16 further. :
17 I have no physical lasting injuries but 17 CROSS EXAMINATION i
18 psychologically I don't go out anymore because I 18 BY MS. JAMES:
19 don't know if the police will come in and do the 19 Q. M™r, washington, I believe you testifled earller
ozoorm 20 same thing. So I don't really go anywhere anymore. | czoien 20 that when the police arrived at the C.A.LD. there
21 Night life I mean. I don't go anywhere in the 21 was a lot of shouting. Can you tell me who was
22 evening or at night to events. 22 shouting?
23 Okay, Is that just in the city of Detrolt or 23 A. The police were shouting, yelling and cussing for ;
24 anyplace? 24 people to get on the ground. !
ozoorm 25 Yeah, that's pretty much here in Detroit. wmoee 256 Q. Do you recall whether any civillans were shouting?
RELIANCE COURT REFORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-361 1 (313) 964-3671
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i Not to my recollection but it was only the police. 1 have anything else. :
2 When you described earlier in your testimony 2 MR. ASHFORD: I have ncthing
3 certain actlons or interactions that you chserved 3 further. Thank you, Mr. Washington.
4 out on the patio or inside the C.A.I.D., were you 4 THE WITNESS: Thank vou. :
ozozeM D testifying as to what you perscnally observed that 5 {Deposition concluded at
6 night and what you remember from that night? 6 2:02 p.m.)
7 Only what I observed and what I have from memory 7T e
8 that night, 8 .
9 While you were at the C.A.L.D. how many times were 9
ozozen 10 you searched? 10 j
1 Maps in excess of five or six, 1 :
12 And how many times were you called up by an 12
13 officer? 13
14 Perhaps three or four times to do their duty, maybe 14 :
azooem 15 three or four times, 15
16 Do you know whether or not you were actually 16 ,
17 ticketed more than once? 17 ‘
18 I wouldn't know, they were I guess trying to find 18
19 out — they were asking each other who wanted court 19 :
czoarn 20 time and who wanted to be a part of it I guess so 20
21 they were, they kept calling us up there to do 21
22 their own paperwork and their own thing so I don't 22
( 23 know if I was ticketed more than once or by whom 23
24 exactly. 24
ozoarm 25 MS. JAMES: Okay. Idon'tthinkI 25
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING :
(313) 964-3611 (313) 964-3611 i
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1 UNITED STATES DISTRICT COURT 1 THDEX
_ 2 EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN 2 WITNESS PAGE
- 3 SOUTHERN DIVISION 3 NATHANIEL PRICE
] IAF MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY, 1 !
PAUL KAISER, ANGIE WONG, :
_ 5 JAMES WASHTNGTON, WATHANIEL 5 Fxamination by Mr. Ashford 5 :
! PRICE, JEROME PRICE, 3TEPHANIE ;
) 6 HOLLANDER, JASON LEVERETTE- [ Examination by Ms. James 30
i SAUNDERS, WANDE LEVERETTE,
: 7 DARLENE RRLLENBERG, THOMAS 7
MAHLER, and LAURA MAHLER, :
8 ] !
Flaintiffs, -
] UspC Case Ho. 10-10675 2 EXHIBITS
. s, Hon, Victorla A. Reberts
‘ 10 10 MARKED
T CITY OF DETROIT, VICKI YOST, i
11 and DANIEL BUGLG, 11 Wone offered ;
' 12 Defendants. 12 1
| i
| 13 / 13
‘ 14 The deposition of NATHANIEL 14 '
: 15 PRICE taken in the above-entitled matter befors 15
| 16 Reporter Deborab LaCroix, (CS8R-1454), Notary Public 16 :
, 17 in and for the County of Wayne, State of Michigan, 17 i
; 18 at 1394 B. Jefferson Avenue, Detroit, Michigan, on 18 :
' 19 Toesday, Nevember 23, 2010, commencing at or near 19
: 20 the hour of 1:00 p.m. 20
l 21 #
i 22 22 \
! 23 23 1
| 24 24 !
[
: 25 25 i
'
: RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REFORTING ;
i {313) 964-3611 (313) 964-3611 !
|
b
'
i
; 4
‘ . 1 MNovember 23, 2010 !
- 2 Detroit, Michigan
: 2 DANIEL 8. KOROBKIN ({P-72B42) <
: Amarican Civil Liberties Union i
L 3 Fund of Michigan 4 i
i 2966 Woodward Avenue :
! 1 Detroit, Michigan 48201 5 !
; (313) 578~6824 :
F 5 Appearing on behalf of Plaintiffs. 6 !
i ’ KATHRYN BRUNER JAMES (P—71374) 7 NATHANIEL PRICE,
A 7 [of ating Attorneys, American s '
. CioiT Tibarties Unjon Fund of g was thersupon called as a withess herein and after
i 8 Michigan . ;
! Goodman & Hurwitz, B.C. L) having been duly sworn to testify to the truth, the :
! ] 1394 E. Jefferson Avenue
_ 0 ‘?;g?igh‘fgg?gga“ 48207 10 whole truth and nothing but the truth, was examined .
i " Appearing on behalf of plaiatiffs, 11 and testified as follows:
i 12 JERRY L, ASHFORD {P-47402) 12 MR. ASHFORD: Let the record reflect that
City of Detreit Law Department . . .
23 660 HWoodward Avente 13 this is the deposition of Nathaniel Price taken
1650 lf‘irst‘National Building -
{ 4 ?gi;‘)’lgf”*f;gg;g“ 48224 14 pursuant to the Federal Rules of Civil Procedure to be 4
5 Ay i behalf of Def . i
1 ppearing on behalf of Defendants 15 used for any and all purposes allowed under those
16 ) .
| 16 rules. Notice to all parties.
| 17
: 1 17 Good afternoon, Mr. Price. My name is
! . |
| 10 18 Jerry Ashford. I represent the City of Detroit and i
I !
i 20 19 police officers in this lawsuit, i
| . .
i 21 20 Have you ever given any type of court
‘ 22 21 testimony?
; @ 22 THE WITNESS: No.
: 24
; 23 MR. ASHFORD: You've probably seen people
L 25
| . . - .
: 24 give testimony on television. And similar to that, we
RELIANCE COURT REPORTING 25 have a court reporter that's sitting te my left; your

(313} 964-3611
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1 right. She is taking down everything that we say. So 1 A Bachelor's and Master's in occupational therapy. ‘
2 I need verbal answers to my questions. Try not to 2 Q How much further have you to go to get those j
3 give me head shakes or nods or ah-hah, uh-uh because 3 degrees? }
she can't take down that kind of stuff. Okay? 4 A Three years. :
9 THE WITNESS: COkay. 5 Q Besides Wayne State University do you have any other ‘l
6 MR. ASHFORD: Also, if I ask you any kind 6 educational degrees or cartifications or anything !
7  of question and you don't understand, please let me 7 like that? ;
8 know. I will try to rephrase it until hopefully you 8 A No. ;
9  do understand. 9 Q Did you ever attend any other college?
10 THE WITNESS: Okay. 10 A I went to Wayne County Community College. '
11 EXAMINATION 11 Q What did you study there?
12 BY MR. ASHFORD: 12 A I took EMT. I was going into firefighting then. i
13 Q will you please state your full name. 13 And physical therapy related classes. |
14 A Nathaniel James Price. 14 Q How long did you attend Wayne County Community 5
15 Q And how old are you? 15 College?
16 A 23. 16 A Two or three semesters.
17 Q What's your date of birth? 17 Q Then you transferred to Wayne?
18 A September 6, 1987. 18 A Yes.
i 19 Q wWhat is your current address? 19 Q You're not employed?
' |20 A 604 West Lewiston, Ferndale, Michigan. 20 A YesIam.
21 @ How long have you lived there? 21 Q Where are you employed?
i_ 22 A My whole life. 22 A Zuma Coffee House in Birmingham.
! 23  Q You live with your parents? 23 Q Mr. Price, please don't be offended. 1 ask everyone
; 24 A Yes. 24 the same question.
25 @ Were you living there with your parents on the date 25 Have you ever been arrested before?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611 (313) 964-3611 :
6 8
1 of May 31, 20087 1 MS. JAMES: Objection. Relevance. :
2 A Yes. 2 THE WITNESS: No.
;‘ 3 Q Why did you hesitate? 3 BY MR. ASHFORD: !
i 4 A Because I was forgetting if I was in the dorms or | 4 Q Have you ever been convicted of any crime? !
: 5 not then. I lived in there for two semesters. 5 A No. :
¢ 6 Q You've lived with your parents all your life except 6 MR. ASHFORD: I will give you a standing
i 7 for when you were [n college? 7 objection.
: 8 A Yeah. For part of college. 8 MS. JAMES: Thank you.
. 9 Q What is your Social Security number? 9 BY MR. ASHFORD:
10 A 368 11 7589. 10 Q Have you ever been treated for substance abuse? :
. |11 Q Did you graduate from high school? 11 A No.
i |12 A Yes. 12 Q Have you ever been treated for any kind of
: 13 Q What high school? 13 psychiatric iliness or condition?
14 A Ferndale High School, 14 A I am on antianxiety medication. ;
15 Q What year? 15 Q How long have you been on antianxiety medication? i
16 A 2006. 18 A For about the last 6 months.
: 17 Q Did you attend college? 17 Q@ Who prescribed that medication? :
|18 A Yes. 18 A Leonard Rosen. '
© |19 Q What college? 19 Q 1Is he a psychiatrist?
i |20 A Wayne State University. 20 A Yes.
. |?* Q Did you graduate from Wayne State University? 21 Q Where is his office?
- [ 'A No. 22 A I'm pretty sure Farmington.
23 Q Are you still attending Wayne State University? 23 Q When was the last time you saw him? !
24 A Yes. 24 A About two weeks ago. ‘
: 25 Q Are you currently pursuing a Bachelor's degree? 25 Q Do you see him for any other reason besides anxiety?

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611
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9 11
1 A No. 1 Q You attended those parties over how long of a time
2 Q Can you describe what type of anxiety you have? 2 period?
3 MS, JAMES: Objection as to form. I'm not 2 A Oneto two years. !
| quite sure what you mean. 4 Q During the four or five times that you attended funk 1
o BY MR. ASHFORD: 5 night before May 31, 2008 did you ever pay a fee to "
6 Q well, if you understand what I mean. Do you 6 get in?
7 understand what I mean? 7 A No.
8 A Can you say it again? 8 Q Was your identification checked at the door? '
9 @ Well, generally anxlety is fear of the unkhown, 9 A Yes
10 Can you tell me what kind of anxiety you 10 Q Every time or only a couple of times? How often was
1 have? Is there a certain fear of something or are 11 it checked of the four or five times that you i
12 you anxious about certain things? 12 attended the funk night? i
13 A Mostly social issues. Just being nervous in too 13 A I'm pretty sure every time. ’
14 many situations where I shouldn't be. 44 @ During the four or five times that you attended did :
15 @ Does your anxiety condition have anything to do with 15 you ever fill out any type of membership
16 the Incident that occurred on May 31, 20087 16 application?
17 A No. ) 17 A No.
18 Q During your lifetime have you ever had any other 18 @ During the four or five times that you attended funk
19 kind of psychiatric issues besides anxiety? 19 night prior to May 31, 2008 did you ever observe any
20 A No. 20 guns or weapons inside the CAID?
21 Q@ Have you ever been a member of the Contemporary Art |21 A No. g
22 Institute of Detroit? 22 Q Did you ever observe or recognize any unlawful :
23 A No. 23 narcotics inside the CAID during the four or five ,
24 Q On May 31, 2008 you attended funk night at the 24 times you attended funk night prior to May 31, 20087
25 Contemporary Art Institute of Detroit? 25 A No. |
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
9 (313) 964-3611 (313) 964-3611
10 12
1 A Yes. 1 MS. JAMES: Objection as to foundation.
2 Q You didn't sign up te be a member on that date? 2 BY MR. ASHFORD: '
3 A No. 3 ) Before May 31, Z008 during the four or five times |
4 Q Did you pay a $5 fee to get in? 4 that you attended funk night parties were you aver
5 A No. 5 served alcohol? :
6 Q How did you get in? 6 MS. JAMES: Objection. It's the same issue 1
7 That's a bad question. Strike that. 7 that 1 just discussed with you yesterday. Nathaniel
8 Did you pay any fee to get into the 8 was under 21 on May 31 and obviously before then. w
9 Contemporary Art Institute of Detroit on May 31, 9 So with respect to any purchased, possession or j
10 20087 10 consumption of alcohol other than May 31, 2008, I'm ‘:
11 A No. 11 going to advise him to assert a fifth amendment ‘
12 Q Prior to May 31, 2008 had you ever visited the 12 right not to answer the question.
13 Contemporary Art Institute of Detroit or the CAID's 13 MR. ASHFORD: Okay, even if it was inside
14 website? 14 the CAID? t
1 A Yes. 15 MS. JAMES: Only with respect to May 31,
16 Q Why? 16 2008 inside the CAID is when I will advise him to i
17 A To go to prior funk nights. And the website to find | 17 for that limited location and duration, I will 1
18 the dates. 18 advise him to waive his right for the purposes of {
19 Q When did you first attend your first funk night, 19 this case. :
20 approximately? Month? Year? 20 But on any prior cccasions or any time in
- Let's try this. 21 your life other than May 31, 2008, I would advise :
A Mot sure, 22 you to assert your fifth amendment right not to !
23 Q How many times had you attended funk night before 23 answer those guestions.
24 May 31, 20087 24 BY MR. ASHFORD:
25 A Four or five, 25 Q Do you wish to assert your fifth amendment right not
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| 1 to answer that question? 1 Q Can you spell his last name?
; 2 A Yes. 2 A D-e-w-a-n.
l 2 Q@ Asof May 31, 2008 did you own a computer? 3 Q How old Is Patrick? ;
! A Yes, 4 A How old was he or is he? |
5 @ What type of computer did you own? 5 Q Howoldis he?
| 6 A Dell desktop. 6 A 22.
i‘ 7 Q Do you still have that computer? 7 Q So he's one year younger than you?
8 A Yes. 8 A Yes.
9 @ Who was your internet provider? 9 @ Were you with anyone else besides Patrick?
: 10 A Ithink AT&T. 10 A No.
11 Q@ Who was your cellular telephone provider? 11 Q Did Patrick have any intoxicating liguor at the
| 12 A Sprint. 12 Pistons playoff game?
i |13 Q Did you have a Facebook at the time? 13 A No.
14 A Yes. 14 Q When you were driving your father's car on the way
; 15 Q Did you ever write about the CAID on your Facebook 15 to the CAID was there anyone else in your vehicle
! 16 page prior to May 31, 20087 16 besides Patrick? |
' |47 A I think so. 17 A Yes.
: 18 @ Have you ever written about the incident that 18 Q Who else?
I 19 occurred on May 31, 2008 on your Facebook page? 19 A Lindsay Umlauf.
i 20 A Ithink so, 20 Q Excuse me, what was the last name? 1
21 Q@ Do you recall what you wrote? 21 A U-m-l-a-u-f.
‘ 22 A No. 22 Q How old is Lindsay? |
E 23 @ On May 31, 2008 you were driving your father's 23 A 21ior22. =
l 24 vehicle? 24 Q what was your relationship with Lindsay on the date
. |28 A Yes. 25 of May 31, 20087
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING l
i (313) 964-3611 (313) 964-3611 !
14 16 ;
1 Q Your father's name is what? 1 A Friends from high school. 1‘
2 A Jerome Price. 2 Q what was the relationship between Patrick and
: 3 Q Wwhat kind of car were you driving? 3 Lindsay on May 31, 2008, as far as you Know? ‘
4 A Ssilver Saturn. 4 A Friends from high school. ’
; 5§ Q Whatyear? 5 Q Did you stop to pick her up? |
j 6 A 2002 8 A Yes. '
| 7 Q You drove it to the CAID, correct? 7 Q Where did she live?
} 8 A Yes. 8 A In Ferndale on Jewell off of Hilton.
f 9 Q From where? 9 Q Does Patrick live in Ferndale also?
10 A From the Palace of Auburn Hills to my friend's house |10 A Oak Park.
| 11 to the CAID. 11 Q You drove from the Palace to Lindsay's house?
i 12 Q Where were you coming from? What kind of event were 12 A Yes.
' 13 you coming from? 13 Q And you drove from Lindsay's house to the CAID?
14 A Pistons playoff game. 14 A Yes.
: 15 Q While you were at the Pistons playoff game did you 15 Q Whose idea was It to go to the CAID?
16 have any type of intoxicating liquor? 16 A Mine.
17 MS. JAMES: Objection. 17 Q How long did you spend at Lindsay's house?
‘ 18 Again, it's the issue that we talked about 18 A No time. She just came out.
19 a minute ago. I'm only advising him to waive his 19 @ Did the Pistons win the playoff game?
20 right with respect to May 31, 2008 at the CAID. 20 A Idon't think so.
~"  BY MR. ASHFORD: 21 @ How long did you spend after the Pistons game ended
S Q Do you wish to follow that advice? 22 at the Palace?
' 23 A Yes. 23 A I'mnotsure.
24 Q Who were you with at that Piston playoff game? 24 Q Did you spend some time there after the game was
25 A Patrick Dewan. 25 over?

RELIANCE COURT REPORTING
{(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING
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1 A Jlust getting out of the parking. 1 A And then the police came in the front door charging
; 2 Q@ Of course at the end of a Pistons game is very 2 in with guns telling everyone to get to the ground.
: 3 crowded so it takes some time to get out of the 3 Q How do you know they were police?
0 parking lot, correct? 4 A Ididn't know it at the time.
‘ s A Yeah. 5 Q When they were coming through the door did they say
6 Q When you arrived at the CAID, where did you park? 6 police?
7 A Inthe small lot across from the side street that it 7 A Idon’tthink so. But I'm not sure.
! 8 was located on. I don't know the name. 8 Q How were thay dressed?
: 9 Q It's on Rosa Parks, correct? 9 A Dark clothing. Other than that, I'm not positive. ‘
10 A Yes. 10 Q Did they have the word police on kheir uniforms? :
i 11 Q But there's a side street? 11 A I didn't see anything.
12 A Side street on the other side of the building. 12 Q Wwas it dark inside or was it well |it where you were ;
13 @ That's where the door to go in is located on that 13 standing?
14 side street? 14 A It was well lit. :
i 15 A Yes. 15 @ So then what happened as the police officers were |
E 16 Q So if you park in that lot, are you right across 16 coming in?
| 17 from that door? 17 A They walked through the middle of the room saying,
! 18 A Yes. 18 get on the fucking ground. And everyone did that.
i 18 Q what happened after you parked your vehicle? 19 I went off to the side, the side wall and dropped
| |20 A We all got out and entered the CAID. And we got in 20 down. _
. 21 line to sign up for our CAID membership in orderto |21 Q Did you ever go to the bar in the CAID while you l
L |22 get in. 22 were there on May 31, 20087
23 Q Whattime did you enter into the CAID? 23 A No.
: 24 A Shortly after two. 24 Q Did you ever purchase any alcohol on May 31, 2008?
- |28 Q Shortly after two? 25 A No. i
RELIANCE COURT REPORTING RELIANGE COURT REPORTING !
0 (313) 964-3611 (313) 964-3614 j
: 18 20 :
1 A I believe so. 1 @ Didyou purchase any food? 1
: 2 Q was there a line te get into the CAID or were you 2 A No. ‘
; 3 able to walk right up to the-- 3 Q' It's your testimony you never went anywhers bestdes ‘
- 4 A Just aline inside. A short line. 4 standing in that line inside the CAID, is that ;
5 Q@ A shortline inside the CAID? 5 correct? ]
6 A Yes. 6 A Before they came in, yes. ]
7 Q Were there representatives of the CAID taking money, 7 Q Before they came in? i
8 as far as you could tell? 8 A Hm-hmm,
: 9 A Atthe table where they'ra signing up. Not at the 9 Q Yes?
*, 10 door. 10 A Yes.
| 11 Q So you walked into the door and there was a table 11 @Q 5o when the officer or officers instructed you to
i 12 that was set up where they were taking money and 12 get down, is that what you did?
[ 13 people were signing up for memberships? 13 A Yes.
I [14 A Yes. 14 Q Then what happened?
; 15 Q Did you also notice that they were putting on wrist 45 A Then we laid there for an extended period of time.
! 16 hands? 16 They were yelling at people. I'm not sure how long
17 A I believe so, 17 it was.
| 18 Q Did you ever see that? 18 Q Then what happened?
: 19 A I don't really remember. I'm not sure. 19 A Then after awhile they told us to stand up, a couple
20 Q Did you ever get to the front of the line to that 20 at a time. And they brought us guys over to the
i o table? 21 other side of the main room. Put us in lines where
" f A No. 22 they searched us and took our belongings out of our
t 23 Q So you were standing in line with your two friends? 23 pockets.
24 A Yes. 24 Q while you were inside the CAID did you ever see any
r 25 Q And then what happened? 25 physical abuse from the Detroit Police Officers
; RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611 (313) 964-3611
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1 directed to the patrons of the CAID or the staff of 1 car. And they told me that it was going to be
2 the CAID? 2 towed. And that I should get whatever belongings I
3 A Isaw one girl who was kicked in the back to the 3 want out of it.
,f ground. 4 And 1 asked them how long until I get it
» @ Do you know if that girl was following instructions 5 back and they said I would get it back on Monday. ;
6 as they were given to her by Detroit Police 6 And then he took the keys and took It. i
I 7 Offlcers? 7 Q Nathaniel, while you were in the CAID did any ‘
8 A Idon'tknow. 8 Detroit Police Officer point a gun In your face? l
; 9 Q Were you down on the ground at the time you saw this 9 A Yes. |
; 10 girl kicked in the back? 10 Q When dlid that happen?
11 A I believe so. 11 A Right at the beginning. I was right in the-- ;
12 Q Did you see any verbal abuse directed at the Detroit 12 Q@ You were right in the doorway? |
: 13 Police Officers? 13 A -- almost the middle of the room, yeah, so. Right :
' 14 Strike that. I'm going to ask that 14 when they came In, they were just pointing it at me.
‘ 15 question again. I'm not sure I asked it correctly. 16 Q But not you specifically though? Whoever was in the :
16 Did you hear any verbal abuse directed at 16 room, right?
17 the Detroit Police Officers? 17 A 1 guess not. They were just pointing forward and I
18 A I heard what sounded like it could be verbal abuse. 18 was there.
19 @ What did you hear? 19 Q When the officers came in, they told you to get
20 A I don't know what they were saying, but talking in 20 down, correct?
: 21 what sounded like arguing. 21 A Yes.
22 @ Did you see any physical abuse directed at the 22 Q Did you trip before that? :
! 23 Detroit Police Officers by patrons or staff of the 23 A No. -i
24 CAID? 24 @ You followed their instructions and you just got
25 A Na. 25 down on the ground?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611 !
22 24 j
1 Q Woere you searched? 1 A Yes. |
2 A Yes 2 Q What happened after you retrieved your personal ‘
3 @ Then what happened after you were searched? 3 possessions from your vehicle?
4 A I gave them my stuff in my pockets and they put it 4 A I only took my hats, but then I went and joined my 3
5 in a plastic bag. 5 friends on the sidewalk across the street. ;
6 Q Then what happened? 6 Q Whattime was it at this time? ‘
7 A Then after awhile when they were done searching 7 A I'mnotsure. :
8 everyone and taking their belongings, the men were 8 Q Then what happened? :
9 brought into the dance rcom and were told to knee! 9 A Then I called one of my friends who had been there
10 down with their hands behind their head. 10 to try to get a ride home. But their car was full.
, 11 Q@ Then what happened? 11 So I called one of my other friends. And we walked
| 12 A We stayed there for a long time. Until they started 12 toward Woodward and north a little bit on it before
i 13 calling out people's names to hand out tickets and 13 he came and picked us up.
. 14 give us our helongings back. 14 @ How far is Woodward from the CAID?
' 15 @ You got a ticket for loitering in a place of illegal 15 A Idon't know. A 15, 20 minutes walk.
i 16 occupation? 16 Q How many blocks, if you know, approximately?
17 A Yes. 17 A I don't know how many blocks.
18 Q Then what happened? 18 Q You don't know?
' 19 A Then I followed one of the officers into the front 19 A No.
' 20 room where they had set up a table and they asked me {20 Q Okay.
, M if I had drove to the CAID. 21 How far did you walk on Woodward befare he
| .Q How did you respond? 22 picked you up? Time-wise or?
E 23 A I said, yes. 23 A Probably 10 or 15 minutes.
' 24 Q Then what happened? 24 Q Who picked you up?
25 A Then they told me to follow an officer out to get my 25 A Josh Roux.
RELIANCE CQURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
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1 @ How do you spell his last name? 1 A No.
; 2 A R-o-u-x. 2 G Like In court?
| 3 @ Fow do you know Josh? 3 A No.
i A A friend from all my schooling, except for college. 4 Q Why not?
o @ So what happened after he plcked you up? 5 A Because I needed my car back. I drive it to work
6 A He drove me, Pat and Lindsay back to my house and we | 6 and school.
7 stayed there for the night. 7 Q Were you the titled owner of the car?
8 Q what time did you arrive home? 8§ A No.
9 A I'mnotsure. 9 Q Butyou had exclusive use of the car pretty much or
10 Q At some point did you tell your father about the 10 was your dad also using the car?
(N incident? 11 A I used it most of the time.
12 A Yes. 12 Q@ You used It for school and work?
13 Q When did you tell him about the incident? 13 A Yes,
14 A I told my mom first. She woke up and came dawn. 14 Q And you wanted your car back?
7 15 And I told her. I think my dad didn't know until 15 A Yes.
16 the next morning because he had somewhere to be in 16 Q So then what happened after you left Wayne County
17 the morning, so he was sleeping. I'm pretty sure. 17 Prosecutor's office?
18 Q@ So the morning after the Incident he found out about 18 A We went to the tow yard that they told us. And they
19 it? 19 told us that they didn't have the car. And they
; 20 A 1Ithink so. 20 sent us to a different tow yard.
21 Q You told him or did your mother tell him? 21 Q Do you know what tow yard you went to the first
? 22 A Idon't remember. 22 time?
| 23 Q Do you remember what his response was? Were you 23 A No.
' 24 there when he was told? 24 @ what tow vard did you go to the second time?
f 25 A I don't remember his response. 25 A I don't know the names.
| RELIANCE CQURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
i ] (313) 964-3611 (313} 964-3611
! 26 28
1 @ He went to get the car back frem Wayne County, is 1 Q Do you know where the first tow yard was located?
2 that correct? Wayne County Prosecutor's office? 2 A No.
3 A Yes. - 3— QDo you know where the secord tow-yard-was-lotated?y————
i 4 Q Did you go with him? 4 A No.
I 5 A Yes. 5§ Q Were both of the tow yards in southwest Detroit?
6 Q Tell me what occurred as far as getting the vehicle 6 A Ithinkso.
7 back. 7 Q what happened when you arrived at the second tow
8 A We went to the prosecutor's office and paid the 8 vard?
9 $900. 9 A I don't remember for sure if there was two or three
! 10 Q What day was that? 10 total tow yards that we went to. But the last--
' 11 A I don't know what day. 11 @ The last tow yard you went to?
‘_ 12 Q The Incident occurred was It on a-- 12 A Yeah.
13 A Friday. 13 Q What happened? i
14 Q --Friday night into Saturday morning? 14 A They went and looked for our car and then they told
15 A Yeah. 15 us that it had been stolen out of their lot.
16 Q Did you go that Monday to try and get the car or was 16 And my dad talked to one of the guys in
17 it after that? 17 charge there. And then he offered to give us a van
18 A I don't know. 18 in place of our car. Which we didn't take.
19 @ Do you remember if it was a week or a month later? 19 And then eventually we settled in small
20 Does that help jog your memory at all? 20 claims court.
j 21 A Probably the next week. 21 Q How long did that take?
‘ Q@ So you went to the Wayne County Prosecutor's office 22 A Idon't know.
[ 23 to get the car back? 23 Q Did you eventually get anather car?
24 A Yes. 24 A Yes,
25 Q Did you ever think about contesting the fee? 25 Q To drive to work and to school?

RELIANCE COURT REFORTING
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STATE OF MICHIGAN )
) 5.
COUNTY OF WAYNE )
CERTIFICATE OF NOTARY

I, Deborah LaCroix, a Notary Public for the
County of Wayne, State of Michigan, do hereby certify
that the deposition of NATHANIEL PRICE was taken
before me at the time and place hereinbefore set;
forth; that the witness was by me first duly sworn to
testify to the truth, the whole truth and nothing but
the truth; that thereupon the foregoing questions were
duly recorded by me stenographically and by me later
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1 A Yes.
2 Q How long after you left that tow yard did it take
: 3 for you to get a new car or another car?
] ‘A Igotmy dad's ofd car. He bought a new one.
a @ How long after you left the tow yard was that?
6 Strike that.
7 How long were you without a car?
8 A I'mnotsure.
9 Q Was it weeks, months, years?
10 A Notvyears. But, I'm not sure exactly how long.
; 11 MR. ASHFORD: Off the record.
i 12 (Off the record. Break is taken.)
113 BY MR. ASHFORD:
14 Q Nathaniel, as a result of the police action that
15 occurred on May 31, 2008 did you suffer any type of
‘ 16 damages or injury that we have not discussed today?
17 A Not physically. The situation caused me a lot of
18 stress for the next-- for a long time. Besides not
19 getting my car back, I didn’t get back any of the
20 belongings that were inside of it.
; 21 And I fear police officers a lot more than
22 I did before. Because I had a gun pointed at me,
: 23 And because of all the verbal abuse that we went
24 through.
25 And now I don't go out in Detroit much
RELIANCE COURT REPORTING
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' 1 anymore because I'm afraid of something like this
2 could happen without me knowing that someplace I'm
— | 3 atiisdoingsomethingiillegal——
| 4 Q Anything else?
| 5 A No.
| 6 Q Is there anything else you want to tell me about
i 7 this incident?
i 8 A No.
j 9 MR. ASHFORD: I have nothing further.
10 EXAMINATION
5 11 BY MS. JAMES:
: 12 Q 1 just have two questions. 1 just wanted to clarify
t 13 one part of your testimony.
* 14 Did you trip at all the night of May 31,
RET 2008 while you were at the CAID?
. 16 A Yes.
‘ 17 Q@ Can you explain when and how you tripped?
18 A I tripped after the police came through the door and
19 told everyone to get to the ground. Right after
20 that I got to the side and tripped over someone as I
| 21 was going to the ground.
; MS. JAMES: That's all I have,
23 MR. ASHFORD: I have nothing further.
24 (Deposition concluded at 2:20 p.m.)
25
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1 UNITED STATES DISTRICT COURT l INDEX
5 AN MomLMY, KIMBERLY MOBLEY, 3 WITNESS DAGE
‘ gﬁgﬁ:g@é@g‘j'uﬁﬁxﬁugézws USDC Casa Mo, 10~10875 4 -
JHROME PRICE, STEPHANIE HOLLAMDER, )
R A b s e
o THOMAS MAHLER, and LADRA MAHLER ¢ Pirect Exmmination by Mr. Asghford 3
7 Plaintiffs, 7 Crogs-Examination by Me. Bruner-Jamee 43
) v H] Redirect Examination by Mr. Ashford 44
% oy or DEYROTT, VICKT YOST, 9
10 and DANIEL EUGm'Defendant. 10
1 / 1]
1 DEPOSIFION OF THOMAS MAHLER f2
13 Taken by the Defendant on the 15th day of 13
#  pecember, 2010, at the Law Offices of Goodman & Huzwits, [ EXHIBITS
15 P.C, 1394 Jefferson Avenuve, Detroit, Michigan, 48207, at 15 {none)
6 11:00 aum. 16
17 arpearawces: i
1§ For the Plaintiff: KATHRYN RRUNER JAMEG, REQ. (R71374) 18
1 e L 1
. Telaphahas (319)867-8170 i
I ror the Defendant: JERRY L. ASHFORD, ESQ. {(P47402) |
n 660 Wondward Avenan, Suite 1650 i
i Telephone: (3132373085 i
N H
% reeowrmEp BY: Angel Barry, CSR 7821 B
Certified Stenographic Reportar
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1 Detroit, Michigan i we“,jllﬁlihﬁw}lﬁtyﬂ“'\'ﬂmnﬂ]lT.v-WﬂllaWﬂ
) Wednesday, Decembar 15, 2010 - 11:00 a.m, 1 court veparter diaf's here with us and she's taking
3 3 down everything that yo say, 3o a5 you've alveady
L SO _REPORTER:_ Dmu swear or ol (hat ﬂle 4 found gt 32 veed verbal answers fo all my questiﬂns —
5 ‘lestlmonyynureabﬂuttngweiilﬂnsmaltermllbe— . = eamwse shie caniut record nodding o the gl ===t e e
b __thewhole fruth? b — shkdng of the head, Olay?
T MR.MAHLER; Yes, T A Oy .
] MR ASHRORD:  Eef the record reﬂeetthad 8 0 Al i Iaskymlaqmlllmandynn dun‘tllnderstanll
y - {his i the degosifion of Thosas Maler faken pursinand 9 my uestion please let rié know aid PE rephifase it ~
JUj o the federal rles of civil proceduee with uctlee o i natil, hopefully, you do understand. Olcay?
1l all paties to be used for any and all purgoses n A Ok
1 allowed under the rudes. 2 9 Al right, Will you please state yous full name for
13 DIRECT EXAMINATION 1 {he record,
14 BYMR ASHFORD; WA "Thomas Jacoh Madler,
5 @ Good morning, Mr. Mabler, 5 qQ How old are you?
6 A Good morming, sr, 6 A Tienty-three,
Q@ Myosueis Jerey Ashlord aud £ represon e Cily of 1T Q  Wheredoyoulive?
it] Detroit and the police officers in this lawsuit. Have B 4 1624 dlison Street,
i) you ever given any type of festimony? B Q  Howlonghaveyou lived there?
n oA 1don't helieve so, n oA Eheliewe six months, give or take 2 menth,
N Q  Olay Haveyoueverseen anyove pive testimony in N Q Wiy youlive there with?
n court? 2 A Tlive: there with ory hrother nud his ghrlfrieud,
n oA Tlour' thiak so, i Cheryl,
¥ 9 Oron LY.} H 0 What's your broffier's name?
5 A On TV, yes, 5 A Daviel Mahler.
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1 ¢ How old s Daniel? 1 4 No,
1A He s twenfy-seven, P |} (kay. Did yor attend high scheotin Ferudale?
I 0 What's your dateof birth? E R Yes,
i A September 2nd, 1987, 4 Q0  Didyon graduate from high school?
¢ A what s your social securlty numbsr? 5 oA Tilid,
. A I94-08-6673, 0 What high schoot?
T @ Wheredid you live before the Edison address? 7 4 FerndaleHigh Schual,
8 A Flived on Monica Sirect, Ldou'f remember the exact § G Whatyear did you receivea diploma?
} © o address. b4 1
‘ W qQ How long did yon live fiere? n o9 Have you attended any other post-ceeondary !
H A Twoorieemonths. 1t Tustifuions besides Wayae State University? f
1@ Whodidyon livetherewilh? A M i
A There were a Iot of people that were conting aud going, B 9 What are you studying af Wayne State? '
¥ Q  Aweyoucurrenflyastudent? B A Bivkehohgy.
5 A Yes. 1B Haveyouever received any type of degres or
b ¢ W i1 eerfification from Wayse Stale University?
17 A WayneSiafe University. T 4 N :
1§ Wherewere youliving on May 31sf of 20087 18 @ Sineeyongraduated from 2005 have you had any type of '
1% A Verndale Michigan, It's T41 West Lewiston, )] fulire employment?
n q Tow long Eind you Ered at the Temiston addvess? n oA No.
n A Pve been living on and off there my whole life. A Q  Thomes, ave yon everbeen a menther of e
n o9 Obiay. On May 31sf, 208 who lived at e Lewiston n Contemporary Act Enstibate of Beftoit?
n address? 5 A Yes,
; M A Myselfaed my mofhier, Lanra Mabler, ¥ 0 Whendid you join that erganization?
; B Q  Anpomeele? B A Somehiue in 2007 or 2008,
RELIANCE COURT REFCRTING RELIANCE COURT REPORTING
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I Q $o when you went fo the party on May 31st of 2008 were it A Wine snd beer,
1 You already a member! 200 Red wine, white wine or both?
I A Y }oA Bh
A Q. Howlong bad you been s member? I 4 Q- Prior foslrile that,
5K S it 't P e Ry e v e Vi O At O Mg iy e F
6 S— — AN — - -
T Q - Wasihiit the festevent you had ever gont fo at the T Q- Wasthe beer aniwine being sobl or was it befog given - :
3 - Contemparary Avt Fnstitute of Defroli or the CATD? - § - - — ouffreg? - : - - -
S A M B T 97 & Mwasprovided fo people hat were members and over ) T
| It Q  Whatofher events had you attended prior to May 315t i twenty-one, Edoa't Laow whai fhat constitutes as
; 1 of 2081 1 Tegally.
| n A Lhad been to other funk nighis. 1had been thexe for 12 @  Soyoubndioke twenty-one to receive - to-pet the
! 13 soane offiex events. Onee there was - once or fwice i3 heer aud wing?
it there was an art show of some sort with hangings, ¥ A Ya
i H belieye. There was also soue other eveats where they 5 Q  lowdeyon keow that?
. 1 played ather classlead musie ke diseo or something, 6 A They pive - (se systoum might chinge from ight to
! 17 @ Wiatdoyou mesn classioal ussie, hu lilie n diseo? n might but they had sumeons Wenfifylng their wrist
: B A Thu sorry, Funk and dtsce enste seems fike olassical 18 biands of markers an the handk,
1 ptusic fo me, It's before my time, 1 Q  AMiboar shows?
; W Q  Howmanyart shows, approimately, did you altend? oA Yes.
. M A Morefhanton, probahiy ess than thirfy. ' N O Tidyoupersonally hnow any of the employees or
? D¢ Wasthereanyaloholic beverages served af the art n vohrteers vrho warked at the Confenmporary Art
: B shows! i) Institote of Detroit? ;
f oA s ¥ A Knowthen personally how!? |
% Q  Bynme

5 q What kiuct of alesholic heverages?
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i A Yo 1 A Yes, Sorry.
3 Q  Cowyoutell me who yor know who was an emiployee or 1 Q  Wheredidyon lastsee him? Was i during a CAID '
] volunteer at CAID? 3 event? ;
4 & AwonTioalin, 4 A Thelustfime T remember speshing to bisn was when we i
] Anyone else? § were mgeting with our Iavyers us a rge group two and
« A "hiat's the only name Yknov. ¢ abalf years ago,
T Q  Olay WiatKind of relationship did you have with T Q  Whatlewyerswere those?
8 Aavon Thnlin & of May 315t of 2008? 8 A ACLU representaives,
9 A Auquaintanees, y Q¢ Thomas, do you have a Pacebook?
¥ Q  Howhadyou become sequaated with Me, Thalia? n 4 Yes, 140,
1 A Ehadialied fokim most of the nighis 1 been at the 1T Q  Maveyowever discussed the arrest at the CAID on your
1 CAID, 12 Facebook page {haf ocenrred on May 31s), 2008
I qQ Do you Jeow what his role was thervor job? oA No, Ldon't belleve s, ‘
4 A No, 1 don't, W ¢ OroenaMySpace page? ?
15 @ Wheredidyon first mest Mr. Timlin? 15 A Tdon'thave s MySpace or anything else ke j
% A Dhelievelfirst et bim f the CAID, 16 Tacebook. j
1" Q@ Whattypeofevent did you meet him at? 1" G Haveyou over goue nfo (ke CAID website? i
18 A ProbablyFunkNight, B A Ys
nQ Had you: seen Mz Tialin af othor fank uighis? B O  Forwha reason!
n A Yes, A 4 Check times and dates.
nQ Was he at the art shows? i1 09 O events?
n A Yos, 1 A Yes,
B Q  Whenisthelast me that you spoke with Mr. Timlin? B G Haveyoueverbeenin a chat room on fhe CAID websiie?
¥ A Tt might have heen a year or two. % 4 No.
50 At 5 Q  Priorto May3tstof 2008 do you dmow if CAID ka2

RELIANCE COURT REFORTING RELIANCE COURT REPORTING
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1 State of Michigan liguor Heenss? | THE WITNESS: Mo,
1A No, I' ot aware of that, 1 BYMR. ARHFORD:
I qQ Did you ever see one posted 4t he CAID? I o0 Have you ever been freated for sabstance abuse? _
& A Iwonlin'treslly loww, 4 M3, BRUNER-JAMES: __Same hjecfion
5 . G_ _Bmdid y‘m mrmiﬂ_;..__—:_.;-.‘===‘_.._.. e e e e o e e . 5 U Sy THEWITNESS:.__N-“‘_ e i i e e i o e . R
6 A Tvenever cheeked for.a liquor livense before, I 6 BYMRASHFORD: —
T . don't even know what they ok ke, -1 @ Have youever been fresiod for auy type of pspehiatric
8. Q- - Maveyom ever checked for a Chiy.of Befrolt dance 3 ilmessor condition? -~ - -
4 T permit? : - ' ¥ T 7 7 MSBRUNERJAMES: Sanie objéction, T
oA No. 10 THE WITNESS:  Yes,
i Q Do you know if the CATD had one? 1i  BYMR ASHFORD:
n o4 Tdo't 12 Q  Whattypeof condition?
13 @ Didyoncheckfora ity of Dedroft business licease? n A Iwastreated for me muiely disorder a5 & child and 1
K 4 N " teceived psychiatric treatment survounding the tine of
15 QDo yonkoowi the CAID had one? 15 his evert for no specific eondlifion,
6 A No, ] dm', 16 Q  Whodidyou receive treabment from? :
17 ¢ OnMay st - strike tha. | (A} The Wayne State psychiatric service. :
18 Thonieas, have you over been arrested? BB Q  Doyoubkoowwhatdoctor or counselpe treated you? i
L] M. BRUNER-JAMES:  Objeetion as to relevance, B A Tean't rementber lis name: at this moment,
. Go ahead, N Q  Howlong did yoa wndorgo treatment or how many i
| MR ASHFORD:  Sirilee that U sessions did you aitend? I
1 BYMR ASHFORD: B A Latended for afow months, nsnelly onee a week, Not |
noQ Thoness, have yon ever boen arvested or convicted of 2 | alwaps. |
i ctime? M Q  Duringwhat time pesiod? i
5 MS. BRONER-JAMES:  Sune objestion, 5 A Before and after the events.

RELIANCE COURT REPCRTING
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1 Q Defore and after the May J1st, 2008 event? I BYMR ASHFORD:
1 A Yes, 20 What got worse!
1 0 Wete you ever preseribed any type of wedieation? I oA Thoeane kind of depressed aud despendeat I sappose.
1 A Nof at thaf time, o, ) 1 i like going ont very muech anymore,

@ What do you mean, not af thaf fime? § ¢ TriortoMay31st, 2008 had you ever been diagnosed
. A Thie Wayne State psychlatric sereice didn't prescribe 6 with depressioa?
1 we medicafion, [vwas preseribed medication asa T MS, BRUNER-JAMES: ~ Objection 5o relevance,
] child, § Go abeal,
Y 9 As axs adnlt have yon ever been preseribed any L] THEWITNESS: 1 don't believe so,
1 raedication for any fypeof psyehiatric lluess or 10 BYMR ASHFORE:
1 tondition? It Q  SineeMay s, 2008 have you been diapmosed wifh
2 A M I depression?
13 Q@ Whenwasthelast te yon veceived rentrugn for auy B A N
(] type of psyeliniric or psychiologieal eondition? M Q  Whenyouwers seehing freafment arownd the fime of
5 A T'm not positive, but ¥ believe fwo years. B May 2008, both before and after, were you ever
6 Q@  Twoyeasap!? % fiagmosed with sy type of prycitatrle or
17 A Yes, 17 wsychologienl condition?
B Q Did your psyehiatrie problems or psyeliological 18 A No, don't blicve T was ever dingnosed af the Wayne :
B rablesus hive anything fo do with the May 31st, 2008 19 State facilities. :
] ineident alleged in your complaint? W Q  Bubyonwere dinguosed as & child with aniefy? i
il MS, BRUNER-JAMES:  Objection 3360 /I S ™ :
u fouadation. R Q  Whttimedid you arrive af the CAID on May 31stof '
L THE WITNESS:  [fehi Thad a problem prior n 1ng? ‘
U but I feel ke T got worse at that time afterwends - oA Approvimaely 230 am.
] after the May 315t event, % Q  1thecomplant in fhis case said you arvived al 135

RELYANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
15 1

1 am, would that be an error? 1 Q  Tidyoubave anyibing - muy aloobolic beverages to
! A Tdoukoeweselly what time ] arvived, Somewhere 1 drink at that hank ipif?
3 in the vicinity of two, give or take tew minutes 3 MS, BRUNER-JAMES:  Objeetion, This witness
O Conldyonlmwe arrived af 2:107 , { Was under.twenty-one ab ilds fise, 50 1'm advising him : !
S-—A=====Tt's possthle;~Fwasn't cliccking the dlpel === I B ¥ {114 511 o Ty 031 2 _—_—q
60 T ftmore ikely that you arcived ad fwo o'clock or 1 any questious about underage drinking with the limited :
7 . 150 dhan 2107 1 exception of whtle e was af the CAID on May 314, SR
B A T'm ot sure. - - 8 2008 Sowith respect to fils question, I'd advise e
9 Q - Howdid youget to the CAIDY : o - 4 " Mmtoawerthispriviege, ~ o o T
n 4 Twalked, 10 BYMR. ASHRORD:
i 9 Where did you walk from? n qQ Do youwish fo do fieat, Mr. Mabler, assert your Fifth
2 A Dowothestroet 12 Autondment privitege?
3 Q Down the street where? B oA T'm sarry, No, 1 wasn't drinking,
WA From the CALD dowa Rosa Parks, Twas at another H ¢ During - ow loug were you at that venue?
15 venug, the uanie of which [ can't exactly rementher, 5oA Tean't rentember, Not very loag,
6 Q  Whattypeelvemewasit? K Q Oy
17 A Tewas another art gallery. A Probably less than a hall houe.
B qQ Wha was going on ai thiat art gallery or what event B qQ Were you using auy typo of llegal warcotics while you
I were you aitending? L} were at funk night at that venue?
W A Theywere~Ihelieveif was another funk night, . MS, BRUNER-JAMES:  Objection, Same asserfion
n oQ Were you a raeaaber of that art galiery? | of the Bifth Amendaent privilege not to answer any
n A Ne, theirs didn't work on & membership basis, [ don't n (uestions of e inceiniinating nabere, 1Y advise yon
n believe, pi 1o o answer thiat question,
M Q  Hwasjust genera) adunission to whoever showed up? 4 THE WITNESS: L won't auswer then. Fifth
B OA Tthink 5o, i) Auendaet,

RELIANCE COURT REPORTING
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| BYMR, ASHFORD: 1 e rafd on the CAID? |
? 0 8o you wish to ashert your Fifth Amendvient privilege? 1A Yes. |
IA e 1 Q  WasthePrisimured? !
4 0 Oliay, Tmay have afvesdy asked you this, buf how-loag i A Yes, '
) were yo fhere? 5 0  Whatwasdlenmmeof the insurer?
s A 1 don't remember. TTelteve it was loss fham a half 6 A AAA, Thelieve.
1 lhour. T Q  Whowssthe primary user of the Geo Prism?
8§ qQ Who were you with? B4 Tam,
y A Tvias by mayself, y Q You still have it today?
i Q Ohay. How fir was this vene from the CAID? JUN: S (7
I A Afewcliyblocks 0 Q  Sowhenyouwenl foihe CAID or arrived at the CALD at
Q¢  IsitonRosaPars alse? 1 approgimately 2:00 aum. o May 31, 2008 were yo
3 A This nod on Rosa Paks. {helleve it's avound the k] - alome?
Y conier, oA Yes,
B ¢ From the CAID? B 0 Did you pay auy admission to ged in?
A Around the eorner from Rosa Parks. 6 A No.
n 9 Ohay. How dic you get to that venuee? g Whynd
B A I deove. B A Thiad been & member, had alresdy paid up,
LA What kind of car &id you drive? B Q  Didyou~were you given s wrist haed?
N A 95 Geo Prism, n oA T don't belleve sn,
n 9Q Who s the repistored wner of thal Geo? A Q  Youdon'trecallor dg you know?
n o4 Laura Mabler, I A Sometimes they had wrist bands for people over
n o0 Your mather? ] twenty-one and under twenty-oue, and they would be
¥4 Yes, U different eolors, [ ean't rezaember whether they gave
5 0 Was fhiat vebicle subsequently seized a5 a vesulf of b e the undey twesty-aie wrist band or whether |
RELTANCE COURT REPORTING RELTANCE CQURT REPORTING
19 0
{ received no wrist band, 1 9 So affer you stepped in the CATD what déd you ses?
9 Whea you arrived athe daor was thers a line? 1A 1 saw yeople standing aromd talking.
A Vs 3@ YWhatroum were you in? _
4.9 Olay, How maty peaplo wet wmmfrantof ymilryug ln i A Twas oufside, The side door | leads dlrer.l]y inta ﬁle
— 5 R """ge“llmthewﬂllﬁ?_ e e e e _5 -#_L_-hukya“l_'_" e e e e e E
; 6 A Tdidu'tgnin thraugh the frouf door, 6 Q Oliay. When yen first stopped Iniothe CAIl afferyon _ _
: 7 Q.. Whatdoordidyou gointe? T padyer-
: 8 A - Thesidedon:- 8 & - Thehwilding? -
% Q7 Okay. Bose sty peaplesiere i foosof you when jou - © 9 0 T Sirike that; Afteryou frstslepped alo the CAID o -
| 1 were trying to get info the side door? (] building what room were yon fn?
: A Nobody. B A Iyvasin he voom with he dance oor and the DY,
7 qQ S0 erfier you festified there was someone in front of 1t §  Thaiwasnearhe hack of the building, wasn't if?
i I you bud thero was o one u front of yon, Was there B A Yes,
: 14 suyone in front of you while yau were trying to gt B0 Didyouever poto e front of the buitiing?
: 15 jnto the CAID? B A Yes,
i A There were peopts in Yine for fhe froat dose but they B Q¢ Okiay. When did yon 0 to she front of the building?
! n weren'tin front ofme, Iwentto a different B A Afewmimesafter [anvived,
: 18 enirance, B q Okisy. 8o you wallied into the room with fhe DJ acd
B Q Wiat did you sec? Was there anyone at the enrance, B where the dancing was going on, and you walked to the
? il fhe side entrauce fhai you wentito, checkdng 1Ds? ] fron?
E U A Yes, Fheyhad stoff there, A 4 Ya
B Howmuypeople? D0 Whyddyods !
' n oA Dneor two people. B A Lweblogelacupof waier.
N0  Didyenlnow thestalf memhers? Y Q  Okay. Where did you g fo get the water?
B A Thenorw thein by face, but not by name, 5 A Toe bar.

RELIARCE GOURT REPORTING
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1 Q Okay, At the biar did you see iy sales of aleohokie 1 Q Okny. Can yon deseribe  for me? j
2 beverages? 1A Darkeolored, bubbly iguidh |
I A Asfar as T remember Twas the only one af e bar at I oQ Yon have experience with beer?
i the time, so 1 didn't obiserve sy sakes, { MS, BRUNER-JAMES:  Objeetion. Come an, !
" Ohay. Didyousee anyone in the CATD with aleohalic 5 BYMR. ASHFORD:
, beverages? 6 Q  Youdon'thavetoanswer fhaf, While you were inside ;
T oA L don't now. 7 the CAID did you see anyoes you knew prior éo - you ]
8 Q  Youdidn't see my heer inthe CAID when yon were in § had Tenown prior fo (had night? :
9 there? y A Yes |
A Oloy Yes, Isawheer, W ¢ Whodidyon see? i
1 Q  Ofay Didyouseeany kegs when you were in the CAED oA T saw Nell Madoukn, Amsa Stofiang, Exte Johnson, Mary !
i) hileing? n Frazier, a few wore people whose names ] can't ;
3 A T dhon vecall seeing & keg, k] remernber right now. i
4 Q  Whatwasbehind the har? M Q Oy, Whileyou were inside the CAID on May Jst, !
5 A Asinl, some beer and some wite, 15 2608 &id you see anyone whe was under age drinking !
¥ Q0 Whafwasdhewinein? 1 tlooholic beverages?
17T A Abox, m A Tdon'tnovw,
# 0 Ofay, Bottles of wine weroin a box? B qQ Did you see anyorie using llegal naveatics?
B oA No, i wes the Franzia box wine. )] MS, BRUNER-JAMES:  Objection asto
B Q Was 1 ved or white? A fonndation. Go abiead.
¥ A Dibinkthey liad both. | THE WITNESS;  1don't recall seeing anybuly
% Q  Olay. Whatwasthe beerin? u use nacestics,
: B A 1don't know, Ysaw people carrying it in cups. 3 BYMR. ASHFORD:
5 ¥ Q0 Howdoyonbeowitws beer? U Q  Didyowseeorsmell any marijuasa?
: B oA Fhaow what beer looks fike, B oA [ i nof see smy, 1ci't really szy about smell,
i RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
‘ U
1 Q  Whyean't you say dbout smeld 1 things,
1 MS, BRUNER-JAMES:  Ohjection as to form, 1 BYMR. ASHEORD: '
] THE WITNESS:  1ean't say for cerlakn what a 3 Q  Duringyosr fne in attendanceat the CAID on :
i 4 —— cortain aroma i 4 May. Mst, 2008 id you ever.go into fhe bathroom?
e e KA T ——— =" i
: ——Q——Tiad-yor ever recognized the smell before that-you §——Q— Thatnightof May 31st; 205,
1 - had — steili feaf. : T A Tdoo'thelieve 1id,
: 8 * Had you gyer sueled anything before that you $_ 0 ] s youi weareaf fhe bar ihere was o one else
| § regngnized asoavijuans - bureed marfjusme? ) T ofen? T T - T T
! /] MS. BRUNER-JAMES:  Objection as to form, 0 A Hthink there was peaple standing neatby, but I don't
i 1t THE WEINESS: ~ What 6o you mean, before fhiat? 1l recall anyue being in line in front of me that 1 can
I 1} BYMR ASHFORD: 12 remember.
! 1 Q  BoloreMaySstol 208 B Q  Whowsbelind ebur?
i WA Ohay Snwhat repards? A Tdw'thnow
? 5 Q Tiad you ever smelled asything that you vesoguized as 15 0 Therewas someene hehind the bar, right?
| 16 being burut marifuans prior io May 3tst of 20087 K 4 Yes,
| 17 A Tver in mylife? 7T qQ Who gave you the water?
i B Q Ve B A Ya :
i A Yu 1% Q  Babyondidaot hnow that person? ;
| n 9 Did you smell the saiue thing on May 31st of 2008 whife oA T'm sure 1 ad seen theu befre, even tathed to fow, i
: | you e iending the event at the CAID? U Tt Y couldn't fell you 2 mame. =
n MS. BRUNER-JAMES:  Objection a5 te forns and n G Wauld you remeinher feir face? j
pi foundstim, B A Passibly, Thaven't seen any of these peeple in & :
H THE WIENESS: [ don't latow, Dody order and ] g fime, :
5 weed cam smell very shmar, S0 cam a few efhier 5 Q  Whenwasthelasttine you weseat the CAID? ;
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1
I A 1've been outside of It onee or filoe shice that 1 A Twathied ek thrasigh fhe danee floor out the door T ;
1 event, T've dropped some people off there hut 1 1 cane }
3 haven't gone back insfre since, 30 Ohay, Whydid yor do that? i
4 0 What hagpested after you gof the waler? 4 A 'The people I knew at the event, Exic and Anna ad
B | Twalked hack oulside. § fican, weve outsice so [ was walking back fo where they !
« O Now just tobe clear, while veu were at the CAID s 4 wee,
T Blay 3ist of 2008 you eld nef see a State of Mickigan T @ Olay. During the fime that you were at the CAID ;
H] liquor lieense? H] May 3lst of 2008 did you ave any atecholic beverages? j
9 MS, BRUNER-JAMES: ~ Ohjection, Asked and Y A T don't remesber, ;
10 ansered, 0 @  Didyon use auy illepsd nareofies? :
1l THE WITNESS;  Tbeliove what L said was 1 S Y
1 don't Jonow wehat  Yuor license looks ke 53 2 Q  Whafdid youdo once you returned ontside?
11 BY MR ASHRORD: B A Ttried to-talk my friends into leaving.
W Q  Youdidnotcheck for a Michigan liquor Hoonse! @ Q  Twsorry. Who wereyour friends? ’
5 A No, B A Erle Johnson, Anna Stofland.
16 Q  Soafieryou received your wader yon went untside? 6 Q  Bowdoyouspell herlast name!
" & Y T A Hed-
B Q How did you gef ontside? § Q Land?
B M3, BRUNER-JAMES: ~ Objection as to form. B A& Yes MaryFrazier,
] THE WITNESS:  What do you mean abaut how did o9 Ts that it?
b Tget culside? A Neil Matouka,
2 BYMR ASHFORD: %@ Howdeyouspell that?
B0 Well, did you walk? n A Ne-i-l. 'm ot sure how to spel his Jast name, 1
N oA Yes, H think it's M-zt 0wk,
B Q  What routedid you fake? B Q  Ayoneelss?
RELIANCE COURT REPORTING RELEANCE COURT REPORTING
] P
1 A "There wre 8 fow move people, I Twam't a5 good of Il A Twas ondsidke rear the dowr coming fo fhe inside next
H frlemds with thewn, ] to a platiorm with stones,
1 9 Buriug the time that yow were atthe CATR on May Hsl, 3 MR, ASHFORD:  Of the recard,
4 2008 did you see Eric Johusor drink aay aleoblic | {0t the record at or about 1%:05.40 1247 _ ;
e ] e B e
§——A——Not that T sware of — §——BYMRASHEORD: :
T 0 Did'you see Anna Sloflaud drink any aloohoife - T - Q- I'mpoitg toshow you what's beea mared as
8 heverapss? - 8 Defendant’s Eshibit Six.
% A NoilistPwmawareil, — oA O T T T T T
m q Did you s6¢ Mary Frazier drink any alcohalic 0 @  Andalso Defendant's Exhibit Three. Is Defendant's
1 beverages? 1 Exhibit Thres the door that you entered into the CATDY
12 A Not thiat F'm aware of, 2 A Arer't these the same door?
13 G Didyousee Neil Matouks drinldng any sleokolie B 0 VY=
M heverages? H A T don't helieve so, Thelieve thaf's the front door,
5 A Not fhat I'm aware of, 5 qQ Olay, You're sayiug thaf the door in Exfitbit Six is
1 Q i yoi see any of the four individwals vsing llegal 16 the front doar?
17 nareofics? 7 A Yes.
B A No. 8§  Okay Letmestow you Defendant's Exiibit Four, Tn
19 Q  Swwhalwasthe result of your discussion with your 1 the fromt of ths bulldiug you ses Colemporary Art
n friemls regarding whether to Jeave the CAED or not? i} Insfibute of Ditroit and there's twa deors, ripht?
B A Theyasgreed. H A Yu
n g Oliay. Then what happened? BoQ  Aven'tthasetwo doors the front dears?
DA Thenthepolice arrived, B A Dveneverentored irongh cither of those doors.
0 liay. Whea the poliee serived where were you . I've never seen fhiem open.
5 standing? K 0 Oliay. Aren't thoss the froaf dooes of the buil g

RELIANCE COURT REPORTING

RELIANCE COURT REPORTING
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1 facing Rosa Parks? 1 A Yes,alongihe fenceon (e opposit side is n pats,

1A Those are the doors fachg Rosa Parks, Y Q  Sothedoor that you weuf ifo and the door that you

3 Q  SothedorinExhibit Thres sad fhe door in Exhibit 1 came out ofis ok shown in Eshiblis Three, Four snd

4 Sis are ditferent? L} Si i that corvect?

T A [thought you sald they were the same door, 5 & Coret

o 9 Okay, We're ot communieaing effoctively here, | f Q "Tiigre’s also-a door that leads te a ferraee ares; is

1 't understand what yon messtf, Okiny, Ave they the 1 that earrest,

] satie doors from yone memary? L | That's whai Lwas talkng aboud. Twalked directly

9 A VY 3 ity {he backyard.

w Q Okay. 10 Q  Tseo Sofherc'sgabe that you can go theough to

A 1 atweays Showphtof these as fhe front deors, and the i et into the backyard; Is that eorreei?

1 hak dear a5 the side dear, [ suppose you're thinking R A Yes.

B of this as the front aad éiese a3 the side, and the B @ Soyoucanenter fhe hackyard two different ways,

14 gxit Twent in ag fhe baek. ] through the doar of the CAID 2ad throgh & pate, Ts

15 Q¢ Wellit's your deposition so we're trying fo get 2 B hat corree?

16 winderstanuttng of how you fee abof the deors, $o B A Y

17 wohiat would you consider the doors fn Exkibit Three and noQ Okay. §o you were standing in this ferrace area with

18 Eshibit Six? That would be the side or e back door 18 offier people, Isuppose?

1 foyou? » A Yes,

A The frout door. ¥ Q0 Howmanyother people were out there?

n ¢ That would be the -- ' sorry - Troot deor? 1 A How mauy people were in the backyard, period?

n oA Y Q9 Vs

B Q@ Sowhenyon fold me you went through the slide door, 4 MS. BRUNER-JAMES:  Obfection 450

4 would that have been the door oppusite — faciag the . frndafion, Go shead,

5 oppesite direetion o the doors in Exhibit Four? B THE WITNESS: £ don't know,

RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
i L

1 MR.ASHEQRD:  Off the reord for a moment, 1 A Ldidnot seethe word "Police” ampwhere on kis

1 {1 the record at, or shoat 12:1¢ fo [:11 ! chofling,

3 ) 3 @ T'mgeingtnshow you Defendnets Extibit i apsin.
i___..._____._4 .__BY MR. ASHFORD:___ i _ Inthe left part of chat photosraph therelsa i
: e = S gl i ikt e e pﬂ]ltﬁfﬁcm? =y R e U EL ] D R —— -

G—A—A an Aud a shotgue dressed in all black with a f— entlomman-with the word *Polies" an bis hack?

1 - boodanna over s face was the first officer 1saw. T A Y o

8 0 And you were st'lhu tllebnckyanl whert Yo ﬁrst 5 § Q_ [Ithat whathe ponileman was wearing whe came

) {his officer? ™ ’ y ~throwgh the back door or the slde doorof the CAID = )

0 A Yes. 10 which leads fale the terrace area or backyard?

i Q Had yon 1uade any movement io leave by tht fire? 0 A Lilida't seedbe word "Police” onbis back, If5hand

A Wewerejostahontto head ouf. ] o tel from his photo, Tt leoks like he's wearing a

B Q Bo what happencd when you saw thls officer? 3 jackef or wcoat, The person fhat eqme ont [ don't

W A Theeameveryseaved, 1didn't recognice him a5 an W recall aswearing a jacked ar 4 coal. helieve sorme

15 offioer, | thouglt we wore betng nmgged, B of them might have put on wiore clothing lader info the

6 Q  Whatwashevesing? 1 evening,

1T A T memoryserves black buols, black sweat pants and 4 17 Q@  Howdoyoulnow that?

18 black sweater or sweatshirt or something of fhe srt, 18 A WhenIfivst saw (lem | didn aoy sep any idealifying

] mad a black bandamma. ;] charaoieristics that they were police for somefirme,

0 MS. BRONER-JAMES:  Let fhe vooord reflect N Tt 5 the wight wove on fhey seemed th be more and

i hiat when the wifness sald "black bandanna® he | more i mnifarm,

n gestured in front of the lower part of his face. B Q  Wouldit be fair to say as the night wore an you saw

B BYMR ASHRORD: P miote aud more poliee officers?

N qQ Y¥as the word "Potice" emblazoned across the chest on U oA Yis,

P his blacl: shirt or black clofhing? B Q  Werethe polies officers dressed differenify?

RELIANCE COURT REPORTING
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1 A Yes,theywere all dressed differeatly. 1 A Theycameont after thad, They had pisiols, 1 ‘
T @  Soymudiduotseetheword "Police” on fhe clothing 2 Iielieve, T think e was the only one wilk fie |
] of any of the oficers that came into the backyard? 3 shotgun, Eean't eneniber them Intgracting with i
i A Tdidn'tsee it on e first officer, Ouneof the 4 people {oo mmeh, Twmostly vemember the man with the |
’ snbseqpuext officers that esmg into the backyard had 5 shotgun dofng most of the speaking aud interneting,
¢ e wond "Pollee" on her sweat pans on fhe side 1 § Q  Okay Sothendid yon get down?
1 helieve in lotters about this big - T A Y5,
8 MS. BRUNER-JAMES:  Let the record reflect it §  Q  Thenwhatbappoaed?
§ was about fom inches besween bis thumb sad index LI One man was inquiring 2 fo why he was being fold to
1 {inper whea he said "fhis big", 1t gef on fie ground,
1t THE WITNESS: By thaf point we were already 1 9 Can you deseribe this man for me?
1t all on the ground and faf's when 1finally realized 12 A Tdida'gel very good of a ook at him because I was :
B that these people mighi be police. B alresdy on the ground at his point, but [believe he |
14 BYMR ASHFORD: 14 was African-Anseriean. T beligve he was un the talter |
B 0 When they came through the door did they identify 15 side. ¥ belteve te was mid-buitt or skiway, i
1§ themselves a8 police? 6 Q  Washerefusingto get down?
I Re. 7 A No. Hewasirions and eoncerned Twould say.
B 0Q Was 1t fairly clinotic ouf there and ruisy swhen they B Q Bt he did nat ged dowa?
1 cams (rongh (e door? A Hedidnot et down as we were told to gel down the
n 4 Ttwas nolsy before they eame frough the door but as i {ivst time by the man with the shofgun,
P! svan 3 he came hrongh the dear with ks weapon if I Q  Okay Then what happened?
n inmnediately ealuned dow, % A Thoofficor vifh the shotguu and fhe man that was
n 0 Were they shouting when they came throngh fe door? n standing had an aitereation in which, as best  could
oA Yeah, He told us to get the fieck down, N tell the officer foreed the man fo the ground, kicked
B OQ VWiat sbout the officers that were following him? 5 i and carsed at hiim,

RELIANCE COURT REPORTING RELIARCE COURT REPORTING

B

I 9 Kicked i in what mammer? 1 puint or the third and furth were comisg through and
A V' mod sure, Y saw 2 swift movement of his Jep and I ) ey were wallng avound the yard looking around,
] hesird the man ery out. I qQ Then what happened?
4. Would yourefer toihat s ke iripping someone? _ 4. A Theysiarted pebling wsup in prougs of fiveorsix, |
g T S AR O IE QU B Rl Ol = == — e s OB W T i B
60— Wheo he hicked him ho was already on the groimd? §——Q——Do-youknow-what-the oilicers were Tooking for-n the
T A . Meliched him while hewas on the ground, I not T ladyad?
3 sure exactly how he pot bin: fo the ground, ¥ don't 8 A L believe they were saying something fo'the effect of
4 © héllovg if wad a voditary movenient, -~ Rl " ey were maklng sure ffiat they had acconnfed for — T
10 Q  Thenwhat happened —strike thai. ] everyhody,
1l Have you seen fhis peatlensan viuce May st n 9 Didyom hear the officers say auyfhivig else out there?
¥ of 2008 who was takien to the ground by that officer? 12 A Theywere talling back aud forlh o cach other &
3 A& NotwsfarasIhkuow. B lifle bit, The firs fime we were told fo gef dowa
HoQ Thuring e large group meefing with your atfuracys you i nobody really di it, veryboeby was just kind of
15 uever saw fhat person? 15 staring at them, Iwoutd say shocked, and he vedered
1 A Tmight ave seen him while we were in court for the It s a setond time ruore forcefully than the first to get
17 fickets some two and A half years ago, Tmighi bave i down, That's about as rueh as F vesnesher of the
18 soen Ieim at the meefing hefore that dule where we were ] conversation,
1] speaking to the lawyers. Tfeasibly could have run B 0 Ar 30 you weze taben back into the brilding?
i Jiko i withont knoweing it was bivo since then, but [ B A Vis,
U ave nof contaeted ibis individual as far as [ know, n 9 Then what happered?
2 Q  Doyorreeall seeing him since May 315t of 20037 n oA They Lined us up single file against the walls. Twas
n oA No. b4 limestwp o the slage.
H 9qQ Oliay, What happeacd aficr that? u 0 Ts that in 1ke rooms where the D was?
B A The officers - { helieve fters were four at this 5 A Ves,
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1 Q  Theyseparated themen aud fhe womes? 1 we were made to sit on the stage on our laees with our

1 A Cornéel. 1 havds bekitnd our kead for several kours,

0 Then what happened? 3 Q  Youwereidentfiod as a trouble maker?

4 A They liad us exapty owt owr possessiens into plastic 4 A No,Iwasnestto them,

) Biags aud tuke our shoes off, Then Hhey eaie around 5 0  Ohyyoawerenestio them,

‘ and patted us down and checlied our shoes and fook onr & A Twaa lusnped fufo the same eatepory as thew da to my .

7 stuff, 7 Proxmiy. i

§ Q Olisy, Ther what happened? § Q@ Thenwhat happencd? i

v A Thiey begin processiag s one by oze at a table they § A Twrealyshotehry on what happened aftex that, They

It had 5t mp I the natdille of the rooim, ] ad me facing the wall with my haods bebind my head so

n qQ Then what happened? 1t Teonldn't see very much, Tcoubd took back a liffle

2 4 Tget a liitlo bt Ruzzy about the exxel order of 1 it every owee in a while but fhey made it very eloar

13 wvents that things happened in next, Aaron Timlin 5] thak they didu't want us looking at them. '

14 ssked to-se 2 search warrant and a badge, but 1 can't B Q  Theowhal happened?

IH rementher exaelly whai order e ashed in, Thelievs he B A Iwaitedforthen o process me.

16 asked for e scaveh warrant fivst, When ke first 16 Q  Okay. Tienwhat kappencd?

1 gsked them they handcuffed hint, The second fime § o4 Tt browght up to the fable aud there veas an officer

18 beliees he said sontething to the effect of, well, i it uniform, 4 woman [ believe, She's the anly one 1

1 eonld Xt least see a bavige or coud T af least see 4 B reeniber seeing in fall uniforn, 'There nsight Jave

u search warrant, An officer struck his in the back of u been one other woinan in full uniforst, She started

il ¢ bead with 2 Rashlight in bis land, ¥ doo't koow 1 wrifiug ug mny fickets. 1 don*t know who this worsan s

n if e i D wih he flash light o his it ] becanst: o5 far 25 1lnow they used auother officer's

n There was anoher individual ar two 4 information for wy flicket, The one fhat was writhng

U individuals that they identitied as éronble maksss and U p uy icket wasn't the one fhad sigaed it and pul her

5 ey prat ull fhose people on fhe stage next to we aud 5 badpe nuuber on it

RELTIANCE CQURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
4

1§ Oliay. Then what happened? 1 4 Tbelieve she was —

1A "They gave me 1y tickeds, hook my e4r dieys, lefme o 1 ¢ Approdimately, :

3 fomy-car and get my school beoks, oA Lbelieve she was shorter than me and [ believe she ;

4__ Q__ Okay, Thenwhat happeus? ‘ . . i was stightly wider than me,_Kind of stacky, )
—f— 1‘% : “Iad t waﬂ ﬂmnﬂ“ﬂi‘iﬂﬁmﬁfﬁa“hﬂmtﬂrﬁa ]]I} SRRy o Q______Stuky? e e e e s e — e =y

6 possessions back —a bulf hour or sc. Lean't be A Yo i

T posiive about the fine, 7. Q . Howtall sreyen? !

i 0 ‘Then whiaf happeried? B A I abut six fot,

% A Igituiy possessions back A v ouistie far e 9T SsewdtllErakml? T T T - T T

1 rest of my friends to fnish beiug proressed B A Lean' remember hor exsel height, 1just reaember -

n g Can yor deseribe the woman who was writing up yonr 1 L'm protty sure I was faller fian her,

1 ficket? 11 Q  Sothenwhathappened affer your friends came ond?

B3 A Shes the only one 1 remensber being in full uniform. 15 A Lasked them how we were spposed to gef hom siuee

14 Tbelieve shie was African-Ameriean. ¥ believe ber U fhy took eur ears, 1 asked if they were going fo

] Ttz - she liad loag bafr but it was pulled up wnder I5 give us 2 xide or anything lite that an) they said,

18 her B, bne £ ean't bo positive at this poiut, 16 o, we fiad 0 eall 1 cab,

n q Oliay. o she was in traditional full woiform? 17 @  Okay. Thenwhat happened?

8 A Yes, llic 1'd expe to seq a police officer on the B A Ldide't have suy money for a cab, buf thaokfully, my

U] streef with. I Triends allowed me fo ride in thetrs for fres,

0 Q  Withabadee pinned to heruniiorm on her chest? W Q  Thenwhat happened?

n A Tiow't recal, N A Weteokacab bacldowards Mary Feazier's house, |

noqQ She iad a police hat on? n belieye we had to wadk part af the way, 1 think e

B A Thelieve so, T didu't see her antil, [want fo say n tab driver deoppedus off somenhiere by Eight Mile.

b an g sl this af staried fhangh, H Q  Thenwhat happesed?

5 0 Caryou describe her by height and weight? HOA We walked to Mary Frazier's house. Alot of the
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| peuple wenb upsiairs and vient o sleep, L spent an 1 A Tdidu'tpersorally, [ don't believe.
) Hour or se with then and Fhesi went fo a1y house and ¥ 0 Thouas, do you beliéve fhat you've suflered damages as
3 wea to slesp. 3 aresult of the incident that oecorred on May 31si,
4 Q  Howdfar did you live from Mary Erasler’s house? 4 2008 at the CAID 2 aleged in your complaint?
" A Holfweile fo amite A W 7
PR (| How did you get kome from Mary Frazier's house? 6 qQ Tell uto what drmapes you've saffered.
T A ¥ don't remsember. By this poinf ny memory wes really T A T straiited already fenso family relationships, 3t
8 hagy. 1hdu't slept i sone time-an | was Jisd of § ereatedt problems between me and sy mofher, and me and
U} shookup, ean't remendher whether I watlied or ’ sy grandfather-and my father in general, 1 iced fhat
10 somghody gave mea ride. 10 it signiftesntly impacted ary ability fo go ook and
i Q Did you have anythng to do with getling the Gen Prism 1 tnieract with people my own age o & certaln extont
1 back? i) Trecause now any time 1 go anywhere in pnblie 1 have fo
B A Yes, I went down ¢o fhe impound lot, 13 i v the bk of ry wind that there's a ehauee
H Q You acconspanied your mofher? I} fhak this could Bappen again.
5 A Yes, 5 Q  Anyhingelse?
6 Q Was thers anyoue else wilh you besides you and yeur b A 1ot kow. Esuppose [ became kind of depressed
1 iotherf 17 afterwards, pretty pessinlsfic about fhings, [1dnd
18 A Mybrother could have been with us but [ don't befieve 18 of felt 1ike Twas powerless and the police had the
L] he was, 19 right do do whatever they wanied to do and [ didu't
noQ What happened when you went to the impeund lot? ] Tawe: auy recourse to take issno with how they treated
U A Idev'thoow. Twasu't really handling i tos meh. U .
pr) Tunostly waited for issues to be resolved and thex Q¢  Auything else?
A, drove fhe ear out, 5 & Tsppesethadsit
W G Didyongotothe prosemitor's offiee af all - the M Q  Howdidit strain yoor relafionship with yeur famity?
5 Wayze Connty Prosequtor's Offiee? % A Theyblamedme Theysaid - they werc ssying all
RELIANMCE COURT REPORYING RELIANCE CQURT REPORTING
i 1]
1  Yindsof things like Fshouldu't have been-going o, 1A Frontsideend.
1 Thouldn't have heen going fo partiesor -- I don't T Q0 Oy
K Ynow how fo say it exactly. They all got really npset K] MS. BRONER-TAMES:  Tdon't hve amy other
1 b me after this, [ don't kmow bow o explainit i questions : , .
N 5 - ” ﬂmly-“My Ilﬂl'llﬂl'llﬂi bl quﬂwf’!ﬂﬂ']hsﬁdl- O N 5 e e 'ﬁﬁﬁi_ﬂﬁﬁT:ﬂmim‘i‘fﬁﬁ': e e e
} legal problesns and the attifude L st was ance L gof 6 BYMR. ASHFORD:_
1 arvested they were Kiud of freafing me like I way the 10 Driver'ssideor passenger side with the dent?
§ sanse a5 him, 3 A Driver'siide -
9 Q- Youwwerepettiuya ficket, vorreet? You were never Ty - MR ASHFORD:  [haveothingfurfliee. - — - = =~
iU placed in handeutfs, correct? 1o Actually, T do liave: another quesfion,
A No. 11 BYMR ASHFORD;
12 MR, ASHEORD;  Lhave noéhing farther. 12  Didyor repair the dent?
13 M. BRUNER-JAMES:  Let's take a break quick, 3 A No, its fill there, The hingle is still ripyed out
i {OIF the record at, or dhout 12:31 to £2:36 It} toa.
5 ) 5 Q  Amithe handle 5 ripped out from what door?
1§ CROS8-EXAMINATICN B A The driver's side,
17 BYMS. ERUNER-JAMES: m 9 The inside of the duor?
B qQ Thontas, when you went with yowr mom te refrieve the # A Tnside,
L] Gep Prism was it rehtrnied do you in ihe sune condition n qQ Andl 8 wasn't lilce that whest you drgve bo the fuitist
p fhat it had been the tast fime you had nsed the car? i veutue-- the initial art theater on May Jist of 2005
n oA No. The door handle on the driver's sid had leen u 4 N, it wasn't, What I've learaed since is - fhaf's
n rippedt ont of fie door and diere was a deat, n ot even relevait, No, it wasn't Hie that at a1l
30 Where was (he dent? 1] T've:som other bandles break e that but mine
M oA In the front end, M wasi't broken, Best ean figure is the door was
5 Q Ok P Ineksed and they tried to open it suyway becanse the



P e N

o -3 &

Lt
12
B3
14
15
1
17
18
B
p
u
n
3|
b
P

Ll

2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-17 Filed 04/17/12 Pg 13 0of 13 Pg ID 2023

Geo Prism doesn't have # mechandsm to stop fhe handle
from going when the door s Jocked, so he was probably
trylig to open it and ripped it right out.
When yousay he"" do you know wha?
No.
Okay.
MR, ASHFORD:  1have wotting furdher,
{Matier couchuded.)

— — —
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CERTIFICATE OF NOTRRY
STATE OF MICHIGAN }
COUNTY OF WAYNE }

I, Angal Barry, CSR, and Notary Public in and for
the County of Wayna, certify that this transaript,
consisting of 46 pages, ie a gomplete, trne, and corract
recoxrd of the testimony of Thomas Mahler, held in this case
on Dacember 185, 2010.

I alee certify that prior to taking this
deposition, Thomas Mahler wae duly sworn to tell the truth,

I - 10 AMA?

Angel Lee Berry, CER-7821

NMotary Public, Wayne County,
Michigan

My Commissaion Expires: April 6, 2012

RELIANCE COURT REPORTING
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Transcript of the Testimony of Paul Kaiser

Date: October 21, 2010

Case: Ian & Kimberly Mobley, Paul Kaiser, et al v. City of Detroit, Vicki
Yost & Daniel Buglo
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Fax:313-962-7073
Email:office@luzodreporting.com




2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-18 Filed 04/17/12 Pg3o0of21 PgID 2026

UNITED STATES DISTRICT COURT
FEASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
SOUTHERN DIVISION

TAN MOBLEY, KIMBERLY MORLEY,
PAUL KAISER, ANGIE WONG, JAMES
WASHINGTON, NATHANIEL PRICE, JEROME
PRICE, STEPHANIE HOLLANDER, JASON
LEVERETTE-SAUNDERS, WANDA LEVERETTE-
SAUNDERS, WANDA LEVERETTE, DARLENE
HELLENBERG, THCOMAS MAHLER and
LAURA MAHLER,
Civil Action
Plaintiffs, No. 10-10675

=\ S

CITY OF DETROTT, VICKI YOST and
DANIEL BUGLO,

Defendants.

The Deposition of PAUL KAISER, taken before me,
Sherri I.. Ruff, CSR~-3568, a Notary Public within and for the
County of Wayne, State of Michigan, at 1392 East Jefferson

- APPEARANCES:

Avenue, Detroit, Michigan, on Thursday, October 21, Z010.

KATHRYN BRUNER-JAMES, ESQ.
DANIEL S. KOROBKIN, ESQ.
Goodman & Hurwitz, PC

1394 Fast Jefferson Avenue
Detroit, Michigan 48207

Appearing on behalf of the Plaintiffs,

JERRY L. ASHFCORD, LESQ.
DANIEL M. KOESTER, LESOQ.
City of Detroit Law Department
660 Woodward Avenue
1650 First Naticnal Building
Detroit, Michigan 4822¢
Appearing on behalf of the Defendant.
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Page 2 Page 4
WITNESS INDEX 1 Q. Have you ever taken a deposilion before?
2 A, Yes.

Witness Examined by Page 3 Q. So you are familiar with the rules of depositions? !
; PAUL KAISER Mr. Ashford 300 4 Avedam ,
Ms. Bruner-James 64 5 Q. Well. just for lh.(? record, if | jﬁl.( you an;f quesﬂc:n that , :
| M. Ashford 66 S you. do. nnl'undcl stand n‘?y qLIL.S.IIOﬂ, ]}If:aae let me know, and j
: [ will rephrase my question until hopefully you do |
; Ms, Bruner-James 67 g understand. *l
Mr. Ashford 68 9  A. Thank you. j
. - 10 Q. Alse,as you know, we need a verbal record. So, I need you |
:‘ 11 to give me verbal responses to my questions. Try not (o J
f 12 give me head shaking or uh-huh, unh-unh, okay? i
13 A, Okay. '
14 Q. Would you state your tull name for the record.
EXHIBITINDEX 15 A, Paul Mallhew Kaiser. :
! 16 Q. Wheredo you tive, Paul? What's your address? :
Exhibit No. DGSCl‘iptiOIl Page 17 A, 25136 Last Ruycuurll. Royguurl 15 all one wo.rd,‘ 4
A PhOtOgI‘Elph 67 18 R-0-y-C-0-U-t-1, Thats [*[un-tmgton Woods, Michigan, 48070, |
: 19 Q. How long have you lived there? |
T 20 A, Justunder two years.
| 21 Q. Who lives there with you? i
‘ 22 A, Thave joint custody with my children, so they are there 1
: 23 50 percent of the time. Two kids, }
‘ 24 Q. Canyou give me their first names and their ages? {
j 25 A, Alexander Kaiser; date of birth, 6/15/05. Mia, M-i-a, i
; LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE 3
‘ (313) 962-1176 (313)962-1176 !
| Page 3 Page 5 :
| 1 Detroit, Michigan 1 Kaiser; date of birth is October 14, 2007, So they are --
; 2 Thursday, October 21, 2010 2 I'm soiry, Alexander is seven, so bis was '03, and Mia's
i 3 2:10 pm. 3 '05, so they are seven and five. Mia is '05. I apologize.
‘ = — T - — T 4 - Faveyoueveremmntedt T — o . - =
8 5 PAUL KAISER, 5 A Yes !
£ was thereupon called as a witness herein and, after having € Q. Now youare divorced? |
1 been first duly sworn Lo tell the truth, the whole truth and 7 A Yes. :

g nothing but the truth, was examined and testified as & Q. lMow long have you been divorced, or what year were you
9 follows: 9 divorced? .
10 MR. ASHFORD: Let the record reflect that this is 10 A, |bslieve it was October of 2008 (hat it was finalized, the .
11 ihe deposition of Paul Kaiser, taken pursuant to the 11 divorce. :
12 Federal Rules of Civil Procedure, to be used for any and 12 Q. Does your former wife know anything about the incident that |
‘ 13 all purposes allowed under the rules, with notice to all 13 occurred al the Contemporary Art Institute of Defroit on ;
i 14 parties. 14 May 3 st, 2008?
3 15 EXAMINATION 15 A, Idon't believe she does, other than having a ticket mailed |
16  BY MR. ASHFORD: 16 to my formet residence, ‘
n 17 Q. Good afternoon, Mr. Kaiser, 17 Q. But she does not know anything about what happensd? !
: 13 A. Good aflernoon, 18 A, No. :
L 19 Q. My name is Jerry Ashford, and I represent the City of 12 Q. Okay. :
‘ 20 Detroit and the Detroit police officers in this lawsuit 20 A, That!knowof. 1
s 21 that you brought. 21 Q. Whatis your relationship to Angie Wong? i
t 22 Have you ever given a deposition before? 22 A, She was my girlfriend for approximately two ycars from
; 23 A, ldon'tbelieve | have. 23 April 02008 through April of this year, ;
i 24 Q. Youare an attorney, correct? 74 Q. Soyouno longer are in a relationship with her? i

25 A, Yes. 25 A, That's correct.

LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176
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Page © Page 8 i
1 Q. Prior o today, when is the last time you saw Angie? 1 Q. Do youcurrently practice law? E
2 A. Tsaw her about a week and a half' ago. 2 A Yes
3 Q. How often have you seen her since April of 20107 3 Q. What's your P number? !
4 A, [saw her often at the beginning, and it's kind of tapered. 4 A, 55598,
5 Q. Since that time? 5 Q. Where do you currently work?
& A, Yeah. & A, | have my own practice, sole practitioner. |
7 Q. Mr Kaiser, do you have a Michigan operator's license with 7 Q. What's the name of your practice? 1i
d you today? 8 A. Paul M. Kaiser, PC. :
9 A, Yes, ldo. 9 Q. What's your practice area? :
10 Q. May [ seeit, please? 10 A, Predominantly auto, Workers' Compensalion, Social Sscurily .
11 A, Sure. 11 disability.
: 12 MR, ASHFORD: Let the record reflect that 12 Q. Please don't be offended; I ask everyone thess same !
3 13 Mr. Kaiser has handed me a Michigan chauffewr's license, 13 questions, ]
; 14 number K-260-676-589-477, that expires June 22nd of 2011, 14 Have you ever been arrested during your adult '
' 15 in the name of Paul Matthew Kaiser, 676 Windsong Drive, 15 life? !
: 16 Rochester, Michigan. 16 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. i
| 17 THE WITNESS: My current address is on the back. 17 THE WITNESS: 1 have never been arrested. '
| i MR. ASHFORD: 48307-3592. Dafe of birth, 18  BY MR, ASHFORD: !
j 14 6/2271970. No endorsements, with restrictions for 19 Q. Have you ever been convicled ol any crime? I
‘ 20 corrective lens. 20 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance, I
; 21 New address on the baclk is 25136 East Roycourt, 21 THE WITNESS: 1991, approximately, a misdemeanor i
: 22 Huntington Woods, Michigan, 48070, The change of address 22 ticket for loud music, I believe, is the only blemish on my :
23 occurred on December 11, 2008, Thank you. 23 record, [ believe, !
: 24 THE WITNESS: Thank you. 24 BY MR. ASHFORD:
25 25 Q. What jurisdiction was that? )
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE ‘
{313) 962-1176 (313)962-1176
: Page 77 Page 9 '
1 BY MR, ASHFORD: 1 A. That was in Ponliac. %
! 2 Q. M Paul -- Mr, Kaiser, what's your Social Security number? 2 Q. Have you ever been issued any other lype of nisdemeanor )
‘ 3 A. You can call Paul; that's fine. 379-74-8549, 3 violation since 19917 1
- -4 Q. -And is the date ofbirth on your-operafor's-ficense - - — - - - 4 - MS. BRUNER-TAMES: Objection; relevance. Sorry. - l
f 5 correct? 5 Go ahead. i
6 A 6/22/1970, 6 THE WITNESS: 1 don't believe that [ have. '
T 7 0. Where were you born? 7 MR, ASHFORD: Other than the event that we arc .
8 A, Detroit, Michigan. 8 speaking of today. =
9 Q. Did you attend high school in Detroit? 9 BY MR. ASHFORD:
b0 A, Warren Mot High Scheol. Graduated in 1988. 10 Q. Have you ever been treated for substance abuse?
11 Q. Whatecity is that in? 11 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.
| 12 A, Warren. 12 THE WITNESS: No.
i 13 Q. Isthere any education beyond Warren Mott High School? 13 BY MR. ASHFORD:
| 14 A, ThaveaBS in public administration from Oakland 14 Q. Have you cver been treated for any type of psychiatric,
; 15 University, and a JD from Detroit College of Law, 1996. 15 psychological or mental health issue?
| ls MR, ASHFORD: Co off the record. 16 MS, BRUNER-JAMES: Objeclion; relevance,
w 17 (Discussion off the record.) 17 THE WITNESS: Yes.
18 MR. ASHFORD: Back on the record. 18 BY MR. ASHFORD:
19 BY MR, ASHFORD: 19 Q. When?
20 Q. Mr, Kaiser, have you ever served any time in the military? 20  A. Going through the divorce process, I believe | went through
21  A. No. 21 marriage counseling in September of '07, | think. And |
22 Q. You have been admitted to the Michigan Bar? 27 saw a psychologist during that time right about the --
23 A. Thal's correct. 23 around the same lime.
24 Q. Whatyear were you admitied to the State Bar of Michigan? 24 Q. What was the name of that psyehologist? ‘
A, 1996, 25  A. Just give me a second. She's in Birmingham, Michigan, and r

25

LLUZOD REPORTING SERVICE
(313) 962-1176

LUZOD REPORTING SERVICE

(313} 962-1176

3

(Pages 6 to 9)



2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-18 Filed 04/17/12 Pg6 of 21 PgID 2029

Page 10 Page 12
i 1 I believe that I may have provided my atlorneys with her 1 A. Maybe five months ago or so.
; 2 name and address. [ can't think of her name at this 2 Q. When is the tasl tiine you saw Dr, Byme approximalely?
3 momenl. 3 A, Probably further back than that.
4 Q. Okay. 4 Q. Have you seen any other physicians regarding any injurigs
5 A, And [ wenl once to see a psychiatrist, and [ can't recall 5 you suffered at the Contemporary Art Instituts of Detroit !
6 his name. [ may have provided them with the name. 6 on May 31st of 20087 ' i
: 7 Q. Okay. 7 A No. i
i 8 A, And that was in December of that same year, that year | 8 Q. When is the last time you sought treatment for any :
9 had -- 9 psychiatric or psychological counseling? !
. 10 Q. Do youremember the name of the counselor? 10 A, 1would say lhat | went on approximately three occasicns 1
11 A. The psychologist in Birmingham? 11 for tune-up in March, February and March of this year, And }
; 12 Q. Well, you said you underwent some counseling. 12 prior to that, I had not really seen any psychologist or 4‘
? 13 A. That was at Eastwood Clinic, The marriage counseling, that 13 psychiatrist,l going back to the last one that we spoke of
i 14 was al Eastwood Clinic in -~ on Rochester Road right al M39 14 previously. ‘
i 15 or South Boulevard. [ think that's maybe Rochester Hills, 15 Q. You were given prescriptions by your doctors, is that |
? 16 Q. Allright. IFyou have not provided thal information to 18 correct? ;
! 17 your attorneys, can you do so, please? 17 A, When? |
: 18 A, Certainly, 18 - Q. By Dr. Steele or Byrne. !
E 1% Q. Did you suffer any type of physical injury as a result of 192 A, On which occasion? ‘
I 20 the incident that occurred at the Contemporary Art 20 Q. [don't know. Yeou told me that you received --
i 21 Institute of Detroit on May 31st of 20087 21 A, Are you talking about afler the CAID event? 3
i 22 A, Yes. 22 Q. After the CAID evenl, yes, concerning your back and ;
| 23 Q. What kind of injury did you suffer? 23 shoulder, ;
i 24 A, Back and left shoulder, 24 A, Okay,thank you, Yeah, [ did receive at least two
? 25 Q. What kind of back injury did you suffer? 25 different types of medication for that. !
; LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE ‘
(313)962-1176 (313) 962-1176
! Page 11 Page 13 |
: 1 A. lthink it's contained within my medical records as to what 1 . Did you fill those prescriptions?
2 the actual diagnosis was, but I had pain in my back. 2 A, Yes. i
3 Q. Didthe doctor tell you what was wrong with your back? 3 Q. Where? '
2 A, -I'Ti sure Hat iedid; and Tean'trecali ife i mee— - 4 - A I belfovearWalgreenson Thirteen-and-Ryarin-Warrens i
5 specific diagnosis. He did preseribe medication to me. 5 Q. Anyplace else? ;
6 And [ believe that's all contained within the medical & A. I'm trying to think back. And at that time I was going i
7 records, too. 7 through - 1 was going through my divorce, and 1 was
j 8 Q. Where did you seek medical treatment? 8 residing with my parents in Warren, so I believe that's
49  A. That was done through my family physician, our primary care 9 probably the only place that 1 filled thosc prescriptions.
' 1o physician, Mary Beth Steele, and she's in with 10 Q. And the Walgreens at Thirteen and Ryan is in Warren, :
i il Dr. David Byrne, B-y-r-n-¢, and they are localed in Warren, 11 Michigan?
' 12 Michigan. And it was Dr, Byrne that saw me initially after 12 A, Yes, f
13 the incident at CAID, 13 Q. Prior to May 31st of 2008, had you ever suffercd any type .
[ 14 Q. And when you refer to CALD, you are referring fo the 14 of back injury? :
i 15 Contemporary Art [nstitute of Detroit? 15 A, Idon't believe that there is any medical rocords that [ i
16 A, That's correct. 16 have sustained a black -- a back injury prior to that date. :
17 Q. How many times did you see Dr. Steele? 17 I'm trying to go back in my head right now as we are i
; 18 A, [hadseen Dr. Steele prior to the incident in question 18 discussing this. 1 don't know.
> 19 and subsequent 1o the incident in question. And, also, it 19 Q. From your own personal knowledge, prior to May 31st of |
“0 may have been with Dr. Byrne the [irst time after the -- my 20 2008, have you ever suffered a back injury? |
2 involvement with CAID. 1 don't recall specifically how 21 A, ldon't believe that | ever have.
22 many times 1 have seen them, but [ think there is probably 22 Q. Priorto May 3 Lst of 2008, did you ever sulfer a lcft
23 anly one occasion that speaks of my lowsr back pain and 23 shoulder injury?
24 left shoulder pain. 24 A, 1f1did -~ 1 know I specifically sustained right shoulder
125 Q. When is the last time you saw Dr. Steele approximately? 25 injuries back in the carly nineties when T was playing
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176 (313)962-1176
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Page 14 Page 16
1 baseball. And il'I did have any type of iefl shoulder 1 Q. Have you ever been & member of CAID?
2 mjury, it would be during that time from baseball from 2 A No,
3 between 1988 and 1992, But 1 don't recall ever injuring my 3 Q. Now, correct me if' ['m wrong, but to gain admittance into
4 left shoutder. 4 the parly that you altended on May 315t of 2008, you had lo
_ 5 Q. Have you ever sought any -- sirike that. 5 sign up to be a member of CAID?
| 6 Before May 31st of 2008, had you ever sought any 6  A. Idon't recall if I signed anything. 1 know that Angle ;
: 7 medical freatment for your left shoulder? 7 told me she paid a cover charge for me.
8 A, Ifldid, once again, it would be in the early 1990s, 8 Q. Did anyone -- when you were going into the Contempoerary Art :
9 Q. Since May 31st of 2008, have you sought any type of medical 9 Institute of Detroit, did anyone ask you to become a 1
: 10 treatment For your left shoulder untelated to the May 31st, 10 member? i
11 2008, incident at CAID? 11 A. Ldon'trecall, |
: 2 A, No. 12 Q. Didyousign anything or any type of application, j
13 Q. Since May 31st of 2008, have you sought any type of medical 13 membership application, to be a member? :
14 treatment for your back unrelated to the incident that 14 A, Idon't believe thal I did, but I -- T don't recall whether ‘
15 oceurred on May 31st, 2008, at CAID? 15 1 did or didn't, ‘
16 A, No, 16 Q. Soyoudo not currently know il your name is ona |
: 17 Q. Have you ever been hospitalized for your back during your 17 membership list for CAID? i
18 adult life? 18  A. That's correct. T have never received anything from them, ‘
! 19 A, No, 19 either in mailings or anything else. 1
: 2 Q. Have you ever been hospitalized during your adult 1ife for 20 Q. You never received anything through the United States ‘
21 any type of left shoulder injury? 21 Postal Service or electronically through e-mail?
22 A, No. 22 A, [ have not received anything, that's correct,
23 Q. Mave you ever been diagnosed with any type of back 23 Q. Have you ever gone into the CAID web sile?
24 condition, such as arthritis or anything like that, during 24 A, Ibelieve that after the incident happened, | believe that
25 your adult life? 25 1 did, yes,
i LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176 (313} 962-1176
Page 15 Page 17
1 A. No. 1 Q. Before the incident, had you ever been to the CAID web
2 Q. Have you ever been diagnosed with any type of disease or 2 sile?
3 medical condition related fo your left shoulder during your 3 A No ;
-2 adult ife? —— - = - — — — - - - - = -4 Q- DidAngic evertellyouthatshe ad beem-—strikethat—— |
5 A, No, other than -- 5 Did Angie Wong ever tell you that she had been to !
: 6 Q. Unielated to the incident that occurred at CAID. 5 the CAID web sile prior to the May 3 1st, 2008 incident? i
| 7 A. Thank you. 7 A. She never told me, that I can recall. ;
: 8 Q. That's still a no? & Q. Prior o May 31st of 2008, did Angie Wong cver discuss CAID '
‘ 9  A. Pardon me? 9 with you? :
| 10 Q. That's still a no? 10 A, ldon'trecall her ever discussing it with me, :
| 11 A, That's good. 11 Q. Prior to.May 31st of 2008, did you know anything abeut '
‘ 12 Q. Did you understand what I was saying? 12 CAID? |
| 13 A, Yes, understood you. 13 A ldid not know about CAID, other than the fact of its full |
| 14 Q. lcompleted my question? 14 name, Contemporary Art Institute of DelroiL. |
I 15 A, Yes. 15 Q. Did you know what kind of business was conducted by the :
! 16 Q. Isthata yes or no answer? You have nol sustained any 16 Contemporary Art Institute of Detroit? J
| 17 type of -- strike that. 17 A, No, I didn't, i
i 18 You have not been diagnesed with any type of 18 Q. Hadyou ever been (here before? !
! 19 medical condition related to your leff shoulder during your 19 A. No. .
i 20 adult life? 20 Q. Do you have a computer? .
; 21 A. Other than CAID? 21 A Yes
; 22 Q. Other than CALD, 22 Q. Did you have one on May 31st of 20087 i
; 23 A, Correct. 23 A Yes. ;
i 24 Q. Areyoucurently a member of CAID? 24 Q. Laptop or stand-alone? .
i 25 A, No. 25  A. Tthink I had a laptop at that time. ’
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: Page 18 Page 20
i 1 Q. Okay. Do you still have it? 1 A. Approximately one hour, :
f 2 Al lbelieve that [ do, yes. 2 Q. Where were you before you were al the bar? :
, 5 Q. Did you have internet service on May 3 [st of 20087 3 A, AtCIliff Bell's listening to live jazz in Detroit, | :i
4 A, I'muying to think back. | was living at my parents' 1 believe that's on Park Streel.
' 5 house. |t may have been their desktop-that [ used. But, 5 Q. How long were you there? _
j 6 yes, ] had internet service, 6 A, Approximately one hour, |
? 7 Q. Who provided the internet service? 7 Q. Where were you before CIiff Bell's? :
8 A, [l was o my pavenis' house on that date, and if there was 8 A, 1had gone to a place called Detroit Pub on Brush and ‘
: 9 internet service on that date, it probably would have been 9 Gratiot in Detroit with my brother Mark, who drove us to i
i 10 Wow, [ believe. 10 the Detroil Pub, just him and 1, to watch the Pistons game, |
i 11 Q. Who was your service provider for the laptop? 11 and 1 think it was the Eastern Conference Finals. i
12 A, OnMay 3lst, 20087 12 Q. Who were they playing? ‘
! 15 Q. Yes 13 A Cellics. ;
: 14 A, [don't think I had it for the laplop, now that I'm 14 Q. Do youknow what game? |
15 thinking back, because | was residing with my parents. 15 A, Fiveorsix, 1 know the Pistons lest, P'm pretty sure, i
16 Q. OnMay3lst of 2008, did you own a cellphone? 16 . How long were you there? 1
17 A Yes 17 A, Geez, | Lhink the game started -- it was a later game; |
5 18 Q. Who was your cell service provider? 18 think it started around 8:30, I think we got there around
: 19 A, Sprint. 19 9:15, and Angie met us down there probably arcund 11:153,
5 20 Q. What was your cellphone number at that lime? 20 11:30.
; 2 A. 248-506-2239. Z1 Q. Whal's Mark's last name?
22 Q. OnMay31st, 2008, did you have # Facebook page? 22 A, Kaiser.
. 23 A, In2008?7 1don't believe [ did. 23 Q. Did you have any intoxicating liquor while you were at the
; 24 Q. Do you currently have a Facebook page? 24 Detroit Pub?
25 A. Yes. 25 A, I had liquot, that had alcohol content.
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
! (313)962-1176 (313) 962-1176
- FPage 19 Page 21 ’
: 1 Q. Have you ever discussed the Conlerporary Art Institute of 1 Q. Whatdid you have to drink? '
' 2 Detroit on your Facebook page? 2 A, Atthe Detroil Pub, I had I believe my first drink was a !
, 3 A, No. 3 Red Bull and -- sugar free Red Bull and Stoli. And the
: —d-- (). -Do you avea.My-Space page-cumently/—— —— ] —seconddrimkwasabeer — - - — . -
5 A, No. 5 Q. That was your first drink?
6 Q. How did you get - strike that. 6 A, Thal was my first drink. !
i What mode of transportation did you use to get to 7 Q. How many drinks did you have total? i
g the Contemporary Art Ingtitute of Detroit cn May 31st, 8 A, Atthe Detroit Pub?
9 20087 9 Q. Yes. Yecs,sir.
10 A. Motar vehicle, 10 A, Two, [ believe,
11 Q. Who was the owner of that molor vehicle? 11 Q. What was your second drink?
2 A. 1believe that Angie Wang is the owner of that motor 12 Al Abeer
| 13 vehicle. 13 Q. Whatkind?
; 14 Q. Who was the driver of that motor vehicle? 14 A. [can'trecall. It was probably a local beer that they had
| 15 A, Angic Wong, 15 on tap, but 1 don't specilically recall. .
| 16 Q. She wasdriving that night, May 31st, 20087 16 Q. Wasitabolfle or mug or glass? ;
3 17 A. Shedrove usto the CAID. 17 A, Ibelieve it was a glass.
19 Q. Tothe CAID. Prior to May 31st of 2008, had you ever been 18 Q. How tall was the glass? i
19 to the Contemporary Art Institute of Detroit? 19 A, Probably a pint. !
20 A. No. 20 Q. How did you get from Detroit Pub to ClifT Bell's? :
21 . OnMay 3lst o 2008, where were you conting from immediately 21 A, 1believe that Angic, when she came downtown to meel us, ‘
22 belore you arrived at the CAID? 22 that she drove to (hal area, or we walked, 1 can't recall, :
23 A. We were coming from a bar called Whiskey in the Jar, 23 Q. What kind of car was Angie driving?
24 tocated on Yemans Street in Hamiramek, 24 A, Ford Mustang,
2% (). How long werc you there? 25 Q. Whatcolor?
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; Page 22 Page 24
. 1 A, Black. . 1 A Yes. ;
i 2 Q. Did Angie have anything to drink at the Detroit Pub? 2 Q. Yourode with Angie (o the CAID in her vehicle?
: 3 A, Tdon'tknow. She didn't come inside, actually; we just 3 A, Yes, as well as my brother,
: 4 came out to her. So she did not have anything to drink at 4 Q. lewasalso in the car with the two of you? '
5 the Detroil Pub, 5 A, Yes, on the way from Whiskey in the Jar to the CALD, :
! 6 Q. Did Mark secompany you to Clifi’ Bell's? 6 Q. Whatdid you do with his car? :
| A Yes. 7 A, Weparked it in Hamtranick. 1‘
: 8 Q. Was there anyone else with you besides your brother and 8 Q. Priorto stepping inside of the CAID, had you or !
| g Angie Wong? 9 Angie Wong -- strike that. 1‘
I 10  A. No. 10 Prior to stepping inside the CAID, had you had 1
| 11 Q. Did you have anything to drink at Cliff Bell's? 11 any unlawful narcotics? i
i 12 A Yes, 12 A. No. |
: 13 Q. What did you have to drink at Cliff Bell's? 13 MS. BRUNER-JAMES: Objection: relevance. :
; 14 A. [hadone beer. 14 BY MR. ASHFORD: |
| 15 Q. Glass or bottle? 15 Q. Priorto you stepping into the CAID on May 3 Ist of 2008, ‘
; 16 A. believe it was a glass, 16 did you see Angic Wong use any unlawful narcotics? 3
17 Q. How big was it? 17 MS. BRUNER-JAMES: Objection as to foundation.
, 18 A, [ believe it was a pint. 18 THE WITNESS: No, [ did not see her use any j
; 19 @ Did Angie have anything to drink? 19 unlawful narcotics. ‘
. 20 A. Idon'trecall if she had something to drink at 20 BY MR. ASHFORD:
j 21 CIiff Bell's. 21 Q. Prior to stepping into the CAID on May 31st of 2008, did
: 22 Q. By something to drink, did she have any infoxicating 22 you see your brother Mark use any unlawful natcotics?
23 Siquor? 23 MS. BRUNER-JAMES: Objection as to both relevancy
i 24 A, T don't recall if she had something. 24 and foundation,
E 25 Q. You stayed there for one hour? 25 THE WITNESS: No.
| LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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f Page 23 Page 25
f 1 A Yes, 1 BY MR, ASHFORD:
j 2 Q. Andthen you proceeded to another bar called Whiskey inthe 2 Q. How long did it take you to get from the bar Whiskey in the |
E 3 Jar? 3 Jar to the CAID? 5
- [ F —A-Tmlseoetk: —— —  —— - - — & —— A ApproXimmately- I S minues. —— ———— - ——-— - ‘1
E 5 Q. Did you have anything to drink there? 5 Q. Where did you park?
| & A, 1 had one beer. 6 A. Wecame up Rosa Parks, going north, and we parked on the
7 Q. Apint? 7 cast side of Rosa Parks.
‘ 8 A, No,abottle, B Rosa Parks is -- the CAID is on Rosa Parks,
| 9 Q. Abottte? g correct?
} 10 A Yeah 10 Q. Yes,

11 Q. Soyouhad a bottle of beer? 11  A. So we parked on the east side of Rosa Parks just prebably

12 A. Yes. It's more ol a dive bar there. T think it was like 1z 30 yards or so south of CAID,

13 Stroh's. 13 Q. Were you an the side of the building where you go into the

14 Q. Did Angie have anything to drink there? 14 door of CAID?

5 A. Ibelieve that she did have a drink there ef alcohcl. 15 A, That's on Rosa Parks. Ii's right kind of on the corner,

16 Q. Do you know what kind of drink she had? 16 Q. I'mgoing to show you what's been marked as Defendant's .

17 A, Tcan'trecall 17 Exhibit No. 3. Do you recognize thal image in |

18 Q. How did you get from Cliff Bell's lo Whiskey in the Jar? 18 Exhibil No, 37 ;
‘ 19 A, CIliff Bell's to Whiskey in the Jar, we took two cars. | 19 A, Well, I will tell you what, there is not that much in the ‘
| 20 wenl with my brother, Mark, in his car. 20 image. i
| 21 Q. And Mark drove that car? 21 Q. Do you recall going through that door that's depicted in
1 22 A, Yes. 22 Exhibit No, 3 on May 31st of 20087
| 23 Q. And Angic drove her car? 23 A. Where is this door located?
3 2 A Yes. 24 Q. Well, really, my question to you is do you recognize il?
‘ 2% Q. Did your brother go to the CAID, too? 25 A, I'massuming that that's the CAID, Conlemporary Arl
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Page 26 Page 28
1 Inglitute of Detroit, and I would like (o see the whole 1 before you entered?
2 building in perspective to show you which door we went in. 2 A, 1did not pay the fee.
3 There is not much being depicted in this picture other than 3 Q. Do you know how much the fee was?
4 an entryway. 4 A, [wastold, | believe, that it was [ive dollars,
5 Q. Soyoucan'l tell me? 5 Q. And you've leslified you don't know iF thal five dollars
& A, lcould tell you that when we parked our car, we walked up 6 was a membership fee or for admittance into the party?
7 on the opposite side of the street as the CAID, And before 7 A. That's correct. And 1 was told by Anpie that she paid the :
] we gol to the next street, we crossed over and went in that 8 [ee, i
9 door, which I believe is on the - it would be on the east 9 Q. Was your hand stamped at all as you entered into the CAID? }
10 side of the building. 10 A, My hand was not stamped; | believe that [ got a wrist band. ;
11 And if you have ever been on Rosa Parks, which [ 11 Q. What did the wrist band -- strike that, |
12 was that night, at 1:15 in the morning, it's not very well 12 Why were you given a wrist band, if you know? :
13 lit; there is not many lights. And I'm not sure if this 13 A, ldonot know, |
14 picture was taken at night-or during the day. But it was 14 Q. Can you describe the inside of the CAID as you stepped in. i
15 very dark as you are walking up to the building, 15 A, Westepped in, and as we entered, my brother had
16 Q. Okay. 16 purchased -- ['m assuming purchased; he said he paid for a
; 17 A, And there is nat much in terms of strect lighting on that 17 beer in and to the right a little bit. He handed me the
ig street in those blocks. 18 beer, and we stepped and went (o the left after going in
: 18 Q. So what happened after you parked? 13 the door.
| 20 A. We gotoul of the vehicle and walked up to the building. 20 - Q. Sohe handed you a beer?
21 Q. When you say we, you are alse speaking of Mark and 21 A, Yes,
22 Angic Wong, correct? 22 Q. Butyou did not personally purchase the beer?
. 23 A, That's correct, the three people that were in the car, 23 A, That's correct,
24 Q. And when you got to the building, what happened? 24 Q. And you did not personally go up to the counter where the
i 25 A, Weslood in a very - it seemed lo be -- there seemed (e be 25 beer was being sold?
: LUZOD REPORTING SERVICE LUZQD REPORTING SERVICE
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Page 27 Page 29
f 1 a couple people at the entryway of the door. T think -- 1 A. That's correct.
! 2 I'm assuming that there is about one or fwo that were 2 Q. Okay. Atany place in the CAID, did you sec a liquor
i 3 working at the door, and then I'm assuming that there is a 3 license? .
- — 2 - - _couple peopleabout o enter the-door- == 1A —IdidTotsee morwas-Hookimg-foraliuorlicemse———| ———
: 5 Q. Was there a line to get in? 5 Q. Doyouknow il they had a liquor license? '
i & A, Other than a couple pcople, ! don't believe there was a &  A. Tdonotknow. :
i ! line, 7 Q. Did you see a City of Detroil dance permit?
; 8 Q. Do you recall who entered first of the three of you, Mark,, 8 MS. BRUNER-JAMES: T object as to foundation.
; 9 Angic and yourself? 9 © THE WITNESS: 1did not see --
f 10 A, Ibelieve that Angic went in first. She paid for ug, and I 10 MR, ASHEORD: T want (o strike that, actually. :
| 11 believe that T went in last. 11 Let me ask the question again. i
1 12 Q. How were you dressed? 12 THE WITNESS: Okay. !
‘ 13 A, 1was wearing a black long sleeved shirt and Jeans, 13  BY MR, ASHFORD: :
g 14 Q. How was Angie dresscd? 14 Q. Did you see a City of Detroit dance hall parmit?
| 15 A, 1know she was wearing white high-heeled shoes, I think 15 MS, BRUNER-JAMES: Objection as to foundation.
16 lighter in color. 16  BY MR. ASHFORD: ;
17 Q. Did she have a dress or did she have a blouse? Whatkind 17 Q. Goahead.
i of dress did she have? What kind of clothing was she 1& A, 1did nol look for nordid [ see a dance hall permit. |
19 wearing? 19 Q. Do youknow il they had one? i
20 A. lihink she was wearing like lighter jeans, | believe. You 20 A. | have no knowledge, i
21 are asking (wo years ago what everybody was wearingand 21 (. Do you know if the CAID had a City of Detroit business :
22 clothing on a particular night. But | think [ do recall 22 license? !
23 that she wag wearing white jeans. 23 A. Thave no knowledge.
24 Q. Sowhen you entered -- strike that. 24 Q. Did you see a City of Detroit business license at the CAID
25 Before you cntered, did you have to pay the fee 25 on May 31st, 20087
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Page 30 Page 32
1 M3, BRUNER-TAMES: 1 objecl as o foundation, 1 wooden fence.
2 THE WITNESS: | didn't ook for nor did 1 see a 2 Q. Waere there a lot of people out there in the terrace or
3 business license for the City of Detroit. 3 outside? ;
4  BY MR. ASHFORD: 4 A, What would you define as a lot of people? '
5 Q. Sowhen your brother handed you the beer, where is Angle at 5 Q. §will take your definition, whatever you consider to be a i
6 that point? 6 lot of people.
7 A. She was standing next to me. 7 A, [ would say that [ didn'l actually count the number of’ ;
8 Q. Sowhat happened after he handed you a beer? 8 people, but I would say anywhere from 30 (o 50 people.
9 A, Wewalked to the left, and it was basically a hallway, and 9 Q. How long were you out there before the Detroit police !
: 10 it apened up to the room. We were on the Rosa Parks' side 10 officers entered into the building approximately? i
11 of the building, 1 believe, so the room opened up to the 11 A, Probably five minutes to seven minutes, ‘
: 12 right in the back, a large, [ don't know, a gallery room. 12 Q. During the time that you were on the property of or !
; 13 Q. Where was the dancing cccurring? 13 premises of the Contemporary Art [nstitute of Detroit, did I
14 A, The dancing was occurring throughout the room more inthe 14 you see any unlawful conduct? I
15 center, [ would say. Well, but throughout the entire room 15 MS, BRUNER-JAMES: Objection as to foundation. :
' 16 there was a DJ, and [ believe he had turntables and 16 THE WITNESS: No.
17 speakers. As the room opened up, he was to the right. And 17 BY MR, ASHFORD:
18 then there was a back door further bacl in the back of the 18 Q. Did you see anyone using unlawlul narcotics?
! 19 room, 18 MS. BRUNER-JAMES: Objection as to foundation.
! 20 Q. Asyoucame through the door of the room where the D) was, 20 BY MR, ASHFORD:
21 where would this cloor to the outside have been? Would it 21 Q. Did you see any underage minors being served or buying '
i 22 have been to your right, left or straight ahead? 22 intoxicating liquor?
: 23 A [t was on the south wall, [ believe, Yeah, the south wall. 23 MS. BRUNER-JAMES: Objection as to foundation,
24 Q. So what direction would that be if | was coming through the 24 THE WITNESS: 1 wouldn't know who was underage
; 25 door of thal room, right or lefl or straight ahead? 25 unless | checked their ID, T guess. But I assumed that
. LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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i Page 31 Page 33 :
; 1 A, Well, it wasn't exactly straight ahead, but I would say -- 1 everybody -- whoever was drinking was probably legally '
: 2 because | was watking south down the corridor, and the room 2 allowed to drink. '
i 3 opened up. 3 BY MR. ASHFORD: !
e — = Ok s = - e s — 4 = @ Dilyousesanyonenatendance arthe CATEpuehasimgor = —— — i
! 5 A, And the door's on the south wall. 5 being served intoxicating liquor after 2:00 a.m.? ‘
! 6 Q. South wall? 6 A, lentered the building very close to two. 1 believe it was -
i 7 A, Yeah, ' 7 probably about 1:55. We proceeded — my brother purchased 5
! 8 Q. lunderstand. And when you came into -- when you [irst 8 the beer, and | believe it was before two. And we walked
i 9 entered the CAID to get to the room where the DJ was, vou 9 towards into the CAID and then out into the back. And it
10 would have made a left, corvect? 10 may have been afler two, but [ wasn't aware of what was
| 11 A, That's correct. 11 going on at the bar arca inside the CAID after 2:00.
} 12 Q. Didyoustay -~ 12 Q. Currently, how old is your brother?
" 13 A. 1had net been back to the CAID since this happened. 13 A, Hewasbomin'cl, January 18, 1961, so he will be 50 in
: 14 Q. Sowhen you were - strike that. 14 January.
| 15 You were in the room with the DJ, correct? 15 Q. Andyou have no personal knowledge of what was -- what had
‘ 1e A, Just for a minute, 16 occurred at the CATD before you enfered into the CAIT? :
| 17 Q. And then you proceeded outside? 17 A, Other than being aware of the name of the CAID, ;
| 18 A, That's correct. 18 Contemporary Art Institule of Detroil, T had just assumed :
‘ 1% Q. AndI'mgoing to show you what's been marked as Defendant's 18 it was an art gallery, art institute type of establishment \
20 Exhibit No. 4, Do you see the outside area where you were 20 where events take place.
el on the night of May 31st, 2008, in Defendant's 21 Q. Okay. Buton May 3(st of 2008, before you entered at i
22 Exhibit No., 47 22 approximately 1:50 a.m,, you had no personal knowledge of
23 A, Once again, this docsn't encompass the entire building, 23 what had occurred at that location prior (o your entering ‘
24 this picture. To gel spacial relationship, I'm going lo 24 into the building? !
25 assume it's on the left side of the picture beyond the 25 A 1knew thal Angie had told me thal they had music playing
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Page 34 Page 36 .
L there that ntght, but prior -- and that was - she just 1 A, Some ofthe attire {s the same. [ didn't see a standard 1
2 explained that to me, you knaw, an hour before or so. 2 uniform on every officer that came into the CAID, But !
3 Q. Butyou had no personal knowledge of that, though, correct? 3 these ofticers in this picture -- granted, it doesn't show i
4 A. That's correct. 4 the -- all the officers that obviously were involved in the i
_ S5 Q. So what happened when the Detroit police ofTicers came in? 5 eaid; they appear to be wearing the same uniform, Butit's .
6 A. 1wasinthe back in that court yard, and we were talking 6 also a grainy and dark picture, |
: 7 to each olber. And we were towards the back fence, the 7 You are taking three officers out of a group of '
’ 8 south fence, closer to Rosa Parks, And | know now that 3] probably 40 that raided, These are -- [ don't know if :
9 they were Detroit police officers that came in, but there 9 these guys were slationed outside before the raid or if
10 were several masked people rushing in with guns and lights, 10 they were part of the raid. Bul I was -- they appear to be
: 11 many lights are attached (o the guns, screaming to get the 11 wearing the same uniform.
12 fuck down, Yelling for people to get dowr. 12 Q. Thank you. Mr. Kaiser, I'm going to show you whai's been
13 And when you say what did they do when they came 13 marked Defendant's Exhibit No. 8. Prior to May 31st of
; 14 in, they were basically running, you know, screaming, with 14 2008 -- strike that.
j 15 tights and guns pointed. 15 I'm showing you whal's been marked as Defendant's
16 Q. Then what happened? 16 Exhibit No, 8. Prior to entering the CAID, had you ever
f 17 A, They continued in and threatened people to get down. 17 seen that advertisement?
‘ 18 People started going to the ground. 18 A, No
: 19 Q. Did you know they were police officers at this time? 19 Q. Yourearlier testimony was that you diel not return to the
j 20 A. No. When they were rushing in, [-didn't know what it was. 20 CAID subsequent to May 3 st of 2008, is that correct?
f 2 Q. Did lhey announce that they were police ofticers, Defroit 21 A. That's correct. j
A police officers? 22 Q. Soyoudid not attend Halloween Funk Night then? )
22 A. | heoard - there was a lot of commotion. There was a lot 23 A, That's correct. :
24 of screaming, and there was a lot of loud voices yelling to 24 Q. Soyou were telling me thal these officers were coming in i
; 25 get down and get the fuck down. And I didn'l hear anybody 25 with their guns pointed at you and (lashlights. What .
‘ LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE 5
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1 say it's the police or anything similar to that. 1 happened after that?
; 2 Q. How were they dressed? 2 A. Ihad been explaining that peopte started peing to the
‘ 3 A, Most were dressed in all black. Most of them had masks 3 ground. :
=4 —=—__ covenng (en#aees. = = o0 = - o oos oo o s Qo WereyonstiousRisariis et e g
! 5 Q. The entire Face? 5 A, Yes, [ was.
1 6 A, Well, they needed someplace to see. They had it almost 6 Q. Then what happened?
! 7 like in the old wesl, like a bandana covering up fo maybe 7 A, lthought it would be in my best interest to get down,
! g the top of their nose. 1 seen a few like that, Some had g also, so [ -- 1 -- what | did was, | kneeled to the ground,
| 9 camouflage-style dark outfits on. Some had all black in 9 put my hands on top of my head.
' 10 terms of the mask. A few had uncovered -- they weren't 10 Q. What do you mean kneel? Did you squal or did you get on
il covering their faces. 11 your knees?
12 It was very shocking, and it happened very 12 A, lgoton myknees. And I hunched forward with my hands on
! 13 quickly, them coming in, announcing who they are. A lotof 13 my head, both my hands visible for the officers to see that
; 14 loud sereaming from the people thal were coming into the 14 [ wasn't threatening in any way; I leancd forward.
15 place wilh, you know, guns pointed at you and scopes and 15 The reason [ didn't go entirely to the ground,
i 16 flashlights on the guns pointed at you. 1t's hard to like 16 because there had been quite -~ quite a bit of rain that
| 17 stop and like figure out whal's happening when you are in 17 had occurred carlier in the day, and it was a preity ruddy,
i 18 that kind of shock. 18 dirty condition in that back courlyard. So | had my hands
! 19 Q. I'mgoing to show you what's been marked as Defendant’s 19 on top of my head and hunched forward while 1 was kneeling
| 20 Exhibits 5, 6and 7. And what ['m interested in these 20 down on the ground.
; 21 exhibits is the gentleman standing cutside the building and 21 Q. Then what happened?
| 2z how they are dressed, 22 A. Theofficers, once they got control of the situation where
i 23 Can you tell me if you see the same attire that 23 everybody was down, came around -- it was hard, you know.
24 you -- in the exhibits that you saw on May 31st of 2008, 24 when you are in that situation; | wasn't really willing to
25 the same police attire? 25 move my head around and take a look to see what's,
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Page 38 Page 40
1 huppening. 1 My concern was not getling kicked again and doing whatever
2 I continued staring at the ground with my hands 2 [ needed to do to not get kicked again,
3 on my head, elbows forward, kneeling down. And an officer 3 Q. When he stepped on you, did you fesl any pain? :
4 came over (o my body and started searching my pockels, 4 A, 1think I answered the question the best that I could. 1t ;!
5 poing into my pockets, And [ explained to the officer, I 5 wasn't -- pain wasn't flowing through my body at that time. '!
6 said, "My name is Paul Kaiser; ['m an attorney. My [D and 6 My adrenaline was going pretty quick, Most people don'l |
7 my Bar cards are in my wallet., Can you please tell me 7 feel that type of pain in a fight-or-flight situation like
B8 whal's going on here?" 8 that. And 1 don’t think that -- | wasn't concerned about i
9 Q. Whydid you tell him you are an attorney? 9 feeling pain by this guy; 1 was concerned for my safety.
10 A, Because, as an officer of the court, you think that maybe 10 And that wasn't the thing | was thinking about,
11 they will show a little bit of respect and just explain 11 Q. Did you eventually feel pain on your back? }
1z what's happening. And the fact that [ had my Bar card with 12 A, Yes, [did.
13 me, | thought maybe they would at lgast explain to me 13 Q. When?
14 what's happening. 14 A, Later that night. _
15 You want to know what happencd instead? 15 Q. Did you eventually feel pain in your left shoulder?
16 Q. Then what happened? 16 A, Yes,
17 A, Yeah, then [ -- one of the officers proceeded to kick me 17 Q. And when did you start lecling that pain?
18 several times in the back until T got down to the ground, 18  A. Like -- actually, it was the morning time, so later that
19 and then stepped on me. 19 morning on both occasions.
‘ 20 Q. Whatofficer was that? Can you identily that ofticer? 20 Q. When did you first treat -- strike that.
‘ 21 A, 1 wish [ oould, but T was seared for my life; ] didn't want 21 When did you first seek treatment for the pain in
2z lo even take a look, I'm facing forward, and I'm getting 22 your back?
23 kicked down. 23 A, 1 was hoping thal this would be something that would just
24 Q. So, Mr. Kaiser, you do not know that police officer’s name? 24 go away; | didn't expect it to linger around. [ thought
‘ 25 A, No,ldon't 25 maybe the back pain or the shoulder pain would go away, 0
‘ LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1‘ 1 Q. Youdo not know his badge number? 1 [ was taking over-lhe-counter Advil and Aleve to deal with
: Z A, No, Idon't. They wouldn't tell me why they were doing the 2 iL.
: 3 raid: 1 wasn't about to ask for a badge number after 3 Bventually - it's in my medical records - |
- A e =getting-Kicked down fo the ground. [l = = =r=s = _ws =t —=probably wentive torsi days-later= Whem thepaindidn't— == -
1 5 Q. Wereyou injured as a result of the officer kicking you? 5 subside, that's when | checked it out with the doctor,
' 6 A Yes 6 Q. When you went to go see the doctor regarding your back, did
| 7 Q. And how were you injured? 7 you also go see him regarding your left shoulder?
; 3 A, My back and my lefl shoulder, 8 A Yes
j 9 Q. How was your left shoulder injured? 9 Q. Soyouare laying in the mud. Do you still have your hands
{ 10 A. When [ came forward, [ put -- and he stepped on me, 1 had 10 on your head?
11 my left hand on the ground, and it just -- the weight and 11 A. No, they cuffed me.
i 12 the pressure did something to my left shoulder as I was 12 Q. Do you know the name or badge number of the officer that
13 trying to brace myself going down to the ground. 13 cuffed you?
E 14 Q. Where did he step on you? 14 A, No. Oneeagain, | wasn'l concerned at that point with
i 15 A, My back. 15 obtaining names and badpe numbers. And | wasn't worried
i 16 Q. What part of your body? So the injury you suftered, is 16 about looking around to see what was happening, because it
! 17 that from him stepping on your back, or is 1t frem him 17 wasg a very threalening situation. 1 was doing whalever |
! 18 kicking you? 18 could to avoid any altercations.
' 19  A. [would - [ can't separate the two. 19 Q. Didyou see any -- strike that.
20 Q. Well, did you feel pain when he kickad you? 20 Besides what you've told me today about your own
; 21 A. [wasn't feeling any pain at that time; [ was in shock. It 21 situation, did you sec any othey physical abuse by Detroit
22 wag a very traumatic expericnee, going through something 22 police officers?
. 23 like that. And you are just heping that everything works 23 A, Isaw lo the right ol me where Angie was, her get kicked
| 24 out okay. 24 forward to the ground, too.
i ‘25 Thal's not the first thing I was concerned about, 25 -Q. Can you describe to me how that happened in more detail?
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Page 42 Page 44
L A, She was kneeling down, too, with her hands up. And [ 1 A, They called our names, and they would call a few names al a
2 heard -- 1 heard what happened. 2 time. They had a table set up to where thal hallway was,
3 Q. Tell me what you heard. 3 and they had an officer seated there, like an assembly
4 A A female officer said, "You think you are toc preliy to get 4 line. They will give you -- return valuables back and hand
5 in the dirt, bitch?" and kicked her, so she went down. 5 you a licket, one after the other,
6 They didn't cuff her; they cuffed me. 6 Q. Solthey had taken the valuables off of you?
7 Q. Then what happened? 7 A. Anything that you had in your pockets, yeah.
8  A. They continued taking or searching all the patrons that 8 Q. Did they actually take the property off of you?
9 were outside, from whal [ did see. g A, ldidn't - yeah, I wasn't touching it myself. They took
10 Q. Besides the verbal abuse directed towards Angie, did you 10 it out of my pockets.
11 hear any other verbal abuse directed towards any of the 11 Q. Youdid not give them anything?
L other attendees from Detroit police officers? 12 A, ldidn't give them anything,
13 A, [ was focused more on what was happening with us than what 13 Q. So when you were called up, what happened to you
14 was going on around the yard. So [ wasn't really looking 14 personally?
15 for any or paying attention to that; [ was concerned about 15 A, Stoodin aline, got my valuables. The officer was talking
16 us. 16 about what you would do with the car situation. Twasn'l
17 Q. Do you know how long you were down on the ground oufside? 17 concerned with that because [ didn't have a vehicle there.
18 A, Twenty minutes, 18 And she wrole me up — gave me the ticket.
19 Q. Did they eventually move you inside the building? 13 Q. Okay.
20 A, Thal's correct, 20 A, My handcuits were - if you want to know about the-handouff
21 Q. And then what happened? 21 thing. My handcuffs were taken ofT shortly before that.
<2 A. They had everybody go into that gallery that [ -- 22 Q. When were your handeulfs taken ofT? Since you brought it
23 everybody -- all the men were in that gallery. 23 up.
! 24 Q. That's the room where the DJ was? 24 A, Allright, After kneeling in that gallery for 30 minutes
: 25 A, Yes. And the women were laken (o another portion of the 25 with these handeufts on my back, and most of the officers
| LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1 art gallery, which [ had not seen and I didn't know where 1 chit-chatting behind us and knowing that this is not a
' 2 they had gone. 2 threatening situation for them at this point, I asked a
} 2 Q. So then what happened? 3 lemale officer if 1 could speak to her for a moment.
- — A=A They-hadus allFkneel down-anddace=lorward-lo=where-that= - -4~ — == =And-l-asked==and-l-explained-lo-thetcmale=_~—=—
i 9 DJ area was located. And they told us, "Don't lock around 5 officer - I explained to her why the handcutfs were put on
; 6 and don't talk." And I continued kneeling in handcuffs 6 me, and that [ was in the back yard, and I'm assuming they
7 during this time. 7 wete pul on because | wasn'l face down in the mud
8 Q. Why were you kneeling? 8 initially. And they kicked me down and put the handeuffs
8 A, DBecause they told us to kneel. 9 on. Isaid, "Could you plcase take them olf?" And she
10 Q. Scall of you were kneeling? 10 took them off of me.
‘ 11 A, Pmonotsure il all of us were kneeling, It may have 11 Q. Do you know what police officer that was?
: 12 been -- they told us to sit, and it may have been with 12 A, She was a white woman, probably in her mid thirties. She
12 handeuffs behind my back. It probably was the reasen 1 was 13 walked back to where all the officers were sitting or
14 kneeling because 1 had the cuffs on and trying to get down 14 standing in the -- on the opposite side of the gallery as )
} 15 and sit like Indian style or something. 15 where the D) was Facing. And then somebody said semething
16 Q. Did you see anyone else with cuffs on besides yourself? 16 to her, and she came back over to me and she said, "I'm
‘ 17 A, [ thought | saw one or two other people who had cuffs on, 17 sorry, 1 was told that [ have (o keep these on you." And
‘ 18 Q. How long were you kneeling, approximately? 18 she put them back on me. Little did she know, she put them
: 19 A, Until ] left. There was a moment where T used a porla-john 19 on even tighter than the first time.
‘ 20 restroom. And then, other than that, | was kneeling the 20 Q. Did you complain to her?
'i 21 entire fime, 21 A, Well, another 20 minutes or so went by, and I asked another
1‘ 22 Q. Atsome time -~ at some point did the Detroil police 22 officer to use the restroom. And [ explained -- yeah, [
\ 23 officers call you up? 23 had complained to her; that's why she took them oft of me,
} 24 AL Yes, they did. 24 because they were on so Hight.
i 25 Q. Tell meabout what happened when they called you up. 25 Q. [understand once she put them on and you suid they were
|
t
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1 even tighter, did you complain to her they were tighter? 1 today. Plaintiffs didn't receive a copy of the subpoena !
2 A, Thisis the thing, [ wasn't trying to cause any type of 2 that, as I understand it, resulted in defendants cblaining
. 3 disturbance. I didn't want anybody o try to get upset 3 these documents. ;
i 4 with me. 1 tried to just reason and try to explain what 4 So, for the violatien of Rule 45, T'm objecting :
5 happened. So | wasn't about to just turn around and ask 5 to these exhibits, However, in order to not have to call
6 her to come back over, 6 subsequent depositions, but without waiving the cbjection,
| 7 But what [ did aboul 20 minutes later or s, [ 7 I have allowed the witnesses to view them and comment on
| 8 asked, because they started to allowing people that had to 8 them. |
| 9 use the restroom. We had been there so long, they had 5 THE WITNESS: Idon't know what a U-ticket is, by '
; 10 escorted them to the porta-potties in the back yard. 1 10 the way.
| 11 asked one officer to let me use the restroom. And [ 11 BY MR. ASHFORD: :
12 explained my circumstances to him, and [ said, "Listen, 12 Q. That's okay. I
| 13 gave them my name. [ told them I was an attorney; | 13 A. ljustknow it's a misdemeanor, !
i 14 practice at 36th District Court. We just got here in the 14 Q. Younever heard the misdemeanor ticket that | showed you as :
} 15 fast within live minutes of you guys coming into this 15 Detendant's Exhibil No. 2 referred to as a U-lickel?
. 16 place; [ was here to pick up a friend." And | reascned 16 A, Thals correct.
i 17 with him, and he took them off. And he had to take them 17 Q. Butyoudo recognize it as a type of licke! that's given
i 18 ofl anyway for me (o go to the bathrcom. He left them off 18 for criminal misdemeanor?
: 19 and let me go back. And that was quite a relief after 19 A, That's correct,
20 being in those handcuffs that long of a time. 20 Q. How long belore you received your possessions back were the
i 21 Q. The Detroit police officer thal took off the handeuf(Ts, do 21 handeuffs off approximately?
E 22 you know his name? 22 A, Filleen minuies,
! 23 A, No. 23 Q. After you received your possessions back, then what
! 24 Q. Orhis badge number? 24 happened?
: 25 A, No. He was a black guy. 25 A, We walked outside, :
! LLUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1 Q. Canyou give me any further deseription of him? 1 Q. Whois we?
| 2 A. No, but he was about the only guy that was reasonable by 2 A, My brotherand I I'm sorry, Mark,

3 fecting -- just my feelings in that place. 3 Q. Did he receive his possessions back before you received

(g Now, you practice ara6t DISTier COURGCOTICer: = = = r=ow == 4_== == - yOUL POSIessIoNg ack oral thesamertimed— === ===

5 A, Occagionally i'm down there. 5 A, They called us both together, [ believe it was

6 . When you have practiced at the 36th Districi Court, have 6 approximately the same time. T don't know which one was
: 7 you practiced as house counsel? 7 first,
; 8 A, No g8 Q. And you walked out of the CAID?
| 9 Q. Have yourepresented clients on misdemeanor -- criminal 9 A, That's coreet.
! 16 misdemeanor charges? 10 Q. And then what happened?
11 A, Yes. 11 A, Westarted looking for Angie, and we found her,
i 12 Q. So the ticket that you were given on May 3 [st, 2008, at the 12 Q. Where was she?
i 13 CAID, you recognize as being a misdemeanor U-ticket? 13  A. She was further south on Rosa Parks, and she came up to us. 7
! 14 A Yes. 14 There was a lol of commotion out there with all the ‘
i 15 Q. Alsocalled a green lickel, correct? 15 vehicles probably that were towed or in_lhe_process of
i 16 A. A misdemeanor U-ticket? | knew it was a misdemeanor, and [ 16 being towed.
| 17 knew it was for loitering at a place of illegal occupation. 17 {3} What did she say to you when she walked up to you?
: 18 Q. Weare referring to Defendant's Exhibit No. 2. This is the 18  A. "They lowed my car." :
; 19 type of ticket you received, correct, with the charge 19 Q. Then what happened? “
; 20 loitering at a place of illegal occupation? 20 A, Then we -~ we had concluded that we arc going to have lo go }
: 21 A. That's cortect. 21 to Tind a ride. So T can't recall if we called a taxi ot ‘

22 MS. BRUNER-JAMES: Quickly, I just want to place 22 we found a taxi a couple blocks away. |

' 23 on the record, since we are referring to an exhibil, that 23 Q. Whattime of the morning was this? ‘
i 24 yesterday was the first time plaintiffs saw the documenis 24 A, [think il was close to five, \
! 25 that are marked as exhibils, both through yesterday and 25 Q. And you were able to get a taxi? :
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BY MR. ASHFORD:
Q. Do you recall her pleading no contest to any criminal

1 A, We were able to find a taxi. 1

2 Q. And then what happened? 2

3 A, Wetook the cab and drove to -- took the taxi, the thres of 3 misdemeanot charge?

9 us, and went back to Hambramek and picked up n1y brother's 4 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.

5 car. 5 THE WITNESS: The same answer would apply. Keep
6 in mind, also, as an attorney, [ handle a lot of different
7 cases, and a huge -- it's difficult to recal! specifically
8

6 Q. And then what happened?
7 A, And my brother -- we were still worked up from the entire

8 incident. details of any single case. Bul Ldon't - 1 don't believe

9 Q. Whal do you mean worked up? 9 that she's ever been convicted, pled no contest, been found
10 A, Upsetabout it. And we decided to go get something to eat 10 guilly of any criminal misdemeanor charges in 36th District
11 al that point. 11 Court,
12 Q. Wheredid you go? 12  BY MR. ASHFORD:
13 A. Wewent to Brey's hamburgers on Nine Mile and Dequindre. 13 Q. Do you know if she's ever taken a plea under advisement for
14 . How long did you stay there? 14 any ¢riminal charge at 36th District Cour(?
15 A, Like 30 minutes, 15 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevanee.
16 Q. Then what happened? 16 THE WITNESS: i do not know, With me as her
17 A, Went home, 17 attorney, | can almost think no, that she hasn't. 1don't
18 (. How did Angie get home? 18 have any personal knowledge if 1 wasn't her attorney. 1s
19 A, Ibelieve that -- 1 believe that my brother drove to my 19 that satisfactory?
20 parents' house, and then [ drove her 1o her parents' house, 20 BY MR. ASHFORD:
21 Q. Soyou used your brother's car to take her home? 21 Q. Have you ever represented her in any court in the State of
22 A, No, mycar. 22 Michigan on any criminal charge?
23 Q. Because your car was at your parents’ home? 23 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.
2 A, That's correct, because I moved in with them a short time 24 THE WITNESS: Other than 36th District Court,
25 during my divorce. 25 yes.

LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1 . Have you ever represented Angie at 36th District Court? 1 BY MR. ASHFORD:

2 A Yes. 2 Q. What kind ol charge was it?

3 Q. On what kind of charge? 3 A, Oh,gosh, [

= = VS BRUNER=ANES=Objectionr relevance=——=— =A== = V5 BRUNBERTAMES=Objectionmrelevame—

5 THE WITNESS: There may have been a speeding 5 THE WITNESS: 1 know traffic violations, civil

3 ticket and there may have been like a loitering ticket, but 6 infractions. And there is -- was a misdemeanor in

7 ] ean't recall specifically what charges that I've appeared 7 Ouak Park.

it for her. 8 BY MR. ASHFORD:

2  BY MR. ASHFORD: 9 Q. Whatkind of misdemeanor was it?

10 Q. Was she convicted of any criminal misdemeanor charges that  1¢ A, Impaired driving.

11 you are aware of? 11 Q. Have you ever represented her on any felony case?

12 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 12 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance,

13 THE WITNESS: In 36th District Court, [ don't 13 THE WITNESS: No.

14 believe that she has been convicted of any criminal 14 BY MR, ASHFORD:

15 misdemeanor charges that I'm aware of. 15 Q. Andthe only misdemeanor that you are aware of culside of

la  BY MR. ASHFORD: 16 Detroit is in Oalk Park, is that correct?

17 Q. Do you know if she pled guilty or no contest to any 17 A Yes.

1 criminal misdemeanor charges at the 36th District Court? 18 Q. Didyou have any role in helping Angie to recover her

19 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 19 vehicle?

20 THE WITNESS: 1 can't recall whether -- [ think 20 A, Yes,

21 my previous answer would apply to this question, too, but I 21 Q. Whatrole did you play?

22 don't recall her pleading guilty or being found guilty in 22 A, Idrove her, becavse she didn't have a vehicle, down

23 any criminal misdemeanor in 3&th District Court. To the 23 to police headquarters at the time on Beaubien, and then to

24 best of my recollection, 24 the prosecutor's office at Frank Murphy, and then to the
29 25 impound lot.
' LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1 Q. Okay. 1 not mine,
2 MS. BRUNER-JAMES: Can we take a quick break? T 2 Q. Well, as her friend, did you think she should fight it, or
3 think I'm needed for a second. 3 did you give her advice to fight it?
4 MR. ASHFORD: 1 only have about five mors 4 A, Knowing how things happen in the city, my recommendation
5 minutes; I'm really close. 5 was just to pay it and get the car back. My understanding
6 (Recess taken.) 6 was i you (ry to contest or appeal this, that your car is
7 MR, ASHIFORD: Back on the record, 7 going to be -- continue to be impounded. [ don't knew if
& BY MR, ASHFORD: 8 thal's correct or not, bul that is what my understanding

9 Q. |believe we were talking about the role you played in 9 is,
10 helping Angie recover her vehicle, And you told me that 10 Q. Had you ever represented anyene in one of these actions
11 you drove her to certain places: 1300 Beaubien, which is 11 against the Wayne County Prosecutor's Office?
12 Detroit police headquarters, and alse Wayne County 12 A. No
13 Prosecutor's Office and the tow yard. 13 Q. Andsoyou watched her pay the $900, and then what
14 A, That's right. And [ went into each place with her, 14 happened?
15 Q. I'massuming you went lo the Wayne County Prosecutor's 15 A, They gave us some type of certificate; 1 don't know what it
16 Office first, is that correct? 16 was, | didn't really look at it. And they directed us to
1 A. 1think we went to the police depariment, and they sent us 17 the tow yard.
18 over fo the Wayne County Prosecutor’s Office. 18 Q. Letme go back. Do you know if it was $900, or not?
19 Q. You went to the Detroit Police Department headquarters? 19 A, [think -- | befieve it was approximately thal amount. ]
1 20 A, Yeah. 20 don't know the exact amount,
} 21 Q. And what happened? 21 Q. And then you drove her over to the tow yard?
5 22 A, lcan't recall if they -- they directed us over to Wayne 22 A, Yes,
23 County Prosecutor's Office, [ believe. 23 Q. Where was the tow yard located?
: 24 Q. Okay. Sothen you went io the Wayne County Prosecutor's. 24 A, [ think hers-was on Michigan Avenue.
25 Office? 25 Q. Okay.
, LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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I A Yes. 1 A, AndIdon't know how -- if' it was in Dearborn-or Delroit,
2 Q. And what happened there? 2 but, you know --
3 A, lwatched Angie pay whalever the cost was at the time, and 3 Q. So it could have been southwest Detroil or Dearborn?
== _gersome informalionas o Where [0 Eolo mekup e tar=— =4 =/ Isthateomsideedsouathwes tFBetroit —=—————=
5 al, 5 Q. Iwould assume so.
6 Q. Were youacting as Angie's attorney at this time regarding 6 A, ldon't know,
7 her nuisance abatement issues? 7 Q. Michigan Avenue, which goes -- which is in Detrait,
8 A, TForthis? 8 A, It's like the north end, south end of southwest Detroif.
9 Q. Yes. 9 Michigan kind of hugs that more to the north of southwaest
10 A, No, because [ was a defendant. 10 Detroit,
11 Q. Okay. Well, I just didn't want (o -- this is more like & 11 Q. What happened when you arvived at the tow yard?
12 civil action that you were involved in for the nuisance 12 A. Angie went inside. She told me she had to pay another
13 abatement, 13 impound fee, and we were able to pick up her car oul of the
14 A, I'msorvy. | wouldo't say I acted as her attorney, no. 14 lot.
15 Just knowing -- having an idea as to the process, the legal 15 Q. Was there any damage to the car? B
16 processes, | was just trying to be there for her. 16 A, Tdidn't inspect the car. It's her vehicle, but I don't
17 Q. Did she ask you for any legal advice concerning the 17 believe that there was,
18 nuisance abatement charge? 18 Q. Did she tell you that her car is damaged?
19 MS. BRUNER-JAMES. Objection; relevance. 19  A. No, she didn't tell me,
20 THE WITNESS: No. 20 Q. Mr, Kaiser, have you sulfered any (ype of damages or
21 BY MR. ASHFORD: 21 injuries from the incident at the CAID on May 3 1st, 2008,
22 Q. Soyoucan tell me il this invades attorney-client 22 that we have not discussed here today?
23 privilege or not; 1 den't think it does. Why didn't you 23 A Yes.
i 24 guys fight the $900 nuisance abatement fee or cost? 24 Q. Please tell me about those damages or injuties,
5 2% AL Firstofall, it's her car, and it's her responsibility, 25 A, Okay. After the incident, 1 had an increase in my - in
' LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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L cealing with anxiety and depression. And [ atiribute it 1 but she brought it up in her dectsion,

2 now to, first of all, having a misdemeanor hanging over 2 And she awarded temporary custody, instead of

3 your head as an attorney is a pretty serious thing. And 3 50/50, what [ wanled, she gave my wile four days and me

4 you can pet suspended from the practice of law if you are q three. So she had 52 days more per year in the actual

5 convicted of a misdemeanor. And being put in that 5 divorce setflement. Because 1 wanted my children half the

6 situation at thal time was very traumatic for me dealing 6 lime. | basically offered to pay additional money, you

7 with that, and not knowing what the outcome is going to be, 7 know, if she was willing to bargain on the days so that |
= you know. 8 get them 50 percent of the time. So | leel that | paid
j 9 Reading about it in the newspaper that an 9 money for my children's tlime, And 1 feel like this was
L0 attorney - you know, thank God my name wasn't in there, as 10 used against me in that courl proceeding in a way. Whether
! 11 it was here at this time. [('s alot. [ don't want to be 11 it was addressed dircotly or not, 1 feel like it was used
L 12 thought of in that light with my clients. 12 against me. [ had the misdemeanor hanging over my head, us
13 The other thing is understanding that this is 13 an altorney.
;’ 14 going on, you know, | might have to report something to the 14 [ had a fear of -- here's the other thing: [
’ 15 Stale Bar regarding this incident, creates a lot of 15 spent a lot of money in Detroit. 1 worked in Delroit. You
1 16 anxiety. 16 are an attorney; you know these things, We are down here
17 The mental aspect also that came into play, this 17 quile a bit. I go to the Workers' Comp Bureau; [ go to
1 tickel, & notice Lo appear, something came (o my -- the 18 lunch down here, Tused 1o have season tickets for the
1o actual home that T owned at the time where my wife was 18 Tigers, for the Lions, before the divorce. Enterlainment
20 residing. And we were going through child custody issues, 20 down here. [ love the city, or | had loved the city, and |
| 21 fighting over the children, [ have two children, and we 21 always was proud of it. And I always spoke highly of the
: 22 had -- 22 cily.
23 Q. Soyouwere still married at that time? 23 After this incident, my feelings changed quite a
24 A, Still married. 24 bit, after having your rights basically trampled on. As an
E 25 Q. When the ticket arrived at that home? 25 alttorney, you always hear stories of clients that tell you,
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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1 A. Yeah, that's why | was living with my parents. Yesh, 1 "This is what happened. This is what happened.” And you
; 2 legally married, 2 are -- you always look at it kind of like, "Well, you know,
i 3 Q. Itarrived at the home? 3 this guy has got a long track record, I could see why the
: — A Wewentimoeehideustody earngramd theylisterod=—==A=—=—politewould-de-this == '
‘; 5 there is a referee. She's making her basis to award 5 But having that happen to you, if that ever
& temporary custody of the children to the parents, who she's 6 happened (o you, to have that feeling come across you that
7 going to give them to, how she's going to divide up the 7 your rights are being violated, not only your rights being
f 8 parenting time. And, you know, at these type of hearings 8 violated, let alone the people that you look to to help you
9 they allow hearsay, everything in. They want to hear 9 and pratect and serve you are the people that are hitting
E 10 what's going on with the situation. And I was already 10 you and kicking you when you are not threatening in any
| 11 uneasy aboul that, 11 way. It changed my perspective on how [ choose Lo spend my
1 1z During the hearing, she brought out the notice o 12 money, what [ choose to do down here. And il's always in
| 13 appear for the 36th District Court misdemeanor, loitering 13 the back of my mind, you know. People wonder why we don't
| 14 in a place of illegal oecupation, and brought it up to the 14 come dawn from the suburbs.
‘ 15 referee. Other than loitering in a place of itlegal 15 Q. Had you ever had any problem in the City of Detroit bafore
, 16 occupation, which to me sounds like I'm in a crack house or 16 then with the police department?
r 17 something. Which, you know, that type of charge, thoseare 17 A, No, but 'm also -- [ feel 'm a law-abiding citizen.
\ 18 the type of charges you see, as an attorney, when you see 18 Q. Have you ever had problems with the police department since
{ 19 loitering in a place of illegal occupation, it's usually 19 that time? Strike that.
20 people hanging oul in drug houses. That's my take on it. 20 Have you ever had any problem with the Detroit
21 And that's probably what she's thinking, and she Z1 Police Department since that time?
t 22 shows it to the referee. You know, how do [ explain this 22 A. I'munot down here as frequently, but, no.

23 to the referee? The referee actually cites the fact that 23 Q. What happened with the licket?
24 she brought up this tickel in her opinion. She's not 24 A. The tickel was eventually dismissed.
25 saying whether or not it had any bearing on her decision, 25 Q. Did you represent yourself?
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1 A, No. 1 A, No.
2 Q. Who represented you? 2 Q. Why not?
3 A, linitially contacted Gary Janadia, and [ believe he put 3 A, What other areas -- | mean, they filed in lederal court,
4 his appearance in on the ticket Tor Angie and L. 4 they are representing me in a civil action.
5 Q. Did he represent you lo the end? 5 Q. Lelmeask you this: Are you aware of -- that you could
6 A. Whal I believe happened is that he adjourned the matter a 6 file a citizen complaint with the Detroit Police
7 couple of times because this was going on with the ACLU had 7 Department?
3 laken ona lot of these cases, and they filed & motien. | 8 A, Dwasn'taware, and il -- al the lime, 'm sure [ could
9 think it eventually got dismissed, and we got put on -- 1 8 have done seme research to figure oul what else T could do,
10 had been in contact with them. And the ACLU put meonthe 10 but my perspective or perception on that, is anything
11 list for tickets to be dismissed. And as part of that, the 11 really going lo gel done by filing a citizen's complaint?
12 judge's motion, or whatever happened, the agreement between 12 Q. Did you file a complaint with the justice department or any
13 the City of Detroit and ACLU, which I don't know, Twasput 13 type of State of Michigan agency regarding a violalion ol
14 on the list, and the ticket was evenfually dismissed. 14 your civil rights or police action?
15 Q. Was the same true for Angie? 15  A. This isthe complaint that I'm going with,
i6 A, Yes 16 Q. Okay. And by lhis complaint, you are speaking of this
17 Q. Why didn't you represent yoursell? 17 lawsuit, correct?
18 A, Aren't we taught in law school a lawyer who represents 18 A, That's cotrect.
19 themselves is a fool for a client? 19 MR, ASHFORD: Thank you. [ have nothing further.
20 Q. 1 was just wondering why you didn't represent yourself, | 20 THE WITNESS: Thank you,
21 understand, okay. 21 MS. BRUNER-JAMES: [ have a few questicns for
22 A, And [ took this very seriously, [ was -- I felt like [ 22 YOU.
23 didn't have a choice but to fight this. [ wasn't about to 23 EXAMINATION
24 enter any type of plea agreement on there. 1 would go down 24  BY MS. BRUNER-JAMES:
25 at a trial, do whatever it took to get out of this. It was 25 Q. When you first entered the CAILD, did you show your I3 to
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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i very stressful having this, you know, mark against me. 1 anybody?
2 Q. Did you appear at the 36th Distriet Court? 2 A Yes
3 A, I'msure Idid. [can't recall if he was able -- 3 Q. And whal was your understanding of the purpose ol showing
= 4 appeared alleast-omene occasion. - - rm e e e ey U B S youwrknow? = e ae =
5 Q. Was that for an arraignmeni? 5 . A. 1fyou are over 21, you could be ser ved or are able to
& A, No, I believe he was able to walve my arraignment, & drink alcohol, or purchase an aleoholic beverage.
7 Q. Okay. Andyou believe you appeared once, but you don't 7 Q. And yoy received some kind of identification as being over
8 know? 8 217
9 A, lthink1appeared down there to meet him, and I think he 9 A, Yes, Thatwrist band, I believe.
10 took care ofit. And I don't know if 1 went in front of 10 Q. When the police first entered the courtyard where you were
11 the judge or not; 1 can't recall. Just keep in mind, I'm 11 standing at the CALD, did you hear any of them identify
12 going in front of judges all the time on different cases. 12 themselves specifically as police officers?
13 You know, don't recall if T went in front of 2 judge. It 13 MR. ASHFORD: Objestion: asked and answered, but
114 was jusl - would have been just a pre-trial hearing, which 14 go ahead.
15 is a routine matter, But il's my case, bui | don't know if 15 THE WITNESS: 1 belicve that it's in the
16 I actually went in fronl of the judge. | think he was able 16 transcripts that | said that [ never heard any of them
17 to explain to the judge that this is -- we got this other 17 identify themselves as police officers, bul that they were
18 lawsuit pending right now, or the motion pending, not a 18 shouting to get the fuck down or get down or lie down. And
19 lawsuit, but this was belore this whole civil lawsuit, A 19 I didn't see any distinguishing marks identifying them as
20 motion was pending, and they are wailing for an answer on 20 police officers either. And [ believe thal's consistent
21 the motion. 21 with what ['ve already answered.
22 Q. Okay. Aside from this lawsuit, have you filed any typeof 22 BY MS. BRUNER-JAMES:
23 complaint concerning the incident that eccurred at the 23 Q. Didthey say anything indirectly that indicated they were
24 CAID, also known as the Contemporary Art Institute of 24 police officers, like a search warrant?
25 Detroit, with any public or governmental agency? 25 A, They never mentioned any Lype of search warrant or any
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1 other indications that they were police officers. L single picture, and those are several boot prints oh my
2 Q. Okay. 2 back from the officers being in the mud.

3 A, That came later, 3 Q. Do yourecall approximately what time the picture was
fl 4 Q. Youteslified earlier that you did not turn around to look 4 taken? r
5 for a badge or name tag or description of the officer that 5 A, Ithad to be around five or 5:30 in the morning on the day
i [ kicked you. & that we were arrested, 3:30 in the morning, | think.
‘ 7 A. That's correct. 7 MS. BRUNER-JAMES: Okay. Nothing else.
| 8 Q. Once you were able or felt free to view the officers, did 8 FURTHER EXAMINATION
w ] they have visible badges or name tags? 9  BY MR. ASHFORD:
10 A. Some of them did and some of them didn't. And | was -- as 10 Q. This picture was taken by Mark, you said?
| 11 | saw — even as | saw the people rushing in immediately, 11 A. Yes. Itwas taken with a cellphone camera, And, you know,
‘ 12 some of them weren't - they weren't all wearing the same 12 in 2008, cellphone cameras weren't the best. But [ think
} 13 outfits; they had different bits and pieces, Most of 13 you can get a prelty good idea of the number or multiple
: 14 them -- i anything, it was like they had an intent to 14 boot prints on my back.

15 disguise their identity, you know. Looking at people in 15 Q. Soisthisa photograph of your back?
‘ 16 face masks and other things, it was like they were doing 16 A, Yes
f 17 everylthing not (o be identified as who they are. 17 Q. Andit's taken by Mark Kaiser?
‘ 18 MS. BRUNER-JAMES: That's all for me. 18 A, That's correct.
! 19 MR, ASHFORD: | have just one more question for 19 Q. Atsome pointduring the morning hours of May 31Ist, 2008?
; 20 you. 20 A, Yes

21 FURTHER EXAMINATION 21 Q. s this your upper back?
; z2  BY MR, ASHFORD: 22 A, This - 1I'm wearing a button-up shirt. This is the bottom
‘ 23 Q. When you entered into the CAID and you showed your [D - 23 boot print, a5 you can sce, like near the botlom of the

24 A Yes. 24 picture. It's probably the top of my buttocks, and then it

25 Q. --did they tell you why they were requesting to see your 25 goes all the way up to my mid-back. And if you look on the

LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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{ 1 1Dy 1 right side of the picture, you can see my arm, the back of
! 2 A. They didn't say anything to me. [ can only assume that 2 my arm, and then up to my elbow, the clbow starts, the
1 3 they were checking to see if | was of legal drinking age, 3 sleeve going up.
17 — 4 a5 15 1E case When yolrenter al oSt any-ar O aiempris—— —d—= e = K- yo U= TSIy wherewas-this-men=zgam?——
i 5 purchase an alcoholic beverage. 5 A, At Brey's hamburger place in Hazel Park.
| 6 Q. Did they tell you why they were putting & wrist band on & Q. And it was taken using your brother's cellphone?
it 7 your wrist? 7 A. My brother's cellphone, yeah.
‘ 8 A, Theydidn't tell me. It was an assumption on my part that 8 Q. Do you know if he still has that cellphone?
9 they were puliing a wrisl band on my wrist because I'm of 9 A, 1donotknow, Probably not, but that's -- T don't have
' 1.0 legal drinking age. 10 personal knowledge.
{ 11 MR. ASHFORD: Okay. | have nothing further. 11 Q. Isthis photograph on your computer?
‘ 12 MS, BRUNER-JAMES: I'm sorry, Jerry, [justhave 12 A. T-don't think that | have this photograph on my computer,

13 one more thing, You should have received a copy these in 13 but [ believe that my attorneys may have it on their
; 14 your Rule 26. _ ) 14 compuler.
i 15 (Exhibit A, Photograph, marked for 15 0. Do you know how your attorneys received it? Was it from
,‘ le identification.) 16 you or from Mark?
i 17 BY MS. BRUNER-JAMES: 17 A, ltwas | believe from me. I believe [ sent it to them,
‘ 18 Q. I'mshowing you what's been marked as Exhibit A, Doyou 18 Q. Tid you send it electronically?
i 19 recognize that image at all? 18 A, Tbelieve that I did.
? 20 A, Yes, [do. 20 Q. Do you know if there are any prints of this picture that

21 Q. Can you describe what you see in thal image? 21 exist?

22 A, Thal's my upper torso [rom basically my belt line to almost 22 A, Any actual prinis?

23 my shoulder. It's a fittle bit grainy on this image, but 23 Q. Yes.

124 this was taken by my brother Mark at the restaurant, Brey's 24 A. | don't know that there are.
25 restaurant, after the incident that I described. We took a 25 MR. ASHFORD: [ have nothing further.
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1 (The deposition was concluded
i 2 at4:15 p.m.)
: 3 .
4
: 5
! 6
7
: 8
f 9
‘ 10
§ 11
12
13
i; 14
E 15
16
; 17
i 18
| |29
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\ 22
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i 25
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! 1 STATE OF MICHIGAN )
Pl ) ss.
: 3 COUNTY OF WAYNE )
- _ 4 L, Sherei I_Ruff, Notary Publie withinand for —
I 5 the Counly of Wayne, Staic of Michigar, do hereby cerity T -
: 6 that the witness whose attached deposition was taken before
' 7 me in the above entitled matter was by me duly sworn at the
; 8 aforementioned time and place; that the testimony given by
: 9 said witness was stenographically recorded in the presence
! 10 of said witness and aflerwards transcribed by computer
i‘ 11 under my persenal supervision, and that the said deposition
i 12 is a filll, true and correct transcript of the testimony:
i 13 given by the wilhess.
! 14 [ further certify that I am not connected by blood or
i 15 marriage with any of the parties or their attorneys, and
‘ i6 that [ am not an employze of cither of them, nor
17 fimancially interested in the action,
) 18 IN WITNESS THEREOF, I have herounto set my hand at the
: 19 City ol Detroit, County of Wayne, State of Michigan.
20
21 Date Sherti L. Ruff, CSR-3568
Wayne County, Michigan
a My Commission Expires: 9/25/15
23
24
25
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UNITED STATES DISTRICT COURT
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
SCUTHERN DIVISION

IAN MOBLEY, KIMBERLY MORBLEY,
PAUL KAISER, ANGIE WONG, JAMES
WASHINGTON, NATHANIEL PRICE, JEROME
PRICE, STEPHANIE HOLLANDER, JASON
LEVERETTE-SAUNDERS, WANDA LEVERETTE-
SAUNDERS, WANDA LEVERETTE, DARLENE
HELLENBERG, THOMAS MAHLER and
LAURA MAHLER,
Civil Action
Plaintiffs, No. 10-10675

_..VS_

CITY OF DETROIT, VICKI YOST and
DANIEIL BUGLO,

Defendants.

The Deposition of ANGIE WONG, taken before me,
Sherri L. Ruff, C8R-3568, a Notary Public within and for the
County of Wayne, State of Michigan, at 1392 East Jefferson

Avenue, Detroit, Michigan, on Thursday, October 21, 2010.

APPEARANCES :

KATHRYN BRUNER-JAMES, ESQ.
DANTEL S. KOROBKIN, ESQ.
Goodman & Hurwitz, PC

1394 East Jefferson Avenue
Detroit, Michigan 48207

Appearing on behalf of the Plaintiffs,

JERRY L. ASEFORD, ESQ.
DANIEL M. KOESTER, ESQ.
City of Detrcit Law Department
660 Woodward Avenue
1650 First National Building
Detroit, Michigan 48226
Appearing on behalf of the Defendant.
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Page 2 Page 1
: WITNESS INDEX 1 Q. Have you ever given any type of testimony in a proceeding
' 2 such as this?
Witness Examined by Page 3 A No .
; ANGIE WONG Mr. Ashford 3 4 Q. Witha courl reporter present?
_ ) 5 A, No
! Ms. Bruner-James 44 6 Q. Okay, Well, the court reporter is silting to my left and
oo 7 sitting to your right, and she's taking down every word
é 8 that we say. So I'm going to need verbal answers fo my !
9 questions, I
10 A. Okay.
11 Q. And you've seen court proceedings on television before, '
EXHIBITINDEX 12 correct? .
13 A, Yeah. 4
Exhibit No. Description Page 14 Q. This is the same thing, but we are just out of court,
(None Marlked) 15 A. Okay. :
16 Q. It'sa mere informal setting in a conference room. But you !
o 17 are under cath, and | just need verbal answers to my !
18 questions. 1
19 Also, if I ask you a question and you do not
20 understand, please let me know, and 1 will rephrase it
21 until hopefully you do understand. Okay? i
22 A. Allright. f
23 Q. Canyou give me your full name, please.
: 24 A, Angie Wong.
! 25 Q. What's your currenf address, Angie? ;
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE :
(313)962-1176 (313) 962-1176 :
Page 3 Page 5 {
1 Detroil, Michigan 1 A, It's 15744 Van Avenue, Fraser, 48026, ;
z Thursday, October Z1, 2010 2 Q. How long have you lived there? ;
i 3 4:15 p.m, 3 A, Justlike two monihs,
% = I—Q=Who-do-you-live-therewithz - =
5 ANGIE WONG, 5 A, My grandmother.
6 was thereupon called as a witness herein and, afler having 6 Q. What's your grandmother's name?
7 been first duly swomn to tell the truth, the whole truth and 7 A, Jun Yow (ph) Leung, I'm not sure how you spell her first
8 nothing but the truth, was examined and testificd as 8 name, but I can spell her last name.
9 [ollows: 9 Q. That was going to be my next question.
F 10 MR. ASHIFORTY:: Let the record reflect that this is 10 A, L-c-u-n-g.
H the depasition of Angie or Angela? 11 Q. Low old is she approximatcly?
1z THE WITNESS: Angie, 12 A, Tthink she's like 73.
13 MR, ASHFORD:; Angie Wong, taken pursuant to the 13 Q. Where did you live before that?
14 Michigan -- strike that. Taken pursuant to the Civil Rules 14 A, Atmy parenls',
15 of Federal Procedure, with notice (o all partics. And fo 15 Q. And what's their address?
16 be used for any and all purposes allowed under the Federal 16 A, 20307 Sunny Side, St. Clair Shores, 48030.
17 Rules of Civil Procedure. 17 Q. And had you lived there since your childhood with your
18 EXAMINATION 18 parents?
; 19 BY MR. ASHFORD: 19 A, Ihave lived there for like three years. Before that | had
20 Q. Good afternoon, Ms. Wong. My name is Jerry Ashford, andI 20 a house with my ex, and ! lived with my friend, like one of
: 21 represent the City of Detroit and the Detroit police 21 my girlftiends.
i oz officers in this lawsuit thal you have brought. 22 Q. Okay.
: 23 Have you ever given any type of court testimony 23 A, [had aloft downtown,
; 24 before? 24 Q. And what was that address?
25 A, No. 25 A, To which place?
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Page 6 Page 8 E
. 1 Q. Totheloft. 1 Q. Yes {
2 A, 1lived at the Brooklyn Lofts and Milwaukee Lolis. 2 A. Oh, Wayne County, Holy Cross Hospital.
' 3 Q. Isthat - you said Milwaukee Lofis; is that in Detroit? 3 Q. Whatcity? :
4 A Yeah, that's like at Milwaukee and East Grand. 4 A, Detroit.
5 Q. Isee. How long did you live there? 5 Q. Didyou attend high school in Detroit? ‘
6 A Abouta year, 6 A, Ne.
7 Q. And who did you live there with? 7 Q. Where did you attend high school? i
‘ 8 A, [lived there with my ex. 8  A. 1wentto three different high schools. [ went to Fraser, '
9 . What's his name? 9 South Lake and North Lake. ;
10 A, Derck Smith. . 10 Q. Why did you go to three different high schools?
11 Q. Okay. And approximately what time did that relationship 11 A. Because my parents moved to St. Clair Shores during my
l1z2 end? 12 freshman year, and then that's when I went to South Lake.
: 113 A. 1 was with him when I was like 19 years old. About five, 13 And I switched over from South Lake -- 1 got dropped from :
‘ |14 SiX years. 14 South Lake, so I ended up going to North Lake.
15 Q. Soapproximately 2004, 20057 15 Q. Yousaid you got dropped from South Lake?
: le A, Yeah 16 A, Yeah
' 17 Q. Your relationship ended with hin befere your relationship 17 Q. What does that mean?
18 with Mr. Kaiser? 18 A, 1think T got suspended for a semester, so that's how |
19 A, Yes 19 ended up at North Lake.
20 MS, BRUNER-JAMES: Qbjection; relevance. 20 Q. Why did you get suspended?
21  BY MR, ASHFORD: 21 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance, :
' 22 Q. Atsome peint you had a relationship with Mr, Kaiser? 22 THE WITNESS: Because this kid was making racial :
23 A. Yes. Paul was my boyfifend. 23 slurs to me, and | threw a book at him and accidentally hit f
: 4 Q. Forhow long? 24 him in the face, | wasn't trying to hit him in the face :
] 25 A, Forabout two-and-a-half years, 25 with i, i
| LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE ;
i (313} 962-1176 (313) 962-1176
i Page 7 Page 9 E
: Q. Are youstill in a relationship with Mr. Kaiser? 1  BY MR, ASHFORD: i
A. No. 2 Q. Washe hurt?
E Q. When did that relationship end? 3 A, No.
' Ae=l=ikesinsseven-menthsage - =—0—==Suo=fron=Seuth-bake=you=wenizto=what:highschool?= —
i 5 Q. Do youhave a Michigan cperator's license with you? 5 A. North Lake.
6 A, Yes. & . North Lake?
7 Q. May [secit, please? 7 A, Yes.
B MR. ASHFORD: Let the record reflect that 8 Q. Andwhere is that localed?
9 Ms. Wong has handed me a Michigan operator's licensc, 9 A, St Clair Shores.
L0 number W-520-067-007-088, which expires February 2, 2012, 10 Q. I[s that an alternative school?
11 and in the name of Angiec Wong. 20307 Sunny Side Street, 11 A. Yes,
12 St. Clair Shores, Michigan, 48080-4239. Date of birth, 12 Q. Did you graduate from that school?
13 February 2nd, 1996, No endorsements, restriclions 13 A, No
i 14 _corrective lens, with an address change on the back of the 14 ). Did you eventually get a GED?
i 15 eperator's license as 15744 Van Avenue, apartment 337-B, 15 A. Yes
F 16 FFraser, Michigan, 48026, Address change was made on 16 Q. What year did you get a GED?
: 17 Tuly 28, 2010, Thank you, ma'am. 17 A, Igotitlike five years ago approximately. ;
18 BY MR. ASHFORD: 18 Q. Angie, how old are you? :
19 Q. Ma'am, what's your Social Security number? 19 A, Twenty-four. :
20 A, 382964712 20 Q. Areyou currently employed?
21 Q. Andis the date of birth on your Michigan operatot's 21 A, Yes.
2. license correct? 22 Q. Where?
23 A Yes 23 A, Bouzouki Lounge.
24 Q. Where were you born? 24 Q. And where is that located?
5 A, Where was [ born? 25 A, On Lafayette,
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Page 10 Page 12 5
' 1 Q. Andhow long have you worked there? 1 (Discussion off the record.)
: 2 A. About three years. 2 BY MR. ASHFORD: !
3 Q. And what do you do at Bouzouki Lounge? 3 Q. Soyou told me about the DUL. Were you ever convicted of .
| 4 A, I'man entertainer, 4 that ¢charge?
S Q. Also called a dancer? 5 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.
E 6 A Yep. 6 THE WITNESS: Yes, | was. 5
7 Q. Where did you work before the Bouzouki Lounge? 7 BY MR, ASHFORD; .
? 8 A. | have worked at Player's, Coliseum, 8 Q. Didyou spend any time in jail on that charge? '
i 9 Q. How long were you al Player's? 8 MS, BRUNER-JAMES: Objection, relevance. al
. 10 A. 1Dbounced around from place to place. They don'tpaymelo 10 THE WITNESS: T just spent -- they took me to
: 11 work at their ciub, so I'm considered as an independent 11 jail over night; that was it. 1 got released the next day. ;
i 112 contractor. And [ pretty much go to work when [ want to go 12 BY MR. ASHFORD: !
1 13 to worlk. 13 Q. Butonse you were convicted, you didn't spend any time in
14 Q. And you can go from one place to the other anytime you 14 jail for it?
i 15 want? 15 A, Oh,no.
! 16 A, Anytime [ want to. 16 (). So besides being arrested for the DUI and the shoplifling
i 17 Q. How long have you been an entertainer at the Detroit 17 when you were |7, have you been arrested any other times?
: 18 various adult entertainment clubs? 18 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance,
l 19 A, Six years. 19 THE WITNESS: No.
20 Q. Six years;is that what you said? 20  BY MR. ASHFORD:
21 A. Yep 21 Q. You have never been arrested performing in Detroit's clubs?
122 Q. Have you ever served any time in the military? 22 A, No, _
i 23 A No. 23 MS. BRUNER-JAMES; Objection; relevance.
i 24 Q. Have you ever been arrested? 24 THE WITNESS: No, I gota ticket. :
l25 MS., BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 25
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176 (313) 962-1176
f Page 11 Fage 13
i 1 THE WITNESS: Yes, [ have. 1 BY MR. ASHFORD:
: 2 BY MR. ASHFORD: 2 Q. You've gotlen a ticket before?
3 Q. How many times? 3 A, Yes, atickel.
A=A —Fhave-hesrarested-formED Ui-thErok ——Q—Did:you-have-lo-appeat=in-36thDistrictCautii—
5 Q. Was that in Qak Park? 5 A, Yes.
6 A, Yes, in QOak Park. &6 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. :
7 Q. What other times have you been arrested? 7 THE WITNESS: Serry.
8 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 3  BY MR. ASHFORD: :
g THE WITNESS: I got a shoplifting charge when1 ¢ Q. Did Mr. Kaiser represent you on that ticket?
10 was like 17 10 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.
11 BY MR. ASHFORD: 11 THE WITNESS: No.
12 Q. Where? 12 BY MR. ASHFORD:
13 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevanee. 13 Q. He's represenied you before, though, correct?
14 ~ THE WITNESS: In Madison Heights, [ think, 14 A, Correcl.
15 BY MR. ASHFORD: 15 Q. Who represented you on that ticket that you appearcd on in
1% Q. Did you ever have to go to court on that charge? 16 the 361h District Court?
17 A, Yes, | went to court. 17 A. Fortheblind pig? k
18 Q. Whathappened with the charge? 18 Q. Okay,no. You stated that you had received a ticket for j
19 MS. BRUNER-JAMIIS: Objection; relevance. 19 performing in Detroit clubs, correct? ;
20 THE WITNESS: 1 ended up on probation. 20 A. Correct,
21 BY MR, ASHFORD: 21 Q. Who represented you on that ticket?
22 Q. Soyoupled guilty to it? 22 MS. BRUNER-JAMES: Objection; rclevance,
23 A Yes. 23 THE WITNESS: [ didn't have an attorney; 1 just
24 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 24 showed up to court. ;
2 Can we go off the record for one quick second? 25
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: !
Page 14 Page 16 %
l 1 BY MR. ASHFORD: 1 THE WITNESS: No. !
[ 2 Q. Whal happened to the ticket? 2 BY MR, ASHFORD: '
I 3 A, lthink actually -- no, wait, it was -- the clubs provided 3 Q. Have you ever been -- [ ask everybody these questions, i
4 the attorney, the club owner, That's when I worked at 4 Have you ever been treated for substance abuse? f
j 5 Cheetah's. That was like five years ago. 5 MS. BRUNER-JAMES: Objecticn; relevance. '
; & Q. Doyouknow who the attorney was? 6 THE WITNESS: Alcohol abuse for my DUL }
7 A. No, [ don't. 1actually don't remember, so I don't know, 7 BY MR, ASHFORD: |
| f Q. When you were in a relationship with Paul, he did represent 8 Q. Okay.
1 g you in court, though? 9 A, [t was out-patient counseling.
. 10 A. Yes. for my DUL 10 Q. Was that part of the court's sentence?
; 11 Q. Any other cases? 11 A, Yes.
! 12 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 12 Q. Orprobation? ;
| 13 THE WITNESS: No, 13 A, Yes. :
: 14  BY MR. ASHFORD: 14 Q. Anyother time? !
| 15 Q. Yousure about that? 15 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. :
i 16 A, Actually, no. I'msorry, I'm bad for memory right now, 16 THE WITNESS: No. Not that [ can think of, no. '
: 17 Q. Canyou recall any other cases he represented vou on 17 BY MR. ASHFORD: '
} 18 besides the DUIY 18 Q. Where did you receive this substance abuse treatment?
‘ 19 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. 19 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. :
} 20 THE WITNESS: 1 got a ticket for a blind pig, and 20 THE WITNESS: Pioneer Counseling; if's in f
21 | think -~ [ believe -- [ think he did, he represented me. 21 Sterling Heights, :
% 22 BY MR. ASHFORD: 22 BY MR, ASHFORD: i
23 Q. The blind pig that ticket that you are referring to, is 23 Q. Was it in-patient or out-patient?
; 24 that the ticket from when you were in the Contemporary Art 24 A, Out-patient. '
! 25 Institule of Detroit? 2% Q. How long was the program?
LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
! (313)962-1176 (313)902-1176
| Page 15 Page 17
1 A No. 1 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance.
2 Q. Where was this blind pig located? 2 THE WITNESS: About like three, three-and-a-half :
: 3 A. This was somewhere in Corktown, 3 months.
¥ A=— Q=0 ny=Doyoumrenemberthesdate=that-you=weregivenzthal—=—A=——RBY¥-MR=ASHEQLE. ; ; s —|: {
i 5 citation? 5 Q. What year did the DUI occur? !
& A, No. I'mnotsure of it, 6 A, 2009, :
T Q. Okay. 7 Q. Was the substance abuse counseling helpful?
2 A. 1know it was like | think around like winter time, 8 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance. .
9 Q. Do youknow what year? 9 THE WITNESS: Yeah. :
10 A, Like, gosh, ] don't -- like not off the top of my head. 10 BY MR, ASHFORD: -
11 Q. Was it before you received the ticket for being in the CAID 11 Q. Have you ever been treated for any psychological, '
12 or after? 12 psychiatric or mental health issue?
13 A After. 13 MS. BRUNER-JAMES: Objection; relevance,
14 Q. Do yourecall the specific charge? 14 THE WITNESS: No. See, [ listened that time; 1
15  A. Something being in a blind pig. I'm not sure. 15 waited. . .
16 Q. Soyouweren'l running the blind pig; you were there? 16  BY MR, ASHFORD: .
17 A, 1 wasjust there. 17 Q. Did you suffer any physical injuries from the May 31st, :
: 18 Q. Wereyou dancing? 18 2008, CAID incident?
! 19 A, No. | was giving my girlfriend a ride to her roommate that 19 A, 1 mean, | didn't have to go to the doclors to get checked
! 20 was there. T was waorking that night, though. But like [ 20 out, but like T did get kicked in my back hard by one of
' 21 ran info my girlfriend at the casino, and she asked me for 21 the officers.
; 20 a ride, so [ drove her there, 22 Q. Didit hurt? .
| 23 Q. Besides the DUI and the shoplifting, have you ever been 23 A, Ycah. [ mean, yeah, yeah, it hurt.
' 24 convicted ol any other crime? 24 Q. Did it leave a bruise?
: 25 MS. BRUNER-JAMES: Cbjection; relevance. 25 A, Ttdidn't bruise; it just made me sore for a couple days. '



2:10-cv-10675-VAR-MKM Doc # 84-19 Filed 04/17/12 Pg 8 of 15 PgID 2052

LUZ0D REPORTING SERVICE
(313)962-1176

LUZOV REPORTING SERVICE

(313)962-1176

e

6 {(Pages 18 to 21)

Page 18 Page 20
1 Q. Andyoudid not seek medical treatment for that? 1 A, [ paid for a fee for me, Paul and his brother.
;‘ 2 A, No. 2 Q. Okay. Did anyone tell you you had to be a member to gel
: -3 Q. And we'll get more into that later on. You ean tell me 3 in?
4 about that, bul I just wanted to know if you suftered any 4 A, No.
: 5 injuries. 5 Q. Didyou fill out any type ol paperwork or application to
6 Have you ever been on the CAID web site? 6 become a member of the CAID at that time? ]
. 7 A, No, . 7 A. No. i
; & Q. Have you discussed the May 31st, 2008, CAID incidenton the 8 Q. Had you ever been to the CAID prior to May 31st of 20087 l
i 9 internet? 9 A, Yes, | have.
. 10 A, No. 10 Q. What kind of events had you attended al the CAID?
11 Q. Do you havea Facebook page? 11 A. Funk Night.
: 12 A, Yes 12 Q, How many times?
E 13 Q. Have you discussed the incident on your Facebook page? 13 A. Like two or three times.
| 14 A No 14 Q. During the two or three times that you had been (o |
15 Q. Didyou record any noles about the incident? 15 Funk Night at the CAID before May 3 st of 2008, had you ;
16 A, No. 16 ever observed any type of unlawlul use of narcotics?
17 Q. Did you have a cellphone at the lime? 17 MS. BRUNER-JAMES: Objection; foundation.
18 A Yes 18 THE WITNESS: No. |
' 19 Q. Who was your cellphone carrier? 19 MR. ASHFORD: Strike that. Well, [ will take the
i 200 A AT&T. 20 answer. :
' 21 Q. And what was your cellphone number on May 31st, 20087 21 BY MR. ASHFORD:
2 A, 386-804-83048, 22 Q. Letmeask you again. Prior to May 3 1st of 2008, had you '
i 23 Q. Did you use your private motor vehicle to get to the CAID 23 during the times that you had been at the CAID, had you I
24 on May 31st of 20087 24 ever observed any use of unlawful narcotics? 1
: 25 A, Yes. 25 MS. BRUNER-JAMES: Objection; foundation, |
LUZQOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE i
i (31339062-1176 (313) 962-11706 !
' Page 19 Page 21 ;
1 Q. What kind of" car did you own on May 31st, 20087 1 THE WITNESS: No. Like you mean like people 1:
2 A, 2000 black Mustang, 2 using matijuana, drugs? 5
3 Q. And you were the registered owner? 3 BY MR. ASHFORD:
= =i '“'n‘\\ \. AT e - ———(—Ye — - ] it
; 5 Q. Wasitinsured? 5 A. No. !
| 5 A Yes, 6 (. Had you ever observed underage minors in the club?
fr 7 Q. Who was it insured by? 7 A Well, [ mean — .
L 8 A, Atthe time it was Slate Farm. 8 MS. BRUNER-JAMES: Objection; foundation, :
9 Q. Do you still have the black Mustang? 9 THE WITNESS: They hand out wrist bands lor i
10 A, VYes. 10 people that are 21 and of age. T mean, if there was an
i 11 Q. Who is it insured by currently? 11 underage minor, like, I wouldn't know. [t's not like they
i 12 A Unitrin. 12 are wearing their ID on their shirts. ?
: 13 Q. Areyoucurrently a member of the CAID? 13  BY MR. ASHFORD: '
14 A, No. o ) 14 Q. Letmeask you this: Had you ever seen anyone purchase or i
15 Q. Have you ever been a member of the CAID? 15 Befng served alcoholic beverages — T 1
: 16 A, No. 15 A, No .
| 17 Q. My understanding is to get into one of these parties, you 17 Q. --who did nat have a wrist band? :
! 18 have to become a member because it's a members-only event. 18 A, No. Not to my recollection, no. .
19 Did you become a member of the CAID when you came to the 19 MS. BRUNER-JAMES: OIT the record for & second.
i 2 party on May 31st of 20087 20 (Discussion off the record.}
2 A, No. 21  BY MR. ASHFORD: :
} 22 Q. When you entered into the CAID on May 31st, 2008, didyou 22 Q. Ma'am, during the times that you were al the CAID during @
E 23 pay a fee to get in? 23 lhe Funk Night prior to May 3 1st of 2008, did you ever
: 24 A Yes. 24 observe any alcohol -- and by alcohol, 1 mean inloxicaling
25 Q. Didyou pay a fee for Paul to get in? 25 liquor sales or purchases after 2:00 a.m. in the morning,
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- ! Page 22 Page 24
{ 1 1 A. No. Ihave never been there after two a.nL 1 you come [rom?
J 2 Q. Well, you were on May 31st, 2008, correct? 2 A. CIliff Bell's, and 1 met -- Cliff Bell's; | mel up with Paul
i 3 A. Yeah, because the cops came in and forced us all in the 3 and his brother originally at Detroit Pub, and then from
4 mud. 4 there we wenl to Cliff Bell's.
5 Q. So your answer is no, you have not seen anyone served or 5 Q. Did you have anything -- did you go inside?
6 sold intoxicating liquor or alcohol alter 2:00 a.m, af the 6 A, At Clff Bell's?
7 CAID? 7 Q. No, what was the name of bar?
8 A, Correcl. Are you referring to that night while we were 8 A, Whiskey -- Detroit Pub?
9 there? Is that what you are -- 5 Q. Yeah.
‘ 19 Q. Neo, I was referring to the three Funl Nights before 10 A, No.
L1 May 3 Lst, 2008. 11 Q. Didyou ever go inside Detroit Pub?
i 12 A. No, no. 12 A, No.
i 13 Q. Before you went to the CAID -- strike thal, 13 Q. Okay. You drove your vehicle from Detroit Pub te
’ 14 During the three times that you were at the CAID 14 Clifr Bell's?
| 15 during Funk Night prior to May 31st, 2008, had you ever 15 A, Yes
1 16 observed any type of unlawful conduct? 16 Q. Did you have anything to drink at Chif Bell's?
L 17 MS, BRUNER-JAMES: | object as to form and 17 A, No.
18 foundation, 18 Q. Did you have anything to eat at CIifT Bell's?
! L9 THE WITNESS: No, [ haven't. 19 A, No.
i 20 BY MR ASHFORD: 20 Q. Did you have anything to eat at Whiskey in the Jar?
} 21 Q. Wheno you drove your black Mustang to the CAID on May 31st 21 A, No.
t 22 of 2008, who was in your car? 22 Q. Before you arrived at Detroit Pub, where did you come from?
f 23 A, Paul Kaiser and his brother, Mark Kaiser, 23 A, My parents.
: 24 Q. Where were you coming from? 24 Q. When you were driving to the CAID -- strike that.
f 25 A Whiskey in the Jar, 25 After you acrived at the CAID, where did you
' LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
| (313)962-1176 (313) 962-1176
Page 23 Page 25
ﬁ 1 Q. And whalis Whiskey in the Jar? 1 park?
: A, 1U's a bar in Hamtramck. 2 A. Like where did 1 park at the CAID?
; 3 Q. How long had you been there? 3 Q. Yeah
— —i—A=WeRwere EW hiskeyEreheTarlsvauld-inveo-say-ahanm——t——A—lrth=lrontorRosa=Rarks e ——= e
5 half hour. 5 Q. Okay, I'm going show you what's been marked as exhibits --
6 Q. Didyou have anything to drink while you wete there? 6 Defendant's Exhibit 4 and Defendant's Exhibit 3,
7 A. Llhad one drink. 7 MS, BRUNER-JAMES: Before you get into the rhythm
8 Q. Whatkind of drink did you have? 8 of your questioning, 1'm just going to place my objection.
9 A, Three Olives grapc vadka with sugar free Red Bull. 9 Just for the record, plaintiffs received these
10 Q. How bigis that drink? 10 documents for the first time yesterday. These documents,
11 A, Probably like the size of this glass, 11 as | understand it, were received as the result of a Wayne
12 Q. Okay. 12 County Prosecutor's Office subpoena that plaintiffs were
13 MS. BRUNER-JAMES: Let the record reflect that 13 not provided with a copy of. And for the violation ol
14 "this glass” refers to maybe an cight ounce tumbler. _ 14 Rule4s, weobject to the oxhibits. However, in order to
15  BY MR. ASHFORD:; 15 avoid l‘e-'dépos_;-in_g the witnesses and without waiving the
16 Q. Priorto entering the CAID, had you had anything else to. 16 objection, I'm allowing them to view them and answer
17 drink that evening? And by drink, I mean infoxicating 17 guestions about them.
18 liquor, besides the drink that you had al Whiskey in the 18  BY MR. ASHFORD:
i 19 Jar. 19 Q. Ms, Wong, do cither of these exhibits, Defendant's Exhibits
| 20 A, No, that was the only one I had that night. 20 No. 3 or Exhibit No. 4 depict the front of the CAID?
f 21 (. Had you used any unlawful narcotics befere entering the 21 A. [ would say this is the front.
5 22 CAID that night? 22 Q. And you are pointing to Defendant's Exhibit No, 47
; 23 A, No, 23 A. Yeah
, (74 (). Where were you -- strike that. 24 Q. Thank you. For Defendant's Exhibit No. 3, is that the dzor
. { 25 Before you were at Whiskey in the Jar, where had 25 that you entered through to attend the event on May 31s,
i LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE

: (313) 962-1176 (3133962-1176
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: Fage 26 Page 28
| 1 20087 1 and just leave,
i 2 A Yes, 2 Q. Whydid you go in the back yard?
' 3 Q. So what happened after you parked your car? 3 A. Because we looked in the front and then in the room with
: q A, We walked in. [ paid - we showed our [D's, got in the 4 the DJ; he wasn't there, And there was a back yard area,
: 5 door. [ paid for all three of us; he gave us wrist bands, 5 50 we went out there to see wheo was out there, and he
! 6 And then Mark went and got us three beers, We were walking 6 wasn't there. So thai's how we ended up in the back yard.
[ 7 around trying to find my [viend that needed a ride. 7 Q. Soyou guys didn't dance while you were there?
| 8 Q. Whal time did you arrive at the CAID? 8 A No.
; % A, About ten to two, approximately. It was around that time, 9 Q. Sowhile you wete there -- strike that,
. ] 10 len (o (wo. 10 How long were you there befors the Detroil pelice
i 11 Q. Soafter he gave you -- strike that, 11 officers came into the location?
g {1z Mark gave you three beers? 12 A. Probably like about ten minutes.
5 113 A, Hebought three beers; One for myself, one forhimandone 13 Q. While you were there, did you see any attendees without
| 1 lor Paul. 14 wrist bands being served intoxicating liquor?
15 Q. And at the time, how old were you? 15 A, No.
16 A. Twenly-two. 16 Q. Did you see anyone using narcofics?
17 Q. And then what happened afier you received the beet? 17 A, No.
18 A, Well, we were walking -- like, our original purpose of 18 MS. BRUNER-JAMES: Objection. Objection as lo
19 going to CAID is because ! had -- [ received a phone call 1% foundation,
20 from one of my friends that needed a ride home, and he was 20  BY MR, ASHFORD:
21 there. But when we got there, we looked around forhimand 21 Q. Did you see anyone purchasing alcohol or intoxicating
22 he wasn't there. So I just feel like we went there - we 22 liquer after 2:00 a.m.?
| 23 were al the wrong place at the wrong time. 1 felt that 23 A, No. Because the cops came in, and they were beating
i 24 place was being staked out before we even walked in. And 24 everyone down,
% 25 we were probably only in there for about like I would have 25 Q. They were what?
| LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
E (313)962-1176 (313) 962-1176
; Page 27 Page 29
1 to say like ten, 12 minutes. And then the cops came in. 1 A. Beating everyone down in the back yard.
; 2 Q. Who were you there to pick up? 2 Q. Okay. So, tell me, what happened when the police officers
i 3 A, My friend Jerry. 3 came in?
- —O=\WAiTals=lerrpslil=aameds Tt 3 7l 2 e 6 o TR e ) e 5 s 2 ]
5 A Jerry Craig, 5 shock. Like, 1 just thought it was a joke at first, And
_ & Q. Whatcity does Jerry Craig live in? 6 then, [ mean, they kind of rushed in, and it happened real
l T A, Helives in - used to five in St. Clair Shores, but he 7 fast. And they came in; [ couldn't sec any badges on them,
5 a8 tives in Roseville now, 8 They came in with like all black, ski masks, with like guns
9 Q. Howdo you know him? 9 pointing at us.
10 A. Through high school. South Lake. 10 Q. Whatdo you mean?
11 Q. Do you know his address? 11 A, AtfirstI thought for a split second like we were --
12 A. No,{don't. 12 people were robbing the place.
13 Q. Do you know his telephone number? 13 Q. Whatdo you mean ski masks, Angic?
14 A. 1have his cellphone number, but [ don't think it's in 14 A, They had like black masks on to the point you couldn't see
i5 service right now. 15 their face,
16 Q. What made you think he would be there? 16 Q. Youcouldn't see any portion of their face?
(17 A. What do you mean? 17 A, Probably like their syes.
18 Q. Well, you said that you went to the CAID to pick him up. 18 Q. Sothe mask covered the lower portion of their face?
19 A, Because he enlled me when we were at Whiskey in theJar for 19 A, They were like ski masks, yeah.
20 a ride hoime, and he said he was there, 20 Q. Okay. Buljustto understand what a ski mask -- what kind
i 21 Q. Do you know why you had to go inside to pick him up? 21 of ski mask you are referring to, you are tatking about a
| 22 A Because he wasn'l answering his phone, so we just went 22 mask that covers the lower part of your face underneath
| 23 inside. 23 your gyes?
i 24 Q. So when you didn't see him, what happened after that? 24 A, Yeah,
E % AL We were in the back yard; we were going to finish our beers 25 Q. What were the lighting conditions like inside the CAID?

LUZOD REPORTING SERVICE
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. Page 30 Page 32
| 1 A, Lt wasdark. 1 scared to look at his face. And all I heard was an officer
| 2 Q. Was there any lights at all? 2 come by and yelled, "Bitch, you think you are too pretty to
3 A, There was lights in the front. [ mean, in the dance floor 3 get in the mud? Get in the mud." And I was starting to
9 I think there was like some kind of like light, but | 4 get in the mud. 1 was already on my knees, and somebody
5 wasn't -- nol like bright lights or anything, 5 forced me and stomped on me while | was getting in the mud,
o Q. Okay. Andisthe dance area like in the back room of the 6 I'm nol sure who did iL, il it was the officer that was
! building? 7 doing it to Paul or if it was the woman.
8 A, Yeah 8 Q. Do youknow the names or badge numbers?
9 (. So you had to go through a doorway from the front partof 2 A. They didn't have any badge number or names or anything oul.
10 the building to get into the dance area where the DJ is, 10 Q. Soyoucan'tidentify the officer that actually kicked yeu,
11 correct? 11 cotrect?
12 A. Correcl, 12 A. No,Icant.
13 Q. Sothere is more light you are saying in the front of the 13 Q. Andyoucannot -
14 building? i4 A, Because they kicked me from behind,
1% A, Yeah. 15 Q. You can't identily the officer that kicked Paul?
le Q. What was the lighting condition like outside in the terrace 16 A. No.
17 area? 17 Q. Did you see those officers later on that mermning?
18 A, Terrace, it was darlk, 18 A, Well, even if {hey were there, how would I know it was
‘ 12 Q. There were no lights at all, outside lighting? 19 them?
g 20 A, Idon'tknow. I don't remember at this point at the 20 Q. Okay.
? 21 moment. 21 A. They were like wearing all black, all covered up. They
i (22 Q. Sowhat happened whien they came into the terrace area? 22 didn't have any type of identification on them at all,
(23 That's where you were, right? 23 Q. Let meshow you what's been marked as Defendant's Exhibiis
‘ 24 A, Yeah. 24 7 —well, 5 through 7, And what I'm interested in is this
Z5 Q. Whal happened when they came into that area? 25 picture is the Detroit police officers. Is this how they
‘ LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176 (313)962-1176
! Page 31 Page 33
' 1 A. They were just screaming, "Get the fuck down. Get the fuck 1 were dressed on May 3 Lst of 20087
2 down." And, [ don't know, [ was scared, so T just dropped Z A, Wel, all I know, they were wearing all black and ski
3 my cup of beer and just — I was wearing like -- [ was 3 masks. They had assault rifles with lights on them. 1
= =————wehrmg-alEwhiorprettymuehslightyeansaiedl e == eanttrdenerietie o= whilel m=peiting=like——:
5 six-inch pumps, And the part where we were standing was 5 a rifle like pointed al my face telling me to get the fuck
6 really muddy. 1t was really dirty, and I didn't want to 6 down and getting kicked.
7 fay on the ground, so [just crouched down in a squatting 7 Q. Bventually you were brought into the front room, right?
2 position and put my hands. up behind my head. 8 A, Yeah.
.9 And Paul was sitting there asking -- well, he 9 Q. And there was some lighting in the front room?
i 10 knelt down, 1 think he knelt down. He was asking - 10 A, Yeah
11 trying Lo ask the cops trying o find out what was going 11 Q. The officers were walking around, right?
. 17 on. And all 1 can remember is just seeing him like get 12 A, Uh-huh.
i 13 kicked, repetitively, gelting forced in the mud. 13 Q. And you could sce their uniforms, right?
114 Q. How many times did you see him get kicked? 14 A, Yeah. _
15 A, lcan'l-- I would have to say like (hree to five fimes 15 Q. Some of them were dressed and in a pati’ol uniform?
l 1¢ altopether, 16 A, Yeah.
i 17 Q. Whal happened to Paul after they kicked him? 17 Q. Witha badge on?
' 18 A, e wason his knees -- he got kicked like, I would say, 18 A, Yeah
i 19 like three times while he was on his knees, They were 1% Q. Andsome wers in --
E 20 grymyg (o foree him in the mud. And then 1 remember 20 A, Are you talking about in this?
| 21 looking aver, and he was like -- started to fall in the 21 Q. Yeah. Some were dressed in this entire black -- entire
\ 22 mud, And then he had a gun -- a rifle pointed to the back 22 black outlit that you are talking about, correct?
? 23 of his head. And then the guy like stomped him in the mud. 23 A, Yeah, correct.
24 And 1 was just erouched like next to hin ail 24 Q. Those that were dressed in the black outfit, do you see the
: 25 scared, trying to look al the guy's face, and | was oo 25 police apparel that they were wearing?
I [UZ0OD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176 (313)962-1176
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Page 34 Page 36
i i1 A Yeah 1 of those persons before?
| 2 Q. [nExhibits 5 through 77 2 A, No,
! 3 A Yeah, 3 Q. Okay. Alsome point you were brought inside the building,
! 4 3. Did they have this reflective white lettering "Police" on il correct?
; 5 their backs? 5 A, Correct.
. 6 A, When I was in the patio? 6 Q. While you were inside the CAID or oulside in the terrace
i T Q. No,did you ever see them with that on while you were 7 area, did you ever hear any verbal abuse directed towards
! g inside the CAID? 8 any of the attendees by Detroit police officers besides
5 A, Yes. | did see them with that on inside the CAID. 3 yoursell and Paul?
: 10 Q. What happened after the officer -- strike that. 10 A. Youknow, I was just in shock, and | was scared, I'm
1; 11 What were you wearing thal night? 11 pretty sure there was; [ couldn't tell you specifically
‘ 12 A. 1 wasgwearing a pair of white six-inch heels, light jeans, 12 what they were saying to everyone.
13 a white shirt, 13 Q. Okay. So at some point you were brought inside the
14 Q. Okay. What happened after the officer kicked you into the 14 building?
! 115 mud? 15 A, Yeah.
116 A, 1just laid in the mud and didn't say a word. Because [ 16 Q. Andthen whal happencd?
17 was altaid that they were going to start hitting me if'[ 17 A. They separated the women from the men. All the girls were
1A opened my mouth. 18 in the front part, They made us kneel down with our hands
19 Q. Were you looking around? 19 behind our heads. We couldn't like talk; we had to sit
i 20 A, Twastrying to, 20 there unti] they called our names.
! 21 Q. Did you see any other physical abuse of altendees by 21 Q. And then what happened?
! 22 Detroit police officers besides what happened to you and 22 A. When they called your names, they returned your stuff. If
23 Paul? 23 you had a purse, they would check everything in your purse,
i 24 A, 1 mean, before I got -- before T was like face down in the 24 or whatever, and return your purse, write you your ticket.
ﬁ 25 mud, I was kind of looking around while Paul was being 25 And if you had a car, they - they gave me the paper, the
‘ LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
; (313)962-1174 (313)962-1176
5 Page 35 Page 37
5 1 kneed down. And there was a kid like in the far corner of 1 nuisance abatement paper, (00.
: z where -- where we were at, and he was refusing to get down, 2 Q. ['m going lo show you what's been marked Defendant's
i 3 because all he wanted - he wanted to know what was going 3 Exhibit No. . Did they '(__,IVB you this document nghl here?
= == -werElustiang AElEseerEhirEpat it thie——mee ol A Vg e e e e
5 like a rifle, 5 ). Although this information is not all yours, you filled out
6 Q. Do you know the name of that person? 6 one of these documents?
{ 7 A, No, [don't. [didn't know anyone there. | was just there 7T A. Yes,sirn
L 8 to pick up my friend, and he wasn't there, 1 didn't know 8 Q. Andihey took your keys?
9 anyone at that place. 8 A. I'mpretty sure T gave my keys.
10 Q. Youdidn't know any of the empioyees of the CAID? 10 Q. Actually, did they only take a car key?
11 A. No. 11 A, Yeah, the car key.
! 12 Q. Oranyone who ran the place? 12 Q. Andthey gave you your other keys back?
13 A, No 13 A, Yeah
14 Q. Youdidn't know the people who were taking money? 14 Q. And then what happened?
15 A No. 15 A, Thoy 1m])ouncied my car.
; 16 Q. The people that were selling drinks? 16 Q. Well, so they return your possessions except for your car
i 17 A No. 17 key, right?
! 12 Q. Have you met any of your fellow plaintiffs in this lawsuit 18 A, Uh-huh
3 19 besides Paul? 19 Q. And then what did you do after that?
i 20 A Lmet them when we were here at a meeting talking. 20 A. Well, after they released me, [ waited outside for Paul and
: £1 Q. Don't tell me anything about what was said. 21 his brother for probably about an hour,
i 22 MS, BRUNER-JAMES: Yeah, please don't. 22 Q. Soyouwere released an hour belore they werc?
23 THE WITNESS: All right 23 A, Yeah
; 24 BY MR, ASHFORD: 24 Q. Anddid you sec what happened to your car?
' 25 Q. Priorto the filing of this lawsuil, had you ever met any 25 A. Yeah, they took it away.

10
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'
1 Q. Who took il away? 1 because my phone was lost.
2 A. The towing company. 2 Q. DidMark have foelprints on him, too?
L3 0. What towing company? 3 A, Yeah,
: 4 A, [don't-- 1 can'l remember. 4 Q. Was Mark handculTed in the CAID?
‘ 5 Q. Did you actually see them hook it up and actually haul it 5  A. Like in the inside or outside?
& away? 6 Q. Anywhere on the property of the CAID, was he ever
7T A. Yeah, Like, when [ got out, they were hooking it up and 7 handeuffed?
1 8 hauling it away. 8 A, ldon'tknow. [ couldn't tell you.
i 9 Q. So,eventually, Mark and Paul came out of the CAID? 9 Q. Didheever tell you, "I was handcuffed"?
10 A, Uh-huh, 10 A, Idon't think so.
: 110, Yes? 11 Q. Ordid you ever hear him say "I was handculfed"?
: 12 A Yes. 12 A, ldon't think so. He was just complaining he was getting
13 Q. Andyou wentup te them? 13 kicked,
' 14 A. Yeah, 14 Q. Before you lelt the property of the CAID, you were also
15 Q. And what did you say? 15 given a Hcket, also, cotrect?
' Lé A, "How are we going lo get home?" 16 A, Correct,
; 17 Q. Sothen how did you get home? 17 Q. Similarto the one in Defendant's Exhibit No. 27
18 A, My plan was when they got oul, | was thinking in my head we 18 A. Yep.
19 can call a cab or whatever. When we got cut, we found a 19 Q. And it was also for the same charge of loitering in a place
: 20 cab. So we ended up flagging a cab down and took a cab to 20 of illegal occupation, right?
' ol Marlk's car, which was at Whiskey in the Jar. 21 A, Right
. 22 Q. How far was that [rom the CAID? 22 Q. Did you have an altorney for that criminal charge?
' 23 A, It's in Hamtramek, so it's not that far, 23 A, Gary Janadia was my attorngy for this, but somehow I got
' 24 Q. What happened after you got to Mark's car? 24 hooked up with the ACLLU.
; 25 A, Mark, we went to Brey's, and then we ate something, and 25 Q. What happened with the charge?
‘ LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
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I Page 39 Page 41
. 1 then we went (o where Paul was staying at his parenfs. And 1 A, I got dismissed.
! 2 then Paul gave me a ride home back to my house where I was 2 Q. Were you able to recover your car?
i 3 staying. 3 A, Yes,
' A—Q=Wlilleyo=worearBreysdidaryenetaleun-phaogmpis——4==Q=Tell1ne-ow-yeirrecovered=ygurear————=— — o .- ]
5 ol Paul? 5 A, Iwentto--al first 1 went to the police station en
6 A, Yep 6 RBeaubien, because [ thought that's where I had (o po to pay
i 7 Q. Who took a photograph of Paul? 7 the $900.
8 A, Mark. 8 Q. How did you get there?
9 Q. bDid you take any photographs? % A, Pauldrove me.
10 A. Yes. We ook pictures of each other, but I don't have my 10 Q. Okay.
11 old phone; otherwise, [ would bring it in, 11 A, Wecwent there, and then they told us we had to go to the
12 Q. Youdon't have the pictures? 12 prosecutor's office.
i 13 A, No. It was on my old phone. 13 Q. Wasanyone with you besides Paul?
; 14 Q. What happened to that phone? 14 A, No,just Paul.
15 A Tlostit 1z Q. " And then you went to the prosecutor's office?
16 Q. When did you lose il? 16 A, And then I paid the $900.
; 17 A, Geez, [don't know. I<don't know. That was like -- [ 17 Q. Did you think about fighting the $9007
: 184 can't remember right now. T mean, probably like seven, six 18 A, No, Ithoughtabout it, but I necded a vehicle, and |
19 months after that. 13 wasn't going to like rent a vehicle; that would be stupid
: 20 Q. Why were pictures taken of you? 20 when | have one. Emecan, | jusl think thal was rcally
21 A. Because 1 had a big footprint on the back of me, 21 unfair.
2.2 ) You had a big loolprint on what? 2z Q. Did you ever make a complaint to the Wayne County
2! A, On the back of me. | was taking pictures of them, too, 23 Prosecutor's Office?
24 because they had footprints all over them. But, I'm 24 A. No, [ didn't.
i 25 saying, the pictures that I took, like [ didn't have them 25 Q. Did you ever lalk to a Wayne County prosecutor?
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1 A, No. 1 EXAMINATION
| 2 Q. Youjust talked to the person that was in the front, the 2 BY MS. BRUNER-JAMES:
;r 3 administrative person who handled the fee processing? 3 Q. Infront of you we have Exhibits No. 5, No. 6 and No. 7,
: 4 A. Uh-huh. 4 which you viewed earlier.
5 Q. Yes? 5 MR, ASHFORD: No, for the record those are
6 A, Yes. 6 Defendant's Exhibits 3 through 7.
7 Q. Did you ever make a complaint with the Detroit Police 7 MS. BRUNER-JAMES: Yes.
. 8 Department about the police action that was taken on 8 BY MS. BRUNER-JAMES:
‘ 9 May 31st, 2008, al the CAID? 9 Q. Now, the police officers that you can see in these
; 10 A. Not that [ can remember, because [ thought like because 10 pictures, can you tell me compared to -- assuming that
) 11 Paul was doing all this for us, for what happened. And | 11 these are the same police officets who conductad the
12 think — 1 mean, ['m pretty sure he did something for us. 12 initial part of the raid when you first saw officers enter
13 Q. Sowhat happened after you go to the Wayne County 13 the CATD, was there anything different or additional that
14 Proseculor's Office and paid the fee? How much was the 14 yau saw on the officers at that time when they first
: 15 fee? 15 entered?
16 A, Nine hundred. 16 A, When they iirsl entered, like | said, they were wearing
! 17 Q. And then what happened? 17 like a black ski mask. All you could see was the top
| 18 A, And then they gave us directions to the impound where my 18 portion of the face of their eyes with the top of their
19 car was at, so | had to pay another fee for my car. 19 nose ot right here (indicating). They -- when [ was
20 Q. How much did you pay there? 20 looking at then, you couldn’t see any like markings to teil
: 21 A, ldon't remember; a hundred and semething, 21 like they were actual police officers.
| 22 Q. I'msorry, | may have already asked this question. What 272 Q. Soin these pictures, we can see Lhe word "police,” and as
| 23 was the fee you paid to Wayne County Presecutor's Office? 23 bad as these pictures are, that's fairly visible?
i 24 A, Nine hundred. 24 A, Yeah,
! 25 Q. What tow yard-did you go to? 25 MR. ASHFORD: I'm going to object to thaf, 1
5 LUZOD REPORTING SERVICE LUZOD REPORTING SERVICE
‘ (313} 962-1176 (313)962-1176
j Page 43 Page 45
i 1 A [don't remember. 1 object to foundation, but go ahead. And form.
2 Q. Do you have any documents with that information on H? 2 MS. BRUNER-JAMES: I will rephrase.
' 3 A No 3 BY MS. BRUNER-JAMES:
— = Sy st haveraiy-d CCOe ATEHEEa A ETH S0 W -6 Fy o et = (=W Tk pa g N theseplie tog i hew o w =y ou=ag e o=
} 5 vehicle or the incident at the CAID -- 5 that's fairly prominent?
i 6 A, No & A, Yes.
7 Q. --inyour possession today? 7 MR. ASHFORD: T'm going to object to the form.
; 8 A. No,ldon't 8  BY MS, BRUNER-JAMES;
9 MR, ASHFORD: Off the record fora moment. 9 Q. When the police officers first entered the CAID, could you
g 10 {Discussion off the record.) 10 see any words or insignias that were similar to the oncs
i 11 MR. ASHFORD: Back on record, 11 that you can sec in these pictures?
12 BY MR. ASHFORD: 12 A. Tcouldn't see any markings on them when we were in the
13 Q. Ma'am, when you recovered your vehicle, was there any 13 patio when we first originally came in,
14 damagcs to i? 14 Q, Okay. And then, finally, can you tell me why are you
15 A, No, lhere wasn't. 15 participating in this Jawsuit?
16 Q. Did you sulfer any damages from the incident at the CAID 16 A, Well, I basically have been stripped of my rights and been
17 thal we have not discussed here today? 17 humiliated from that night, considering Paul and T just
! 18 A, No. 18 started dating. And that was the first lime [ have ever
19 Q. Did you ever do any communily service to get your car back? 19 met his brother, and [ still apologize (0 him to this day
' 20 A No, 20 for having him go through all that.
21 MR. ASHFORD: Ckay, I have nothing further. 21 1 mean, now, even though [ work downtown, 1 used
22 MS. BRUNER-JAMES: Can we take a two-minute break 22 lo hang out downtown a lot. But like ever since that
23 and then wrap up? 23 night, like now [ just -- | would rather go somewhere clse,
24 MR. ASHFORD: Okay. 24 just because - that's just wrong with what the cops did;
(25 (Recess taken.) 25 it's not right. And I'm afraid like if | end up at another

LUZOD REPORTING SERVICE
(313) 962-1176

LUZOD REPORTING SERVICE
(313)962-1176

12 (Pages 42 to 45)
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Page 46
1 place like that, that [ don't know that -- I guess you can
2 call -- I don't know, like Funk Night, or whatever, ['m
L3 just afraid that would happen to me again. And |
4 wouldn't -- I don't know. [ mean, | just don't want (o get
5 beal down.
o MS, BRUNER-JAMES: Ne further questions.
7 MR. ASHFQRD: [ have nothing further.
8 (The deposition was concluded
9 at 5:30 p.m.)
10 - - -
{11
; 112
13
14
E i
16
! 17
| 18
19
i 20
21
22
23
24
' »5
! LUZOD REPORTING SERVICE
1i (313)962-1176
Page 47
1 STATE OF MICHIGAN )
2 ) ss.
3 COUNTY OF WAYNE )
.4 e Sherri-L Ruff-Notary Public. within and-for— . _ S
5 “the County of Wayne, State of Michigan, do hereby certify - - -
l a that the witness whose attached depositicn was taken before
| 7 me in the above entitled matter was by me duly sworn at the
| 8 aforementioned time and place; that the testimony given by
i El said witness was stenographically recorded in the presence
i 10 of said witness and afterwards transeribed by compuler
| 11 under my personal supervisioi, and that the said deposition
| 12 is 4 full, true and correct transeript of the testimony
! 13 given by the witness,
! 14 [ further certify that I am nof connected by blood or
15 marriage with any of the partics or their attorneys, and
. 15 {hat 1 am not an emplayce of either of them, nor
| 17 financially intercsted in the action.
i 18 IN WITNESS THEREOF, [ have hereunio set my hand at the
: 19 City of Detroit, County of Wayne, State of Michigan.
i 20
I
21 Datc Sherti L. Ruff, CSR-3568
Wayne County, Michigan
22 My Commission Expires: 9/25/15
24

£
‘ LUZOD REPORTING SERVICE
(313) 962-1176
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1 2
1 UNITED STATES DISTRICT COURT 1 APPEARANCES: (Continued)
EASTERN DISTRICT OF MICHIGAN
2 SOUTHERN PIVISION 2 DANIBL &. KOROBKIN (D72842)
2966 Wocdward Avenue
2 El 1AN MOBLEY, KIMBERLY MOBLEY, ¥ Detroit, Michigan 48201
. PAUL KAISER, ANGIE WONG, (313} 578-5B24
q JAMES YIASHINGTON, NATHANIEL 1
PRICE, JEROME PRICE, Appearing on behalf of Plaintiffs
5 STEPHANIE HOLLANDER, JASON 5
LEVERETTE-SAUNDERS, WANDA JERRY L, ASHFORD (P47402)
[ LEVERETTE, DARLENE HELLENBERG, [ City of Detroit Law Department
TROMAS MAHLER, and LAURA MAHLER, 660 HWoodward Avenue
7 7 Suike 1650
Plaintiffs, Petroit, Michigan 48226
] a (313} 237-3089
~VE- No. 10-10675
a g Appearing on behalf of Defendanta
CITY OF DETROIT, VICKI YOST,
10 and DAMIEL BUGLO, 10
11 befendants . 11
12 12
13 The deposition of WANDA LEVERETTE, taken 13
14 before Reporter LaVerne M. Reinhardt, CSR-2205, Hotary 14
15 Public in and for the County of Wayns, State of 15
16 Michigan, at 1394 E. Jefferson Avenus, Debroit, 16
17 Michigan, on Wednesday, October 20, 2010, commencing at 17
1B or abouk the hour of 2:30 p.m. 18
19 APPEAIRANCES : 19
20 KATHRYN BRUNER JAMES (P71374) 20
Goodman & Hurwite, B.C.
21 1394 E. Jeffergon Avenue 21
petroit, Michigan 48207
22 {313) 567-6170 22
23 Appearing on behalf of Plaintiffs 23
2 24
25 25
RELIANCE CQURT REPORTING RELIANCE CQURT REPORTING
(313) 964-3611 {313) 964-3611
4
‘ 3 1 Detroit, Michigan
L , 1 2 Wednesday, October 20, 2010
2 1._N_ P E % 3 2:30 p.m.
3 4
4 pha: 5 MR, ASHFORD: Let the record reflect

= — e = e———— - Si—pbMWeandazleveretl o .
3 C E: 1 by Mr. hEiord 5
roaa Mamnarion by ti. Adter 7 taken pursuant to Federal Rules of Civil Frocedure,
7 Crosg Examination by Ms. Jamas 9
8 for all purposes allowed under the rules and with
a Recrogs Examination by Mr. Ashford 3o
3 9 Notice to all parties,
10 10 Good afternoon, Ms. Leverette,
1 11 FTHE WITNESS: HI.
12 12 MR, ASHFORD: My name is Jerry
13 13 Ashford and I represent the City of Detroit and the
14 E. X ® 1 B LT S 14 police officers In this lawsuit that you filed.
15 15 Have you ever given any type of
- 16 mone. 16 ~ testimony In a courkt proceeding? )
: > 17 THE WITNESS: Yeah, about a month ‘
i 18 i
t 18 Q0. ‘
! 19 g
20 19 MR. ASHFORD: OKAY,what kind of :
" 20 court proceeding was that? j
! 22 21 THE WITNESS: It was a deposition. |
23 22 MR, ASHFORD: Okay. Concerning what {
24 23 type of case? !
a5 24 THE WITNESS: A car that I rented
25 had been In an accident and they were asking me

RELIANCE COURT REPORTING
(313} 964-3611

RELIANGE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING - 313-964-3611
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1 questions about the car, 1 A. 16232 Normandy, Detroit 48221,
2 MR. ASHFORD: Ckay. So, I don't 2 Q. How long have you lived there?
3 need to tell you anything, you know how this goes 3 A, Fouryears.
s then. We have a court reporter that's sitting to 4 Q. Who do you live there with?
my left and sitting to your right and she’s taking 5 A. My son Jason.
; 6 down everything that we say, and s0 I'm going to 6 Q. And that's Jason Leverette-Saunders? !
j 7 need verbal answers from you, No uh-huh, uh-uh or 7 A. Yes. !
3 nodding or shaking of the head because we're making | 8 Q. How many children do you have? 7
. 9 a record. 9 A, One.
110 THE WITNESS: I know. 10 Q. And have you ever been married?
' 11 MR. ASHFORD: If at any time I ask 11 A. No.
; 12 you a question and you don't understand, please let 12 Q. Where did you live prior to the Normandy address?
I ] me know and I'll rephrase the question unti! 13 A, 18216 Glenwood Boulevard, Lathrup Village.
14 hopefully you do understand. Okay? 14 Q. How long did you live at the Lathrup Village
. |15 THE WITNESS: Okay. 15 address?
' 16 WANDA LEVERETTE, 16 A. Five years.
17 having first been duly sworn, to testify to the 17 Q. And did you just stay there with Jason?
‘ 18 truth, the whole truth and nothing but the truth, 18 A. Yes.
|19 was examined and testified on her oath as follows: 19 Q. Anyone else? :
20 CROSS-EXAMINATION 20 A. My aunt was there. :
21 BY MR, ASHFORD: 21 Q. What's your aunt's name?
(22 Q. Will you please state your full name for the 22 A, Roberta Gill, :
- |23 record? 23 Q. What city does she live in? j
24 A. Wanda Yvonne Leverette. 24 A. Lathrup Village. i
25 Q. And what's your address? 25 Q. Is she still in the same home?
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING i
(313) 964-3611 {313) 964-3611 :
7 8 ;
Yes. 1 A, Detrolt. :
So were you living with her? . 2 Q. Did you attend high school?
Yes, 3 A Yes. :
Ma'am, do you have a Michigan operater's license 4 Q. Did you graduate from high school?
with you today? 5 A. Yes.
e e e S i i S i B () = W ARG RS RO O [ i e e e
May I see it, please? 7 A. Cass Tech.
MR. ASHFORD: Let the record reflect 8 Q. What year?
that Ms. Leverette has handed me a Michigan 9 A, '75.
operator's license No. L163866968754, expires 10 Q. Are you currently employed?
September 30, 2013, in the name of Wanda Yvonne 11 A. No.

Leverette, 16232 Normandy Street, Detroit, Michigan
48221-3314, date of birth of 9-30-1957, No
endorsements with corrective lens restriction.
Thank you very much, ma'am.
BY MR,_ASHFORD; .
Is the date of birth there correct?
Yes. '
I know you're not supposed to ask but how old are
you?
Fifty-three. I just had a birthday, I had to think
about that.
All right, And what's your Social Security number?
AKXX-XX-1027.
Where were you born?

RELIANCE COURT REPORTING

(313) 964-3611

oFPO > OPD

12 Q. Do you have any education beyond high school?
13 A, Yes.

14 Q. Where?

15 A. I graduated from Michigan State University with a

116 degree In speech pathology and education, minor in

17 health ed.
18 Q. what year?
19 A, 1980.
20 Q. Any education beyond your bachelor's degree?
21 A, I'm currently working on my master's degree, cross
22 categorical,
23 Q. what does that mean?
24 A. That means that unlike the state of Michigan where
25 you get a degree in a specific field of special
RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING -~ 313-964-3611
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1 education, because it's the University of Phoenix,
2 Arizona has a program where you get a degree in
3 several special ed categories at once. You take
S more classes but you get more coverage.

Q. Ckay. And so you attend University of Phoenix?
6 A. Yes.

7 (). Do you actually have to go physically there or is
8 it online?

9 A. I'm an online student,

10 Q. And you're currently unemployed?

11 A, Yes,

12 Q. Why is that?

13 A, I worked for the Detroit Public Schoals.

14 Q. Were you laid off?

15 A. Yes.

16 Q. How long did you work for the Detroit Public

17 Schools?

18 A, Eighteen years.

19 Q. Have you worked for any other public school

20 district?

21  A. Chicago Public Schools,

22 Q. How long did you work there?

23 A. Three years.

24 Q. How long did you live in Chicago?

25 A. Three years.

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

10

When was that?

1980 to '83.
So currently how are you supporting yourself,
ma'am?
I have student loan grants and unemployment.
Please don't be offended but I ask everyone these
questions, Have you ever been arrested during your
adult life for a criminal violation?

9 MS. JAMES: Objection, relevance.
10 Go ahead.
11 THE WITNESS: No.
12 BY MR. ASHFORD:
13 Q. Have you ever been treated for any type of

or OPO

o~ OO RN -

14 substance abuse, alcohol or drugs?

15 MS. JAMES: Objection, relevance,

16 MR. ASHFORD: She's just objecting,
17 unless she instructs you not to answer you have to
18 answer.

19 THE WITNESS: No.

20 BY MR, ASHFORD:
21 Q. Have you ever been treated for any psychiatric or

22 mental health issues?

23 MS. JAMES: Objection, relevance.
24 THE WITNESS: No.

25

RELIANCE GOURT REPORTING
(313) 964-3611

1M
“ BY MR. ASHFORD;
Q. Are you currently a member of the C.A.LD. or the
3 Contemporary Art Institute of Detroit?
4 A. No, I'm not,
5 Q Are you famlllar w1th that orag;amzatlon'P

=H—=A= tb'fl S —— e e i

7 Q. When did you first flnd out about or when did the

3 C.A.1.D. or the Contemporary Art Institute of

9 Detroit come to your attention?
10 A. Iwould like to say probably around November of
" "07. My son brought it up. Idon't quite remember
12 but I know it was several manths before this
13 incident occurred, he had been going monthly to. the
14 C.A.LD. for a Funk Night event that happened at
15 the end of every month and he had been going
16 several months.in a row sc 1'd say abaut 5|x months
17 prior to the incident that occurred.

18 Q. What did he tell you about the Contemporary Art
19 Institute of Detrolt?
20 A. That it was an art institute, that a lot of the

21 young people attended. He got the information, I
22 believe, from someone he met over at my

23 chiropractor's office, Dr. Bob, and because of my
24 relationship with the chiropractor, because this

25 information came through his office, people that he

_ RELIANCE COURT REPORTING
: (313) 964-3611

12

1 knew, I felt comfortable about letting Jason

2 attend,

3 Q. Okay. Did it come from Dr. Bob himself?

4 A, No, but some of his patients and his clients also

5 attended, ;
ic i Que= Eromcthattimesuntil=-May-31st-ef-2008.didoyou.d0me mlou =k

7 any research concerning the C.A.L.D. to find out

8 what it was about? §

g A. No, Ididn't. i
10 Q. Did you have any more discussion with your son
11 concerning the C.A.L.D.? ;
12 A. Yes, I did.
13 Q. Okay. Can you tell me a little bit about those
14 discussions? !
15 A. He would talk to me about the type of people he
18 would meet, the conversations they had, some of the
17 other activities that some of the other individuals
18 were involved in. He tried to get me to go down
19 there to look at the artwork.
20 Q. What kind of activitles did he tell you some of the
21 other individuals were involved in?
22 A. well, some of the individuals were artists so thay
23 had art showings. :
24 Q. Okay, so your son went to some of those events? i
25 A. Yes, and I've gone to some of the other art events. i

RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING - 313-964-3611
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13 14
1 Q. Okay. And that was during daytime hours? 1 the C.A.1.D.?
2 A Yes, 2 A. Iknew a board member, I meta woman who was a
3 Q. You did not ever go to any of the Funk Nights? 3 board member.
* A, No. 4 Q. Okay. What was her name?
. I have to ask. 5 A. Idon't exactly remember her name. I know that
6 MS. JAMES: OCff the record, 6 she's the niece of Coleman Young.
7 {Discussion held off the 7 Q. The niece of Coleman Young?
8 record.) 8 A. Uh-huh.
9 MS. JAMES: Go back on. 9 Q. Do you have any contact information for her?
10 BY MR. ASHFORD: 10 A. Not currently.
11 Q. Did vour son ever tell you about any illegal 11 Q. What did she tell you about the C.A.1.D.?
12 actlvities at the C.A.LI.D.? 12 A. That they had worked -- well, she had worked with
13 A. No. 13 them on a plan, an urban planning structure for
14 Q. Did he ever tell you that he had observed drugs or 14 housing for some property that's down by the
15 the serving of underage minors? 15 Riverfront by Chene Park. Between the General
16 A. No. 16 Motors building and Chene Park there's some
17 Q. Did he ever describe it as a blind pig or an after 17 property down there that she was interested in
18 hours place for drinking? 18 developing and that artists from the C.A.I.D.
19 A. No. 19 helped her with the planning of this site. And I
20 Q. Do you know any of the peeple who are responsible 20 went down there and I viewed it.
21 for the administration of the C.A.1,D.? 21 Q. Okay. So you attended some of the daytime events
22 A. Explain that, please. 22 at the C.A.L.D.?
23 Q. Do you know any of the employees of the C.A.LD. or |23 A. I attended some of the daytime events that people
24 any of the volunteers at the C.A.1.D., the people 24 who attended the C.A.L.D. gave. I've been there
25 who were responsible for the daily operations of 25 once to the C.A.1.D. itself.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611 (313) 964-3611
15 16
Describe the kind of event, what event you went to. 1 chatted but it's not someone that I seeon a
I went to see the artwork. I like art, my son and 2 regular basis.
1 go to art fairs and art events. 3 Q. Have you ever known your son to have any problems
So tell me what it's like when you went in. There 4 with drugs or alcohol?
was art on the wall, was there sculpture 1 mean 5 MS. JAMES: Qbjection, relevance.
=eywhatEdidsyoussgedss—nmtins o e A i s s el T BN RN E S S AR SU PO S0 <t
It's a lot of art on the walls, I don £ remember 7 answer that?
sculpture but I do remember when I went upstairs to 8 MS. JAMES: You can.
see the urban planning site I was blown away. It 9 THE WITNESS: My son was an
was so great, it reminds you of the way Burzek Hall 10 engineering major and in the field of engineering
is made in Ann Arbor with the housing in between 11 you have to take a hair test in order to pass some
all the trees and this is the plan that they wanted 12 of the qualifications for a lot of the job
to put down on the Riverfront, I thought it was 13 opportunities and my son understood that at 16 when
wonderful. I was impressed. 14 he was working with the Detroit engineering program
The young men that I met that 15 so my son understands why he is supposed to stay
was there they were articulate, they were 16 clean and_not use drugs and alcohol and therefore 1
intelligent, they were laid back, they were the 17 have great faith in him that he does not because
type of people that you would want your sen around. |18 that's a career choice for him.
19 Q. Okay. Was there music? 19 BY MR. ASHFORD:
20 A. The day that I was there, no. 20 Q. So as far as you know he does not do that?
21 Q. Was there like wine being served at all? 21 A. No, he does not.
22 A. Idon’t remember. 22 Q. Have you ever gone to the C.A.L.D. website?
23 Q. When's the last time you had contact with that 23 A, Once, yes.
24 board member? 24 Q. Why did you go on that website?
25 A. [Isaw herin July downtown and we stopped and 25 A. Jason was trying to show me something that was on

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 9643611

RELIANCE COURT REPORTING - 313-964-3611
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Q.
A,
Q.
6 A.
7 Q.
8 A
9
10 Q.
11 Al
12 Q.
13 A
14 Q.
15 A,
16 Q.
17 A
18 Q.
19 A
20 Q.
21 A
22 Q.
23 A
24 Q.
A.

17

the site so he took me there.
Have you ever participated in any type of web
conversation concerning the C.A.LI.D.?
No, I have not.
So on May 31, 2008, your car was seized?
Yes.
How did you find out about it?
When lason came home about 6 o'clock in the
morning.
How did he get home?
Someone from the C.A.L.D. dropped him off,
Do you know who from the C.A.I.D, dropped him off?
No; I don't.
Who was the primary driver of that vehicle?
Iam.
And you're the owner?
Yes.
Was he driving it with your permission that night?
Yes.,
Did you know he was going to the C.A.1.D.?
Yes.
What kind of vehicle is it? Make and model?
2005 Pacifica,
What color?
Light blue.

RELIANCE COURT REPORTING

(313) 964-3611

1
2
3
4
5
6
7
8

9
10
1"
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23

Q.
A

18
So what did he tell you when he walked In?
When he came in without the car, one of the things
I noticed as he was explaining to me how the police
had came In on them was the entire time he was
talking to me he was holding his hands like this
because he had sat for five hours or more
handcuffed while he waited to be the last persen
processed because he kept asking about the badges,
where is your badge, if you're a police where is
your badge.

Because from my understanding
these Individuals came in dressed in fatigues and
combat boots and they claimed to be police officers
but they were unwilling to show their badges, and
every time he asked could he see a badge he got
thrown down on the ground.

I found it very interesting
because we have family members that are retired
police officers who worked undercover and who have
worked gang squad and who I grew up with as a child
having them visit our home dressed in the street
attire, knowing that they kept their badges around
their neck.

24 Q. What do you mean street attire?
25 A. When they're working undercover they have a certain

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611
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19
attire that they dress like.

MS. JAMES: 1 just want to insert on
the record that a moment ago when the withess
testified that Jason had his hands, quote, "like
this," she had put her wnsts together, pushlng her

THE WITNESS: Like handcuffs

8 BY MR. ASHFORD:

9 Q.

11 A

>0» 0

And normally they would just be in regular clothing
with a badge hanging around a chain?
Yes, but when they're undercover they usually dress
in street attire. When my relatives were coming up
it was jeans and a t-shirt. These gentlemen came
in with Army fatigues and boots soc I don't know,
maybe that's the attire that they're wearing now
but at the time it's a street attire and a street
bravado that undercover cops carry themselves in
when they're infiltrating the neighborhood.
Okay. Now, what kind of bravado are you talking
about?
Their attitude.
Can you describe the attitude you're talking about?
You have your professional attitude and you have a
street attitude. And so if you're in the streets
you have a behavlior that will help you be able to

RELIANCE COURT REPORTING

{313) 964-35611

22 Q. Ma'am, I'm going to show you what's been marked as

23 Defendant's Exhibit No. 1. And it has Nuisance
24 Abatement at the top of the form.
25 A. Yes.

RELIANCE COURT REPORTING
(313) 964-3611
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1 blend in in the street and that's how they behave.

2 Q. Are you saying it's @ much rougher attitude to deal

3 with rougher people?

4 A, Yes.

5 Q. And again, that's based on your experience with
== | GFV A S=a ST d e FEOVEE pol it offire s e e g,

7 A. Yes.

8 Q. So he's standing there and he's telling you about

9 this incident?
10 A, Yes.
11 Q. Does he present you with any documents as far as
12 how to get your vehicle back?
13 A. He shows me this ticket and this ticket had this
14 information on it stating all the reasons and
15 causes that will give a police officer the right to
16 seize your vehicle. And as I'm reading this :
17 information I know that there was no prostitution,
18 there was no drugs, there was no this, that, or the ;
19 other, and I'm trying to figure out what was the
20 grounds for confiscating the car under thesa
21 conditions. !
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1 Q. Isthat the type of form that he presented you, not 1 Q. And what did you do?
2 that one but one similar with your name on it? 2 A, Well, the first thing I did was call his father to
3 ,A' No, he showed me the actual ticket that he got, 3 tell his father that the car had been confiscated
Q. That would be like Defendant's Exhibit No. 2, the 4 under these conditions and I was really upset about
“ ticket, correct? 5 it and the ticket had something to do with the
6 A. It must be on the back side. Is there another side 6 Wayne County Prosecutor's Office.
T to the ticket that shows all the reasons because it 7 The second thing I did was send
8 had a list of reasons as to why. 8 an e-mail to Keith Wright who is a member of the
9 Q. Ma'am, Ithink I know what you're referring to, 9 Wayne County Prosecutor's Office who I've known
10 that's why I showed you Exhibit No. 1. 10 since I was 18 to complain about why my car was
11 A. Yeah, that one. It might be on the back of this 1" confiscated under these conditions,
12 one, 12 Q. Keith Wright is a Wayne County prosecutor?
13 Q. Well, at the first paragraph -- 13 A. Yes.
14 A. Okay, that's it. Yeah, the top part. I read that 14 Q. And what did he say in response to your complaint?
15 and I was saying well, if none of that occurred at 15 A. He sent me an e-mail giving me the phone humber and
16 the C.A.1.D. so why did they take the car? 16 the room number of the individual that I was to
17 Q. Now, ma'am, on May 31st of 2008, you did not attend | 17 contact to get my car and he made sure all the
18 the Funk Night event, correct? 18 paperwork was in order so that I would not have to
19 A, No, I did not. 19 wait a long time to get the car because when I
20 Q. So you don't have any perscnal knowledge of what 20 talked to his office the tickets hadn't been
21 occurred there; Is that correct? 21 processed yet, It happened on a weekend so Monday
22 A. No, Idonot. 22 morning when all the angry parents started calling
23 Q. After you were presented with this form did you 23 downtown about It they didn't even know what we
24 take action to recover your vehicle? 24 were calling about because they hadn't processed
25 A, Yes, Idid. ) 25 the tickets yet.
RELIANCE COURT REPORTING RELIANCE COURT REPORTING
{313) 964-3611 {313) 964-3611
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Q. Okay. Who told you that? 1 Q. Was your son working at the time?
“.. A. His office, Keith Wright's office did, 2 A. Yes, he was.
3 Q. You weren't talking to Keith Wright? 3 Q. How did he get to work?
4 A. No, I talked to someone in his office. 4 A, He had to take the bus.
5 Q. Okay. Do you know who you talked to? 5 Q. Where was he working at the time? :
T e Lo [oF 28 ol e e e e e e o B A Tath inkethatisswhenshe=was=at-the-Fish=Marketi=Noj=cn [ s
7 Q. Doyou know if they were in the forfelture unit of 7 I don't remember. He might have been at Value
8 the Wayne County Prosecutor's Office? 8 City. I don't remember which job he had at the
@ A, Not the first phone call. 9 time.
10 Q. Then what happened? 10 Q. But do you remember him having a job?
11 A. Well, we had to wait on the money to come because | 11 A. Yeah, he had a job, it's just which job he had.
12 had to get the money from his father to get it out 12 Q. Okay, so they're telling you they have to wait till
13 because [ didn't have a thousand dollars on hand to 13 the tickets are processed. What happened after
14 give to someone to get my car out, 14 that? ,
15 Q. By the way, did you have any other vehicles? t5 A. After they processed the tickets and they found out
16 A. No, that's my only vehicle. 16 where the car was the prosecutor's office, Keith
17 Q. How long was -- strike that. 17 Wright's office, called me up and let me know where
18 How long were you without it? 18 I could get the car and who [ had to contact-and
19 A. Six days. 19 they told me that -- he sent me an e-mail
20 Q. wWwere you working at the time? 20 personally saying that he couldn't really help me
21 A, Yes, 21 with the $900 thing, that that was something that
22 Q. How did you get to work? 22 had to be paid because I couldn't understand why I
23 A, Ididn't. 23 was paying it when it didn't fit the circumstances
24 Q. Did you have to use vacation time? 24 for taking the car but he said that he would make
25 A, Yes, Idid. 25 sure that all the paperwork was In order and I
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1 wouldn't have any problems getting it out.
2 Q. Did you think about fighting it?
3 A. Idid want to fight it.
g Q. Okay. Did you have an attorney to represent you?
. A, No, Ididn't.
6 Q. Okay. But you didn't fight it, correct?
7 A. The way the prosecutor's office operates, when you
8 go to sign off to get the car out if you put
9 anything on that form that says anything to the
10 fact that you're signing this under duress, you're
11 signing this to protest, they will not accept the
12 form so they have a policy that does not allow you
13 to protest the reason that your car was
14 confiscated.
15 Q. Okay. Did you understand that this was a nuisance
16 abatement lawsuit and that you could contest it in
17 court at the time with an attorney?
18 A. I belleve Jason did speak to somecne and he relayed
19 that information to me. However, I was not willing
20 to let my car sit in an impound lot and collect
21 fees waiting on a court date to deal with that
22 issue.
23 Q. Okay. And so you eventually paid the $900?
24 A. And the storage and the tow fees,
25 Q. How much were the storage and the tow fees?

RELIANCE COURT REPORTING
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1 A, Ibelleve it was close to $250 because [ paid over
2 a thousand dollars to get the car back.
3 Q. Okay. So you paid $900 to the Wayne County
4 Prosecutor's Office?
5 A. Yes,
6 Q. Andyou paid the towing and storage fees to a tow
7 yard?
8 A. Yes.
9 (. Which tow yard?
10 A. T1believe it's Gene's.
11 Q. Where is that located?
12 A, It's in Southwest Detroit.
13 Q. What condition was your vehicle in when you
14 recovered it?
15 A. There was no damages done to my car.
16 Q. Did you make any complaint to any federal or
17 public -~ strike that.
18 Did you make any complaint to
19 any governmental or public entity or agency
20 regarding the police action on May 31st of 2008
21 including the seizure of your vehicle?
22 A, Isuredid. I contacted the newspapers.
23 Q. What newspaper did you contact?
24 A. The Detrolt News and Channel 4 online,
25 Q. Did they write any stories?

RELIANCE COURT REPORTING
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. A. Yes, they did, _ 1 BY MR. ASHFORD:
~.. Q. Did you contact any governmental agency like the 2 Q. Ma'am, have you sustained any damages or injuries
3 federal government, state government, local 3 that we have not discussed here today stemming from
4 government, like the mayor's office or the Detroit 4 this May 31, 2008 incident?
5 Police Department? 5 A. No physical damages or injuries.
=g-==A==did=Cotitactthepollce=depart mehEand il st e e g e e Ry N B P e e e e e s
7 complaint with them. 7 A. Emotional.
8 Q. What aspect? Strike that. 8 Q. Describe that for me,
9 Was it a citizen's complaint? 9 A. Iam less likely to allow my son to take my car
10 A. Yes. 10 into my own city to party,
11 Q. Where did you file that? 11 Q. Why?
12 A. At the Beaubien office. 12 A. Because I have no faith in what happens around the
13 Q. Did you ever get any response from the Detroit 13 city of Detroit when it comes to the police
14 Police Department? 14 department and the young people. My son and [ have
15 A. No. 15 sat down years ago when he was like 18, 19 and 20
16 Q. You.never received a letter about whether your 16 and had conversations about where you go in Detroit
17 complaint was sustained or -- 17 and where you don't go in Detroit. The kind of
18 A. No. 18 people that you can hang out with, the kind of
19 Q. -- without merit or anything? 19 people you don't want to hang out with.
20 A. No. 20 With this incident occurring at
21 MR. ASHFORD: Off the record. 21 an art gallery In the city of Detroit where kids
22 (Discussion held off the 22 were just having fun it really put me on edge 